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دوشنبه ۲۱ مهر ۱۳۹۹

 
October 12, 2020

بیست و سوم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ October 10 ] ۱۹ مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام
۲۰ مهر روز بزرگداشت حافظ

[ October 11 ] ۲۰ مهر روز جهانی دختر
۲۱ مهر جشن پیروزی کاوه و فریدون

[ October 14 ] ۲۳ مهر روز جهانی استاندارد
[ October 15 ] ۲۴ مهر روز جهانی عصای سفید

۲۵ مهر رحلت رسول اکرم؛شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام [ ٢٨ صفر
[

[ October 16 ] ۲۵ مهر روز جهانی غذا



 

1- 28 درصد اشتغال ایلام به عشایر اختصاص دارد - روزنامه قدس

2- اشتغال بیش از 5200 نفر در معادن آذربایجان غربی - روزنامه قدس

3- هیچ قاچاقی در مناطق آزاد نداریم/ نظر مثبت نمایندگان در خصوص کارکردهاي مناطق آزاد - روزنامه قدس

4- قبرسی ها در تلاش براي احیاي گردشگري پساکرونا - ایمنا

5- چگونه «استرس» کرونا را کنترل کنیم - خبر فوري

6- نامه یک تشکل دانشجویی به سرلشگر باقري درباره افزایش مدت سربازي - تسنیم

7- یادداشت| پاشنه آشیل هاي سیاست خارجی ترکیه - تسنیم

8- طراحی و نمونه سازي قرص سر وقت بیدار شدن - خبرگزاري علم و فناوري

9- میز کالایی تولیدات اختصاصی گیلان فعال تر شود - گیل سداد

10- تقویت اتحاد شیعه و سنی نیازمند تدوین برنامه هاي مشترك فرهنگی است - قم پرس

11- برداشت 120 هزار تن سیب درختی از باغات نقده - خبرگزاري فارس

12- طرح ''توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار'' - اکو نیوز

13- نقش دیپلماسی اقتصادي در رونق جهش تولید - اکو نیوز

14- تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب وکار در مناطق روستایی گردیده است - کیوسک خبر

15- تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب وکار در مناطق روستایی گردیده است - موج

16- گوشی هاي گلکسی سامسونگ تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد دچار ناتوانی جسمی دریافت کردند - اکونا پرس

17- سهم مطلوب صندوق کارآفرینی امید از 550 میلیارد تومان تسهیلات روستایی در سیستان و بلوچستان - سپاهان نیوز

18- خانه نشینی فارغ التحصیلان بی مهارت - روزنامه کسب و کار

19- تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب وکار در مناطق روستایی گردیده است - درآمد نیوز

20- تسهیلات بانک توسعه تعاون کسب وکار مناطق روستایی را ارتقا داده است - فراسو

21- طرح سؤال از «محمد شریعتمداري» در مجلس کلید خورد/ برخی اعضاي ستاد آقاي روحانی با امضاي جناب م. ك وارد

شستا شده اند - دیده بان ایران

22- سازمان تحقیقات و آموزش کشاورزي نقشه راه براي برون رفت از مشکلات تهیه کند - نماینده

23- نشستی با موضوع تسهیل امور ترخیص کالا در بندر چوئبده برگزار شد/ بندر چوئبده یکی از کامل ترین و بهترین بنادر در

استان خوزستان - سازمان بنادر و دریانوردي

24- راکد شدن خطوط تولید اغلب ریشه در خودتحریمی و عوامل داخلی دارد - ایرنا

25- روزانه 80 هزار ماسک در قشم تولید می شود - ایرنا

26- امامی: با تمام وجود از بازیگران «شهرزاد» عذرخواهی می کنم/ یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم/ املاکم در بهترین

نقاط تهران و لواسان را به نام بانک زدم/ روایت خودروهاي نذري - تابناك

27- حدود 15 درصد از تسهیلات مشاغل زیان دیده کرونا در اصفهان جذب شد - ایرنا

28- رشد 50 درصدي صدور جواز تاسیس طرح هاي صنعتی در استان زنجان - برنا نیوز



29- فروش پوشاك نسبت به سال قبل تقریبا صفر شد - روز نو

30- ابلاغ دستورالعمل اجرایی تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي به سراسر کشور - ایرنا

31- روایت «شهر زیباي من» در چهارمین جشنواره تلویزیونی فیلم هاي مستند - ایرنا

32- آغاز عضوگیري مجازي سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی خراسان شمالی - خبرگزاري قرآن

33- بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد - روستا نیوز

34- حل مشکلات 24 واحد تولیدي در اردبیل با ورود دستگاه قضا - میزان

35- واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه کشورمان - ملیت

36- 42 میلیارد ریال تسهیلات اقتصادمقاومتی در استان مرکزي پرداخت شد - تسنیم

37- جوانان با اشتغال و ازدواج به شادي عمیق می رسند - رسا

38- دستورالعمل اجرایی تأمین مالی بنگاه هاي اقتصادي کشور ابلاغ شد - فصل اقتصاد

39- نبود صنایع تبدیلی و تکمیلی در بیشتر مناطق کهگیلویه و بویراحمد - فصل اقتصاد

40- داخلی سازي 820 قطعه و تجهیز استراتژیک - فصل اقتصاد

41- تأمین تسهیلات مورد نیاز جهت تکمیل و راه  اندازي طرح هاي نیمه   تمام تولیدي با پیشرفت فیزیکی بیش از 60 درصد - فصل
اقتصاد

42- جمهوري اسلامی ایران سطح بالاتري از رفع فقر را نسبت به دیگر کشورها دنبال می کند - شبستان

43- صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات از اسکله کاوه منطقه آزاد قشم - آریا نیوز

44- محمد امامی: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم/ از بازیگران سریال شهرزاد عذرخواهی میکنم - تیک

45- محمد امامی: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم/ از بازیگران سریال شهرزاد عذرخواهی میکنم - رویداد 24

46- محمد امامی در دادگاه: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم - ایران خبر

47- نماینده ولی فقیه در استان کرمان: کار جهادي نسخه عملیاتی موفقیت کشور در تمام عرصه ها است - تسنیم

48- چهارمین جلسه پرونده متهمان بانک سرمایه| امامی: خیلی اهل پاسخگویی نیستم! - روزنامه رسالت

49- آموزش سه رشته مهارتی در قزوین ساماندهی می شود - خبر فوري

50- واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه کشورمان - حزب االله نیوز

51- بیمارستان 1000تختخوابی استان قزوین بزودي کلنگ زنی می شود - شاخص

52- برگزاري جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان در شهرستان دیر - صندوق کارآفرینی امید

53- واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه ایران - جام نیوز

54- صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات از اسکله کاوه منطقه آزاد قشم - برنا نیوز

55- اشتغال سه هزار نفر در پروژه هاي گازرسانی - برنا نیوز

56- شکایت محمد امامی از نماینده دادستان / امامی در دادگاه به سیم آخر زد + عکس - رکنا

57- مراسم افتتاحیه مرکز کارآفرینی شهید سلیمانی ( گلیم بافی و محصولات وابسته) توسط مرکز آموزش علمی کاربردي

دشتی برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

58- ماجراي طرح سؤال از وزیر کار به دلیل روند جذب اعضاي زیرمجموعه شستا چیست؟ - شهرآرا آنلاین

59- اکبر ترکان: توزیع ارز 4200 تومانی تاریک ترین نقطه دولت آقاي روحانی است/ در دوره محمد شریعتمداري 18 میلیارد

دلار ارز 4200 تومانی هنوز تعیین تکلیف نشده است - دیده بان ایران



60- چشم نوازي هنر هنرمندان ایرانی و مهاجر - شهرآرا آنلاین

61- آغاز فرآیند عضوگیري مجازي شعبه سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی خراسان شمالی - ایسنا

62- پرداخت 60 میلیارد ریال براي طرح یک روستا یک محصول در آذربایجان غربی - خبرگزاري فارس

63- سهم 1700 نفري ایلام از طرح مشاغل خانگی - شبستان

64- مرکز کارآفرینی صنایع دستی در دشتی افتتاح شد - ایرنا

65- سهم مطلوب صندوق کارآفرینی امید از 550 میلیارد تومان تسهیلات روستایی در سیستان و بلوچستان - آریا نیوز

66- روستاییان خراسان شمالی 865 میلیارد ریال وام کارآفرینی گرفتند - سپاهان نیوز

67- رییس قوه قضاییه: هدف دشمن، القاي ناکارآمدي جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است - شفقنا

68- نشست بررسی حل مشکلات مجتمع فولاد زاگرس اندیمشک - دنیاي معدن

69- نبود صنایع تبدیلی و تکمیلی در بیشتر مناطق کهگیلویه و بویراحمد - تابناك

70- عدم تعامل دستگاه هاي اجرایی و بانک ها، اهداف استان در اشتغالزایی را با مشکل مواجه می کند - برنا نیوز

71- کاهش بیش از 2 درصدي نرخ بیکاري استان تهران در تابستان سال جاري - اعتبار نیوز

72- فروش پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا صفر است - ایران اکونومیست

73- پیگیر انتخاب خمینی شهر به عنوان شهر ملی خاتم هستیم - میراث آریا

74- اختصاص 8 میلیارد و 800 میلیون ریال اعتبار براي مشاغل خانگی در البرز - میراث آریا

75- داخلی سازي 820 قطعه و تجهیز استراتژیک - ایسنا

76- پرداخت 273 میلیارد ریال تسهیلات به نیازمندان ایلام از محل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت - ایسنا

77- کارآفرینی براي محرومان، باري از دوش کشور برمی دارد - شبستان

78- صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی زنجان به 20 مورد رسید - روستا نیوز

79- سپاه پاسداران و کمیته امداد تفاهم نامه همکاري اشتغال محرومان استان کرمان را امضا کردند + تصویر - تسنیم

80- انتخابات آمریکا چه تاثیري بر روي تحریم ها علیه ایران دارد؟ - نبض نفت

81- خیرین بانی رفع مشکلات می شوند/ اشتغال 2هزار نفري با پروژه راه آهن - جنوب پرس

82- از بازیگران شهرزاد عذرخواهی می کنم/ قربانی شدم - هنر نیوز

83- پرداخت تسهیلات اشتغال به بانک هاي خوزستان - خبرگزاري صدا و سیما

84- از بازیگران شهرزاد عذرخواهی می کنم/ قربانی شدم - روزنامه قدس

85- محمد امامی خطاب به نماینده دادستان: دروغ گفتید / آنچه که گفتی و کردي فساد ستیزي نبود / پیچیده کردن پرونده

حقیقت را گم نمی کند؛ هرچیزي تاریخ مصرف دارد؛ این شانتاژها نخ نما شده / اگر من حقی بر گردن ... - خبر داغ

86- بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد - برنا نیوز

87- 193میلیارد تومان تسهیلات اشتغال به روستاییان کرمانشاه پرداخت شد - آریا نیوز

88- خیز بلند دلگان به سوي صنعتی شدن - توریسم پرس

89- جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان (عج) استان اصفهان خبرداد؛ اهداي بسته هاي معیشتی، لوازم التحریر و اشتغال در

مرحله سوم کمک مؤمنانه - روابط عمومی سپاه پاسداران

90- پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه - شما نیوز



91- 17 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي سرپل ذهاب زیر پوشش سامانه گرمسیري - باشگاه خبرنگاران جوان

92- پرداخت 500 میلیارد ریال وام به حوزه شیلات کهگیلویه وبویراحمد - باشگاه خبرنگاران جوان

93- کشت زعفران هواکشت در دانشگاه رازي - باشگاه خبرنگاران جوان

94- عملیات آسفالت ریزي شبکه معابر شهرك صنعتی اردبیل به زودي آغاز می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

95- برداشت انواع گیاه دارویی از مزارع اردل - باشگاه خبرنگاران جوان

96- حدود 10 هزار قطعه قزل آلا در استخر هاي پرورش ماهی سیستان و بلوچستان رهاسازي شد - باشگاه خبرنگاران جوان

97- توسعه مشاغل خانگی در مناطق دورافتاده استان ایلام - خبرگزاري مهر

98- امامی در دادگاه: از بازیگران شهرزاد عذرخواهی می کنم/ قربانی شدم - آرا نیوز

99- کشاورزي خراسان جنوبی تجاري می شود - ایسنا

100- همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با دانشگاه آزاد اسلامی گسترش می یابد - بازار کار

101- کارخانه قند گروس با حمایت کمیته امداد توسعه پیدا می کند - بازار کار

102- اجراي 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه - بلاغ

103- 1335 هسته فناور، واحد فناور و شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد فعالیت دارند - تسنیم

104- جلسه محاکمه محمد امامی| حمله به نماینده دادستان به جاي دفاع از خود/ امامی: خیلی اهل پاسخگویی نیستم - تسنیم

105- معاون کمیته امداد کشور در کرمان: جهش اساسی در راستاي اشتغال محرومان در کشور ایجاد می شود - تسنیم

106- فضاي مجازي؛ فرصت ها و تهدید ها - خبرخودرو

107- شناسایی 3 میلیارد تن ذخیره جدید پتاس در شهرستان طبس/ ذخایر پتاس استان خراسان جنوبی از 4 میلیارد تن عبور

کرد - معدن نیوز

108- اولویت معدن سرب و روي مهریز، جذب متخصصان بومی - فلزات آنلاین

109- تاکید رئیسی بر حمایت دستگاه قضا از خصوصی سازي ضابطه مند - پانا

110- جوابیه ایران ایرتور به صحبت هاي رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس درباره واگذاري این شرکت - پانا

111- رئیس قوه قضاییه: نفس واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی کافی نیست؛ نظارت و حمایت دولت هم لازم است
- انتخاب

112- مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی هرمزگان تمدید شد - ایسنا

113- بابک دین پرست قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید شد - موج

114- پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه - موج

115- مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی هرمزگان تمدید شد - موج

116- رهبران تجاري: بیکاري بزرگترین خطر جهان - ایفنا

117- انتخابات انجمن علمی دانشجویان علوم بهزیستی مجازي برگزار می شود - خبرنامه دانشجویان ایران

118- روستاییان خراسان شمالی 865 میلیارد ریال وام کارآفرینی گرفتند - آریا نیوز

119- تلاش جهاددانشگاهی قم براي فراگیري خدمات فرهنگی - خبرگزاري قرآن

120- هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي شروع به کار کرد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

121- تولید و صادرات مسئله اول کشور است - اتاق بازرگانی ایران

122- تنزل ارزش پول ملی، افزایش خط فقر و شکاف طبقاتی؛ چه خبر است؟ - روز نو



123- تصاویر | خط تولید و مونتاژ لامپ در بوشهر - همشهري

124- اجراي طرح آبیاري نوین در پنج هزار هکتار از اراضی اردبیل - همشهري

125- چقازردي خبر داد:پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد - فکر اقتصادي

126- فروش پوشاك نسبت به پارسال تقریبا صفر شده/ هزینه ها 30 تا 40 درصد افزایش دارد/ تولیدکنندگان دیگر به سود فکر

نمی کنند - نما

127- نهاده نداریم؛ تولید را متوقف کردیم/ برخی مرغداران دلال شده اند - ملیت

128- اعضاي ستاد انتخاباتی روحانی در شستا به کار گرفته شدند+ اسناد - مرصاد نیوز

129- نفس واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی کافی نیست، نظارت و حمایت دولت هم لازم است - دانا

130- رئیس سازمان بسیج سازندگی در کرمان: بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید براي کشور است - تسنیم

131- بودجه بیشتر براي محله هاي فعال تر - آریا نیوز

132- استفاده از پهپاد در حوزه هاي کشاورزي و صنعتی - آریا نیوز

133- بررسی شیوه نامه اجرایی تفاهم نامه مشترك با وزارت ورزش و جوانان - صندوق کارآفرینی امید

134- پرداخت بالغ برهزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه در بخش صنعت - صندوق کارآفرینی امید

135- دیدار سرپرست صندوق کارآفرینی امید با مدیر اجرایی پروژه ترسیب کربن - صندوق کارآفرینی امید

136- گوشی هاي گلکسی سامسونگ تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد دچار ناتوانی جسمی دریافت کردند - ایستنا

137- 60 میلیارد ریال اعتبار طرح "یک روستا یک محصول" - خبرگزاري صدا و سیما

138- استقبال از داراسوم چگونه خواهد بود؟ - نود اقتصادي

139- فعال سازي ظرفیت هاي معطل اقتصادي از برنامه هاي اولویت دار دستگاه قضایی است - ایرنا

140- خضریان: به کارگیري اعضاي ستاد انتخاباتی «روحانی» در شستا - افکارنیوز

141- نقش دیپلماسی اقتصادي در جهش تولید؛ از رونق سرمایه گذاري تا تعاملات چند جانبه تجاري - افکارنیوز

142- صدور مجوز تأمین ارز شرکت آذین فورج به ارزش 4 میلیون یورو - روزنامه قدس

143- پرداخت تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه - گیتی آنلاین

144- رکورد تامین مالی در بانک اقتصادنوین شکسته شد - گیتی آنلاین

145- قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور منصوب شد - عصر پرس

146- افزایش 7 برابري بودجه تحقیقات فولاد مبارکه - خبرگزاري صدا و سیما

147- سرمایه گذاري 40 درصدي هلدینگ ایرانیان در پارك پلی پروپیلن ایلام - تابناك

148- راه اندازي مراکز گردشگري کشاورزي در استان ها - تابناك

149- «نسیم توکل»، مهمان نوزدهمین نشست اقتصادي بازارنیوز - بازار نیوز

150- برگزاري مجازي پانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی - ایسنا

151- مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی: توسعه کسب و کارهاي اینترنتی یکی از اولویت هاي اصلی

وزارت کار - آریا نیوز

152- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام: آرامش امروز مدیون از خود گذشتگی و تلاش هاي بی منت نیروي انتظامی

است - آریا نیوز

153- مهارت زندگی/ نشانه هایی که هشدار می دهد تحول شغلی مطلوبتان روي نخواهد داد - آخرین خبر



154- برگزاري دوره آموزشی سربازان وظیفه در استان چهارمحال و بختیاري - برنا نیوز

155- قالیباف: بورس یک فرصت براي جذب نقدینگی است - 55 آنلاین

156- با این اقتصاد، جوانان می توانند ازدواج کنند؟ - آفتاب

157- فرمانده سپاه استان کرمان: محرومیت زدایی، تأمین آب شرب، اشتغالزایی و ازدواج آسان در اولویت است - تسنیم

158- آیا می توان براي آموزش به فیلم هاي مستهجن نگاه کرد؟/ حجت الاسلام عباسی آغوي: زنان بیشتر از راه شنوایی

محبت را دریافت کرده و تحریک می شوند - دیده بان ایران

159- وکیل: صنعت سیمان الان نابود شد، فولاد 5 سال دیگر/معصومی: با طرح هاي جهانگیري کشور دو بار زمین خورد - دنیاي
معدن

160- پدیده قاچاق کالا، نابود کننده تولید و اشتغال است - شبستان

161- صادرات به عراق و افغانستان از مقررات رفع تعهد ارزي مستثنی شوند - بازار کار

162- پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد - روزنامه نوآوران

163- ارسال یک نظر در: ''افزایش 3 میلیارد تنی ذخیره پتاس در خراسان جنوبی'' - معدن 24

164- پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد - آریا نیوز

165- مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر: طرح مهارت آموزي زنان سرپرست خانوار در استان بوشهر توسعه می

یابد - آریا نیوز

166- لزوم افزایش آموزش فراگیر در فضاي مجازي - ایتنا

167- چرخش چرخ هنر - صنعت هاي بومی محلی با دستان هنرمند بانوان روستایی - بسیج نیوز

168- پرداخت 60 میلیارد ریال براي طرح "یک روستا یک محصول" - خبرگزاري صدا و سیما

169- ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی تمدید شد - خبرگزاري صدا و سیما

170- فضاي مجازي؛ فرصت ها و تهدیدها - ایستنا

171- راه آهن فارس طرح متفاوت و منحصر به فرد بود/خیرین بانی رفع مشکلات - خبرگزاري مهر

172- آغاز همکاري سازمان دانشجویان جهاد و کانون پرورش فکري در حوزه بازي هاي رومیزي و محیطی - ایسنا

173- واگذاري بدون نظارت کارخانجات گیلان؛ شرایط حفظ سرمایه گذار در استان فراهم نیست - گیلانستان

174- پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد - ایبنا

175- نیاز کشور به سرمایه گذاري 700 تا 1000 هزار میلیاردي در سال - ایبنا

176- آینده داراسوم در بازار بورس چگونه خواهد بود؟ - رادیو سهام

177- اطاله دادرسی خلاف سیاست هاي تحولی دستگاه قضا - شعار سال

178- لزوم تقویت ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات از گیلان / ضرورت توجه جدي به تحقق هدف گذاري صادراتی استان /

میز کالایی تولیدات اختصاصی گیلان فعال تر شود - برنا نیوز

179- جوانان با اشتغال و ازدواج به هنگام به شادي عمیق می رسند - برنا نیوز

180- جزئیات واگذاري اراضی ملی براي احداث کشت و صنعت ها در آذربایجان شرقی - تابناك

181- «معدن، گنج پنهان»|وکیل: صنعت سیمان الان نابود شد، فولاد 5 سال دیگر/معصومی: با طرح هاي جهانگیري کشور دو

بار زمین خورد - فصل اقتصاد

182- تولید و صادرات مسئله اول کشور است - فصل اقتصاد



183- همه فن حریف ها درتوتیـا - همشهري

184- نایب رئیس اتاق اصناف کشور: کاهش شدید سرمایه واحدهاي صنفی؛ اصناف کشور حامی ندارند - جاهد خبر

185- گزارش|اجراي طرح مشاغل خانگی شاه کلید توسعه اقتصادي در اردبیل؛ وقتی کرونا هم در کسب و کارهاي خانگی بی

اثر است - تسنیم

186- پرداخت پنج هزار و 709 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال به بانک هاي خوزستان ابلاغ شد - آریا نیوز

187- هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي شروع به کار کرد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

188- اقتصاد سوپرمنی - گسترش صنعت معدن تجارت

189- افزایش 45 درصدي صادرات کالاهاي غیرنفتی - خبرگزاري صدا و سیما

190- افزایش ظرفیت نگهداري و پذیرش سالانه کالا در بندر نوشهر - خبرگزاري صدا و سیما

191- افزایش 27 درصدي صدور جواز تاسیس در مازندران - خبرگزاري صدا و سیما

192- پرداخت 49 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به مشاغل استان مرکزي - خبرگزاري صدا و سیما

193- بیش از 143 میلیارد ریال براي مددجویان کمیته امداد ماکو هزینه شد - باشگاه خبرنگاران جوان

194- زعفران گلخانه اي به روش ایروپونیک در دانشگاه رازي تولید می شود - ایرنا

195- اتمام عملیات خاکبرداري جاده لنده – تشان - خبرگزاري صدا و سیما

196- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل اعلام کرد: با اجراي طرح اشتغال روستایی بیش از 3 هزار نفر مشغول به کار

شدند - آریا نیوز

197- احمد مرادي نماینده مردم هرمزگان در مجلس : از اعضاي شوراي شهر گله دارم - روزنامه دریا

198- تفکیکیان توانایی و دغدغه مواجهه با فلسفه جدید را ندارند - روزنامه فرهیختگان

199- فضاي مجازي؛ فرصت ها و تهدیدها - شبکه ایران

200- ارتقاي جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد؛ از اهداف جهاددانشگاهی - خبرگزاري قرآن



 

28 درصد اشتغال ایلام به عشایر اختصاص دارد

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/21

ایلام - مدیرکل امور عشایري استان ایلام گفت: عشایر این استان با پرورش یک میلیون و 400 هزار راس دام سبک 28
درصد زیربناي اشتغال استان را به خود اختصاص داده اند.

ایلام - مدیرکل امور عشایري استان ایلام گفت: عشایر این
استان با پرورش یک میلیون و 400 هزار راس دام سبک
28 درصد زیربناي اشتغال استان را به خود اختصاص داده

 
اند. 

به گزارش قدس آنلاین،فرشاد یاسمی اظهار داشت: سالیانه
مجموع درآمد عشایر استان بالاي 10 هزار میلیارد ریال
است که این درآمد از طریق فروش گوشت قرمز، شیر و

 
فرآورده هاي لبنی حاصل می شود. 

وي در خصوص بحث تولیدات گوشت قرمز استان توسط عشایر، اضافه کرد: 65 درصد گوشت قرمز استان توسط جامعه عشایر ایلام
تامین می شود.



اشتغال بیش از 5200 نفر در معادن آذربایجان غربی

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/21

آذربایجان غربی- معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صنعت، معدن وتجارت آذربایجان غربی گفت: در بخش معادن
استان حجم سرمایه گذاري بیش از 15 درصد افزایش داشته است.

آذربایجان غربی- معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان
صنعت، معدن وتجارت آذربایجان غربی گفت: در بخش
معادن استان حجم سرمایه گذاري بیش از 15 درصد افزایش

 
داشته است. 

به گزارش قدس آنلاین،پریسا عابدپور بیان کرد: طی 6ماه
نخست سال در استان 24 فقره پروانه بهره برداري با ظرفیت
استخراج 540 هزار تن و ذخیره قطعی بیش از 12میلیون
تن صادر شده که با به بهره برداري رسیدن این معادن زمینه
اشتغال براي بیش از 161 نفر به صورت مستقیم فراهم شده

است.



هیچ قاچاقی در مناطق آزاد نداریم/ نظر مثبت نمایندگان در خصوص

کارکردهاي مناطق آزاد

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور مناطق آزاد تأکید کرد: با سامانه هایی که طی سال هاي اخیر در مناطق آزاد ایجاد شده
در حال حاضر هیچ قاچاقی در این مناطق صورت نمی گیرد.

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور مناطق آزاد تأکید کرد:
با سامانه هایی که طی سال هاي اخیر در مناطق آزاد ایجاد
شده در حال حاضر هیچ قاچاقی در این مناطق صورت نمی

 
گیرد. 

به گزارش قدس آنلاین، دکتر جعفر آهنگران، معاون برنامه
ریزي و هماهنگی امور مناطق آزاد در برنامه «گفتگوي
اقتصادي» با اشاره به تاریخچه ایجاد مناطق آزاد تجاري در
ایران گفت: بعد از جنگ تحمیلی براي گذر از اقتصاد

دولتی، سه منطقه آزاد در جنوب کشور پیش بینی شد، اما دولت قدرت ایجاد زیرساخت هاي این مناطق را نداشت و لذا تأمین منابع

 
را به اختیار خود مناطق گذاشت تا هزینه زیرساخت ها را از محل درآمد و معافیت هاي مسافري تأمین کنند. 

وي در رابطه با اینکه گفته می شود مناطق آزاد به سکوي واردات تبدیل شده اند، بیان کرد: حجم واردات مجاز همراه مسافر براي
مناطق آزاد در سال گذشته حدود 550 میلیون دلار بود که فقط 324 میلیون دلار مورد استفاده قرار گرفت و در مقابل ما حدود 1
میلیارد و 20 میلیون دلار از محصولات تولیدي مناطق آزاد را صادرات کردیم و این نشان می دهد که تراز تجاري این مناطق مثبت

 
است. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور مناطق آزاد همچنین تأکید کرد: با سامانه هایی که طی سال هاي اخیر در مناطق آزاد ایجاد شده

 
در حال حاضر هیچ قاچاقی در این مناطق صورت نمی گیرد. 

این مقام مسئول درباره لایحه ایجاد هشت منطقه آزاد تجاري صنعتی جدید اظهارکرد: دولت توجه به تجارب قبلی هفت منطقه آزاد
فعلی، شرایط خاصی را براي مناطق آزاد جدید لحاظ کرده که می تواند نظر اساتید و صاحب نظران را تأمین کند مانند ممنوعیت

 
کالاي همراه مسافر و واردات خودرو، استقرار گمرك و محدودیت مساحتی این مناطق. 

وي افزود: تصویب لایحه «توسعه مناطق آزاد» در مجلس شوراي اسلامی به این معناست که نمایندگان بر اساس منافع ملی تصمیم

 
گرفته و کارکردهاي مناطق آزاد فعلی را مثبت دیده اند. 

آهنگران صادرات 80 میلیون دلاري محصولات کشاورزي گلخانه اي از منطقه آزاد «ارس» به روسیه را نشانه پیشرفت مناطق آزاد
دانست و گفت: رویکرد مناطق آزاد نسبت به گذشته کاملاً تغییر کرده است، در حال حاضر مناطق آزاد لوکس و لاکچري نیستند و



حتی بسیاري از واردکنندگان و تجار این مناطق به دلیل تغییر نرخ ارز به تولیدکننده تبدیل شده اند و همان کالاهاي وارداتی را در

 
داخل تولید می کنند. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور مناطق آزاد متذکر شد: درست است که مناطق آزاد به هدف اصلی خود نرسیده اند، اما کارکرد

 
فعلی آن ها در جهت تسهیل تولید و صادرات و انتقال فناوري به داخل کشور است. 

آهنگران اظهار کرد: ما براي 500 هزار نفر در مناطق آزاد اشتغالزایی کرده ایم که 305 هزار نفر از آنها مستقیماً جزو بیمه شده هاي

 
بنگاه هاي تولیدي هستند. 

 
تراز تجاري مناطق آزاد منفی است 

در ادامه دکتر احسان خاندوزي، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در مصاحبه با برنامه «گفتگوي اقتصادي» اظهارکرد: براساس
اطلاعات دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد، صادرات این مناطق از سال 92 تا 97 حدود 4.8 دهم میلیارد دلار معادل یک درصد

 
صادرات کشور و واردات آن هم حدود 9.4 دهم میلیارد دلار معادل 10 درصد واردات بوده است. 

وي با بیان اینکه تراز تجاري مناطق آزاد منفی است گفت: این شاخص در کنار شاخص هاي دیگر می تواند موید این مسئله باشد که

 
عملکرد نسل فعلی مناطق آزاد فاصله بسیار زیادي با اهداف قانونگذار از ایجاد آن ها دارد. 

خاندوزي با اشاره به اینکه بخشی از بدنه دولت و مجلس موافق اضافه شدن مناطق آزاد هستند گفت: اضافه شدن مناطق جدید به

 
مناطق آزاد کنونی حتماً باید با اصلاح رویه ها و ساختارهاي فعلی باشد. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس ادامه داد: اگر نسل دومی از مناطق آزاد را تعریف کنیم که رونق تولید و سرمایه گذاري و اشتغال را
به دنبال داشته باشند نه اینکه به پایگاه واردات کالا و زمین فروشی تبدیل شوند بنده هم موافق اضافه شدن مناطق جدید و البته با

 
کارکردهاي متفاوت آن ها هستم. 

این نماینده مجلس استقرار مراکز جمعیتی و شهرها در مناطق آزاد را اشتباه خواند و گفت: این موضوع باعث مشکلات زیادي شده و

 
تصمیم اشتباهی بود. 

خاندوزي تأکید کرد: یک منطقه آزاد تا زمانی که زیرساخت فعالیت هاي اقتصادي و جذب سرمایه گذاري در آن فراهم نشده نباید به

 
اسم منطقه آزاد شروع به کار و کسب درآمد کند کمااینکه در هیچ جاي دنیا هم این کار نمی کنند. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در رابطه با پیشنهاد دولت مبنی بر تبدیل منطقه ویژه اقتصادي سرخس به منطقه آزاد جدید گفت:
سرخس یک منطقه محدود محصوري است که گمرك در همه نقاط آن مستقر بوده و امکان قاچاق در آن تقریباً صفر و زیرساخت
هایش هم فراهم است و می تواند به منطقه آزاد جدید تبدیل شود اما بقیه مناطق آزادِ پیشنهادي دولت چنین زیرساخت هایی را

ندارند و تا زمانی هم که زیرساخت ها تکمیل نشود به نظرم نباید به سراغ ایجاد مناطق جدید رفت.



قبرسی ها در تلاش براي احیاي گردشگري پساکرونا

منبع: ایمناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/21

دولت قبرس قصد دارد با همکاري مقامات محلی شهرهاي کشور، به زیباسازي سواحل بپردازد و از این طریق، صنعت
گردشگري را رونقی دوباره ببخشد.

 
قبرسی ها در تلاش براي احیاي گردشگري پساکرونا 

 دولت قبرس قصد دارد با همکاري مقامات محلی شهرهاي

 
کشور، به زیباسازي سواحل بپردازد و از این طریق، صنعت گردشگري را رونقی دوباره ببخشد. 

به گزارش سرویس ترجمه ایمنا، وزیر صنعت و گردشگري قبرس براي رونق اقتصادي کشور اهداف بلندپروزانه اي را در سر پرورانده و
براي رسیدن به این اهداف، مقامات محلی شهرهاي مختلف را به همکاري دعوت کرده است. در این راستا، مقامات محلی تا 10 سال
آینده سواحل معروف و محبوب شهرهاي خود را احیا و به مکان هایی براي جذب گردشگران تبدیل خواهند کرد. البته اهداف وزیر
صنعت و گردشگري کشور تنها به زیباسازي سواحل ختم نخواهد شد، بلکه قصد دارد امکانات لازم براي بازیافت مواد زائد را نیز در آن

 
ها نصب کند. 

پاندمی کووید -19 منجر به ایجاد فاصله اجتماعی در میان مردم شده و ضربه هاي جبران ناپذیري بر صنعت گردشگري و کارآفرینی
به جاي گذاشته است. در این راستا، بسیاري از مقامات رسمی در کشورهاي سراسر قاره اروپا به فکر استفاده از استراتژي هایی خلاقانه
براي رونق دوباره صنعت و گردشگري افتاده و با موفقیت هاي زیادي مواجه شده اند. با این حال، آسیب هایی که ظهور کرونا بر این
مراکز به جاي گذاشته به حدي زیاد بوده است که به راحتی قابل جبران نیست. به همین دلیل، بسیاري از کشورها در نظر دارند

 
برنامه هایی طولانی مدت در پیش گیرند تا شکوفایی اقتصادي پساکرونا را براي مردم خود به ارمغان آورند. 

مقامات رسمی قبرس نیز بر اهداف بلندپروازانه متمرکز شده و قصد دارند علاوه بر ایجاد تغییر در نگرش طراحی خود متأثر از شیوع
بیماري کووید -19، از فضاهایی نظیر سواحل، بیشترین بهره را براي رونق دوباره گردشگري ببرند. در واقع، وزیر گردشگري کشور در
نظر دارد پیوند عمیقی بین نهادهاي مرکزي و محلی به وجود آورد تا از این طریق، فعالیت هایی مداخله اي براي بهبود قابلیت هاي
گردشگري در پیش گیرد. یکی از مهم ترین طرح هاي وزیر براي زیباسازي سواحل، ایجاد سایبان هایی با کیفیت و به شکل چتر و
همچنین نصب نیمکت هایی براي استراحت گردشگران در زیر این سایبان ها است که از طریق همکاري بین مقامات محلی و شهردار

 
امکان پذیر خواهد بود. 





چگونه «استرس» کرونا را کنترل کنیم

منبع: خبر فوريشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/21

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران، گفت: اطلاعات درست در خصوص بیماري و روند درمان آن باعث کنترل
استرس و اضطراب می شود.

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران، گفت:
اطلاعات درست در خصوص بیماري و روند درمان آن باعث

 
کنترل استرس و اضطراب می شود. 

شهبانو قهاري، اظهار کرد: بی شک نگرانی و اضطراب در
بین خانواده هایی که بیمار کرونایی دارند یک امر طبیعی
به نظر می آید اما باید سعی کنند تا استرس و اضطراب

 
خود را در حضور بیمار نشان ندهند. 

وي گفت: یکی از راه هاي تشدید اضطراب بیماران،
اطلاعات نادرست درباره بیماري و روند درمان است و براي

 
کنترل این حالت باید سعی کنند اطلاعات درست را از پزشک دریافت و درمان را تحت نظر پزشک ادامه بدهند. 

 
قهاري بیان کرد: همراهان باید ضمن رعایت دستورات درمانی براي روحیه دادن و امید به بیمار نهایت تلاش خود را انجام دهند. 

وي در خصوص خانواده هایی که عزیزان خود را از دست داده اند، گفت: مرگ عزیزان بسیار سخت است، به ویژه مرگ هاي ناگهانی
ولی چاره اي جز پذیرش این امر نیست و باور به اینکه خواست خدا بوده و اینکه مرگ حق است، پذیرش این مصیبت را تا حد زیادي

 
آسان می کند و در این زمان دعا، عبادت، سوگواري و در کنار خانواده و عزیزان بودن، کمک زیادي می کند. 

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران خاطر نشان کرد: در صورت حاد بودن بیماري به اورژانس مراجعه شود، البته توصیه ما
رعایت پروتکل هاي بهداشتی در منزل است و یا در صورت تشدید اضطراب و نگرانی ناشی از استرس بیماري به اورژانس روانپزشکی
مراجعه کنند و از روانپزشک کمک بگیرند، چون این افراد در شرایط حاد استرس و اضطراب نیاز به دارو دارند و حتی در کنار دارو

 
خدمات روان شناختی بسیار مؤثر است. 

این روانشناس تاکید کرد: توصیه ما به خانواده ها و عموم مردم در بحران اپیدمی کرونا این است که تلاش کنند، کودکان و نوجوان
ضمن رعایت پروتکل هاي بهداشتی، تکالیف درسی خود را به نحو احسن انجام دهند و زمان خود را با هماهنگی و نظارت خانواده و

 
مدرسه با سرگرمی هاي مختلف پر کنند. 

وي تصریح کرد: توصیه ما به سالمندان نیز این است که باید با مطالعه و تماشاي فیلم زمان خود را سپري کرده و از دنبال کردن
اخبار نگران کننده به خصوص بیماري کرونا خودداري کنند. از طرفی تنها ماندن هم در ایام کرونا بسیار دشوار است؛ لذا همه ما
کارهاي ناتمام زیادي داریم که باید آنها را تمام کنیم، مانند مرتب کردن وسایل خانه، مطالعه، ورزش و کارهاي دیگري که ما می

 
توانیم آنها را با برنامه ریزي به پایان برسانیم و از این شرایط دشوار به خوبی عبور کنیم. 



عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران، ادامه داد: یکی از معضلاتی که اپیدمی کرونا براي ما به وجود می آورد، اشتغال ذهنی و
فکر کردن به مواردي مانند مبتلا شدن به کرونا، آلوده بودن محیط اطراف، بررسی مداوم خود مبنی بر اینکه آیا دست ما به جایی
خورده، آلوده نشده باشیم یا اینکه مبتلا نشده ایم، من حتماً کرونا گرفتم الان من یک سرفه کردم حتماً مبتلا شدم و...، است. در
بسیاري از این موارد اشتغال ذهنی آنقدر شدید می شود که به شکل افکار وسواس گونه بروز می کند و این افکار مزاحم یا همان افکار

 
وسواس گونه وقتی به ذهن ما نفوذ می کنند، ما تلاش می کنیم آنها را از ذهن خود بیرون کنیم ولی اغلب نمی توانیم. 

وي افزود: این اشتغال ذهنی می تواند از ما انرژي بگیرد و عملکرد ما را کاهش دهد و علاوه بر اذیت و آزار ما را دچار استرس می کند.
گاهی هم افکار منفی ما، راجع به افرادي است که به دلیل کرونا فوت شدند و دائماً به آنها فکر می کنیم؛ دچار غصه، غم و اندوه می
شویم حتی به خاطرات با آنها فکر می کنیم یا کارهایی که می توانستیم براي آنها دهیم، همه اینها می تواند باعث دغدغه هاي ذهنی
بشود. نگرانی در مورد آینده به خصوص نگرانی راجع به بیمار شدن مانند: آیا من در صورت ابتلاء درمان می شوم یا نه نوع خفیف یا
شدید این بیماري را دارم، آیا بیمارستان براي بستري جا دارد؟ یا نه و غیره ... همه اینها از دیگر نشانه هاي خطري است که ما را

 
دچار اشتغال ذهنی می کند. 

قهاري گفت: رهایی از اشتغال ذهنی یکی از کارهایی است که ما باید براي سلامت روان انجام دهیم. نوشتن این اشتغالات ذهنی و هر
چیزي که ذهن ما را مشغول می کند، به ما بسیار کمک می کند تا ذهن ما راحت باشد و در صورت هجوم این افکار منفی استفاده از

 
دارو می تواند، کمک کننده باشد. 

وي افزود: یکی از این افکار منفی از دست دادن عزیزان بخاطر کرونا است که در این خصوص ما می توانیم در مورد آنها با افراد دیگر
در این زمینه صحبت کنیم یا انجام دادن برخی از فعالیت ها در این زمینه که موجب راحتی و آرامش ما می شود. مثلاً خیرات دادن
براي عزیزانی که آنها را ازدست دادیم، قرائت قرآن براي آنها، نقل خاطرات خوبی که از آنها داشتیم، یادآوري ویژگی هاي مثبت آنها و
به نیکی یاد کردن از آنها می تواند خیلی ما را آرام نگه دارد. به طور کلی این راهکارها روش هایی است براي کاهش افکار منفی و

 
استرس و دغدغه هاي ذهنی که کرونا ایجاد می کند. 

این روانشناس تأکید کرد: به یاد داشته باشیم اگر ما نتوانیم خواب شبانه کافی و منظم داشته باشیم یا فعالیت بدنی نداشته باشیم، راه
هاي مقابله با بیماري را نشناسیم، همه اینها می تواند موجب افزایش اشتغالات و در نتیجه اضطراب و استرس ما بشود. در نتیجه نمی

 
توانیم از خودمان به خوبی مراقبت کنیم و عملکرد بهتري داشته باشیم، که ذهن ما آرامش بیشتري داشته باشد. 

وي در پایان خاطر نشان کرد: تمرین هاي مدیتیشن مثل تمرین تنفس با حضور ذهن، تمرین هاي راه رفتن با حضور ذهن و تمرین
هاي دیگري مانند غذا خوردن با حضور ذهن و به طور کلی آگاه بودن از فعالیت هایی که انجام می دهیم، همه اینها به ما کمک می

کند که بر دغدغه هاي ذهنی و استرس خود غلبه کنیم.



نامه یک تشکل دانشجویی به سرلشگر باقري درباره افزایش مدت سربازي

منبع: تسنیمشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/21

انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه تهران در نامه اي به رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح نکاتی را درباره افزایش مدت
سربازي مطرح کرد.

انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه تهران در نامه
اي به رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح نکاتی را درباره

 
افزایش مدت سربازي مطرح کرد. - اخبار سیاسی - 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري تسنیم، انجمن اسلامی
دانشجویان مستقل دانشگاه تهران در نامه اي به سرلشکر
پاسدار محمد باقري، رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح
جمهوري اسلامی ایران نکاتی را درباره افزایش مدت

 
سربازي مطرح کرد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
طرح مجلس براي اصلاح ساختار فعلی سربازي 

 
مدت خدمت سربازي کارکنان وظیفه بومی در مناطق عادي 24 ماه شد 

 
در بخشی از این نامه آمده است: 

 
بسمه تعالی 

 
سرلشکر محمد باقري، ریاست محترم ستاد کل نیروهاي مسلح 

 
باسلام 

همانطور که می دانید تقویت بنیه دفاعی کشور همواره در الویت قرار دارد و باید در حفظ و رشد آن کوشا بود، اما سربازي اجباري راه

 
درست وصول به این هدف نیست. حال آنکه طی اقدامی رو به عقب مدت خدمت سربازي افزایش یافته است. 

 
در راستاي انتشار این خبر نکات زیر قابل اشاره است: 



 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

نخست؛ بحث عدم اجراي کامل قوانین وضع شده فعلی پیرامون نظام وظیفه، به عنوان نازل ترین درخواستِ مورد انتظار مطرح است،

 
که به تنهایی مشکلات عدیده اي را ایجاد می کند. در صدر این قوانین اجرا نشده، اصل 49 و 50 قانون نظام وظیفه قرار دارد. 

 
با توجه به این دو اصل، حقوق دریافتی یک سرباز وظیفه باید بین 60 تا 90 درصد حقوق پایور باشد. 

همچنین مصوب پرداختی سربازان متاهل باید دوبرابر پرداختی دیگر سربازان باشد؛ اما بر اساس صحبت هاي جناب عالی تنها 13

 
درصد از حقوق مصوب تمامی سربازان پرداخت می شود. 

این میزان حقوق نه تنها دغدغه مالی سربازان را رفع نمی کند بلکه کفاف مایحتاج روزانه و حتی هزینه رفت و آمد آن ها را نیز در

 
طول یک ماه نمی دهد. 

جناب سردار باقري! سازمان نظام وظیفه به جاي مجموعه اي براي پرورش و به کارگیري نیروي کارآمد، تبدیل به سازمانی در جهت

 
هدر رفت سرمایه ي انسانی کشور و از آن مهم تر ازبین رفتن سرمایه ي اجتماعی نظام شده است. 

همچنین این دوسال سربازي مانع دیگري در راه ازدواج، اشتغال جوانان و هم چنین اتلاف وقت آنان است. تجربه اجراي طرح مهارت

 
آموزي به سربازان نیز ناموفق بوده و مشکلی را حل نکرده است. 

علاوه بر این موضوع، اضافه خدمت سنواتی که شروطِ بخشش آن منوط به گواهی فرماندهان شده (و همچون سال هاي گذشته مورد

 
بخشش رهبري قرار نمی گیرند)، دلیلی براي تشدید موانع بر سر راه جوانان شده است. 

اجباري بودن خدمت سربازي خواه ناخواه سبب مجرم سازي چندین میلیون جوان در کشور به علت عدم اعزام به سربازي می شود.
همچنین سلب حقوق ابتدایی و دیدن انواع فساد، ناکارآمدي ها و مشاهده ي برخوردهاي خلاف شأن و کرامت انسانی در طول مدت

 
خدمت، در بلندمدت باعث بی اعتمادي قشر عظیمی از جامعه به نظام خواهد شد. 

ستادکل باهمه این توصیفات به جاي آنکه به حل موضوع و رفع آسیب بپردازد تا رغبت جوانان به سربازي بیشتر شود، صورت مسئله

 
را پاك کرده و براي رفع مشکل کمبود سرباز، مدت خدمت را افزایش داده است. 

نیک می دانید عموم افراد بومی، سربازان متاهل هستند؛ در نتیجه ، افزایش مدت سربازي ایشان منجر به افزایش فشار روانی و
معیشتی به خود و خانواده ي این افراد می شود. این درحالی است که تنها با مدیریت درست سربازان در حال خدمت، این مشکل

 
قابل حل است. 

در آخر لازم به ذکر است؛ اجراي قانون کنونی سربازي، نه تنها باعث حفظ امنیت کشور و رسیدن به آن غایت مدنظر نمی شود، بلکه
در درازمدت سبب بحران هاي اجتماعی، فرهنگی و حتی امنیتی خواهد شد.



یادداشت| پاشنه آشیل هاي سیاست خارجی ترکیه

منبع: تسنیمشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/21

درك حزب عدالت و توسعه از کشورداري، حکومت و تعامل با منطقه و جهان، دستخوش تغییرات جدي شده و در عملکرد و
مشی فعلی دولت ترکیه، شاهد اتخاذ تصمیمات و بروز رفتارها و اقداماتی هستیم که با اهداف اولیه حزب منطبق نیست و با

آن آرمان ها جور در نمی آید.

درك حزب عدالت و توسعه از کشورداري، حکومت و تعامل
با منطقه و جهان، دستخوش تغییرات جدي شده و در
عملکرد و مشی فعلی دولت ترکیه، شاهد اتخاذ تصمیمات و
بروز رفتارها و اقداماتی هستیم که با اهداف اولیه حزب
منطبق نیست و با آن آرمان ها جور در نمی آید. - اخبار

 
بین الملل - 

به گزارش گروه بین الملل خبرگزاري تسنیم، این روزها،
شنیدن نام ترکیه، یادآور تلاش دولت این کشور، براي
تحقق برخی از اهداف سیاسی – امنیتی و اقتصادي در

مناطق مهمی نظیر شرق مدیترانه، سوریه، شمال عراق، لیبی و قره باغ است. اما قبلاً چنین نبود و دال یا اشاره ترکیه، مدلولها و

 
مفاهیم دیگري را در ذهنمان تداعی میکرد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

در سالیان گذشته، ترکیه یکی از کشورهایی بوده که همواره در رسانهها و مجامع سیاسی، خبري و اتاق فکرها و همایشهاي جهان،

 
نامش به میان آمده و مورد توجه قرار گرفته است. 

درست در دورانی که حزب عدالت و توسعه به میدان آمد و گروهی از توانمندترین و نخبهترین کادرهاي پرورش یافته در مکتب
سیاسی مرحوم نجم الدین اربکان، اداره ترکیه را در دست گرفتند، اتفاقاتی در جهان و منطقه افتاد که در مجموع، از بسیاري جهات

 
به نفع ترکیه تمام شد و این کشور توانست نام خود را بر سر زبانها بیندازد. 

مقصود، فقط اتفاقات سیاسی و رویدادهاي مربوط به سال 2003 عراق یا دوران خیزشهاي عربی یا بیداري اسلامی نیست، بلکه
مسالهاي به مراتب مهمتر از آن است. مسالهاي به نام گسترده شدن دنیاي ارتباطات و اینترنت و شتاب گرفتن موج برداشتن مرزهاي
مجازي بود که بر اساس دستاوردهاي علمی و فن آوري دنیاي ارتباطات، تلفن همراه، رایانه، اینترنت و روابط دنیاي مجازي، نه تنها

 
سبک زندگی، بلکه ذائقه سیاسی و حزبی جوامع را تغییر داد. 



تیم جدا شده شاگردان اربکان، توانست با استفاده از امکانات مهم رسانه، ارتباطات و شبکه سازي، سازماندهی گسترده و منظم حزبی،
برنامههاي کلان اقتصادي و اجرایی و صد البته با سُس بسیار لذیذ و خوشمزهاي به نام فرهنگ و توریسم، تصویر تازهاي از ترکیه به

 
نمایش گذارد. 

تصویري که در آن، شاهد در هم تنیدگی توسعه، خدمت، رفاه، کادرسازي، خدمت و برندسازي و ارتباط بودیم و نتایج و دستاوردهاي
این تلاش، همه جهان را متوجه این موضوع کرد که یک قدرت اقتصادي جدید در گوشهاي از آسیا شکل گرفته که اتفاقاً هم آسیایی
و اسلامی است، هم قرار گرفته بر دروازه اروپا و حوزه جغرافیایی مهمی به نام مدیترانه و داراي امکان دسترسی به مناطق استراتژیکی

 
همچون آسیاي میانه، قفقاز، دریاي سیاه، شرق مدیترانه و اغلب آن حوزههایی که پیشتر، بخشی از قلمرو امپراطوري عثمانی بود. 

این تیم، براي رسیدن به اهداف مهم خود و در راس آن، رسیدن به توسعه اقتصادي و رفاه و رفع تبعیض، با اعمال سیاستهاي مالیاتی
جدید، جذب سرمایههاي خارجی، تقویت روابط دیپلماتیک با شرق و غرب عالم، بها دادن به تنوع فرهنگی و قومی، احترام نهادن به
اصل آزادي بیان و در همان حال توجه به تفکیک قوا و ساز و کارهاي انتخاباتی و حزبی دموکراتیک، گویی انرژي انباشته شده در
دهها هزار فنر را رها کرد و چنین شد که ترکیه، تعریف جدیدي از اهداف و صورت و معناي خود به دست داد و این کشور، براي

 
دنیاي ما و به ویژه براي منطقه ما، جذابتر و شایان توجهتر شد. 

به ویژه در حوزه دیپلماسی، دیپلماتهاي توانمندي همچون عبداالله گل، علی باباجان، فریدون سنرلی اوغلو، احمد داود اوغلو و
مجموعهاي از دهها سفیر و دیپلمات ارشد با سابقه، در عمل، کاري کردند که ترکیه با جهان روابط جدیدي بگیرد و در اوج پویایی و
نشاط، به دنبال فتح بازارهاي جدید، حضور در همایشها، تعامل با شرق و غرب و ظاهر شدن در کسوت و جامه میانجی و ثبات آفرین

 
باشد. 

اما حالا چه؟ آیا هنوز هم ترکیه در همان فاز است و حزب حاکم، در داخل با تمام توان، به دنبال توسعه اقتصادي و رفع تبعیض و
بهبود شرایط کسب و کار و بازار براي جذب سرمایه گذاران خارجی و کارآفرینی و کالاآفرینی و کشاندن توریستهاي خارجی است و
در خارج نیز، با تمام توان دیپلماتیک خود، در سوداي تامین ثبات و امنیت منطقه و جهان و هماهنگی با دستگاه دیپلماسی کشورها و
حضور در باشگاههاي بزرگ جهان است؟ در پاسخ باید گفت: خیر. در هر دو حوزه اتفاقات تازهاي افتاده و حالا تیم اردوغان و اتاق فکر

 
حزب عدالت و توسعه در فاز و فضاي متفاوتی قرار گرفته که از بسیاري جهات با 10 سال پیش قابل مقایسه نیست. 

بگذارید دو حوزه داخلی و خارجی را به اجمال و اختصار توصیف کنیم، تا تفاوتها به خوبی نمایان شوند: در حوزه داخل، اگر چه هنوز
هم توسعه اقتصادي براي دولت برآمده از حزب عدالت و توسعه، اهمیت ویژهاي دارد، اما حالا توسعه اقتصادي به هدف و افق فکري و
عملی مهمی براي حفظ بقاي حزب تبدیل شده و علاوه بر این، اگر در آغاز مسیر حرکت حزب حاکم، پروژههاي کلان اقتصادي، براي
اغلب اقشار جامعه، سود و آورده داشت، حالا بیشتر به سود پیمانکاران و شرکتها و رانتهاي بزرگی است که تحت هر شرایطی و با

 
استفاده از قوانین خاص تضمین سود، از حاشیه امن برخوردارند. 

در عین حال، بیکاري و تورم، دشواریهاي امرار معاش، فاصله طبقاتی و شکاف مشهود بین فقیر و غنی، سیاستهاي غلط پولی و مالی
دولت، عدم توجه به استقلال بانک مرکزي، از دست رفتن اعتبار و امنیت لازم براي فعالیت سرمایه گذاران خارجی بزرگ، بی توجهی
به کادرسازي و شایسته سالاري، بی توجهی به اصل مهم و حیاتی تفکیک قوا، تک رویهاي شخص رهبر حزب، تشدید دوقطبیهاي

 
اجتماعی، قومی و اعتقادي، محدودسازي رسانههاي آزاد و خصوصی، بر سیماي ترکیه، آشکار شده است. 



در حوزه خارج از مرزها نیز، چیدن تمام تخم مرغها در سبد قدرت سخت و استفاده مداوم از توان نظامی، اتخاذ مواضع بسیار تند و
سفت و سخت در برابر کشورهاي مختلف، حمایت از به کارگیري راهکار نظامی به عنوان مسکنهاي سریع و قاطع، قدرت نمایی و
دوري از تعامل و بی اعتنایی به درهاي باز، کاري کرده که ترکیه، همچون همان کشور در حال توسعه، ثبات ساز، در مسیر تقویت
دموکراسی و اهل تعامل با جهان، به چشم نیاید. گویی در شرایط کنونی، درك حزب عدالت و توسعه از کشور داري، حکومت و تعامل
با منطقه و جهان، دستخوش تغییرات جدي شده و در عملکرد و مشی فعلی دولت ترکیه، شاهد اتخاذ تصمیمات و بروز رفتارها و

 
اقداماتی هستیم که با اهداف اولیه حزب منطبق نیست و با آن آرمانها جور در نمیآید. 

در چنین شرایطی باید گفت: اصلیترین پاشنه آشیلها و موانع فعلی سیاست خارجی ترکیه، غالباً مربوط به نوعیت و ماهیت مشی و

 
رفتار سیاسی خود آنکارا است و نه نتیجهاي از فشارهاي منطقهاي و بینالمللی. 

 
در دسته بندي این موانع و پاشنه آشیلها، میتوان به چنین مواردي اشاره کرد: 

1.پارادایم قدرت نزد سران ترکیه، در قدرت نظامی، لشکرکشی، قلمروگشایی و تکیه مداوم بر ابزارهایی همچون جنگ اطلاعاتی –
امنیتی، جنگ جبههاي و به کارگیري هواپیماي بدون سرنشین خلاصه شده و ظرفیتهاي مهم دیپلماسی، فرهنگی و دانشگاهی، تا حد

 
زیادي مورد غفلت قرار گرفتهاند. 

2.تولید فکر و تئوري و داشتن یک استراتژي مبتنی بر نظریات ژرف علمی و تاریخی براي توسعه روابط و تقویت سیاست خارجی در
عملکرد وزارت امور خارجه ترکیه قابل مشاهده نیست و اگر چه در نظام ریاستی کنونی این کشور، همه قدرت و تصمیمات در اختیار
خود رئیس جمهور است، با این حال شخص وزیر امور خارجه نیز در این نقصان، نقش دارد و نتوانسته برنامه روشنی براي سیاست

 
خارجی و دیپلماسی، تدوین کند. 

3.از منظر تحلیل شخصیتی، رفتارها، اقدامات، ادبیات و مشی سیاسی رجب طیب اردوغان در مقام رئیس جمهور و داراي بیشترین
میزان قدرت و اختیارات، بسیار شتاب زده است و گویی قرار است که کورترین گرههاي تاریخی و منطقهاي، به طرفۀ العینی گشوده

 
شوند و تمام اهداف، در مدت زمانی بسیار کوتاه، محقق شوند. 

پیداست که چنین چیزي، علاوه بر آن که با ذات و فلسفه سیاست و معضلات تاریخی و اجتماعی در تضاد است، در میدان عمل نیز

 
موانع و مشکلاتی به وجود میآورد که بسیاري از آنها مورد توجه قرار نگرفته بود. 

به عنوان مثال، بسیاري از تصمیمات و اقدامات چند ماه اخیر ترکیه در حوزههاي مهمی همچون سوریه، شمال قبرس و شرق

 
مدیترانه و حتی شتاب زدگی در مورد نتایج جنگ قره باغ، از این ویژگیها برخوردارند. 

4.یکی دیگر از موارد مهمی که براي سیاست خارجی ترکیه به مانع و پاشنه آشیل جدي تبدیل شده، غوغاي رسانهاي و سر و صداي

 
زیاد و اغراق آمیز رسانههاي طرفدار دولت درمورد اقدامات و اهداف دولت است. 

اگر چه تبلیغات و عناصر پروپاگانداي حزبی در تمام سیستمها و ساختارهاي سیاسی، از نیازهاي حیاتی به شمار میآیند اما واقعیت این
است که خیلی وقتها ماشین تبلیغاتی عظیم آکپارتی، در هر دو حوزه داخلی و خارجی، به شکلی به روایت و توصیف رویدادهاي
مرتبط با ترکیه میپردازد که بسیار دور از واقعیت، غوغاگرانه و جنجالی است و اساساً خیلی وقتها ممکن است حتی رفتارها و اقدامات
صحیح و به حق ترکیه نیز، به خاطر پوشش رسانهاي غلط و غوغاسالارانه، از سوي رقبا، مخالفین و دشمنان این کشور، به شدت مورد



 
سوءاستفاده قرار بگیرد. 

5.آخرین موردي که میتوان به آن اشاره کرد، تبدیل شدن سیاست خارجی ترکیه به دنباله سیاست داخلی و حزبی آکپارتی است. به
این معنی که خیلی وقتها، یا مسائل کلان سیاست خارجی ترکیه دستخوش عواطف حزبی و داخلی شده و به شکل غلط مورد ارزیابی

 
قرار میگیرند، یا این که اقدام برون مرزي، تبدیل به پوششی میشود که بسیاري از نارساییها و مشکلات داخلی را از یاد ببرد. 

محمد علی دستمالی کارشناس مسائل ترکیه



طراحی و نمونه سازي قرص سر وقت بیدار شدن

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/21

مهرداد امید سالاري مدیر دبیرخانه کشوري اتحادیه انجمن هاي علمی گیاهان دارویی ایران، از طراحی و نمونه سازي قرصی
تحت عنوان قرص سر وقت بیدار شدن خبر داد و گفت: این قرص در حال حاضر وارد مرحله نمونه سازي شده است.

مدیر دبیرخانه کشوري اتحادیه انجمن هاي علمی گیاهان
دارویی ایران؛ طراحی و نمونه سازي قرص سر وقت بیدار
شدن مهرداد امید سالاري مدیر دبیرخانه کشوري اتحادیه
انجمن هاي علمی گیاهان دارویی ایران، از طراحی و نمونه
سازي قرصی تحت عنوان قرص سر وقت بیدار شدن خبر
داد و گفت: این قرص در حال حاضر وارد مرحله نمونه
سازي شده است. به گزارش خبرگزاري علم و فناوري از

اصفهان، مهرداد امید سالاري مدیر دبیرخانه کشوري اتحادیه انجمن هاي علمی گیاهان دارویی ایران، از طراحی و نمونه سازي قرصی

 
تحت عنوان قرص سر وقت بیدار شدن خبر داد و گفت: این قرص در حال حاضر وارد مرحله نمونه سازي شده است. 

مهرداد امید سالاري که ریاست انجمن علمی گیاهان دارویی ایران- استان اصفهان را نیر برعهده دارد در گفتگو با خبرنگار این
خبرگزاري، گفت: بر عکس قرص خواب که وقتی استفاده می شود، بعد از زمان مشخصی فرد به خواب میرود، این قرص بیداري به

 
این صورت است که فرد آن را قبل خواب می خورد، و پس از گذشت زمان خاصی پس از خواب رفتن، بیدار می شود. 

وي که سال هاست در زمینه گیاهان دارویی فعالیت می کند و تحقیقات زیادي هم انجام داده است، افزود: به موقع بیدار شدن یکی
نیازهاي همیشگی در جوامع بشري بوده و هست، در این خصوص تجهیزاتی مثل ساعتهاي زنگ دار و بعد هم تجهیز گوشی هاي
موبایل براي هشدار به موقع یک قابلیت مهم در فناوریهاي خیلی نوین محسوب می شود، به هر حال بیدار شدن با صدا در واقع یک

 
شوك و علامت اخطار براي مغز بوده که از حالت استراحت خارج می شود که این خود یکی از معایب است. 

مدیر مجموعه بین المللی گیاهان دارویی حکیم، ادامه داد: قبل از این که تجهیزاتی مثل ساعت زنگ دار یا موبایل وجود داشته باشد،

 
آواز خوانی خروس بعنوان یک زمان هشدار براي بیدار شدن که با یک آرامش و لذت همراه بوده. 

امید سالاري تصریح کرد: طراحی قرص بیداري بسیار بسیار پیچیده است، بیداري به آرامی و با آرامش همراه است، و قرص طوري

 
طراحی شده که سطح هوشیاري توسط تنظیم کننده ها در خون تحریک می شود. 

وي در پاسخ به این سوال که اگر کسی هر روز بخواهد در یک ساعت خاصی بیدار شود هرشب باید این قرص را مصرف کند، تصریح
کرد: اتفاقا این موضوع در طراحی مورد توجه بوده چرا که فرضا در کشور خودمان اکثر افراد شاغل می خواهند به موقع به سرویسها یا
محل کار و درس و دانشگاه برسند، قرص سر وقت بیدار شدن طوري طراحی شده که پس از مدتی استفاده منظم ازین قرص دیگر

 
نیاز به مصرف آن براي فرد تا مدتی نمی باشد، چرا که ساعت بیولوژیکی بدن تنظیم می شود. 



 
کاربردهاي دیگر این قرص چیست؟ 

این محقق گفت: یکی دیگر از کاربردهاي این محصول به هوش آوري بیماران پس از عملهاي جراحی و مواردي از این قبیل است که

 
در برنامه هاي توسعه اي و ارتقا محصول دنبال خواهیم کرد. 

 
ایده این قرص از کجا گرفته شد وچه ترکیب یا ترکیباتی در این قرص بکار می رود؟ 

این محقق بیان کرد: ایده از یک طنز که نوشته بود؛ کاش دانشمندان که اینقدر ادعا می کنند، به جا این که قرصی درست کنند تا
آدم بخوابد، اگر میتوانند یک قرصی درست کنند که آدم را در زمان خاصی بیدار کنند! گرفته شد. همین ایده را از حدود دوسال پیش

 
در برنامه کاري خود قرار دادیم و مبناي کار هم کاملا بر اساس علوم پزشکی است و متخصصینی هم با ما همکاري می کنند. 

وي ادامه داد: این قرص در مرحله نمونه سازي قرار دارد و ترکیبات بکار رفته در آن هم کاملا گیاهی و طبیعی و در کل با الهام از

 
موضوعات طبیعی و طبیعت است. 

 
پیش بینی می کنید تا چند ماه یا چند سال دیگر بتوانید این قرص را وارد بازار کنید؟ 

مدیر دبیرخانه کشوري اتحادیه انجمن هاي علمی گیاهان دارویی ایران، اظهار داشت: دو سال است که با یک تیم خبره روي این
قرص کار کرده ایم پیش بینی می کنم یکسال دیگر براي این که نمونه کامل شود زمان لازم داریم و بعد از آن حداقل حدود یک سال
هم آزمایشات بالینی به طول خواهد انجامید، و بعد از آن مجوزها باید گرفته شود و سرمایه گذاري اولیه هم براي راه اندازي خط تولید

 
که الان برآورد کرده ایم حداقل دو میلیارد تومان است. 

امید سالاري با بیان این که در همه مراحل تحصیل از کارشناسی تا دکتري بعنوان برترینها بوده و حالا هم مباحث کارآفرینی و
فناورانه را بعنوان رویکرد اصلی خود می داند که در همین راستا جوان برتر در زمینه کارآفرینی سال 1397 استان اصفهان بوده
است،افزود: همچنین بعنوان داور بیش از هفتاد طرح دانش بنیان و فناور در سه دوره براي وزارت علوم، تحقیقات و فناوري- معاونت
پژوهش و فناوري در ستادملی هفته پژوهش و فناوري کشور فعالیت داشته و خود نیز بعنوان فعال عرصه دانش بنیان ساخت اولین
کرم کاملا گیاهی بر پایه روغن نارگیل در جهان همچنین فرمولاتور اولین محلول ضدعفونی کننده محیط کاملا گیاهی و طبیعی بدون

 
الکل ارائه کرده و بسیاري از افتخارات دیگر که در کارنامه خود دارد. 

 
انتهاي پیام/ 

معصومه صادقی



میز کالایی تولیدات اختصاصی گیلان فعال تر شود

منبع: گیل سدادشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/21

نماینده عالی دولت در گیلان بر ضرورت اهتمام و توجه جدي به تحقق هدف گذاري صادراتی استان تأکید کرد و گفت: لازم
است ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات از گیلان همچون خطوط کشتی رانی تقویت شوند. نوشته میز کالایی تولیدات

اختصاصی گیلان فعال تر شود اولین بار در پایگاه خبري تحلیلی گیل سداد گیلان | براي ...
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نماینده عالی دولت در گیلان بر ضرورت اهتمام و توجه جدي به تحقق هدف گذاري صادراتی استان تأکید کرد و گفت: لازم است

 
ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات از گیلان همچون خطوط کشتی رانی تقویت شوند. 

به گزارش پایگاه خبري&–تحلیلی گیل سداد؛ ارسلان زارع در جلسه مشترك کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی و شوراي گفت وگوي
دولت و بخش خصوصی که نمایندگان شهرستان هاي آستارا و لنگرود در مجلس شوراي اسلامی نیز حضور داشتند؛ اظهار داشت :
میزان صادرات استان در شش ماه نخست سال جاري، 446 هزار تن با ارزش 264 میلیون دلار بوده که این دستاورد با وجود شرایط

 
سخت اقتصادي و تشدید تحریم ها محقق شده است. 



وي با بیان اینکه این میزان صادرات از نظر دلاري 45 درصد و از نظر وزنی 34 درصد بیشتر از میزان مشابه سال گذشته است، افزود:
به طور معمول در نیمه دوم سال به دلیل صادرات محصولات کشاورزي شاهد افزایش میزان صادرات کالا هستیم از این رو می توان
امیدوار بود که هدف گذاري صادرات غیرنفتی 600 میلیون دلاري از گیلان در سال جاري محقق می شود که البته باید تلاش ها براي

 
انجام این مهم استمرار یابد. 

استاندار گیلان بر لزوم گسترش ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات در استان از جمله خطوط کشتیرانی تاکید کرد و گفت: شرکت
کشتیرانی خزر تلاش هاي زیادي انجام داده ولی به دلیل فرسودگی ناوگان، با مشکلاتی مواجه است که می توان با بهره گیري از

 
ظرفیت سرمایه گذاران بومی، نسبت به نوسازي و افزایش کارکرد آن اقدام کرد. 

 زارع گیلان را از قطب هاي بزرگ صنایع سلولزي ایران دانست که در تولید ام دي اف رکورددار کشور است و گفت: جنگل هاي
هیرکانی، سرمایه اي ارزشمند هستند و وارد آمدن آفت به این ثروت ملی غیرقابل جبران است از این رو ؛ برنامه زراعت چوب در
استان تدوین و دوره زمانی نیز براي آن تعیین شده که البته باید در کنار اهتمام به حفاظت از جنگل، به توسعه صنایع این بخش نیز

 
توجه شود. 

 وي با بیان اینکه نیاز صنایع سلولزي گیلان با منابع درون استانی تأمین نمی شود، بر ضرورت انجام همکاري هاي لازم از سوي

 
جهادکشاورزي ،گمرك ، بنادر و دریانوردي براي واردات چوب مطابق با چارچوب هاي قانونی تأکید کرد. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به محصولات اختصاصی تولیدي استان همچون چاي، بادام زمینی و زیتون، بر لزوم تشکیل میز

 
تخصصی بررسی مشکلات پیش روي این محصولات تأکید کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به همکاري بانک هاي دولتی با بخش هاي مختلف اقتصادي استان اشاره و اضافه کرد: بانک هاي
خصوصی نیز از منابع و سرمایه هاي مردم استان استفاده می کنند و لازم است حداقل 50 درصد منابع جمع آوري شده خود را در

 
راستاي تولید و اشتغال اختصاص دهند. 

 وي تأکید کرد که در جلسه بعدي این شورا ، گزارش عملکرد بانک هاي خصوصی در ارتباط با اعطاي تسهیلات به واحدهاي

 
اقتصادي استان ارائه شود. 

 زارع تعاونی مرزنشینان را ظرفیت خوبی براي استان دانست و گفت: باید با شناسایی مشکلات و اقدام براي رفع آنها، در جهت توسعه

 
عملکرد و فعالیت این مجموعه بزرگ اهتمام شود. 

در این نشست غلامرضا مرحبا نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برخی مشکلات در حوزه صادرات گفت: در

 
بخش واردات چوب که بصورت فله انجام می شود، اقداماتی براي ارزش افزوده آن صورت نمی گیرد که این امر باید مورد توجه باشد. 

پرویز محمدنژاد نماینده مردم لنگرود نیز بخش خصوصی را از ارکان اصلی در جریان تولید و توسعه کشور خواند و صادرات را مهم تر

 
از تولید ذکر و بیان کرد:  باید با حذف بخشنامه هاي جزیره اي ، نسبت به رفع مشکلات حوزه تولید توجه کرد. 

در این جلسه گزارش هایی از سوي ناظر گمرکات  گیلان در خصوص وضعیت تجارت خارجی استان ، مدیرعامل شرکت کشتیرانی



خزر در خصوص مسائل و مشکلات این شرکت، رییس سازمان صمت گیلان درباره برگزاري میز ملی چاي و همچنین گزارشی از
مشکلات واردات چوب به استان از سوي مدیرکل بنادر و دریانوردي ارائه شد.



تقویت اتحاد شیعه و سنی نیازمند تدوین برنامه هاي مشترك فرهنگی است

منبع: قم پرسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/21

به گزارش قم پرس حجت الاسلام قاسم جعفرزاده ظهر دوشنبه در سفر به شهرستان خلخال، با حضور در بخش هشجین، با
امام جمعه و جمعی از مسئولین فرهنگی این منطقه دیدار و گفتگو کرد. وي هدف از این دیدار را...

به گزارش قم پرس حجت الاسلام قاسم جعفرزاده ظهر دوشنبه در سفر به شهرستان خلخال، با حضور در بخش هشجین، با امام

 
جمعه و جمعی از مسئولین فرهنگی این منطقه دیدار و گفتگو کرد. 

وي هدف از این دیدار را بررسی فعالیت هاي فرهنگی و تبلیغی این منطقه عنوان کرد و گفت: حرکت در مسیر توسعه کارهاي
فرهنگی در جامعه، جهاد اکبر محسوب می شود چرا که تربیت معنوي مردم را سبب شده و نسلی متعهد و فرهیخته در حیطه دین و

 
معنویت به بار می آورد. 

 
 

تقویت اتحاد شیعه و سنی نیازمند تدوین برنامه هاي مشترك
فرهنگی است

مدیر کل تبلیغات اسلامی استان، رویکرد جدید این سازمان را استفاده از نیروي جوان و خلاق در بحث توسعه و ترویج آموزه هاي
دینی در جامعه عنوان کرد و افزود: نگاه تیم جدید سازمان تبلیغات اسلامی به برنامه هاي فرهنگی، منطبق با زیست بوم هر منطقه

 
است که بر اساس نیاز هر منطقه برنامه هاي مناسبی تدوین و ارائه دهد. 

وي بهره مندي از طراحی نوین و فعالیت خلاقانه را اولویت اصلی در کسب موفقیت در فعالیت هاي تبلیغی عنوان کرد و گفت: طراحی
برنامه هاي فرهنگی در ذیل برنامه هاي مصوب از سوي مرکز، سبب احصاء و پایش نیازمندي ها و انطباق فعالیت ها با زیست بوم

 
منطقه شده و در نهایت بازدهی مناسب و موفقیت بیشتري را متوجه فعالان فرهنگی و متولیان امور دینی می کند. 

 
انحصار شکنی در جذب مخاطبین عامل مؤثر در موفقیت تبلیغ دینی 

حجت الاسلام جعفرزاده، نگاه کلان به مخاطبین و انحصار شکنی در جامعه هدف را رویکرد دیگر سازمان تبلیغات اسلامی در رسیدن
به هدف غایی تبلیغ دینی عنوان کرد و گفت: از دیرباز تاکنون مخاطبین ثابتی اعم از روحانیون، مادحین، قاریان قرآن، هیئات مذهبی،
کانون هاي فرهنگی و تبلیغی با سازمان تبلیغات اسلامی همکاري داشته و دارند اما در رویکرد جدید تمامی فعالان فرهنگی و تبلیغی

 
در جامعه، مخاطبین سازمان تبلیغات اسلامی هستند. 

وي گفت: تمام فعالان فرهنگی می توانند با ارائه طرح هاي تبلیغی موفق، کمک کار سازمان تبلیغات اسلامی بوده و در توسعه امور

 
فرهنگی در مناطق مختلف تأثیرگذار باشند. 

مدیر کل تبلیغات اسلامی استان، در بخش دیگري از سخنانش منطقه هشجین را از مناطق مستعد در مسائل فرهنگی و قرآنی عنوان
کرد و گفت: در مناطق ویژه استان اردبیل اعم از منطقه سنی نشین هشجین مشاهده شده است که همزیستی بسیار شایسته اي بین
برادران شیعی و سنی وجود دارد که تقویت این اتحاد و برادري تنها با گفتار میسر نیست بلکه نیازمند تدوین برنامه هاي مدون و



 
خلاقانه است. 

وي گفت: راهبرد کلان سازمان تبلیغات اسلامی، در حال تحول است و در سطح کشور بخش مستقلی براي ادیان، مذاهب، قومیت ها

 
راه اندازي شده و برنامه هاي مستقلی با سایر نهادهاي فرهنگی در استان و مناطق هدف تدوین شده است. 

حجت الاسلام جعفرزاده، بر ضرورت هماهنگی و همکاري تمامی نهادها و دستگاه هاي اجرایی در پیشبرد فعالیت ها تاکید کرد و
گفت: فعالیت تک بعدي و حرکت با ید واحد نتیجه مطلوب و مدنظر را فراهم نمی سازد لذا اتفاق نظر و تجمیع آرا و استفاده از
ظرفیت هاي فرهنگی دستگاه هاي مرتبط باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد تا بتوان مسیر تبلیغ را به درستی و با موفقیت

 
بیشتر طی کرد. 

مدیر کل تبلیغات اسلامی استان، تشکیل امت واحده و همزیستی مسالمت آمیز مذاهب را نیازمند ارائه طرح مدون فرهنگی منطبق با
شرایط موجود در مناطق اعم از موقعیت اجتماعی، نیازمندي هاي اشتغال و مسائل دینی و فرهنگی دانست و بر ضرورت اجراي

 
گردهمایی و نشست هاي فرهنگی در تبادل اطلاعات با شهرهاي مشابه تاکید کرد. 

 
 

تقویت اتحاد شیعه و سنی نیازمند تدوین برنامه هاي مشترك
فرهنگی است

 
شهر هشجین مستعد پیشرفت فرهنگ و دینی است 

در ادامه حجت الاسلام حجت الاسلام علی شفابخش گزور امام جمعه هشجین، با ارائه گزارشی از فعالیت هاي فرهنگی، دینی و قرآنی

 
این شهر، بر بومی سازي برنامه ها و اجراي فعالیت ها بر اساس نیاز هر منطقه تاکید کرد. 

وي خواستار تأمین بستر لازم براي استفاده از سامانه اعزام در این شهر شد و گفت: دسترسی به سامانه اینترنتی اعزام مبلغین و
مبلغات در مناسبت هاي ملی و مذهبی از سوي سازمان تبلیغات اسلامی و دفتر تبلیغات قم باید مورد توجه قرار گیرد و این زمینه

 
براي شهر هشجین هم فراهم شود تا روحانیون به سهولت با مراجعه به این سامانه، سابقه تبلیغی و اعزام خود را ثبت کنند. 

حجت الاسلام صفابخش، به کمبود روحانی در روستاهاي هشجین اشاره کرد و گفت: اکثر روستاهاي این شهر فاقد روحانی مستقر

 
هستند و نیاز اساسی براي تبلیغ دینی در این روستاها مشهود است. 

وي در ادامه ساختمان خانه عالم هشجین را نیازمند بازسازي و مرمت اساسی براي استقرار روحانی در این منطقه عنوان کرد و گفت:
این ساختمان از لحاظ فیزیکی دچار مشکل ساختاري شده و نیازمند بازسازي و مرمت است تا بتوانیم روحانی ثابتی در این مکان

 
مستقر کرده و نیاز فرهنگی و دینی منطقه را مرتفع سازیم. 

امام جمعه هشجین به برنامه هاي قرآنی در این منطقه اشاره کرد و گفت: شهر هشجین مستعد پیشرفت فرهنگی و دینی بود و
علارغم کمبود امکانات، مسابقات نهج البلاغه، دوره هاي حفظ، تفسیر و قرائت قرآن در این شهر اجرا می شود و در نظر داریم با
همکاري و مساعدت ادارات و شهرداري منطقه بنرهایی با موضوعات قرآنی و پیام هاي اخلاقی تهیه و در سطح شهر نصب و به صورت
هفتگی این بنرها را با موضوع جدید تعویض کنیم که این فعالیت تبلیغی و ترویجی با همکاري فعالین فرهنگی اعم از برادران شیعه و

 
سنی انجام می شود. 



 
 

تقویت اتحاد شیعه و سنی نیازمند تدوین برنامه هاي مشترك
فرهنگی است

 
در ادامه، مدیر کل تبلیغات اسلامی استان اردبیل با اهداي کتاب نهج البلاغه از فعالیت شایسته امام جمعه هشجین قدردانی کرد. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



برداشت 120 هزار تن سیب درختی از باغات نقده

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/21

سید کریم ابراهیم زاده در گفت وگو با خبرنگار فارس در
ارومیه، با بیان اینکه سطح باغات سیب نقده حدود 6هزار و
500هکتار است اظهار داشت: تعداد 4 هزار و 500 بهره
بردار باغی در سطح شهرستان، در بخش باغبانی و تولید
سیب درختی اشتغال دارند و امسال پیش بینی می شود
در حدود 120 هزارتن محصول سیب درختی از باغات

 
شهرستان برداشت شود. 

وي ادامه داد: همچنین دو واحد سورتینگ و بسته بندي به همراه 32 واحد سردخانه نگهداري محصولات کشاورزي به ظرفیت حدود

 
140 هزار تن در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی باغبانی شهرستان فعال  است. 

مدیر جهادکشاورزي نقده بیان کرد: بخشی از محصول سیب تولیدي شهرستان به صورت تازه خوري روانه بازار می شود و بخشی هم
به صورت سیب صنعتی جذب صنایع تبدیلی استان شده و مابقی در سردخانه هاي شهرستان ذخیره و پس از سورت و بسته بندي به

 
کشورهاي مختلف منطقه صادر می شود. 

ابراهیم زاده عنوان کرد: با توجه به مزیت صادراتی محصولات باغبانی و باعنایت به اینکه آذربایجان غربی داراي رتبه اول تولید سیب
درختی در کشور است، افزایش تولید در واحد سطح، توسعه باغات پایه رویشی کم آب بر و پرتولید مقاوم به آفات و بیماري ها، اصلاح
و نوسازي باغات درجه 2، حذف و جایگزینی باغات درجه3، تولید نهال سالم و استاندارد و توسعه روش هاي نوین آبیاري در باغات از

 
جمله برنامه هاي مدیریت جهاد کشاورزي نقده براي توسعه پایداربخش باغبانی شهرستان است. 

انتهاي پیام/



طرح ''توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار''

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/21

در پایان جلسه 192 کمیسیون دائمی شوراي عالی علوم، تحقیقات و فناوري (عتف) که با موضوع "بحث و بررسی طرح
توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ)" برگزار شد، 6 مصوبه پیرامون اجراي طرح مذکور به تصویب رسید.

مصوبات جدید "عتف" طرح "توانمندسازي تولید و توسعه
اشتغال پایدار" اقتصاد ایران: در پایان جلسه 192
کمیسیون دائمی شوراي عالی علوم، تحقیقات و فناوري
(عتف) که با موضوع "بحث و بررسی طرح توانمندسازي
تولید و توسعه اشتغال پایدار (تاپ)" برگزار شد، 6 مصوبه

 
پیرامون اجراي طرح مذکور به تصویب رسید. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران ، بر این اساس مقرر شد موضوع سامانه "تاپ" و رسالت و ماموریت آن در جلسه دانشگاه هاي
برتر کشور مطرح شود و هر کدام از دانشگاه ها 50 تا 100 پروژه دکتري را از سامانه انتخاب کنند. همچنین مقرر شد سازمان برنامه و

 
بودجه براي پشتیبانی از طرح تاپ ردیفی به وزارت صمت اعطا کند. 

در این نشست مقرر شد مکانیزمی طراحی شود که بخشی از این پروژه ها بتوانند توسط صندوق نوآوري و شکوفایی حمایت شوند.
همچنین موضوعات موجود در سامانه تاپ دسته بندي شده و وزارت صمت براي اجرایی شدن طرح تاپ از ظرفیت هاي ایدرو و

 
ایمیدرو استفاده کند. 

در پایان این جلسه مقرر شد دو مورد از پیشنهادهاي وزارت صمت در خصوص تامین مالی طرح تاپ به شوراي عالی عتف ارجاع شود.

طرح تاپ توسط معاونت آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان نقطه کانونی ارتباط با مراکز پژوهشی و

 
فناورانه، به منظور بهره مندي از توان علمی و فناوري کشور در رفع نیازها و چالش هاي صنعت تعریف و عملیاتی شده است. 

این طرح با هدف دانش بنیان شدن بنگاه ها، استفاده از توانمندي اعضاي هیأت علمی و دانشجویان تحصیلات تکمیلی، ارتقاي سطح
مهارت دانش آموختگان مشمول خدمت سربازي، ظرفیت سازي اشتغال از طریق خلق ارزش افزوده جدید و تأمین اشتغال زایشی و
پایدار پیشنهاد شده است. در این طرح 4 طیف شامل بنگاه هاي تولیدي و تجاري به عنوان طرف تقاضاي فعالیت هاي پژوهشی و
فناوري و دانشجویان تحصیلات تکمیلی (دانشجویان تاپ)، دانش آموختگان مشمول خدمت سربازي (سرباز تاپ) و اعضاي هیأت
علمی دانشگاه ها (استاد تاپ) به عنوان طرف عرضه فعالیت هاي پژوهشی و فناوري، بازیگران اصلی محسوب می شوند. تاکنون حدود

 
11 هزار بنگاه در این سامانه ثبت نام کرده و بیش از 3 هزار و 600 پروژه پژوهشی ثبت کرده اند. 

 بر اساس اعلام روابط عمومی دانشگاه تربیت مدرس، علاقمندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام به سامانه تاپ به
نشانی www.iranetop.ir مراجعه کنند.





نقش دیپلماسی اقتصادي در رونق جهش تولید

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/21

ایجاد دیپلماسی فعال اقتصادي براي استفاده مطلوب از مزیت هاي بین المللی در حوزه برون مرزي با هدف توام کردن نقش
آفرینی حاکمیتی جهت رونق سرمایه گذاري، صادرات غیر نفتی و تعاملات چند جانبه تجاري ضروري است.

 نقش دیپلماسی اقتصادي در رونق جهش تولید اقتصاد
ایران: ایجاد دیپلماسی فعال اقتصادي براي استفاده مطلوب از مزیت هاي بین المللی در حوزه برون مرزي با هدف توام کردن نقش

 
آفرینی حاکمیتی جهت رونق سرمایه گذاري، صادرات غیر نفتی و تعاملات چند جانبه تجاري ضروري است. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران،  رهبر معظم انقلاب اسلامی از سال 1387 با توجه به اهمیت مسائل اقتصادي و شروع جنگ
هاي اقتصادي توسط دشمنان جمهوري اسلامی ایران نگاه ویژه اي به مشکلات اقتصادي داشتند به طوري که از سال 1387 تاکنون
به طور مستقیم در شعار سال هاي مختلف به آن اشاره کردند. در سال 1392 نیز سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی در 24 بند 
توسط رهبري ابلاغ شد که نقش دیپلماسی اقتصادي و روابط اقتصادي بین المللی ، درون زایی و برون نگري اقتصادي به وضوح در آن

 
منعکس شده است. 

با توجه به اهمیت مسئله تولید در اقتصاد، دو سال است که رهبري در انتخاب شعار سال به مسئله تولید اشاره کردند. بهره گیري از
ظرفیت دیپلماسی اقتصادي می تواند منجر به بهبود مستمر محیط کسب و کار و تولید شود . تولید تنها مقوله اقتصادي تحولگراي هر
کشور است که می تواند با افزایش عرضه و صادرات و همچنین بالا بردن سطح ارزش پول ملی موجب کاهش نرخ تورم و بیکاري شود.
تولید است که می تواند سهم کمتر از یک درصدي ایران از تجارت جهانی را افزایش دهد؛ لذا اولویت قائل شدن در تولید براساس

 
چشم انداز 1404 بعنوان ضرورتی اجتناب ناپذیر است. 

جهش تولید(1)در حالی می تواند از شعار به عمل تبدیل شود که در کنار تولید کالاي با کیفیت ملی، بازار عرضه داخلی و خارجی و
حفظ منافع بخش خصوصی تولیدي نیز را به همراه داشته باشد، این مهم به سرانجام نخواهد رسید مگر آنکه بتوانیم با شناخت دقیق
بازارهاي کشورهاي همسایه با محوریت سفارت هاي جمهوري اسلامی به شبکه سازي براي ایجاد هویت رسمی بخش خصوصی در



کشورهاي میزبان بپردازیم، این موضوع باعث شکل گیري جریان شفاف اطلاعات و محفلی براي همکاري هاي شرکت هاي بخش

 
خصوصی در کشورهاي میزبان می شود . 

 
  توجه ویژه رهبر معظم انقلاب به اقتصاد در انتخاب شعار سال 

رهبر معظم انقلاب:این جنگ یک جاهایی جنبه ي وحشیانه و کینه ورزانه می گیرد؛ مثل جنگی که با ما در زمینه ي اقتصاد دارد می
شود، که این تحریم ها دیگر جنبه ي کینه ورزانه و جنایت آلود به خودش گرفته؛ البتّه تحریم از اوّل انقلاب بود، (امّا) در این ده سال
اخیر طبعاً شدّت بیشتري پیدا کرده؛ و این تحریم فعلاً خواهد بود؛ اینکه کسی امید ببندد به اینکه حالا یک سال دیگر، دو سال دیگر
این تحریم تمام می شود، خیال باطل است، این را من به شما عرض بکنم. با آشنایی اي که با مسائل این جبهه ما داریم، آنچه بنده
میفهمم، این تحریم حالاحالاها هست، باید باشد و خواهد بود. ما براي نجات اقتصاد کشور، چشممان را، امیدمان را نبندیم به اینکه
حالا کِی بشود این تحریم برداشته بشود یا این شخص نباشد یا آن جمع نباشد یا این کشور چنین بکند، نه؛ اینها تأثیري ندارد، این
تحریم هست. حالا البتّه یک زرنگی هایی بعضی میکنند، تحریم را دُور میزنند، خیلی هم خوب است، عیبی ندارد، دستشان درد نکند
امّا کار اساسی مصون سازي اقتصاد کشور از آسیب دیدن از تحریم است؛ کار اساسی این است. دُور زدن تحریم یک تاکتیک است،
مصون سازي کشور در مقابل تحریم، یک راهبرد است، باید این کار را کرد، باید کاري کرد که ما در مقابل تحریم آسیب پذیر نباشیم.
الان این جور نیست، الان اقتصاد ما متّکی به نفت است؛ حالا خوشبختانه با تحریم نفت، یک خرده کمتر شده، ترکیب تراز بازرگانی

 
فرق کرده امّا علی الاصول اقتصاد ما متّکی به نفت است . 

 
سال 1387 سال نوآوري و شکوفایی نام نهاده شد(2) 

 
سال 1388 با توجه به سرانه بالاي مصرف انرژي در کشور، سال اصلاح الگوي مصرف نام گذاري شد. 

سال 1389 در شرایطی آغاز شد که کشور یک سال بحرانی را بواسطه فتنه گري هاي سیاسی سپري کرده بود و به نوعی اهداف کلان

 
توسعه اي کشور مغفول مانده بود؛ از این رو مقام معظم رهبري این سال را سال همت مضاعف و کار مضاعف نامیدند. 

سال 1390 با توجه به تحولات رخ داده در عرصه اقتصادي و فزونی یافتن اقدامات خصمانه غربی ها در تحریم کشور، این سال جهاد

 
اقتصادي نام گرفت. 

سال 1391 سال تولید ملی و حمایت از کار و سرمایه ایرانی نام گرفت که علت این نامگذاري، تحریم هاي اعِمال شده لجام گسیخته

 
از جانب غرب و همچنین برخی سوء مدیریت ها از جانب مسئولان در عرصه اقتصادي بود. 

سال 1392 با توجه به در پیش بودن انتخابات ریاست جمهوري یازدهم و همچنین ضرورت عزم راسخ مسئولان براي عبور از معضلات

 
اقتصادي، سال حماسه ي سیاسی و حماسه ي اقتصادي نام نهاده شد. 

سال 1393 همچون سه سال گذشته، مقوله اقتصاد در نامگذاري سالیانه جاي داشت؛ البته در این سال مقوله فرهنگ نیز مورد توجه

 
قرار گرفت و مقام معظم رهبري این سال را سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادي نامیدند. 

 
سال 1394 نیز سال دولت و ملت، همدلی و همزبانی نام نهاده شد. 

سال 1395 از سوي رهبر فرزانه انقلاب سال اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل نام نهاده شد؛ بیست و نهم بهمن سال 92، مقام معظم
رهبري سیاست هاي کلی «اقتصاد مقاومتی» را ابلاغ کردند. این سیاست ها که داري 24 بند است بر اساس بند یک اصل 110 قانون

 
اساسی پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام، از سوي معظم له تعیین و ابلاغ شد. 

سال 1396 سال اقتصاد مقاومتی: تولید- اشتغال نام گذاري شد. رهبر انقلاب در نام گذاري این سال نیز همچون سال پیش از آن، با
توجه به نیاز کشور به اقتصاد مولد و درون زا و دندان تیز کردن هاي دشمن در جنگ تحمیلی اقتصادي، شعار سال را با محوریت

 
اقتصاد مقاومتی تعیین فرمودند. 



سال 1397 از سوي مقام معظم رهبري با عنوان سال حمایت از کالاي ایرانی نام گذاري شد. این نام گذاري نشان از اولویت اهمیت به

 
کار و سرمایه و فعالیت اقتصادي و ذهن و ابتکار ایرانی بود. 

سال 1398 از سوي مقام معظم رهبري با عنوان سال رونق تولید نام گرفت؛ این عنوان و این نام گذاري با توجه به اینکه اولویت و

 
مسئله فوري و جدي کشور، مسئله اقتصاد است و کلید حل همه مشکلات اقتصادي،«توسعه تولید ملی» می باشد، صورت گرفت 

 
و در نهایت سال 1399 که با مشکلات ناشی از ویروس کرونا آغاز شد ، سال جهش تولید از سوي ایشان برگزیده شد.. 

 
(3)نگاه رهبري به راهبرد درون زایی و برون نگري در اقتصاد 

رهبري: نقطه ى کانونى اقتصاد مقاومتى عبارت است از درون زایى در کنار برون گرایى. درون زایى به معناى انزواطلبى تعبیر نشود؛

 
درون زایى با نگاه به بیرون و با گرایش به بیرون جامعه امّا تکیه به توانایى درونى و به ظرفیّت درونى. 

اقتصاد مقاومتى در مقابل مدل قدیمى دیکته شده ى از سوى قدرت ها براى کشورهاى به اصطلاح در حال توسعه یا به اصطلاح جهان
سوّم است. یک مدلى را آنها - که من حالا شرح آن مدل را نمی خواهم بدهم - دیکته کردند که اگر کشورهاى جهان سوّم می
خواهند به رشد اقتصادى، رونق اقتصادى و به سطح اقتصاد جهانى برسند، باید این مدل را دنبال کنند که عمده ى تکیه ى آن، نگاه
به بیرون با تفاصیل خودش است. این اقتصاد مقاومتى نقطه ى مقابل آن است؛ این یک الگوى کاملاً مغایر با آن چیزى است که در آن
مدل قدیمى تکیه میشد و تکرار می شد؛ هنوز هم گوشه و کنار کسانى از آن ذکر میکنند و یاد میکنند. (در اقتصاد مقاومتى ) تکیه به
ظرفیّت هاى داخلى است. ممکن است کسانى تصوّر کنند که این الگو الگوى مطلوبى است امّا در امکان آن تردید کنند. من قاطعاً

 
عرض می کنم این الگو یک الگوى ممکن در کشور ما است؛ الگوى اقتصاد مقاومتى کاملاً امکان پذیر در شرایط کنونى کشور است. 

رهبر معظم انقلاب:در زمینه ي مسائلدیپلماسی، استفاده از ظرفیّتدیپلماسیبراي اقتصاد است. دستگاه هایاقتصادیبا وزارت خارجه، در
زمینه ي مسائلاقتصادیبایستی تعامل دائمی داشته باشند. خب مگر ما نمی گوییم مثلاً فرض کنید که انتقال فلان فنّاوري پیشرفته از
فلان کشور (انجام شود)، یا صادرات (به فلان کشور) -که روي صادرات تکیه می کنیم- خب، در این زمینه ها وزارت خارجه بایستی
محور کار باشد. ما شنیده ایم و دیده ایم مواردي را که یک وزارتخانه اي، در یک کشوري دارد مذاکره یاقتصادیمی کند، (امّا) وزارت
خارجه اصلاً خبر ندارد! این ضرر است، این زیان محض است. البتّه این وظیفه اي است دوطرفه، هم وظیفه ي دستگاه ها است که با
وزارت خارجه همکاري و همراهی داشته باشند در این زمینه، هم وظیفه ي وزارت خارجه است که براي این کار بنشینند برنامه ریزي
کنند؛ یعنی در یک بخش ویژه اي -البتّه در وزارت خارجه یک بخشاقتصادیعلی الظّاهر هست، یعنی از سابق که بوده- باید برنامه
ریزي کنند، فعّال کنند، این هم یک مطلب است. آن چیزي که مورد اعتماد است دردیپلماسی، آن کار ثابت مسلّم امضاشده ي قابل

 
احتجاج است، این در مسائل ارتباطات ما با خارج از کشور مهم است که خب باید روي این دقّت کرد 

 
 دیپلماسی فعال اقتصادي موتور جهش تولید 

جهش در اصطلاح عام به هرگونه جستن، پرش وپریدن اطلاق می شود که همراه با تغییر بوده و بتواند منجر به نتایج متفاوت قابل
بهره برداري شود. به عبارتی وجه مثبت این اتفاق برنامه ریزي شده وقتی است که فرایند آن بصورت مفید و معنادار مدیریت شود. در

 
نظریه جهش سه رویکرد تغییر ، توارث ، کار گروهی نهفته است . 

تولید تنها مقوله اقتصادي تحولگراي هر کشور است که می تواند با افزایش عرضه و صادرات و همچنین بالا بردن سطح ارزش پول



ملی موجب کاهش نرخ تورم و بیکاري شود. تولید است که می تواند سهم کمتر از یک درصدي ایران از تجارت جهانی را افزایش دهد؛

 
لذا اولویت قائل شدن در تولید براساس چشم انداز 1404 بعنوان ضرورتی اجتناب ناپذیر است 

اولویت هایی که عمدتا در بخش تجهیزات الکترونیکی و الکتریکی، ماشین آلات صنعتی ،حمل و نقل،محصولات شیمیایی و نساجی،
حامل هاي انرژي،خدمات مهندسی،فناوري اطلاعات و ارتباطات،خدماتبیمه اي،مالی و گردشگري متمرکز بودهو توجه صنعت به

 
احیایکامل و به هنگام آن لازم است. 

جهش تولید می تواند تغیري زنجیره اي با جستار در تولید به اتکا ظرفیت هاي جمعی براي پدید آوري نوآورانه انواع کالا و خدمات در
راستاي توسعه ثروت ملی به منظوراشتغال و صادرات باشد که علاوه بر تقویت مولفه هاي کلان، بسترساز دیپلماسی موفق اقتصادي

 
کشور شود. 

در این مسیر تبعا مجموعه اي از روش هاي تصمیم گیري متاثراز فرصت هاي بین المللی در پیوند با نقش آفرینی هاي نظام
حاکمیتیبه محوریت بخش خصوصی باید در زمینه هاي مختلف سرمایه گذاري، تجارت،خدمات و... شکل گیردتا شتاب دهنده تولید

 
اثر بخش باشد. 

تجربه آزموده شده در بسیاري از کشور هاي آسیایی و اروپایینشانگر آن است کهتولید محوري اساسا در کنار دانش پژوهی و ادغام

 
منابع بر اساس اهداف و نیاز بازارهاي مقصد داخلی و خارجینتایج ارزنده اي براي توسعه کشورها داشته است. 

نگاهبه جهش تولید از دو منظر قابل توجه است: منظر فنی و منظرسیاستی؛از منظر فنی باید الزامات متناسبی در تولید پیش بینی
شود مانند ظرفیت سازي، کیفی سازي، بازارسازي، نوسازي، بهسازي و اقدامات تکنیکال براي افزایش راندمان.بعد مهم دیگر توجه به
سیاست ها و اقدامات حمایتی، جبرانی وتوسعه ایاستکه این مسئله در ابعاد مختلف بصورت فرابخشی بایدعینیت یابد تا نقش تکمیل
کنندگی در جهش تولید داشته باشد؛نظیر طراحی بسته هاي تحریک تقاضا، اصلاح فرهنگ عمومی، حمایت از کارگاه هاي کوچک
مشاغل جمعی و تسهیل گري در صادرات به بازارهاي هدف بویژه کشورهاي همسایه، تغییر نگاه در سیاست هاي دیپلماسی کشور به

 
سمت اقتصاد محوري، تبین شرایط سهل در انتقال ارز و تامین مواد اولیه در شرایط تحریم ... 

به نظر می رسدراهبرد اساسی در تحقق جهش تولید، انجام اصلاحات درست و برنامه ریزي شده در سه بخش گفتمانی،ساختاري و
رویه اي است که باید به سرعت در دستور کار نظام اجرایی، قانون گذاري و قضایی کشورمان قرار گیرد و دستورالعمل هاي عملیاتی

 
متناسب آماده سازي شود. 

نیاز امروز ایران اسلامی بویژه توانایی بازیابی اقتصاد در تخصیص بهینه منابع و بهبودسریع شاخصه هاي کسب وکار در مواجهه با نا
اطمینانی هاي اقتصادیاست که از طریق تولیدممکن خواهد بود؛ لذا سهمسیر مهم در پیش رو وجود داردتا این نیاز به شکل منطقی و

 
مطمئن درکشور دنبال شود: 

 
الف) تبین شیوه هاي مقابله ایجابی با اثرات منفی تکانه هاي اقتصادي 

ب) تدوین برنامه انطباق با شرایط تاب آوري اقتصادي در سه بخش کلان (کل اقتصاد،تعامل بازارها و تمامی افراد)،میانی(صنایع و

 
بازارهاي منفرد)، خرد(اشخاص و فعالیت هاي اقتصادي) 

ج) ایجاد دیپلماسی فعال اقتصادي برایاستفاده مطلوب از مزیت هاي بین المللی در حوزه برون مرزي با هدف توام کردننقش آفرینی

 
حاکمیتی جهت رونق سرمایه گذاري، صادرات غیر نفتی و تعاملات چند جانبه تجاري 



 
 

 
شکل 1 : نقش دیپلماسی اقتصادي در تولید 

 
 25 پیشنهاد اجراییبراي جهش تولید 

 1 ) انتقال سیاست هاي صنعتی سنتی به سیاست هاي صنعتی دانش بنیان از طریق ارتقاي دانش کارکنان و جذب نیروي ماهر

 
تخصصی 

  2) اصلاح قوانین مختلف براي مقررات زدایی از بازار کار، متنوع سازي فعالیت هاي صنعتی، ادغام و همسو سازي فعالیت هاي
تولیدي و نوسازي صنعتی، برقراري سیستم تعرفه اي مناسب براي صنایع داخلی وفعال شدن کامل ظرفیت هاي خالی کارخانجاتی که

 
محصول آنها داري مزیت است. 

 
 ایجاد مراکز مدیریت استراتژیک در بنگاه هاي تولیدي3) 

 
 کاهش نرخ مالیات شرکت هاي با تولیدات رقابتی4 ) 

 
5 ) توسعه صنایع فناور محور ، خدمات ( حمل و نقل ، مخابرات ، پزشکی ) 

 
 تبدیل صنایع نوزاد به پیشرفته6 ) 

 
 ایجاد رابطه درست بینمراکز علمی و صنعتی براي توسعه7 ) 

 
8 ) هدایت نقدینگی و تخصیص منابع به سمت تولید با اعمال سیاست هاي پولی مولد 

 
   9)تقویت صادرات در حوزه هاي با ارزش افزوده بالا     

 10 ) تدوین نقشه راه سرمایه گذاري براي تولید و حفظرقابت پذیري صنایع از طریق سیاستهاي سرمایه گذاري فعال و اشتغالزا در

 
داخل و خارج از کشور 

11 ) تسهیل در عملیات تجاري بین الملل از طریق اقدامات سیاستی مانند ثبات در تامین برق، حمایت موثر از سرمایه گذاري، تنظیم

 
موافقتنامه هاي مشارکت واحدهاي اقتصادي براي فعالیت هاي مشترك تولیدي در مسیر اولویت هاي کشور 

 
 12 ) جهت گیري به سمت صنایع سنگین، محصولات شیمیایی،فولاد و ماشین آلات، صنایع الکترونیک و فلزات غیر آهنی 

13 ) هدایت ترجیحی یارانه هاي تولیدبه بنگاه هاي اقتصادي تولیدي براساس میزان تولید، کیفیت تولید، وضعیت مشارکت در

 
سرمایه گذاري، ارزآوري، بسته بندي و صادرات 

 14 ) انظباط دهی بخش خصوصی از طریق منطقی کردن فعالیت صنایعی که دچار گسترش بیش از اندازه شده اند و کمک به

 
ورشکستگی بنگاه هاي بد اداره شده براي صنایع مهم کشور و همچنین کنترل جریانهاي پولی و ارزي 

 
 بالابردن متغیرهاي اصلی رفاه کشور و توزیع عادلانه منابع مالی کشور براي امکان رشد تولید15 ) 

 
 اتخاذ سیاست هاي روشن در بخش تجارت خارجی و تنوع دهی به بازارهاي هدف صادراتی براي پایداري تولید16 ) 

17 ) طراحی راهبرد عملیاتی جهش تولید صنعتی، نیمه صنعتی و کارگاهیکشور در بخش هاي با ظرفیت صنعت، معدن، تجارت،

 
مسکن، کشاورزي، گردشگري، دانش بنیان و...براي همسویی و اتصال متوازن اهداف و خروجی ها 

 
 افزایش حداقل دوبرابري سهم وزارت صمت کشور از بهره مالکانه معادن و هدایت آن به سمت رونق زیرساخت هاي معدنی18 ) 

 
 19 ) ثبات در شاخصه هاي کلان اقتصادي .رویه ها و قوانین و امنیت محیط کسب و کار 



 
20 ) ترغیب تقاضاي رشته فعالیتهاي صنعتی مانند کانی غیرفلزي و فلزات اساسی با سیاستهاي جذب بخش مسکن و عمران 

 21 ) تحریک تولید براي پاسخ به تقاضاهاي داخلی از طریق ارایه اعتبار خریدار، توزیع گسترده زنجیره اي و توسعه بازارهاي صادراتی
براي بخش هاي پوشاك ، مبلمان و محصولات الکترونیکی داخلی، صنایع غذایی و ساختمانی، دارو و ماشین آلات صنعتی، صنایع

 
پلاستیکی و شیمیایی 

22 ) ایجاد نگرش جدید در برنامه توسعه و تکمیل فوري طرح هاي تایید شده و نیمه تمام شهرك هاي صنعتی کشور: ایجاد امکانات

 
لازم،اختیارات و امتیازات ویژه و رفع برخی محدودیت ها 

 23 ) اولویت به توسعه خوشه هاي صنعتی کشور : درحال حاضر بیش از 400 خوشه (صنعتی) در ایران شناسایی شده که عمدتا
ایجادي بودهو حرکت جدي براي تجاري (صادراتی ) شدن آنها نیاز است که هم رونق تولید باشد و هم ظرفیتهاي منطقه اي استانهاي

 
مختلف کشور در مسیر اتصال به بازار استفاده شود. 

این اولویت توسعه خوشه هاي صنعتی صادراتی در بخش قطعات خودرویی، چرم، سرامیک و چینی آلات، محصولات چوبی، مبلمان،

 
ادوات کشاورزي، زعفران، فیروزه، عرقیجات گیاهی و گلاب، تجهیزات نفت و گاز، نساجی و پوشاك مورد تاکید است . 

 24 ) بیش از 90 درصد صنایع کشور در واحدهاي کوچک و متوسط قرارگرفته اند.جهش تولید در آنها مستلزم ایجاد زمینه همکاري
بین بنگاهی، بهره برداري از تکنولوژي نوین، ایجاد الزامات قانونی و حقوقی، تامین سرمایه در گردش، بازاریابی، بازارسازي و اعمال

 
تفکر ناب مدیریتی در نظام تولیدي کشور است . 

25 ) سرمایه گذاري در تولیدات فناورانه و پیشرفته نیاز به اطلاعات تخصصی و پذیرش مخاطره دارد و موسسات مالی، اعتباري و
تحقیقاتیموجود معمولا چنین قابلیت هایی رایا ندارند و یا متناسب سازي نشده است.بنابرین باید صندوق هاي تخصصی مخاطره پذیر

 
با حمایت دولت ایجاد و حجم عملکرد آنها براي جهش تولیدات بخشهاي مختلف کشور قابلیت سازي شود. 

 
 موافقتنامه هاي تجارت منطقه اي محصول دیپلماسی فعال اقتصادي 

موافقت نامه هاي تجاري بین المللی به عنوان یکی از قدیمی ترین و با ثبات ترین ابزارهاي توسعه تجارت بین کشورها مطرح است که
امکان نفوذ محصولات تولیدي کشورها به بازارهاي مقصد را از طریق کاهش قیمت و افزایش توان رقابت پذیري محصولات را مهیا می
کند. برخی کشورهاي سلطه طلب در قبال امتیازات سیاسی و نظامی، موافقت نامه هاي تجاري یک جانبه را با کشورهاي تحت سلطه
خود امضا و براي واحدهاي تولیدي خود بازارهاي جدید ایجاد می کنند. همچنین برخی کشورها در قالب کمک هاي بین المللی،

 
موافقت نامه هاي یکجانبه را عملیاتی می کنند . 

 
از جمله دلایل انعقاد موافقتنامه هاي تجاري منطقه اي می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
الف- دلایل اقتصادي از جمله تمایل به رشد اقتصادي از طریق: 

 
- توسعه بازار داخلی 

 
-   ایجاد صرفه هاي ناشی از مقیاس 

 
- تخصص گرایی در سطح منطقه 

 
- جذب سرمایه گذاري 

 
- توسعه رقابت ب- دلایل سیاسی 



 
- ثبات سیاسی 

 
- مسایل امنیتی 

 
- افزایش قدرت چانه زنی کسب تجربه براي حضوردر مذاکرات جدي تر تجاري در سطح چندجانبه 

 
تلاش براي رسیدن به اهدافی که در سطوح چندجانبه قابل دستیابی نیستند 

تا پایان سال 2006 ، بیش از 367 موافقنامه منطقه اي منعقد شده که 124 مورد آن به گات و 243 منورد آن به  سازمان تجارت

 
جهانی اعلام شده که مجموعا 200 مورد آن لازم الاجراست . 

 
  

 
 

 
  

 
  

84 درصد موافقتنامه ها به صورت تجارت آزاد و 8 درصد موافقتنامه هاي آزادسازي محدود (ترجیحات تجاري) و8 درصد اتحادیه هاي

 
گمرکی می باشد . 

 
  عضویت جمهوري اسلامی ایران در ترتیبات اقتصادي و تجاري منطقه اي: 

 
سازمان همکاریهاي اقتصادي (اکو) ایران 

 
اعضاي عضو : ترکیه ،  پاکستان ، افغانستان ، آذربایجان ، ترکمنستان ، تاجیکستان ،  ازبکستان ،  قزاقستان ، قرقیزستان 

 
 (D-8) گروه هشت کشور مسلمان در حال توسعه 

 
اعضاي عضو :  ایران ، ترکیه ، پاکستان ،  مصر،  اندونزي ، مالزي ، نیجریه ، بنگلادش     

 
 (OIC) سازمان کنفرانس اسلامی 



 
بنگلادش،گینه، ایران، کامرون، لیبی، مصر، 

 
پاکستان، سنگال، تونس، ترکیه، اوگاندا، اردن، لبنان، مالزي، سوریه، امارات، مالدیو، مراکش، قطر 

 
 (GSTP) نظام جهانی ترجیحات تجاري بین کشورهاي در حال توسعه 

 
 (IOR-ARC) اتحادیه همکاریهاي منطقه اي کشورهاي حاشیه اقیانوس هند

 
 دلایل طولانی شدن فرآیند اجرایی شدن توافقنامه هاي اقتصادي 

 
ماهیت چندجانبه بودن این موافقتنامه ها 

 
طولانی بودن مراحل تصویب در مراجع ذیصلاح کشورهاي عضو 

 
لزوم تنظیم قواعد و قوانین مربوط به موافقتنامه ها 

 
عدم ثبات و شناخت مقررات تجارت خارجی کشورها، 

 
سنت تساهل در آغاز و دقت در مرحله عمل در کشورهاي در حال توسعه 

 
مشکل کشورها در تعیین فهرست کالاها، تغییر سیاستها با تغییر دولت ها؛ 

مثال: (در مورد کشور ما در زمینه اتخاذ تصمیم قاطع در فهرست کالاهاي حساس... و طرح مشکلات جدید از سوي وزارتخانه هاي

 
ذیربط )مشکل وزارت کشاورزي در زمینه استانداردهاي محصولات، سموم حد مجاز، ناتوانی در رقابت 

محمد مهدي بازگیر خوب-پژوهشگر دفتر مطالعات دیپلماسی اقتصادي



تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب وکار در مناطق روستایی

گردیده است

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقش مؤثر تسهیلات بانک توسعه تعاون در ارتقاي
سطح کسب وکار و اشتغال در مناطق روستایی اشاره نمود.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقش مؤثر تسهیلات بانک توسعه تعاون در ارتقاي سطح

 
کسب وکار و اشتغال در مناطق روستایی اشاره نمود. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک توسعه
تعاون، عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به منظور بررسی عملکرد بانک
توسعه تعاون در محل ساختمان میرداماد بانک سخن می گفت
اظهار داشت: طی سال هاي گذشته اقدامات و تدابیر گسترده اي
در حوزه عمران روستایی و تکمیل زیرساخت هاي مناطق
روستایی صورت پذیرفته است و کارکرد طرح اشتغال پایدار
روستایی ورود به حیطه کسب وکار و حمایت از اشتغال زایی در

 
مناطق روستایی بوده است. 

وي تصریح نمود: اجراي این طرح و آثار مثبت آن بر ابعاد اجتماعی و اقتصادي مناطق روستایی کشور از منظر آمار نیز نمایان است، به
گونه اي که سهم اشتغال روستایی در ایجاد سالیانه اشتغال جدید از سطح 3 درصد در سالیان پیشین به حد 23 و 29 درصد طی دو

 
سال اخیر رسیده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: ارکان متولی طرح اشتغال پایدار روستایی چه در
لایه سیاست گزاري و نظارت و چه در مرحله اجرا، همواره بر آسیب شناسی و رفع کمبودها تأکید داشته اند، بااین حال با بررسی
عملکرد کلی به این نتیجه می رسیم که عملکرد بانک توسعه تعاون در اجراي صحیح مراحل طرح بسیار مطلوب بوده است و ایفاي

 
تعهدات بانک فراتر از صد درصد محقق گردیده است. 

وي در همین زمینه افزود: عملکرد شفاف بانک توسعه تعاون موجب گردیده در مرحله پنجم نیز این بانک در اولویت اجراي این طرح

 
قرار گیرد و مراحل اداري و اجرایی عاملیت بانک توسعه تعاون در مرحله پنجم نیز به نحو مطلوب تري پیش رفته است. 

منصوري تأکید کرد: آنچه در اجراي مؤثر این طرح مدنظر بوده است راهنمایی متقاضیان و هموارسازي مسیر دریافت خدمات
تسهیلاتی براي کارآفرینان مناطق روستایی و عشایري بوده است و رویکرد حل مسائل مراجعین همواره مورد دقت متولیان طرح بوده

 
است. 

وي با اشاره به اهمیت کارکرد سیستم جامع نظارتی بر اجراي مؤثر طرح گفت: کلیه طرح ها و پروژه هاي موردحمایت این طرح،
توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر دستگاه هاي مجري، مطابق چارچوب هاي تعریف شده به صورت تمام شماري مورد
رصد و نظارت واقع شده اند و طرح ها به گونه اي دقیق مورد بررسی قرارگرفته اند و گزارش دستگاه نظارتی مربوط به دیگر قواي سه
گانه، سطح اثربخشی و پیمایش صحیح طرح را بالاتر از گزارش نظارتی تهیه شده توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نشان می



دهد که همین مسئله گویاي عزم و اراده جدي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رعایت موارد سخت گیرانه و موشکافانه از سوي

 
این وزارتخانه براي اجراي صحیح طرح بوده است. 

منصوري به اهمیت بازگشت به موقع اقساط تسهیلات پرداختی اشاره نمود و گفت: بر اساس مکانیزم تعریف شده
چنانچه تسهیلات اعطایی مطابق برنامه به صورت اقساط بازگردانده شود، این منابع قابلیت دو بار چرخش مجدد طی نه سال آتی را

 
خواهند داشت. 

در این جلسه علاءالدین ازوجی مدیر توسعه اشتغال و سیاست گذاري بازار کار و رامین اسدي مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در

 
برنامه اشتغال فراگیر روستایی نیز مطالب مهمی در مورد چهار مرحله اجراشده طرح و همچنین فاز پنجم در حال اجرا مطرح نمودند. 
شایان ذکر است در این جلسه حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون، سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره، معادي معاون
استان ها و بازاریابی، شریفی معاون عملیات بانکی، البرزي مدیر امور اعتباري، محمدي مدیر امور استان ها و شعب، بخشا رییس اداره

کل روابط عمومی و شمس رییس اداره کل حوزه مدیریت نیز حضور داشتند.



تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب وکار در مناطق روستایی

گردیده است

منبع: موجشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی به نقش مؤثر تسهیلات بانک توسعه تعاون در
ارتقاي سطح کسب وکار و اشتغال در مناطق روستایی

 
اشاره نمود. 

به گزارش خبرگزاري موج، عیسی منصوري معاون توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که
به منظور بررسی عملکرد بانک توسعه تعاون در محل
ساختمان میرداماد بانک سخن می گفت اظهار داشت: طی

سال هاي گذشته اقدامات و تدابیر گسترده اي در حوزه عمران روستایی و تکمیل زیرساخت هاي مناطق روستایی صورت پذیرفته

 
است و کارکرد طرح اشتغال پایدار روستایی ورود به حیطه کسب وکار و حمایت از اشتغال زایی در مناطق روستایی بوده است. 

وي تصریح نمود: اجراي این طرح و آثار مثبت آن بر ابعاد اجتماعی و اقتصادي مناطق روستایی کشور از منظر آمار نیز نمایان است، به
گونه اي که سهم اشتغال روستایی در ایجاد سالیانه اشتغال جدید از سطح 3 درصد در سالیان پیشین به حد 23 و 29 درصد طی دو

 
سال اخیر رسیده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: ارکان متولی طرح اشتغال پایدار روستایی چه در
لایه سیاست گزاري و نظارت و چه در مرحله اجرا، همواره بر آسیب شناسی و رفع کمبودها تأکید داشته اند، بااین حال با بررسی
عملکرد کلی به این نتیجه می رسیم که عملکرد بانک توسعه تعاون در اجراي صحیح مراحل طرح بسیار مطلوب بوده است و ایفاي

 
تعهدات بانک فراتر از صد درصد محقق گردیده است. 

وي در همین زمینه افزود: عملکرد شفاف بانک توسعه تعاون موجب گردیده در مرحله پنجم نیز این بانک در اولویت اجراي این طرح

 
قرار گیرد و مراحل اداري و اجرایی عاملیت بانک توسعه تعاون در مرحله پنجم نیز به نحو مطلوب تري پیش رفته است. 

منصوري تأکید کرد: آنچه در اجراي مؤثر این طرح مدنظر بوده است راهنمایی متقاضیان و هموارسازي مسیر دریافت خدمات
تسهیلاتی براي کارآفرینان مناطق روستایی و عشایري بوده است و رویکرد حل مسائل مراجعین همواره مورد دقت متولیان طرح بوده

 
است. 

وي با اشاره به اهمیت کارکرد سیستم جامع نظارتی بر اجراي مؤثر طرح گفت: کلیه طرح ها و پروژه هاي موردحمایت این طرح،
توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر دستگاه هاي مجري، مطابق چارچوب هاي تعریف شده به صورت تمام شماري مورد



رصد و نظارت واقع شده اند و طرح ها به گونه اي دقیق مورد بررسی قرارگرفته اند و گزارش دستگاه نظارتی مربوط به دیگر قواي سه
گانه، سطح اثربخشی و پیمایش صحیح طرح را بالاتر از گزارش نظارتی تهیه شده توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نشان می
دهد که همین مسئله گویاي عزم و اراده جدي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رعایت موارد سخت گیرانه و موشکافانه از سوي

 
این وزارتخانه براي اجراي صحیح طرح بوده است. 

منصوري به اهمیت بازگشت به موقع اقساط تسهیلات پرداختی اشاره نمود و گفت: بر اساس مکانیزم تعریف شده چنانچه تسهیلات

 
اعطایی مطابق برنامه به صورت اقساط بازگردانده شود، این منابع قابلیت دو بار چرخش مجدد طی نه سال آتی را خواهند داشت. 

در این جلسه علاءالدین ازوجی مدیر توسعه اشتغال و سیاست گذاري بازار کار و رامین اسدي مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در

 
برنامه اشتغال فراگیر روستایی نیز مطالب مهمی در مورد چهار مرحله اجراشده طرح و همچنین فاز پنجم در حال اجرا مطرح نمودند. 

شایان ذکر است در این جلسه حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون، سید باقر فتاحی رییس هیات مدیره، معادي معاون
استان ها و بازاریابی، شریفی معاون عملیات بانکی، البرزي مدیر امور اعتباري، محمدي مدیر امور استان ها و شعب، بخشا رییس اداره

کل روابط عمومی و شمس رییس اداره کل حوزه مدیریت نیز حضور داشتند.



گوشی هاي گلکسی سامسونگ تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد دچار ناتوانی

جسمی دریافت کردند

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/21

سامسونگ در راستاي تعهد خود براي فراهم کردن دسترسی به فناوري براي افراد داراي ناتوانی جسمی، اعلام کرد که گوشی
هاي گلکسی S20 و گلکسی Note10 این شرکت تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد داراي ناتوانی جسمی را از بنیاد

غیردولتی ONCE در اسپانیا دریافت کرده اند.

سامسونگ در راستاي تعهد خود براي فراهم کردن دسترسی به فناوري براي افراد داراي ناتوانی جسمی، اعلام کرد که گوشی
هاي گلکسی S20 و گلکسی Note10 این شرکت تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد داراي ناتوانی جسمی را از بنیاد غیردولتی

 
ONCE در اسپانیا دریافت کرده اند. 

به گزارش اکونا پرس، نشان Amovil بخشی از پروژه بنیاد
ILUNION Tecnologia y در همکاري با سازمان ONCE
Accesibilidad است که در حوزه مشاوره توسعه دسترسی
افراد داراي ناتوانی جسمی فعالیت دارد و هدف آن توسعه
اطلاعات درباره قابلیت هاي گوشی هاي تجاري در زمینه

 
دسترسی افراد داراي ناتوانی جسمی است. 

 
پیشگام دسترسی 

شرکت سامسونگ اولین تولیدکننده اي است که نشان تاییدیه بنیاد ONCE را دریافت می کند که تایید می کند دستگاه هاي
ONCE سامسونگ استانداردهاي دسترسی جهانی را برآورده می کنند. این دستاورد نتیجه همکاري نزدیک میان سامسونگ و بنیاد
با سازمان هایی است که به دنبال استفاده از فناوري به عنوان یک ابزار براي حمایت از استقلال افراد دچار ناتوانی جسمی و بالا بردن

 
کیفیت زندگی آنها هستند. 

آلفونسو فرناندز، مدیر بازاریابی و روابط سازمانی سامسونگ می گوید «افتخار می کنیم که اولین دریافت کننده نشان تایید بنیاد

 
ONCE هستیم که مهر تاییدي بر تلاش هاي ما براي افزایش دسترسی بیشترین افراد ممکن به همه محصولات مان است». 

خسوس هرناندز، مدیر نوآوري بنیاد ONCE هم می گوید «این تاییدیه به منظور برآورده کردن تقاضاي نهادهاي متعددي ایجاد شده
است که می خواهند بدانند آیا فناوري که آنها خریداري می کنند مسئولیت پذیري دارد یا خیر. سامسونگ به خوبی از اهمیت این

 
مسئله اطلاع دارد که دستگاه هایش باید براي بیشتري افراد ممکن، قابل دسترس باشند». 

 
 Note 20 و گلکسی S20 افزایش دسترسی در گلکسی



خانواده گلکسی S20 شامل گوشی هاي S20، S20+ و S20 Ultra می شود که همگی تاییدیه بنیاد ONCE را براي تامین
دسترسی براي افراد نابینا و کم بینا و همینطور کم شنوا، افراد داراي مشکلات متوسط و شدید حرکتی و افراد داراي مشکل در دیدن
رنگ و صحبت دریافت کرده اند. علاوه بر این تمامی مدل هاي گلکسی S20 داراي یک منوي دسترسی فراگیر هستند که به کاربران
کمک می کنند تا قابلیت هاي موردنظر خود را با سرعت و به سادگی پیدا کنند. همچنین در همان زمان روشن شدن دستگاه به کاربر
5G که داراي قابلیت S20 این امکان داده می شود تا گزینه قابلیت هاي دسترسی خود را فعال کند. کل دستگاه هاي گلکسی
هستند به کاربران امکان می دهد تا محتوا را سریعتر و بدون هیچ اختلال و تاخیري دانلود کرده و همزمان تماس ویدیویی برقرار

 
کرده و یا محتواي زنده را تماشا کنند. 

علاوه بر این گلکسی Note 10 سامسونگ هم مجهز به قابلیت هایی براي دسترسی افراد نابینا و کم بینا و همینطور کم شنوا، افراد
داراي مشکلات متوسط و شدید حرکتی و افراد داراي مشکل در دیدن رنگ و صبحت کردن است. این گوشی همچنین مجهز به قلم

 
S Pen است که به کاربران امکان یادداشت برداري، کشیدن طرح هاي دقیق و تکمیل ساده تر انواع کارهاي مختلف را می دهد. 

 
تعهد سامسونگ به فراهم کردن دسترسی 

تعهد سامسونگ به توسعه این دسترسی بخشی از برنامه «فناوري هدفمند» است که به دنبال تاثیرگذاري مثبت بر بیشترین تعداد
افراد ممکن از طریق بکارگیري فناوري در زمینه برداشتن موانع است. این تلاش ها در اسپانیا به حوزه هاي مهمی مانند آموزش،
فرهنگ، رفاه، کارآفرینی و افزایش امکان استخدام هم راه پیدا کرده است. سامسونگ همواره به دنبال همکاري با نهادهاي برجسته اي

مانند بنیاد ONCE است تا بتواند پیشرفت فناوري و حضور همگان در آن را تسهیل کند.



سهم مطلوب صندوق کارآفرینی امید از 550 میلیارد تومان تسهیلات روستایی

در سیستان و بلوچستان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/21

پیام سپاهان - مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: از سال گذشته تاکنون 550 میلیارد تومان تسهیلات
روستایی به حدود 9 هزار و 100 طرح در این استان اختصاص یافته که صندوق کارآفرینی امید سهم مناسبی در واگذاري

تسهیلات روستایی داشته است.

پیام سپاهان - مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و
بلوچستان گفت: از سال گذشته تاکنون 550 میلیارد تومان
تسهیلات روستایی به حدود 9 هزار و 100 طرح در این
استان اختصاص یافته که صندوق کارآفرینی امید سهم

 
مناسبی در واگذاري تسهیلات روستایی داشته است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی سیستان و بلوچستان، ادریس دینارزهی با بیان
این مطلب افزود: به همت چهار بانک عامل در شهرستان

دَلگان تاکنون 19 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده که 13 میلیارد و 500 میلیون تومان را صندوق کارآفرینی امید پرداخت

 
کرده است. 

وي با تاکید بر این که نگاه صندوق این است تا همه شهرستان هاي استان از این تسهیلات بهره مند شوند، افزود: در شهرستان

 
ایرانشهر هم تاکنون 36 میلیارد تومان از طریق بانک هاي عامل پرداخت شده که سهم صندوق، 14 میلیارد تومان است. 

دینارزهی ادامه داد: در شهرستان بمپور که به تازگی به شهرستان جدید تبدیل شده است، با وجود اینکه صندوق هنوز شعبه مستقلی
در این شهرستان ندارد، از کل 600 میلیون تومان پرداختی بانک هاي عامل، بیش از نیمی از این مبلغ، یعنی 350 میلیون تومان از

 
طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در این کارگروه همچنین به تفاهم نامه این صندوق با بنیاد برکت اشاره کرد و
گفت: از محل این تفاهم نامه تاکنون در شهرستان دلگان 170 پرونده با اعتبار 5 میلیارد تومان تشکیل شده است که به زودي به

 
مرحله اجرایی خواهد رسید. 

دینارزهی ادامه داد: در دو شهرستان ایرانشهر و فَنوج هم به ترتیب 80 متقاضی با اعتبار 3 میلیارد تومان و 159 متقاضی با اعتبار

 
کلی 5 میلیارد تومان از محل این تفاهم نامه تشکیل پرونده داده اند. 

وي با اشاره به حمایت ویژه صندوق کارآفرینی امید از روستاهاي بدون بیکار اظهار کرد: یکی از اهداف تفاهم نامه این صندوق با بنیاد
برکت محقق شدن طرح روستاهاي بدون بیکار است که تاکنون این طرح در استان پیشرفت مناسبی داشته است.



خانه نشینی فارغ التحصیلان بی مهارت

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/21

شایلی قرائی به گزارش کسب و کار نیوز، آخرین گزارش مرکز آمار ایران از چکیده نتایج نیروي کار تابستان 99، بررسی نرخ
بیکاري جمعیت 15ساله و بیشتر فارغ التحصیلان آموزش عالی، نشان می دهد 14٫9 درصد از جمعیت فعال فارغ التحصیل

... The post ... آموزش عالی بیکار بوده اند. این نرخ در بین زنان نسبت به مردان و

کسب و کار نیوز - گزارش مرکز آمار ایران نشان می دهد، در تابستان 99 سهم جمعیت فارغ التحصیلان آموزش عالی از کل
بیکاران 40.7 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است. در
شرایطی که بیکاري این روزها به بحرانی ملی در کشور تبدیل شده و بخش عظیمی از این بیکاران فارغ التحصیلان دانشگاهی هستند،

 
همواره این سوال مطرح است علت روند رو به رشد بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی چیست؟ 

 
شایلی قرائی 

به گزارش کسب و کار نیوز، آخرین گزارش مرکز آمار ایران از چکیده نتایج نیروي کار تابستان 99، بررسی نرخ بیکاري جمعیت
15ساله و بیشتر فارغ التحصیلان آموزش عالی، نشان می دهد 14٫9 درصد از جمعیت فعال فارغ التحصیل آموزش عالی بیکار بوده
اند. این نرخ در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط روستایی نسبت به نقاط شهري بیش تر بوده است. بررسی روند تغییرات این نرخ

 
حاکی از کاهش 2٫3 درصدي در تابستان 99 نسبت به فصل مشابه سال قبل است. 

در تابستان 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیلان آموزش عالی از کل بیکاران 40٫7 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت
به مردان و در نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است. بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم جمعیت
مذکور نسبت به فصل مشابه سال قبل 3٫1 درصد کاهش داشته است. در تابستان 99 سهم جمعیت شاغل فارغ التحصیل آموزش
عالی از کل شاغلان 24٫4 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر
بوده است. بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم این جمعیت نسبت به فصل مشابه سال قبل 0٫3 درصد کاهش یافته

 
است. 

 
تحصیل تشریفاتی در آموزش عالی  

 
حسین محمودي اصل، کارشناس اقتصادي 

سیستم آموزشی در ایران پویا، به روز و مورد نیاز کشور نیست. سیستم آموزشی صرفا دانش پایه و با حداقل رویکرد کاربردي و
عملیاتی است. هیچ زمینه اي در توانمندي دانش آموختکان در جهت ایجاد کسب وکار و فعالیت در بخش خصوصی ایجاد نشده است.
دانش آموختگان صرفا به عنوان یک حافظه رم کوتاه مدت تربیت می شوند و شاید بتوان گفت گاه کل آموخته ها به اندازه یک رم 16
گیگابایتی ارزش دارد. حفظ کردن برخی مطالب بدون داشتن تحلیل در علوم مختلف به همراه عدم توانایی در کاربردي کردن علوم
نظري، فارغ التحصیلان را به یک حافظه سیار تبدیل کرده که روز به روز حافظه آن پاك می شود. عمق فاجعه آنجاست که ما می
بینیم دانشگاههاي ما توان خودگردانی را نداشته و در تبدیل علم به ثروت در حد صفر هستند. این در حالی است که بسیاري از
دانشگاههاي دنیا در ارتباط نزدیک با صنعت و بخش خدمات هستند و از طریق کارکرد علمی عملیاتی به منابع مالی می رسند و به



 
این ترتیب پژوهش محور بوده و پژوهش هاي آنها کاملا جنبه عملیاتی دارد. 

همچنین به دلیل کوچک بودن حجم دولت در کشورهاي دیگر استخدام دولتی آنچنان که در ایران وجود دارد مشاهده نمی شود.
بنابراین اگر دانشگاه رویکرد عملیاتی و کاربردي نداشته باشد و در همکاري کامل و پیشدستانه با بخش صنعت حرکت نماید به منابع
مالی نمی رسد. از سوي دیگر دانش آموخته و دانشگاهیان نیز در چنین دانشگاههایی اگرقدرت تحلیل وعملیات در حد مورد
درخواست بخش خصوصی را نداشته باشند بدون شغل می مانند و تحصیل تشریفاتی شاید در چنین جوامعی اصلا معنا ندارد.
اقتصادهاي موفق دنیا از ظرفیت بخش خصوصی استفاده می کنند، بنابراین کشور ما نیز باید خواسته یا ناخواسته در مسیر استفاده از

 
ظرفیت هاي بخش خصوصی گام بردارد. 

ما در شناسایی و هدایت افراد به رشته هاي مورد علاقه که توانمندي در آن زمینه را نیز داشته باشند نداریم و صرفا انتخاب رشته و
تحصیل بدون شناخت توانمندي هاست. از سوي دیکر نظام رتبه بندي اساتید در دانشگاهها بر اساس مقالات بین المللی و فعالیت
هاي پژوهشی صرف ماست که این رویکرد باید تغییر پیدا کند. به این معنی که اگر یک استاد به همراه دانشجوبان خود یک استارت
آپ تشکیل دهد و یک کسب و کار عملیاتی را ساماندهی نماید و تولیدات دانش بنیان خود را در معرض فروش داخلی و خارجی قرار
دهد بتواند به اندازه 30 یا 40 مقاله امتیاز دریافت کند. براي ایجاد یک دانشگاه کارآفرین رویکرد فعالیت اساتید باید پژوهاش هاي

 
عملیاتی و تولید خروجی دانش بنیان باشد. 

به این ترتیب که یک دانشگاه کارآفرین که بتواند ضمن شناخت توانمندي دانشجویان و تقویت ویژگی هاي کارآفرینانه آنان یک
اکوسیستم کارآفرینانه در دانشگاه پیاده کنند ایجاد شود. قطعا با توجه به ظرفیت هاي کشور و وجود منابع عظیم تبدیل رویکرد از
خام فروشی به کالافروشی زمینه ایجاد اشتغال از طریق ایجاد کسب و کار و افزایش ارزش افزوده ایجاد خواهد شد. صادرات غیرنفتی
ما در محدوده 40 میلیارد دلار قرار دارد که با صنایع تبدیلی برابري کرده و با ایجاد تکنولوژي می توان به جاي مواد خام انواع
محصولات ایرانی را تولید و صادر کرد و به ارزش افزوده چندبرابري رسید. در این حالت کل نیاز ارزي کشور بر پایه سال 96 که کمتر
از 90 میلیارد دلار بود می تواند از صادرات غیرنفتی کسر شود. بدون تردید تمام این فعالیت ها یعنی ایجاد اشتغال از طریق فارغ
التحصیلان دانشگاهی و کم شدن از بار بیکاري کشور. در این راستا بایستی تسهیل گري در فرآیند ایجاد کسب و کار و سیاسیت هاي

 
حماتی از سوي دولت با استفاده از ظرفیت دانشگاه و صنعت تدوین و اجرایی گردد. 

مهم تر اینکه به جاي آموزش صرف، پرورش نیز در دانشگاهها رونق گیرد و از ابتدا ذهن دانشجویان در جهت عملیاتی نمودن آموخته
هاي نظري و ایجاد یک کسب و کار و تولید دانش بنیان آماده شود. دولت ها در دسترسی سریع به اطلاعات و افزایش درجه شفافیت
می توانند به بازار کار کمک کنند. کشور در شفافیت و فضاي کسب و کار رتبه خوبی ندارد که این امر به دلیل مشکلات ساختاري و
بروکراسی هاي پیچیده اداري می باشد. مراکزي که بتواند در بسته مناسب و قابل قبول فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی را به افراد

علاقمند معرفی کند و یا اینکه کلینک هاي کسب و کاري که بتواند این کسب و کارها را هدایت کند در کشور ما وجود ندارد.



تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب وکار در مناطق روستایی

گردیده است

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقش مؤثر تسهیلات بانک توسعه تعاون در ارتقاي
سطح کسب وکار و اشتغال در مناطق روستایی اشاره نمود. نوشته تسهیلات بانک توسعه تعاون موجب ارتقاي سطح کسب

وکار در مناطق روستایی گردیده است اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی به نقش مؤثر تسهیلات بانک توسعه تعاون در
ارتقاي سطح کسب وکار و اشتغال در مناطق روستایی

 
اشاره نمود. 

به گزارش درآمد نیوزبه نقل از روابط عمومی بانک توسعه
تعاون، عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به منظور
بررسی عملکرد بانک توسعه تعاون در محل ساختمان

میرداماد بانک سخن می گفت اظهار داشت: طی سال هاي گذشته اقدامات و تدابیر گسترده اي در حوزه عمران روستایی و تکمیل
زیرساخت هاي مناطق روستایی صورت پذیرفته است و کارکرد طرح اشتغال پایدار روستایی ورود به حیطه کسب وکار و حمایت از
اشتغال زایی در مناطق روستایی بوده است.وي تصریح نمود: اجراي این طرح و آثار مثبت آن بر ابعاد اجتماعی و اقتصادي مناطق
روستایی کشور از منظر آمار نیز نمایان است، به گونه اي که سهم اشتغال روستایی در ایجاد سالیانه اشتغال جدید از سطح 3 درصد
در سالیان پیشین به حد 23 و 29 درصد طی دو سال اخیر رسیده است.معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی خاطرنشان کرد: ارکان متولی طرح اشتغال پایدار روستایی چه در لایه سیاست گزاري و نظارت و چه در مرحله اجرا، همواره
بر آسیب شناسی و رفع کمبودها تأکید داشته اند، بااین حال با بررسی عملکرد کلی به این نتیجه می رسیم که عملکرد بانک توسعه
تعاون در اجراي صحیح مراحل طرح بسیار مطلوب بوده است و ایفاي تعهدات بانک فراتر از صد درصد محقق گردیده است.وي در
همین زمینه افزود: عملکرد شفاف بانک توسعه تعاون موجب گردیده در مرحله پنجم نیز این بانک در اولویت اجراي این طرح قرار
گیرد و مراحل اداري و اجرایی عاملیت بانک توسعه تعاون در مرحله پنجم نیز به نحو مطلوب تري پیش رفته است.منصوري تأکید
کرد: آنچه در اجراي مؤثر این طرح مدنظر بوده است راهنمایی متقاضیان و هموارسازي مسیر دریافت خدمات تسهیلاتی براي
کارآفرینان مناطق روستایی و عشایري بوده است و رویکرد حل مسائل مراجعین همواره مورد دقت متولیان طرح بوده است.وي با
اشاره به اهمیت کارکرد سیستم جامع نظارتی بر اجراي مؤثر طرح گفت: کلیه طرح ها و پروژه هاي موردحمایت این طرح، توسط
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر دستگاه هاي مجري، مطابق چارچوب هاي تعریف شده به صورت تمام شماري مورد رصد و
نظارت واقع شده اند و طرح ها به گونه اي دقیق مورد بررسی قرارگرفته اند و گزارش دستگاه نظارتی مربوط به دیگر قواي سه گانه،
سطح اثربخشی و پیمایش صحیح طرح را بالاتر از گزارش نظارتی تهیه شده توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نشان می دهد
که همین مسئله گویاي عزم و اراده جدي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رعایت موارد سخت گیرانه و موشکافانه از سوي این
وزارتخانه براي اجراي صحیح طرح بوده است.منصوري به اهمیت بازگشت به موقع اقساط تسهیلات پرداختی اشاره نمود و گفت: بر



اساس مکانیزم تعریف شده چنانچه تسهیلات اعطایی مطابق برنامه به صورت اقساط بازگردانده شود، این منابع قابلیت دو بار چرخش
مجدد طی نه سال آتی را خواهند داشت.در این جلسه علاءالدین ازوجی مدیر توسعه اشتغال و سیاست گذاري بازار کار و رامین اسدي
مدیر پروژه هاي سرمایه گذاري در برنامه اشتغال فراگیر روستایی نیز مطالب مهمی در مورد چهار مرحله اجراشده طرح و همچنین فاز
پنجم در حال اجرا مطرح نمودند.شایان ذکر است در این جلسه حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون، سید باقر فتاحی
رییس هیات مدیره، معادي معاون استان ها و بازاریابی، شریفی معاون عملیات بانکی، البرزي مدیر امور اعتباري، محمدي مدیر امور

استان ها و شعب، بخشا رییس اداره کل روابط عمومی و شمس رییس اداره کل حوزه مدیریت نیز حضور داشتند.



تسهیلات بانک توسعه تعاون کسب وکار مناطق روستایی را ارتقا داده است

منبع: فراسوشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقش مؤثر تسهیلات بانک توسعه تعاون در ارتقاي
سطح کسب وکار و اشتغال در مناطق روستایی اشاره نمود.



طرح سؤال از «محمد شریعتمداري» در مجلس کلید خورد/ برخی اعضاي

ستاد آقاي روحانی با امضاي جناب م. ك وارد شستا شده اند

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/21

نماینده مردم تهران در مجلس از کلید خورن طرح سؤال از محمد شریعتمداري وزیر کار خبر داد.

به گزارش دیده بان ایران؛ علی خضریان نماینده مردم
تهران در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به شرایط
اقتصادي در ایام شیوع ویروس کرونا و شغل هایی که
آسیب دیده اند و هم چنین تعطیلی مشاغل و بیکاري
افراد، گفت: مدارکی به دست بنده رسیده که نشان می
دهد شماري از اعضاي ستاد انتخاباتی حسن روحانی با
دستور معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در شرکت
هاي زیر مجموعه شستا بکارگیري شده اند؛ این در
حالیست که آمار ها نشان می دهد حدود 30 درصد از

جوانان کشور بیکار هستند که بسیاري از این جوانان تحصیل کرده و متخصص هستند و می توانستند واجد شرایط جذب در برخی

 
شرکت هاي دولتی باشند. 

وي با بیان اینکه بکارگیري افراد در مشاغل تخصصی و مدیریتی، نیازمند داشتن تخصص، تجربه و سوابق شغلی مؤثر و مرتبط است،
افزود: سؤال بنده از محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی این است که اعضاي کمیته جوانان و دانشجویان ستاد هاي
انتخاباتی روحانی با کدام سابقه مؤثر شغلی، براي جذب در مشاغل کلیدي و هیئت مدیره بزرگترین و مهمترین هلدینگ ها و شرکت

 
هاي اقتصادي و تولیدي کشور (زیرمجموعه هاي شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعی) معرفی شده اند؟ 

نماینده مردم تهران در مجلس در همین راستا، ادامه داد: شریعتمداري که مدعی شفافیت در وزارتخانه تحت امرشان و بخصوص
شرکت هاي شستا هستند حاضر به شفاف سازي درباره جذب بدون ضابطه این افراد نیز هستند؟ آیا چنین امکانی براي سایر جوانان

 
کشور هم فراهم است؟ آیا این مصداق اتمّ بی عدالتی و تخلف آشکار مدیریتی نیست؟ 

خضریان اضافه کرد: شریعتمداري به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که متولی اشتغال در کشور است چه پاسخی به خیل
جوانان بیکار در کشور دارد و این اقدام خود را چگونه توجیه می کند؟ در چنین شرایطی که مسائل اقتصادي اولویت اول کشور است
و اقشار مختلف مردم با مشکلات عدیده معیشتی و بیکاري دست و پنجه نرم می کنند و هر روز هم این فشار در حال افزایش است و
مردم زیر فشار اقتصادي در حال له شدن هستند، با پشتوانه کدام تصمیم کارشناسی شده در سال پایانی دولت اقدام به معرفی جوانان

 
عضو ستاد انتخاباتی روحانی جهت عضویت در هیئت مدیره شرکت هاي بزرگ اقتصادي کرده اید؟ 

نماینده مردم تهران گفت: به استناد لیست ها و مدارك موجود این افراد با امضاي جناب م. ك معاون وزیر به شستا معرفی شده اند،

 
درخواست بنده از وزیر این است که درخصوص بکارگیري این افراد در چنین پست هاي مهمی شفاف سازي صورت گیرد. 



منبع: تسنیم



سازمان تحقیقات و آموزش کشاورزي نقشه راه براي برون رفت از مشکلات

تهیه کند

منبع: نمایندهشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/21

عسکري نایب رئیس کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس، گفت: سازمان تحقیقات، آموزش و
ترویج کشاورزي نرم افزار وزارت جهاد کشاورزي بوده و انتظار داریم این سازمان نقشه راهی براي برون رفت از مشکلات فعلی

و چشم انداز آینده ترسیم کند.

به گزارش «نماینده» محمدجواد عسکري نایب رئیس کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به نقش وزارت جهاد کشاورزي در اقتصاد و امنیت کشور، گفت: وزارت جهاد کشاورزي که متولی بخش کشاورزي
است از جمله وزارت خانه هاي زیر بنایی کشور در حوزه توسعه درون زا محسوب می شود که می تواند به رشد اقتصاد کشور کمک

 
بالایی داشته باشد به گونه اي که با کمترین سرمایه گذاري بیش از سه برابر بخش صنعت بازدهی دارد. 

نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شوراي اسلامی، ادامه داد: بخش کشاورزي با بیش از سه میلیون بهره بردار، بزرگترین
بخش خصوصی اقتصاد کشور محسوب می شود که حدود 25 درصد مساعدت به اقتصاد ملی دارد و تقریباً 45 درصد از جمعیت را در

 
خود جاي داده و به تبع آن منبع اشتغال بالایی را فراهم آورده است. 

عسکري، افزود: سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي نرم افزار وزارت جهاد کشاورزي بوده و انتظار این است که در سایه منابع
انسانی متخصص و امکاناتی که در این سازمان تجمیع شده، بتواند نقشه راهی براي برون رفت از مشکلات فعلی و چشم انداز آینده

 
بخش کشاورزي ترسیم کند. 

نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شوراي اسلامی، گفت: متاسفانه علی رغم تلاش هاي صورت گرفته در سازمان تحقیقات،
برخی از مشکلات مدیریتی و ساختاري باعث شده تا این سازمان مهم و حیاتی براي بخش کشاورزي نتواند رسالت خود که همان

 
کمک به خودکفایی کشاورزي است دست یابد. 

وي نبود مدیریت سیستمی بر نهاد تحقیقات کشاورزي و عدم دسترسی مدون به نیازهاي بخش کشاورزي و بزرگ و پراکنده بودن
ساختار تحقیقات کشاورزي در کشور را بدون توجه به برون داد موثر منطقه اي و ملی از جمله موانع این تاثیرگذاري دانست و گفت:
سازمان تحقیقات کشاورزي باید به تحقیقات بنیادي داراي ارزش افزوده بالا مانند تحقیقات بذر، متناسب با نیازهاي بخش کشاورزي و

 
شرایط خاص کشور از جمله تحریم هاي موجود به صورت ویژه توجه کند. 

نایب رییس کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی مجلس شوراي اسلامی، اضافه کرد: باید سیر تحقیقات کشاورزي به سمت تقاضا
محوري حرکت کند و در این میان ایجاد یک بانک بزرگ از تحقیقات موجود و انتقال پیوسته نتایج تحقیقات جدید می تواند در این

 
مسیر موثر باشد. 

وي، عنوان کرد: سازمان تحقیقات کشاورزي باید به سمت توسعه سرمایه گذاري و توجه به فناوري هاي نوین حرکت کند و در این
میان حمایت مالی مستقیم یا جذب سرمایه گذار براي تحقیقاتی که ارزش تجاري سازي دارد، می تواند در شرایط فعلی و تحریم ها



 
براي کشور ارزش افزوده ایجاد کند. 

محمدجواد عسکري با اشاره به اینکه سازمان تحقیقات کشاورزي نمی تواند نسبت به آموزش بهره برداران بخش کشاورزي بی تفاوت
باشد، تصریح کرد: باید چرخه کار در سازمان تحقیقات عملیاتی شود به نحوي که یافته هاي پژوهشی و تحقیقاتی سازمان در نظام
کشاورزي کشور به سیاست تبدیل و براي آن، برنامه اقدام در نظر گرفته شود، البته تدوین استراتژي همکاري بین مراکز تحقیقات

 
کشاورزي استان ها و دانشکده هاي کشاورزي، می تواند در حل چالش هاي منطقه اي بخش کشاورزي مفید باشد. 

نایب رئیس کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی نوسازي در سازمان تحقیقات را امري لازم
براي اصالت دادن به تحقیقات در دو سطح داخلی براي تولید محصول و در سطح بین المللی براي تجاري سازي محصولات و فناوري
هاي حاصل از تحقیقات برشمرد و افزود: ضرورت دارد که در پروژه نوسازي سازمان تحقیقات به دو وجه جذب استعدادها و نخبگان و

 
نیز فناوري هاي پیشرفته توجه کرد تا سازمان بتواند مسئله هاي پیش روي بخش کشاورزي را برطرف کند. 

نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شوراي اسلامی، گفت: تامین منابع لازم براي انجام پروژه هاي تحقیقاتی و سرمایه
گذاري بر روي تولید بذور متناسب با اقیلم کشور بسیار ضروري است ودولت و مجلس باید کمک کنند تا منابع مورد نیاز این سازمان
تهیه شود. البته سازمان هم باید مدیریت لازم را بر منابع داشته باشد و با استفاده از منابع از جمله اراضی در اختیار تنوع بخشی در

تامین منابع مالی را در دستور کار قرار دهد و با حذف و مدیریت هزینه هاي غیرضرور به سمت بهره وري بیشتر حرکت کند.



نشستی با موضوع تسهیل امور ترخیص کالا در بندر چوئبده برگزار شد/ بندر

چوئبده یکی از کامل ترین و بهترین بنادر در استان خوزستان

شماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/21
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

به منظور ایجاد هماهنگی بیشتر بین گمرك و بندر چوئبده و با هدف تسهیل امور ترخیص کالا در این بندر با حضور یکی از
نمایندگان مردم آبادان در مجلس شوراي اسلامی نشستی برگزار شد.

به منظور ایجاد هماهنگی بیشتر بین گمرك و بندر چوئبده
و با هدف تسهیل امور ترخیص کالا در این بندر با حضور
یکی از نمایندگان مردم آبادان در مجلس شوراي اسلامی

 
نشستی برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی مدیریت بنادر و دریانوردي آبادان
، در این نشست، سید محمد مولوي یکی از نمایندگان
مردم آبادان در مجلس شوراي اسلامی ، مدیر بنادر و
دریانوردي آبادان ، مسئولان گمرك ، مسئولان بندر ، امام
جمعه چوئبده و سایر مسئولان محلی به منظور ایجاد

 
هماهنگی بیشتر بین گمرك و بندر چوئبده گرد هم آمدند. 

سید محمد مولوي در این نشست گفت : امروز مسئولین دستگاه هاي اجرایی مرتبط با موضوعات بندر و گمرك و مسئولان مرکز
بهداشت آبادان در این نشست چهره به چهره با ملوانان ، لنج داران و صاحبان کالا گفتگو داشتند تا موانع از نزدیک بررسی و رفع

 
شود. 

او افزود:با توجه به موضوع مهم معیشت مردم آن هم در این اوضاع کرونایی همه باید دست به دست هم دهیم تا فرایند ترخیص کالا

 
به صورت منظم اجرا شود که هم زندگی مردم و اشتغال رونق بگیرد و هم از فاسد شدن کالاهاي موجود جلوگیري شود. 

سید محمد مولوي اظهار داشت : بندر چوئبده داراي زیرساخت هاي خوبی است و یکی از بنادر خوب بحساب می آید و باید همه

 
تلاش ها این باشد که مشکلی در فضاي اشتغال ایجاد نشود و به خوبی از تجهیزات این بندر و آبراه خلیج فارس بهره مند شویم. 

مدیر بنادر و دریانوردي آبادان ادامه داد : بندر چوئبده یکی از کامل ترین و بهترین بنادر در استان خوزستان است و هر آنچه وظایفی

 
که سازمان بنادر کشور بعهده دارد در این بندر هم به خوبی انجام شده است. 

رضا سفاري با بیان اینکه توسعه در بنادر آبادان و از جمله در بندر چویبده هنوز ادامه دارد گفت : در این بندر ساخت یک انبار
نگهداري کالا و لایروي اسکله ها در حال انجام است.



راکد شدن خطوط تولید اغلب ریشه در خودتحریمی و عوامل داخلی دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/21

ساوه-ایرنا- معاون قضائی دادستان کل کشور گفت: خودتحریمی هاي داخلی عاملی مهم در کنار تحریم هاي ظالمانه دشمنان
است که سبب شده در برخی مناطق کشور شاهد خاك خوردن و رکود خطوط تولید صنایع و کارخانه ها باشیم.

 ساوه-ایرنا- معاون قضائی دادستان کل کشور گفت:
خودتحریمی هاي داخلی عاملی مهم در کنار تحریم هاي ظالمانه دشمنان است که سبب شده در برخی مناطق کشور شاهد خاك

 
خوردن و رکود خطوط تولید صنایع و کارخانه ها باشیم. 

«سعید عمرانی» روز دوشنبه در حاشیه بازدید از مجموعه کارخانه هاي نورد لوله و پروفیل صفا در ساوه به خبرنگاران، گفت:
خودتحریمی عرصه را بر تولید ملی و رونق آن تنگ می کند و باید همه دست به دست هم دهیم تا شرایط را براي فعال سازي

 
ظرفیت هاي نهفته و راکد در حوزه صنایع و افزایش تولید و اشتغال مهیا کنیم. 

وي اظهار داشت: در بازدید از 2 کارخانه فعال در زمینه تولید پروفیل و لوله در شهرستان ساوه، به این نتیجه رسیدیم که این مجموعه
ها با وجود ظرفیت هاي عظیم تولیدي و زیرساخت هاي آماده فقط در حد 15 درصد از کل توان تولیدي را در اختیار دارد و مابقی

 
ظرفیت هاي این کارخانه به دلیل مشکلاتی که می توان آنها را در داخل کشور حل کرد، در خواب و رکود قرار دارد. 

معاون قضائی دادستان کل کشور افزود: تامین مواد اولیه و مسائلی که در حوزه نظام بانکی وجود دارد از مهمترین موانع پیش روي
رونق تولید در چنین مجموعه هایی است که تلاش می کنیم با هماهنگی بین بخشی براي حل این مشکلات اقدام کنیم تا ضمن دور

 
زدن این موانع خودتحریمی، چرخ هاي تولید را فعال و براي هزاران نفر فرصت شغلی ایجاد کنیم. 

وي گفت: هرجا کارخانه ها و صنایع ایرانی در زمینه تولید موفق باشند، امیدواري و حس افتخار را در جامعه ایجاد می کند و اکنون
که کارخانه هاي پروفیل ساوه و نورد و لوله ساوه حدود یک هزار و 800 کارگر را بر سر سفره تولیداتشان گردهم آورده اند، باید از
اینگونه صنایع حمایت هاي قاطعی به عمل آید تا با فعال سازي کل ظرفیت تولیدي شمار نیروهاي شاغل و میزان تولید را به چندبرابر

 
حجم کنونی افزایش دهیم. 



عمرانی افزود: متاسفانه به دلایل متعددي اکنون کارخانه هاي تولیدي پروفیل و نورد لوله ساوه تنها با 15 درصد ظرفیت خود کار می

 
کنند که ریشه این مساله در برخی مشکلات و موانعی است که کلید حل آنها در داخل کشور است. 

به گفته معاون قضائی دادستان کل کشور، تامین مواد اولیه مهمترین مانع پیش روي کارخانه هاي پروفیل ساوه و نورد و لوله ساوه
است که پس از این بازدید تلاش هایی براي رفع این مشکل در دستور کار قرار خواهد گرفت تا جهش تولید و بازگشت هزاران کارگر

 
را تا پایان امسال شاهد باشیم. 

وي، حمایت قضائی از صنایع و تلاش براي تحقق جهش تولید را از برنامه هاي محوري قوه قضائیه و دستور اکید رئیس این دستگاه
برشمرد و افزود: در جریان بازدید از واحدهاي تولیدي مشکلات را از نزدیک بررسی می کنیم تا با حمایت قضائی و پیگیري در سطح

 
ملی، این موانع را از سر راه تولید برداریم. 

معاون دادستان کشور اعتماد به جوانان و تولیدکنندگان را لازمه تحقق جهش تولید دانست و افزود: اعتماد به جوانان و حمایت از

 
تولید ملی کلید اصلی حل مشکلات اقتصادي کشور و رسیدن به خودکفایی با کمک ظرفیت هاي داخلی است. 

در شهرستان ساوه افزون بر 600 کارخانه تولیدي در قالب چهار شهر ناحیه صنعتی از جمله بزرگترین شهر صنعتی کشور (کاوه)

 
فعالیت می کنند که زمینه ایجاد اشتغال براي دست کم 45 هزار نفر را فراهم کرده است. 

 
 

 
برچسب ها 

 
- ساوه 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- دادستانی کل کشور 

- جهش تولید



روزانه 80 هزار ماسک در قشم تولید می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/21

قشم- ایرنا- فرماندار شهرستان قشم گفت: با اشتغال 50 بانوي قشمی، روزانه 80 هزار ماسک در قشم تولید می شود.

قشم- ایرنا- فرماندار شهرستان قشم گفت: با اشتغال 50
بانوي قشمی، روزانه 80 هزار ماسک در قشم تولید می

 
شود. 

علیرضا نصري روز دوشنبه در بازدید از کارگاه تولید ماسک
روستاي طولا افزود: این شرکت که با سرمایه اولیه 60
میلیارد ریال راه انداز شد، با افزایش 2 برابري نیروي کار،

 
به تولید 160 هزار ماسک در روز می رسد. 

وي تصریح کرد: باید مسیر و امور سرمایه گذاري بخش خصوصی براي راه اندازي کارگاه هاي تولید لوازم بهداشتی مورد تقاضاي

 
جامعه تسهیل شود. 

فرماندار قشم در پایان اظهار کرد: اثرات ناشی از کرونا بر اشتغال و اقتصاد کشور با توسعه مشاغل مبتنی بر نیازهاي بهداشتی جامعه،

 
مدیریت می شود. 

شهرستان قشم شامل جزیره هاي قشم، هنگام و لارك با 150 هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات سواحل استان هرمزگان به

 
طول 150 کیلومتر و عرض میانگین 11 کیلومتر در آب هاي خلیج فارس گسترده شده است. 

 
برچسب ها 

 
- ماسک 

 
- علیرضا نصري 

 
- اشتغال زایی 

- قشم



امامی: با تمام وجود از بازیگران «شهرزاد» عذرخواهی می کنم/ یک ریال به

فرهنگیان بدهکار نیستم/ املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به نام بانک

زدم/ روایت خودروهاي نذري

منبع: تابناكشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/21

امامی گفت: از بازیگران شریف سریال «شهرزاد» به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود
عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از اینکه به خاطر این نامه مورد حمله

رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم.

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده بانک سرمایه به ریاست قاضی

 
مسعودي مقام برگزار شد. 

به گزارش «تابناك»، در شروع این نشست دادگاه، متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با اهالی رسانه است.
بدیهی ترین خواسته من این است که به همان میزان که کیفرخواست را پوشش دادید، دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین

 
مشکل من طی این چند سال بایکوت رسانه اي بوده است. 

وي افزود: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آن ها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من
صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند، کمال تشکر را دارم و از اینکه به

 
خاطر این نامه مورد حمله رسانه ها قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

وي ادامه داد: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صد ها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي فساد

 
ستیزي نبود. 

متهم امامی در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است، گفت: این ها همه

 
محصول ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

وي در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر زیبا و

 
امیدبخش ساختم. 

متهم امامی اضافه کرد: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي
را می شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید؛ او کسی نیست جز سید محمد امامی

 
مالک تصویرگستر پاسارگاد. 



وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم؛ بالاترین رتبه آي ام بی دي در سریال هاي بخش خصوصی را دارم؛

 
محصول من پلی کربنات است و من وام صادراتی نگرفتم 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد، گفتم
که قوه قضائیه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلا پروند ه اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

متهم امامی با بیان اینکه پیچیده کردن پرونده، حقیقت را گم نمی کند، ادامه داد: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژ ها نخ

 
نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

 
وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم، اما چه کنم! 

 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت، جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
وي در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 

قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. شما می توانید دفاعیات خود را مطرح
کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي
قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید

 
بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 



رئیس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید، مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

متهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم؛ آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی

 
گوید. 

 
رئیس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رئیس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و ... مخاطب شما هستید، ادعا هایی پیرامون
همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و ... مطالبی را

 
گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است، ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسؤولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رئیس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد، پاسخ نیز دارد، شما بگویید درباره این تسهیلات که در بند

 
بند کیفرخواست آمده، پاسخ تان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچ یک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم، اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
در ادامه محمد امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 

 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 



متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تأسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم، جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است، کیست؟ این دختر، دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز

 
کنم و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید، لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیأت مدیره آن بودم این تسهیلات ر ا اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان

 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تأمین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 



 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تأمین کرده است. 

متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه

 
این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: شجاعت شما در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر

 
اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

رییس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

 
به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ، طلبکار نیز هستم 

متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ، طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند، فراهم شد. 

وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی، 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 

وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد
کارشناسی سه نفره شده بود؛ متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 



وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیز هایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قرارداد هاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جا ها دست بردند و برخی جا ها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست؛ استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سوء استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
رئیس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف واخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم و لازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه و شرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند. لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدوا به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را

 
زدند عرض می کنم. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع صحبت می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت

 
نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 

 
نماینده دادستان گفت: صرفنظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 

قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در

 
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است. 

در جریان برگزاري دادگاه محمد امامی و دیگر متهمان در نوبت بعدازظهر، قاضی مسعودي مقام از قهرمانی نماینده دادستان خواست



 
در جایگاه قرار گیرد و به ادامه توضیحات خود بپردازد. 

قهرمانی خطاب به قاضی گفت: از شما می خواهم که در این موضوع، ادله سختگیرانه از من بخواهید و از وکیل متهم نیز می خواهم

 
اگر هر ایرادي به صحبت هاي من دارند آن را مطرح کنند. 

 
وي ادامه داد: آقاي امامی اظهارنامه مالیاتی به منطقه آزاد ارائه نکرد به همین سبب مشمول معافیت مالیات در منطقه آزاد نبود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: آنچه که مبناي ارائه و اعطاي تسهیلات به امامی بود، نخست صورت هاي مالی و دوم گواهی تبصره

 
186 قانون مالیات هاي مستقیم است که وقتی این ها را منطبق کردیم متوجه شدیم هر دو خلاف واقع است. 

 
وي ادامه داد: در شرکت سون، اساسا گزارش اعتبار سنجی ندارد و صرفا بر اساس تبانی تسهیلات داده شده است. 

نماینده دادستان گفت: آقاي امامی 50 میلیارد تومان تسهیلات گرفت و باید در زمان سررسید 65 میلیارد تسویه می کرد؛ اما به

 
جهت خودرو هاي نذري که پخش می کردند این مبلغ تسویه نشد. 

قهرمانی تاکید کرد: بعد از عدم تسویه این تسهیلات از سوي امامی، با تبانی مدیر بانک، 65 میلیارد تومان از محل وجوه بانک به
حساب امامی می رود و بعد از آنکه این مبلغ نیز تسویه نمی شود بار دیگر بانک 80 میلیارد تومان از محل بانک پرداخت می کند که
با این ترتیب، بانک هم خود را سودده نشان می داده و هم مبلغی که امامی تسویه نکرده را با ارائه یک تسهیلات دیگر، پرداخت تسویه

 
جلوه داده است. 

 
وي ادامه داد: در واقع آقاي امامی در ظاهر تسویه می کرد درحالی که همه این ها کذب است. 

تکمیل می شود...



حدود 15 درصد از تسهیلات مشاغل زیان دیده کرونا در اصفهان جذب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/21

اصفهان- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت: از مجموع تسهیلات هزار و 500 میلیارد تومانی
اختصاص یافته دولت براي مشاغل متضرر ناشی از ویروس کرونا در این استان تاکنون کمتر از 15 درصد آن جذب شده است.

اصفهان- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
اصفهان گفت: از مجموع تسهیلات هزار و 500 میلیارد
تومانی اختصاص یافته دولت براي مشاغل متضرر ناشی از
ویروس کرونا در این استان تاکنون کمتر از 15 درصد آن

 
جذب شده است. 

سید حسن قاضی عسگر روز دوشنبه در حاشیه جلسه گروه
کاري اشتغال و سرمایه گذاري استان در استانداري در
گفت و گو با ایرنا افزود: در این جلسه تسهیلات دولت براي
مشاغل آسیب دیده کرونا مورد بررسی قرار گرفت و مقرر
شد تا پایان مهرماه تمامی طرح ها مورد بررسی قرار گیرد

 
تا مشخص شود وام به کدام یک از طرح ها تعلق می گیرد. 

وي با اشاره به اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال بیان کرد: مسائل و مشکلات این موضوع براي مناطق روستایی و

 
عشایري مورد بررسی قرار گرفت. 

قاضی عسگر گفت: در این جلسه گزارشی از سامانه سابک ارایه شد، این سامانه مربوط به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است که

 
در آن اشتغال مورد نیاز و شغل هاي مازاد مورد بررسی قرار می گیرد. 

وي با اشاره به اینکه رییس کانون کارآفرینی در این جلسه گزارشی از طرح پذیرش شرکت هاي کارآفرینی در بازار سرمایه ارایه کرد،
افزود: خوشبختانه تاکنون 12 شرکت در این طرح ثبت نام کردند و قرار است در سال جاري 100 شرکت برتر کارآفرینی شناسایی

 
شوند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان تصریح کرد: طرح پویش اشتغال همزمان با تحصیل مورد بررسی قرار گرفت، این
طرح دوگانه اي است که سازمان فنی و حرفه اي و دانشگاه جامع علمی کاربردي آن را دنبال کردند و توسط دانشگاه آزاد ارایه و قرار

 
شد رشته هاي مرتبط با بازار کار را در دوره هاي کوتاه مدت و بلند مدت منجر به مدرك آموزش دهند. 

وي گفت: همچنین مشکلات و موانع بخش کشاورزي در این جلسه مطرح و مشخص شد این بخش با مشکلات و موانع اشتغال نگران
کننده اي روبه رو است از این رو قرار شد نظام صنفی کشاورزي مسائل و مشکلات را احصا و راهکار ارایه دهد. 



 
فعالیت جزیره اي بدون جهت مشکل اشتغال را حل نمی کند 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان با بیان اینکه نقشه راه براي اشتغال تعیین شود، افزود: در استان کارهاي جزیره

 
اي فراوانی صورت می گیرد، اگر کار در قالب نقشه راه نباشد اثر سوء خواهد داشت. 

کامران کلانی بیان کرد: فردي که بیمه بیکاري می گیرد باید ابتدا بازپروري شده و سپس به دنبال اشتغال براي آن باشیم که این

 
اقدامات مستلزم نگاه جامع است. 

وي ادامه داد: ظرفیت هاي فراوان و فعالیت هاي جزیره اي در استان وجود دارد اما فعالیت جزیره اي بدون هم افزایی و غیر جهت دار

 
مشکل اشتغال استان را حل نخواهد کرد. 

آسیب شناسی جذب اعتبارات کسب و کارهاي آسیب دیده کرونا، اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی

 
و عشایري با استفاده از منابعدصندوق توسعه ملی و اعتبار حمایت از مشاغل خانگی از جمله دستور کار این جلسه بود. 

اعضاي حاضر در جلسه کارگروه اشتغال استان، برقراري ارتباط میان دانشگاه ها و مراکز فنی و حرفه اي، ایجاد مهارت لازم براي ورود

 
به کار، به کارگیري ارکان مهارتی براي ورود به کار، اصلاح جهت گیري دانشگاه ها را خواستار شدند. 

حلقه مفقوده به کارگیري نیروي کار در حوزه آموزش است و باید در این حوزه اقدامات بیشتري صورت بگیرد، این در حالیست که

 
کارفرمایان عنوان می کنند فرصت شغلی وجود دارد اما کارجوي مناسب نیست. 

جمعیت استان اصفهان دست کم پنج میلیون و 250 هزار نفر در 24 شهرستان است که بیشترین جمعیت معادل 43.73 درصد در

 
شهرستان اصفهان و پس از آن کاشان با 7.17 درصد، خمینی شهر با 6.26 درصد و نجف آباد با 6.24 درصد است. 

 
حدود 39.5 درصد از جمعیت استان در کلانشهر اصفهان زندگی می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- اشتغال زایی 

- اصفهان



رشد 50 درصدي صدور جواز تاسیس طرح هاي صنعتی در استان زنجان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/21

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان زنجان اعلام کرد: میزان صدور جواز تاسیس طرح هاي صنعتی در نیمه نخست
سال جاري نسبت به مدت مشابه سال گذشته از رشد 50 درصدي برخوردار بوده است.

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان: رشد 50
درصدي صدور جواز تاسیس طرح هاي صنعتی در استان
زنجان رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان
زنجان اعلام کرد: میزان صدور جواز تاسیس طرح هاي
صنعتی در نیمه نخست سال جاري نسبت به مدت مشابه

 
سال گذشته از رشد 50 درصدي برخوردار بوده است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان زنجان؛ مهندس ناصر
فغفوري اظهار داشت: در 6 ماهه اول سال جاري 665 مورد

 
جواز تاسیس در سطح استان صادر شده است که این میزان در مدت مشابه سال 98 ، 442 مورد بوده است. 

وي با اشاره به سرمایه گذاري پیش بینی شده براي این طرح ها گفت: سرمایه گذاري پیش بینی شده براي این طرح ها بالغ بر 99

 
هزار و 515 میلیارد ریال می باشد که نسبت به سال گذشته از رشد 185 درصدي برخوردار بوده است. 

این مقام مسئول افزود: پیش بینی می گردد با ره اندازي این طرح ها زمینه اشتغال براي 15 هزار و 296 نفر در واحدهاي صنعتی

 
استان فراهم گردد. 

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان در خصوص میزان صدور جواز تاسیس تاکنون عنوان کرد: تاکنون در استان 2 هزار و

 
615 مورد جواز تاسیس در استان صادر شده است. 

وي تصریح کرد: سرمایه گذاري پیش بینی شده براي این طرح ها 440 هزار و 648 میلیارد ریال با پیش بینی اشتغالزایی 69 هزار و
614 نفر می باشد.



فروش پوشاك نسبت به سال قبل تقریبا صفر شد

منبع: روز نوشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري ایلنا: رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك مطرح کرد: فروش پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا
صفر است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به دلیل شیوع ویروس کرونا

ضربه مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است.

خبرگزاري ایلنا: رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك مطرح کرد: فروش پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا
صفر است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به دلیل شیوع ویروس کرونا ضربه

 
مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است. 

ابوالقاسم آقاحسین شیرازي در مورد وضعیت بازار پوشاك اظهار داشت: گرانی پوشاك نسبت به سایر کالا هاي دیگر آنچنان چشم گیر
نیست. زیرا پوشاك به اندازه کافی تولید شده و اکنون در بیشتر انبار ها کالاهاي دپو شده از شب عید سال گذشته وجود دارد که

 
متاسفانه تقاضا براي آن نیست. 

وي ادامه داد: به دلیل اینکه این اجناس قبلا دوخته شده اکنون قیمت مناسبی دارد و افزایش قیمت ارز بر روي قیمت آنها تاثیر گذار
نبوده است. اما اقلامی که پس از عید تولید شده به دلیل کمبود، عدم دسترسی به مواد اولیه و افزایش قیمت مواد اولیه، نسبت به

 
سال گذشته 30 تا 40 درصد افزایش قیمت تمام شده را دارند. 

شیرازي اضافه کرد: البته باید در نظر داشت که کالاي ایرانی نسبت به کالاي مشابه خارجی ارزان تر فروخته می شود و نسبت به کالا
و صنایع دیگر با قیمت نازل تري به بازار عرضه می شود. زیرا فروش عادي، فصلی و تابع مد است که با اتمام فصل و مد قیمت لباس
به شدت افت می کند، به همین دلیل با کمترین سود به بازار عرضه می شوند. به عنوان مثال اور کت زنانه در عمده فروشی ها 400

 
هزار تومان قیمت دارد که در خرده فروشی 500 الی 550 هزار تومان قیمت داشته باشد. 

وي خاطر نشان کرد: درحال حاضر عرضه زیاد است و تقاضا وجود ندارد که همین موضوع موجب به وجود آمدن رکود مضاعف در بازار
پوشاك شده است. البته شیوع ویروس کرونا بر این مسئله دامن زده چراکه اگر با تمام چالش ها کسب و کار بخواهد رونق بگیرد،
متاسفانه مردم خانه نشین شده، خرید نمی کنند و تنها مایحتاج روزانه خود را تامین می کنند. البته آب و هوا در این مسئله نیز

 
تاثیرگذار است و در صورتی که هوا سرد شود و مسائل مالی اجازه خرید به مردم دهد در بازار تغییري ایجاد می شود. 

شیرازي تصریح کرد: به طور کلی بازار ما بازار خوبی نیست و موانع زیادي مانند؛ عدم دسترسی به مواد اولیه را داریم. اما امید می رود

 
دولت براي کسبه بسته هاي حمایتی در نظر بگیرد و در بخش مالیات نگاه ویژه اي داشته باشند. 

وي یادآور شد: مادر حوزه پوشاك بیشترین اشتغال و ارزش افزوده را داریم و در صورتی که صادرات نیز پا بگیرد بسیار ارزآور خواهیم
بود. دولت باید نگاه ویژه اي به آن داشته باشد تا تولید کننده بتواند با کمک مردم به بازار خود رونق ببخشد. در صورتی که مردم براي
کالاي ایرانی ارزش قائل شوند و آن را خریداري کنند بسیار مثمر ثمر خواهد بود. زیرا ما در زمانی هستیم که باید براي تولیدکننده

 
شرایطی را فراهم کنیم که توان از دست رفته را به دست بیاورد. 



شیرازي با اشاره به اینکه تولیدکنندگان در شرایطی به سر می برند که به سود فکر نمی کنند، اظهار داشت: کالاي پاییزه و زمستانه
نسبت به مدت مشابه سال گذشته نزدیک به 30 تا 40 درصد در قیمت تمام شده افزایش داشته است. اما به دلیل رکود حاکم بر بازار،
بسیاري از تولید کنندگان و فروشندگان محصولات را بدون سود به بازار عرضه می کنند تا به تقاضاي مردم پاسخ داده باشند و بتوانند

 
به کارشان ادامه دهند. 

در وضعیتی هستیم که تولیدکنندگان به سود فکر نمی کنند و می خواهند چرخه کاري ادامه پیدا کند. فروش پوشاك نسبت به سال
گذشته تقریبا صفر است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به دلیل شیوع ویروس

کرونا ضربه مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است.



ابلاغ دستورالعمل اجرایی تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي به سراسر کشور

منبع: ایرناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/21

تهران- ایرنا- معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت که در راستاي تداوم حمایت از بنگاه هاي اقتصادي
فعال و تکمیل و راه اندازي پروژه هاي در دست اجرا و اولویت دار در سال "جهش تولید"، دستورالعمل اجرایی تامین مالی

بنگاه هاي اقتصادي توسط وزیر صنعت به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد.

تهران- ایرنا- معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و
تجارت گفت که در راستاي تداوم حمایت از بنگاه هاي
اقتصادي فعال و تکمیل و راه اندازي پروژه هاي در دست
اجرا و اولویت دار در سال ""جهش تولید""، دستورالعمل
اجرایی تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي توسط وزیر صنعت

 
به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد. 

به گزارش روز دوشنبه وزارت صنعت، «سعید زرندي»
افزود: به منظور هموارسازي مسیر تولید ملی و حمایت از
بنگاه  هاي اقتصادي در راستاي تحقق شعار سال، با هدف

تامین تسهیلات لازم براي نگهداشت و افزایش تولید و اشتغال در بنگاه  هاي اقتصادي، نوسازي و بازسازي بنگاه  ها و صنوف تولیدي و

 
تکمیل طرح  هاي نیمه  تمام با پیشرفت فیزیکی بیش از 60 درصدي، با شرایط مندرج در این دستورالعمل تخصیص می  یابد. 

وي گفت: اولویت اصلی پرداخت تسهیلات موضوع این دستورالعمل، آن دسته از بنگاه  هاي اقتصادي است که به طور عمده داراي
مشکل نقدینگی بوده و مشکلاتی نظیر ظرفیت تولید، دانش  فنی، توان مدیریت و بازار یا موانع راه  اندازي و افزایش تولید نداشته

 
باشند تا با دریافت این تسهیلات قادر به راه  اندازي سریع، انجام نوسازي و بازسازي لازم و تثبیت یا افزایش تولید و اشتغال باشند. 

معاون طرح و برنامه وزارت صنعت تاکید کرد: میزان تسهیلات قابل پرداخت به هر بنگاه  اقتصادي، براساس نیاز واقعی بنگاه و تایید

 
کارگروه استانی خواهد بود. 

وي توضیح داد: بنگاه  هاي اقتصادي داراي مجوز از وزارت صنعت، جهاد کشاورزي، سازمان میراث فرهنگی و گردشگري، صنوف
تولیدي داراي مجوز براساس قانون نظام صنفی کشور و مراکز پژوهش  هاي صنعتی و معدنی و واحدهاي فنی و مهندسی که در زمان
درخواست تسهیلات، تعداد کارکنان آنها تا 100 نفر باشد و طرح  هاي نیمه تمام تولیدي با پیشرفت فیزیکی بیش از 60 درصدي و با

 
پیش  بینی اشتغال تا 100 نفر مشمول این دستورالعمل هستند. 

زرندي بیان داشت: تامین تسهیلات مورد نیاز براي بازسازي و نوسازي بنگاه  هاي اقتصادي و صنوف تولیدي مشمول به منظور کاهش
مصرف و شدت انرژي و آلایندگی، افزایش بازدهی و ارتقاي کیفیت تولیدات داخلی و رقابت پذیري آنها، از مهترین اهداف این

دستورالعمل است. 



وي ادامه داد: هدف دیگر این دستورالعمل، تامین تسهیلات مورد نیاز براي تکمیل و راه  اندازي طرح  هاي نیمه   تمام تولیدي با

 
پیشرفت فیزیکی بیش از 60 درصد یا معادن داراي پروانه بهره  برداري است. 

این مقام مسوول، درخصوص فرایند نظارت بر این تسهیلات گفت: به  منظور پایش اثربخشی پرداخت تسهیلات براي تحقق اهداف
تعیین  شده (تثبیت یا افزایش اشتغال و تولید)، کمیته نظارت با مسوولیت نماینده سازمان هاي استانی در هر یک از بخش  هاي ذي
ربط (صنعت، معدن، صنوف تولیدي، کشاورزي و صنایع تبدیلی مرتبط، میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري) به  طور مستقل و
با عضویت نمایندگان استانداري، سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شرکت شهرك هاي صنعتی استان
و بانک عامل حسب مورد و در صورت لزوم نماینده دستگاه  هاي نظارتی با تشخیص استاندار، موظف است پس از پرداخت تسهیلات به

 
بنگاه اقتصادي، نسبت به بازدید و تکمیل فرم مربوط در سامانه اقدام کند. 

زرندي تاکید کرد: گزارش  هاي تحلیلی وضعیت پرداخت تسهیلات و اثربخشی آن، از طریق ستاد وزارت صنعت، معدن و تجارت در

 
سطح ملی و استانی منتشر می  شود. 

به گزارش ایرنا، بررسی آمارهاي رسمی منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی است از ابتداي امسال تا پایان مردادماه 27 هزار
و 716 میلیارد ریال بابت تامین مالی بنگاه هاي تولیدي کوچک، متوسط و طرح هاي نیمه تمام با پیشرفت بالاي 60 درصد در

 
راستاي اقتصاد مقاومتی در استان هاي مختلف کشور پرداخت شده است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- سعید زرندي 

 
- رونق تولید 

 
- معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- تولید داخلی 

 
- جهش تولید 
- افزایش تولید



روایت «شهر زیباي من» در چهارمین جشنواره تلویزیونی فیلم هاي مستند

منبع: ایرناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/21

تهران- ایرنا- «شهر زیباي من» به کارگردانی الهام آقالري امروز (دوشنبه 21 مهر) ساعت 21 در قالب چهارمین جشنواره
تلویزیونی مستند از شبکه «مستند» سیما پخش می شود.

تهران- ایرنا- «شهر زیباي من» به کارگردانی الهام آقالري
امروز (دوشنبه 21 مهر) ساعت 21 در قالب چهارمین
جشنواره تلویزیونی مستند از شبکه «مستند» سیما پخش

 
می شود. 

به گزارش روز دوشنبه خبرنگار فرهنگی ایرنا از شبکه
مستند سیما، فیلم مستند شهر زیباي من روایت زندگی
جوانی 37 ساله است که به دلیل عقب ماندگی خفیف
ذهنی نمی تواند شغل مناسبی داشته باشد، در بخش

 
مسابقه چهارمین جشنواره تلویزیونی مستند حضور دارد. 

آقالري در این مستند زندگی یک جوان کم توان ذهنی متاهل را به تصویر کشیده که نمی تواند شغل مناسبی داشته باشد و در تلاش

 
است تا سازمان نظام وظیفه را به جهت نرفتن به سربازي متقاعد کند و در این مسیر با چالشهاي فراوانی در این مسیر روبروست. 

عضو انجمن صنفی کارگردانان مستند ایران درباره این مستند گفت: بررسی وضعیت افراد کم توان ذهنی همیشه یکی از دغدغه هاي

 
من بوده و هست، پرداختن به موضوعات گروه مظلومی از جامعه که بسیار مطیع هستند، ظلم می بینند و هیچ ابزار دفاعی ندارند. 

آقالري گفت: «شهر زیباي من» روي اشتغال افراد کم توان ذهنی متمرکز است، افرادي که متاسفانه تحت حمایت قانون قرار نمی
گیرند و گویا در اجراي قانون حمایت از معلولان از قلم افتاده اند، متاسفانه تعریف جامعه از معلولیت این است که این افراد از ناحیه

 
دست، پا، چشم دچار مشکل باشند یا ضایعه نخاعی داشته باشند! 

این کارگردان گفت: متاسفانه این افراد در جامعه به عنوان کسانی که می توانند منبع درآمد داشته باشند، پذیرفته نشده اند، براي
مثال سوژه ما کم توانی ذهنی خفیف دارد، به طوري که هر کسی فیلم را دیده متعجب شده و گفته مگر او کم توان ذهنی بوده است؟
اما چون تمام افراد جامعه او را به عنوان یک «عقب مانده ذهنی» می شناسند، این تصور را دارند که می توانند از او بیگاري بکشند و
او با روزي 5 هزار تومان کار می کند در حالی که او یک شغل یدي سخت دارد، حتی از یک کارگر ساده هم کمتر حقوق می گیرد و

 
قانون حمایت از معلولان هیچ کجا به یاري او نمی آید. 

آقالري درباره ساخت مستند شهر زیباي من هم گفت: زمانیکه فیلم سرنوشت بایگانی که درباره ازدواج کم توانان ذهنی بود را ساختم
و قبل از هر اقدامی براي پخش، فیلم را به همراه نامه اي به مجلس، کمیسیون ویژه معلولین، بهزیستی فرستادم و بعید می دانم حتی



 
براي تماشاي این مستند وقت گذاشته باشند تا مشکلی که سال ها در تاریکی مانده بود را ببینند و در تلاش براي حل آن باشند. 

شهر زیباي من به تهیه کنندگی عطا پناهی در خانه مستند تولید شده و علاوه بر برگزیده شدن در جشنواره هاي «سلامت»، «تدبیر
زندگی»، «مهر سلامت» اصفهان ، کاندیدایی جشنواره هاي فیلم کوتاه تهران، بهترین فیلم در یازدهمین جشن مستقل سینماي

 
مستند ایران، بهترین کارگردانی در یازدهمین جشن مستقل سینماي مستند ایران، بهترین صدابرداري 

در یازدهمین جشن مستقل سینماي مستند ایران را نیز در کارنامه دارد. این مستند در جشنواره بین المللی گوانجو چین هم حضور

 
داشته است. 

این مستند دوشنبه 21 مهر ساعت 21 از باکس جشنواره تلویزیونی مستند روي آنتن می رود و علاقه مندان براي راي دادن به این

 
مستند می توانند تا 24 ساعت، کد f6 را به شماره 3000081 پیامک کنند و یا از طریق سایت به این مستند راي بدهند. 

آثار راه یافته به بخش مسابقه چهارمین جشنواره تلویزیونی مستند، فیلم، عکس، مستندنگاري هرشب ساعت 21 روي آنتن شبکه
مستند می روند و بازپخش آن ها در ساعت هاي 2 بامداد و 9 صبح روز بعد در کنداکتور این شبکه قرار گرفته است. همچنین راي
گیري بعد از پخش هر اثر از شبکه مستند سیما به مدت 24 ساعت ادامه دارد و مخاطبان می توانند به مستند مورد علاقه خود امتیاز

 
بدهند. 

 
برچسب ها 

 
- تولید فیلم 

 
- اصفهان 
- مستند



آغاز عضوگیري مجازي سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی خراسان شمالی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/21

سرپرست معاونت فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان شمالی از آغاز فرآیند عضوگیري مجازي شعبه سازمان دانشجویان این
نهاد خبر داد.

سرپرست معاونت فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان شمالی از آغاز فرآیند عضوگیري مجازي شعبه سازمان دانشجویان این نهاد

 
خبر داد. 

به گزارش ایکنا، به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی خراسان
شمالی، الهام آزادزاده، سرپرست معاونت فرهنگی جهاددانشگاهی
خراسان شمالی، اظهار کرد: علاقه مندان به عضویت در سازمان
دانشجویان می توانند با مراجعه به «شبکه دانشجویان سَدا» به
نشانی www.studentcity.ir اقدام به ثبت نام و عضویت

 
کنند. 

وي افزود: شعب سازمان دانشجویان به منظور سازماندهی مطلوب
و توسعه مشارکت دانشجویان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش
عالی کشور در حوزه هاي اندیشه اي، زیست محیطی، اجتماعی،

کارآفرینی، سیاسی، کتاب و کتابخوانی، فرهنگ و هنر، گردشگري، علمی، صنفی، فوق برنامه و ... در راستاي تقویت فرهنگ و ارزش
هاي اسلامی در جامعه و به خصوص در نسل جوان و دانشجویان دانشگاه ها و همچنین با هدف ایجاد زمینه براي کشف، شکوفایی و
اعتلاي استعداد هاي دانشجویان و ارتقاي همکاري و مشارکت آنان در زمینه هاي یاد شده در قالب گروه هاي متنوع دانشجویی، هر

 
ساله در سراسر کشور اقدام به عضوگیري دانشجویان می کند. 

آزادزاده ادامه داد: عضویت در سازمان دانشجویان امکان همکاري بین دانشجویان دانشگاه هاي گوناگون در سطح استان و حتی کشور
را به صورت مشترك فراهم نموده و آن ها می توانند مجموعه فعالیت هاي فرهنگی و آموزشی جهاددانشگاهی را خارج از فضاي

 
دانشگاه و بر اساس نیاز ها و امکانات برنامه ریزي و اجرا کنند. 

وي افزود: دانشجویان در صورت عضویت ضمن استفاده از برنامه ها و مجموعه فعالیت هاي مذکور می توانند نسبت به راه اندازي

 
کانون ها و گروه هاي دانشجویی با یکدیگر ذیل شعب سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی در استان ها اقدام کنند. 

سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی، تشکیلاتی است وابسته به معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی که در سال 1377 به منظور
ساماندهی مطلوب و توسعه (ارتقا) مشارکت دانشجویان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور در زمینه هاي اجتماعی، سیاسی،
علمی، صنفی و فوق برنامه و در جهت تحقق استراتژي برنامه اول توسعه جهاد دانشگاهی مبنی بر «تأکید بر تقویت فرهنگ و ارزش

 
هاي اسلامی در جامعه و به خصوص در نسل جوان و دانشجویان دانشگاه ها تأسیس گردیده است. 



 
شعبه سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی در سال 98 در خراسان شمالی تأسیس شد. 

انتهاي پیام



بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/21

فرماندار ارومیه گفت: هزار و 100 میلیارد و 386 میلیون ریال طرح اشتغال زا با همکاري بانک هاي عامل، دستگاه هاي
اجرایی و نهادهاي حمایتی در این شهرستان امسال اجرایی شده است.

فرماندار ارومیه گفت: هزار و 100 میلیارد و 386 میلیون ریال طرح اشتغال زا
با همکاري بانک هاي عامل، دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي حمایتی در این

 
شهرستان امسال اجرایی شده است. 

علیرضا ملامحمدي زاده در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار داشت: این میزان
اعتبار اشتغالزا  براي اجراي 447 طرح در زمینه هاي مختلف به متقاضیان این

 
شهرستان پرداخت شده که زمینه ایجاد اشتغال پایدار را براي هزار و 717 نفر از جوانان روستایی در ارومیه ایجاد کرده است. 

وي افزود: صندوق کارآفرینی امید با 226 طرح در رتبه نخست، بانک کشاورزي با 95 طرح در رتبه دوم و پست بانک با 66 طرح و

 
توسعه تعاون با 60 طرح در رتبه هاي بعدي بیشترین پرداخت تسهیلات به متقاضیان را در اختیار دارند. 

فرماندار ارومیه اضافه کرد: اجراي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی در سطح شهرستان ارومیه با اهتمام دولت تدبیر و امید نشان از

 
توجه به روستاها و جلوگیري از مهاجرت به شهرهاست. 

طرح اشتغال پایدار روستایی با هدف پیشگیري از مهاجرت روستاییان و ایجاد و تثبیت اشتغال در مناطق روستایی از سال 1396 اجرا
می شود؛ چهار بانک توسعه تعاون، پست بانک، کشاورزي و صندوق کارآفرینی امید بانک هاي عامل پرداخت تسهیلات اشتغال

 
روستایی در استان به شمار می رود. 

 
تسهیلات این طرح در هر روستا با توجه به مزیت هاي نسبی موجود به متقاضیان پرداخت می شود. 

آذربایجان غربی از ابتداي اجراي این طرح، رتبه هاي برتر را بین 31 استان کشور به خود اختصاص داده بود.



حل مشکلات 24 واحد تولیدي در اردبیل با ورود دستگاه قضا

منبع: میزانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/21

رییس کل دادگستري استان اردبیل از حل مشکلات 24 واحد تولیدي خبر داد و گفت: دستگاه قضایی استان به صورت جدي
به بحث تولید و اشتغال ورود کرده است.

خبرگزاري میزان- دوازدهمین جلسه کمیته اجرایی حمایت قضایی از سرمایه گذاري تولید و اشتغال استان اردبیل در سال 99

 
برگزار شد. 

عتباتی در خصوص جلسه کمیته اجرایی حمایت قضایی از سرمایه گذاري گفت: در این جلسه به سه پرونده مهم در حوزه گردشگري،
تفریحی و تولیدي رسیدگی شد. پرونده اول مربوط به طرح گردشگري و آب درمانی واقع در لاهرود و پرونده دوم مربوط به پیست
اسکی اندبیل خلخال و پرونده سوم مربوط به طرح فراورده هاي دامی و لبنی در شهرستان پارس آباد بود که مشکلات آنان با حضور
مسئولان و مدیران دستگاه هاي متولی بررسی گردیده و مساعدت ها و همکاري هاي قانونی نسبت به حل مشکلات آنان انجام گرفت.

وي اظهار داشت: در طول سال جدید به مشکلات 24 واحد تولیدي و سرمایه گذاري رسیدگی شده و دستورات لازم براي حل

 
مشکلات آنان صادر شده است. 

رییس کل دادگستري استان خاطرنشان کرد: دستگاه قضایی استان به صورت جدي و عمل گرایانه به بحث تولید و اشتغال ورود پیدا
کرده و در کنار کارآفرینان و مسئولان نهاد ها و دستگاه هاي اجرایی براي رونق تولید و اشتغال که مسلماً نقش بسیار موثري در

 
کاهش آسیب هاي اجتماعی خواهد داشت تلاش می کند. 

- بیشتربخوانید: بررسی مشکلات واحد هاي تولیدي شهرك صنعتی شمس آباد در بازدید مسئولان قضایی انتهاي پیام/



واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه کشورمان

منبع: ملیتشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس دستگاه قضا موضع گیري سخیف ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم هاي بانکی را نشانگر ابتذال و انحطاط این رژیم
دانست.

به گزارش ملیت به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان،حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه در جلسه
صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تسلیت ایام رحلت جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی و امام رضا علیهم
السلام اظهار داشت: آنچه امروز براي سعادت دنیوي و اخُروي بشر پیش روي ما قرار دارد، حاصل تلاش ها و رنج هایی است که نبی

 
مکرم اسلام متحمل شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام
رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن

 
نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین
مأموریت ما عمل به آموزه هاي دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها

 
نیز براي مقابله با این حرکت است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوه جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم
دین به ارزش هاي دینی از جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال

 
تحقق احکام و مبنی دین باشند. 

رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه
اسلامی و القاي ناکارآمدي جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً

 
هدف شوم آن ها تحقق نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما

 
را در پیگیري مواضع و اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی



سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی
باید هم به موضوع نظارت توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد

 
تولیدي تخصیص یابد تا در مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه
هاي مرزي این استان اشاره و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین

 
امنیت منطقه تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه
مرزي «یزدان» به عنوان یکی از این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها

 
معطل مانده بود، اما در جریان سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل

 
بماند؟ 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم
اقتصادي و تجاري استان هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند.



42 میلیارد ریال تسهیلات اقتصادمقاومتی در استان مرکزي پرداخت شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها- رئیس سازمان بسیج سازندگی استان مرکزي گفت: 42 میلیارد ریال تسهیلات اقتصادمقاومتی در استان
مرکزي پرداخت شد.

گروه استان ها- رئیس سازمان بسیج سازندگی استان
مرکزي گفت: 42 میلیارد ریال تسهیلات اقتصادمقاومتی

 
در استان مرکزي پرداخت شد. - اخبار استانها - 

امید محترمی در گفت و گو با خبرنگار تسنیم از اراك، با
اشاره به طرح هاي اقتصاد مقاومتی در استان اظهار داشت:
تسهیلات اقتصاد مقاومتی در 14 بخش از جمله پرورش
شترمرغ، بوقلمون، قارچ، گیاهان دارویی، محصولات گلخانه

 
اي و سایر موارد است. 

وي افزود: از ابتداي سال تا کنون حدود 4 میلیارد و 200 میلیون تومان تسهیلات اقتصاد مقاومتی پرداخت شده که منجر به ایجاد

 
120 واحد کوچک تولیدي خانگی و صنایع تبدیلی شده و 180 فرصت شغلی ایجاد کرده است. 

مسئول بسیج سازندگی استان مرکزي ادامه داد: در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري در زمینه بهره گیري از ظرفیت هاي
موجود براي تحقق اهداف اقتصاد مقامتی و حرکت در این زمینه بسیج سازندگی با اجراي طرح هاي مختلف اقتصادي مقاومتی قدم

 
هاي خوبی در این زمینه برداشته است. 

 
درآمد 10هزار میلیارد ریالی جامعه عشایري استان ایلام در مسیر تحقق اقتصاد مقاومتی است 

 
قزوین| تولید مهمترین مؤلفه اقتصاد مقاومتی است/ بانک ها نباید ترمز تولید شوند 

 
نماینده بروجن در مجلس: اقتصاد مقاومتی تنها راهبرد در جنگ اقتصادي است 

محترمی تصریح کرد: طرح هاي اقتصاد مقاومتی در زمینه هاي مختلف از جمله کشاورزي، دامداري، پرورش آبزیان و سایر موارد است

 
که تاکنون مردم استقبال خوبی از این طرح ها داشتند. 

وي بیان کرد: هدف از ارائه تسهیلات اقتصاد مقاومتی رونق تولید و ایجاد فرصت شغلی براي افراد است تا با این کار علاوه بر استفاده
از ظرفیت هاي موجود زمینه براي اشتغال افراد فراهم شود و در این مسیر گام برداریم.



جوانان با اشتغال و ازدواج به شادي عمیق می رسند

منبع: رساشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/21

همدان - امام جمعه همدان گفت: به نظر می رسد که شادي عمیق و واقعی براي جوانان فراهم کردن بسترهاي لازم براي
اشتغال و ازدواج آنهاست.

همدان - امام جمعه همدان گفت: به نظر می رسد که شادي عمیق و واقعی

 
براي جوانان فراهم کردن بسترهاي لازم براي اشتغال و ازدواج آنهاست. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري رسا در همدان، حجت الاسلام والمسلمین حبیب
االله شعبانی امروز در دیدار با مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان اظهار
داشت: در برخی از نشست ها و جلسات مباحثی همانند ایجاد روحیه شاد در
جوانان مطرح می شود با این وجود به نظر می رسد که شادي عمیق و واقعی

 
براي جوانان فراهم کردن بسترهاي لازم براي اشتغال و ازدواج آنهاست. 

امام جمعه همدان با اشاره به اینکه کرونا عملا سبک زندگی امروزه همه ما را تحت تاثیر خود قرار داده است، گفت: با آغاز شیوع
ویروس کرونا در اسفندماه سال گذشته بسیاري از مراکز و باشگاههاي ورزشی در کشور و به تبعه آن در همدان به تعطیلی کشانده شد
و همین امر از یک طرف باعث از بین رفتن ارتباط جوانان با ورزش گردیده و از سوي دیگر درآمد بسیاري از فعالان این عرصه را از

 
بین برده است. 

نماینده ولی فقیه در استان همدان در ادامه افزود: از سوي دیگر هیات هاي ورزشی از عدم مساوات در تقسیم بندي بودجه گله مند

 
هستند، بنابراین براي رفع این گله مندي ها و سوتفاهم ها باید نگاهی منطقی و عادلانه داشته باشیم. 

حجت الاسلام والمسلمین شعبانی با تاکید بر اینکه باید نگاه ما به ورزش نگاهی جامع باشد، گفت: متاسفانه اکنون نگاه و حساسیت ما
بیشتر بر روي ورزش فوتبال است که این امر به خودي خود باعث کم رنگ تر شدن رشته هاي ورزشی دیگر شده است و بی گمان

 
مانع رشد ورزشکاران دیگر خواهد شد. 

امام جمعه همدان در ادامه سخنان خود تاکید کرد: یکی دیگر از مشکلات ما در کشور و استان به ویژه در بحث ورزش کند بودن روند

 
انجام کارهاست و همین امر باعث دلزدگی بسیاري از ورزشکاران و نیز ضربه خوردن جایگاه ورزش کشور و استان می گردد. 

حجت الاسلام والمسلمین شعبانی با اشاره به لزوم توجه بیشتر مدیران به سرعت در انجام کارها، اظهار داشت: مدیران براي انجام

 
پروژه ها، برنامه ها و... باید نگاهی جهادي و انقلابی داشته باشند. 

در ادامه این نشست، حمید سیفی؛ مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان اظهار کرد: باید بتوانیم که که وضعیت کرونا را در جامعه

 
مدیریت کنیم و حتی آن را به یک فرصت براي ایجاد نوآوري تبدیل نماییم. 



مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان عنوان کرد: طبق بررسی هاي انجام شده افراد ورزشکار در مقابل بیماري کرونا مقاومت و
مصونیت بیشتري دارند، لذا همین موضوع می تواند زمینه تشویق دیگران به امر ورزش در جامعه را تقویت کند ولو انجام ورزش در

 
منزل انجام شود. 

سیفی در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: براي تداوم و نیز سرعت بخشیدن به امور جاري در اداره کل ورزش و جوانان همدان
قصد داریم که از نیروهاي جوان این استان استفاده نماییم بدین منظور 2 نفر خانم و آقا به عنوان مشاور جوان را انتخاب خواهیم کرد

تا امور را رصد و پیگیري نمایند./1403/د102



دستورالعمل اجرایی تأمین مالی بنگاه هاي اقتصادي کشور ابلاغ شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/21

فصل اقتصاد - معاون طرح و برنامه وزارت صنعت ، معدن و تجارت گفت: در راستاي تداوم حمایت از بنگاه هاي اقتصادي
فعال و نیز تکمیل و راه اندازي پروژه هاي در دست اجرا و اولویت دار در سال جهش تولید ، دستورالعمل اجرایی تأمین مالی

بنگاه هاي اقتصادي توسط وزیر صنعت، معدن و تجارت به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد.

فصل اقتصاد - معاون طرح و برنامه وزارت صنعت ، معدن و
تجارت گفت: در راستاي تداوم حمایت از بنگاه هاي
اقتصادي فعال و نیز تکمیل و راه اندازي پروژه هاي در
دست اجرا و اولویت دار در سال جهش تولید ، دستورالعمل
اجرایی تأمین مالی بنگاه هاي اقتصادي توسط وزیر صنعت،

 
معدن و تجارت به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت صمت، سعید
زرندي گفت: در جهت هموارسازي مسیر تولید ملی و حمایت از بنگاه هاي اقتصادي در راستاي تحقق شعار سال 1399 (جهش
تولید)، به منظور تأمین تسهیلات لازم براي نگهداشت و افزایش تولید و اشتغال در بنگاه هاي اقتصادي، نوسازي و بازسازي بنگاه ها و
صنوف تولیدي و تکمیل طرح هاي نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بیش از 60%، با شرایط مندرج در این دستورالعمل تخصیص می

 
یابد. 

وي افزود: اولویت اصلی پرداخت تسهیلات موضوع این دستورالعمل، آن دسته از بنگاه هاي اقتصادي است که عمدتاً داراي مشکلات
نقدینگی بوده و از مشکلاتی از قبیل ظرفیت تولید، دانش فنی، توان مدیریت و بازار و یا موانع راه اندازي یا افزایش تولید نداشته

 
باشند و با دریافت این تسهیلات قادر به راه اندازي سریع، انجام نوسازي و بازسازي لازم و تثبیت و یا افزایش تولید و اشتغال باشند. 

معاون طرح و برنامه تصریح کرد: میزان تسهیلات قابل پرداخت به هر بنگاه اقتصادي، براساس نیاز واقعی بنگاه و تأیید کارگروه استانی

 
خواهد بود. 

زرندي توضیح داد: بنگاه هاي اقتصادي داراي مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، سازمان میراث فرهنگی و
گردشگري، صنوف تولیدي داراي مجوز براساس قانون نظام صنفی کشور و مراکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی و واحدهاي فنی و
مهندسی که در زمان درخواست تسهیلات، تعداد کارکنان آنها تا 100 نفر باشد و طرح هاي نیمه تمام تولیدي با پیشرفت فیزیکی

 
بیش از 60% و با پیش بینی اشتغال تا 100 نفر مشمول این دستورالعمل می باشند. 

وي همچنین گفت: تأمین تسهیلات مورد نیاز جهت بازسازي و نوسازي بنگاه هاي اقتصادي و صنوف تولیدي مشمول جهت کاهش
مصرف و شدت انرژي و آلایندگی، افزایش بازدهی و ارتقاي کیفیت تولیدات داخلی و رقابت پذیري آنها از مهترین هدف این

 
دستورالعمل است. 

زرندي افزود : هدف دیگر این دستورالعمل، تأمین تسهیلات مورد نیاز جهت تکمیل و راه اندازي طرح هاي نیمه تمام تولیدي با

 
پیشرفت فیزیکی بیش از 60% و یا معادن داراي پروانه بهره برداري می باشد. 

زرندي در خصوص فرایند نظارت براین تسهیلات گفت: به منظور پایش اثربخشی پرداخت تسهیلات براي تحقق اهداف تعیین شده
(تثبیت و یا افزایش اشتغال و تولید)، کمیته نظارت با مسئولیت نماینده سازمان هاي استانی در هر یک از بخش هاي ذیربط (صنعت،



معدن، صنوف تولیدي، کشاورزي و صنایع تبدیلی مرتبط، میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري) به طور مستقل و با عضویت
نمایندگان استانداري، سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شرکت شهرك هاي صنعتی استان و بانک
عامل حسب مورد و عند اللزوم نماینده دستگاه (هاي) نظارتی با تشخیص استاندار، موظف است پس از پرداخت تسهیلات به بنگاه

 
اقتصادي، نسبت به بازدید و تکمیل فرم مربوط در سامانه اقدام نماید. 

معاون طرح و برنامه تاکید کرد: گزارش هاي تحلیلی وضعیت پرداخت تسهیلات و اثربخشی آن، از طریق ستاد وزارت صنعت، معدن و

 
تجارت در سطح ملی و استانی منتشر می شود. 

گفتنی است، سامانه اینترنتی بهین یاب، به نشانی www.behinyab.ir جهت درخواست متقاضیان می باشد.



نبود صنایع تبدیلی و تکمیلی در بیشتر مناطق کهگیلویه و بویراحمد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/21

فصل اقتصاد - مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: در بیشتر مناطق این
استان صنایع تبدیلی و تکمیلی مربوطه وجود ندارد.

فصل اقتصاد - مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان
جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: در بیشتر
مناطق این استان صنایع تبدیلی و تکمیلی مربوطه وجود

 
ندارد. 

«علی بخش شجاعی» افزود:472 فقره جواز تاسیس صنایع
تبدیلی و غذایی با ظرفیت 406 هزار تن در سال و اشتغال

 
5794 نفر در این استان صادر شده است. 

وي اظهارکرد: از این تعداد مجوز براي 196 فقره پروانه بهره برداري با ظرفیت 263 هزار تن در سال و اشتغال 1535 نفر پروانه بهره

 
برداري صادر شده است. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: بیشترین مجوزها در حوزه صنایع
زراعی اعم از بسته بندي مواد غذایی و میوه خشک تاکنون صادر شده اما کمترین در حوزه صنایع شیلاتی و فرآوري محصولات باغی

 
است. 

شجاعی تصریح کرد: ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزي بویژه صنایع غذایی در قطب هاي تولید محصولات
کشاورزي بخصوص در استان که در تولید بعضی محصولات کشاورزي پیشرو هستیم می تواند ضمن تکمیل زنجیره تولید و فرآورده
هاي کشاورزي، موجب ارتقاء سطح بهره وري، ایجاد ارزش افزوده، افزایش درآمد بهره برداران، ایجاد فرصتهاي شغلی، کنتر روند
مهاجرت روستائیان به شهرها و یا مهاجرت معکوس، توسعه صادرات و در نهایت توسعه بخش کشاورزي و امنیت غذایی شود، بنابراین
صنایع تبدیلی تکمیل کننده فرآیند زنجیره تولید از مزرعه تا سفره است و با توجه به رشد فزاینده جمعیت و تحریم هاي ظالمانه،

 
تامین امنیت غذایی بر پایه توانایی هاي داخلی و اقتصاد مقاومتی امري ضروري است. 

 
بیشتر محصولات کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد فرآوري نشده از استان خارج می شوند 

وي ادامه داد: با توجه به همزمان رسیدن محصولات در استان کهگلیویه و بویراحمد، در مواقعی از سال روند عرضه محصولات افزایشی
و تقاضا ثابت است و از طرفی در بیشتر مناطق این استان صنایع تبدیلی و تکمیلی مربوطه نیز وجود ندارد از این رو احداث و راه
اندازي سردخانه ها در برخی از مناطق استان به کشاورزان این فرصت را می دهند که محصولات خود را در زمان مناسب به بازار

 
عرضه کنند. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: با بررسی هاي انجام شده بیشترین
محصولاتی که در استان بصورت خام و فرآوري نشده به خارج از استان صادر می شوند انواع محصولات باغی اعم از میوه جات

 
سردسیري و گرمسیري، آبزیان و گندم دوروم است. 

شجاعی اظهارکرد: همچنین نبود وسایل نقلیه پیشرفته جهت حمل و نقل و نداشتن زیرساخت هاي مناسب از جمله شهرك هاي



صنایع تبدیلی و تکمیلی یکی از مهمترین عوامل افزایش ضایعات بخش کشاورزي و مشکلات عدیده کشاورزان و باغداران در سطح

 
استان هستند. 

وي تاکید کرد: مسئولین محترم استان به لحاظ اهمیت صنایع تبدیلی و تکمیلی و نقش آن در توسعه بخش کشاورزي در استان،
همکاري لازم را با سرمایه گذاران و متقاضیان طرح هاي تولیدي و تکمیلی دارند و در خصوص فرآیند صدور پروانه ها همکاران

 
مدیریت صنایع تبدیلی و تکمیلی نهایت همکاري را با سرمایه گذاران و متقاضیان در حداقل زمان ممکن دارند. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: استقبال نکردن سرمایه گذاران که نیاز به
داشتن بانک اطلاعاتی لازم و بسته هاي تشویقی و زیرساخت هاي لازم دارد، سخت گیري هاي بانکی در جهت تامین وثیقه جهت
پرداخت تسهیلات، نبود شهرك هاي تخصصی و همچنین نبود سرمایه گذارهاي واقعی در این حوزه از مهترین مشکلات استان در

 
حوزه صنایع تبدیلی و فرآوري است. 

 
احداث شهرك هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی 

شجاعی افزود: بنابراین با توجه پتانسیل ها و ظرفیت هاي استان کهگیلویه و بویراحمد اولویت ما در این استان در بخش صنایع
تبدیلی و تکمیلی احداث سردخانه ها و انبارهاي سرد، سورت و بسته بندي میوه جات، احداث کارخانه خوراك آبزیان، بسته بندي
گوشت قرمز، سفید و آبزیان، بسته بندي انواع سبزیجات و صیفی جات و محصولات گلخانه اي است و یکی از مشکلات عدیده که هر
ساله باغداران ما در استان در هنگام برداشت محصول سیب درختی خود با آن مواجه هستند کمبود سردخانه در استان جهت
نگهداري محصولات خود هستند و همین امر باعث افزایش ضایعات و ضرر به باغداران و یا فروش محصول خود با کمترین قیمت به

 
دلالان و واسطه ها، می شود. 

وي تصریح کرد: با توجه به اینکه احداث شهرك هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی یکی از مهمترین راه هاي ایجاد اشتغال، کاهش
ضایعات کشاورزي، و ارزش افزوده در بخش کشاورزي است، بنابراین انتظار داریم که مسئولین و متولیان مربوطه در این راستا ما را
همکاري و همیاري کنند تا ان شاء االله پس از انجام مطالعات لازم شاهد بزرگترین شهرك صنایع تبدیلی تحت عنوان شهرك سیب در

 
منطقه کاکان بویراحمد باشیم. 

 
احداث یک واحد کارخانه آرد و سیلو اولویت شهرستان هاي چهارگانه کهگیلویه 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: از مهمترین اولویت هاي صنایع تبدیلی

 
در شهرستان هاي کهگیلویه، بهمئی، چرام و لنده احداث یک واحد کارخانه آرد و سیلو است. 

انتهاي پیام



داخلی سازي 820 قطعه و تجهیز استراتژیک

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/21

فصل اقتصاد - به گفته معاون برنامه ریزي و توانمندسازي سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)،
ضمن اشاره به اقدامات مطلوب شرکت فولاد مبارکه در زمینه بومی سازي در شرایط تحریمی، در شش ماهه نخست امسال،

820 قطعه و تجهیز استراتژیک براي نخستین بار در این شرکت بومی سازي شده است.

فصل اقتصاد - به گفته معاون برنامه ریزي و توانمندسازي
سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران
(ایمیدرو)، ضمن اشاره به اقدامات مطلوب شرکت فولاد
مبارکه در زمینه بومی سازي در شرایط تحریمی، در شش
ماهه نخست امسال، 820 قطعه و تجهیز استراتژیک براي

 
نخستین بار در این شرکت بومی سازي شده است. 

طبق اعلام سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران، امیر خرمی شاد در جلسه کنترل مدیریت گروه فولاد مبارکه با
اشاره به اقدامات مطلوب شرکت فولاد مبارکه در زمینه بومی سازي در شرایط تحریمی، گفت: طی شش ماهه نخست امسال، 820
قطعه و تجهیز استراتژیک براي نخستین بار در این شرکت بومی سازي شده است. این در حالی است که سال گذشته در شش ماهه

 
اول، 520 قطعه و تجهیز استراتژیک در شرکت مذکور بومی سازي شده بود. 

 
وي افزود: این شرکت تاکنون 1220 پروژه تحقیقاتی از طریق ارتباط با 20 دانشگاه و مراکز پژوهشی کشور در حال اجرا دارد. 

معاون برنامه ریزي و توانمندسازي ایمیدرو میزان صرفه جویی ناشی از قطعات و تجهیزات بومی سازي شده در نیمه نخست سال
1398 را حدود 56.5 میلیارد تومان اعلام کرده و گفت: این رقم در نیمه نخست سال 1399 به 178.8 میلیارد تومان افزایش یافته

 
است. همچنین میزان صرفه جویی ناشی از خرید داخلی قطعات و تجهیزات طی شش ماهه نخست امسال، 1500 میلیارد تومان بود. 

 
نتایج بومی سازي ها 

خرمی شاد اقدامات انجام شده در زمینه بومی سازي در سایر شرکت هاي گروه فولاد مبارکه را کاملا مهم توصیف کرد و گفت: این
اقدامات از یک سو، ایجاد باور و اهمیت دادن به توان مهندسان کشورمان است که با امکانات موجود، گام هاي ارزنده اي در برابر
شرایط تحریمی انجام می دهند. بومی سازي قطعات و تجهیزات صنایع در داخل، سبب ایجاد کسب و کارهاي جدید شده و درنهایت،
از خروج ارز از کشور جلوگیري می کند. البته اقدامات بومی سازي توسط شرکت ها باید در یک شبکه واحد قرار گیرد تا از دوباره

 
کاري ها ممانعت شود. 

 
افزایش 7 برابري بودجه تحقیقات فولاد مبارکه 

معاون برنامه ریزي و توانمندسازي ایمیدرو اعلام کرد: بودجه تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه از 7.2 میلیارد تومان در سال 98

 
به 48 میلیارد تومان در سال 1399 رسیده که حدود 7 برابر افزایش را نشان می دهد. 

در این جلسه حمیدرضا عظیمیان- مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه - نیز با اشاره طرح هاي در حال اجراي این شرکت گفت: این
شرکت در سال جاري 9 طرح به ارزش 921.5 میلیون یورو و 18500 میلیارد تومان در حال اجرا دارد که براي 6540 نفر اشتغال

 
مستقیم و براي 41 هزار نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد می کند. این طرح ها، طی سال هاي 99 تا 1402 تکمیل خواهند شد. 



وي افزود: طرح پنج میلیون تنی کنسانتره سنگان در خرداد امسال توسط رییس جمهور افتتاح رسمی شد. فاز نخست طرح الکترود
گرافیتی اردکان نیز با 330 میلیون یورو امسال افتتاح می شود. مشارکت در اجراي طرح هاي 10 میلیون تنی فولاد در منطقه آزاد

 
چابهار و منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس، از دیگر برنامه هاي این شرکت است. 

در ادامه جلسه، سیدمهدي نقوي، معاون تکنولوژي و فناوري شرکت فولاد مبارکه، گزارشی از میزان تولید و فروش این شرکت و

 
شرکت هاي زیرمجموعه ارائه داد. 

انتهاي پیام



تأمین تسهیلات مورد نیاز جهت تکمیل و راه  اندازي طرح هاي نیمه   تمام تولیدي

با پیشرفت فیزیکی بیش از 60 درصد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/21

فصل اقتصاد - معاون طرح و برنامه وزارت صنعت ، معدن و تجارت گفت: در راستاي تداوم حمایت از بنگاه هاي اقتصادي
فعال و نیز تکمیل و راه اندازي پروژه هاي در دست اجرا و اولویت دار در سال جهش تولید ، دستورالعمل اجرایی تأمین مالی

بنگاه هاي اقتصادي توسط وزیر صنعت، معدن و تجارت به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد.

فصل اقتصاد - معاون طرح و برنامه وزارت صنعت ، معدن و
تجارت گفت: در راستاي تداوم حمایت از بنگاه هاي
اقتصادي فعال و نیز تکمیل و راه اندازي پروژه هاي در
دست اجرا و اولویت دار در سال جهش تولید ، دستورالعمل
اجرایی تأمین مالی بنگاه هاي اقتصادي توسط وزیر صنعت،

 
معدن و تجارت به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شاتا، سعید زرندي گفت: در جهت هموارسازي مسیر تولید ملی و حمایت از بنگاه هاي اقتصادي در
راستاي تحقق شعار سال 1399 (جهش تولید)، به  منظور تأمین تسهیلات لازم براي نگهداشت و افزایش تولید و اشتغال در بنگاه هاي
اقتصادي، نوسازي و بازسازي بنگاه ها و صنوف تولیدي و تکمیل طرح هاي نیمه  تمام با پیشرفت فیزیکی بیش از 60%، با شرایط مندرج

 
در این دستورالعمل تخصیص می  یابد. 

وي افزود: اولویت اصلی پرداخت تسهیلات موضوع این دستورالعمل، آن دسته از بنگاه هاي اقتصادي است که عمدتاً داراي مشکلات
نقدینگی بوده و از مشکلاتی از قبیل ظرفیت تولید، دانش  فنی، توان مدیریت و بازار و یا موانع راه  اندازي یا افزایش تولید نداشته

 
باشند و با دریافت این تسهیلات قادر به راه  اندازي سریع، انجام نوسازي و بازسازي لازم و تثبیت و یا افزایش تولید و اشتغال باشند. 

معاون طرح و برنامه تصریح کرد: میزان تسهیلات قابل پرداخت به هر بنگاه  اقتصادي، براساس نیاز واقعی بنگاه و تأیید کارگروه استانی

 
خواهد بود. 

زرندي توضیح داد: بنگاه هاي اقتصادي داراي مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، سازمان میراث فرهنگی و
گردشگري، صنوف تولیدي داراي مجوز براساس قانون نظام صنفی کشور و مراکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی و واحدهاي فنی و
مهندسی که در زمان درخواست تسهیلات، تعداد کارکنان آنها تا 100 نفر باشد و طرح هاي نیمه تمام تولیدي با پیشرفت فیزیکی

 
بیش از 60% و با پیش  بینی اشتغال تا 100 نفر مشمول این دستورالعمل می باشند. 

وي همچنین گفت: تأمین تسهیلات مورد نیاز جهت بازسازي و نوسازي بنگاه هاي اقتصادي و صنوف تولیدي مشمول جهت کاهش
مصرف و شدت انرژي و آلایندگی، افزایش بازدهی و ارتقاي کیفیت تولیدات داخلی و رقابت پذیري آنها از مهترین هدف این

 
دستورالعمل است. 

زرندي افزود : هدف دیگر این دستورالعمل، تأمین تسهیلات مورد نیاز جهت تکمیل و راه  اندازي طرح هاي نیمه   تمام تولیدي با

 
پیشرفت فیزیکی بیش از 60% و یا معادن داراي پروانه بهره  برداري می باشد. 

زرندي در خصوص فرایند نظارت براین تسهیلات گفت: به  منظور پایش اثربخشی پرداخت تسهیلات براي تحقق اهداف تعیین  شده



(تثبیت و یا افزایش اشتغال و تولید)، کمیته نظارت با مسئولیت نماینده سازمان هاي استانی در هر یک از بخش هاي ذیربط (صنعت،
معدن، صنوف تولیدي، کشاورزي و صنایع تبدیلی مرتبط، میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري) به  طور مستقل و با عضویت
نمایندگان استانداري، سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شرکت شهرك هاي صنعتی استان و بانک
عامل حسب مورد و عند اللزوم نماینده دستگاه (هاي) نظارتی با تشخیص استاندار، موظف است پس از پرداخت تسهیلات به بنگاه

 
اقتصادي، نسبت به بازدید و تکمیل فرم مربوط در سامانه اقدام نماید. 

معاون طرح و برنامه تاکید کرد: گزارش هاي تحلیلی وضعیت پرداخت تسهیلات و اثربخشی آن، از طریق ستاد وزارت صنعت، معدن و

 
تجارت در سطح ملی و استانی منتشر می شود. 

گفتنی است، سامانه اینترنتی بهین یاب، به نشانی www.behinyab.ir جهت درخواست متقاضیان می باشد.



جمهوري اسلامی ایران سطح بالاتري از رفع فقر را نسبت به دیگر کشورها

دنبال می کند

منبع: شبستانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/21

عبدالملکی در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان کرمان گفت: به رغم همه انتقاداتی که در سیاست هاي اقتصادي این 40
ساله وجود دارد اما در راستاي بهبود توزیع درآمد حرکت صورت گرفته و نهادهاي متولی در جمع کردن فقر مطلق موفق

عمل کردند.

عبدالملکی در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان کرمان گفت: به رغم همه انتقاداتی که در سیاست هاي اقتصادي این 40
ساله وجود دارد اما در راستاي بهبود توزیع درآمد حرکت صورت گرفته و نهادهاي متولی در جمع کردن فقر مطلق موفق عمل کردند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از کرمان،؛ حجت الاسلام
والمسلمین حسن علیدادي سلیمانی در دیدار معاون اشتغال و
خودکفایی کمیته امداد و رییس سازمان بسیج سازندگی کشور با وي
که دوشنبه(21 مهر) انجام شد؛ گفت: یکی از مشکلاتی که در کشور
داریم گرچه کم شده اما کامل حل نشده و به ما آسیب وارد کرده
این است که داشته هاي خود را اعم از مادي و معنوي به خوبی
تبیین نمی کنیم لذا نسل جوان ما بی اطلاع و کم اطلاع است و باید
براي این مسئله فکري بشود زیرا در عرصه بین المللی بخشی از

 
تبلیغات مسموم و هدفدار علیه ما را می تواند خنثی کند . 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان با تأکید بر اهمیت و لزوم ترمیم فاصله میان نهادهایی که کار جهادي را در دستور کار
قرار دادند؛ افزود: کسانی که در سیستم اجرایی معمولی و اداري کار می کنند هر چه به سمت جهادي و انگیزه هاي قوي و با حداقل

 
امکانات و حداکثر بهره وري کار کنند، می توانند معیشت کشور و توزیع ثروت را جلو ببرند. 

وي با تأکید بر اینکه کرمان به دلایل مختلف استان مهم و نیازمند این نگاه هست و البته به لحاظ مهم بودن ظرفیت هم دارد؛ ظرفیت
هایی که همسان نیستند؛ خاطرنشان کرد: یک مدیریت جدي باید این موضوع را دنبال کند و جمعیت قابل توجهی در محرومان باید

 
توانمند شوند. 

حجت الاسلام علیدادي سلیمانی درخواست کرد: سهمی از ایجاد اشتغال امسال کمیته امداد و بسیج سازندگی کشور در استان کرمان
معطوف سادات نیازمند بشود و ادامه داد: استان کرمان چون هم پهناور است و هم اقلیم و آب و هواي مختلف دارد در حداقل چند

 
منطقه از جمله شرق و جنوب و...توجه جدي بشود. 

حجت االله عبدالملکی هم با اشاره به اینکه فقر مطلق در 40 ساله اول انقلاب به کلی از بین رفته و هیچ کشوري جز کشورهاي کم



جمعیت جهان چنین شرایطی ندارد؛ تصریح کرد: به رغم همه انتقاداتی که در سیاست هاي اقتصادي این 40 ساله وجود دارد اما در

 
راستاي بهبود توزیع درآمد حرکت اتفاق افتاده و نهادهاي متولی در جمع کردن فقر مطلق موفق عمل کردند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد کشور ادامه داد: حوزه موضوعی و جغرافیاي فقر در ایران تغییر کرده و در حالیکه روزانه تعداد
زیادي بر اثر گرسنگی در آمریکا می می رند اما ما در ایران می گوییم چکنیم فقرا خودکفا شوند؟ این یعنی سطح بالاتري از رفع فقر

 
در کشور دنبال می شود و امروز ایران تنها کشوري است که در دنیا براي رفع بیکاري محرومین برنامه مدون دارد. 

وي تصریح کرد: ظلم بزرگی ایت که این مسائل گفته نمی شود و تفاهم نامه کمیته امداد و بسیج سازندگی یک شروع است که
دیگران به این حرکت بپیوندند تا بیکاري محرومین را حل کنیم.



صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات از اسکله کاوه منطقه آزاد قشم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیر توسعه تجارت سازمان منطقه آزاد
قشم از صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات
تولیدي و صنعتی در این منطقه طی شش ماهه ابتدایی

 
سال جاري از مبدا اسکله کاوه خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی و امور
بین الملل منطقه آزاد قشم، علی همایونی با اعلام این خبر،
اظهار کرد: صادرات این محصولات در قالب 13 محموله به
وزن 132 هزار و 812 تن و توسط پنج دستگاه لندینگ
کرافت و 11 کشتی تجاري به سرزمین اصلی و خارج از

 
کشور صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: سیمان، کیلینکر، سیمان سفید، سیگار، کاشی، مخزن آب، موتور قایق و یک ست کامل سکوي گازي همراه متعلقات آن

 
ترکیب محصولات صادراتی بندر کاوه منطقه آزاد قشم طی شش ماهه ابتدایی سال جاري را تشکیل می دهند. 

مدیر توسعه تجارت سازمان منطقه آزاد قشم افزود: از میان محصولات صادر شده بیشترین تناژ مربوط به صادرات 12 محموله انواع

 
سیمان، کیلینکر و سیمان سفید به وزن تقریبی بیش از 128 هزار تن می باشد. 

به گفته همایونی، کشورهاي سومالی، امارات متحده عربی، تانزانیا عمده مقاصد خارجی کالاهاي صادر شده از بندر کاوه هستند و

 
همچنین صادرات سکوي گازي و متعلقات آن به منطقه انرژي پارس صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: رویکرد اقتصادي منطقه آزاد تولید صادرات محور است و مطابق برنامه ریزي هاي صورت گرفته در حوزه اقتصادي،
تولید باکیفیت، صادرات و ایجاد اشتغال پایدار در اولویت برنامه هاي اقتصادي این منطقه قرار دارد.



محمد امامی: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم/ از بازیگران سریال

شهرزاد عذرخواهی میکنم

منبع: تیکشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/21

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري
است.

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري

 
است. 

متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با اهالی
رسانه است. بدیهی ترین خواسته من این است که به همان
میزان که کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من را نیز
پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند سال بایکوت

 
رسانه اي بوده. 

محمد امامی: از بازیگران سریال شهرزاد عذرخواهی میکنممتهم
امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف
سریال شهرزاد شد و از آن ها به دلیل همه توهین هایی که به

خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از

 
اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صد ها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي

 
فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم. 

متهم امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي را می
شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک

 
تصویرگستر پاسارگاد. 



 
وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 

امامی: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارممتهم امامی گفت: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال

 
هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام صادراتی نگرفتم 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم
که قوه قضاییه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلا پروند ه اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

 
در ادامه متهم امامی افزود:پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. 

 
متهم امامی گفت: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژ ها نخ نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت

 
است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه باتوجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم، اما چه کنم! 

 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
امامی: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام، اجازه صحبت ندادید/ قاضی: جاي دفاعیات در دادگاه است 

 
متهم امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 



قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من
سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رییس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

محمد امامی: نماینده دادستان دروغ می گوید از او شکایت کردیممتهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي

 
قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی گوید. 

 
رییس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رییس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و ... مخاطب شما هستید، ادعا هایی پیرامون
همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و ... مطالبی را

 
گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رییس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رییس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچ یک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم، اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
در ادامه محمد امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 



 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

امامی: خدمات من را با سیاه نمایی خوراك رسانه ها می کنیداین متهم افزود: باعث تاسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر
محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من،

 
خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم

 
و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 



متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیات مدیره آن بودم این تسهیلات ر ا اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان

 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تامین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تامین کرده است. 

متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه

 
این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

محمد امامی:یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستموي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت:شجاعت شما در این است که بگویید در

 
این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

رییس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند فراهم شد. 

وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 



وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد
کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 

وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیز هایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قرارداد هاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جا ها دست بردند و برخی جا ها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سوء استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
رییس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. 

 
وي افزود: من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرار گیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف واخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم ولازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه وشرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدوا به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را

 
زدند عرض می کنم. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

نماینده دادستان : امامی 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات داشته استقهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع
صحبت می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه

 
در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 



 
نماینده دادستان گفت: صرفنظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 

قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در

 
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است. 

در جریان برگزاري دادگاه محمد امامی و دیگر متهمان در نوبت بعدازظهر، قاضی مسعودي مقام از قهرمانی نماینده دادستان خواست

 
در جایگاه قرار گیرد و به ادامه توضیحات خود بپردازد. 

قهرمانی خطاب به قاضی گفت: از شما می خواهم که در این موضوع، ادله سختگیرانه از من بخواهید و از وکیل متهم نیز می خواهم

 
اگر هر ایرادي به صحبت هاي من دارند آن را مطرح کنند. 

 
وي ادامه داد: آقاي امامی اظهارنامه مالیاتی به منطقه آزاد ارایه نکرد به همین سبب مشمول معافیت مالیات در منطقه آزاد نبود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: آنچه که مبناي ارایه و اعطاي تسهیلات به امامی بود، نخست صورت هاي مالی و دوم گواهی تبصره

 
186 قانون مالیات هاي مستقیم است که وقتی این ها را منطبق کردیم متوجه شدیم هر دو خلاف واقع است. 

 
وي ادامه داد: در شرکت سون، اساسا گزارش اعتبار سنجی ندارد و صرفا بر اساس تبانی تسهیلات داده شده است. 

نماینده دادستان گفت: آقاي امامی 50 میلیارد تومان تسهیلات گرفت و باید در زمان سررسید 65 میلیارد تسویه می کرد؛ اما به

 
جهت خودرو هاي نذري که پخش می کردند این مبلغ تسویه نشد. 

قهرمانی تاکید کرد: بعد از عدم تسویه این تسهیلات از سوي امامی، با تبانی مدیر بانک، 65 میلیارد تومان از محل وجوه بانک به
حساب امامی می رود و بعد از آنکه این مبلغ نیز تسویه نمی شود بار دیگر بانک 80 میلیارد تومان از محل بانک پرداخت می کند که
با این ترتیب، بانک هم خود را سود ده نشان می داده و هم مبلغی که امامی تسویه نکرده را با ارایه یک تسهیلات دیگر، پرداخت

 
تسویه جلوه داده است. 

 
وي ادامه داد: در واقع آقاي امامی در ظاهر تسویه می کرد درحالی که همه این ها کذب است. 

در حال تکمیل است...



محمد امامی: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم/ از بازیگران سریال

شهرزاد عذرخواهی میکنم

منبع: رویداد 24شماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/21

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري
است.

رویداد24 متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در
ابتدا سخنم با اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من
این است که به همان میزان که کیفرخواست را پوشش
دادید دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل

 
من طی این چند سال بایکوت رسانه اي بوده. 

محمد امامی: از بازیگران سریال شهرزاد عذرخواهی میکنم
متهم امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق

بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آن ها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی
می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار

 
گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صد ها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي

 
فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم. 

متهم امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي را می
شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک

 
تصویرگستر پاسارگاد. 

 
وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 



امامی: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارم متهم امامی گفت: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال

 
هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام صادراتی نگرفتم 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم
که قوه قضاییه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلا پروند ه اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

 
در ادامه متهم امامی افزود:پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. 

 
متهم امامی گفت: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژ ها نخ نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت

 
است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه باتوجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم، اما چه کنم! 

 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
امامی: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام، اجازه صحبت ندادید/ قاضی: جاي دفاعیات در دادگاه است 

 
متهم امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 



قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من
سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رییس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

محمد امامی: نماینده دادستان دروغ می گوید از او شکایت کردیم متهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي

 
قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی گوید. 

 
رییس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رییس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و ... مخاطب شما هستید، ادعا هایی پیرامون
همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و ... مطالبی را

 
گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رییس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رییس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچ یک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم، اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
در ادامه محمد امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 



 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام.بیشتر بخوانید: مشروح سومین جلسه رسیدگی به

 
اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر 

امامی: خدمات من را با سیاه نمایی خوراك رسانه ها می کنید این متهم افزود: باعث تاسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر
محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من،

 
خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم

 
و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیات مدیره آن بودم این تسهیلات ر ا اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان



 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تامین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تامین کرده است. 

متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه

 
این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

محمد امامی:یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت:شجاعت شما در این است که بگویید در

 
این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

رییس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند فراهم شد. 

وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 

وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد



کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 

وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیز هایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قرارداد هاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جا ها دست بردند و برخی جا ها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سوء استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
رییس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. 

 
وي افزود: من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرار گیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف واخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم ولازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه وشرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدوا به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را

 
زدند عرض می کنم. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

نماینده دادستان : امامی 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات داشته است قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع
صحبت می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه

 
در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 

 
نماینده دادستان گفت: صرفنظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 



قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در

 
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است. 

در جریان برگزاري دادگاه محمد امامی و دیگر متهمان در نوبت بعدازظهر، قاضی مسعودي مقام از قهرمانی نماینده دادستان خواست

 
در جایگاه قرار گیرد و به ادامه توضیحات خود بپردازد. 

قهرمانی خطاب به قاضی گفت: از شما می خواهم که در این موضوع، ادله سختگیرانه از من بخواهید و از وکیل متهم نیز می خواهم

 
اگر هر ایرادي به صحبت هاي من دارند آن را مطرح کنند. 

 
وي ادامه داد: آقاي امامی اظهارنامه مالیاتی به منطقه آزاد ارایه نکرد به همین سبب مشمول معافیت مالیات در منطقه آزاد نبود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: آنچه که مبناي ارایه و اعطاي تسهیلات به امامی بود، نخست صورت هاي مالی و دوم گواهی تبصره

 
186 قانون مالیات هاي مستقیم است که وقتی این ها را منطبق کردیم متوجه شدیم هر دو خلاف واقع است. 

 
وي ادامه داد: در شرکت سون، اساسا گزارش اعتبار سنجی ندارد و صرفا بر اساس تبانی تسهیلات داده شده است. 

نماینده دادستان گفت: آقاي امامی 50 میلیارد تومان تسهیلات گرفت و باید در زمان سررسید 65 میلیارد تسویه می کرد؛ اما به

 
جهت خودرو هاي نذري که پخش می کردند این مبلغ تسویه نشد. 

قهرمانی تاکید کرد: بعد از عدم تسویه این تسهیلات از سوي امامی، با تبانی مدیر بانک، 65 میلیارد تومان از محل وجوه بانک به
حساب امامی می رود و بعد از آنکه این مبلغ نیز تسویه نمی شود بار دیگر بانک 80 میلیارد تومان از محل بانک پرداخت می کند که
با این ترتیب، بانک هم خود را سود ده نشان می داده و هم مبلغی که امامی تسویه نکرده را با ارایه یک تسهیلات دیگر، پرداخت

 
تسویه جلوه داده است. 

 
وي ادامه داد: در واقع آقاي امامی در ظاهر تسویه می کرد درحالی که همه این ها کذب است. 

در حال تکمیل است...



محمد امامی در دادگاه: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم

منبع: ایران خبرشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/21

محمد امامی تهیه کننده سریال شهرزاد و از متهمان پرونده بانک سرمایه، در دادگاه گفت: از ظلم بزرگی که در حق بازیگران
شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می

کنم.

محمد امامی تهیه کننده سریال شهرزاد و از متهمان پرونده بانک سرمایه، در دادگاه گفت: از ظلم بزرگی که در حق بازیگران

 
شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم. 

به گزارش ایران خبر، به نقل از قوه قضاییه، چهارمین جلسه رسیدگی
به اتهامات محمد امامی تهیه کننده سریال شهرزاد و از متهمان پرونده
بانک سرمایه و 33 متهم دیگر پرونده به ریاست قاضی مسعودي مقام

 
برگزار شد. 

در این جلسه متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم
با اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من این است که به همان

میزان که کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند سال بایکوت رسانه اي

 
بوده. 

متهم امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به
خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از

 
اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صدها نفر را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي

 
فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من به سینما است. 



متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم. 

متهم امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي را می
شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک

 
تصویرگستر پاسارگاد. 

 
وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 

متهم امامی گفت: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام

 
صادراتی نگرفتم. 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم
که قوه قضاییه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلا پرونده اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

 
در ادامه متهم امامی افزود: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. 

 
متهم امامی گفت: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت

 
است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه باتوجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! 



 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
متهم امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد. سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من
سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رییس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

متهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی

 
گوید. 

 
رییس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رییس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و غیره مخاطب شما هستید، ادعاهایی
پیرامون همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره

 
مطالبی را گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رییس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم،. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم . 

رییس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 



متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچ یک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
در ادامه محمد امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 

 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تاسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم

 
و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 



 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیات مدیره آن بودم این تسهیلات ر ا اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان

 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تامین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تامین کرده است. 

متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه

 
این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت:شجاعت شما در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر

 
اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

رییس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند فراهم شد. 



وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 

وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد
کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 

وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیزهایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قراردادهاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جاها دست بردند و برخی جاها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سوء استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
رییس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. 

 
وي افزود: من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرار گیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف واخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم ولازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه وشرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدوا به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را



 
زدند عرض می کنم. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع صحبت می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت

 
نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 

 
نماینده دادستان گفت: صرفنظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 

قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در

 
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است. 

ادامه دارد...



نماینده ولی فقیه در استان کرمان: کار جهادي نسخه عملیاتی موفقیت کشور

در تمام عرصه ها است

منبع: تسنیمشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها-نماینده ولی فقیه در استان کرمان گفت: جهادي کار کردن نسخه عملیاتی موفقیت کشور در تمام عرصه
هاست و باید با تمام توان در راستاي رفع مشکلات کشور فعالیت کرد.

گروه استان ها-نماینده ولی فقیه در استان کرمان گفت:
جهادي کار کردن نسخه عملیاتی موفقیت کشور در تمام
عرصه هاست و باید با تمام توان در راستاي رفع مشکلات

 
کشور فعالیت کرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، حجت الاسلام
والمسلمین حسن علیدادي سلیمانی ظهر امروز در دیدار
سردار زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی و عبدالملکی
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد کشور با وي اظهار
داشت: استان کرمان استان مقاومت و زادگاه سردار

 
سلیمانی سیدالشهداي جبهه مقاومت است. 

وي با بیان اینکه متاسفانه یکی از مشکلات کشور عدم استفاده از داشته هاي خودمان است افزود: در سطح مادي و معنوي ظرفیت

 
هاي عظیمی داریم اما در عرضه آن به دنیا موفق نبوده ایم. 

نماینده ولی فقیه در استان کرمان با اشاره به اینکه نسل جوان جامعه از اتفاقات افتاده کم اطلاع و در موارد زیادي بی اطلاع هستند

 
گفت: اینکه کشور چه بوده و امروز به کجا رسیده است. 

وي با بیان اینکه معمولی کار کردن و اداري کار کردن نشانه فاصله گرفتن از دوران اول انقلاب و دفاع مقدس است تأکید کرد: امروز

 
باید با تمام توان و به صورت جهادي در راستاي رفع مشکلات کشور فعالیت کرد. 

علیدادي سلیمانی با اشاره به اینکه جهادي کار کردن نسخه عملیاتی موفقیت کشور در تمام عرصه ها است گفت: کرمان به دلایل

 
مختلف استان مهمی است و نیازمند به نگاه ویژه و حمایتی دارد. 

وي با بیان اینکه ظرفیت هاي بسیار بزرگی در استان کرمان وجود دارد که با هم افزایی می توان آنها را بالفعل کرد افزود: روستاهاي

 
دورافتاده اي داریم که محرومیت دارند. 

امام جمعه کرمان با اشاره به اینکه جمعیت عشایري استان کرمان مشکلات زیادي دارند عنوان کرد: 110 هزار نفر جمعیت عشایر

 
استان کرمان است که بیش از هزار و 200 شهید تقدیم انقلاب کردند. 



 
امام جمعه کرمان: وزارت آموزش و پرورش به محرومیت هاي استان توجه کند 

 
امام جمعه کرمان: اطاعت از ولایت مانع انحراف انسان در بحران هاي سخت زندگی می شود 

 
امام جمعه کرمان: سردار سلیمانی مدیري بود که تهدیدات را به فرصت تبدیل کرد 

وي با بیان اینکه توانمندسازي افراد تحت پوشش کمیته امداد و کارآفرینی براي آنها یک اصل است گفت: استان کرمان استانی پهناور

 
است و در نقاط مختلف وضعیت آب و هوایی متفاوتی دارد. 

علیدادي سلیمانی با اشاره به اینکه طرح اشتغالزایی در استان کرمان باید متناسب با هر منطقه بررسی و اجرایی شود افزود: به فعالیت
هاي بسیج سازندگی و کمیته امداد در کشور و استان کرمان امیدوارم.



چهارمین جلسه پرونده متهمان بانک سرمایه| امامی: خیلی اهل
پاسخگویی نیستم!

چهارمین جلسه پرونده متهمان بانک سرمایه| امامی: خیلی اهل پاسخگویی

نیستم!

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/21

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده بانک سرمایه به ریاست قاضی مسعودي مقام در
حال برگزاري است.  متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من

این است که به همان میزان که کیفرخواست را پوشش دادید، دفاعیات من را (...)

متهم پرونده فساد در بانک سرمایه گفت: خیلی اهل پاسخگویی نیستم بخصوص که آن همه دروغ هایی که می گویید؛ ساخت

 
مستند من مهمترین دفاعیه من است. 

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم
دیگر پرونده بانک سرمایه به ریاست قاضی مسعودي مقام در

 
حال برگزاري است. 

 متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من این است که به همان میزان
که کیفرخواست را پوشش دادید، دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند سال بایکوت رسانه اي بوده

 
است. 

 
  

وي افزود: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من
صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند، کمال تشکر را دارم و از اینکه به

 
خاطر این نامه مورد حمله رسانه ها قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

وي ادامه داد: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صدها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي فساد

 
ستیزي نبود. 

متهم امامی در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آنها نقش داشته است، گفت: اینها همه

 
محصول ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

وي در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر زیبا و

 
امیدبخش ساختم. 

متهم امامی اضافه کرد: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي



را می شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید؛ او کسی نیست جز سید محمد امامی

 
مالک تصویرگستر پاسارگاد. 

وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم؛ بالاترین رتبه آي ام بی دي در سریال هاي بخش خصوصی را دارم؛

 
محصول من پلی کربنات است و من وام صادراتی نگرفتم 

 
  

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد، گفتم
که قوه قضائیه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلا پروند ه اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

متهم امامی با بیان اینکه پیچیده کردن پرونده، حقیقت را گم نمی کند، ادامه داد: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژ ها نخ

 
نما شده است. 

 
  

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

 
محمد امامی: پرونده من کارشناسی شود 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

 
وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت است. 

 
  

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! 

 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت، جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
وي در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 



 
قاضی خطاب به محمد امامی: نمی توانید کلی گویی کنید 

قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. شما می توانید دفاعیات خود را مطرح
کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي
قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید

 
بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رئیس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید، مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

متهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم؛ آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی

 
گوید. 

 
رئیس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

 
محمد امامی: املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به نام بانک زدم 

رئیس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و غیره مخاطب شما هستید، ادعاهایی
پیرامون همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره

 
مطالبی را گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است، ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسؤولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رئیس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد، پاسخ نیز دارد، شما بگویید درباره این تسهیلات که در بند

 
بند کیفرخواست آمده، پاسخ تان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

 
  

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچ یک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

 
قاضی: شما می توانید مدرك آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد 



در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
در ادامه محمد امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 

 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تأسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم، جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

 
محمد امامی: شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟  

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است، کیست؟ این دختر، دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز

 
کنم و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید، لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

 
قاضی: از قبل از ساعت 9 تا الان که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 



 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیأت مدیره آن بودم این تسهیلات ر ا اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان

 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تأمین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

 
  

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تأمین کرده است. 

 
محمد امامی: من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم 

متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه

 
این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

 
  

وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: شجاعت شما در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر

 
اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

 
  

رییس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

 
محمد امامی: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ، طلبکار نیز هستم  



متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ، طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند، فراهم شد. 

وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی، 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 

وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد
کارشناسی سه نفره شده بود؛ متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 

وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع محمد امامی: قرارداد هاي بانک سرمایه سفید امضا بوده است 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیز هایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قرارداد هاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جاها دست بردند و برخی جا ها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

 
  

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست؛ استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سوء استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی: قرارداد سون جعلی است 

 
  

 
رئیس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 



 
  

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

 
 وکیل مدافع بانک سرمایه:  به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته بانک سرمایه را بازگردانید 

 
  

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف واخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم و لازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه و شرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند. لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدوا به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را

 
زدند عرض می کنم. 

 
  

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

 
  

قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع صحبت می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت

 
نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 

 
  

 
نماینده دادستان گفت: صرفنظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 

 
  

قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در

 
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است. 

 
  

نمایندگان 19 رسانه براي پوشش خبري جلسه امروز دادگاه محمد امامی دعوت شده بودند که نمایندگان خبرگزاري صدا و سیما،
شبکه خبر، باشگاه خبرنگاران، ایلنا، تسنیم، مهر، نسیم، جام جم، جوان، آنا، دانا، رکنا و موج به منظور پوشش خبري چهارمین جلسه

 
رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر در جلسه امروز دادگاه حضور داشتند. 

 
  

در جریان برگزاري دادگاه محمد امامی و دیگر متهمان در نوبت بعدازظهر، قاضی مسعودي مقام از قهرمانی نماینده دادستان خواست

 
در جایگاه قرار گیرد و به ادامه توضیحات خود بپردازد. 

 
  

قهرمانی خطاب به قاضی گفت: از شما می خواهم که در این موضوع، ادله سختگیرانه از من بخواهید و از وکیل متهم نیز می خواهم

 
اگر هر ایرادي به صحبت هاي من دارند آن را مطرح کنند. 

 
  

 
وي ادامه داد: آقاي امامی اظهارنامه مالیاتی به منطقه آزاد ارایه نکرد به همین سبب مشمول معافیت مالیات در منطقه آزاد نبود. 

 
  

نماینده دادستان تصریح کرد: آنچه که مبناي ارایه و اعطاي تسهیلات به امامی بود، نخست صورت هاي مالی و دوم گواهی تبصره

 
186 قانون مالیات هاي مستقیم است که وقتی این ها را منطبق کردیم متوجه شدیم هر دو خلاف واقع است. 

 
وي ادامه داد: در شرکت سون، اساسا گزارش اعتبار سنجی ندارد و صرفا بر اساس تبانی تسهیلات داده شده است. 



نماینده دادستان گفت: آقاي امامی 50 میلیارد تومان تسهیلات گرفت و باید در زمان سررسید 65 میلیارد تسویه می کرد؛ اما به

 
جهت خودرو هاي نذري که پخش می کردند این مبلغ تسویه نشد. 

قهرمانی تاکید کرد: بعد از عدم تسویه این تسهیلات از سوي امامی، با تبانی مدیر بانک، 65 میلیارد تومان از محل وجوه بانک به
حساب امامی می رود و بعد از آنکه این مبلغ نیز تسویه نمی شود بار دیگر بانک 80 میلیارد تومان از محل بانک پرداخت می کند که
با این ترتیب، بانک هم خود را سود ده نشان می داده و هم مبلغی که امامی تسویه نکرده را با ارایه یک تسهیلات دیگر، پرداخت

 
تسویه جلوه داده است. 

 
وي ادامه داد: در واقع آقاي امامی در ظاهر تسویه می کرد درحالی که همه این ها کذب است. 

|



آموزش سه رشته مهارتی در قزوین ساماندهی می شود

منبع: خبر فوريشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/21

سه رشته مهارتی که افراد در برخی مناطق شهري و روستایی استان قزوین به شکل تجمیعی در آنها اشتغال دارند، به لحاظ
آموزشی ساماندهی و تقویت می شود.

سه رشته مهارتی که افراد در برخی مناطق شهري و
روستایی استان قزوین به شکل تجمیعی در آنها اشتغال

 
دارند، به لحاظ آموزشی ساماندهی و تقویت می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین روز دوشنبه
اظهار داشت: این رشته ها و مهارت ها شامل ساخت کفش،

 
تعمیر دینام خودرو و دوخت لباس هستند. 

محسن مددي با اشاره به بازدید خود از کارگاه هاي کفش
دانسفهان،گفت: تلاش می کنیم تا مهارت ساخت کفش در
این شهر که کارگاه هاي فراوان تولید و ساخت این

 
محصول در آن وجود دارد را در قالب دوره هاي استاد-شاگردي از حیث کیفی و کمی ارتقا ببخشیم. 

وي اظهار داشت: کارگاه هاي تعمیر دینام و تولید قطعات کوچک خودرو در روستاي زیاران آبیک نیز به تعداد قابل توجه وجود دارند
که اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین تلاش می کند مهارت هاي مربوط به این رشته را نیز از حیث کمی و کیفی ارتقا

 
ببخشد. 

این مسوول گفت: کارگاه هاي تعمیر دینام زیاران و تولید کفش دانسفهان فضاي خوبی براي یادگیري مهارت در محیط کار واقعی

 
هستند و تلاش داریم از این ظرفیت ها براي آموزش متقاضیان یادگیري این مهارت ها استفاده کنیم. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي قزوین با بیان اینکه رسالت این دستگاه توسعه مهارت در جامعه و پرورش نیروهاي انسانی ماهر است،
گفت: با ارایه گواهینامه مهارتی به دارندگان مهارت یا متقاضیان یادگیري رشته هاي فنی و حرفه اي یاد شده تلاش داریم تا به

 
اشتغال پایدار در روستاها و شهرهاي کوچک کمک کنیم. 

این مسوول افزود: دارندگان گواهینامه هاي مهارتی از فنی و حرفه اي امکان دریافت تسهیلات اشتغالزایی را نیز دارند.



واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه کشورمان

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/21

حزب االله:رئیس دستگاه قضا موضع گیري سخیف ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم هاي بانکی را نشانگر ابتذال و انحطاط
این رژیم دانست.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ،حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه در جلسه صبح
امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تسلیت ایام رحلت جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی و امام رضا علیهم السلام
اظهار داشت: آنچه امروز براي سعادت دنیوي و اخُروي بشر پیش روي ما قرار دارد، حاصل تلاش ها و رنج هایی است که نبی مکرم

 
اسلام متحمل شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام
رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن

 
نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین
مأموریت ما عمل به آموزه هاي دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها

 
نیز براي مقابله با این حرکت است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوه جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم
دین به ارزش هاي دینی از جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال

 
تحقق احکام و مبنی دین باشند. 

رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه
اسلامی و القاي ناکارآمدي جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً

 
هدف شوم آن ها تحقق نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما

 
را در پیگیري مواضع و اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی



سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی
باید هم به موضوع نظارت توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد

 
تولیدي تخصیص یابد تا در مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه
هاي مرزي این استان اشاره و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین

 
امنیت منطقه تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه
مرزي «یزدان» به عنوان یکی از این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها

 
معطل مانده بود، اما در جریان سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل

 
بماند؟ 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم
اقتصادي و تجاري استان هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند.



بیمارستان 1000تختخوابی استان قزوین بزودي کلنگ زنی می شود

منبع: شاخصشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/21

علی فرخزاد در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی شاخص، با اشاره به احداث بیمارستان هزار تختخوابی در قزوین اظهار کرد: این
بیمارستان با رویکرد توریسم درمانی پیش بینی شده و در سال 96 زمین آن در اختیار بانک پاسارگاد قرار گرفت که باتوجه

به مشکلات قانونی که در راستاي واگذاري این زمین به بانک بود، روندي (...)

علی فرخزاد در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی شاخص، با اشاره به احداث بیمارستان هزار تختخوابی در قزوین اظهار کرد: این
بیمارستان با رویکرد توریسم درمانی پیش بینی شده و در سال 96 زمین آن در اختیار بانک پاسارگاد قرار گرفت که باتوجه به

 
مشکلات قانونی که در راستاي واگذاري این زمین به بانک بود، روندي طی شد و مجوز از هیئت دولت اخذ شد. 

وي افزود: قرار است این زمین توسط دانشگاه بین المللی امام خمینی(ره) قزوین و از طریق مزایده واگذار شود و با اعلام آمادگی که
بانک پاسارگاد براي احداث این بیمارستان داشت نیز مشکلاتی در برگزاري مزایده و واگذاري ایجاد شده بود که در جلسه اي با حضور

 
استاندار این مشکلات بررسی و راهکارهاي خوبی براي آن پیدا شد. 

معاون عمرانی استاندار قزوین در ادامه گفت: امیدوار هستیم که اگر مرحله نهایی مزایده تمام شود، بتوانیم تا یک ماه دیگر کلنگ
احداث بیمارستان هزار تختخوابی قزوین را بر زمین بزنیم؛ باتوجه به برآوردي که شده نزدیک به سه هزار میلیارد تومان اعتبار پیش

 
بینی شده که کاملا توسط بخش خصوصی یعنی بانک پاسارگاد سرمایه گذاري خواهد شد. 

 
ساخت بیمارستان با رویکرد توریسم درمانی است 

این مقام مسئول با بیان اینکه قطعا تحولی را در بخش گردشگري و اشتغال در سطح استان خواهیم داشت، ابراز کرد: در لایحه بودجه
سال 99 پیش بینی شده اراضی که در مالکیت دولت اقرار دارد از طریق مزایده واگذار و از اعتبارات حاصل از آن براي پروژه هاي

 
عمرانی استفاده شود. 

وي ادامه داد: براي مزایده زمین بیمارستان هزار تختخوابی قزوین نیز مجوزهایی نیاز بود که از هیئت دولت اخذ شده بود و فقط یک
مرحله براي تغییر کاربري این زمین درخواست شده بود که در جلسه بررسی کریدم و راهکارهاي مورد نیاز آن هم بررسی و ارائه شد

 
که مشکل برگزاري مزایده را بتوانیم به زودي حل کنیم. 

فرخزاد تصریح کرد: رویکرد این بیمارستان توریسم درمانی و خصوصی است؛ باتوجه به اینکه ما نقاط گردشگري بسیاري در سطح
استان داریم نیز بیمارستان هزار تختخوابی می تواند مکمل خیلی از فضاهاي گردشگري در سطح استان باشد و رونقی در این بخش

 
ایجاد کند. 

معاون عمرانی استاندار قزوین تاکید کرد: 45 هزار متر مربع فضاي اقامتی و هتلینگ براي بیمارستان پیش بینی شده که می تواند در
بخش گردشگري خدمات بسیاري ارائه کند و مکان بیمارستان در شمالی ترین نقطه استان و در شمال دانشگاه بین المللی امام

 
خمینی(ره) و شمال پروژه چشمه نور است و تمام بخش هاي مختلف درمانی براي آن پیش بینی شده است. 



انتهاي پیام/ 1300



برگزاري جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان در شهرستان دیر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/21

برگزاري جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان

 
در شهرستان دیر 

کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان به ریاست سعید
زرین فر معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري بوشهر و
با حضور فرماندار دیر، مدیرکل دفتر جذب و حمایت از
سرمایه گذاري، حاجیانی مدیر صندوق کارآفرینی امید،
حسینی مدیرکل صمت استان، منتظري مدیرکل منابع

طبیعی استان، منوچهري مدیرکل جهاد کشاورزي استان، بحرانی مدیرکل دامپزشکی استان و جمعی دیگر از مدیران استانی و

 
شهرستانی در محل فرمانداري دیر برگزار شد. 

در این جلسه که با دعوت فرماندار از معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري بوشهر و مدیران کل مرتبط برگزار شد، مسائل و
مشکلات 15 واحد اقتصادي فعال در شهرستان مورد بررسی قرار گرفت و دستورات لازم جهت حل این مشکلات و رفع موانع تولید

 
صادر شد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري بوشهر در این نشست اظهار داشت: هدف از ایجاد این کارگروه که با حضور مسئولان،
نمایندگان دستگاه هاي اجرایی، رؤساي بانک ها و سرمایه گذاران بخش خصوصی به صورت مستمر و منظم برگزار می شود، کمک به

 
کسانی است که براي تولید و اشتغال در زمینه هاي مختلف اقتصادي آمادگی دارند و تاکنون اکثریت مصوبات آن اجرایی شده است. 

وي در ادامه با بیان اینکه یکی از مهم ترین انتظارات ما از دستگاه هاي اجرایی و شبکه بانکی در سال جهش تولید عمل به این قانون
است، تصریح کرد: توجه به مصوبات ستاد رفع موانع تولید استانی قطعاً نتایج مثبت فراوانی در زمینه اقتصادي و اجتماعی براي استان

 
به دنبال خواهد داشت. 

زرین فر تأکید کرد: اگر واحدهاي تولیدي به تولید خود ادامه داده و اشتغال را حفظ کند منافع آن به همه استان خواهد رسید لذا هم

 
شبکه بانکی و هم همه دستگاه ها باید مصوبات این ستاد را اجرایی کنند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري بوشهر تصریح کرد: باید براي پیروز شدن در جنگ اقتصادي و شکست کرونا بایستی قانون

 
رعایت شود و اگر مصوبات دیر اجرایی شوند ممکن است تبعات اقتصادي، امنیتی و سیاسی و اجتماعی براي استان داشته باشد. 

وي بیان کرد: اگر واحدهاي تولیدي فعالیت کنند، منافع آن به همه می رسد و بانک ها و امور مالیاتی هم نفع شان در این است، اما



 
اگر تعطیل شوند، سرنوشت برخی واحدهاي تولیدي استان را که تعطیل شده اند، خواهند یافت. 

ایشان با تاکید بر ضرورت هم افزایی بین دستگاه ها یادآور شد: اخیرا مقام معظم رهبري فرمودند؛ هیچ اختلالی براي تولید پذیرفته

 
نیست، از این رو، هم افزایی بین دستگاه ها باید براي فعال ماندن واحدهاي تولیدي باشد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر نیز در این نشست با اشاره به تلاش صندوق در جذب حداکثري اعتبارات اشتغال روستایی
اظهار داشت: از ابتداي ابلاغ اعتبارات اشتغال روستایی صندوق استان بوشهر تاکنون 530 میلیارد ریال تسهیلات به تعداد 874 فقره با

 
ظرفیت اشتغال بیش از 1،500 نفر پرداخت نموده است. 

حاجیانی با اشاره به نامگذاري امسال به عنوان سال جهش تولید افزود: اعضاي ستاد تسهیلات و کارگروه بانکی درجهت تحقق
فرمایشات مقام معظم رهبري در سال جهش تولید بایستی مصوبات کارگروه را لازم الاجرا بدانند و با همه توان در اجراي آنها گام

 
بردارند و صندوق نیز در این راستا آماده همکاري همه جانبه با بانکها و دستگاه هاي اجرایی در همه زمینه هاي ممکن می باشد. 

حاجیانی با اشاره به 2 طرح اشتغالزایی مطرح شده شهرستان دیر در کارگروه گفت: این دو طرح که طرح تولید نان صنعتی با
درخواست تسهیلات به مبلغ 2 میلیارد و 500 میلیون ریال و طرح کارگاه صنایع دستی به مبلغ 500 میلیون ریال می باشد با
همکاري با اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در قالب تفاهم نامه همکاري فی مابین، بررسی و تسهیلات مورد نیاز طرح پرداخت

خواهد شد.



واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه ایران

منبع: جام نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس دستگاه قضا با اشاره به موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم هاي بانکی و اقدام دادگاه
فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر ابتذال و انحطاط

این رژیم دانست.

 
واکنش رئیسی به موضع گیري سخیف ترامپ علیه ایران 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این

 
کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

به گزارش سرویس سیاسی جام نیـوز، ، آیت االله سید ابراهیم
رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تسلیت
ایام رحلت جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن
مجتبی و امام رضا علیهم السلام اظهار داشت: آنچه امروز براي
سعادت دنیوي و اخُروي بشر پیش روي ما قرار دارد، حاصل

 
تلاش ها و رنج هایی است که نبی مکرم اسلام متحمل شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن
مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت

 
موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

آیت االله رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین مأموریت ما عمل به
آموزه هاي دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها نیز براي مقابله با

 
این حرکت است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوه جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم دین به ارزش هاي
دینی از جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال تحقق احکام و مبنی

 
دین باشند. 



رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 

آیت االله رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه اسلامی و القاي
ناکارآمدي جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً هدف شوم آن ها

 
تحقق نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما را در پیگیري

 
مواضع و اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی
سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

آیت االله رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی باید هم به موضوع
نظارت توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد تولیدي تخصیص یابد تا

 
در مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه هاي مرزي این
استان اشاره و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین امنیت منطقه

 
تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

آیت االله رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه مرزي «یزدان» به عنوان
یکی از این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها معطل مانده بود، اما در



 
جریان سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل

 
بماند؟ 

آیت االله رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم اقتصادي و تجاري

 
استان هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند. 

میزان



صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات از اسکله کاوه منطقه آزاد قشم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر توسعه تجارت سازمان منطقه آزاد قشم ،از صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات تولیدي و صنعتی در این
منطقه طی شش ماهه ابتدایی سال جاري از مبدا اسکله کاوه خبر داد.

مدیر توسعه تجارت سازمان منطقه آزاد قشم خبر داد:
صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات از اسکله
کاوه منطقه آزاد قشم مدیر توسعه تجارت سازمان منطقه
آزاد قشم ،از صادرات بیش از 132 هزار تن انواع محصولات
تولیدي و صنعتی در این منطقه طی شش ماهه ابتدایی

 
سال جاري از مبدا اسکله کاوه خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، علی همایونی با
اعلام این خبر، اظهار کرد: صادرات این محصولات در قالب

13 محموله به وزن 132 هزار و 812 تن و توسط پنج دستگاه لندینگ کرافت و 11 کشتی تجاري به سرزمین اصلی و خارج از کشور

 
صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: سیمان، کیلینکر، سیمان سفید، سیگار، کاشی، مخزن آب، موتور قایق و یک ست کامل سکوي گازي همراه متعلقات آن

 
ترکیب محصولات صادراتی بندر کاوه منطقه آزاد قشم طی شش ماهه ابتدایی سال جاري را تشکیل می دهند. 

مدیر توسعه تجارت سازمان منطقه آزاد قشم افزود: از میان محصولات صادر شده بیشترین تناژ مربوط به صادرات 12 محموله انواع

 
سیمان، کیلینکر و سیمان سفید به وزن تقریبی بیش از 128 هزار تن می باشد. 

به گفته همایونی، کشورهاي سومالی، امارات متحده عربی، تانزانیا عمده مقاصد خارجی کالاهاي صادر شده از بندر کاوه هستند و

 
همچنین صادرات سکوي گازي و متعلقات آن به منطقه انرژي پارس صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: رویکرد اقتصادي منطقه آزاد تولید صادرات محور است و مطابق برنامه ریزي هاي صورت گرفته در حوزه اقتصادي،
تولید باکیفیت، صادرات و ایجاد اشتغال پایدار در اولویت برنامه هاي اقتصادي این منطقه قرار دارد.



اشتغال سه هزار نفر در پروژه هاي گازرسانی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرعامل شرکت گاز کردستان گفت: در حال حاضر سه هزار نفر به صورت مستقیم در 100 پروژه گازرسانی به مناطق
روستایی در نقاط مختلف این استان مشغول به کار و فعالیت هستند.

اشتغال سه هزار نفر در پروژه هاي گازرسانی مدیرعامل
شرکت گاز کردستان گفت: در حال حاضر سه هزار نفر به
صورت مستقیم در 100 پروژه گازرسانی به مناطق
روستایی در نقاط مختلف این استان مشغول به کار و

 
فعالیت هستند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از کردستان، مدیرعامل شرکت
گاز کردستان گفت: در هر طرح گازرسانی روستایی بطور
میانگین 30 نفر به صورت مستقیم اشتغال داشته که

 
بواسطه این 100 پروژه در حال اجرا بیش 20 هزار نفر نیز به شکل غیر مستقیم فعالیت دارند. 

احمد فعله گري با اشاره به اینکه مراحل مناقصه گذاري انتخاب پیمانکار براي گازرسانی به 53 روستاي دیگر در حال انجام است،
افزود: 100 درصد پیمانکاران، کارگران و ناظران طرح هاي گازرسانی در حال اجراي این استان بومی هستند و زمینه خوبی براي

 
اشتغالزایی افراد محلی (ساکنان روستاها) نیز فراهم شده است. 

وي با بیان اینکه یک هزار و 550 روستاي استان قابلیت گازرسانی دارد،گفت: تاکنون یک هزار و 334 روستا به شبکه سراسري گاز

 
طبیعی متصل شده و براساس برنامه تا پایان سال 1400 تمام روستا هاي بالاي 20 خانوار جمعیت از گاز بهره مند خواهند شد. 

فعله گري ضمن اشاره به دشوار بودن عملیات گازرسانی در استان با توجه به توپوگرافی منطقه، افزود: 11 هزار و 200 کیلومتر شبکه
توزیع گاز در کردستان اجرا شده که هفت هزار و 730 کیلومتر در روستا ها و سه هزار و 470 کیلومتر در شهر ها صورت گرفته است.

در حال حاضر 545 هزار مشترك در بخش هاي مختلف خانگی، تجاري، اداري و صنعتی از خدمات شرکت گاز کردستان بهره مند
هستند و ضریب نفوذ گاز طبیعی در جمعیت شهري 100 درصد بوده و در جمعیت روستایی 93 درصد است.



شکایت محمد امامی از نماینده دادستان / امامی در دادگاه به سیم آخر زد +

عکس

منبع: رکناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/21

حوادث رکنا: محمد امامی متهم بانک سرمایه از نماینده دادستان شکایت کرد و دادگاه امروزش جنجالی برگزار شد.

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات تهیه کننده شهرزاد

 
برگزار شد. 

به گزارش رکنا ، امامی تهیه کننده سریال شهرزاد
درچهارمین جلسه دادگاه گفت : از ظلم بزرگی که در حق
بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه
توهین هایی که به خاطر من صورت گرفته بود، با تمام

 
وجود عذرخواهی می کنم. 

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33
متهم دیگر پرونده به اتهام اخلال عمده در نظام اقتصادي امروز - دوشنبه - در شعبه سوم دادگاه ویژه اقتصادي به ریاست قاضی

 
مسعودي مقام بطور علنی برگزار شد. 

در ابتداي جلسه امامی - متهم پرونده - در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من
این است که به همان میزان که کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند

 
سال بایکوت رسانه اي بوده. 

متهم امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به
خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از

 
اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صدها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي

 
فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم. 

امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي را می
شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک

 
تصویر گستر پاسارگاد. 

 
وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 



متهم گفت: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام صادراتی

 
نگرفتم 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم
که قوه قضائیه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلاً پرونده اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

 
در ادامه متهم افزود: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. 

 
امامی گفت: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد یک

 
شایعه را دارد. 

در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت

 
است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً پرونده به

 
کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! 

 
متهم در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من
سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رئیس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

 
متهم گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی گوید. 

 
رئیس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رئیس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و غیره مخاطب شما هستید، ادعاهایی
پیرامون همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره

 
مطالبی را گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه خواهد شد. 

متهم گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به نام
بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در مرداد
ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه هیچ

 
دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم،. 



 
امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رئیس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچیک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 

 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود برده

 
است یا خیر و آن را نشان دهند. 

امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تأسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

وي گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد نداشته است
حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که پول به حساب
وي ریخته شده است کیست؟ این دختر ، دختر"" ق "" مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم و

 
این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیأت مدیره آن بودم این تسهیلات را اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان

 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تأمین کردید؟ 



 
امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
تهیه کننده شهرزاد گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تامین کرده است. 

متهم در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه این کار

 
را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت:شجاعت شما در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر

 
اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

رییس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند فراهم شد. 

وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 

وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد
کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 

وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیز هایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قرارداد هاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جاها دست بردند و برخی جا ها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سوء استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
رییس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. 



 
وي افزود: من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرار گیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف واخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم ولازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه وشرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه قهرمانی نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدوا به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي

 
پراکنده اي را زدند عرض می کنم. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع صحبت می کردند در خصوص ""سون "" ادعا کردیم که 50 میلیارد به

 
صورت نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 

 
نماینده دادستان گفت: صرفنظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 

قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است.



مراسم افتتاحیه مرکز کارآفرینی شهید سلیمانی ( گلیم بافی و محصولات

وابسته) توسط مرکز آموزش علمی کاربردي دشتی برگزار شد

شماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان بوشهر - مراسم افتتاحیه مرکز کارآفرینی گلیم بافی و محصولات وابسته روز یکشنبه 20 مهر ماه سال جاري با
حضور دکتر عبدالمجید مصلح رییس دانشگاه خلیج فارس بوشهر ، دکتر شبیر اشکپور مطلق سرپرست دانشگاه جامع علمی

کاربردي واحد استان بوشهر ، هیات همراه و جمعی از مسئولین شهرستان دشتی از جمله روسا ...

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



ماجراي طرح سؤال از وزیر کار به دلیل روند جذب اعضاي زیرمجموعه شستا

چیست؟

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/21

نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی از طرح سؤال خود از وزیر کار با ادعاي به کارگیري اعضاي ستاد انتخاباتی
رئیس جمهور در هیئت مدیره شرکت هاي زیرمجموعه شستا خبر داد.

به گزارش شهرآرانیوز، علی خضریان با اشاره به شرایط اقتصادي در ایام بیماري کرونا و شغل هایی که آسیب دیده اند و هم
چنین تعطیلی مشاغل و بیکاري افراد مدعی شد: مدارکی به دست بنده رسیده که نشان می دهد شماري از اعضاي ستاد انتخاباتی
آقاي حسن روحانی با دستور معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در شرکت هاي زیر مجموعه شستا بکار گیري شده اند. این در
حالی است که آمار ها نشان می دهد حدود 30 درصد از جوانان کشور بیکار هستند که بسیاري از این جوانان تحصیل کرده و

 
متخصص، می توانستند واجد شرایط جذب در برخی شرکت هاي دولتی باشند. 

وي افزود: با توجه به اینکه به کارگیري افراد در مشاغل تخصصی و مدیریتی، نیازمند داشتن تخصص، تجربه و سوابق شغلی موثر و
مرتبط است سوال بنده از وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی این است که اعضاي کمیته جوانان و دانشجویان ستاد هاي انتخاباتی
جناب آقاي روحانی با کدام سابقه موثر شغلی، براي جذب در مشاغل کلیدي و هیأت مدیره بزرگترین و مهمترین هلدینگ ها و
شرکت هاي اقتصادي و تولیدي کشور (زیرمجموعه هاي شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی) معرفی شده اند؟ آقاي شریعتمداري
که مدعی شفافیت در وزارتخانه تحت امرشان و بخصوص شرکت هاي شستا هستند حاضر به شفاف سازي در خصوص جذب بدون
ضابطه این افراد نیز هستند؟ آیا چنین امکانی براي سایر جوانان کشور هم فراهم است؟ آیا این مصداق اتمّ بی عدالتی و تخلف آشکار

 
مدیریتی نیست؟ 

این عضو هیات رییسه کمیسیون اصل نود ادامه داد: آقاي شریعتمداري به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که متولی اشتغال در
کشور است چه پاسخی به خیل جوانان بیکار در کشور خواهد داشت و این اقدام خود را چگونه توجیه می کند؟ در چنین شرایطی که
مسائل اقتصادي اولویت اول کشور است و اقشار مختلف مردم با مشکلات عدیده معیشتی و بیکاري دست و پنجه نرم می کنند و هر
روز هم این فشار در حال افزایش است و مردم زیر فشار اقتصادي در حال له شدن هستند، با پشتوانه کدام تصمیم کارشناسی شده در
سال پایانی دولت اقدام به معرفی جوانان عضو ستاد انتخاباتی آقاي روحانی جهت عضویت در هیات مدیره شرکت هاي بزرگ اقتصادي

 
کرده اید؟ 

وي در پایان مدعی شد: به استناد لیست ها و مدارك موجود این افراد با امضاي جناب م. ك معاون وزیر به شستا معرفی شده اند،

 
درخواست بنده از وزیر محترم این است که در خصوص به کارگیري این افراد در چنین پست هاي مهمی شفاف سازي صورت گیرد. 

منبع: ایسنا



اکبر ترکان: توزیع ارز 4200 تومانی تاریک ترین نقطه دولت آقاي روحانی

است/ در دوره محمد شریعتمداري 18 میلیارد دلار ارز 4200 تومانی هنوز

تعیین تکلیف نشده است

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/21

اگر کسی از روي زرنگی اشکالات دولت روحانی را نپذیرد فریبکار است.

به گزارش دیده بان ایران؛ اکبر ترکان، مشاور اسبق رئیس
جمهوري و عضو شاخص حزب اعتدال و توسعه است؛
درباره فاصله گذاري اصلاح طلبان با دولت روحانی در
آستانه انتخابات معتقد است: «اگر کسی از روي زرنگی این
کار را می کند و می خواهد بگوید کی بود کی بود من
نبودم، اسم این کار فریبکاري است، ما طرفدار دولت
روحانی بودیم و از او طرفداري کردیم.» مشروح این گفت

 
وگو در ادامه آمده است. 

با توجه به اینکه جریان هاي مختلفی در بدنه اصلاح طلبان از مجمع روحانیون تا کارگزاران و اعتدال و توسعه در سال 92 از روحانی
حمایت کردند، تحلیل شما از فضاي فعلی این جریانات پس از هفت سال کارنامه روحانی چیست و مهم ترین مساله گفتمانی اصلاح

 
طلبان را در سال 1400 چه می دانید؟ 

گفتمان اصلاح طلبان را باید از کسانی بپرسیم که در این مورد صاحب نظر هستند، مثلا از کارگزاران یا طرفداران خاتمی، من نمی

 
دانم که گفتمان آنها آیا گفتمان مشترك است یا هرکدام گفتمان هاي خودشان را دارند. 

 
شما درباره گفتمان جریان خود اعتدال توسعه نظرتان چیست؟ 

اعتدال و توسعه هنوز به جمع بندي گفتمانی نرسیده است، درحال حاضر تکلیف اصلاح طلبان از نظر شوراي نگهبان، معلوم نیست
چراکه در انتخابات مجلس سال 98 اصلاح طلبان می گفتند که ما در اکثریت حوزه ها، کاندیدا نداشتیم و کاندیداهاي ما ردصلاحیت

 
شده است. 

 
تکلیف اصلاح طلبان از نظر شوراي نگهبان معلوم نیست 

خاطرم هست که آنها اعلام کردند در 160 حوزه ردصلاحیت شدند، بنابراین انتخابات جنبه رقابتی بین گفتمان اصلاح طلبی و
اصولگرایی ندارد و از این رو احتمالا دو یا چند اصولگرا با یکدیگر رقابت خواهند کرد. این موضوع این ذهنیت را به وجود آورده که آیا

 
در انتخابات 1400 فردي از اصلاح طلبان تایید صلاحیت می شود؟ به نظر من تکلیف این موضوع روشن نیست. 



یعنی شما فردي مثل مجید انصاري و امثالهم را که در انتخابات 98 تایید صلاحیت شدند و شاخص جریان اصلاح طلبی بودند، به

 
عنوان اصلاح طلب به رسمیت نمی شناسید؟ 

چرا، ولی در 160 حوزه ردصلاحیت و فقط در بعضی حوزه ها تایید صلاحیت صورت گرفت، بنابراین اگر قرار است در انتخابات سال

 
آینده، این افراد ردصلاحیت شوند، طبیعتا رقابت بین اصولگرایان است. 

 
اصلاح طلبان سال 92 درمقابل تفکر احمدي نژاد از روحانی حمایت کردند 

پس شما یکی از مهم ترین مسائل اصلاح طلبان را ساختار انتخاباتی می دانید، اما سوال بنده مشخصا درباره حمایت اصلاح طلبان در

 
سال 92 از روحانی است که کماکان هم ادامه دارد، چه دلایلی سبب شد به سمت روحانی بروید؟ 

بالاخره آن چیزي که تا قبل از روحانی جاري بود، خط مشی احمدي نژاد است؛ در مقابل خط مشی احمدي نژاد، روشن است که

 
بسیاري از فکرهاي سیاسی، طرفدار این بودند که از گفتمان رقیب احمدي نژاد دفاع کنند. 

شاخص هاي جریان احمدي نژاد نیز واضح است، ایشان به جاي توسعه شهرسازي معتقد به توسعه خانه سازي بود، یعنی اینکه شهرها
بدون اینکه زیرساخت هایشان توسعه پیدا کنند و زیربناهایشان درست شوند، در آنها با طرح مسکن مهر خانه سازي شد. به نظر من
مسکن مهر خانه سازي بدون شهرسازي است، بخش دیگر این بود که احمدي نژاد، به نظام صنعتی کمتر باور داشت و معتقد به نظام
تولید کارگاهی بود. یعنی اینکه واحدهاي کوچک اشتغال زا را حمایت می کرد و به دنبال تولید کارگاهی بود؛ تولید کارگاهی برمبناي
تولید واحدهاي کوچک زیر 50 نفر است و به تسهیلات آن، «زودبازده اشتغال زا» می گفتند که این تفکر صنعتی دوره احمدي نژاد،

 
بر محور تولید کارگاهی درمقابل تولید صنعتی بود. 

 
مسکن مهر نقاط مثبتی هم داشت 

تفکر شهرسازي ایشان هم خانه سازي به جاي شهرسازي بود، کمااینکه مسکن مهر این گونه بود که البته من نقاط مثبتی در مسکن

 
مهر می بینم اما باید شهرسازي مقدم بر خانه سازي می شد که این طور نبود. 

 
آیا این نقایص در دولت روحانی برطرف شد؟ 

این را که چگونه برطرف شد عرض خواهم کرد؛ بخش سوم انتقاد ما به احمدي نژاد موضوع یارانه مستقیم بود، درواقع آن چیزي که
انتظار می رفت ما انجام دهیم اصلاح الگوي مصرف انرژي بود و قرار بر این بود که قیمت انرژي متعادل شود، نتیجه نهایی این کار
منجر به کاهش شدت انرژي نشد، بنابراین هدفمندي یارانه ها در حوزه انرژي، منجر به کاهش شدت انرژي و کاهش مصرف انرژي و

 
متعادل شدن آن نشد، بلکه منجر به یارانه نقدي شد. 

بنابراین در حوزه شهرسازي، در حوزه نظام صنعتی و در حوزه انرژي ما انتقاداتی داشتیم اما در دولت روحانی، گفتمان شهرسازي به

 
جاي خانه سازي توسط آخوندي مطرح شد ولی آخوندي در اجرا موفقیت نداشت. 

قرار بود او به توسعه شهرسازي و نظام شهري بپردازد و ضمنا مسکن مهر را هم تکمیل و رفع نقص کند چراکه مسکن مهر اشکالاتی

 
داشت و من مسکن مهر را رد نمی کنم اما در این زمینه موفقیت آخوندي چشمگیر نبود. 



درمورد نظام صنعتی به جاي تولید کارگاهی، در دوره نعمت زاده موفقیت هاي نسبی به دست آمد، ولی در دوره شریعتمداري و پس
سرپرست بعدي وزارتخانه، ما موفقیتی براي اینکه بتوانیم نظام صنعتی را تقویت کنیم نداشتیم. تقویت نظام صنعتی مستلزم این است
که انجمن هاي صنعتی شکل گرفته و انجمن هاي صنعتی در تصمیمات مشارکت کنند و نظام کارمندي تصمیم گیر صنعت نباشد،
بلکه نظام حرفه اي باید تصمیم گیر صنعت باشد. این موارد هنوز ترمیم نشده است، البته در دوره نعمت زاده تا حدودي ترمیم شد،

 
ولی در دوره شریعتمداري و در دوره بعد آن این طور نبود، در حال حاضر وزیر جدید را هم نمی توان قضاوت کرد. 

 
وضعیت مدیریت ارز در دوره روحانی را چطور ارزیابی می کنید؟ 

مدیریت نظام ارزي در دوره اي که ارز 4200تومانی را توزیع کردند، تاریک ترین نقطه دولت روحانی است چراکه ارز ارزان فروختن،
خیانت به تولید داخلی است ومختص زمان فعلی نیز نیست. در ابتداي انقلاب ارز در بازار 11 تومان بود و ما ارز را به قیمت هفت
تومان می دادیم، بعد ارز 70 تومان شد و ما همچنان آن را زیر قیمت ارز می دادیم، وقتی ارز 110 تومان شد ما ارز را 70 تومان می
دادیم و این روند ادامه داشت تا وقتی که 900تومان بود اما دولت آن را 500تومان می داد، لذا ما همیشه ارزان فروشی ارز داشته ایم.

 
ارزان فروشی ارز در هرحال ضدتولید ملی است و موجب تقویت واردات و شکست تولید داخلی می شود. 

در دوره محمد شریعتمداري نیز 18میلیارد دلار ارز 4200 تومانی داده شده که هنوز تعیین تکلیف نشده و نمی دانیم که ارز به چه

 
کسانی داده شده است. هنوز نمی دانیم این ارز که گرفته شده آیا به جاي آن جنس هم وارد شده است یا خیر؟ 

سوال ما این است که اگر با این نرخ جنس وارد کردند آن را چند فروختند؟ اینها همان رانت هایی است که ثروت هاي بادآورده را می
آورد. اگر فکر کنیم که یک نفر در آلمان ثروتمند است و احترام دارد، علت احترام به او این است که همه مردم می فهمند ثروت این
فرد محصول کار و کوشش و صنعت و فناوري است و کسی فکر نمی کند بلیت این فرد برده و ثروتمند شده است، ولی در کشور ما
اگر کسی ثروتمند شد، مردم نمی گویند او بابت لیاقتش ثروتمند شده، می گویند حتما کلاه کسی یا جایی را برداشته و حتما دولتی

 
خریده و آزاد فروخته است و می گویند این جزء درآمد سالم نیست. 

 
ارزان فروشی ارز در همه دوره هاي گذشته به ما لطمه زده است 

صاحب سرمایه در ایران احترام ندارد، چراکه خیلی از کسانی که پولدار هستند از جنس صنعت و تکنولوژي و فناوري نیستند و از
جنس کسانی هستند که این دلار 4200 تومانی را خریده اند و آزاد فروخته اند، بنابراین ارزان فروشی ارز در همه دوره هاي گذشته
به ما لطمه زده است. اگر یک روزي اقتصاد ایران به وضع عادي برگردد، دوباره عده اي دنبال آزادفروشی ارز راه می افتند و ارزانی

 
فروشی ارز به معناي بورژوازي تجاري است که ضدبورژوازي صنعتی است. 

 
اگر کسی از روي زرنگی اشکالات دولت روحانی را نپذیرد فریبکار است 

برخی اصلاح طلبان به نوعی با دولت روحانی فاصله گذاري می کنند و نمی خواهند هزینه حمایت از او را بپردازند، به نظر شما مردم

 
چقدر این دور شدن را در آستانه انتخابات می پذیرند و واقعی می دانند؟ 

اگر کسی از روي زرنگی این کار را می کند و می خواهد بگوید کی بود کی بود من نبودم، اسم این کار فریبکاري است، ما طرفدار
دولت روحانی بودیم و طرفداري کردیم و فکر می کنیم که مزایاي بسیار بالایی نسبت به دولت احمدي نژاد داشته و دارد، اشکالاتش



را هم باید سر جاي خودش براي اصلاح آن بگوییم، آیا اگر اشکالات گفته نشود آیا اصلاح می شود، لذا باید اشکالات گفته شود تا

 
اصلاح صورت بگیرد. 

منبع: فرهیختگان



چشم نوازي هنر هنرمندان ایرانی و مهاجر

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/21

نخستین نمایشگاه مشاغل خانگی محله شهید آوینی برگزار شد

میترا صدر | شهرآرانیوز؛ بسیاري از شهروندان منطقه 5 در حیطه مشاغل خانگی و در حوزه هاي مختلف کارآفرینی فعالیت
دارند. بخشی از شهروندان این منطقه را مهاجران تشکیل می دهند که آن ها نیز دستی در هنر و تولید محصولات تزئینی و خانگی
دارند. در 2 سال اخیر اعضاي شوراي اجتماعی محلات در جلسه هاي مختلف خواستار برپایی نمایشگاه مشاغل خانگی براي زنان
سرپرست خانوار و کارآفرینان محلی بودند. سال گذشته اولین نمایشگاه مشاغل خانگی در محله مهرآباد به همت اعضاي شوراي
اجتماعی و دفتر تسهیلگري این محله برپا شد و تجربه موفقی را به همراه داشت. هفته گذشته نیز دومین نمایشگاه مشاغل خانگی در

 
منطقه به همت و پیگیري اعضاي شوراي اجتماعی محله شهید آوینی در قرائت خانه این محله برپا شد. 

قرار است در ادامه این نمایشگاه در دیگر محلات منطقه اجرا شود. در صورتی که براي برپایی این نمایشگاه ها تبلیغات خوبی انجام
شود به توسعه اقتصادي محلات منطقه کمک زیادي می کند، ما هم به همین نیت گزارش ویژه اي را به این بازارچه اختصاص دادیم.
نمایشگاه در محل سالن واقع در آوینی 5 برگزار شده است. فضاي سالن به خوبی مدیریت شده است تا غرفه هاي مختلف کنار هم
بتوانند محصولات خود را ارائه کنند. در افتتاحیه این نمایشگاه، سرپرست شهرداري منطقه حضور داشت و از تلاش و پیگیري اعضاي

 
شوراي اجتماعی برپایی نمایشگاه تشکر و قدردانی کرد. در ادامه روایتی از بازدید غرفه ها و گفتگو با مسئولان آن ها را می خوانید. 

محصولات مرکز اشتغال و کارآفرینی معلولان غرفه اشتغال و کارآفرینی معلولان (اکوتک) اولین غرفه نمایشگاه است. این غرفه از غرفه
هاي جذاب این نمایشگاه است. معلولان مهاجر و ایرانی محله گلشهر کار هاي هنري خود را در این غرفه به نمایش گذاشتند. میز هاي
چوبی کاردست، تابلو هاي نقاشی، نقاشی روي پارچه، لباس و کیف، گلدان و ظروف رنگی بخشی از دست سازه هاي این هنرمندان
است که چشم هر بیننده اي را به خود جلب می کند. خانم احمدي، مسئول این مرکز و غرفه، می گوید: «مرکز اشتغال معلولان بیش
از 120 نوع محصول تولید می کند و این غرفه تنها بخشی از محصولات این مرکز را به نمایش گذاشته است. مرکز اشتغال و
کارآفرینی معلولان در حوزه هاي مختلفی همچون پرورش ماهی، پرورش پرندگان زینتی فعالیت دارد وکارگاه هاي مختلفی همچون
فلز، چوب، خیاطی و انگشترسازي را فعال دارد. این کارگاه ها مکمل یکدیگر هستند. تمام محصولات تولیدي در این مؤسسه از سوي
معلولان تهیه می شود و صفر تا صد کار را خودشان بر عهده دارند. سرمایه از سوي خود معلولان تأمین می شود و فروش از طریق

 
سایت و فضاي مجازي انجام می شود. حدود 35 نفر در مرکز ما فعالیت دارند 10 نفر از آن ها ایرانی و بقیه مهاجر هستند.» 

زیورآلات تزئینی با رزین و مکرومه بافی غرفه بعدي غرفه زیورآلات تزئینی با رزین است. خانم مقیمی، مسئول غرفه، 40 سال دارد. از
طریق تلویزیون و غرفه هاي روزبازاري که شهرداري برپا می کند با این هنر آشنا شده است و حالا خودش گل سر، دستبند، گردنبند
و تاج درست می کند. او می گوید: «تا قبل از ورود به لوازم تزئینی، بافتنی می بافتم؛ اما فروش آن خوب نبود. در نمایشگاه هاي
مختلف شهر شرکت کردم و با آن ها که لوازم بدلی می فروختند صحبت کردم و دیدم موفق تر از بافتنی است و تصمیم گرفتم این

 
حرفه را در خانه دنبال کنم.» 

خانم مقیمی از فروش محصولاتش در نمایشگاه راضی است و بیان می کند: «اگر نمایشگاه در فضاي باز برگزار شود مخاطبان بیشتري



جذب آن می شوند و فروش محصولات هم بیشتر است. خوشبختانه در این نمایشگاه غرفه ها رایگان داده شد و این به کسب درآمد ما

 
کمک می کند.» 

غرفه بعدي مکرومه بافی است. کیف ها و کفش هاي مکرومه رنگارنگ به زیبایی روي میز چیده شده و مسئول غرفه هم مشغول بافت
کیف زیبایی است. قیمت مواد اولیه بالا باعث شده تا محصول نهایی گران تمام شود و امکان خرید را براي علاقه مندان به این هنر
کاهش می دهد. مریم پاسبان، مسئول غرفه، 38 سال دارد و 6 سال است در این حرفه فعالیت دارد. او می گوید: «بافت کیف ها بسته
به طرح و اندازه بین دو تا سه روز زمان نیاز دارد؛ البته بستگی به مدل دارد برخی از مدل ها کمی بیشتر زمان می برد. نمایشگاه در
فضاي بسته برگزار شد و رفت و آمد کم بود. باید این نمایشگاه ها در مناطق برخوردار شهري برگزار شود که خریدار بیشتري هم

 
دارد.» 

نمددوزي و عرقیات گیاهی غرفه نمددوزي را زهره خداشناس اداره می کند. 26 سال دارد و با انگیزه است. او می گوید: «دوخت نمد
را از طریق عکس ها و فیلم هایی که در فضاي مجازي می دیدم آموختم. محصولاتم را در مجالس زنانه و از طریق دوستانم به فروش
می رسانم. مادر همسرم خیاطی می کند. سرقیچی هاي اضافه را جمع می کنم و با آن ها کیف دستی و دستمال آشپزخانه درست

 
می کنم.» 

هدفش از ادامه این حرفه استقلال مالی و کمک به همسرش براي کسب درآمد بیشتر است. او هم از فضاي بسته و نبود تبلیغات براي
نمایشگاه ناراضی است و می گوید: «این نمایشگاه ها باید در مناطق برخوردار برگزار شود تا محصولات و کار دست غرفه داران به

 
فروش برود و گرنه برگزاري نمایشگاه اینجا هیچ سودي براي آن ها ندارد.» 

غرفه بعدي را صالحه حسینی می چرخاند و محصول چیده شده روي میز هم انواع عرقیات گیاهی و گلاب کاشان است. خانم حسینی
می گوید: «یکی از آشنایان ما در کاشان عرق گیري دارد و، چون گلشهر طرف داران خاص خود را دارد محصولاتشان را براي فروش

 
به نمایشگاه آوردم. هدف ما از بین بردن دست واسطه ها براي فروش این محصولات خانگی است.» 

تابلو فرش و نقاشی روي پارچه به غرفه تابلو فرش ها که می رسم چند ثانیه نگاهم روي نقش مرغ میناي قاب میخکوب می شود.
مسئول این غرفه دوست ندارد نامش ذکر شود. 10 سال است که تابلو فرش می بافد و به این دلیل این شغل را پذیرفته است تا بتواند
خودش را بیمه خوداشتغالی کند و از امکانات بیمه بهره مند شود، در غیر این صورت هیچ سود دیگري برایش ندارد. او می گوید:
«بازار فرش براي بافندگان خراب است. مواد اولیه تهیه کار بسیار گران شده و دیگر خرید مواد اولیه از توانم خارج است؛ ولی اگر
هرچند ماه فرش نبافم بیمه ام قطع می شود. هیچ کانال یا فضاي مجازي ندارم. اتحادیه فرش هم در ازاي بافت فرش فقط ما را بیمه
می کند. اگر مسئولان کارگاهی احداث کنند تا تمام زنان بتوانند در آنجا فرش ببافند و بعد هم محصولشان به فروش برود براي ادامه
کار انگیزه پیدا می کنند، در غیر این صورت دلال ها به قیمت پایین از ما فرش می خرند و به قیمت بالا می فروشند. هیچ پس اندازي

 
از این کار ندارم و هرچه در می آید باید خرج مواد اولیه کار کنم.» 

بعد از کلی دید و بازدید به غرفه نقاشی روي پارچه می رسم. طرح هاي بسیار زیباي گل ها را روي لباس، شال و کیف هاي پارچه اي
خرید نقش زدند. دو دختر نوجوان در کنار مادرشان این غرفه را اداره می کنند. اکرم کاریزي، مسئول غرفه، می گوید: «تمام این کار
ها امکان شست وشو دارند و رنگ آن ها در مقابل شست وشو آسیب نمی بیند. 2 سال است که این کار را انجام می دهم. چند سال

 
پیش در نمایشگاه بین المللی با این هنر آشنا شدم و تصمیم گرفتم این هنر را دنبال کنم.» 

 
تجربه موفقی در فضاي مجازي نداشت و محصولاتش را در نمایشگاه هاي شهر می فروشد. 

سرویس آشپزخانه و رومیزي هاي مروارید غرفه بعد مربوط به سرویس آشپزخانه است. زهرا شمشیري، مسئول غرفه همراه با مادرش،
دم کنی، آبگیر، دستگیره و باقی وسایل پارچه اي آشپزخانه می دوزد. زهرا می گوید: «یک سال می شود که با مادر به صورت جدي
این کار را شروع کردم؛ اما هزینه خرید مواد اولیه کار، یعنی پارچه، بالاست. دوخت یک سرویس کامل آشپزخانه یک هفته زمان نیاز
دارد، خوشبختانه نمایشگاه خوب بود و توانستیم در این مدت فروش خوبی داشته باشیم؛ ولی باید این نمایشگاه ها تداوم داشته باشد



 
و ما غرفه داران را حمایت کنند.» 

یکی از غرفه هاي جذاب این نمایشگاه؛ رومیزي هاي مرواریدي دست ساز بود. ذاکره صادق حسینی، مسئول این غرفه، 39 ساله از
مهاجران ساکن در محدوده گلشهر است. او می گوید: «کار ما تزئینات و رومیزي هاي مرواریدي است که به مروارید تُرك معروف
هستند. براي تهیه این رومیزي ها به چله کشی روي دار نیاز داریم. بعد از آن طرح را پیاده و با انواع مروارید و نگین، رومیزي را آماده
می کنیم. این هنر در مشهد کم است و علاقه مندان خودش را دارد. خوشبختانه از طریق فضاي مجازي فروش خوبی دارم. خرید از
نمایشگاه براي تولیدکننده و مصرف کننده به صرفه است و واسطه اي وجود ندارد. تبلیغات براي نمایشگاه اهمیت زیادي دارد و باید

 
در مکان پر رفت و آمد در محله برپا شود.» 

عسل بینالود و صنایع چوب مریم اکبرزاده، از روستاي فیریزي است و مسئولیت فروش غرفه نسیم عسل بینالود را بر عهده دارد.
محصولات این غرفه ارگانیک است و خانم اکبرزاده پرشور و حرارت درباره محصولاتشان به مخاطبان توضیح می دهد و از آن ها می
خواهد کارهایشان را امتحان کنند. خانم اکبرزاده 43 سال دارد و بیشتر محصولاتشان را در خیریه سرزمین خورشید به وسیله زنان
سرپرست خانوار تهیه و بسته بندي می کنند. مؤسسه سرزمین خورشید فضایی براي بسته بندي محصولات گیاهی آمده کرده است و
زنان سرپرست خانوار در این فضا محصولات گیاهی مختلف را آماده و بسته بندي می کنند. عطر نعناع و پودر سیر فضاي این بخش از

 
نمایشگاه را پر کرده و معمولا همه حاضران در نمایشگاه از این غرفه خرید می کنند. 

غرفه صنایع چوب به وسیله رضوي 43 ساله و همسر 41 ساله اش اداره می شود. خانم رضوي می گوید: «همسرم به کار هاي هنري
علاقه ویژه اي دارد و از ابتداي امسال تصمیم گرفت وسایل چوبی ویژه آشپزخانه درست کند. از طریق فیلم و فضاي مجازي کار را یاد
گرفت و بعد از یک ماه کار را شروع کرد. بیشتر فروش ما از طریق فضاي مجازي است؛ اما برپایی نمایشگاه هم خوب است، ولی باید
در مناطق برخوردار برگزار شود. مواد اولیه این کار تنه هاي درخت است و همسرم چوب را از روستاي خودشان و از آشنایان خریداري
می کند تا بتواند قیمت کار تمام شده را پایین بیاورد؛ اما امسال هزینه مواد اولیه بسیار بالا رفته است و نمی توان قیمت نهایی کار را
کم کرد. با این حال سفارش کار داریم و برپایی نمایشگاه هم به ما کمک کرد؛ ولی بهتر است نمایشگاه در فضاي باز و پر رفت و آمد
برپا شود؛ البته مسئولان این نمایشگاه زحمات زیادي کشیدند و نیاز نبود ما هر روز محصولات را با خودمان ببریم و دوباره آن ها را

 
بیاوریم. همه چیز مرتب بود و نمایشگاه نظم خوبی دارد.» 

نمد و سنگ و رزین به سراغ جوا ن ترین غرفه دار نمایشگاه می رویم. زینب حسینی بغدادآبادي، دختر خندانی است که گیفت هاي
نمدي می دوزد. 12 سال دارد و از همان کودکی به کار هاي هنري علاقه داشت و حالا با همفکري و همراهی خواهر بزرگ ترش او
نیز وارد عرصه تولید کار هاي تزئینی با نمد شده است. زینب می گوید: «دوخت این نمد هاي تزئینی وقت زیادي نمی گیرد و

 
سرگرمی خوبی است. با کمک خواهرم سعی می کنم ایده هاي جدید داشته باشم و براي مناسبت ها طرح هاي جدید می زنم.» 

 
نمایشگاه آوینی تجربه اول زینب است و دوست دارد این مسیر را دنبال کند و درآمد بیشتري داشته باشد. 

زهرا نازي، مسئول غرفه بدلیجات، تراش سنگ هاي تزئینی را یاد گرفته است و حالا خودش آن ها را آماده می کند و پایه آن را جدا
می خرد و بعد هم محصول نهایی را از طرق فضاي مجازي به فروش می رساند. در کنار انگشتر دستبند هم درست می کند. خانم
نازي می گوید: «فروش مجازي درآمد بیشتري دارد؛ ولی من تازه وارد این حرفه شدم و به تبلیغات نیاز دارم. این نمایشگاه کمک کرد

 
تا بیشتر به هم محله اي ها معرفی شوم و اینجا ایده هاي خوبی از دیگر غرفه ها گرفتم.» 

سیده فاطمه حسینی 39 ساله در عرصه محصولات فانتزي با استفاده از رزین فعالیت دارد. او که به دلیل محدودیت فضا در نمایشگاه
تنها زیورآلات و ظروف پذیرایی رزین را با خود به نمایشگاه آورده است، می گوید: «کار با رزین گسترده است. رزین با چوب ترکیب



می شود و می توان میز هاي پذیرایی نیز با آن آماده کرد. کار با رزین جدید است و 2 ماه است که کار با رزین را آموزش دیدم و کار
هاي خودم را تولید می کنم؛ البته قیمت رزین بالاست و جزو کالا هاي لوکس محسوب می شود براي همین کار ها قیمت بالایی دارد.

 
بسیاري از مراجعان در ابتدا به این غرفه جذب می شوند؛ ولی به علت قیمت بالاي لوازم از خرید آن منصرف می شوند.» 

غرفه دفاع مقدس و پرچم دوزي در نمایشگاه و در گوشه اي از سالن، غرفه فرهنگی به مناسبت هفته دفاع مقدس برپاست. محمدعلی
برومندفر، نوجوان شانزده ساله مسئول این غرفه، می گوید: «این غرفه یادآور 8 سال دفاع مقدس و مربوط به آثار و یادبود هاي

 
شهداست و با دستبند، جاسوییچی، عطر و جانماز تزیین شده است.» 

کار این غرفه در واقع فروش محصولات فرهنگی است. محمدعلی براي اولین بار حضور در نمایشگاهی محلی را به عنوان غرفه دار

 
تجربه می کند و از استقبال نوجوانان هم سن و سال خودش راضی است. 

رضا مرشدي 37 ساله، 19 سال است که پرچم مراسم عزاداري می دوزد. او که در گلشهر کارگاه پرچم دوزي دارد و حال و هواي
غرفه اش بازدیدکنندگان را به یاد اباعبدا... (ع) می اندازد، بیان می کند: «امسال به علت شیوع کرونا کار کمتر شد. سال هاي قبل در
کارگاه هفت تا هشت پایه چرخ پرچم می دوخت؛ ولی کرونا و پرچم هاي چاپی دوخت هاي ما را محدود کرد و اکنون دو دستگاه
چرخ پرچم می دوزند. 6 ماه از سال پرچم می دوزیم و 6 ماه دیگر سراغ کار هاي دیگر می رویم. این کار مشتري خاص خودش را از

 
هیئت هاي مذهبی و مساجد دارد.» 

مرشدي راز موفقیت خود در کار فقط کار خوب می داند و می گوید: «یکی از دلایل ماندگاري در این کار کیفیت خوب و ماندگاري
پرچم است. هزینه ها به شدت افزایش پیدا کرده است، طاقه پارچه هایی را که ما به قیمت 300 یا 400 هزار تومن تهیه می کردیم

 
الان حدود یک میلیون یا بیشتر می خریم و این خرید را براي مشتري ها نیز با مشکل مواجه کرده است.» 

به دلیل کیفیت خوب کار در نمایشگاه هاي مختلف تهران و یزد شرکت و تجربه حضور در نمایشگاه هاي بزرگ را داشته است.
همیشه در این نمایشگاه ها فروش خوبی دارد. او می گوید: «نمایشگاه سال اولی است که برگزار می شود و، چون تبلیغات آن ضعیف

 
بود و غرفه ها در فضاي بسته برگزار شد، مخاطبان زیادي براي بازدید نیامدند و غرفه داران از این شرایط ناراضی بودند.» 

انجمن معتادان گمنام به سراغ غرفه انجمن معتادان گمنام می رویم، جایی که نه می گذارند عکس بگیریم و نه نامی از خود به ما می
گویند. گویی عشقشان در همان گمنام ماندنشان بود و خدمتشان به جامعه را نیز با همین عشق انجام می دادند. یکی از مسئولان
غرفه این گونه شرح می دهد: «مراجعان این غرفه با انجمن معتادان گمنام و فعالیت هاي آن آشنا می شوند. ما فقط اجازه داریم نام
کوچک خود را بگوییم و کارمان هم معرفی و اطلاع رسانی درباره انجمن است. این انجمن مردم نهاد است. در مشهد 500 جلسه زیر
نظر انجمن برگزار می شود و شرکت کنندگان از تجربه افراد قدیمی تر انجمن براي ترك اعتیاد استفاده می کنند. گروه سنی براي ما
مطرح نیست و هر فردي با هرگروه سنی می تواند در این جلسه ها شرکت کند، مشاوره ها در این مرکز رایگان است. زیر نظر هیچ
سازمانی نیستیم وکاملاً خودکفا هستیم.» حسین آقا درباره نمایشگاه هم می گوید: «این غرفه و این نمایشگاه اولین تجربه ما با
شوراي اجتماعی محلات است و از این طریق با شهروندان بیشتري آشنا می شویم و می توانیم تجربیات خود را درباره اعتیاد در

 
اختیار آن ها قرار دهیم.» 

مرکز نیکوکاري امام حسین (ع) غرفه مرکز نیکوکاري امام حسین (ع) به وسیله مهدي رضایی اداره می شود. این غرفه نیز محصولات
ارگانیک غذایی مثل عسل، انواع ادویه جات و روغن هاي خوراکی را به مخاطبان علاقه مند عرضه می کند. رضایی می گوید: «این
محصولات به وسیله زنان سرپرست خانوار، زنان بی سرپرست و اقشارآسیب پذیر تهیه می شود. عروسک هاي دست ساز و زیورآلات
تزئینی نیز بخش دیگر محصولات این غرفه را تشکیل می دهد. مرکز نیکوکاري امام حسین (ع)؛ مرکز کارآفرینی و اشتغال زایی است.
زیورآلات تزئینی به وسیله اعضا ساخته می شود و مرکز مواد اولیه و فضا را در اختیار آن ها قرار می دهد و بعد از آماده شدن نیز آن

 
ها را در نمایشگاه هاي مختلف یا فروشگاه مرکز براي فروش می گذاریم.» 



رضایی بر خلاف دیگر غرفه داران از نمایشگاه رضایت دارد و می گوید: «برگزارکنندگان زحمت زیادي براي نمایشگاه کشیدند و سالن
نظم خوبی دارد و امکانات براي غرفه داران فراهم است. بهتر است این نمایشگاه به صورت دوره اي و در تمام مناطق و محلات شهر

 
برگزار شود.» 

تاج و گل سر تزئینی غرفه شلوغ و پرجنب و جوش و شاد نمایشگاه؛ غرفه خانم زینت ثروتمند است که در فضاي وسط قرائت خانه
قرار دارد. محصولات این غرفه زیورآلات به ویژه تاج و انواع گل سر هاي تزئینی است. این غرفه تمام دختربچه ها را دور خودش جمع
کرده و گاهی هم هر کدام از آن ها یک گل سر یا گوشواره روي روسري خود می گذارند و خودشان را برانداز می کنند. این غرفه براي
دختران نوجوان نیز جذابیت دارد و هرکدام به نوبت دستبند ها را امتحان می کنند. خانم ثروتمند 37 سال دارد و از طریق تأمین
اجتماعی با کار زیورآلات آشنا شده است. او می گوید: «اول قرار بود حکاکی روي چرم را یاد بگیرم؛ اما یکی از دوستان این کار را به
من معرفی کرد و گفت که درآمد خوبی دارد و این کار را با سرمایه خیلی کم حدود 100 هزار تومان شروع کردم؛ اما الان بعد از 3

 
سال خداراشکر سرمایه خوبی جمع کردم و سرعت کار را بالا بردم.» 

او که موفق شده است از طریق فضاي مجازي فروش خوبی داشته باشد، می گوید: «چون زیورآلات ارزان تر از دیگر کالاهاست فروش

 
بهتري نسبت به دیگر غرفه ها داریم. باید تبلیغات بیشتري براي نمایشگاه انجام می شد.» 

گل و گیاه و ماشین هاي باري غرفه گل هاي آپارتمانی یکی از غرفه هاي پرطرف دار این نمایشگاه است و بیرون از محوطه قرائت
خانه میز دارد. سید جواد رفاهی، مسئول این غرفه، آن چنان با شور و شوق از گل و گیاه و شیوه نگهداري آن ها صحبت می کند که
گویی فرزندان او هستند. علاقه مندان به این غرفه نیز با دقت به حرف هاي او که درباره نحوه نگهداري گل هاست، گوش می دهند.
سیدجواد رفاهی 40 سال دارد و از اعضاي شوراي اجتماعی محله شهید آوینی است. شغل اصلی او فروش گل و گیاه و درخت است. از
دوران کودکی به این حرفه علاقه داشت و اکنون نیز همین مسیر را دنبال می کند. رفاهی می گوید: «خوش حالم در این نمایشگاه
محصولات گلخانه خودم را با قیمت مناسب عرضه کردم؛ ولی به علت محدودیت مکان نمایشگاه نتوانستم کار هاي متنوع بیاورم. با
این حال فروش خوبی داشتم. کار مورد علاقه ام این است که به خریداران نحوه نگهداري گل ها و گیاهان را آموزش دهم اینکه چطور

 
باغچه یا گلدان خود را شاداب و با طراوت نگه دارند.» 

یکی دیگر از غرفه هایی که براي کودکان و این بار پسربچه ها جذاب بود؛ غرفه ساخت ماشین هاي باري است که آن نیز بیرون از
فضاي قرائت خانه و کنار میز گل فروشی قرار دارد. مصطفی کاربخش، مسئول غرفه، 22 سال دارد و از نوجوانی به ساخت ماشین با
ضایعات چوب مشغول است. مصطفی علاقه زیادي به ساخت ماشین هاي باري و سنگین دارد و می گوید: «تمام خانواده و اقوام
نزدیکم روي ماشین هاي سنگین کار می کنند و پدرم مکانیک ماشین هاي سنگین است، به همین دلیل به ساخت این خودرو ها

 
علاقه پیدا کردم و این ماشین هاي چوبی را ساختم.» 

مصطفی طرح هاي زیادي در ذهن دارد و هدفش از شرکت در این نمایشگاه حمایت از مسئولان براي ساخت دیگر پروژه هایش است.
او می گوید: «علاقه خاصی به ساخت ماشین هاي نظامی دارم و می توانم با اطلاعاتی که در این سال ها به دست آوردم خودرو هاي

 
بدون نقص با بیشترین بازدهی بسازم.» 

انتشارات و مجسمه هاي تزیینی یگانه غرفه انتشاراتی نمایشگاه متعلق به آقاي نصرتی است و به وسیله فروشندگان اداره می شد. در
این غرفه کتاب هاي نفیس مشاهیر با 50 درصد تخفیف به فروش می رسید. با توجه به این تخفیف و کیفیت و قیمت کتاب مخاطبان
بیشتري جذب این غرفه می شدند؛ اما بازهم قیمت کتاب آن قدر بالا رفت که خیلی ها توان خرید با این 50 درصد تخفیف را نیز
نداشتند. زینب عباس زاده، یکی از فروشندگان این غرفه، در کنار فروش کتاب دفاتر تولیدي خودش را نیز به فروش می رساند. سال
ها همکاري با انتشارات باعث شد روند کار را بیاموزد و حالا دفتر هاي با طراحی خاص خودش را در این نمایشگاه با قیمت مناسب به



فروش می رساند. عباس زاده می گوید: «تا قبل از کرونا محصولات را به صورت کلی می فروختیم؛ اما اکنون مجبور به جزئی فروشی

 
شدیم. دیگر مثل سال هاي قبل فروش دفتر نداریم.» 

 
او هم از تبلیغات ضعیف نمایشگاه ناراضی است و امید دارد در نمایشگاه هاي بعد بیشتر روي این موضوع کار شود. 

غرفه محصولات و مجسمه هاي گچی نیز بیرون قرائت خانه برپاست. این غرفه متعلق به پریا هنري است و تمام محصولات را خودش
می سازد. پریا بیست ساله به این هنر علاقه دارد و می گوید: «یک سال است که ساخت این مجسمه هاي تزینی و کاربردي را آغاز
کردم. نمونه این کار ها را در روزبازار دیدم و توجهم را جلب کرد و تصمیم گرفتم خودم دست به کار شوم. براي ساخت این مجسمه
ها به گچ و قالب موردنظرمان نیاز داریم. کار راحتی است و فروش خوبی دارد، ولی فضاي به نسبت بزرگی می خواهد. هزینه مواد

 
اولیه آن هم کم است.» 

غرفه هاي موفق دیگري همانند حصیربافی، جارو بافی که از حرفه هاي خاص و انحصاري این محدوده است، در نمایشگاه فعال است.
حصیربافی خاص این منطقه است و گزارش مخصوص به خود را می طلبد. غرفه هاي دیگري مثل تابلوسازي، تهیه ماسک و مشاوره
نیز در نمایشگاه حضور داشتند که در فرصت هاي بعدي به آن ها می پردازیم. امیدواریم برگزاري این نمایشگاه و بازارچه هاي مشابه

ادامه داشته باشد تا بیش از پیش، تولیدات خانگی و هنرمندان صنایع دستی منطقه دیده و حمایت شوند.



آغاز فرآیند عضوگیري مجازي شعبه سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی

خراسان شمالی

منبع: ایسناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/21

سرپرست معاونت فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان شمالی از آغاز فرآیند عضوگیري مجازي شعبه سازمان دانشجویان این
نهاد خبر داد.

الهام آزادزاده، افزود: علاقه مندان به عضویت در سازمان
دانشجویان می توانند با مراجعه به «شبکه دانشجویان
سَدا» به نشانی www.studentcity.ir اقدام به ثبت

 
نام و عضویت کنند. 

به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی
خراسان شمالی، وي افزود: شعب سازمان دانشجویان به
منظور سازماندهی مطلوب و توسعه مشارکت دانشجویان
دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور در حوزه هاي
اندیشه اي، زیست محیطی، اجتماعی، کارآفرینی، سیاسی،

کتاب و کتابخوانی، فرهنگ و هنر، گردشگري، علمی، صنفی، فوق برنامه و ... در راستاي تقویت فرهنگ و ارزش هاي اسلامی در
جامعه و به خصوص در نسل جوان و دانشجویان دانشگاه ها و همچنین با هدف ایجاد زمینه براي کشف، شکوفایی و اعتلاي
استعدادهاي دانشجویان و ارتقاي همکاري و مشارکت آنان در زمینه هاي یاد شده در قالب گروه هاي متنوع دانشجویی، هر ساله در

 
سراسر کشور اقدام به عضوگیري دانشجویان می کند. 

آزادزاده ادامه داد: عضویت در سازمان دانشجویان امکان همکاري بین دانشجویان دانشگاه هاي گوناگون در سطح استان و حتی کشور
را به صورت مشترك فراهم نموده و آن ها می توانند مجموعه فعالیت هاي فرهنگی و آموزشی جهاددانشگاهی را خارج از فضاي

 
دانشگاه و بر اساس نیازها و امکانات برنامه ریزي و اجرا کنند. 

وي گفت: دانشجویان در صورت عضویت ضمن استفاده از برنامه ها و مجموعه فعالیت هاي مذکور می توانند نسبت به راه اندازي

 
کانون ها و گروه هاي دانشجویی با یکدیگر ذیل شعب سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی در استان ها اقدام کنند. 

سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی، تشکیلاتی است وابسته به معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی که در سال 1377 به منظور
ساماندهی مطلوب و توسعه (ارتقا) مشارکت دانشجویان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور در زمینه هاي اجتماعی، سیاسی،
علمی، صنفی و فوق برنامه و در جهت تحقق استراتژي برنامه اول توسعه جهاد دانشگاهی مبنی بر «تأکید بر تقویت فرهنگ و ارزش

 
هاي اسلامی در جامعه و به خصوص در نسل جوان و دانشجویان دانشگاه ها تأسیس گردیده است. 

 
شعبه سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی در سال 98 در خراسان شمالی تاسیس شد. 



انتهاي پیام



پرداخت 60 میلیارد ریال براي طرح یک روستا یک محصول در آذربایجان

غربی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/21

علیرضا آخوندزاده در گفت وگو با خبرنگار فارس در ارومیه
اظهار داشت: براي اجراي طرح هاي "یک روستا یک
محصول" در 14 روستاي آذربایجان غربی 60 میلیارد ریال

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

وي افزود: این میزان تسهیلات به 250 فقره طرح مختلف
از جمله گلخانه، دامداري، کشاورزي، مجسمه سازي،

 
کنسانتره و قالی بافی پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی ادامه داد: این طرح ها در روستا هاي اوچ تپه بوکان، حسنلو نقده، حمزه کندي و مافی
کندي سلماس، کندال شوط، کلاکین پیرانشهر، ارس پلدشت، آغبلاغ خوي، نصرت آباد تکاب، قره قوزلوي افشار شاهین دژ، عسکرآباد

 
کوه ارومیه و گل سلیمان و قوزلو میاندوآب اجرایی شده است. 

 
آخوندزاده گفت: این تعداد طرح براي 280 نفر از جوانان روستایی این مناطق اشتغال زایی ایجاد کرده است. 

وي ادامه داد: همزمان با روز ملی روستا طرح «یک روستا یک محصول» روستاي کندال از توابع شهرستان شوط در زمینه قالی بافی

 
افتتاح شده و به بهره برداري رسید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی افزود: 34 روستا تا پایان سال براي حمایت در 2 زمینه یک روستا یک محصول و

 
روستایی بدون بیکار هدف گذاري شده که تاکنون 14 روستا حمایت و تسهیلات آن ها پرداخت شده است. 

انتهاي پیام/



سهم 1700 نفري ایلام از طرح مشاغل خانگی

منبع: شبستانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان ایلام از تمدید مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی تا پنجم آبان ماه خبر
داد و گفت: سهم استان ایلام در این طرح یک هزار و 700 نفر است.

رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان ایلام از تمدید مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی تا پنجم آبان ماه خبر داد و

 
گفت: سهم استان ایلام در این طرح یک هزار و 700 نفر است. 

«سید غلامرضا حسینی» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در ایلام با اعلام این خبر اظهار کرد: طرح ملی توسعه مشاغل
خانگی با هدف ساماندهی، استعدادسنجی، توانمندسازي و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار در دبیرخانه توسعه و حمایت از

 
مشاغل خانگی معاونت توسعه، کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري جهاد دانشگاهی در حال اجرا است. 

 
وي گفت: براساس این طرح 54 هزار و 300 شغل خانگی در کشور ایجاد می شود که سهم استان ایلام1700 مورد است. 

حسینی افزود: متقاضیان می توانند در صورت داشتن شرایط لازم تا پنجم آبان ماه سال با مراجعه به سامانه http://inhb.ir در

 
رسته ي شغلی مورد علاقه ي خود ثبت نام کنند. 

رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان ایلام رسته هاي شغلی مورد نظر براي این طرح را گلیم بافی، نخ ریسی، خیاطی، مترجمی،
ویراستاري و انیمیشن اعلام و تصریح کرد: شرایط در نظر گرفته شده براي متقاضیان ثبت نام در این طرح حداقل سن 18 سال، بومی

 
استان محل ثبت نام، نداشتن اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی است. 

وي با تاکید بر اینکه افرادي که بیمه خویش فرمایی دارند، منعی در ثبت نام ندارند، گفت: ثبت نام در سامانه مذکور و شرکت در طرح
به معناي آموزش و توانمندسازي به صورت رایگان و لینک شدن به پیشران هاي داراي بازار است که در نهایت منجر به ایجاد اشتغال

پایدار براي ثبت نام کنندگان در این طرح خواهد شد.



مرکز کارآفرینی صنایع دستی در دشتی افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/21

بوشهر- ایرنا- مرکز کار آفرینی صنایع دستی با نام سرادر شهید سپهبد قاسم سلیمانی روز دوشنبه در دانشگاه علمی کاربردي
دشتی استان بوشهر افتتاح شد.

بوشهر- ایرنا- مرکز کار آفرینی صنایع دستی با نام سرادر
شهید سپهبد قاسم سلیمانی روز دوشنبه در دانشگاه علمی

 
کاربردي دشتی استان بوشهر افتتاح شد. 

رئیس دانشگاه خلیج فارس بوشهر در آیین افتتاح این مرکز
گفت: مهمترین وظیفه اي که دانشگاه ها به عهده دارند
نقش کارآفرینی است و براي این که این نقش را ایفا کنند

 
باید چند قدم از جامعه جلوتر باشند. 

عبدالمجید مصلح افزود: اگر می خواهیم بحث کار آفرینی

 
در کشور جدي شود، نظام آموزشی باید به سمتی برود که نیروهاي شجاع و با دانش در تصمیم گیري پرورش دهد. 

وي اضافه کرد: از منظر کارآفرینی جدي ترین عامل موفقیت دانشگاه هاي علمی کاربردي مدل کسب و کار است تا بتوانند با توجه به

 
نیازها و امکانات خود برنامه هاي آموزشی و پژوهشی ویژه و متنوعی براي آموزش و تربیت کارآفرینان به اجرا بگذارند. 

سرپرست دانشگاه علمی کاربردي استان بوشهر نیز در این آیین گفت: دانشگاه ها زمانی پویا هستند که بتوانند کارآفرین باشند و

 
ارزش هاي تخصصی و مدیریتی را تلفیق کنند. 

شبیر اشکپور مطلق ادامه داد: در شهرستان دشتی با توجه به پتانسیلی که در زمینه صنایع دستی وجود دارد پیشنهاد راه اندازي

 
مرکزي با چنین ماموریتی ارائه شد. 

وي اضافه کرد: ویژگی هاي هنرهاي دستی شهرستان دشتی با توجه به قدمت آن ظرفیت مناسبی را براي توسعه این منطقه فراهم

 
کرده که باید با برنامه ریزي اصولی و حل مشکلات فراروي فعالان این بخش، این مهم محقق شود. 

 
رئیس دانشگاه علمی کاربردي دشتی گفت: یکی از افتخارات هر ملت و کشوري، صنایع بومی و دستی آن است. 

شهربانو نیرو زاده با تقدیر از مشارکت ارگان هاي مختلف این شهرستان در راه اندازي این مرکز افزود: امیدواریم با رشد و توسعه این
مرکز کارآفرینی گام هاي موثري در جهت ایجاد فرصت هاي  شغلی دشتی برداشته شود و این هنر جایگاه واقعی خود را از جهات

اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و  اشتغال زایی پیدا کند. 



 
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان دشتی گفت: رشد مراکز کارآفرین فرهنگی راه اصلی توسعه در دشتی است. 

حمید زارعی افزود: به جاي توسعه معادن شن و ماسه که دستاوردي جزء تخریب محیط زیست و مصرف بی رویه آب ندارد باید مراکز

 
کارآفرینی فرهنگ و هنر در دشتی احداث شود. 

 
وي افزود: صنایع دستی افزون بر درآمد زایی و رونق اقتصادي زمینه اي براي جذب گردشگران داخلی و خارجی نیز محسوب شود. 

وي ادامه داد: یکی از شاخص هاي مهم در خروج از اقتصاد متکی به نفت، توجه به ظرفیت هاي بومی در حوزه هاي مختلف از جمله

 
صنایع دستی است که شهرستان دشتی در این بخش داراي ظرفیت هاي بسیار بالایی است. 

زارعی اضافه کرد: شرایط خاص اقلیمی و جغرافیایی شهرستان دشتی و کوتاه بودن فصل کشاورزي موجب گرایش بخش قابل توجهی

 
به هنرهاي صنایع دستی شده است. 

وي تصریح کرد: برهمین اساس تولید صنایع دستی از قبیل عبا بافی، گلیم بافی، قالی بافی، حصیر بافی، تویزه بافی سابقه اي دیرینه

 
در دشتی دارد. 

وي یادآور شد: هنر عبابافی در شهرستان دشتی سابقه چند صد ساله دارد و در سطح ایران مرغوب ترین عبا، عباي دشتی استان
بوشهر است و تفاوت گلیم دشتی با سایر مناطق دو رو بودن آن، استفاده از رنگ هاي تند و شاد، ریزبافت و خوش بافت بودن آن

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- بوشهر 

- شهرستان دشتی



سهم مطلوب صندوق کارآفرینی امید از 550 میلیارد تومان تسهیلات روستایی

در سیستان و بلوچستان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و
بلوچستان گفت: از سال گذشته تاکنون 550 میلیارد تومان
تسهیلات روستایی به حدود 9 هزار و 100 طرح در این
استان اختصاص یافته که صندوق کارآفرینی امید سهم

 
مناسبی در واگذاري تسهیلات روستایی داشته است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی سیستان و بلوچستان، ادریس دینارزهی با بیان
این مطلب افزود: به همت چهار بانک عامل در شهرستان
دَلگان تاکنون 19 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده

 
که 13 میلیارد و 500 میلیون تومان را صندوق کارآفرینی امید پرداخت کرده است. 

وي با تاکید بر این که نگاه صندوق این است تا همه شهرستان هاي استان از این تسهیلات بهره مند شوند، افزود: در شهرستان

 
ایرانشهر هم تاکنون 36 میلیارد تومان از طریق بانک هاي عامل پرداخت شده که سهم صندوق، 14 میلیارد تومان است. 

دینارزهی ادامه داد: در شهرستان بمپور که به تازگی به شهرستان جدید تبدیل شده است، با وجود اینکه صندوق هنوز شعبه مستقلی
در این شهرستان ندارد، از کل 600 میلیون تومان پرداختی بانک هاي عامل، بیش از نیمی از این مبلغ، یعنی 350 میلیون تومان از

 
طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در این کارگروه همچنین به تفاهم نامه این صندوق با بنیاد برکت اشاره کرد و
گفت: از محل این تفاهم نامه تاکنون در شهرستان دلگان 170 پرونده با اعتبار 5 میلیارد تومان تشکیل شده است که به زودي به

 
مرحله اجرایی خواهد رسید. 

دینارزهی ادامه داد: در دو شهرستان ایرانشهر و فَنوج هم به ترتیب 80 متقاضی با اعتبار 3 میلیارد تومان و 159 متقاضی با اعتبار

 
کلی 5 میلیارد تومان از محل این تفاهم نامه تشکیل پرونده داده اند. 

وي با اشاره به حمایت ویژه صندوق کارآفرینی امید از روستاهاي بدون بیکار اظهار کرد: یکی از اهداف تفاهم نامه این صندوق با بنیاد
برکت محقق شدن طرح روستاهاي بدون بیکار است که تاکنون این طرح در استان پیشرفت مناسبی داشته است.



روستاییان خراسان شمالی 865 میلیارد ریال وام کارآفرینی گرفتند

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/21

پیام سپاهان - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی اعلام کرد: 865 میلیارد و 210 میلیون ریال تسهیلات براي
ایجاد شغل هاي خرد به افراد جویاي کار در قالب طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري پرداخت شد.

پیام سپاهان - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان
شمالی اعلام کرد: 865 میلیارد و 210 میلیون ریال
تسهیلات براي ایجاد شغل هاي خرد به افراد جویاي کار در

 
قالب طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري پرداخت شد. 

به گزارش روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی
خراسان شمالی، منوچهر نبی زاده اظهار کرد: مجموع
اعتبار صندوق در بحث اشتغال پایدار روستایی که از سال
97 آغاز شده 686 میلیارد ریال بوده، اما تاکنون در چهار

 
مرحله مجموعا 865 میلیارد و 210 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

وي با بیان این که این صندوق 126 درصد بیش از سهم مشخص شده به متقاضیان وام داده است، افزود: این میزان اعتبار به هزار و

 
38 طرح پرداخت شده و از این طریق براي هزار و 768 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

 
وي اظهار کرد: 47 درصد از تسهیلات پرداختی در بخش کشاورزي، 35 درصد صنعت و 18 درصد در بخش خدمات بوده است. 

نبی زاده به طرح هاي این صندوق اشاره کرد و گفت: یکی از مهم ترین طرح هاي این نهاد صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی و
عشایري است که طی آن تمام بانوانی که در روستا مشغول به تولید محصولی هستند، می توانند با استفاده از یک سفته به عنوان

 
ضامن از این تسهیلات قرض الحسنه برخوردار شوند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی گفت: با توجه به سخت گیري برخی بانک ها در اعطاي تسهیلات و پذیرش ضامن، بر
اساس بررسی هاي صورت گرفته، بانوان کمتر توانایی دریافت تسهیلات را داشتند که با اجراي این طرح آنان می توانند بدون دغدغه و

 
بدون ضامن براي ایجاد اشتغال وام دریافت کنند. 

 
نبی زاده اظهارکرد: تاکنون 20 صندوق خرد زنان در این استان ایجاد شده است. 

وي بر فقرزدایی در استان تاکید کرد و گفت: ایجاد اشتغال در زمینه طرح هاي خرد و کوچک و همچنین اشتغال بانوان در این امر
بسیار موثر است، زنان در اجراي طرح ها توانمند و صادق هستند و انحراف نیز در طرح هاي زنان نسبت به مردان کمتر دیده می

 
شود. 

وي پتانسیل این استان را در طرح ها و کسب و کارهاي خرد و کوچک دانست و افزود: معضل بیکاري در این استان با ایجاد کسب و

 
کارهاي کوچک و در روستاها و مناطق محروم برطرف خواهد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی از طرح «یک روستا یک محصول» به عنوان دیگر پروژه این صندوق یاد کرد که در

 
هر شهرستان حداقل براي یک روستا اجرایی شده است. 

وي روستاهاي ملاحسن و اسپاخو در مانه و سملقان، سارمران و سرچشمه اسفراین، گلیان شیروان، فیروزه و قصر قجر بجنورد و

 
دویدوخ راز و جرگلان را از جمله روستاهایی دانست که این طرح در آنها به اجرا درآمده است. 

نبی زاده به اجراي طرح روستاي بدون بیکار نیز اشاره کرد و گفت: این طرح نیز در یک روستاي هر شهرستان استان اجرا شده که



 
موفقیت هاي خوبی به دنبال داشته و در مجموع 30 طرح در قالب این طرح اجرا شده است. 

 
خراسان شمالی 863 هزار نفر جمعیت دارد که 44 درصد روستایی هستند و بیشترین اشتغال استان مربوط به حوزه کشاورزي است. 

پنج هزار و 350 خانوار عشایري خراسان شمالی بیش از 700 هزار رأس دام سبک در اختیار دارند که 25 درصد گوشت استان را

 
تولید می کنند. 

عشایر خراسان شمالی با جمعیتی بیش از 30 هزار نفر در قالب 2 ایل زعفرانلو و شادلو و 38 طایفه با شیوه هاي سنتی کوچرو و نیمه
کوچرو در این استان کوچروي می کنند.



رییس قوه قضاییه: هدف دشمن، القاي ناکارآمدي جمهوري اسلامی و

کارگزاران نظام است

منبع: شفقناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/21

شفقنا- رییس قوه قضاییه با تقدیر از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان
تاکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند، اما اگر

واگذاري ها در چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه زحمت آفرین خواهد بود. به گزارش مرکز ...

شفقنا- رییس قوه قضاییه با تقدیر از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان تاکید
کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها در

 
چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه زحمت آفرین خواهد بود. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رییسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با
تسلیت ایام رحلت جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی و امام رضا علیهم السلام اظهار داشت: آنچه امروز براي

 
سعادت دنیوي و اخُروي بشر پیش روي ما قرار دارد، حاصل تلاش ها و رنج هایی است که نبی مکرم اسلام متحمل شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام
رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن

 
نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین مأموریت ما عمل به آموزه هاي
دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها نیز براي مقابله با این حرکت

 
است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوش جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم دین به ارزش هاي دینی از
جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال تحقق احکام و مبنی دین

 
باشند. 

رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 



رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه اسلامی و القاي ناکارآمدي
جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً هدف شوم آن ها تحقق

 
نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما را در پیگیري مواضع و

 
اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی
سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی باید هم به موضوع نظارت
توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد تولیدي تخصیص یابد تا در

 
مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه هاي مرزي این استان اشاره

 
و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین امنیت منطقه تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه مرزي «یزدان» به عنوان یکی از
این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها معطل مانده بود، اما در جریان

 
سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل



 
بماند؟ 

رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم اقتصادي و تجاري استان

 
هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند. 

 
هیچ نقطه اي از جهان براي تحریم کنندگان ملت ایران امن نخواهد بود 

در این نشست همچنین معاون بین الملل و دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه با بیان این که سیاست فشار حداکثري آمریکا، اکنون در
قالب «جنون جنایت» متبلور شده، اقدام اخیر این رژیم در تحریم بانک هاي دولتی و غیر دولتی ایران را مصداق بارز «جنایت علیه

 
بشریت» دانست که طبق مقررات بین المللی قابل رسیدگی در مراجع کیفري ملی نیز هست. 

دکتر علی باقري گفت: دست اندرکاران آمریکایی تحریم ملت ایران بدانند کسی که مرتکب جنایت علیه بشریت شود، هیچ نقطه اي

 
در جهان براي او امن نخواهد بود چرا که دادگاه هاي محلی در هر جاي دنیا نیز می توانند به این جنایت رسیدگی کنند. 

وي تصریح کرد: اگر جنایات رژیم آمریکا علیه ملت ایران هیچ حد و مرزي ندارد، آمران و معاونان و عاملان تحریم باید بدانند عدالت
نیز هیچ مرزي را به رسمیت نمی شناسد و آن ها نمی توانند از چنگ عدالت بگریزند و حتی در صورت کناره گیري از مقام خود، باید

 
پاسخگوي جرایمشان در زمینه جنایت علیه بشریت باشند. 

 
تشکیل شعبه ویژه رسیدگی به جرایم ناشی از تحریم آمریکا 

معاون بین الملل و دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه بر همین اساس براي تشدید پیگیري جرایم رژیم آمریکا علیه ملت ایران پیشنهاد
کرد «شعبه ویژه رسیدگی کیفري به جرایم ناشی از تحریم» در دستگاه قضایی کشورمان ایجاد شود تا دست اندرکاران تحریم بدانند

 
دشمنی با ملت ایران هزینه سنگینی دارد که میزان آن را عدالت تعیین خواهد کرد. 

رئیسی در پاسخ به این پیشنهاد معاون بین الملل قوه قضاییه، به رئیس دادگستري استان تهران دستور داد با توجه به وجود شعبه
ویژه بررسی جرایم دولت آمریکا در دادستانی تهران زمینه تشکیل دادگاهی ویژه رسیدگی به این جرایم را نیز بررسی کرده و در

 
دستور کار قرار دهد. 

 
تأکید دادستان کل بر همکاري دولت براي اجراي حکم کشت و صنعت مغان 

دادستان کل کشور نیز در سخنانی با اشاره به ابطال قرارداد واگذاري دشت مغان به بخش خصوصی و برخی تحرکات پس از آن اظهار
داشت: کشت و صنعت مغان شرکتی بزرگ است که با توجه به زمان بر بودن فرایند انتقال مالکیت این مجموعه، انبارهایش پلمب و

 
قرار شد کار تبادل کالا ها و اموال زیر نظر نهاد هاي نظارتی انجام شود. 

حجت الاسلام والمسلمین منتظري بر همین اساس از وزیر دادگستري خواست که به عناصر اجرایی تذکر دهد حتی اگر این موضوع را
قبول ندارند، به قانون احترام بگذارند و براي اجراي حکم همکاري کنند تا هم از حقوق بیت المال و هم از حقوق سرمایه گذاران

 
صیانت شود. 



 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



نشست بررسی حل مشکلات مجتمع فولاد زاگرس اندیمشک

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/21

دنیاي معدن- نشست بررسی حل مشکلات مجتمع فولاد زاگرس اندیمشک با حضور معاون وزیر صمت و رییس هیات عامل
ایمیدرو و هیات همراه برگزار شد.

به گزارش دنیاي معدن به نقل از روابط عمومی فولاد خوزستان، این نشست روز شنبه 19 مهرماه 1399، در بازدید دکتر
خداداد غریب پور معاون وزیر صمت و رییس هیات عامل ایمیدرو، امیرحسین نادري مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران، فریدون
حسنوند نماینده مردم اندیمشک در مجلس شوراي اسلامی، علی محمدي مدیرعامل فولاد خوزستان و جمعی از مسئولان استانی در

 
شهرستان اندیمشک انجام شد. 

معاون وزیر صمت اظهار داشت: با همت شرکت هاي فولاد خوزستان، فولاد مبارکه، چادرملو و گل گهر مشکلات پیش روي مجتمع

 
فولاد زاگرس اندیمشک برطرف و با راه اندازي این مجتمع، اشتغال زایی جوانان بومی در دستور کار قرار خواهد گرفت. 

خداداد غریب پور افزود: در حالی که به دلیل شیوع کرونا تولید فولاد در جهان کاهش 6 درصدي داشته است، شاهد افزایش 6

 
درصدي تولید فولاد در کشور در سال جهش تولید هستیم. 

رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: چشم انداز تولید فولاد تا افق 1404 رسیدن ظرفیت تولید به 55 میلیون تن در سال است که پیش

 
بینی می شود با اقدامات انجام شده در صنعت فولاد کشور این رقم زودتر محقق شود. 

وي در ادامه گفت: صنعت فولاد کشور در کنار اشتغال زایی براي 200 هزار تن در کشور، در سال جاري به تولید بالاي 32 میلیون تن

 
خواهد رسید. 

فریدون حسنوند نماینده مردم اندیمشک در مجلس شوراي اسلامی در این نشست اظهار داشت: از همت و توجه معاون وزیر صمت،
مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران، مدیرعامل فولاد خوزستان و دیگر شرکت هاي سهامدار در راه اندازي طرح فولاد زاگرس اندیمشک

 
تشکر می کنم. 

وي افزود: با راه اندازي این مجتمع فولادي در آینده، در فاز اول 400 هزار تن فولاد تولید خواهد شد؛ این دستاورد علاوه بر توسعه

 
صنعت فولاد در این منطقه، اشتغال زایی جوانان محروم منطقه را به همراه خواهد داشت. 

حسنوند گفت: شهرستان اندیمشک با دارا بودن منابعی عظیم نظیر: آب، برق، گاز و غیره، بستر مناسبی را براي اجراي طرح هاي

 
فولادي فراهم کرده است. 

وي در پایان گفت: مجموعه فولاد خوزستان در راستاي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی و رسیدگی به مناطق محروم عملکرد مثبتی از

 
خود برجاي گذاشت. 



این گزارش حاکی است، در پایان این نشست معاون وزیر صمت و رییس هیات عامل ایمیدرو و هیات همراه از طرح مجتمع فولاد
زاگرس اندیمشک، اسکله آب گیر و کارخانه تولید کنسانتره شهرستان اندیمشک بازدید میدانی داشت.



نبود صنایع تبدیلی و تکمیلی در بیشتر مناطق کهگیلویه و بویراحمد

منبع: تابناكشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/21

 
نبود صنایع تبدیلی و تکمیلی در بیشتر مناطق کهگیلویه و بویراحمد 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان
کهگیلویه و بویراحمد گفت: در بیشتر مناطق این استان صنایع

 
تبدیلی و تکمیلی مربوطه وجود ندارد. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، «علی بخش شجاعی»
در گفت و گو با خبرنگار ایسنا افزود:472 فقره جواز تاسیس
صنایع تبدیلی و غذایی با ظرفیت 406 هزار تن در سال و اشتغال

 
5794 نفر در این استان صادر شده است. 

وي اظهارکرد: از این تعداد مجوز براي 196 فقره پروانه بهره
برداري با ظرفیت 263 هزار تن در سال و اشتغال 1535 نفر

 
پروانه بهره برداري صادر شده است. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد خاطرنشان کرد: بیشترین مجوزها در حوزه صنایع
زراعی اعم از بسته بندي مواد غذایی و میوه خشک تاکنون صادر شده اما کمترین در حوزه صنایع شیلاتی و فرآوري محصولات باغی

 
است. 

شجاعی تصریح کرد: ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزي بویژه صنایع غذایی در قطب هاي تولید محصولات
کشاورزي بخصوص در استان که در تولید بعضی محصولات کشاورزي پیشرو هستیم می تواند ضمن تکمیل زنجیره تولید و فرآورده
هاي کشاورزي، موجب ارتقاء سطح بهره وري، ایجاد ارزش افزوده، افزایش درآمد بهره برداران، ایجاد فرصتهاي شغلی، کنتر روند
مهاجرت روستائیان به شهرها و یا مهاجرت معکوس، توسعه صادرات و در نهایت توسعه بخش کشاورزي و امنیت غذایی شود، بنابراین
صنایع تبدیلی تکمیل کننده فرآیند زنجیره تولید از مزرعه تا سفره است و با توجه به رشد فزاینده جمعیت و تحریم هاي ظالمانه،

 
تامین امنیت غذایی بر پایه توانایی هاي داخلی و اقتصاد مقاومتی امري ضروري است. 

 
بیشتر محصولات کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد فرآوري نشده از استان خارج می شوند 

وي ادامه داد: با توجه به همزمان رسیدن محصولات در استان کهگلیویه و بویراحمد، در مواقعی از سال روند عرضه محصولات افزایشی
و تقاضا ثابت است و از طرفی در بیشتر مناطق این استان صنایع تبدیلی و تکمیلی مربوطه نیز وجود ندارد از این رو احداث و راه
اندازي سردخانه ها در برخی از مناطق استان به کشاورزان این فرصت را می دهند که محصولات خود را در زمان مناسب به بازار

 
عرضه کنند. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: با بررسی هاي انجام شده بیشترین
محصولاتی که در استان بصورت خام و فرآوري نشده به خارج از استان صادر می شوند انواع محصولات باغی اعم از میوه جات

 
سردسیري و گرمسیري، آبزیان و گندم دوروم است. 

شجاعی اظهارکرد: همچنین نبود وسایل نقلیه پیشرفته جهت حمل و نقل و نداشتن زیرساخت هاي مناسب از جمله شهرك هاي
صنایع تبدیلی و تکمیلی یکی از مهمترین عوامل افزایش ضایعات بخش کشاورزي و مشکلات عدیده کشاورزان و باغداران در سطح

 
استان هستند. 



وي تاکید کرد: مسئولین محترم استان به لحاظ اهمیت صنایع تبدیلی و تکمیلی و نقش آن در توسعه بخش کشاورزي در استان،
همکاري لازم را با سرمایه گذاران و متقاضیان طرح هاي تولیدي و تکمیلی دارند و در خصوص فرآیند صدور پروانه ها همکاران

 
مدیریت صنایع تبدیلی و تکمیلی نهایت همکاري را با سرمایه گذاران و متقاضیان در حداقل زمان ممکن دارند. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: استقبال نکردن سرمایه گذاران که نیاز به
داشتن بانک اطلاعاتی لازم و بسته هاي تشویقی و زیرساخت هاي لازم دارد، سخت گیري هاي بانکی در جهت تامین وثیقه جهت
پرداخت تسهیلات، نبود شهرك هاي تخصصی و همچنین نبود سرمایه گذارهاي واقعی در این حوزه از مهترین مشکلات استان در

 
حوزه صنایع تبدیلی و فرآوري است. 

 
احداث شهرك هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی 

شجاعی افزود: بنابراین با توجه پتانسیل ها و ظرفیت هاي استان کهگیلویه و بویراحمد اولویت ما در این استان در بخش صنایع
تبدیلی و تکمیلی احداث سردخانه ها و انبارهاي سرد، سورت و بسته بندي میوه جات، احداث کارخانه خوراك آبزیان، بسته بندي
گوشت قرمز، سفید و آبزیان، بسته بندي انواع سبزیجات و صیفی جات و محصولات گلخانه اي است و یکی از مشکلات عدیده که هر
ساله باغداران ما در استان در هنگام برداشت محصول سیب درختی خود با آن مواجه هستند کمبود سردخانه در استان جهت
نگهداري محصولات خود هستند و همین امر باعث افزایش ضایعات و ضرر به باغداران و یا فروش محصول خود با کمترین قیمت به

 
دلالان و واسطه ها، می شود. 

وي تصریح کرد: با توجه به اینکه احداث شهرك هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی یکی از مهمترین راه هاي ایجاد اشتغال، کاهش
ضایعات کشاورزي، و ارزش افزوده در بخش کشاورزي است، بنابراین انتظار داریم که مسئولین و متولیان مربوطه در این راستا ما را
همکاري و همیاري کنند تا ان شاء االله پس از انجام مطالعات لازم شاهد بزرگترین شهرك صنایع تبدیلی تحت عنوان شهرك سیب در

 
منطقه کاکان بویراحمد باشیم. 

 
احداث یک واحد کارخانه آرد و سیلو اولویت شهرستان هاي چهارگانه کهگیلویه 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهادکشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: از مهمترین اولویت هاي صنایع تبدیلی
در شهرستان هاي کهگیلویه، بهمئی، چرام و لنده احداث یک واحد کارخانه آرد و سیلو است.



عدم تعامل دستگاه هاي اجرایی و بانک ها، اهداف استان در اشتغالزایی را با

مشکل مواجه می کند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/21

استاندار کرمان گفت: عدم هماهنگی و تعامل دستگاه هاي اجرایی و بانک ها، اهداف استان در اشتغالزایی را با مشکل مواجه
می کند.

استاندار کرمان: عدم تعامل دستگاه هاي اجرایی و بانک ها،
اهداف استان در اشتغالزایی را با مشکل مواجه می کند
استاندار کرمان گفت: عدم هماهنگی و تعامل دستگاه هاي
اجرایی و بانک ها، اهداف استان در اشتغالزایی را با مشکل

 
مواجه می کند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از کرمان؛ محمدجواد فدائی در
چهارمین جلسه کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه
گذاري استان با اشاره به گزارش سازمان مدیریت و برنامه

ریزي استان مبنی بر افزایش نرخ بیکاري استان نسبت به میانگین کشوري بیان کرد: در سالی که به عنوان جهش تولید نامگذاري

 
شده باید با همکاري همه دستگاه ها و بانک ها به رفع مشکلات پیش روي طرح ها کمک شود. 

وي با تاکید بر تعیین تکلیف سریع پروژه ها و طرح هاي اقتصادي و اشتغالزایی معرفی شده در بانک ها افزود: مشکلات طرح هاي

 
معرفی شده را پیگیري و تکلیف پرداخت تسهیلات به آنها را روشن کنید. 

 
فدائی ادامه داد: تسهیلات اشتغال روستایی صندوق کارآفرینی را جهت ابلاغ اعتبارات از طرق مختلف پیگیري می کنیم. 

استاندار کرمان گفت: پروژه هاي زیادي متقاضی دریافت تسهیلات داریم که اگر هماهنگی و تعامل بانک ها و دستگاه ها صورت نگیرد
در حوزه اشتغال نمی توان کاري کرد. وي گفت: با وجود همه جلسات و طرح مباحث، نرخ بیکاري استان کرمان افزایش دارد در حالی

که میانگین کشور کاهشی است.



کاهش بیش از 2 درصدي نرخ بیکاري استان تهران در تابستان سال جاري

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/21

عصر اعتبار- رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران از کاهش 2.4 درصدي نرخ بیکاري این استان در تابستان
سال جاري نسبت به بهار خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایسنا، مسعود شفیعی در تشریح نرخ بیکاري در استان تهران گفت: نرخ بیکاري
استان در تابستان سال 99 نسبت به بهار همین سال 2.4 درصد کاهش یافته است. به این ترتیب این نرخ از 8.8 درصد در بهار سال
99 به 6.4 درصد در تابستان امسال رسیده است. بر اساس آخرین نتایج منتشر شده از سوي مرکز آمار ایران نرخ بیکاري جمعیت 15

 
ساله و بیشتر استان تهران در فصل تابستان سال جاري ، برابر با 6.4 درصد برآورد شده است. 

وي افزود: این آمار نشان می دهد که 6.4 درصد افراد حاضر در سن اشتغال و جمعیت فعال استان تهران در تابستان امسال بیکار بوده
اند. نرخ مشارکت اقتصادي در استان تهران در فصل تابستان نسبت به فصل بهار سال جاري 0.8 درصد کاهش داشته است. در

 
حقیقت این نرخ از 40.3 درصد در بهار سال جاري به 39.5 درصد در تابستان امسال رسیده است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران ادامه داد: در تابستان سال 1399، به میزان 39.5 درصد جمعیت 15 ساله و بیشتر
استان تهران از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. نرخ بیکاري کل کشور در فصل تابستان

سال جاري 9.5 درصد بوده که نسبت به فصل بهار سال جاري که 9.8بوده 0.3 کاهش را نشان می دهد.



فروش پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا صفر است

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/21

ایران اکونومیست- رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك مطرح کرد: فروش پوشاك نسبت به سال گذشته
تقریبا صفر است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به دلیل شیوع ویروس

کرونا ضربه مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است.

ابوالقاسم آقاحسین شیرازي در مورد وضعیت بازار پوشاك
اظهار داشت: گرانی پوشاك نسبت به سایر کالا هاي دیگر
آنچنان چشم گیر نیست. زیرا پوشاك به اندازه کافی تولید
شده و اکنون در بیشتر انبار ها کالاهاي دپو شده از شب
عید سال گذشته وجود دارد که متاسفانه تقاضا براي آن

 
نیست. 

وي ادامه داد: به دلیل اینکه این اجناس قبلا دوخته شده
اکنون قیمت مناسبی دارد و افزایش قیمت ارز بر روي
قیمت آنها تاثیر گذار نبوده است. اما اقلامی که پس از عید

تولید شده به دلیل کمبود، عدم دسترسی به مواد اولیه و افزایش قیمت مواد اولیه، نسبت به سال گذشته 30 تا 40 درصد افزایش

 
قیمت تمام شده را دارند. 

شیرازي اضافه کرد: البته باید در نظر داشت که کالاي ایرانی نسبت به کالاي مشابه خارجی ارزان تر فروخته می شود و نسبت به کالا
و صنایع دیگر با قیمت نازل تري به بازار عرضه می شود. زیرا فروش عادي، فصلی و تابع مد است که با اتمام فصل و مد قیمت لباس
به شدت افت می کند، به همین دلیل با کمترین سود به بازار عرضه می شوند. به عنوان مثال اور کت زنانه در عمده فروشی ها 400

 
هزار تومان قیمت دارد که در خرده فروشی 500 الی 550 هزار تومان قیمت داشته باشد. 

وي خاطر نشان کرد: درحال حاضر عرضه زیاد است و تقاضا وجود ندارد که همین موضوع موجب به وجود آمدن رکود مضاعف در بازار
پوشاك شده است. البته شیوع ویروس کرونا بر این مسئله دامن زده چراکه اگر با تمام چالش ها کسب و کار بخواهد رونق بگیرد،
متاسفانه مردم خانه نشین شده، خرید نمی کنند و تنها مایحتاج روزانه خود را تامین می کنند. البته آب و هوا در این مسئله نیز

 
تاثیرگذار است و در صورتی که هوا سرد شود و مسائل مالی اجازه خرید به مردم دهد در بازار تغییري ایجاد می شود. 

شیرازي تصریح کرد: به طور کلی بازار ما بازار خوبی نیست و موانع زیادي مانند؛ عدم دسترسی به مواد اولیه را داریم. اما امید می رود

 
دولت براي کسبه بسته هاي حمایتی در نظر بگیرد و در بخش مالیات نگاه ویژه اي داشته باشند. 

وي یادآور شد: مادر حوزه پوشاك بیشترین اشتغال و ارزش افزوده را داریم و در صورتی که صادرات نیز پا بگیرد بسیار ارزآور خواهیم
بود. دولت باید نگاه ویژه اي به آن داشته باشد تا تولید کننده بتواند با کمک مردم به بازار خود رونق ببخشد. در صورتی که مردم براي
کالاي ایرانی ارزش قائل شوند و آن را خریداري کنند بسیار مثمر ثمر خواهد بود. زیرا ما در زمانی هستیم که باید براي تولیدکننده



 
شرایطی را فراهم کنیم که توان از دست رفته را به دست بیاورد. 

شیرازي با اشاره به اینکه تولیدکنندگان در شرایطی به سر می برند که به سود فکر نمی کنند، اظهار داشت: کالاي پاییزه و زمستانه
نسبت به مدت مشابه سال گذشته نزدیک به 30 تا 40 درصد در قیمت تمام شده افزایش داشته است. اما به دلیل رکود حاکم بر بازار،
بسیاري از تولید کنندگان و فروشندگان محصولات را بدون سود به بازار عرضه می کنند تا به تقاضاي مردم پاسخ داده باشند و بتوانند
به کارشان ادامه دهند. در وضعیتی هستیم که تولیدکنندگان به سود فکر نمی کنند و می خواهند چرخه کاري ادامه پیدا کند. فروش
پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا صفر است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به

 
دلیل شیوع ویروس کرونا ضربه مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است. 

ایلنا



پیگیر انتخاب خمینی شهر به عنوان شهر ملی خاتم هستیم

منبع: میراث آریاشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/21

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اصفهان،
فریدون اله یاري عصر روز گذشته 20 مهرماه در این دیدار
گفت: «بدون شک وسعت آگاهی نمایندگان مردم و
پیگیري مطالبات مردم در سه حوزه میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی می تواند راه گشاي مناسبی در

 
ادامه فعالیت هاي این اداره کل در سطح استان باشد.» 

او افزود: «با توجه به اینکه خمینی شهر در مجاورت شهر
تاریخی اصفهان قرار دارد، باید تلاش کنیم تا دستاوردهاي مردم و مسئولان این شهرستان پررنگ تر از گذشته دیده شود، لذا تلاش
داریم تا با احیا بناهاي تاریخی و حمایت از صنایع دستی خمینی شهر، این شهرستان را بیش از گذشته در سطح استان و حتی در

 
سطح ملی معرفی کنیم.» 

اله یاري تاکید کرد: «خوشبختانه با تلاش هاي انجام شده در 5 سال گذشته، موفق شدیم نه تنها نگاه مردم بلکه نگاه مسئولان استان
را به مقولات میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تغییر دهیم. لذا آماده هرگونه همکاري در حفاظت از بافت، آثار تاریخی،

 
توسعه گردشگري و ترویج صنایع دستی در این شهرستان هستیم.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اصفهان تصریح کرد: «امروزه مقوله برندسازي یکی از پیشرفته ترین
شاخصه در علم بازاریابی و تبلیغات به شمار می رود، لذا با توجه به این که درصد قابل توجهی از هنرمندان این شهرستان به امر تولید
مواد اولیه و همچنین تولید محصولات مختلف در هنر خاتم اشتغال دارند، تلاش داریم تا مستندسازي این هنر و کمک در امر تهیه
مواد اولیه، پرونده شهر خمینی شهر را در حوزه تولید مواد اولیه و محصولات هنر خاتم تدوین تا از طریق معاونت صنایع دستی کشور

 
و شوراي راهبردي انتخاب شهرهاي ملی صنایع دستی کشور، خمینی شهر، شهر ملی خاتم انتخاب شود.» 

در ادامه این نشست مقرر شد تا مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اصفهان با حضور نماینده مردم شهرستان
از بافت تاریخی و کارگاه هاي صنایع دستی شهرستان بازدید کنند.



اختصاص 8 میلیارد و 800 میلیون ریال اعتبار براي مشاغل خانگی در البرز

منبع: میراث آریاشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/21

به گزارش میراث آریا به نقل از روابطعمومی میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی البرز، فریدون محمدي روز یکشنبه بیستم مهرماه 99، عنوان کرد: «در
راستاي حمایت از تولیدکنندگان آثار هنري و صنایع دستی، موفق شدیم شرایط
پرداخت هشت میلیارد و 800 میلیون ریال تسهیلات بانکی را به هنرمندان

 
فراهم کنیم.» 

او افزود: «هدف از اجراي این طرح ها، حمایت از مشاغل خانگی، اشتغال زایی،

 
توسعه و تولید صنایع دستی است که مورد استقبال تولیدکنندگان و هنرمندان این حوزه قرار گرفت.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی البرز بیان کرد: «این طرح ها براي حمایت از فعالان عرصه صنایع دستی در زمینه
هاي مختلف هنري از جمله گلیم بافی، بافتنی هاي سنتی، رومیزي هاي سنتی، معرق چوب، تولیدات چرمی دست دوز، چاپ باتیک

 
(چاپ روي پارچه) و ... در نظر گرفته شده است.» 

او گفت: «بنا بر وظیفه ذاتی این اداره کل و ترغیب هنرمندان به توسعه حیطه کاري خود، پیگیر افزایش اعتبارات و نیز دریافت
اعتبارات جدید هستیم.»



داخلی سازي 820 قطعه و تجهیز استراتژیک

منبع: ایسناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/21

به گفته معاون برنامه ریزي و توانمندسازي سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، ضمن اشاره به
اقدامات مطلوب شرکت فولاد مبارکه در زمینه بومی سازي در شرایط تحریمی، در شش ماهه نخست امسال، 820 قطعه و

تجهیز استراتژیک براي نخستین بار در این شرکت بومی سازي شده است.

به گزارش ایسنا، طبق اعلام سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی
ایران، امیر خرمی شاد در جلسه کنترل مدیریت گروه فولاد مبارکه با اشاره به
اقدامات مطلوب شرکت فولاد مبارکه در زمینه بومی سازي در شرایط تحریمی،
گفت: طی شش ماهه نخست امسال، 820 قطعه و تجهیز استراتژیک براي
نخستین بار در این شرکت بومی سازي شده است. این در حالی است که سال
گذشته در شش ماهه اول، 520 قطعه و تجهیز استراتژیک در شرکت مذکور بومی

 
سازي شده بود. 

 
وي افزود: این شرکت تاکنون 1220 پروژه تحقیقاتی از طریق ارتباط با 20 دانشگاه و مراکز پژوهشی کشور در حال اجرا دارد. 

معاون برنامه ریزي و توانمندسازي ایمیدرو میزان صرفه جویی ناشی از قطعات و تجهیزات بومی سازي شده در نیمه نخست سال
1398 را حدود 56.5 میلیارد تومان اعلام کرده و گفت: این رقم در نیمه نخست سال 1399 به 178.8 میلیارد تومان افزایش یافته

 
است. همچنین میزان صرفه جویی ناشی از خرید داخلی قطعات و تجهیزات طی شش ماهه نخست امسال، 1500 میلیارد تومان بود. 

 
نتایج بومی سازي ها 

خرمی شاد اقدامات انجام شده در زمینه بومی سازي در سایر شرکت هاي گروه فولاد مبارکه را کاملا مهم توصیف کرد و گفت: این
اقدامات از یک سو، ایجاد باور و اهمیت دادن به توان مهندسان کشورمان است که با امکانات موجود، گام هاي ارزنده اي در برابر
شرایط تحریمی انجام می دهند. بومی سازي قطعات و تجهیزات صنایع در داخل، سبب ایجاد کسب و کارهاي جدید شده و درنهایت،
از خروج ارز از کشور جلوگیري می کند. البته اقدامات بومی سازي توسط شرکت ها باید در یک شبکه واحد قرار گیرد تا از دوباره

 
کاري ها ممانعت شود. 

 
افزایش 7 برابري بودجه تحقیقات فولاد مبارکه 

معاون برنامه ریزي و توانمندسازي ایمیدرو اعلام کرد: بودجه تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه از 7.2 میلیارد تومان در سال 98

 
به 48 میلیارد تومان در سال 1399 رسیده که حدود 7 برابر افزایش را نشان می دهد. 

در این جلسه حمیدرضا عظیمیان- مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه - نیز با اشاره طرح هاي در حال اجراي این شرکت گفت: این



شرکت در سال جاري 9 طرح به ارزش 921.5 میلیون یورو و 18500 میلیارد تومان در حال اجرا دارد که براي 6540 نفر اشتغال

 
مستقیم و براي 41 هزار نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد می کند. این طرح ها، طی سال هاي 99 تا 1402 تکمیل خواهند شد. 

وي افزود: طرح پنج میلیون تنی کنسانتره سنگان در خرداد امسال توسط رییس جمهور افتتاح رسمی شد. فاز نخست طرح الکترود
گرافیتی اردکان نیز با 330 میلیون یورو امسال افتتاح می شود. مشارکت در اجراي طرح هاي 10 میلیون تنی فولاد در منطقه آزاد

 
چابهار و منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس، از دیگر برنامه هاي این شرکت است. 

در ادامه جلسه، سیدمهدي نقوي، معاون تکنولوژي و فناوري شرکت فولاد مبارکه، گزارشی از میزان تولید و فروش این شرکت و

 
شرکت هاي زیرمجموعه ارائه داد. 

انتهاي پیام



پرداخت 273 میلیارد ریال تسهیلات به نیازمندان ایلام از محل صندوق قرض

الحسنه امداد ولایت

منبع: ایسناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان ایلام از پرداخت بیش از 273 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به
نیازمندان این استان در شش ماهه نخست امسال از طریق این صندوق قرض الحسنه خبر داد.

«یداله حیدرنژاد» در گفت و گو با ایسنا، با اعلام این خبر ، اظهار کرد: این میزان تسهیلات، به تعداد بیش از 2 هزار و 900 نفر

 
پرداخت شده که عمده این تسهیلات در زمینه حمایتی بوبه میزان 120 میلیارد ریال به بیش از 2 هزار نفر بوده است. 

مدیر صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان ایلام گفت: بعد از تسهیلات و کمکهاي حمایتی، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال
بیشترین موارد پرداختی این صندوق را شامل می شود که در این زمینه نیز در شش ماهه نخست امسال 108 میلیارد ریال به بیش از

 
400 نفر پرداخت شده است. 

حیدرنژاد ادامه داد: در زمینه مسکن نیز در این مدت 35 میلیارد ریال به بیش از 270 نفر پرداخت شده است، همچنین در زمینه

 
سایر نیازهاي مددجویان نیز بیش از 10 میلیارد ریال به حدود 200 نفر مددجو و نیازمند پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه پرداخت هاي قرض الحسنه اي از مهم ترین رویکردهاي این نهاد است، تصریح کرد: علاوه بر صندوق قرض الحسنه
امداد ولایت، از طریق صندوق قرض الحسنه مهر و بانک رسالت نیز با معرفی این نهاد در این مدت بیش از 75 میلیارد ریال تسهیلات

 
قرض الحسنه پرداخت شده که در این زمینه بیش از 800 نفر از این تسهیلات برخوردار شده اند. 

انتهاي پیام



کارآفرینی براي محرومان، باري از دوش کشور برمی دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/21

« کارآفرینی براي تولید ملی در راستاي اقتصاد مقاومتی براي تحقق تمدن نوین اسلامی» را مورد تأکید قرار داد و خودکفایی
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد را منجر به آزادسازي بخش قابل توجهی از منابع دانست که می تواند در تولید هزینه

شود.

« کارآفرینی براي تولید ملی در راستاي اقتصاد مقاومتی براي تحقق تمدن نوین اسلامی» را مورد تأکید قرار داد و خودکفایی

 
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد را منجر به آزادسازي بخش قابل توجهی از منابع دانست که می تواند در تولید هزینه شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از کرمان؛ حجت االله
عبدالملکی، دوشنبه(21 مهر) در حاشیه انعقاد تفاهم نامه کمیته
امداد و سازمان بسیج سازندگی براي ایجاد دو هزار و 900 شغل
براي مددجویان کمیته امداد استان گفت: در گام اول انقلاب بر
اساس مطالعه وسیعی که در سال 97 انجام شد، ایران از میانگین

 
20 کشور برتر دنیا در 350 شاخص بالاتر بود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد کشور تصریح کرد: اما
ظرفیت ما براي پیشرفت بیش از آن چیزي است که اتفاق افتاده و گام دوم یعنی از مسیر فعلی به فعلیت رساندن ظرفیت هاي واقعی

 
برویم که تمدن نوین اسلامی{با آن} شکل می گیرد. 

وي با بیان اینکه براي جهش در پیشرفت نیازمند الگوي پیشرفت ایرانی اسلامی هستیم که مقام معظم رهبري آن را در دهه چهارم
انقلاب مطرح کردند؛ اقتصادمقاومتی را الگوي پیشرفت ایرانی اسلامی در حوزه اقتصاد خواند و گفت: اقتصادمقاومتی دو رکن «فرهنگ

 
جهادي» و «تولید ملی» دارد. 

عبدالملکی شاه کلید همه مشکلات را تولید ملی دانست که منجر به رفاه عمومی در داخل و تولید قدرت و پدافند اقتصادي در عرصه

 
بین المللی می شود. 

وي با اشاره به اینکه براي تولید، کارآفرینی مهم است؛ همه ابزار لازم براي کارآفرینی در کشور را اعم از تقاضا، بازار، نیروي کار،
شرکت هاي دانش بنیان، نوزلات جوي و... فراهم دانست و افزود: 40 میلیون نفر نیروي کار در کشور موجود است که 15 میلیون نفر

 
آن تحصیلات دانشگاهی دارند. 

معاون کمیته امداد کشور« کارآفرینی براي تولید ملی در راستاي اقتصاد مقاومتی براي تحقق تمدن نوین اسلامی» را مورد تأکید قرار
داد و خودکفایی مددجویان تحت پوشش کمیته امداد را منجر به آزادسازي بخش قابل توجهی از منابع دانست که می تواند در تولید



 
هزینه شود. 

وي ادامه داد: اگر محرومیت برطرف شود بخشی از منابع آزاد می شود و تاکنون 700 هزار خانواده از مددجویان کمیته امداد را

 
خودکفا کردیم که سالی 3 هزار میلیارد تومان از این طریق آزاد شده است لذا کارآفرینی محرومان باري از دوش کشور بر می دارد. 

عبدالملکی گفت: یک و نیم میلیون نفر محروم بیکار در کشور داریم که 950 هزار نفر آن مددجوي معیشت بگیر کمیته امداد هستند

 
و مابقی مددجو نیستند اما محروم هستند و مجموع جمعیت بیکار و شبه بیکار کشور 4 میلیون نفر است. 

وي با تأکید بر لزوم هم افزایی و بکارگیري همه ظرفیت ها براي ایجاد اشتغال محرومین تصریح کرد: 14 گروه را به عنوان همکار از
جمله خیرین، جهادگران کارآفرین و...براي کارآفرینی انتخاب کردیم و کرمان هم یکی از 6 استان پایلوت است که بعضی از سرفصل
هاي همکاري ایجاد و راه اندازي طرح هاي اشتغال، توسعه آموزش هاي کسب و کار، کاریابی براي مددجویان مستعد، تجهیز و راه

اندازي مراکز نیکوکاري کارآفرین و... است.



صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی زنجان به 20 مورد رسید

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: تعداد صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی این استان با راه اندازي یک صندوق
دیگر به 20 مورد رسید.

مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: تعداد صندوق هاي خرد محلی زنان

 
روستایی این استان با راه اندازي یک صندوق دیگر به 20 مورد رسید. 

علی عبداللهی در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: در حال حاضر این استان 20
صندوق خرد محلی زنان روستایی براي توانمند سازي جوامع محلی از طریق
ایجاد بستري مناسب جهت مشارکت جمعی در قالب گروه هاي مختلف اعتباري

 
پس انداز دارد. 

وي تاکید کرد: صندوق هاي خرد محلی از جمله منابع تامین سرمایه و اعتبار مورد نیاز تولید کنندگان روستایی به شمار می روند که

 
با ایجاد و گسترش فعالیت هاي درآمدزا توسعه جوامع محلی را ممکن می کند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان زنجان گفت: ماهیت صندوق خرد محلی زنان روستایی توسعه اي است و این صندوق علاوه بر

 
تامین منابع مالی دیگر خدمات توانمندسازي اجتماعی را هم ارایه می دهد. 

عبداللهی یادآوري کرد: ارتقاي مهارت هاي فردي و اجتماعی اعضا از طریق برنامه هاي آموزشی، تجهیز پس انداز خانوارهاي عضو،
افزایش درآمد خانوارهاي کم درآمد با پرداخت وام هاي کوچک براي انجام فعالیت هاي درآمدزا، دسترسی آسان به منابع مالی، تقویت
خانواده هاي جامعه زنان روستایی، ایجاد ارزش آفرینی در محصولات تولیدي زنان روستایی و اعضاي صندوق ها، کاهش فقر در

 
مناطق روستایی و بین زنان روستایی، از اهداف صندوق هاي خرد محلی زنان در سطح روستاها است. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر براي صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی در سطح استان توسط صندوق کارآفرینی امید زنجان

 
9 میلیارد ریال تامین مالی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید زنجان تاکید کرد: هم اکنون شهرستان هاي زنجان، ماهنشان، طارم، سلطانیه خرمدره، ایجرود و ابهر

 
داراي صندوق خرد محلی زنان روستایی هستند. 

به گفته عبداللهی، براي این صندوق ها دوره هاي مختلف آموزشی و دوره حسابداري براي ارکان صندوق و دوره تسهیلگري و آموزش

 
مربیان توسط صندوق برگزار شده است. 

وي افزود: در سال جاري نیز با همکاري سازمان بهزیستی در صندوق هاي خرد محلی براي افراد داراي معلولیت تفاهم نامه اي منعقد

 
شده که هدف گذاري استان تشکیل 2 صندوق در شهرستان هاي زنجان و خرمدره است. 

 مدیر صندوق کارآفرینی امید استان زنجان گفت: پس از تشکیل و راه اندازي صندوق خرد محلی زنان روستایی در این شهرستان ها،
افراد داراي شرایط لازم توسط بهزیستی براي تامین مالی به این صندوق معرفی خواهند شد.



سپاه پاسداران و کمیته امداد تفاهم نامه همکاري اشتغال محرومان استان

کرمان را امضا کردند + تصویر

منبع: تسنیمشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها- سپاه ثاراالله استان کرمان کرمان و کمیته امداد تفاهم نامه همکاري براي ایجاد 2 هزار و 500 شغل براي
محرومان استان کرمان را امضا کردند.

 
 

گروه استان ها- سپاه ثاراالله استان کرمان کرمان و کمیته امداد تفاهم نامه همکاري براي ایجاد 2 هزار و 500 شغل براي محرومان

 
استان کرمان را امضا کردند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، تفاهم نامه ایجاد اشتغال براي محرومان استان کرمان صبح امروز بین سپاه ثاراالله استان کرمان
و کمیته امداد امام (ره) با حضور سردار زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی و حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی

 
کمیته امداد کشور امضا شد. 

در این آیین سردار حسین معروفی فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره به اینکه بسیج سازندگی در راستاي محرومیت زدایی
اولویت بندي کرده و ارائه خدمات اجتماعی به مردم جزو اولویت هاي اول سپاه است گفت: محرومیت زدایی، تأمین آب شرب،

 
اشتغالزایی و ازدواج آسان در اولویت اقدامات سپاه در استان کرمان است. 

سردار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور نیز در این آیین با بیان اینکه ماموریت هاي انقلاب اسلامی در دو نهاد سپاه
و کمیته امداد پیگیري و اجرایی می شود گفت: بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید براي کشور است و اگر این معضل حل نشود مشکلات

 
زیادي در آینده خواهیم داشت. 

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه بسیج سازندگی و سپاه همکاري بسیار خوبی با کمیته
امداد داشته اند که جاي قدردانی دارد گفت: در استان کرمان که جزو شش استان پایلوت کشور است طرح هاي اشتغال و توسعه

 
آموزش هاي کارآفرینی پیگیري می شود. 

 
معاون کمیته امداد کشور در کرمان: جهش اساسی در راستاي اشتغال محرومان در کشور ایجاد می شود 



 
رئیس سازمان بسیج سازندگی در کرمان: بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید براي کشور است 

 
فرمانده سپاه استان کرمان: محرومیت زدایی، تأمین آب شرب، اشتغالزایی و ازدواج آسان در اولویت است 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به اینکه 2 هزار و 500 شغل در استان کرمان جداي از برنامه هاي قبلی کمیته امداد

 
و بسیج سازندگی ایجاد می شود افزود: امیدواریم با این اتفاق یک جهش اساسی در کشور در راستاي اشتغال محرومان ایجاد شود. 

یحیی صادقی مدیر کل کمیته امداد استان کرمان تیز در این جلسه با اشاره به امضاي تفاهم نامه اشتغال بین سپاه و کمیته امداد در
استان کرمان گفت: در راستاي این تفاهم نامه 2 هزار و 500 شغل با کمک سپاه و کمیته امداد در استان کرمان براي محرومان ایجاد

 
می شود. 





انتخابات آمریکا چه تاثیري بر روي تحریم ها علیه ایران دارد؟

منبع: نبض نفتشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/21

جعفرپور، کارشناس صنایع پایپینگ و کسب و کار معتقد است انتخاب ترامپ یا بایدن تاثیر قابل ملاحظه اي بر مشکلات و
تحریم هاي امریکا بر علیه ایران ندارد.

جعفرپور، کارشناس صنایع پایپینگ و کسب و کار معتقد است انتخاب ترامپ یا بایدن تاثیر قابل ملاحظه اي بر مشکلات و

 
تحریم هاي امریکا بر علیه ایران ندارد. 

سپهر جعفرپور، کارشناس صنایع پایپینگ و کسب و کار که
دانش آموخته رشته هاي مهندسی مکانیک و مدیریت کارآفرینی
است، ضمن حضور در پایگاه خبري نبض نفت و در یک گفتگوي
اختصاصی با خبرنگار ما در خصوص مسائل و مشکلات ایران با
امریکا و تاثیر انتخابات این کشور در تغییر شرایط ایران گفت: در
مبحث مناسبات سیاسی امریکا آقاي ترامپ مجري سیاست کلان
در این کشور است و انتخاب ایشان یا جو بایدن تاثیري قابل
ملاحظه بر مشکلات و تحریم هاي امریکا بر علیه ایران ندارد.
مشکلات ما با این کشور به دلیل وجود تنش هاي سیاسی عمیق

 
و چندین ساله می باشد و اگر مذاکرات سازنده اي در این حوزه صورت نگیرد اختلافات دنباله دار خواهد بود. 

وي به کارگیري اصول تفکر استراتژیک، چابکی، مدیریت تغییر و مدیریت تغییر سازمانی را به دلیل شرایط پیچیده و مبهم در محیط
هاي اقتصادي و کسب و کاري دنیا الزامی دانست و تاکید کرد: با توجه به شرایط ویژه کشور عمل به این اصول از اولویت ویژه
برخوردار است. همچنین دولت باید توسعه اقتصاد را جدي بگیرد چون با اعمال تحریم ها اقتصاد ایران کوچک شده است و عدم
توسعه اقتصادي با به وجود آوردن اینرسی اقتصادي علاوه بر افزایش مشکلات اقتصادي، امکان توسعه مجدد اقتصاد را سخت و هزینه

 
اي به مراتب بیشتر از حال حاضر جهت توسعه تحمیل خواهد کرد. 

جعفر پور افزود: رکود چند سال اخیرامکان توسعه را از شرکت هاي تولیدي گرفته است، از طرفی به دلیل تحریم هاي شدید دسترسی
به فناوري و تجهیزات روز با مشکل روبرو شده است و از سوي دیگر در حال حاضر تقاضا براي محصولات در داخل کشور رشد

 
چشمگیر داشته است ولی به دلیل فقدان سرمایه، ماشین آلات و .. عملا امکان توسعه براي شرکت ها وجود ندارد. 

این کارشناس کسب و کار، شناسایی واحدهاي تولیدي توانمند توسط دولت را پیشنهاد کرد و اظهار داشت: دولت باید به این شرکت
ها تسهیلات پرداخت کند تا ضمن توسعه کسب و کار میزان تولید محصولات خود را نیزافزایش دهند و بتوانند پاسخگوي تقاضاي

 
داخل باشند و تا حدودي بار تحریم ها را کاهش دهند. 

وي افزود: دولت باید جهت حمایت از کسب و کارها از روش هاي کارآمد و علمی روز دنیا همچون زنجیره ارزش پورتر الگوبرداري کند
. به عبارت دیگر با شناسایی دقیق فرآیندهاي کسب و کارها در صنایع مختلف محدودیت ها و مشکلات را تا حد ممکن از سر راه



 
کسب و کارها بردارد. 

جعفر پور یکی از موانع تولید را کمبود مواد اولیه وارداتی و ماشین آلات ضروري تولید عنوان کرد و گفت: نبود مواد اولیه و ماشین
آلات موجب نقصان در بخش تولید خواهد شد. متاسفانه بوروکراسی دشوار و زمان برثبت سفارش، سامانه نیما و گمرك باعث تاخیر
قابل توجه در تامین مواد اولیه و ماشین آلات شده و علاوه بر کند شدن روند توسعه، تحویل کالا را با تاخیر قابل توجه روبرو کرده

 
است. 

جعفرپور ضمن اشاره به اینکه شرایط سیاسی و اقتصادي فعلی بسیاري از مسائل و مشکلات را از عهده وزارت نفت خارج کرده تصریح
کرد: انتظار من از این وزارتخانه شناسایی تولید کنندگان واقعی، ایجاد شفافیت در مناقصات و چابکی در اجراي امور است. ضمنا در
این شرایط همچنان نگاه بخش قابل توجهی از مدیران حوزه نفت به کالاها و تجهیزات وارداتی است که شایسته است در شرایط
موجود در این خصوص تجدید نظر کرده و تعامل بهتري را با تولید کنندگان داخلی داشته باشند. با توجه به شرایط موجود امتیاز من

 
به عملکرد وزارت نفت عدد 60 از 100 است. 

برچسب ها: نبض نفت ، سپهر جعفرپور ، مدیران نخبه ، رابطه با آمریکا ، تحریم هاي آمریکا ، انتخابات آمریکا ، ترامپ ، جو بایدن



خیرین بانی رفع مشکلات می شوند/ اشتغال 2هزار نفري با پروژه راه آهن

منبع: جنوب پرسشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/21

سید محمدرضا رضا زاده در گفت وگو با خبرنگار مهر بیان کرد: یکی از طرح هاي مهم و قابل توجه در استان فارسی در دولت
نهم به آن توجه ویژه اي نیز صورت گرفت موضوع راه آهن بود که امکانات مختلفی نیز در راستاي افتتاح از این طرح مورد

استفاده قرار گرفت تا شاهد بهره برداري از این پروژه باشیم. وي افزود: (...) ...

سید محمدرضا رضا زاده در گفت وگو با خبرنگار مهر بیان
کرد: یکی از طرح هاي مهم و قابل توجه در استان فارسی
در دولت نهم به آن توجه ویژه اي نیز صورت گرفت موضوع
راه آهن بود که امکانات مختلفی نیز در راستاي افتتاح از
این طرح مورد استفاده قرار گرفت تا شاهد بهره برداري از

 
این پروژه باشیم. 

وي افزود: در دولت نهم به این طرح بزرگ صنعتی بالغ و 101 میلیون یورو و 100 میلیارد تومان اعتبار اختصاص یافته بود و سعی

 
شد با بهره گیري از ظرفیت هاي موجود در کشور این طرح به پایان برسد. 

استاندار فارس در دولت نهم تصریح کرد: در راستاي بهره برداري از این طرح بزرگ صنعتی قراردادهاي مختلفی براي ساخت قطعات
این طرح امضا شد و بالغ بر دو هزار نفر در کارگاه هاي مربوط به این طرح صنعتی به اشتغال مشغول شدند این در حالی بود که با

 
توجه به محدودیت بودجه این طرح تلاش شد اعتبارات مختلفی در راستاي جذب سرمایه به این طرح اختصاص یابد. 

رضازاده افزود: با توجه به اعتباراتی که به این طرح اختصاص یافته بود و فعالیت بیش از 2 هزار نفر در کارگاه هاي صنعتی این طرح

 
بزرگ اقتصادي در استان فارس این امید وجود داشت که تا پایان دولت نهم راه آهن استان فارس به سرانجام برسد. 

وي یادآور شد: اختصاص اعتبارات مختلف در کنار فعالیت حجم وسیعی از افراد در کارگاه هاي صنعتی این طرح موجب شد که راه

 
آهن فارس طرحی متفاوت و منحصر به فرد در کشور باشد. 

 
ایجاد اشتغال و کار آفرینی 

استاندار فارس در دولت نهم که اکنون به عنوان عضو هیأت مدیره خیریه رضا زاده فعالیت می کند در خصوص اقدامات این مؤسسه
نیز تصریح کرد: یکی از اهدافی که این مؤسسه به دنبال تحقق آن است افزایش کارآفرینی و ایجاد اشتغال در استان فارس بوده و در
این راستا با ارائه وام هاي قرض الحسنه تلاش می کند تا شرایط ایجاد سرمایه در گردش را براي واحدهاي جدید اقتصادي فراهم کند

 
تا موجب توسعه استان در تمامی شاخص هاي اقتصادي گردد. 



رضا زاده تصریح کرد: در کنار ایجاد اشتغال این مؤسسه به دنبال برطرف کردن مشکلات نیازمندان اجتماعی نیز بوده و سعی کرده با
ارائه وام هاي قرض الحسنه به افراد نیازمند اجتماعی نقش مؤثري در کاهش آمال این گونه افراد داشته باشد لازم به ذکر است این

 
مؤسسه تاکنون بالغ بر 420 بسته معیشتی در راستاي کاهش فشارهاي اجتماعی به اقشار ضعیف جامعه تحویل داده است. 

وي افزود: این مؤسسه اهداف والایی را دنبال کرده و در کنار فعالیت در حوزه هاي اشتغال و کارآفرینی و برطرف کردن معضلات
اجتماعی تلاش مستمري در راستاي کاهش مشکلات افراد نیازمند اجتماعی در حوزه بهداشت و درمان کرده و سعی کرده با ارائه
خدمات بهداشتی و درمانی توسط درمانگاه خیرساز نقش ویژه اي در کاهش مشکلات بهداشت و درمان اقشار آسیب پذیر جامعه

 
داشته باشد در حالی که در کنار تمامی فعالیت هاي فوق فعالیت تبلیغی نیز یکی از وظایف این مؤسسه خیریه است. 

 
روند ایجاد هیأت هاي مذهبی در شیراز 

عضو هیأت مدیره مؤسسه خیریه شهید رضا زاده در خصوص روند ایجاد هیأت هاي مذهبی در استان نیز گفت: فعالیت ها در استان
فارس و شهر شیراز در ابتدا به صورت حلقه هاي تبلیغی بود و فعالیت ها به گونه اي بود که این حلقه هاي تبلیغاتی یکدیگر را هم

 
نمی شناختند اما در سال 1320 تمامی حلقه هاي تبلیغی با تجمیع در کنار هم نخستین هیأت مذهبی را در شیراز ایجاد کردند. 

وي ادامه داد: پس از ایجاد نخستین هیأت مذهبی در شیراز فعالیت ها به صورت مستمر افزایش یافت و موجب گشت هیأت هاي
مختلفی در این شهر ایجاد گردد اما ریشه تمامی این هیأت هاي مذهبی به حلقه هاي برادران باز می گردد که موجب شد حیات

 
هیأت هاي مذهبی در شیراز شکل بگیرد. 

رضا زاده در خصوص ایجاد مؤسسه خیریه رضا زاده نیز تصریح کرد: این مؤسسه در سال 1389 تأسیس شد و رویکرد این مؤسسه نیز
توجه به تمامی مشکلات اجتماعی و جوانان است و تلاش می کند تا با برطرف کردن مشکلات جوانان زمینه رشد و بالندگی در میان

نسل جوان را فراهم کند.



از بازیگران شهرزاد عذرخواهی می کنم/ قربانی شدم

منبع: هنر نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/21

چهارمین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات محمد امامی به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري است.

به گزارش هنرنیوز و نقل از خبرگزاري مهر، چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده به
ریاست قاضی مسعودي مقام صبح امروز برگزار شد. متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با اهالی رسانه است.
بدیهی ترین خواسته من این است که به همان میزان که کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین
مشکل من طی این چند سال بایکوت رسانه اي بوده. متهم امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال
شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی
که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم.
این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن
سفره صدها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي فساد ستیزي نبود. وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم
هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول ذوق و خلاقیت من به سینما است. متهم امامی در ادامه
خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر زیبا وامید بخش
ساختم. متهم امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی
مردي را می شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد
امامی مالک تصویر گستر پاسارگاد. وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. متهم امامی گفت: بالاترین رتبه
آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام صادراتی نگرفتم این متهم گفت:
اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم که قوه قضائیه با
عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام و ایران لکه دار
شود. وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلاً پرونده اي ندارم و این پرونده نیست، من با
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. در ادامه متهم امامی افزود: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. متهم امامی گفت:
هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده است. وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت
المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا
نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد یک شایعه را دارد. در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش
ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت است. امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم
پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص
بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً پرونده به کارشناسی رفته است. وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از
بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام
اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. متهم امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید
پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي
مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه
رسیدگی در دادگاه باشد. قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال



بگویید که علیه من سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان
نماینده دادستان باید از کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک
به یک این ایرادات را در قالب دفاعیات خود مطرح کنید. رئیس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات
دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. متهم امامی گفت: از
بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی گوید. رئیس دادگاه اظهار
کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. رئیس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا
و غیره مخاطب شما هستید، ادعاهایی پیرامون همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در
تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره مطالبی را گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه
خواهد شد. متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و
لواسان را به نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت
شد و در مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم
در نتیجه هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم،. متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت
کردیم. رئیس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند
بند کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك
من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون خواب ها را به من چسباندند. متهم امامی
در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچیک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی گذارم. در ادامه
متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این فایل
صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو پس
نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. امامی خطاب
به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ این متهم از قاضی خواست تا پرونده
به کارشناسی ارجاع شود. قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب
کردند شما می توانید مدرك آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می
کند. متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات
سود برده است یا خیر و آن را نشان دهند. متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از
بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا
درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته
ام. این متهم افزود: باعث تأسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري
خودم انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. متهم امامی گفت:
جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد نداشته است حال می
خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که پول به حساب وي ریخته
شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم و این براي من منع قانونی
ندارد. در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. قاضی به
وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ زمانی درباره
پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست
دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. متهم امامی
گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. قاضی گفت: چه میزان تسهیلات
اخذ کردید؟ این متهم گفت: نمی دانم. قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ متهم امامی گفت:
تحت عنوان شرکت سون که عضو هیأت مدیره آن بودم این تسهیلات را اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان سرمایه داشت و



می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز
تسهیلات، سپرده را تأمین کردید؟ متهم امامی پاسخ داد: بله قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ این متهم
گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم
امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان تسهیلات بود؛ وثایق آنچه بود؟ امامی
گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي تأمین
کرده است. متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و
من با اکراه این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: شجاعت شما
در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم.
رئیس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که
می گوئید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گوئید غندالی کار را خراب کرد. متهم امامی بیان کرد:
من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین ملک را دادم و سون را
تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار
گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار
بودند فراهم شد. وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سو
استفاده از اسناد بانکی است. وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد
اقتصادي همه جانبه ببینید من به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود
و شرمنده مدیر دفتر و کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي
نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه
به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی
گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضائی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که
ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3
قاضی عادل بگذاریم. وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. وي
ادامه داد: یکی از چیزهایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر
از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قراردادهاي بانک سرمایه سفید امضا بوده و در برخی
جاها دست بردند و برخی جاها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول
اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ بانکی دنبال ضرر نیست استدعا دارم نماینده
بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می
کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و استفاده از سند مجعول و سو استفاده از اسناد
از بانک سرمایه کرده ایم. رئیس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است
جعلی باشد. وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. وي افزود: من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. وکیل
مدافع بانک سرمایه ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف و اخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم و لازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه وشرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. در ادامه نماینده دادستان
ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدواً به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را زدند عرض می کنم.
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع صحبت
می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه در
توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. نماینده دادستان گفت: صرف نظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات



توسط امامی را بررسی می کنیم. قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5
میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات

افتتاح حساب کرده است.



پرداخت تسهیلات اشتغال به بانک هاي خوزستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/21

پرداخت پنج هزار و 709 میلیارد ریال تسهیلات به منظور اجراي طرح هاي اشتغالزاي پایدار روستایی به بانک هاي استان
ابلاغ شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان گفت: این اعتبار را چهار بانک
توسعه تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید با هدف پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي روستایی در پنج

 
مرحله دریافت کردند. 

ارسلان غمگین افزود: از 10 هزار و 105 طرح ارسالی چهار هزار
و 180 طرح تصویب شده است که از این تعداد به سه هزار و

 
940 طرح تسهیلات پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: پست بانک درصد کمی از اعتبارات در اختیار را
پرداخت کرده است. از مجموع یک هزار و 29 میلیارد ریال
اختصاصی به این بانک تاکنون حدود 600 میلیارد ریال از آن

 
باقی مانده و به متقاضیان پرداخت نشده است. 

غمگین خاطر نشان کرد: اعتبارات سهم استان، ابلاغی از سوي بانک مرکزي و وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در تاریخ 27 دي ماه

 
سال 1397، با اعتبار ابلاغ شده به پست بانک و بانک کشاورزي مغایرت دارد. 

 
وي گفت: برخی از طرح ها مطابق دستورالعمل اشتغال روستایی نمی توانند از این تسهیلات برخوردار شوند. 

غمگین درباره عملکرد کمیته نظارت استان در سال هاي 97، 98 و 99 افزود: در کمیته نظارت استان تاکنون عملکرد 19 شهرستان
مجددا مورد بررسی قرار گرفته و مطابق شیوه نامه مواجهه با مصادیق مغایر با تعهدات متقاضیان، طرح هاي غیر فعال براي استرداد به

 
بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

 
بیشتر بخوانید :افزایش طرح هاي اشتغالزایی روستایی 

به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان بانک هاي عامل پست بانک، کشاورزي، توسعه تعاون و صندوق کارآفرینی امید
اعتبار ابلاغی را کتبا به دبیرخانه اعلام کنند و مکاتبه لازم با بانک مرکزي انجام شود؛ همچنین پست بانک اعتبار ابلاغی و طرح هاي

ارسال شده به این بانک را تعیین تکلیف کند.



از بازیگران شهرزاد عذرخواهی می کنم/ قربانی شدم

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/21

چهارمین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات محمد امامی به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري است.

چهارمین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات محمد امامی

 
به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري است. 

به گزارش قدس آنلاین، چهارمین جلسه رسیدگی به
اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده به ریاست

 
قاضی مسعودي مقام صبح امروز برگزار شد. 

متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با
اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من این است که به
همان میزان که کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من

 
را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند سال بایکوت رسانه اي بوده. 

متهم امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به
خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از

 
اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صدها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي

 
فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم. 

متهم امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي را می
شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک



 
تصویر گستر پاسارگاد. 

 
وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 

متهم امامی گفت: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام

 
صادراتی نگرفتم 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم
که قوه قضائیه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلاً پرونده اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

 
در ادامه متهم امامی افزود: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. 

 
متهم امامی گفت: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت

 
است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! 

 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
متهم امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 



 
قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من
سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رئیس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

متهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی

 
گوید. 

 
رئیس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رئیس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و غیره مخاطب شما هستید، ادعاهایی
پیرامون همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره

 
مطالبی را گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم،. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رئیس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچیک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 



 
امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 

 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تأسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم

 
و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیأت مدیره آن بودم این تسهیلات را اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان



 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تأمین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آنچه بود؟ 

امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و 5 میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی گفت این میزان را هادي رضوي

 
تأمین کرده است. 

متهم امامی در ادامه گفت: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم چرا که همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه

 
این کار را کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: شجاعت شما در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر

 
اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

رئیس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته اید که

 
می گوئید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گوئید غندالی کار را خراب کرد. 

متهم امامی بیان کرد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ طلبکار نیز هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی به دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند فراهم شد. 

وي در ادامه بیان کرد: ما در شعبه 3 بازپرسی 3 شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سو استفاده از اسناد

 
بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 



وي بیان کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و وارد
کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و متوجه

 
شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت 7 نفره است. 

وي افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضائی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده ایم

 
و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی 3 قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی گفت: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیزهایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قراردادهاي بانک

 
سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جاها دست بردند و برخی جاها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من تاکنون اصول اسناد بانک سرمایه را ندیده ام از طرفی اراده بانک ها بر انجام مشارکت نیست و هیچ
بانکی دنبال ضرر نیست استدعا دارم نماینده بانک سرمایه اصول اسناد را بیاورد و به شما دهد و شما نیز نامه بزنید و هر سه پرونده
شعبه 89 را نیز ببینید امروز از شما تشکر می کنم که چشمان مرا به بخشی از اسناد باز می کنید چرا که ما شکایتی مبنی بر جعل و

 
استفاده از سند مجعول و سو استفاده از اسناد از بانک سرمایه کرده ایم. 

 
رئیس دادگاه در ادامه گفت: در رابطه با سون توضیح دهید شما مدعی هستید این قرارداد ممکن است جعلی باشد. 

 
وکیل متهم امامی گفت: بله صددرصد جعلی است. 

 
وي افزود: من دلم می خواهد امروز تا آخر شب صحبت کنم. 

وکیل مدافع بانک سرمایه ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: به حکم انصاف و اخلاق لازم است تا مطالبی را بگویم و لازم است مراتب
قدردانی بانک سرمایه وشرکت توسعه ساختمان بانک سرمایه از زحمات، دلسوزي و شجاعت آقاي قهرمانی را عرض کنم که شجاعانه
ایستادند، اما آقاي امامی موضوع را شخصی کردند لازم است به ایشان بگویم که به جاي نوشیدن جام شوکران منابع مالی تاراج رفته

 
بانک سرمایه را بازگردانید و باید بگویم سناریویی که نوشتید مربوط به سالن تئاتر بود و نه سالن دادگاه. 

در ادامه نماینده دادستان ضمن قرارگیري در جایگاه گفت: بدواً به دادگاه به جهت اینکه امامی از اول تا اخر حرف هاي پراکنده اي را

 
زدند عرض می کنم. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: موضوعات شخصی نیست. 

قهرمانی گفت: باید در خصوص پرونده موضوع به موضوع صحبت می کردند در خصوص سون ادعا کردیم که 50 میلیارد به صورت

 
نامشروع تحصیل شده و ادله را نیز آورده ایم از طرفی تسویه در توسعه ساختمان است که جرایم متعددي رخ داده. 

 
نماینده دادستان گفت: صرف نظر از تسویه ها، 50 میلیارد اخذ مجرمانه تسهیلات توسط امامی را بررسی می کنیم. 



قهرمانی عنوان کرد: امامی صلاحیت دریافت این 50 میلیارد را نداشته و مالیات نداده است. 5 میلیارد فروش خالص ارائه دادند. در

 
حالی که صورت مالی که به بانک ارائه دادند 109 میلیارد بوده است و شرکت در روز تسهیلات افتتاح حساب کرده است. 

 
این خبر تکمیل می شود... 

منبع: مهر



محمد امامی خطاب به نماینده دادستان: دروغ گفتید / آنچه که گفتی و کردي

فساد ستیزي نبود / پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند؛ هرچیزي

تاریخ مصرف دارد؛ این شانتاژها نخ نما شده / اگر من حقی بر گردن ...

منبع: خبر داغشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/21

امامی گفت: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده است.
وي خطاب به نماینده دادستان گفت: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري.

چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات سیدمحمد امامی و
33 متهم دیگر پرونده به ریاست قاضی مسعودي مقام در

 
حال برگزاري است. 

به گزارش خبرداغ به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، در
ابتداي جلسه با دستور قاضی دادگاه، سیدمحمد امامی

 
متهم ردیف اول پرونده در جایگاه قرار گرفت. 

متهم امامی گفت: در ابتدا سخنم با اهالی رسانه است.
بدیهی ترین خواسته من این است که به همان میزان که

 
کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند سال بایکوت رسانه اي بوده است. 

وي افزود: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال «شهرزاد» شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به خاطر من
صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از اینکه به

 
خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صدها نفوذ را فراهم کنی و

 
آنچه که گفتی و کردي فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است، افزود: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من در سینما است. 

متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم . 



متهم ردیف اول افزود: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد؛ در همین حوالی مردي را می شناسم
که کارآفرین است و جایزه دریافت کرد و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک

 
تصویرگستر پاسارگاد. 

 
وي اضافه کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 

متهم امامی گفت: بالاترین رتبه آي ام بی دي در سریال هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام

 
صادراتی نگرفتم. 

این متهم افزود: اردیبهشت سال 96 پس از 6 ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد، گفتم که
قوه قضاییه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام و

 
ایران لکه دار شود. 

وي ادامه داد: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم؛ اصلا پرونده اي ندارم و این پرونده نیست؛ من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

در ادامه متهم امامی افزود: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده

 
است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان گفت: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

 
این متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطان درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت است . 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته، همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! 

 
متهم امامی گفت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
متهم خطاب به نماینده دادستان افزود: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من دو بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 



 
قاضی مسعودي مقام اظهارداشت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی افزود: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من
سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رییس دادگاه گفت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است زیرا برخی

 
متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

متهم امامی پاسخ داد: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم؛ آقاي قهرمانی (نماینده دادستان) دروغ گفته و مسائل کلی تر را نیز

 
مقرون به واقع نمی گوید. 

 
رئیس دادگاه گفت: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

قاضی مسعودي مقام ادامه داد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و غیره، شما مخاطب هستید، ادعاهایی پیرامون همکاري
برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره مطالبی را گفتند و

 
اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است، ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رییس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر ماه خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم. 

 
متهم امامی اضافه کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی (نماینده دادستان) شکایت کردیم. 

رئیس دادگاه اظهار داشت: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم ردیف اول گفت: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون
خواب ها را به من چسباندند. ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچ یک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این فایل
صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است، بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو پس

 
نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 



 
وي خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 

 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به متهم ردیف اول گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند، شما می

 
توانید مدرك آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت، می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی گفت: از آقاي قهرمانی (نماینده دادستان) می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود برده است یا نه

 
و آن را نشان دهند. 

وي ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصد از کل سرمایه گذاري
من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال بانک

 
سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تاسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم

 
و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
متهم ردیف اول خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است؛ اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه

 
آقاي قهرمانی نیز هیچ زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام اظهارداشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان که حدود ساعت 11

 
است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 



متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیات مدیره آن بودم این تسهیلات ر ا دریافت کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد

 
تومان سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تامین کردید؟ 

 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

 
این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت بنابراین به شعبه اسکان فرستادند 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما گفتید که 20 میلیارد سپرده قبل از تسهیلات داشتم و 50 میلیارد هم میزان

 
تسهیلات بود؛ وثایق آن چه بود؟ 

متهم امامی گفت: سپرده نقدي 20 میلیاردي و پنج میلیارد نیز سپرده از محل تسهیلات که آقاي قهرمانی (نماینده دادستان) گفت

 
این میزان را هادي رضوي تامین کرده است. 

متهم ردیف اول افزود: من وامم را بخاطر پدرم تسویه کردم وگرنه نمی کردم؛ همه زندگی من پدرم هست و من با اکراه این کار را

 
کردم. این بوي تعفن پرونده سازي است که بلند شده. 

وي خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: شجاعت شما در این است که بگویید در این صد آدم که محکوم کردم راجع به یک نفر

 
اشتباه کردم، من یک ریال به فرهنگیان بدهکار نیستم. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما دوست دارید حرف هایی بزنید که مستندي براي آن نیست. 50 میلیارد گرفته

 
اید که می گویید سپرده و وثیقه داشته اید، می گویم نحوه پرداخت چیست که می گویید غندالی کار را خراب کرد. 

متهم امامی پاسخ داد: من به بیت المال یک ریال بدهکار نیستم که هیچ، طلبکار هم هستم و حاضرم این ادعا را اثبات کنم، بهترین

 
ملک را دادم و سون را تسویه کردم، من به بانک علاوه بر ملک، پول نیز دادم. 

در ادامه وکیل مدافع متهم امامی با دستور قاضی مسعودي مقام در جایگاه قرار گرفت و با قدردانی از ریاست دادگاه گفت: دیروز

 
توانستم 6 جلد پرونده را کپی کنم و زمینه دسترسی من به اسنادي که قابل انتشار بودند، فراهم شد. 

سیدمهدي کریمی فارسی افزود: ما در شعبه 3 بازپرسی سه شکایت مطرح کردیم که یکی مربوط به سفید امضا بودن و سوء استفاده

 
از اسناد بانکی است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: من به همه می گویم که تفکر آقاي مسعودي مقام را در مبارزه با فساد اقتصادي همه جانبه ببینید من
به آقاي سمیعی گفتم که نسبت به این اسناد ایراد داریم و همان اجازه دیروز شما براي من صدق بود و شرمنده مدیر دفتر و

 
کارمندتان شدم که تا آخر وقت ماندند. 



وي اضافه کرد: من علیه هیچ بانکی در جمهوري اسلامی طرح دعوي نکردم؛ وقتی که وارد شدم کارشناسی یک نفره نظر داده بود و
وارد کارشناسی سه نفره شده بود، متوجه شدم اسنادي که بانک سرمایه به کارشناسی یک نفره دادند با اسناد دیگر تطابق ندارد و

 
متوجه شدم وسط اسناد سفید امضا پرانتز باز کردند من اسناد را از اول کپی گرفتم و اکنون در هیئت هفت نفره است. 

فارسی افزود: اگر من خاطره اي از دوره قضایی گفته ام و گفتم نوجوان عدلیه به این دلیل است که ما همه روزي نوجوان عدلیه بوده

 
ایم و این عنوان را براي شما نیز استفاده کردم. ما اینجا آمدیم تا دفاعیات خود را در برابر ارزیابی سه قاضی عادل بگذاریم. 

 
وکیل مدافع متهم امامی افزود: دیروز بحث اسپرسو مطرح شد، من خواهش می کنم وارد این حواشی نشوید. 

 
وي ادامه داد: یکی از چیزهایی که باعث شد در رسانه حرف بزنم. به دوره دادسرا ربط دارد و نه دادگاه. 

وکیل مدافع متهم امامی اضافه کرد: غیر از گزارشات وزارت اطلاعات 6 جلد را به من دادند، ما شکایت کردیم و گفتیم قراردادهاي

 
بانک سرمایه سفید امضا بوده و در برخی جاها دست بردند و برخی جاها نیز سفید است و محل مصرف مشخص نبوده است. 

سیدمحمد امامی تهیه کننده سریال «شهرزاد» است که نامش از سوي نماینده دادستان تهران و برخی متهمان پرونده بانک سرمایه

 
در دادگاه ویژه رسیدگی به مفاسد اقتصادي مطرح شد. 

27 مرداد ماه نخستین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و 33 متهم دیگر به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد. در این

 
جلسه قهرمانی نماینده دادستان به قرائت بخش اول کیفرخواست 240 صفحه اي متهمان و دلایل انتساب جرم پرداخت. 

دومین جلسه دادگاه این پرونده 15 مهر ماه سال جاري برگزار شد و در جلسه دوم نیز بخش دیگري از کیفرخواست توسط امید

 
فولادي و امیر رسول قهرمانی نمایندگان دادستان قرائت شد. 

جلسه سوم دادگاه روز شنبه 19 مهر برگزار شد که در این جلسه متهم ردیف اول فرصت دفاع از خود را به وکیل خود سیدمهدي
کریمی فارسی واگذار کرد و این وکیل دادگستري علی رغم مدت زمان یک ساعت و نیم فرصت دفاع، بدون ورود به دفاع از موکل

 
خود به بیان کلیات پرداخت. 

 
کریمی فارسی گفت: 22 هزار صفحه پرونده نیاز به زمان براي مطالعه دارد. 

رسول امیرقهرمانی نماینده دادستان تهران در یکی از جلسات دادگاه بانک سرمایه گفت: سیدمحمد امامی و احسان دلاویز (متهم
ردیف دوم پرونده) در بانک سرمایه همه کاره بودند و در اعطاي تسهیلات به خود و سایرین دخالت می کردند. امامی بازیگر اصلی
میدان تهاترها با بانک سرمایه بوده است و از طریق ارتباط با دلاویز و فردي که از بستگان رضوي و مدیر شرکت توسعه ساختمان

بانک سرمایه بوده ملک خریده و 30 میلیارد گران تر به شرکت توسعه فروخته است.



بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/21

فرماندار ارومیه گفت: با همکاري بانک هاي  عامل بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه اجرا
شد.

بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی
در ارومیه اجرا شد فرماندار ارومیه گفت: با همکاري بانک
هاي  عامل بیش از 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار

 
روستایی در ارومیه اجرا شد. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی ، علیرضا ملامحمدي زاده
فرماندار ارومیه گفت: هزار و 100 میلیارد و 386 میلیون
ریال طرح اشتغال زایی با همکاري بانک هاي عامل،
دستگاه هاي اجرایی و نهاد هاي حمایتی در این شهرستان

 
امسال اجرایی شده است . 

او اظهار کرد: این میزان اعتبار اشتغالزایی براي اجراي 447 طرح در زمینه هاي مختلف به متقاضیان این شهرستان پرداخت شده که

 
زمینه ایجاد اشتغال پایدار را براي هزار و 717 نفر از جوانان روستایی در ارومیه ایجاد کرده است . 

ملامحمدي زاده افزود: صندوق کارآفرینی امید با 226 طرح در رتبه نخست، بانک کشاورزي با 95 طرح در رتبه دوم و پست بانک با

 
66 طرح و توسعه تعاون با 60 طرح در رتبه هاي بعدي بیشترین پرداخت تسهیلات به متقاضیان را در شهرستان در اختیار دارند . 

فرماندار ارومیه اضافه کرد: اجراي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی در سطح شهرستان ارومیه با اهتمام دولت تدبیر و امید نشان از
توجه به روستا ها و جلوگیري از مهاجرت به شهرهاست .



193میلیارد تومان تسهیلات اشتغال به روستاییان کرمانشاه پرداخت شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان کرمانشاه گفت: از سال 97 تا کنون پنج هزار و 450 فقره تسهیلات

 
قرض الحسنه به ارزش 193 میلیارد تومان در حوزه اشتغالزایی روستایی پرداخت شده است. 

روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، طاهرعظیمی فشی در مراسم افتتاح طرح هاي برتر استانی
صندوقکارآفرینی امید گفت: از سال 97 تا کنون 823 فقره تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزاییبدون سپرده گذاري حوزه روستایی و

 
عشایري در استان با مبلغ 83 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

 
بهگفته وي در حوزه زلزله روستایی نیز تعداد تسهیلات پرداخت شده چهار هزار فقره بامبلغ 86 میلیارد تومان است. 

عظیمیفشی ادامه داد: در حوزه متقاضیان روستایی دستگاه هاي حمایتی نظیر کمیته امداد،بهزیستی و سایر بخش ها نیز تعداد

 
546فقره تسهیلات به ارزش 235 میلیارد تومانپرداخت شده است. 

بهگفته وي پرداخت این تسهیلات در زمینه هاي مختلف کشاورزي، صنایع دستی ، ورزش وجوانان ، عشایري، آي تی، دانش بنیان ،

 
بهداشت و درمان و نیز صنایع کوچک بوده است. 

 
123صندوق خُرد محلی تسهیلات گرفته اند 

پرداختتسهیلات تا سقف 250 میلیون تومان به صندوق هاي خُرد محلیزنان روستایی از دیگر برنامه هاي صندوق کارآفرینی امید بود

 
که عظیمی به آن اشاره کردو گفت: این تسهیلات نیز بدون نیاز به سپرده پرداخت شده اند. 

وي افزود: در 2 سال اخیر 123صندوق خُرد محلی زنان روستایی تسهیلات دریافت کرده اند که طبقهدف گذاري هاي انجام شده تا

 
پایان سال نیز 200 صندوق محلیدیگر نیز هر یک تا سقف 250 میلیارد تومان تسهیلات دریافت خواهندکرد. 

 
اجرایطرح هر روستا یک محصول در داریان و فش 

سرپرستصندوق کارآفرینی امید کرمانشاه در ادامه به طرح هر روستا یک محصول نیز اشاره کرد وگفت: طبق این برنامه روستاهایی که

 
در زمینه تولیدات خاصی در استان فعالیتدارند، شناسایی و حمایت می شوند. 

عظیمی فشیافزود: به عنوان مثال روستاي داریان شهرستان پاوه در زمینه تولید ماهیان سردآبیفعالیت دارد که تا کنون 27 مزرعه

 
پرورش ماهی در این روستا باتسهیلاتی به مبلغ 15 میلیارد تومان مورد حمایت قرار گرفتهاند. 

بهگفته وي حدود 100 خانوار نیز در دهستان فش کنگاوردرآمدشان در زمینه تولید آلات موسیقی است که تا کنون 47 کارگاه در

 
این روستا با تسهیلاتی به مبلغ یک میلیارد و 700 میلیون تومان مورد حمایت قرار گرفته اند. 

اواز روستاهاي «پیران» در سرپل ذهاب و نیز «چرمله» در سنقر و کلیایی به عنوان دیگرروستاهاي مورد هدف این طرح نام برد که

 
مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

 
ضمانتوام در صندوق کارآفرینی آسانتر از شبکه بانکی 

شرایطضمانت وام هاي صندوق کارآفرینی امید دیگر موضوعی بود که عظیمی فشی به آن پرداخت وگفت: صندوق کارآفرینی امید
آسانترین شکل تضمین تسهیلات را در بین شبکه بانکی کشوردارد به گونه اي که سند زمین هاي کشاورزي ، خانه هاي روستایی،

 
جوازهاي کسب و حتیضامن بازنشسته و نظامی پذیرفته می شوند. 

ویدر ادامه دیگر وجه تمایز صندوق کارآفرینی امید با شبکه بانکی را در گردش دروناستانی منابع مالی آن بیان کرد و گفت: بازپراخت

 
تسهیلات به صورت گردشی در قالبتسهیلات جدید دوباره در درون استان واگذار می شوند. 

 
کرمانشاهرتبه اول کشوري پرداخت تسهیلات 



عظیمیدر ادامه در خصوص رتبه کشوري کرمانشاه نیز گفت: استان از نظر رتبه و مبلغ پرداختیمقام اول کشور را دارد و و در مجموع

 
در 2سال اخیر 222 میلیارد تومانتسهیلات قرض الحسنه پرداخت شده است. 

بهگفته وي فقط براي تسهیلات زلزله شهرستان ثلاث باباجانی در 2 سال اخیر 50 میلیارد و در شهرستان سرپل ذهاب 37 میلیارد

 
تومان پرداخت شده است که این رقم حتی نسبت به پرداختتسهیلات در برخی از استان هاي کشور بیشتر است. 

عظیمیدر پایان سقف تسهیلات پرداختی طرح هاي اشتغالزایی روستایی را تا 2میلیارد تومان در اختیار مدیراناستانی و تا چهار میلیارد

 
تومان خارج از اختیار مدیران استانی اعلام کرد و افزود:سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري نیز 30 میلیون تومان است. 

 
ازجمعیت 2 میلیون نفري کرمانشاه، 500 هزار نفر معادل 26درصد در 2 هزار و 595 روستاي استان زندگی می کنند. 
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خیز بلند دلگان به سوي صنعتی شدن

خیز بلند دلگان به سوي صنعتی شدن

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/21

خیز بلند دلگان به سوي صنعتی شدن مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی سیستان و بلوچستان گفت: دلگان سیستان و
بلوچستان به سوي صنعتی شدن گام بر می دارد. مهندس "علیرضا راشکی " اعلام کرد: مطالعات امکان سنجی و ایجاد ناحیه

صنعتی دلگان به عنوان یکی از مناطق با ظرفیت گسترده در استان سیستان و بلوچستان (...) نوشته ...

خیز بلند دلگان به سوي صنعتی شدنمدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی سیستان و بلوچستان گفت: دلگان سیستان و بلوچستان به

 
سوي صنعتی شدن گام بر می دارد. 

مهندس "علیرضا راشکی " اعلام کرد: مطالعات امکان سنجی و ایجاد ناحیه صنعتی دلگان به عنوان یکی از مناطق با ظرفیت گسترده

 
در استان سیستان و بلوچستان از جمله گاه هاي موثري است که براي صنعتی شدن منطقه دلگان برداشته شد. 

وي اضافه کرد: از دیگر اقداماتی که در این راستا شرکت شهرکهاي صنعتی استان برداشته است تدوین اطلس سرمایه گذاري براي این

 
منطقه است. 

 
طرح هاي صنعتی داراي مزیت اقتصادي 

رییس هیات مدیره شرکت شهرکهاي صنعتی سیستان و بلوچستان تصریح کرد: در این اطلس ضمن مطالعه شرایط منطقه ، تمامی

 
ظرفیتهاي سرمایه گذاري در این منطقه شناسایی شده و در نهایت طرح هاي صنعتی داراي مزیت اقتصادي نیز معرفی شده اند. 

مهندس راشکی در حاشیه جلسه با سرمایه گذاران منطقه دلگان ، ایرانشهر و بمپور در محل ساختمان فرمانداري این شهرستان
 خاطر نشان کرد: ظرفیت هاي ناب گسترده شده در این منطقه  در بخش هاي مختلف کشاورزي و معدن  می تواند متحول کننده

 
وضعیت اقتصادي یک منطقه و بهبود شرایط اشتغال آن باشد. 

 
منبع : شرکت شهرکهاي صنعتی سیستان و بلوچستان 

 
مطالب دیگر در حوزه شرکت شهرکهاي صنعتی را در توریسم پرس دنبال کنید 

برچسب ها: خیز بلند دلگانشرکت شهرکهاي صنعتی سیستان و بلوچستانمهندس " علیرضا راشکی



جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان (عج) استان اصفهان خبرداد؛ اهداي بسته

هاي معیشتی، لوازم التحریر و اشتغال در مرحله سوم کمک مؤمنانه

شماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/21
منبع: روابط عمومی سپاه

پاسداران

به گزارش سپاه نیوز؛ مقوا ساز جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان (عج) استان اصفهان در خصوص اهمیت فضاي مجازي در
حال حاضر اظهار کرد: اهمیت فضاي مجازي با شیوع ویروس کرونا بیشتر شد و در آیین هایی مانند 40 سالگی دفاع مقدس

برنامه هاي جذابی در موضوعات مختلفی در این فضا برگزار شد.   جانشین فرمانده سپاه ...

سپاه نیوز: جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان (عج) استان
اصفهان گفت: قصد داریم کمک مؤمنانه را در موضوعات
مختلفی مانند بسته هاي معیشتی، لوازم التحریر و اشتغال
ادامه دهیم؛ کمک می کنیم تا بسته هاي موضوعی براي

 
ایجاد اشتغال کوچک با کمک مردم انجام شود. 

به گزارش سپاه نیوز؛ مقوا ساز جانشین فرمانده سپاه
صاحب الزمان (عج) استان اصفهان در خصوص اهمیت
فضاي مجازي در حال حاضر اظهار کرد: اهمیت فضاي

مجازي با شیوع ویروس کرونا بیشتر شد و در آیین هایی مانند 40 سالگی دفاع مقدس برنامه هاي جذابی در موضوعات مختلفی در

 
این فضا برگزار شد. 

 
  

جانشین فرمانده سپاه صاحب الزمان (عج) استان اصفهان گفت: نیروهاي جوان، مؤمن و انقلابی اصفهان در اقشار مختلف بسیج برنامه

 
هاي متخلف و متعددي را در در فضاي مجازي برگزار کردند که جاي تقدیر دارد. 

 
  

وي با اشاره به برگزار مرحله سوم کمک مؤمنانه در اصفهان بیان کرد: مرحله سوم کمک مؤمنانه از اربعین حسینی تا 17 ریبع انجام

 
می شود و بسیج با تمام توان در کنار کمک مردم و هئیت هاي مذهبی وارد عرصه شده است. 

 
  

مقوا ساز تصریح کرد: قصد داریم کمک مؤمنانه را در موضوعات مختلفی مانند بسته هاي معیشتی، لوازم التحریر و اشتغال ادامه دهیم؛

 
کمک می کنیم تا بسته هاي موضوعی براي ایجاد اشتغال کوچک با کمک مردم انجام شود. 



 
  

وي با بیان اینکه در نظر داریم در مناطق محروم براي اقتصاد هاي خرد و کوچک تسهیلات دهیم و حمایت کنیم، خاطر نشان کرد:
یک اردو جهادي ویژه هم در مناطق حاشیه استان همراه با ارائه خدمات پزشکی و درمانی، عمرانی انجام می شود؛ که مرحله اول آن،

همزمان با شروع ماه ربع الاول در منطقه پشتکوه دوم فریدونشهر برگزار می شود.



پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم

درآمد جامعه

منبع: شما نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات در قالب تسهیلات
اشتغال زایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و نوسازي مسکن

روستایی، قرض الحسنه ازدواج و ودیعه مسکن از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري پرداخت ...

مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات در قالب تسهیلات
اشتغال زایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و نوسازي مسکن روستایی، قرض

 
الحسنه ازدواج و ودیعه مسکن از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري پرداخت کرده است. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی بانک سپه،
محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي
بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود: رقم تسهیلات
پرداختی بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و

 
600 میلیارد ریال بوده است. 

 
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی،
تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي

 
واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

 
بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه 

چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان
شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت

 
کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب
دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 



 
افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال

 
1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

 
وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. 

چقازردي به روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام
ازدواج پرداختی این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش

 
از 30 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 

وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است.



17 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي سرپل ذهاب زیر پوشش سامانه

گرمسیري
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فرماندار سرپل ذهاب با اعلام اینکه 17 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي این شهرستان اکنون زیر پوشش سامانه گرمسیري
قرار گرفته و زیر کشت است، گفت : اجراي سامانه گرمسیري در بخش تولیدات کشاورزي این شهرستان رونق ایجاد کرده

است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ محبت جمالی نیافرماندار سرپل ذهاب با اشاره به
مزایاي طرح بزرگ سامانه گرمسیري به عنوان یکی از
بزرگترین طرح هاي ملی کشور براي آبادانی و رونق مناطق
مرزي غرب کرمانشاه و به خصوص سرپل ذهاب، گفت :
زمین هایی که تا پیش از اجراي طرح سامانه گرمسیري
دیم بوده امروز با اجراي سامانه هاي آبیاري نوین تحت

 
فشار و بارانی به آبی تبدیل شده است. 

او گفت : این زمین ها علاوه بر غلات اکنون زیر کشت چغندرقند و ذرت است و بخشی نیز به کشت محصولات صیفی شامل گوجه و

 
خیار اختصاص یافته که براي کشاورزان شرایط تولید محصولات کشاورزي را از یک کشت به سه کشت در سال فراهم کرده است. 

نماینده عالی دولت در سرپل ذهاب افزود: بیش از 9 ایستگاه اصلی پمپاژ آب به طول 45 کیلومتر و 18 ایستگاه فرعی تامین آب، خط

 
انتقال 25 هزار هکتار از اراضی کشاورزي منطقه را از این سامانه بهره مند می کند که 17 هزار هکتار آن افتتاح شده است. 

او ادامه داد: در سطح 6 هزار و 681 هکتار از اراضی نیز عملا تاسیسات سامانه اجرایی شده که با رفع نواقص جزیی به زودي این

 
اراضی نیز مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

اشتغال بزرگترین مزیت اجراي طرح جمالی نیا گفت: هر هکتار از این اراضی در بحث کشت محصولات به طور میانگین 20 تن را

 
مشغول به کار کرده و اشتغال بزرگترین تاثیر اجراي این طرح بزرگ بوده است. 

او ادامه داد: اکنون 35 هکتار از اراضی به کشت گیاهان دارویی اختصاص یافته که به طور میانگین هر هکتار از این اراضی زمینه

 
اشتغال 35 تن را فراهم کرده و این خود اهمیت این سامانه را براي اشتغال پایدار مرزنشینان نشان می دهد. 

فرماندار سرپل ذهاب گفت: بازگشت مردم به روستا ها و مهاجرت معکوس مردم از شهر به مناطق روستایی، ایجاد اشتغال، افزایش

 
ارزش افزوده املاك کشاورزي بزرگترین مزایاي اجراي سامانه گرمسیري در اراضی کشاورزي سرپل ذهاب است. 

جمالی نیا ادامه داد: همچنین در خصوص هفت هزار و 200هکتار از اراضی جا مانده از طرح سامانه گرمسیري در حوزه یک هزار و 12



کیلومتر مربع شهرستان از طریق آب نیرو پیگیري هاي لازم انجام شده و با ارایه توجیهات فنی در صدد هستیم تا این اراضی نیز از

 
این طرح برخوردار شود و سقف اراضی تحت پوشش به 32 هزار هکتار برسد. 

او گفت: اجراي سامانه گرمسیري با میلیارد ها تومان اعتبار در شرایطی که کشور با تحریم و مشکلات اقتصادي مواجه است یک هدیه
ارزشمند براي مرزنشینان است و به طور یقین برکات آن در سفره هاي مردم و معیشت آن ها نمود عینی دارد.



پرداخت 500 میلیارد ریال وام به حوزه شیلات کهگیلویه وبویراحمد
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مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد گفت: 500 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت
از سرمایه گذاران حوزه شیلات در استان پرداخت می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، حمزه جانبازي مدیر شیلات سازمان جهاد
کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد گفت: این میزان تسهیلات
به 25 واحد تولیدي براي خرید بچه ماهی یا غذاي آبزیان
به سرمایه گذاران حوزه شیلات کهگیلویه و بویراحمد

 
پرداخت می شود. 

جانبازي افزود: این افراد پس از نام نویسی در سامانه،تایید

 
کارشناسان جهاد کشاورزي و تصویب کارگروه اشتغال براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

 
او بیان کرد: تسهیلات بانکی سرمایه در گردش با سود 14 تا 16درصد و با دوره بازپرداخت یک ساله پرداخت می شود. 

 
جانبازي گفت: تمدید بودن مجوزهاي آب،نظام مهندس و دامپزشکی از شرایط پرداخت تسهیلات بانکی سرمایه در گردش است. 

مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزي استان افزود: اختصاص ارز یارانه اي براي خرید بچه ماهی که از کشورهاي خارجی تامین می

 
شود از راهکارهاي حمایت از صنعت شیلات استان در سال جهش تولید است. 

جانبازي بیان کرد: سالیانه 18هزار تن ماهی در کهگیلویه و بویراحمد تولید می شود اما امسال به دلیل انتشار ویروس کرونا تولیدات

 
آبزي پروران در استان کاهش یافته است. 

 
او تعداد فرصت هاي شغلی مستقیم ایجاد شده صنعت استان را 2هزار و 600نفر ذکر کرد. 

جانبازي گفت: اجراي طرح مطالعاتی امکان سنجی پرورش ماهی در بخش هاي آبریز استان از راهکارهاي اطمینان بخشیدن به

 
کارآفرینان براي سودآور بودن آینده سرمایه گذاري آنان است. 

 
او افزود:براي تکمیل این طرح 30 ایستگاه اندازه گیري فیزیکی و شیمیایی پرورش ماهی در بخش هاي آبریز استان ایجاد می شود. 



کهگیلویه و بویراحمد یکی از قطب هاي تولید ماهی قزل آلا در کشور است به طوري که حدود 1.6 درصد تولید ماهیان سردآبی

 
جهان و 10 درصد تولید ماهیان سردآبی کشور را تأمین می کند. 

 
250 واحد تولیدي پرورش ماهی در کهگیلویه و بویراحمد وجود دارد. 

این استان با دارا بودن حدود 10 درصد منابع آبی و 11 و نیم میلیارد مترمکعب روان آب، 10 درصد تولید ماهیان سردآبی کشور را

 
در خود جاي داده است. 

 
این استان 270 هزار هکتار زمین کشاورزي دارد که 160 هزار هکتار آن زراعی است. 

استان 723 هزار نفري کهگیلویه و بویراحمد در جنوب غربی ایران دارد.



کشت زعفران هواکشت در دانشگاه رازي
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مجري طرح کشت زعفران گلخانه اي به روش ایروپونیک (هواکشت) دانشگاه رازي کرمانشاه گفت : دانشگاه رازي اقدام به
کشت زعفران هواکشت در ساختمان آزمایشگاه مرکزي این دانشگاه کرد .

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ یاسین نوروزي مجري طرح کشت زعفران گلخانه
اي به روش ایروپونیک (هواکشت) دانشگاه رازي کرمانشاه
گفت : به منظور تلاش در راستاي اشتغال زایی و
کارآفرینی دانشجویان، انجمن علمی مهندسی تولید و
ژنتیک گیاهی با حمایت معاونت فرهنگی و اجتماعی
دانشگاه رازي اقدام به کشت زعفران هواکشت در ساختمان

 
آزمایشگاه مرکزي این دانشگاه کرد. 

او گفت : به واسطه مزیت هاي زیاد و ارزش افزوده بالاي زعفران، پرورش این گیاه در کشور هاي پیشرفته جهان براي رسیدن به
سوددهی بالا داراي اهمیت ویژه اي است، از جمله این کشور ها می توان به چین اشاره کرد که برنامه هاي مهمی را در راستاي

 
دستیابی به کشت این گیاه با ارزش دنبال می کند. 

او افزود: به همین دلیل استفاده از روش هاي صنعتی و مدرن در کشت این گیاه مورد توجه قرار گرفته است، یکی از این روش ها،
کشت آیروپونیک یا هواکشت زعفران است، در این روش در مرحله تولید جوانه گل و تا زمان برداشت گل ها نیاز به زمین کشاورزي و

 
خاك براي پرورش محصول نیست. 

نوروزي، صرفه جویی در مصرف آب، کنترل آسان بیماري ها و آفات و کنترل دما و رطوبت، بازگشت سریع سرمایه، کاهش هزینه هاي

 
کاشت، داشت و برداشت از مزایاي این نوع کشت عنوان کرد. 

 
او افزود: در این نوع از کشت زعفران امکان کاشت حدود چهار الی 6 تن پیاز زعفران در 100 مترمربع نیز وجود دارد. 

او ادامه داد: در این طرح علاوه بر آموزش دانشجویان به صورت عملی، اهداف دیگري در قالب فعالیت هاي پژوهشی با مقایسه پیاز
هاي کشت شده از پنج شهرستان کرمانشاه، جوانرود، نیشابور، تربت حیدریه و قائنات از نظر تاثیر بر عملکرد کمی و کیفی زعفران

 
بررسی خواهد شد. 

مجري طرح کشت زعفران هواکشت دانشگاه رازي کرمانشاه گفت: انجمن علمی مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی دانشگاه رازي، براي
آموزش کشت زعفران به روش گلخانه اي براي مناطقی از استان که دماي هوا در آنجا بالاي 40 درجه سانتیگراد است و امکان کشت
این محصول به صورت مستقیم داخل زمین وجود ندارد و همچنین در راستاي اشتغالزایی دانشجویان و دانش آموختگان و افراد عادي



 
در بخش کشاورزي آمادگی خود را اعلام می کند. 

نوروزي افزود: این انجمن علاوه بر آموزش در حوزه بازاریابی و فروش این محصول با تمام ارگان هاي دولتی و بخش خصوصی
همکاري می کند .



عملیات آسفالت ریزي شبکه معابر شهرك صنعتی اردبیل به زودي آغاز می

شود
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استاندار اردبیل گفت: عملیات زیرسازي و بهسازي شهرك صنعتی اردبیل با تامین اعتبار مناسب به زودي آغاز می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اردبیل، اکبر بهنام جو، استاندار اردبیل در بازدیداز
شهرك صنعتی شماره 2 اردبیل و بررسی مشکلات واحد
هاي این شهرك گفت:علاوه بر بهسازي شبکه هاي معابر
شهرك صنعتی، اعتبار عملیات اجرایی توسعه تصفیه خانه
فاضلاب این شهرك نیز تامین شده و پیمانکار مشخص

 
شده است. 

او با بیان اینکه در سال جهش تولید اقدامات زیادي در بخش صنعت به واسطه بخش خصوصی انجام شده است گفت: بخش خصوصی

 
در جبهه مقدم جنگ اقتصادي قرار دارد و مسوولان براي مشکلات و موانع سرمایه گذاران باید نهایت تلاش خود را بکار گیرند. 

استاندار اردبیل افزود: در بازدید از چند واحد تولیدي در حوزه هاي مختلف مشکلات و موانع آن ها بررسی که بعضی از مشکلات در

 
محل تولید پیگیري و حل شد و بعضی نیز براي تسهیل به ستاد تسهیل و رفع موانع ارجاء داده شد. 

بهنام جو از حل موانع تسهیلات کارخانه نساجی اردبیل خبر داد و گفت: با مدیر بانک ملی براي حمایت از خط تولید این واحد توافق
شد که 2 فقره وام50 میلیارد تومانی براي این بخش اعطا کند تا ضمن احیاي این واحد تولیدي راکد با راه اندازي خط تولید فاز دوم

 
بیش از 150 نفر صاحب شغل پایدار می شوند. 

او همچنین در رابطه با تکمیل واحد تولیدي سموم کشاورزي در شهرك صنعتی اردبیل تصریح کرد: سموم دفع آفات بذور و علف
کش با قیمت گزاف به دست کشاورز می رسد که با راه اندازي این بخش تولیدي قیمت تمام شده یک پنجم بهاي تمام شده در بازار
آزاد به دست مصرف کننده در استان می رسد که از لحاظ کیفی و کمی قابل مقایسه در محصولات موجود وارداتی در بازار گزارش

 
کرده اند که ضمن پیگیري و حل مشکل برق این واحد 100نفر به صورت مستقیم در این بخش شاغل می شوند. 

استاندار اردبیل در رابطه با احیاي خط تولید پوشاك جباري نیز اعلام کرد: به جهت مشکلات شخصی که از سال 93 راکد بوده با
احیاء و بهسازي مجدد به مدار تولید بر می گردد که در نهایت به اشتغال بیش از صد نفر در محل طرح و صد ها نفر در محل سکونت

 
خود منجر می شود که تسهیلات لازم سرمایه در گردش و ثابت نیز براي این واحد ها هماهنگی شد. 

بهنام جو ادامه داد: در ارتباط با واحد بسته بندي حبوبات و چاي که چند سال بصورت راکد رها شده بود توسط سرمایه گذار
خریداري شده و در شرف راه اندازي است و کسري اعتبار 4 میلیارد تومان این سرمایه گذار نیز به صورت تسهیلات با بانک عامل



 
هماهنگی شد و تا دهه فجر این خط تولید با اشتغال زایی مناسب افتتاح می شود. 

او در بخش دیگري از سخنان خود در رابطه با کارخانه تولید باتري خودرو اظهار کرد: مدیریت واحد تولیدي اشجع باتري از اهلیت

 
خوبی برخوردار است که در طول سه سال میزان تولید خود را در فاز اول به 500 هزار قطعه رسانده است. 

استاندار اردبیل اضافه کرد:براي راه اندازي فاز دوم در تامین آب مشکل داشتند که این مشکل نیز با هماهنگی و پیگیري هاي لازم با

 
دستگاه هاي اجرایی مرتفع می شود. 

بهنام جو پیشرفت و جهش این مجموعه را حاصل تدبیر و پشت کار این سرمایه گذار بر شمرد و افزود: با راه اندازي فاز دوم که در

 
طرح توسعه قرار دارد میزان تولید باطري به یک میلیون قطعه خواهد رسید و 90 نفر اشتغال زایی می شود. 

او ادامه داد: در برنامه ریزي این واحد تولیدي 2میلیون دلار صادرات پیش بینی شده که در صورت افزایش تولید، این میزان افزایش
می یابد و این در حالی است که در استان و کشور به این محصولات نیاز اساسی وجود دارد.



برداشت انواع گیاه دارویی از مزارع اردل

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/21

18 هزار و 400 کیلوگرم انواع گیاه دارویی در شهرستان اردل برداشت شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، روح االله سعیدي مدیر جهاد کشاورزي اردل گفت:
امسال افزون بر 18 هزار و 400 کیلوگرم انواع گیاه دارویی
داراي ارزش افزوده، در این شهرستان تولید و روانه بازار

 
شد. 

او افزود: گیاهان دارویی شهرستان شامل آویشن، گل
محمدي، زعفران، موسیر، هواچوبه، زرین گیاه، کرفس،

مورد، مخلصه، چوك، سوداب، مرزنجوش، شاه تره، ریواس و گل گاوزبان در حدود 17 هکتار است که براي 31 نفر به صورت مستقیم

 
اشتغال ایجاد کرده است. 

 
بیشتر بخوانید 

- نبود صنایع تبدیلی مهمترین عامل خام فروشی گیاهان دارویی در چهارمحال و بختیاري سعیدي، از پرداخت افزون بر یک میلیارد و
500 میلیون ریال تسهیلات بانکی کم بهره به بهره برداران این شهرستان در سال زراعی جاري خبر داد و اضافه کرد: در منطقه دشت
دیناران افزون بر یکهزار و 200 هکتار و منطقه میانکوه 700 هکتار و دشت اردل 300 هکتار اراضی مستعد و پتانسیل براي کشت

 
گیاهان دارویی وجود دارد که امسال 149 هکتار آن براي توسعه مزارع گیاهانی دارویی شناسایی قرار گرفته است. 

او، وسعت اراضی کشاورزي این شهرستان را 21 هزار هکتار عنوان کرد و ادامه داد: از این میزان 19 هزار هکتار اراضی زراعی و دو

 
هزار هکتار باغی است، که بخش عمده آن ها از رودخانه ها و چشمه سار ها تغذیه می شود. 

سعیدي گفت: با مساعدشدن شرایط بارندگی در 2 سال گذشته وضعیت تامین آب کشاورزي این منطقه نسبت به چندین سال

 
خشکسالی بهبود یافته است. 

او اجراي آبیاري نوین در یک هزار هکتار از اراضی آبی کشاورزي شهرستان در چند سال گذشته را یادآورشد و افزود: امسال نیز اجراي

 
سیستم آبیاري نوین در 400 هکتار از زمین هاي مستعد باغی و زراعی شهرستان در حال انجام است. 

سعیدي با اشاره به تولید سالانه 98 هزار و 810 تن انواع محصولات باغی، زراعی، شیلات و دامی در بخش کشاورزي این شهرستان



اضافه کرد: این شهرستان با تولید سالانه 218 تن سبزي و صیفی، چهار هزار و 180 تن محصولات باغی و 45 هزار و 940 تن
محصولات زراعی، بخش عمده اي درآمد جمعیت شهرستان از بخش کشاورزي ارتزاق می کنند.



حدود 10 هزار قطعه قزل آلا در استخر هاي پرورش ماهی سیستان و بلوچستان

رهاسازي شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرکل شیلات سیستان و بلوچستان (آب هاي داخلی) گفت: حدود 10 هزار قطعه بچه ماهی قزل آلا در استخر هاي
پرورش ماهی منطقه سیستان، زاهدان، خاش و تفتان رها سازي شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زاهدان ،عیسی میرانی شاهرودي مدیرکل شیلات
سیستان و بلوچستان گفت: پیش بینی می شود امسال
150 هزار قطعه بچه ماهی قزل آلا در سیستان و

 
بلوچستان توسط شیلات رهاسازي شود. 

او گفت: وزن اولیه قزل آلاي رهاسازي شده در استخر هاي
پرورش ماهی در سیستان و بلوچستان حدود 50 گرم و در

 
زمان برداشت به طور متوسط بین 500 تا 600 گرم خواهد بود. 

 
مدیرکل شیلات سیستان و بلوچستان افزود: این میزان بچه ماهی براي 70 تا 80 نفر در این استان اشتغال ایجاد کرده است. 

او بیان کرد: پرورش قزل آلا در سیستان و بلوچستان از نیمه دوم سال آغاز می شود، اما امسال به دلیل تغییرات دمایی نسبت به

 
پارسال کمی زودتر آغاز شده و وزن بچه ماهی ها نیز بیشتر از گذشته است. 

شاهرودي گفت: پیش بینی می شود در پایان فصل پرورش حدود 75 تا 80 تن ماهی قزل آلا از استخر هاي پرورش ماهی سیستان و

 
بلوچستان برداشت و روانه بازار مصرف شود. 

او افزود: قزلآلاي تولید شده در استخر هاي پرورش ماهی سیستان و بلوچستان در خود این استان مصرف می شود.



توسعه مشاغل خانگی در مناطق دورافتاده استان ایلام

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/21

ایلام- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام از توسعه مشاغل خانگی در مناطق دورافتاده استان ایلام با همکاري
کمیته امداد و اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خبر داد.

ایلام- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام از
توسعه مشاغل خانگی در مناطق دورافتاده استان ایلام با
همکاري کمیته امداد و اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، شکراالله شیرخانی ظهر دوشنبه در
دیدار با مدیرکل کمیته امداد ایلام اظهار کرد: کمیته امداد
در زمینه اشتغالزایی براي قشر بیکار جامعه از دستگاه هاي
برتر و بسیار موفق استان بوده و هر ساله یک عملکرد عالی

 
در این زمینه دارد. 

وي بیان کرد: یکی از اقدامات بسیار موفق امداد در زمینه ایجاد اشتغال توسعه مشاغل خانگی بوده که عملکرد امداد در این نیز بسیار
خوب بوده و ما هم اکنون در دورترین مناطق این استان خصوصاً مناطق روستایی شاهد مشاغل خانگی موفق امداد این استان هستیم.

وي با بیان اینکه اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی همواره از برنامه هاي امداد در زمینه اشتغالزایی حمایت کرده است، تصریح کرد:
بین این دستگاه و کمیته امداد همواره همکاري و تعامل بسیار خوبی وجود داشته است و همچنان آماده همکاري با امداد در این

 
زمینه هستیم. 

شیرخانی ادامه داد: هدف ما از اینگونه همکاري ها این است که مددجویان کمیته امداد بتوانند به یک قشر تولید کننده و فعال در این
استان تبدیل شوند همچنان که تاکنون اقدامات بسیار خوبی در این زمینه صورت گرفته است.



امامی در دادگاه: از بازیگران شهرزاد عذرخواهی می کنم/ قربانی شدم

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/21

چهارمین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات محمد امامی به ریاست قاضی مسعودي مقام در حال برگزاري است.

به گزارش آرانیوز، چهارمین جلسه رسیدگی به اتهامات
محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده به ریاست قاضی

 
مسعودي مقام صبح امروز برگزار شد. 

متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا سخنم با
اهالی رسانه است. بدیهی ترین خواسته من این است که به
همان میزان که کیفرخواست را پوشش دادید دفاعیات من
را نیز پوشش دهید. بزرگترین مشکل من طی این چند

 
سال بایکوت رسانه اي بوده. 

متهم امامی گفت: در ادامه از ظلم بزرگی که در حق بازیگران شریف سریال شهرزاد شد و از آنها به دلیل همه توهین هایی که به
خاطر من صورت گرفته بود، با تمام وجود عذرخواهی می کنم و از نامه حمایتی که براي مرخصی من نوشتند کمال تشکر را دارم. از

 
اینکه به خاطر این نامه مورد حمله رسانه هاي قرار گرفتند عذرخواهی می کنم. 

این متهم گفت: من از کودکی کار کردم و ساخته ام و می سازم. تشنه شهرت نبودم و نیستم و از دقایق زندگی براي تحقق رویاهایم

 
استفاده کردم و کارنامه ام مستندترین متن دفاعیه من است. 

متهم امامی گفت: آقاي قهرمانی در تلاش هستی که زمینه برچیده شدن سفره صدها نفوذ را فراهم کنی و آنچه که گفتی و کردي

 
فساد ستیزي نبود. 

وي در ادامه با اشاره به عناوین برخی از سریال ها و فیلم هایی که خود در تولید آن ها نقش داشته است گفت: این ها همه محصول

 
ذوق و خلاقیت من به سینما است. 

متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: من نیز امکان دادخواهی از خدا را داشتم و تا جایی که توانستم از جهان تصویر

 
زیبا وامید بخش ساختم. 

متهم امامی گفت: دادستان وقتی ورود می کند که حق کشی عمومی صورت گرفته باشد. آقاي قهرمانی در همین حوالی مردي را می
شناسم که کارآفرین است و جایزه دریافت نمود و قربانی هیاهویی شد که شما ساختید او کسی نیست جز سید محمد امامی مالک

 
تصویر گستر پاسارگاد. 

 
وي بیان کرد: از سال 90 تا 98 وام تولیدي و ارز دولتی نگرفتم. 



متهم امامی گفت: بالاترین رتبه آي ام دي بی در سریال هاي بخش خصوصی را دارم، محصول من پلی کربنات است و من وام

 
صادراتی نگرفتم 

این متهم گفت: اردیبهشت سال 96 پس از شش ماه سخت در زندان در دانشگاه تورنتو وقتی از علت بازداشت من پرسیده شد گفتم
که قوه قضائیه با عدالت کارش را انجام می دهد و غیرتم اجازه نداد که بی اخلاقی عده اي را به نام کشور حساب کنم و حیثیت نظام

 
و ایران لکه دار شود. 

وي گفت: نمی دانم چه دفاعی کنم، چون نمی دانم چه پرونده اي دارم چرا که اصلاً پرونده اي ندارم و این پرونده نیست، من با

 
موجودیت واقعی سر و کار ندارم. 

 
در ادامه متهم امامی افزود: پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. 

 
متهم امامی گفت: هرچیزي تاریخ مصرف دارد کمی این شانتاژها نخ نما شده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان افزود: اگر من حقی بر گردن بیت المال دارم تو به باور و اعتقاد مردم بدهکاري. 

در ادامه متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: دروغ ها را بی جا، جابه جا نکنید، نشر اکاذیب و اتهام بی دلیل حکم تولد

 
یک شایعه را دارد. 

در ادامه متهم خطاب به قاضی مسعودي مقام گفت: گزارش ضابطین درباره یک موضوع مشترك در پرونده من با یکدیگر متفاوت

 
است. 

 
امامی ادامه داد: در مقابل همین تریبون تقاضا می کنم پرونده من کارشناسی شود و تقاضاي اجراي عدالت دارم. 

متهم امامی افزود: در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه با توجه به مشخص بودن موضوع تسهیلات و روند ردیابی وجوه متهمان تماماً

 
پرونده به کارشناسی رفته است. 

 
وي افزود: در این بیش از 30 ماه که از بازداشت من گذشته است همه سعی من بر آن بود تا به عنوان متهم نباشم اما چه کنم! 

 
متهم امامی در ادامه بیان داشت: با تمام اجحافی که به من رفت جام شوکران را نوشیدم و امروز در محضر دادگاه هستم. 

 
متهم امامی در ادامه گفت: آقاي قهرمانی باید پاسخگوي فعل ها و ترك فعل هایش باشد سه سال است بازداشت هستم. 

 
متهم امامی گفت: من 2 بار آمدم دفتر شما آقاي مسعودي مقام؛ اما شما حتی یک دقیقه هم به من اجازه صحبت ندادید. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: صحبت و بیان دفاعیات باید در جلسه رسیدگی در دادگاه باشد. 

قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم امامی گفت: شما می توانید دفاعیات خود را مطرح کنید؛ به طور مثال بگویید که علیه من



سندسازي شده است، اما نمی توانید کلی گویی کنید؛ پرونده قضات متعدد داشته و آقاي قهرمانی به عنوان نماینده دادستان باید از
کیفرخواست دفاع کند و ممکن است شما از ادله مطرح شده از جانب وي ایراد بگیرید بنابراین می توانید یک به یک این ایرادات را در

 
قالب دفاعیات خود مطرح کنید. 

رئیس دادگاه اظهار داشت: اگر وارد شوید و توضیح دهید که چقدر مستندات دارید و چه دلایلی را ارائه می دهید مفید است چرا که

 
برخی از متهمان و وکلا دفاعیاتشان مرتبط با شماست. 

متهم امامی گفت: از بنده نخواهید که جز به جز وارد شوم آقاي قهرمانی دروغ گفته و مسائل کلی تر از را نیز مقرون به واقع نمی

 
گوید. 

 
رئیس دادگاه اظهار کرد: ما بر اساس کیفرخواست اقدام می کنیم. 

رئیس دادگاه در این بخش از جلسه اظهار کرد: در پرونده کارکنان بازرسی در باب ارتشا و غیره مخاطب شما هستید، ادعاهایی
پیرامون همکاري برخی با شما مطرح است و شکایت ناظر به شما و دیگر افراد است. در تحقیقات مقدماتی آقاي استیجانی و غیره

 
مطالبی را گفتند و اگر لازم باشد مستنداتی که شاید برخی به شما منتسب است ارائه خواهد شد. 

متهم امامی گفت: از سال 95 تا امروز نامه هاي متعددي را براي مسئولان بانک نوشتم و املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان را به
نام بانک زدم. بنده در سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد. در تیر ماه نیز زاهدي بازداشت شد و در
مرداد ماه نیز خانواده غندالی بازداشت شدند. مهر نیز خودم بازداشت شدم و سپس آزادم کردند و به کانادا رفتم و بازگشتم در نتیجه

 
هیچ دلیلی نداشت تا با این لباس در اینجا حاضر باشم،. 

 
متهم امامی عنوان کرد: من و حاجیان از آقاي قهرمانی شکایت کردیم. 

رئیس دادگاه اظهار کرد: زمانی که شما دفاعتان روند منطقی داشته باشد پاسخ نیز دارد، شما بگویید این تسهیلات که در بند بند

 
کیفرخواست آمده، پاسختان چیست و نماینده دادستان نیز باید توضیحات خود را ارائه دهد. 

متهم امامی بیان کرد: بهترین املاك من را بانک در بهترین نقاط در اختیار داشت، اما پاي گران نمایی را وسط کشیدند و کارتون

 
خواب ها را به من چسباندند. 

متهم امامی در ادامه گفت: ارزش املاك من چندین برابر بدهی هایم است. در هیچیک از کارهایم بیشتر از نیم ساعت وقت نمی

 
گذارم. 

در ادامه متهم محمد امامی گفت: فایل صوتی اي در اختیار دارم که از جلسه مدیران بانک سرمایه و با حضور بنده بوده است. در این
فایل صوتی بنده گفته ام اگر حق الناسی گردنم است بدون پیش شرطی آن را پرداخت می کنم اما به من گفتند ملک هایت را به تو

 
پس نمی دهیم؛ آقاي قاضی از شما می خواهم این فایل را بشنوید و جمع بندي کنید. همین را به عنوان دفاع آخرم بپذیرید. 

 
امامی خطاب به نماینده دادستان گفت: وصول اسناد بانک را به من نشان دهید، من کجا باید هزینه می کردم؟ 



 
این متهم از قاضی خواست تا پرونده به کارشناسی ارجاع شود. 

قاضی مسعودي مقام در پاسخ به وي گفت: وقتی تسهیلاتی به شما مربوط نبوده و آن را به شما منتسب کردند شما می توانید مدرك

 
آن را ارائه دهید و هرکدام ابهام داشت می توان به کارشناسی داد که کارشناسی هم آن را حسابرسی می کند. 

متهم امامی به ادامه دفاعیات خود پرداخت و گفت: از آقاي قهرمانی می خواهم که مشخص کنند آیا بانک از این وام و معاملات سود

 
برده است یا خیر و آن را نشان دهند. 

متهم امامی ادامه داد: این رقم تسهیلات در مقابل گردش مالی شرکت هاي من اعم از بازرگانی و فرهنگی، آیا 20 درصداز کل سرمایه
گذاري من بوده است؟ شما چه تصوري از پروژه هاي ساخته شده از سوي من یا درحال ساخت دارید که گمان می کنید من اموال

 
بانک سرمایه را تاراج کرده ام و حتی دکمه سردستم را نیز از بانک سرمایه گرفته ام. 

این متهم افزود: باعث تأسف است که هر طرح، نامه نوشته شده، هر محصول نفتی و هر محصول تولیدي که در طول عمر کاري خودم

 
انجام دادم جرم تلقی شده و با سیاه نمایی خدمات کارآفرینی من، خوراکی براي رسانه ها ایجاد می کنید. 

متهم امامی گفت: جلسه قبل نماینده دادستان گفت بنده وام گرفته ام و به حساب هنرپیشه اي ریختم در حالی که با من قرارداد
نداشته است حال می خواهم بدانم آیا شما قراردادي از من خواستید که من به شما ندادم؟ همچنین بگویید آن دختر 14 ساله که
پول به حساب وي ریخته شده است کیست؟ این دختر دختر مدیر مالی بنده هستند و من حق دارم به حساب دیگري پول واریز کنم

 
و این براي من منع قانونی ندارد. 

 
در ادامه متهم خطاب به قاضی گفت: نماینده دادستان به شما دسترسی دارند، اما من و وکیلم این دسترسی را نداریم. 

قاضی به وي گفت: دسترسی شما در جلسه دادگاه است اگر حرف محرمانه دارید لایحه بدهید. ضمن آنکه آقاي قهرمانی نیز هیچ

 
زمانی درباره پرونده شما به بنده مراجعه نکرده است. 

قاضی مسعودي مقام در ادامه جلسه دادگاه بیان داشت: آقاي امامی شما باید از کیفرخواست دفاع کنید؛ اما از قبل از ساعت 9 تا الان

 
که حدود ساعت 11 است هنوز در خصوص کیفرخواست صحبت نکرده اید. 

 
متهم امامی گفت: من در قالب بازرگانی عام، تسهیلات اخذ کردم و هر کاري می توانستم با این پول انجام دهم. 

 
قاضی گفت: چه میزان تسهیلات اخذ کردید؟ 

 
این متهم گفت: نمی دانم. 

 
قاضی مسعودي مقام گفت: تحت چه عنوانی این تسهیلات را اخذ کردید؟ 

متهم امامی گفت: تحت عنوان شرکت سون که عضو هیأت مدیره آن بودم این تسهیلات را اخذ کردم؛ شرکت سون 20 میلیارد تومان

 
سرمایه داشت و می توانست تا 200 میلیارد تسهیلات بگیرد و وثایق کافی هم داشته است. 

 
قاضی مسعودي مقام از متهم امامی پرسید: در روز تسهیلات، سپرده را تأمین کردید؟ 



 
متهم امامی پاسخ داد: بله 

 
قاضی در ادامه پرسید: حساب بانکی را چه زمانی باز کردید؟ 

این متهم گفت: حساب ما در قشم بود، اما شعبه قشم کد اعتباري نداشت لذا به شعبه اسکان فرستادند.



کشاورزي خراسان جنوبی تجاري می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/21

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی از مکاتبه و پیگیري ردیف تسهیلاتی سرمایه اي و سرمایه در گردش ارزان
قیمت خاص توسعه و تکمیل زنجیره ارزش محصولات مزیت دار استان از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی در راستاي

کشاورزي قراردادي خبر داد.

غلامرضا قوسی، امروز دوشنبه 21 مهرماه به خبرنگاران
رسانه هاي گروهی گفت: بررسی و معرفی طرح هاي واجد
شرایط در راستاي تکمیل و توسعه زنجیره ارزش
محصولات مزیت دار استان به صندوق کارآفرینی امید
استان در قالب تفاهم نامه سه جانبه و اعطاي تسهیلات به
این طرح ها از محل اعتبارات اشتغال پایدار روستایی و
عشایري و سایر منابع در اختیار، یکی از برنامه هایی است
که در راستاي کشاورزي قرار دادي در حال پیگیري و

 
انجام است. 

به گزارش ایسنا، وي بیان کرد: یکی دیگر از برنامه هاي سازمان در این خصوص، تدوین برنامه عملیاتی توسعه و تکمیل زنجیره ارزش
محصولات مزیت دار استان در قالب توسعه کشاورزي تجاري براي شهرستان هاي استان با توجه ویژه به زیرساخت ها و قابلیت هاي

 
هر شهرستان است. 

وي افزود: شناسایی شرکت هاي توانمند در راستاي پنج محصول اولویت دار توسعه و تکمیل زنجیره هاي ارزش و برگزاري جلسه با
این شرکت ها در راستاي توسعه کشاورزي تجاري و اخذ نظرات و مشکلات احتمالی و همچنین شناسایی کارآفرینان توانمند و با
انگیزه در راستاي توسعه کشاورزي تجاري براي ایجاد، تکمیل و یا توسعه واحدهاي صنایع تبدیلی و تکمیلی در راستاي توسعه
کشاورزي تجاري و معرفی افراد به صندوق کارآفرینی امید جهت اخذ تسهیلات از مهم ترین برنامه هاي در دست اقدام در راستاي

 
اجرایی کردن کشاورزي قراردادي است. 

رییس سازمان جهادکشاورزي خراسان جنوبی با بیان اینکه پیگیر سهولت براي ورود و ارسال طرح جدید در سامانه کارا هستیم،
یادآور شد: توجه ویژه به تشکل هاي بخش کشاورزي به عنوان واسط تولیدکننده و صنایع در اجراي کشاورزي تجاري در راستاي

 
توسعه و پیشرفت کشاورزي استان از برنامه هاي سازمان است. 

انتهاي پیام



همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با دانشگاه آزاد اسلامی

گسترش می یابد

منبع: بازار کارشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/21

علی اوسط هاشمی، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در دیدار با رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با
اشاره به افزایش شمار دانشجویان فارغ التحصیل فاقد مهارت، بر تحقق شعار هر دانشجو یک مهارت تأکید کرد.

علی اوسط هاشمی، معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در دیدار با رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با

 
اشاره به افزایش شمار دانشجویان فارغ التحصیل فاقد مهارت، بر تحقق شعار هر دانشجو یک مهارت تأکید کرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، هاشمی، معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و
رئیس سازمان با هدف گسترش همکاري هاي مهارتی بین دو دستگاه، 20 مهرماه سال جاري با محمد مهدي طهرانچی، رئیس

 
دانشگاه آزاد اسلامی دیدار کرد. 

بنا براین گزارش، هاشمی با اشاره به آمارفارغ التحصیلان دانشگاهی متقاضی مهارت آموزي گفت: جریان سازي در حوزه مهارت

 
آموزي با اجماع شرکاي اجتماعی مانند دانشگاه آزاد می تواند به ارتقاي وزن اجتماعی مهارت در جامعه منجر شود. 

وي بیان کرد: در این برهه زمانی، جامعه به نیروي ماهر تکنسین نیاز دارد و در گفتگو با اتاق هاي اصناف، بازرگانی و صنایع و بررسی

 
بازار کار کمبود نیروي ماهر و تکنسین در بازار کار به خوبی احساس می شود. 

معاون وزیر کار با پیشنهاد اجراي طرحی مانند همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي با آموزش و پرورش در شاخه کار دانش و
ایران مهارت (طرح آموزش مهارت به دانش آموزان) براي دانشجویان گفت: براي هدایت فارغ التحصیلان دانشگاهی به سوي مهارت
آموزي، سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور آمادگی دارد تا با گنجاندن واحدهاي عملی در کنار دروس تئوري و در اختیار قرار

 
دادن مراکز آموزشی خود براي آموزش دانشجویان دانشگاه آزاد زمینه مهارت آموزي را براي این قشر فراهم کند. 

همچنین هاشمی در همین رابطه از تجربه موفق ایجاد 40 مرکز آموزشی در پادگان ها براي مهارت آموزي سربازان در 2 ماهه نخست

 
دوران خدمت و سنجش و مشاوره آنان توسط سازمان آموزش فنی و حرفه اي خبر داد. 

 
مراکز TMC (مشاوره و هدایت شغلی) در دانشگاه آزاد اسلامی راه اندازي می شود 

در ادامه هاشمی گفت: با ایجاد "مراکز مشاوره و هدایت شغلی" و راه اندازي این مراکز، زمینه هدایت شغلی فارغ التحصیلان بر موضع

 
مهارت فراهم می شود. 

وي گفت: با هدایت شغلی دانشجویان و سنجش مهارت پیش از فارغ التحصیلی در یک رشته مهارتی خاص متناسب با رشته

 
دانشگاهی زمینه مهارت آموزي از بدو ورود به دانشگاه تا بالاترین سطح مدرك دانشگاهی فراهم می شود. 

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور ادامه داد: به عنوان پایلوت این همکاري مشترك، در مرحله نخست واحدهاي عملی

 
سطح کاردانی دانشگاه آزاد اسلامی توسط سازمان اجرا می شود. 

معاون وزیر کار گفت: تلفیق پودمان هاي مهارتی مطابق با استانداردهاي سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با آموزش هاي

 
آکادمیک می تواند تحول جدي در زمینه ارتقاي مهارت دانشجویان به وجود آورد. 

هاشمی ابراز امیدواري کرد: با اجراي این طرح، سنجش مهارت دانشجویان پیش از پایان تحصیلات، صدور گواهینامه مهارتی ضمیمه
مدرك پایان دانشجویی، برگزاري دوره هاي مهارتی براي دانشجویان در مراکز آموزشی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور محقق

 
شود. 

 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی: 

 
شیرازه مهارت آموزي به دانشجویان در دانشگاه آزاد پایه گذاري می شود 



در ادامه این نشست، محمد مهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بر لزوم کارآفرینی و ارتقاي شایستگی حرفه اي نیروي
انسانی تأکید کرد و با اشاره به اجراي موفق طرح پویش در زمینه صنعت در استان اصفهان گفت: در این طرح 8 واحد کارورزي به
واحدهاي درسی دانشجویان افزوده شده است که در آن دانشجو در مراکز صنعتی به کار می پردازد و سپس مدرك مهارتی دریافت

 
کند. 

وي تصریح کرد: سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با محوریت حرکت به سوي ایجاد "دانشکده هاي مهارت و کارآفرینی" می

 
تواند در طرح پویش وارد شده و تأثیرگذار باشد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: در مدارس عالی مهارت نیز می توان به دانشجویان در زمینه صنایع خلاق مهارت هاي لازم را

 
آموزش داد تا گروه مخاطب پس از اتمام تحصیلات به شغل دست یابند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آمادگی خود را براي همکاري در زمینه تدوین برنامه درسی جدید "مهارت محور" در تحصیلات تکمیلی

 
مانند مدل کاردانش اعلام کرد. 

طهرانچی همچنین از ایجاد شعب دانشگاه آزاد در دو کشور همسایه افغانستان و عراق سخن گفت و ادامه داد: در این دو کشور نیز

 
نیاز بسیاري به نیروي کار ماهر وجود دارد که با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور می توان در این بخش ورود کرد. 

در ادامه مقرر شد تفاهم نامه بین دو دستگاه بازنگري شده و در قالب قوانین شوراي عالی مهارت و مطابق با نیاز جامعه به مهارت

 
آموزي با تشکیل کمیته کاري نمایندگان دو دستگاه ظرف 15 روز آینده تفاهم نامه جدید منعقد شود. 

بنا براین گزارش، مشارکت در تدوین طرح هم ترازي گواهینامه هاي مهارتی با واحدهاي درسی دانشگاهی با فراهم کردن زمینه
پذیرش استانداردهاي شغلی آموزش داده شده به عنوان قسمتی از واحدهاي درسی دانشگاهی، کارآموزي دانشجویان در مراکز دولتی
وخصوصی سازمان و سنجش مهارت آنان قبل پایان تحصیلات، مشارکت در تدوین محتواي آموزش الکترونیکی و بهره گیري از
ظرفیت هاي دو طرف، برگزاري مسابقات اساتید و مدرسان و مربیان دانشگاه ها و سازمان تحت عنوان "مسابقات آزاد خبرگان" به

 
صورت مشترك، آموزش مدرسان در مرکز تربیت مربی از توافقات طرفین در نشست مذکور بود. 

همچنین در خصوص انجام همایش و پژوهش هاي مشترك در حوزه آموزش هاي فنی وحرفه اي، به اشتراك گذاري بانک هاي
اطلاعاتی به ویژه آخرین مدرك تحصیلی افراد، دوره هاي مهارت هاي طی شده توسط هر فرد، تقاضا سنجی دوره هاي مهارتی مورد
نیاز و استفاده از ظرفیت بخش غیر دولتی و آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد تابعه سازمان در اجراي آموزش هاي مورد نیاز بازار

کار از دیگر موضوعات مشترك مطرح شده بین دو دستگاه بود.



کارخانه قند گروس با حمایت کمیته امداد توسعه پیدا می کند

منبع: بازار کارشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/21

فرماندار بیجار از رفع مشکلات اقتصادي توسعه کارخانه قند گروس خبر داد و گفت: طی توافقی که در سفر رییس کمیته
امداد امام خمینی(ره) کشور به این شهرستان صورت گرفت، تسهیلات ارزان قیمت با هدف ایجاد اشتغال براي مددجویان به

این کارخانه پرداخت می شود تا طرح توسعه خود را اجرا کند.

فرماندار بیجار از رفع مشکلات اقتصادي توسعه کارخانه قند گروس خبر داد و گفت: طی توافقی که در سفر رییس کمیته امداد
امام خمینی(ره) کشور به این شهرستان صورت گرفت، تسهیلات ارزان قیمت با هدف ایجاد اشتغال براي مددجویان به این کارخانه

 
پرداخت می شود تا طرح توسعه خود را اجرا کند. 

علی اکبر ورمقانی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) کشور در بازدید از

 
کارخانه قند گروس در شهرك صنعتی بیجار، از نزدیک با روند تولید و اشتغال مددجویان امداد در این واحد و مشکلات آن آشنا شد. 
وي اضافه کرد: در جلسه ایی که در محل کارخانه با مدیرعامل قند گروس برگزار شد، رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) دستور

 
تخصیص تسهیلات قرض الحسنه چهار درصد به ازاي اشتغال هر مددجو 500 میلیون ریال به این واحد تولیدي را صادر کرد. 

فرماندار بیجار با اشاره به اینکه این کارخانه براي توسعه فعالیت تولیدي و کارآفرینی خود نیاز به احداث یک سوله و برخی تجهیزات
دارد که حدود 30 میلیارد ریال اعتبار می خواهد، افزود: با جذب و استخدام 20 نفر از مدجویان کمیته امداد در بیجار، 10 میلیارد

 
ریال تسهیلات قرض الحسنه با بازپرداخت هفت ساله به این کارخانه اختصاص خواهد یافت. 

او با تشریح اینکه در طرح اشتغالزایی براي مددجویان کمیته امداد، هزینه بیمه هر مددجو به مدت 2 سال نیز پرداخت خواهد شد،
ادامه داد: در مورد 20 میلیارد ریال اعتبار مورد نیاز براي توسعه این کارخانه تولیدي، در قالب حمایت دولت از واحدهاي تولیدي،
تسهیلات 18 درصدي که 6 درصد آن در قالب یارانه سازمان مدیریت و برنامه ریزي تامین خواهد شد، بر اساس 60 درصد پیشرفت

 
فیزیکی طرح از طرف دولت به این واحد پرداخت می شود. 

کارخانه قند گروس با 22 نفر نیروي کار و ظرفیت تولید چهار هزار و صد تُن در سال، محصولاتی شامل قند، نبات و بسته بندي شکر

 
تولید و به شهرهاي استان کردستان، تهران، جنوب کشور و همچنین کشورهاي همسایه صادر می کند. 

شهرستان 89 هزار نفري بیجار در 142 کیلومتري شرق شهر سنندج مرکز استان کردستان قراردارد.



اجراي 1100 میلیارد ریال طرح اشتغال پایدار روستایی در ارومیه

منبع: بلاغشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/07/21

به گزارش بلاغ به نقل ازعلیرضا ملامحمدي زاده در گفت وگو با خبرنگار در ارومیه اظهار داشت: این میزان اعتبار اشتغال زایی
براي اجراي 447 طرح در زمینه هاي مختلف به متقاضیان این شهرستان پرداخت شده که زمینه ایجاد اشتغال پایدار را براي هزار و

 
717 نفر از جوانان روستایی در ارومیه ایجاد کرده است. 

وي افزود: صندوق کارآفرینی امید با 226 طرح در رتبه نخست، بانک کشاورزي با 95 طرح در رتبه دوم و پست بانک با 66 طرح و

 
توسعه تعاون با 60 طرح در رتبه هاي بعدي بیشترین پرداخت تسهیلات به متقاضیان را در شهرستان در اختیار دارند. 

فرماندار ارومیه اضافه کرد: اجراي طرح هاي اشتغال پایدار روستایی در سطح شهرستان ارومیه با اهتمام دولت تدبیر و امید نشان از

 
توجه به روستاها و جلوگیري از مهاجرت به شهرها است. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



1335 هسته فناور، واحد فناور و شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد فعالیت

دارند

منبع: تسنیمشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد ضمن تشریح روند تبدیل تیم هاي علمی به شرکت هاي دانش بنیان گفت: ما
1335 هسته فناور، واحد فناور و شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد داریم که از این تعداد 100 شرکت دانش بنیان در مراکز

رشد دانشگاه فعال هستند.

مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد ضمن تشریح
روند تبدیل تیم هاي علمی به شرکت هاي دانش بنیان
گفت: ما 1335 هسته فناور، واحد فناور و شرکت دانش
بنیان در دانشگاه آزاد داریم که از این تعداد 100 شرکت
دانش بنیان در مراکز رشد دانشگاه فعال هستند. - اخبار

 
اجتماعی - 

قباد بهزادي پور؛مدیرکلکارآفرینی و مراکز رشد دانشگاهآزاد
اسلامی در گفت و گو با خبرنگار علمی خبرگزاري تسنیم با
اشاره به وضعیت مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی اظهار

کرد: 138 مرکز رشد در دانشگاه آزاد وجود دارد که وظیفه اصلی این مراکز، تبدیل یک تیم به یک شرکتِ داراي محصول است که

 
توانسته مجوزهاي اولیه را بگیرد. 

وي با بیان اینکه تیم ها براساس یک ایده که تبدیل به یک محصول فناورانه می شود، شکل می گیرند، تصریح کرد: ایده اولیه به
شتاب دهنده ها رفته و در آنجا پخته شده و آموزش هاي مهارتی از جمله اصول ثبت شرکت، اصول نگارش بیزینس پلن، موضوع

 
مالیات، حسابداري و مارکتینگ را خواهند دید تا یک تیم بتواند شروع به ثبت شرکت و تولید محصول مورد نظر کند. 

بهزادي پور با اشاره به ورود تیم ها به مراکز رشد گفت: بعد از اینکه یک تیم توانست بیزینس پلن یا برنامه کسب و کار خود را
براساس نیاز بازار بنویسد، به مراکز رشد داده خواهد شد که این مراکز داوري آن را برعهده خواهند گرفت؛ اگر تیمی شرکت نداشته
باشد و در واقع شخصیت حقوقی نداشته و متشکل از چند دانشجو یا هیئت علمی باشد، به آن "هسته فناور" می گوییم و قرارداد
هسته فناور نیز با آنها بسته خواهد شد؛ اگر تیم ها شرکت و ماهیت حقوقی داشته باشند به آنها "واحد فناور" گفته می شود که

 
هرکدام از اینها براساس اینکه هسته فناور یا واحد فناور باشند، از یکسري امتیازات در مرکز رشد دانشگاه آزاد برخوردار خواهند شد. 

مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاهآزاد اسلامی از ارائه معرفی نامه به تیم ها براي ارائه به معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري گفت و افزود: ما به تیم ها کمک می کنیم تا بعد از تولید محصول خود، بتوانند مجوزها و استانداردهاي لازم را بگیرند و بعد

 
از دریافت استانداردها نیز، براي گرفتن مجوز دانش بنیان از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، به آنها گواهی داده می شود. 

وي متذکر شد: تیم ها در سامانه http://daneshbonyan.isti.ir/ ثبت نام کرده و مدارك مورد نیاز را ارائه می کنند و بعد از آن



نیز دبیرخانه معاونت، ارزیاب خود را براي ارزیابی خواهد فرستاد که بعد از تایید صلاحیت آنها، مجوز دانش بنیان سطح یک یا سطح

 
2 به آنها داده می شود. 

مدیرکل کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاهآزاد اسلامی با اشاره به نقش پارك علم و فناوري دانشگاه در این موضوع خاطرنشان کرد:
شرکت هایی که فارغ التحصیل می شوند به پارك علم و فناوري دانشگاه معرفی خواهند شد و در آنجا با موضوعات سرمایه گذاري،

 
صادرات و بحث هاي مربوط به بازاریابی آشنا خواهند شد. 

بهزادي پور خاطرنشان کرد: ما 1335 هسته فناور، واحد فناور و شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد داریم که از این تعداد 100

 
شرکت دانش بنیان در مراکز رشد دانشگاه آزاد فعال هستند. 

 
شرکت دانش بنیان ایرانی موفق به تولید "ماسک ضد کرونا" شد! 

 
تامین اجتماعی در قبال دانش بنیان ها خلاف نص صریح قانون عمل می کند!/ عدم اعمال معافیت مالیاتی دانش بنیان ها 

گزارش/ اجازه ندهیم راه تنفس "دانش بنیان هاي ایرانی" مسدود شود!



جلسه محاکمه محمد امامی| حمله به نماینده دادستان به جاي دفاع از خود/

امامی: خیلی اهل پاسخگویی نیستم

منبع: تسنیمشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/21

متهم پرونده فساد در بانک سرمایه گفت: خیلی اهل پاسخگویی نیستم بخصوص که آن همه دروغ هایی که می گویید.
ساخت مستند من مهمترین دفاعیه من است.

متهم پرونده فساد در بانک سرمایه گفت: خیلی اهل
پاسخگویی نیستم بخصوص که آن همه دروغ هایی که می
گویید. ساخت مستند من مهمترین دفاعیه من است. -

 
اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار قضایی خبرگزاري تسنیم، جلسه چهارم
دادگاه رسیدگی به اتهامات محمد امامی با یادآوري قاضی
مسعودي مقام درباره مفاد مواد 193 و 194 قانون آیین
دادرسی کیفري در دادسراي رسیدگی به جرائم اقتصادي

 
آغاز شد. 

 
سید محمد امامی به درخواست قاضی در جایگاه ویژه قرار گرفت و دفاعیه خود را به شرح زیر بیان کرد. 

وي در ابتدا خطاب به رسانه ها درخواست کرد همانگونه که متن کیفرخواست و سخنان نماینده دادستانی در جلسات قبلی به تشریح

 
بیان شد دفاعیه او نیز منتشر شود. 

امامی گفت: مشکل من در سه سال اخیر بایکوت رسانه اي بود که باعث شد دفاعیات من شنیده نشود. با زدن اتهامات بی اساس به
من ظلم بزرگی به بازیگران سریال شهرزاد شد. از بزرگان عرصه هنر آقایان فتحی، نصیریان، شهاب حسینی، خانم علیدوستی، محسن
چاووشی و دیگرانی که به آنها ظلم شده عذرخواهی می کنم. همچنین از نامه حمایتی تعدادي از هنرمندان سینما براي اعطاي

 
مرخصی به من تشکر می کنم. 

وي افزود: یک فرد با تکیه بر امکانات رسانه ملی مقابل دوربین خطاب به ملت بدون حضور من و وکیلم هرچه خواست گفت و حکم

 
قطعی را اعلام کرد و از مجازات من و بازگرداندن پول از حساب هنرمندان سخن به میان آورد. 

امامی در ادامه خطاب به قهرمانی نماینده دادستان در پرونده گفت: من در دنیاي متفاوتی نفس می کشم. از کودکی کار کرده ام و
همیشه در متن کار جنگیده ام. خیلی اهل پاسخگویی نیستم بخصوص که آن همه دروغ هایی که می گویید. ساخت مستند من
مهمترین دفاعیه من است اما آنجا که علیه دوستان، خانواده و همکارانم ساختید سکوت نمی کنم! شما اعتبار هنرمندان را مخدوش
کردید و آنچه کردید فسادستیزي نبود. آثار سینمایی که من تولید کرده ام اختلاس و دزدي نیست و محصول کار یک نفر هم نیست
و محصول کار جمعی و فرزندان این سرزمین است. سالهاست که براي نابودي من همه چیز از جمله ضابط، زندان و قاضی دارید اما



 
یک چیز ندارید و آن واهمه از خداست. 

وي پس از تذکر قاضی براي رعایت نزاکت افزود: در جلسه قبل نماینده دادستان اعلام کردند که چرا امامی سالن سینما نساخته
است؟ آیا جایگاه این سوال دادستانی است یا محیط فرهنگ؟ من کاري کردم که مردم به جاي تماشاي ماهواره که تهاجم فرهنگی
است اثر من را ببینند. مردي کارآفرینی کرده و میلیون ها مخاطب دارد، اعتبار آورده و جایزه دریافت کرده است اما به اتهامی متهم
شده که آقاي قهرمانی ساخته است. آقاي قهرمانی! من از 90 تا 98، حتی در دورانی که در زندان بوده ام 200 میلیون قطعه دي وي
دي تولید کردم. کار تولیدي کردم اما وام تولیدي نگرفته ام. ارز دولتی دریافت نکرده ام و هر چه وام داشته ام بدون حضور پلیس و
دادستانی تسویه کردم. سریال من 25 میلیون بازدیدکننده در یوتیوب دارد و بالاترین رتبه آي.ام.بی.دي را در تولیدات بخش
خصوصی دارد. محصولاتم را به 20 کشور دنیا فروخته ام ولی وام صادراتی نگرفته ام. بزرگترین انیمیشن دنیا را در ایران ساخته ام و

 
در حال حاضر پیش تولید سه سریال و اثر سینمایی را که آثاري جهانی هستند در دست دارم. 

وي ادامه داد: اردیبهشت سال 96 پس از گذراندن 6 ماه سخت در انفرادي در جلسه اي در تورنتوي کانادا از من درباره بازداشتم
سوالی شد که با تأکید بر عدالت قوه قضائیه خواستم دستگاه قضا پرونده را به دور از حاشیه بررسی کند. کشورم را دوست دارم و

 
غیرتم اجازه نداد بی غیرتی و بی دینی عده اي را به جاي کشورم بگذارم و با بدنام کردن کشورم در کشور دیگري زندگی کنم! 

این متهم پرونده بانک سرمایه در ادامه سخنانش با اظهار اینکه تا امروز هیچ حرفی از قانون و حقوق از زبان قهرمانی نشنیدیم، گفت:
آقاي قهرمانی! پیچیده کردن پرونده حقیقت را گم نمی کند. پیچیده بودن پرونده، عناوین مجرمانه و تعداد متهمان به درد جوزدگان
می خورد. اگر در هر دادگاهی که اجراي رسانه اي خوبی دارید و حرف هایتان هشتگ می شود دلیلش این است که متهمان شما را
نماینده دادستان می دانند. تا وقتی قرار جلب بازرسی و کیفرخواست صادر می شود و نماینده دادستان از آن دفاع می کند. شما
مقابل من ایستاده اید، رسانه اي هستید و شما را می شناسم با سابقه اخراج از ایسنا، خوب می دانم چرا از مدل و عبارات خودتان
استفاده می کنید. چون خوب می دانید که کار رسانه اي ایجاد هیجان است! دیر نخواهد بود که مردم به دروغی خواهند رسید که چه
کسانی مسبب این ویرانی شده اند. فرق بین کسی که به پول چنگ می زند تا به شهرت برسد با کسی که از قانون براي رسیدن به

 
شهرت استفاده می کند وجود ندارد. 

وي در ادامه سخنانش با اعلام اینکه به رغم قهرمانی هزار یا دو هزار میلیارد تومان به بانک سرمایه ضرر وارد کرده ام گفت: آقاي
قهرمانی! بانک 25 هزار میلیارد تومان بابت به شهرت رسیدن شما متضرر شده است. شما گرانترین بازیگر دنیا هستی. دیگر قرار
نیست کسی در ماشین بنشیند و رشوه بگیرد. شکل فساد پیچیده شده و به شکل مبارزه با فساد مطرح است. از سال 95 به بعد زیانی

 
که به بانک سرمایه وارد شده است طبق اعلام پورتال سازمان بورس 25 هزار میلیارد تومان است. 

امامی ادامه داد: آقاي مسعودي مقام قاضی محترم! گزارش ضابطین پرونده در یک موضوع مشترك در پرونده من متفاوت است که

 
تعدادي ضابط نظر وجود دارد به کدامیک از اینها رسیدگی می شود؟ تقاضاي من انجام کارشناسی با تشریفات قانونی است. 

 
در این لحظه قاضی مسعودي مقام اعلام کرد: تمام موارد پرونده کارشناسی و تشریفات قانونی انجام شده است. 

امامی در پاسخ به آن گفت: کارشناسی نداریم و حاضرم آنقدر در زندان بمانم که عدالت انجام شود. در پرونده هاي دیگر بانک سرمایه
با مشخص بودن روند ردیابی متهمان، تمام موضوعات به کارشناسی سپرده شد. در سندي که متهم اصلی آن به خارج گریخته، پرونده
در روندي عادلانه به کارشناسی ارجاع داده می شود. یکی از متهمین آزاد شده پرونده به استجازه نمی رود. در این پرونده براي من
شکی نیست که همه چیز تشریفاتی است. از 30 ماهی که از بازداشت موقتم می گذرد براي ایجاد توافق تمام سعی ام بر این بوده که



 
به عنوان متهم در این جایگاه قرار نگیرم اما هر طرف که رفتم جز وحشتم نیفزود. 

وي افزود: همواره ایران را بیشتر از جانم دوست داشتم که اگر جز این بود هرگز به مأمنم باز نمی گشتم. من به وطن بازگشتم تا

 
تبعیت از قانون را ثابت کنم. بازگشتم و ارزشمندترین اموالم را به بانک دادم تا حقی بر گردنم نباشد. من بدهی ها را پرداخت کردم. 

امامی در بخش دیگري از صحبت هایش اظهار کرد: آیا مردم از زیان انباشته بانک سرمایه به بانک مرکزي خبر دارند؟ آیا مردم می
دانند اوضاع بانک سرمایه تا سال 95 چگونه بوده و از 95 به بعد چگونه است؟ در این جایگاه به دنبال تخریب کسی حتی آقاي
قهرمانی نیستم اما در سه سال گذشته به همه مسئولان قضائی از شخص اول قوه تا خود آقاي قهرمانی نامه نوشته ام اما آنچه ره به
جایی نمی برد فریاد است. آقاي قاضی! پیشتر گفته بودید پرونده محمد امامی در حال تحقیقات مقدماتی است اما در همان زمان
آقاي قهرمانی در دادگاه هاي دیگر از من به عنوان مجرم یاد می کرد در حالیکه هنوز کیفرخواست نوشته نشده بود. اینها نشان از

 
پیش تعیین بودن دادگاه محمد امامی است و من را نگران می کند که رأي از پیش نوشته شده است. 

در این بخش از دادگاه قاضی مسعودي مقام، محمد امامی و وکیل مدافع او را به رعایت تقواي الهی دعوت کرد و گفت: دادگاه،

 
دادگاهی نیست که رأي از قبل در آن نوشته شده باشد. 

در ادامه محمد امامی با ارائه دفاعیه خود گفت: من به عنوان تهیه کننده سینما حتی به قیمت حذف آزادي خود در زمینی که آقاي
قهرمانی آن را کارگردانی می کند بازي نمی کنم! قهرمانی باید پاسخگوي عملکردش باشد. مگر اعتماد مردم به رئیس و نظام دستگاه

 
قضائی کشور ابزار ایشان است که بخواهند در آن بازي کنند؟ 

امامی ادامه داد: از استجازه، سرعت، دقت و اتقانش نصیب من شد! سرعتش که سه سال است در بازداشت هستم، دقتش که
کیفرخواستش پر از اشکال است و اتقانش که پرونده عاري نظرات کارشناسی است. آقاي قهرمانی! متهمانی در پرونده هاي بانک

 
سرمایه فرار کرده اند و شما دم نزدید! شما مانند اکبر طبري گزینشی برخورد می کنید. 

 
در این لحظه قاضی تذکر داد که نام افراد دیگر که حکم خود را دریافت نکرده اند در دادگاه به زبان نیاید. 

امامی با پذیرش این تذکر ادامه داد: مقابل فرار کسانی سکوت کرده اید و معیار خودتان را قرار داده اید. با اتکا به یک مجوز هر که را
خواستید وارد کردید و هر که را نخواستید خارج کردید. به احسان دلاویز براي یک شوخی دوستانه در یک محفل دوستانه 10 سال
زندان دادید، آقاي قاضی! من دو سال است که متهم شما هستم. اعتراضم به شما بود و امید داشتم که عدالت را رعایت کنید. به

 
دفترتان آمدم اما حتی یک دقیقه اجازه ملاقات ندادید! 

 
در جواب به این خواسته قاضی گفت: تمام صحبت ها در جلسه دادرسی گفته و شنیده می شود. 

 
امامی گفت: چطور آقاي قهرمانی صبحانه اش را در دفتر شما می خورد؟ 

 
قاضی گفت: اینطور نیست! 

 
امامی گفت: به دفتر شما می آید و اسپرسو را در دادگاه با وکیل من می خورد! 



 
قاضی گفت: آقاي قهرمانی نماینده دادستان است شما از اتهامات دفاع بکنید تا نتیجه بگیرید. 

امامی در پاسخ گفت: شما یک پرونده تان است اما من همه زندگیم است. ایشان با همه هستی من بازي کرده و می کند. ایشان در
دادگاه امانی گفت با امضاي 4 معلم در سال 95، وارد پرونده بانک سرمایه شده است اما ایشان دادیار ناظر به تحقیقات در پرونده بانک
سرمایه است و مسئولیت و پاسخگویی ایشان بیشتر از نماینده دادستان است. ایشان در جلسه دادگاه با موبایلش بازي می کند، اما آیا

 
وکیل من می تواند موبایل خود را به دادگاه بیاورد؟ 

 
قاضی در پاسخ گفت: نماینده دادستان متن لوایح را در گوشی خود دارد و از قبل بابت استفاده از آن از من اجازه گرفته است. 

 
امامی در پاسخ گفت: این موازنه صلاح نیست. نماینده دادستان از موبایل استفاده بکند اما وکیل من این اجازه را ندارد. 

قاضی در جواب گفت: مستقیم ورود کنید. برخی از دفاعیات متهمان و وکلاي آنها مرتبط با دفاع شماست بنابراین با ورود مستقیم به

 
بحث به آنها براي دفاع از خود هم کمک کنید. 

امامی در جواب گفت: قهرمانی مسائلی که مقرون به واقع نبوده است را ورود می کند. بعدها در رد ادعاهاي دروغ دیگر او باید اثبات
کنم. ایشان گفته که دلاویز خواهرزاده تاجگردون است و از امامی پول پورشه گرفته و حیدري را به مدیرعاملی شرکتش گذاشته است!

 
اینها صحت ندارد ولی تیتر روزنامه ها شده است. 

قاضی در جواب گفت: اگر ادعا اثبات شود در رأي می آید. ادعا می تواند در کیفرخواست وجود داشته باشد اما تا زمانی که اثبات نشود

 
در حکم نمی آید. 

در ادامه امامی بیان کرد: ساختار حل بحران هاي جوامع مد نظر مقام معظم رهبري و آیت االله رئیسی تسهیل در حصول مطالبات
بانک ها و رفع مشکلات آنهاست. صدور رأي هاي اعدام و زندان سنگین کاري است که از هر بی هنري بر می آید اما ستاندن مطالبات
بانکی هنر است. اینجا دادگاه جرائم اقتصادي است و دادگاه سرقت و دزدي نیست! نماینده دادستان و بازپرس پرونده در مراحل

 
مختلف پرونده با وارد کردن اتهامات و با اثبات نشدن هیچ یک از آنها به تغییر اتهامات و تغییر ضابطین می پردازد. 

محاکمه محمد امامی|پاسخ نماینده دادستان به بهانه گیري هاي وکیل امامی/فاکتورسازي 12.5 میلیاردي یک شرکت صوري براي

 
امامی 

 
جلسه محاکمه محمد امامی| وکیل امامی: اولین جایی که باید سراغش می رفتید بانک مرکزي بود! 

 
جلسه محاکمه محمد امامی| خودداري وکیل امامی از ورود به دفاع براساس کیفرخواست صادره 

 
جلسه محاکمه محمد امامی| قاضی: ادعاي وکیل متهم درباره تناقض در کیفرخواست خلاف است 

 
یار غار "محمد امامی" کجاست؟ / "سنت کیس" بهشت مفسدان فراري شده است؟ 

بانک سرمایه محمد امامی را هزار میلیاردي کرد/استقرار تیم رسانه اي امامی براي نشر اکاذیب / به همکاري عامدانه برخی هنرمندان

 
با امامی نرسیده ایم 

سیدمحمد امامی در ادامه دفاعیات خود در جلسه دادگاه با تأکید بر اینکه در قرارداد وام قید شده بود که تسهیلاتی دریافتی در چه
محلی هزینه شده گفت: از سال 92 که وام را گرفتم تا سال 98 بیشترین مصرف کننده کاغذ و پلی کربنات بودم در حالی که ریالی از
دولت و سهمیه دولتی استفاده نکردم. قهرمانی در 4 سال اخیر سند محکمه پسندي ارائه نکرده است. قهرمانی جلوي من به آقاي

 
مشاعی زاده قول داد که شرکتها را به من نسبت خواهد داد. چرا اعداد و تاریخ ها همخوانی ندارند و سرشار از تناقض است. 



وي ادامه داد: آقاي قهرمانی کیفرخواست شما چیست براي فاجعه اي که در بانک سرمایه ایجاد کردید؟ همان روز دادگاه هادي
رضوي که از من اسم آوردید به حکم رهبر باید تعقیب شوید. چگونه به گزارشهایی استناد می کنید که کارشناسانش به دلیل

 
دستکاري گزارش هاي پرونده من بازداشت شده اند و بعد به لطف شما آزاد شده اند. 

قاضی در اینجا تذکر داد که در پرونده کارشناسان، شما مخاطب هستید و مستنداتی دارد که بخشهایی از آن منتسب به شماست که

 
ارائه خواهد شد. 

امامی گفت: از سال 95 تاکنون براي توافق با بانک سرمایه نامه هایی به مسئولان بانک نوشتم املاکم در بهترین نقاط تهران و لواسان
را به نام بانک زدم و حسن نیت خودم را ثابت کردم. سال 95 در جشنواره کن بودم که رئیس شعبه اسکان بازداشت شد و برگشتم.
وقتی زاهدي را گرفتند دوبی بودم برگشتم، وقتی غندالی را گرفتتند در سفر خارج بودم و برگشتم حتی وقتی خودم را گرفتند و آزاد
کردند به کانادا رفتم اما باز برگشتم و همیشه در دسترس مقام قضائی بودم من از قهرمانی شکایت کردم و از حاجیان شکایت کردم

 
داشتیم به نتیجه می رسیدیم که در پرونده اعمال نفوذ شد و به دادگاه ویژه روحانیت فرستاده شد. 

 
قاضی گفت: رسیدگی به پرونده در دادگاه ویژه روحانیت اعمال نفوذ نبود و طبق قانون انجام شد. 

در ادامه امامی گفت: من از سال 94 فکر می کردم که با بانک سرمایه تسویه هستم چون حتی یک نامه از سال 95 به این طرف از
بانک دریافت نکردم تا من را دعوت کنند که بخواهم ضمانتنامه و هر چیز دیگري را تسویه کنم. بانک هیچگاه پاي میز مذاکره
ننشست چون به نفعش نبود چون بهترین املاك من را در اختیار داشت جرم گران نمایی نداریم و آنها را جلو کشیدند. کارتن خوابها
را به میان آوردند با امضاي معلمان پرونده را ایجاد کردید اما آیا معلمان می دانند متخلفان و متهمان بانک سرمایه با امضاي شما رها
شدند؟ من الان مدتی است که در زندان هستم چرا از بانک نمی آید تا توافق کنیم. از بانک پاسخ نگرفتیم چند بار پیش قهرمانی
آمدم و اعلام آمادگی کردم اگر ملک گران نمایی شده به من بازگردانید من به بانک سرمایه بدهکار نیستم و طبق حکم قوه قضائیه
120 میلیارد تومان از بانک سرمایه طلب دارم. یک فایل صوتی دارند که توافق کنید که یک حکم سبک بگیرند که آن را قبول

 
نکردند. گفتم املاك را پس دهید که قبول نکردند. 

وي افزود: آقاي قهرمانی اصول اسناد قرارداد بانک را به من نشان دهید. جلسه قبل گفتید وام در جاي دیگري هزینه شده است.



معاون کمیته امداد کشور در کرمان: جهش اساسی در راستاي اشتغال

محرومان در کشور ایجاد می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها-معاون کمیته امداد گفت: اشتغال، ایجاد درآمد پایدار و توانمندسازي در اولویت اقدامات کمیته امداد بوده و
جهش اساسی در اشتغال محرومان ایجاد می شود.

گروه استان ها-معاون کمیته امداد گفت: اشتغال، ایجاد
درآمد پایدار و توانمندسازي در اولویت اقدامات کمیته
امداد بوده و جهش اساسی در اشتغال محرومان ایجاد می

 
شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، حجت االله
عبدالملکی صبح امروز در آیین امضاي تفاهم نامه اشتغال
در استان کرمان بین سپاه ثاراالله استان کرمان و کمیته
امداد امام (ره) که با حضور سردار زهرایی رئیس سازمان
بسیج سازندگی برگزار شد اظهار داشت: در گام اول انقلاب

 
سرعت پیشرفت ایران از میانگین 20 کشور برتر دنیا در 350 شاخص بالاتر بوده است. 

وي با بیان اینکه ظرفیت کشور براي پیشرفت خیلی بیشتر است و در گام دوم انقلاب باید این ظرفیت را به کار بگیریم افزود: تمدن

 
نوین اسلامی در پیشرفت الگوي اسلامی ایران است و رهبر معظم انقلاب بر آن تأکید دارند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به اینکه اقتصاد مقاومتی دو رکن فرهنگ جهادي و تقویت تولید ملی دارد

 
گفت:نیازمند حرکت هاي جهشی در تولید هستیم و رهبر انقلاب نیز امسال را به نام جهش تولید نامگذاري کردند. 

وي با بیان اینکه تقویت تولید باعث تقویت قدرت می شود عنوان کرد: 85 میلیون بازار داخلی در کشور است و کشورهاي همسایه نیز

 
در کنار ما قرار دارند. 

عبدالملکی وجود 4 هزار و 700 شرکت دانش بنیان در کشور را یک ظرفیت عظیم براي فنآوري دانست که باید از این ظرفیت ها

 
استفاده شود گفت:منابع طبیعی از جمله معادن در کشور ما غنی است و ایران یک سرزمین وسیع بسیار غنی در تمام ابعاد است. 

وي با اشاره به اینکه کارآفرینی محرومان براي کمیته امداد بسیار اهمیت دارد افزود: با خودکفایی افراد سالانه حدود 4.5 میلیون

 
تومان در کمیته امداد صرفه جویی اقتصادي می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به اینکه یک و نیم میلیون نفر محروم بیکار در کشور داریم که 950 هزار نفر آنها

 
تحت پوشش کمیته امداد هستند تصریح کرد: کمیته امداد مهمترین خدمت را اشتغال و توانمندسازي افراد می داند. 



وي با بیان اینکه ایجاد درآمد پایدار مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است گفت: سال گذشته 4 هزار و 700 میلیارد تومان براي اشتغال
در اختیار کمیته امداد قرار گرفت که فقط نیم درصد آن از منابع بانکی کشور است که با این مبلغ نمی شود براي یک سوم جمعیت

 
بیکار کشور کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرد. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه مهمترین راهبرد ما در اشتغال هم افزایی و استفاده از تمام ظرفیت ها است افزود: از خیرین و جهادگران

 
کارآفرین در راستاي اشتغال محرومین نیز بهره گیري کرده ایم. 

 
رئیس سازمان بسیج سازندگی در کرمان: بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید براي کشور است 

 
فرمانده سپاه استان کرمان: محرومیت زدایی، تأمین آب شرب، اشتغالزایی و ازدواج آسان در اولویت است 

وي با بیان اینکه بسیج سازندگی و سپاه همکاري بسیار خوبی با کمیته امداد داشته اند که جاي قدردانی دارد گفت: در استان کرمان

 
که جزو شش استان پایلوت کشور است طرح هاي اشتغال و توسعه آموزش هاي کارآفرینی پیگیري می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به اینکه 2 هزار و 500 شغل در استان کرمان جداي از برنامه هاي قبلی کمیته امداد
و بسیج سازندگی ایجاد می شود افزود: امیدواریم با این اتفاق یک جهش اساسی در کشور در راستاي اشتغال محرومان ایجاد شود.



فضاي مجازي؛ فرصت ها و تهدید ها

منبع: خبرخودروشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري ایسنا: نتایج یک مطالعه نشان داد که فضاي مجازي در کنار وجود فرصت هاي بی شمار، به دلیل فقدان آموزش

 
مناسب و کافی، تهدیدهایی نیز دارد. بنابراین آموزش فراگیر سواد رسانه اي و مدیریت این فضا ضروري است. 

در سال هاي اخیر استفاده از اینترنت و فضاي مجازي گسترش بسیار زیادي داشته است. همه گیري ویروس کرونا نیز باعث شد

 
اینترنت در ابعاد مختلف زندگی افراد به خصوص آموزش دانش آموزان و دانشجویان نفوذ کند و جزء جدا نشدنی زندگی امروزه شود. 

فضاي مجازي می تواند نقشی دوگانه در امنیت زایی و امنیت
زدایی داشته باشد. از یک سو ابزار قدرتمندي در عرضه اطلاع
رسانی است و از سوي دیگر در صورت فقدان آموزش مناسب و

 
فرهنگ سازي می تواند خطرهایی براي جامعه داشته باشد. 

با توجه به گسترش نفود فضاي مجازي، «آرزو غفوري» و «کیوان
صالحی»؛ پژوهشگران دانشکده روان شناسی و علوم تربیتی
دانشگاه تهران، در مطالعه اي درك بزرگسالان درباره فرصت ها و

 
تهدیدهاي فضاي مجازي براي خود، فرزند و جامعه؛ را بررسی کردند. 

در این پژوهش از طریق مصاحبه ایمیلی با 22 نفر مصاحبه انجام شد. افراد شرکت کننده در این پژوهش 14 زن و هشت مرد بودند

 
که در گروه هاي سنی مختلف بزرگسال قرار داشتند و تحصیلات آن ها از فوق دیپلم تا دکتري متفاوت بود. 

در این پژوهش شش امکان پرکاربرد فضاي مجازي؛ شبکه هاي اجتماعی، ماهواره، وب سایت ها و وبلاگ ها، آموزش هاي الکترونیکی،
بازي هاي رایانه اي و پست الکترونیکی (رایانامه) مورد بررسی قرار گرفت و مشخص شد شرکت کنندگان این پژوهش بیشترین

 
استفاده را از شبکه هاي مجازي داشتند و از بازي هاي رایانه اي کم ترین استفاده را می کردند. 

در این مصاحبه ها از افراد سوالاتی در خصوص فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي در چهار حوزه فردي، خانوادگی، فرزند یا دانش

 
آموز و جامعه پرسیده شد. 

از نظر این افراد فرصت هاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل؛ روحیه مثبت، تسهیل ارتباطات، صرفه جویی، افزایش همدلی،
ساماندهی امور شغلی و ... بود. آن ها این فرصت ها را در حوزه خانواده؛ کارآفرینی، ارتقاي روحیه مثبت، آگاهی از اخبار روز، تسهیل
انجام امور خانواده و ... می دانستند. از نظر این افراد؛ فضاي مجازي می تواند فرصت هایی براي سرگرمی، افزایش سطح اجتماعی



شدن، هم گرایی با دوستان، استفاده از اخبار و ... براي فرزندان و دانش آموزان فراهم کند. همچنین از نظر شرکت کنندگان در این
مطالعه؛ فضاي مجازي در حوزه جامعه فوایدي مثل تحول، شتاب و تسهیل کارها، کارآفرینی، دستیابی به اطلاعات و آموزش و ... را

 
دارد. 

شرکت کنندگان در این پژوهش معتقدند تهدیدهاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل: فاصله از ارزش ها، از دست رفتن اطلاعات،
کم رنگ شدن ارتباطات خانواده، اتلاف وقت و... است. آن ها این تهدیدها را در حوزه خانوادگی؛ ضرر اقتصادي، دگرگونی ارزش ها،
عوارض جسمی و روان و ... می دانند. از نظر آن ها فضاي مجازي براي فرزندان یا دانش آموزان می تواند باعث دگرگونی ارتباطات،
آمیختگی مرز درست و نادرست، ایجاد زمینه براي دسترسی هاي نامناسب و ... شود. آن ها معتقدند فضاي مجازي می تواند باعث

 
دگرگونی عرف، زمینه سازي تشویش در جامعه، دگرگونی دینداري و... در جامعه شود. 

با توجه به فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي، پژوهشگران این مطالعه می گویند: «شناخت آسیب ها و چالش هاي فرهنگی و
ارزشی فضاي مجازي در ساحت تربیت اجتماعی و سیاسی جامعه و نحوه عملکرد آن نباید منتج به عقب نشینی و گرفتن موضع
تدافعی در مقابل این ابزارهاي نوین فناورانه شود؛ بلکه باید در مقابل هجمه هاي فرهنگی و واپایش اطلاعاتی یک طرفه شبکه هاي
مجازي، جامعه را مجهز به شناخت و مهارت بهره برداري کرد. البته تمام مسئولیت اجتماعی مقابله با هجمه هاي فرهنگی و رسانه اي
نوین بر عهده جامعه نیست و مسئولان امر نیز باید با قاعده مندسازي و نظارت مؤثر از جامعه در برابر آسیب ها و بداخلاقی هاي
فضاي مجازي همانند فضاي حقیقی محافظت کنند و به جاي بستن و حذف صورت مسئله، به دنبال حل مسئله از طریق شناخت و

 
بهره برداري از فرصت ها باشند». 

نتایج این مطالعه به صورت مقاله علمی پژوهشی با عنوان « تجربه زیسته بزرگ سالان از فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي: یک
مطالعه کیفی» در فصل نامه علمی «مطالعات فرهنگ-ارتباطات» وابسته به پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات وزارت فرهنگ و ارشاد

اسلامی؛ منتشر شده است.



شناسایی 3 میلیارد تن ذخیره جدید پتاس در شهرستان طبس/ ذخایر پتاس

استان خراسان جنوبی از 4 میلیارد تن عبور کرد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/07/21

پایگاه خبري معدن نیوز- سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی از
شناسایی 3 میلیارد تن ذخیره جدید پتاس در شهرستان طبس این استان خبر داد.

نوشته شده توسط: دوشنبه 21 مهر 1399 - 11:27:21 13 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز- سرپرست معاونت امور معادن
و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی
از شناسایی 3 میلیارد تن ذخیره جدید پتاس در شهرستان

 
طبس این استان خبر داد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، سرپرست معاونت امور معادن و صنایع
معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی از
شناسایی 3 میلیارد تن ذخیره جدید پتاس در شهرستان طبس

 
این استان خبر داد. 

حجت ایمان طلب با اعلام این خبر افزود: با افزایش این میزان که معادل 2 و نیم میلیارد مترمکعب شورابه است، مجموع ذخایر پتاس

 
استان به 4 و دو دهم میلیارد تن رسیده است. 

وي با بیان اهمیت و جایگاه ویژه این ماده معدنی و نحوه استخراج آن اظهار کرد: ذخایر این ماده معدنی به طور کلی به دو صورت

 
منابع سنگی و شورابه اي است که در شهرستان طبس خراسان جنوبی به صورت شورابه اي در حال استخراج است. 

ایمان طلب تصریح کرد: معدن پتاس با سرمایه گذاري 1725 میلیارد ریالی توسط شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و استخراج

 
اسمی سالانه یک میلیون و 200 هزار تن شورابه زمینه اشتغال 40 نفر را به صورت مستقیم در شهرستان طبس فراهم کرده است. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بیان کرد: مهمترین کاربرد پتاس به
عنوان کود شیمیایی در صنایع کشاورزي است و تولید صابون و شوینده ها، رنگ هاي شیمیایی و داروها، صنایع شیشه و سرامیک،

 
صنایع غذایی، تهیه گل حفاري و … از جمله سایر مصارف این ماده معدنی هستند. 

ایمان طلب با اشاره به پیگیري هاي صورت گرفته در راستاي تعیین و ثبت ذخیره این معدن گفت: تعیین تکلیف و فعال سازي معادن
راکد و غیرفعال و همچنین شناسایی ذخایر جدید معدنی به منظور افزایش ظرفیت تولید و ایجاد اشتغال در استان از برنامه هاي

 
سازمان در سال جاري است. 

معدن پتاس خوربیابانک در 150 کیلومتري شهر طبس واقع شده و از جمله معادن منحصر به فرد و جذاب استان خراسان جنوبی
است که به عنوان یکی از جاذبه هاي گردشگري شهرستان طبس مورد توجه علاقه مندان قرار دارد.





اولویت معدن سرب و روي مهریز، جذب متخصصان بومی

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/07/21

نماینده حوزه انتخابیه مهریز در مجلس شوراي اسلامی با قدردانی از تلاش مسئولان معدن سرب و روي مهریز گفت: به
کارگیري نیروهاي بومی متخصص بر اساس نیاز در معدن سرب و روي بهادران این شهرستان در اولویت قرار دارد که تاکنون

اقدام هاي ببسیار مثبتی در این مورد انجام شده است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، محمدرضا صباغیان عصر یکشنبه در گفت وگویی با قدردانی از تلاش
مسئولان معدن یاد شده، اظهار داشت: بهره گیري از نیروهاي مجرب منطقه براي کمک دست اندرکاران موجب تولید و اشتغال بیشتر

 
در این شهرستان می شود. 

وي با بیان اینکه معدن یادشده بزرگ ترین معدن خاورمیانه و دومین معدن جهان است، افزود: هم اکنون در مرحله فرآوري است و

 
این کار نقش مهمی در ایجاد اشتغال و تولید نه تنها در شهرستان بلکه در استان دارد. 

 
استان یزد با یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت و 10 شهرستان چهار نماینده در مجلس شوراي اسلامی دارد. 

مجموع ذخایر باریت کشور حدود 10 میلیون تن است و معدن باریت مهدي آباد بهادران مهریز با داشتن 113 میلیون تن بزرگ ترین

 
معدن باریت کشور محسوب می شود. 

شروع عملیات اکتشاف این معدن از حدود 50 سال پیش آغاز شده که نقش به سزایی در ایجاد اشتغال مولد و مفید و رونق اقتصادي

 
شهرستان دارد. 

در حال حاضر، عملیات معدنی با حجم قابل توجه و احداث کارخانه هاي فرآوري به ظرفیت سالیانه 800 هزار تن کنسانتره روي و 80
هزار تن کنسانتره سرب و نقره به عنوان بزرگ ترین کارخانه هاي سرب و روي کشور در حال انجام است و این معدن در 100

 
کیلومتري جنوب شهر مهریز قرار دارد. 

سیزدهم اردیبهشت ماه 1399 ، رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی مهریز گفته بود که آمار بیکاري در این شهرستان 9.4 درصد

 
است که بعد از میبد رتبه دوم کمترین نرخ را در میان 10 شهرستان استان یزد دارد. 

امیرعباس دهقانی زاده به مناسبت هفته کار و کارگر در نشستی بیان کرد: براي کاهش این میزان بیکاري در سال جاري و جهش

 
تولید به همکاري بخش خصوصی و خیران نیاز است . 

وي ادامه داد: هم اکنون یک هزار و 440 کارگاه اقتصادي در این شهرستان فعال است که از این تعداد 370 واحد صنعتی است که در

 
هفت شهرك و ناحیه صنعتی قرار دارد. 

این مسئول اظهار کرد: بیشترین آمار بیکاري شهرستان در میان فارغ التحصیلان دانشگاهی و زنان کارگر است که براي رفع این



 
معضل به همکاري مسئولان اجرایی و بخش خصوصی نیاز داریم. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، دهقانی زاده، رویکرد و اهتمام منطقه را توسعه صنعت پاك و کم آبخواه دانست و تاکید کرد: بیشترین

 
درخواست سرمایه گذاري در حوزه صنایع پاك و سبز و تکنولوزي بالا و یا صنایع کم آبخواه است. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري مهریز در 30 کیلومتري جنوب شهر یزد واقع شده است. 

 انتهاي پیام//



تاکید رئیسی بر حمایت دستگاه قضا از خصوصی سازي ضابطه مند

منبع: پاناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/07/21

تهران (پانا) - رئیس قوه قضاییه با قدردانی از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي
دشت مغان تأکید کرد که دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند،

اما اگر واگذاري ها در چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه زحمت آفرین خواهد بود.

تهران (پانا) - رئیس قوه قضاییه با قدردانی از پیگیري ها و
تلاش هاي نهاد هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی
سازي دشت مغان تأکید کرد که دستگاه قضایی از
خصوصی سازي ضابطه مند که موجب رونق اشتغال و تولد
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها در چارچوب

 
مصالح مردم نباشد، براي همه زحمت آفرین خواهد بود. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با تسلیت ایام رحلت
جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی و امام رضا علیهم السلام اظهار داشت: آنچه امروز براي سعادت دنیوي و

 
اخُروي بشر پیش روي ما قرار دارد، حاصل تلاش ها و رنج هایی است که نبی مکرم اسلام متحمل شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام
رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن

 
نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

آیت االله رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین مأموریت ما عمل به
آموزه هاي دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها نیز براي مقابله با

 
این حرکت است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوه جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم دین به ارزش هاي
دینی از جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال تحقق احکام و مبنی

 
دین باشند. 



رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 

آیت االله رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه اسلامی و القاي
ناکارآمدي جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً هدف شوم آن ها

 
تحقق نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما را در پیگیري

 
مواضع و اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی
سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

آیت االله رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی باید هم به موضوع
نظارت توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد تولیدي تخصیص یابد تا

 
در مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه هاي مرزي این
استان اشاره و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین امنیت منطقه

 
تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

آیت االله رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه مرزي «یزدان» به عنوان
یکی از این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها معطل مانده بود، اما در



 
جریان سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل

 
بماند؟ 

آیت االله رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم اقتصادي و تجاري

 
استان هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند. 

قوه قضاییه رئیس قوه قضاییه ابراهیم رئیسی خصوصی سازي دشت مغان فساد



جوابیه ایران ایرتور به صحبت هاي رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس درباره

واگذاري این شرکت

منبع: پاناشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/21

تهران ( پانا) - شرکت هواپیمایی ایران ایرتور به صحبت هاي پژمانفر رئیس کمیسیون اصل 90 در برنامه دست خط درباره
نحوه واگذاري این شرکت واکنش نشان داد.

تهران ( پانا) - شرکت هواپیمایی ایران ایرتور به صحبت
هاي پژمانفر رئیس کمیسیون اصل 90 در برنامه دست

 
خط درباره نحوه واگذاري این شرکت واکنش نشان داد. 

شرکت هواپیمایی ایران ایرتور، جوابیه اي در خصوص ادعا
هاي پژمانفر رئیس کمیسیون اصل 90 در برنامه دست

 
خط ارائه کرد که به شرح زیر است. 

هر چند به تمام موارد مطروحه از طرف جناب آقاي پژمانفر در طول سال 1398 در نهاد هاي نظارتی- بازرسی پاسخ داده شده است،

 
لذا با توجه به تکرار مکرر همان موارد جوابیه اي به شرح ذیل از طرف هواپیمایی ایران ایرتور ارائه می شود. 

واگذاري ایران ایرتور حقیقتا روندي متفاوت با تمام شرکت هاي واگذار شده دارد. این شرکت از طرفی در طول حیات خود، 38 سال
مدیریت دولتی، 4 سال مدیریت خصولتی و از سال 1394 تا به امروز نیز مدیریت بخش خصوصی واقعی را تجربه کرده و از طرف
دیگر شاهد دو نوع واگذاري در دو دولت متفاوت، اولی به شکل "عرضه در فرابورس در سال 1389" و دومی به شکل "واگذاري از
طریق مزایده در پنجمین مزایده رسمی در سال 1394" بوده است. این شرکت علاوه بر زیان انباشته ایجاد شده در زمان مدیریت
دولتی که به واسطه آن مقرر شده بود در صورت عدم امکان واگذاري منحل شود، با بحران مدیریتی واگذاري اول (1389 تا 1394) و
فروش غیرقانونی اموال و همچنین افزایش چندین برابري بدهی ها در این دوره مواجه شد. در نهایت با بدهی پانصد و چهل میلیارد
تومان، به 34 میلیارد تومان طی پرداخت دو ساله در سال 1394 جمعاً به مبلغ 580 میلیارد تومان به آقاي مجید شکاري واگذار شد.
لازم بذکر است ارزش پنج فروند هواپیماي بوئینگ (ام دي) با میانگین عمر 25 ساله اضافه شده به ناوگان شرکت در مقابل اموال
فروخته شده از شرکت و بدهی هاي ایجاد شده در دوره واگذاري اول بسیار ناچیز است. (قابل مشاهده در صورت هاي مالی حسابرسی

 
شده توسط سازمان حسابرسی کشور در مقطع واگذاري) 

آقاي پژمانفر گفته اند کاغذي که عنوان شرکت هواپیمایی را داشته باشد هزار میلیارد تومان ارزش دارد!. در زمان واگذاري اول در
سال 1389 و عرضه در فرابورس این شرکت به واسطه زیان انباشته اي که داشت به مبلغ حدود 7 میلیارد تومان قیمت گذاري شد،
این ارزش 1000 میلیاردي در کجا نهفته بود؟ و یا در فاصله سال هاي 94-89 چه ارزش افزوده اي به شرکت اضافه شده که برند آن

 
1000 میلیاردي شود. 



از سال 1394تاکنون چندین شرکت هواپیمایی در ایران راه اندازي شده اند و هر کدام صرفا با وارد کردن 2 یا 3 فروند هواپیماي با
عمر بالاي 20 سال (و بصورت رایگان) مجوز فعالیت دریافت کرده اند. با این وصف، شرکتی که این حجم بدهی انباشته دارد و بدتر
اینکه سابقه چندین سقوط و جانباختن صد ها نفر از هموطنان را در کارنامه خود داشته است با چه منطق و معیاري می تواند ارزش

 
برند هزار میلیاردي داشته باشد؟ 

این شرکت به دنبال عدم ایفاي تعهدات خریدار اول، 5 بار به مزایده گذاشته شده است که در 4 دوره هیچ متقاضی نداشته (آیا
شرکتی که 1000 میلیارد ارزش داشته و با 34 میلیارد به مزایده گذاشته شده نباید یک متقاضی در 4 دوره مزایده می داشت؟) و در
دوره پنجم یعنی شهریور 1394 آقاي مجید شکاري به عنوان تنها متقاضی، برنده مزایده اعلام شده است. مدتی بعد از واگذاري، آقاي
پژمانفر در نامه اي از وزیر محترم اقتصاد وقت، خواهان ابطال مزایده قانونی شده اند، با این توجیه که شرایط مزایده پنجم سخت تر از
مزایده چهارم شده است و بنا به ظن ایشان سازمان خصوصی سازي به شرکت تکا قول اصلاح شرایط در مزایده ششم اگر در پنجمین
مزایده متقاضی وجود نداشته باشد را داده بود که عملا محقق نشده بود. در هیچ سطري از این نامه به ارزش 1000 میلیاردي برند
این شرکت اشاره اي نشده است. (شرکت تکا به رغم اطلاع رسانی از طرف سازمان خصوصی سازي در هیچ کدام از 5 مزایده شرکت
نکرده بود و قاعدتاً اگر شرکت تکا قصد خرید ایران ایرتور را داشت در همان مزایده چهارم که سهل ترین شرایط را داشت، شرکت می
کرد). نکته این است که اگر وزیر اقتصاد وقت، وفق نامه آقاي پژمانفر مزایده پنجم را باطل می کرد و با شرایط مزایده چهارم شرکت

 
ایران ایرتور را به شرکت تکا واگذار می کرد، آیا امروز آقاي پژمانفر مدعی ارزش هزار میلیاردي این شرکت بودند؟ 

حال که بخش خصوصی در این واگذاري توانسته در اوج تحریم هاي ظالمانه استکبار جهانی و مشکلات ناشی از همه گیري ویروس

 
منحوس کرونا، به اهداف مورد نظر مقام معظم رهبري در راستاي اجراي سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی به شرح ذیل برسد: 

 
1- ایفاء تعهدات مالی به سازمان خصوصی سازي. 

2- افزایش سطح عمومی اشتغال با ایجاد اشتغال بواسطه افزایش ناوگان و گسترش شبکه پروازي داخلی و بین المللی و افزایش تعداد
شاغلین این شرکت از حدود 578 نفر (زمان تحویل در سال 1394) به حدود 1300 نفر (بدون در نظر گرفتن بازنشسته شدن بیش از

 
200 نفر از پرسنل رسمی). 

3- افزایش رقابت پذیري در اقتصاد ملی و افزایش سهم بخش خصوصی در اقتصاد کشور با کسب رتبه اول حمل بیشترین تعداد

 
مسافر داخلی در سال 1398 بین تمام شرکت هاي هواپیمایی دولتی و خصوصی ایران. 

4- بهره وري منابع مادي و انسانی و فناوري با کنارگذاشتن سیستم هاي نرم افزاري خارجی و جلوگیري از خروج هنگفت ارز از کشور

 
با بهره گیري از توان متخصصین ایرانی و شرکت هاي دانش بنیان داخلی. 

5- ارتقاء کارایی بنگاه هاي اقتصادي با بیشترین افزایش ظرفیت صندلی پروازي در بین تمام شرکت هاي هواپیمایی ایران در طول 4
سال اخیر بواسطه خرید 7 فروند هواپیماي ایرباس پهن پیکر و تأمین قطعات و جلوگیري از زمین گیري ناوگان هوایی موجود، در اوج
تحریم هاي استکبار جهانی که بیشتر خطوط هوایی داخلی را با مشکلات جدي مواجه کرده و منجر به زمینگیري ناوگان هوایی کشور
و در نتیجه کاهش کارایی آن ها شده است. این شرکت جزء معدود شرکت هاي هواپیمایی ایرانی است که به عضویت IATA در آمده

 
و زیر نظر دستورالعمل IOSA فعالیت می کند. 

6- کاستن از بار مالی دولت در تصدي فعالیت هاي اقتصادي با تسویه حساب و پرداخت سنوات (بدون ذخیره) بیش از 200 نفر از
پرسنل رسمی شرکت و تعیین تکلیف و پرداخت اقساط تسهیلات صندوق ذخیره ارزي از بابت خریداري هواپیما هاي توپولوف در
دوران دولتی، که هیچگاه به آقاي مجید شکاري تحویل داده نشدند. این شرکت توانسته است برخلاف بسیاري از شرکت هاي دولتی
که حتی براي تأمین قطعه و عملیاتی کردن ناوگان هوایی وابسته به حمایت دولت و بیت المال هستند، بصورت کاملا مستقل و متکی

 
به توان مالی و فنی خود اداره شود. 



روا نیست با حاشیه سازي رسانه اي صرفاً بخاطر عملکرد ناموفق برخی شرکت هاي واگذار شده توسط سازمان خصوصی سازي، بعد از
سپري شدن 5 سال از واگذاري این شرکت، تلاش شبانه روزي و عملکرد موفق ما نادیده انگاشته شده و سعی بر این باشد که به هر

 
دلیلی تر و خشک با هم بسوزند. 

در سال جهش تولید در اوج تحریم ها ي ظالمانه بر صنعت هوانوردي ایران از آقاي پژمانفر بعنوان رئیس کمیسیون اصل 90 انتظار
می رود در کنار بخش خصوصی واقعی که بین وزارت اقتصاد در مقام فروشنده و هسایار وابسته به یکی از نهاد هاي دولتی در مقام
خریدار سابق مستأصل شده، باشند و ما بتوانیم با تمرکز بر فعالیت هاي حساس یک شرکت هواپیمایی بجاي پرداختن به حاشیه

 
سازي هاي رسانه اي به مسئولیت خطیر خود که حمل مسافر با ایمنی و کیفیت بالا است بپردازیم. 

 
با تشکر 

 
رضا رضایی 

 
مدیر روابط عمومی 

ایران ایرتور جوابیه صحبت هاي رئیس کمیسیون اصل 90 پژمانفر



رئیس قوه قضاییه: نفس واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی کافی

نیست؛ نظارت و حمایت دولت هم لازم است

منبع: انتخابشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس قوه قضاییه با تقدیر از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان تأکید
کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها

در چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه زحمت آفرین خواهد بود.

رئیس قوه قضاییه با تقدیر از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد
هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان
تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند
که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند، اما
اگر واگذاري ها در چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه

 
زحمت آفرین خواهد بود. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام و
المسلمین سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي

عالی قوه قضاییه با تسلیت ایام رحلت جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی و امام رضا علیهم السلام اظهار داشت:
آنچه امروز براي سعادت دنیوي و اخُروي بشر پیش روي ما قرار دارد، حاصل تلاش ها و رنج هایی است که نبی مکرم اسلام متحمل

 
شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام
رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن

 
نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین مأموریت ما عمل به آموزه هاي
دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها نیز براي مقابله با این حرکت

 
است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوه جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم دین به ارزش هاي دینی از
جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال تحقق احکام و مبنی دین

 
باشند. 



رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 

رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه اسلامی و القاي ناکارآمدي
جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً هدف شوم آن ها تحقق

 
نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما را در پیگیري مواضع و

 
اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی
سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی باید هم به موضوع نظارت
توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد تولیدي تخصیص یابد تا در

 
مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه هاي مرزي این استان اشاره

 
و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین امنیت منطقه تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه مرزي «یزدان» به عنوان یکی از
این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها معطل مانده بود، اما در جریان



 
سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل

 
بماند؟ 

رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم اقتصادي و تجاري استان
هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند.



مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی هرمزگان تمدید شد

منبع: ایسناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان گفت: مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان تا 5 آبان ماه
سال جاري تمدید شد و علاقمندان باید در زمان مقرر در سامانه inhb.ir اقدام به ثبت نام کنند.

هادي ابراهیمی در گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه سهمیه
استان در اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی 2 هزار و
300 نفر است، افزود: این طرح با کارفرمایی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی به عنوان نهاد توسعه
اي در 31 استان کشور و به منظور کمک و رونق اقتصاد
خانوار و تحقق شعار سال و توسعه جایگاه مشاغل خانگی

 
در اقتصاد کشور اجرا می شود. 

وي اظهار کرد: این طرح در سه فاز شناسایی، اولویت بندي
مزیت ها، ظرفیت ها و پتانسیل هاي اشتغال در حوزه

 
مشاغل خانگی در استان در راستاي توانمندسازي متقاضیان و اتصال به بازار طراحی شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خاطرنشان کرد: دارا بودن 18 سال تمام، بومی استان محل ثبت نام، عدم اشتغال تمام

 
وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی 

 
از شرایط متقاضیان جهت ثبت نام در این طرح است. 

انتهاي پیام



بابک دین پرست قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید شد

منبع: موجشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/21

وزیر صنعت، معدن و تجارت در حکمی بابک دین پرست
معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت
کشور را به عنوان قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع

 
موانع تولید منصوب کرد. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
وزارت کشور؛ علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و
تجارت و رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور در
حکمی بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي و

 
توسعه منطقه اي وزارت کشور را به عنوان قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید منصوب کرد. 

در حکم انتصاب بابک دین پرست آمده است؛ «نظر به تعهد تخصص و تجارب ارزشمند جنابعالی و در راستاي تحقق سیاست هاي
کلی نظام در خصوص ضرورت حمایت موثر از بنگاه هاي اقتصادي و تولیدکنندگان به منظور افزایش و ارتقاء توان تولید داخل و ایجاد

 
اشتغال در کشور به موجب این حکم به سمت قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور منصوب می شوید. 

براساس این حکم وزیر صمت از قائم مقام جدید انتظار دارد؛ در راستاي نام گذاري شعار سال 1399 از سوي رهبر معظم انقلاب به
عنوان سال جهش تولید و دستور رئیس محترم جمهور در اجراي وظایف مندرج در ماده 61 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و آیین
نامه اجرایی آن، با همکاري کلیه حوزه هاي وزارت صنعت، معدن وتجارت و با بهره مندي از ظرفیت دستگاه هاي عضو و کارگروه هاي
متناظر استانی ستاد در سراسر کشور، اقداماتی، چون تلاش در جهت حل و فصل مشکلات واحد هاي تولیدي به ویژه در موارد مربوط
به تکمیل و راه اندازي طرح هاي نیمه تمام، تعیین تکلیف بدهی هاي معوق و همچنین رفع مشکلات مرتبط با محیط زیست، منابع
طبیعی معادن و رفع موانع صادراتی، به منظور بهره مندي حداکثري از ظرفیت تولید و اشتغال آن ها؛ ارائه پیشنهاد هاي لازم در
راستاي اصلاح قوانین، مقررات ضوابط و رویه هاي مانع و مزاحم روند تولید و ایجاد اشتغال؛ ارائه پیشنهاد برنامه سالانه جهت تامین
منابع مالی مورد نیاز واحد هاي تولیدي (اعم از سرمایه در گردش و سرمایه ثابت) و همچنین تکمیل طرح هاي نیمه تمام؛ پیگیري و
بررسی لازم براي تعیین تکلیف و در صورت امکان احیا و استمرار فعالیت واحد هاي صنعتی و تولیدي راکد تملک شده توسط شبکه
بانکی، داراي پرونده قضایی، ورشکسته موضوع ماده 141 قانون تجارت و در اختیار اداره کل تصفیه و امور ورشکستگی قوه قضاییه و

 
سایر دستگاه هاي اجرایی را دنبال کند. 

همچنین تعامل با دستگاه قضایی در جهت ارتقا ضمانت اجراي مصوبات ستاد و کارگروه هاي استانی آن و اجتناب از صدور احکام
منجر به توقف روند تولید و تعطیلی واحد هاي تولیدي؛ نظارت مستمر بر عملکرد کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید در استان

 
هاي سراسر کشور از دیگر انتظارات وزیر صنعت، معدن و تجارت از قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور است. 



وزیر صمت همچنین در این حکم با اشاره به فرازي از بیانات مقام معظم رهبري در جلسه اي که در شهریور به صورت ارتباط تصویري
با هیئت دولت داشتند، بر راه اندازي مرکز شبانه روزي فوریت هاي بررسی مشکلات واحد هاي تولیدي و طرح هاي سرمایه گذاري

 
پیرو دستور رئیس جمهور جمهوري در اسرع وقت تاکید کرد. 

وزیر صمت همچنین از دین پرست خواست تا ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور حداقل هفته اي دو مرتبه تشکیل جلسه دهد و

 
در صورت امکان، جلسات این ستاد با حضور استانداران برگزار شود. 

رزم حسینی در راستاي تحقق اهداف این ستاد، بر همکاري و هماهنگی دستگاه ها و نهاد هاي عضو ستاد، تمام معاونت ها، مراکز و

 
سازمان هاي وابسته به این وزارت و دبیرخانه ستاد با قائم مقام جدید ستاد تسهیل و رفع موانع تولید تاکید کرد. 

وزیر صمت در پایان ابراز امیدواري کرد با استفاده از ظرفیت هاي قانونی ستاد و با تعامل و هم افزایی با «کارگروه رفع موانع جهش
تولید»، مقدمات لازم براي تحقق فرمایشات رهبر معظم انقلاب (مدظله العالی) و رفع دغدغه هاي رئیس جمهوري در عرصه تولید و

ایجاد اشتغال، فراهم خواهد شود.»



پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم

درآمد جامعه

منبع: موجشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت
اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات در قالب
تسهیلات اشتغال زایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته
امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و
نوسازي مسکن روستایی، قرض الحسنه ازدواج و ودیعه
مسکن از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري

 
پرداخت کرده است. 

به گزارش خبرگزاري موج، محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود:

 
رقم تسهیلات پرداختی بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و 600 میلیارد ریال بوده است. 

خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت
حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی، تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري

 
35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و
نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و

 
نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب
دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 

افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج،
گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال 1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان

 
قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

 
وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. 



چقازردي به روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام
ازدواج پرداختی این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش

 
از 30 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 

وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است.



مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی هرمزگان تمدید شد

منبع: موجشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان، گفت: مهلت
ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان تا 5
آبان ماه سال جاري تمدید شد و علاقمندان باید در زمان

 
مقرر در سامانه inhb.ir اقدام به ثبت نام کنند. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، هادي ابراهیمی با
بیان اینکه سهمیه استان در اجراي طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی 2 هزار و 300 نفر است، افزود: این طرح با
کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد

دانشگاهی به عنوان نهاد توسعه اي در 31 استان کشور و به منظور کمک و رونق اقتصاد خانوار و تحقق شعار سال و توسعه جایگاه

 
مشاغل خانگی در اقتصاد کشور اجرا می شود. 

وي اظهارداشت: این طرح در سه فاز شناسایی، اولویت بندي مزیت ها ، ظرفیت ها و پتانسیل هاي اشتغال در حوزه مشاغل خانگی در

 
استان در راستاي توانمندسازي متقاضیان و اتصال به بازار طراحی شده است. 

 
دارا بودن 18 سال تمام ، بومی استان محل ثبت نام، عدم اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی 

از شرایط متقاضیان جهت ثبت نام در این طرح است.



رهبران تجاري: بیکاري بزرگترین خطر جهان

منبع: ایفناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/07/21

پایگاه خبري فولاد ایران - بر اساس نظرسنجی مجمع جهانی اقتصاد، بیکاري بزرگترین نگرانی مدیران بازرگانی سراسر جهان

 
طی 10 سال آینده پس از نگرانی شیوع بیماریهاي عفونی است. 

نرخ بیکاري به دلیل تعطیلی ها و محدودیت هاي دیگر براي مبارزه با ویروس کرونا به سرعت افزایش یافته و این نگرانی در

 
کشورهایی که کارکنان خود را به طور موقت اخراج کرده اند، وضعیت بدتري خواهد داشت. 

 
سعدیا زاهدي، مدیر مجمع جهانی اقتصاد گفت: "اختلالا 

ت اشتغال ناشی از همه گیري، افزایش اتوماسیون و تغییر جهت به سمت اقتصاد سبز، اساساً بازارهاي کار را متحول می کند." وي
گفت: "خارج شدن از بحران فرصت قابل توجهی به کارفرمایان براي ایجاد مشاغل جدید، حفظ درآمد و احیاي مجدد شبکه هاي

 
ایمنی اجتماعی براي پاسخگویی به چالش هاي بازارهاي کار آینده می دهد." 

به گزارش فولاد ایران، نظرسنجی منطقه اي براي انجام تجارت که از 12،012 کارفرما در 127 کشور انجام شده، بخشی از گزارش

 
رقابت جهانی مجمع جهانی اقتصاد را تشکیل می دهد که ماه آینده منتشر می شود. 

این مطالعه دیدگاه پاسخ دهندگان را در مورد 30 خطر بررسی کرده، ضمن اینکه نگرانی در مورد شیوع بیماریهاي عفونی نیز در این

 
تحقیق مورد توجه قرار گرفته است. 

طبق این مطالعه، بحران هاي مالی، حملات سایبري و بی ثباتی عمیق اجتماعی سومین، چهارمین و پنجمین خطرات بزرگ هستند
اما خطرات مربوط به تغییرات آب و هوایی نیز در دستور کار قرار دارد، این در حالی است که نگرانی در مورد حملات ستیزه جویان

 
کاهش یافته است. 

این نظرسنجی پیش از اولین اجلاس بازنشر مشاغل مجمع جهانی اقتصاد در اواخر ماه جاري منتشر شده است.



انتخابات انجمن علمی دانشجویان علوم بهزیستی مجازي برگزار می شود

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/07/21

انتخابات شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی در دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی در روزهاي 29 و 30 مهر به

 
صورت مجازي برگزار می شود. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل ازایسکانیوز، فراخوان ثبت نام نامزدهاي شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی

 
دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی اعلام شد. 

در این اطلاعیه شرایط لازم جهت ثبت نام کاندیداها، «اشتغال به تحصیل در رشته مربوطه، عدم عضویت در شوراي مرکزي دیگر
تشکل هاي دانشجویی اعم از صنفی، سیاسی، ورزشی و فرهنگی، گذراندن حداقل یک ترم و باقی ماندن حداقل دو ترم از تحصیل

 
دانشجو» است. 

همچنین داشتن حداقل یکی از شرایط از جمله معدل نیمسال گذشته داوطلبان کمتر از 16 نباشد، داشتن حداقل یک مقاله علمی
چاپ شده در نشریات علمی ترویجی، علمی پژوهشی با علمی مروري و نشریات علمی تخصصی مشروط به تایید مدیر گروه یا استاد یا

 
استاد مشاور انجمن براي نامزدي شوراي مرکزي انجمن هاي علمی- دانشجویی الزامی است. 

لازم به ذکر است اجرا یا همکاري در اجراي یک طرح پژوهشی و ارائه تاییدیه از کارفرما یا مجري طرح، تالیف یا همکاري در تالیف یا
ترجمه کتاب، همکاري در مشارکت در اختراع ثبت شده در کارآفرینی مورد تایید مراجع ذیصلاح از دیگر شرایط نامزدي شوراي

 
مرکزي انجمن هاي علمی- دانشجویی است. 

همچنین داوطلبان عضویت در شوراي مرکزي انجمن هاي علمی - دانشجویی دانشگاه علوم بهزیستی می توانند تا تاریخ سه شنبه 22

 
مهرماه جاري از طریق لینک هاي اعلام شده نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند. 

گفتنی است انتخابات شوراي مرکزي انجمن هاي علمی دانشجویی 29 و 30 مهر ماه در سایت دانشگاه به آدرس
www.uswr.ac.ir و به صورت مجازي برگزار خواهد شد.



روستاییان خراسان شمالی 865 میلیارد ریال وام کارآفرینی گرفتند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید
خراسان شمالی اعلام کرد: 865 میلیارد و 210 میلیون
ریال تسهیلات براي ایجاد شغل هاي خرد به افراد جویاي
کار در قالب طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري

 
پرداخت شد. 

به گزارش روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی
خراسان شمالی، منوچهر نبی زاده اظهار کرد: مجموع
اعتبار صندوق در بحث اشتغال پایدار روستایی که از سال
97 آغاز شده 686 میلیارد ریال بوده، اما تاکنون در چهار

 
مرحله مجموعا 865 میلیارد و 210 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

وي با بیان این که این صندوق 126 درصد بیش از سهم مشخص شده به متقاضیان وام داده است، افزود: این میزان اعتبار به هزار و

 
38 طرح پرداخت شده و از این طریق براي هزار و 768 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

 
وي اظهار کرد: 47 درصد از تسهیلات پرداختی در بخش کشاورزي، 35 درصد صنعت و 18 درصد در بخش خدمات بوده است. 

نبی زاده به طرح هاي این صندوق اشاره کرد و گفت: یکی از مهم ترین طرح هاي این نهاد صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی و
عشایري است که طی آن تمام بانوانی که در روستا مشغول به تولید محصولی هستند، می توانند با استفاده از یک سفته به عنوان

 
ضامن از این تسهیلات قرض الحسنه برخوردار شوند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی گفت: با توجه به سخت گیري برخی بانک ها در اعطاي تسهیلات و پذیرش ضامن، بر
اساس بررسی هاي صورت گرفته، بانوان کمتر توانایی دریافت تسهیلات را داشتند که با اجراي این طرح آنان می توانند بدون دغدغه و

 
بدون ضامن براي ایجاد اشتغال وام دریافت کنند. 

 
نبی زاده اظهارکرد: تاکنون 20 صندوق خرد زنان در این استان ایجاد شده است. 

وي بر فقرزدایی در استان تاکید کرد و گفت: ایجاد اشتغال در زمینه طرح هاي خرد و کوچک و همچنین اشتغال بانوان در این امر
بسیار موثر است، زنان در اجراي طرح ها توانمند و صادق هستند و انحراف نیز در طرح هاي زنان نسبت به مردان کمتر دیده می

 
شود. 

وي پتانسیل این استان را در طرح ها و کسب و کارهاي خرد و کوچک دانست و افزود: معضل بیکاري در این استان با ایجاد کسب و

 
کارهاي کوچک و در روستاها و مناطق محروم برطرف خواهد شد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی از طرح «یک روستا یک محصول» به عنوان دیگر پروژه این صندوق یاد کرد که در

 
هر شهرستان حداقل براي یک روستا اجرایی شده است. 

وي روستاهاي ملاحسن و اسپاخو در مانه و سملقان، سارمران و سرچشمه اسفراین، گلیان شیروان، فیروزه و قصر قجر بجنورد و

 
دویدوخ راز و جرگلان را از جمله روستاهایی دانست که این طرح در آنها به اجرا درآمده است. 

نبی زاده به اجراي طرح روستاي بدون بیکار نیز اشاره کرد و گفت: این طرح نیز در یک روستاي هر شهرستان استان اجرا شده که



 
موفقیت هاي خوبی به دنبال داشته و در مجموع 30 طرح در قالب این طرح اجرا شده است. 

 
خراسان شمالی 863 هزار نفر جمعیت دارد که 44 درصد روستایی هستند و بیشترین اشتغال استان مربوط به حوزه کشاورزي است. 

پنج هزار و 350 خانوار عشایري خراسان شمالی بیش از 700 هزار رأس دام سبک در اختیار دارند که 25 درصد گوشت استان را

 
تولید می کنند. 

عشایر خراسان شمالی با جمعیتی بیش از 30 هزار نفر در قالب 2 ایل زعفرانلو و شادلو و 38 طایفه با شیوه هاي سنتی کوچرو و نیمه
کوچرو در این استان کوچروي می کنند.



تلاش جهاددانشگاهی قم براي فراگیري خدمات فرهنگی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم به تشریح ساختار و فعالیت هاي مختلف این بخش پرداخت و تاکید کرد: تلاش
جهاددانشگاهی قم فراگیري خدمات فرهنگی براي عموم است.

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم به تشریح ساختار و فعالیت هاي مختلف این بخش پرداخت و تاکید کرد: تلاش

 
جهاددانشگاهی قم فراگیري خدمات فرهنگی براي عموم است. 

علی حسینی، معاون فرهنگی دانشگاهی قم، در گفت وگو با ایکنا
از قم، در تشریح بخش هاي مختلف معاونت فرهنگی جهاد
دانشگاهی استان قم بیان کرد: حوزه معاونت فرهنگی ساختارهاي
متفاوتی دارد که از جمله آن می توان به مرکز تخصصی آسیب
هاي اجتماعی تحت عنوان مرکز 9 دي اشاره کرد. این مرکز از
سال 97 با هدف شناسایی و ارتباط با اساتید و برگزاري کارگاه
هاي آموزشی، ارائه خدمات و مشاوره جهت کنترل آسیب هاي

 
اجتماعی آغاز به کار کرده است. 

وي افزود: سال اول راه اندازي این مرکز، فعالیت هاي آن با توجه
به فرمایشات مقام معظم رهبري گسترده بود و پس از آن بیشتر تمرکز بر روي تأثیر آسیب هاي اجتماعی بر خانواده جهت آموزش

 
مهارت هاي زندگی، کاهش طلاق و همسرگزینی صحیح بوده است. تاکنون 318 کارگاه آموزشی توسط این مرکز برگزار شده است. 

حسینی ادامه داد: مبحث دیگري که هم اکنون در حال پیگیري آن هستیم مسئله هنر و رسانه فضاي مجازي است که با توجه به لزوم
تولید محتواهاي جذاب فرهنگی مرکز مهرام جهت انجام این اقدامات راه اندازي شده است. مورد دیگري که اخیرا آغاز به کار کرده
مرکز تسهیلگري و توسعه شهري می باشد که تحت نظر جهاد دانشگاهی در محله شهرقائم به رسیدگی و حل مشکلات این محله در

 
حوزه هاي مختلف می پردازد. 

وي تصریح کرد: دو خبرگزاري ایسنا و ایکنا نیز زیر نظر جهاد دانشگاهی مشغول به فعالیت هستند.خبرگزاري ایسنا در حوزه هاي
مختلف خبري و مباحث پرونده خبري فعالیت کرده و سال گذشته داراي چهار و نیم میلیون بازدید و نزدیک به پنج هزار خبر داشته
است. خبرگزاري ایکنا نیز به طور تخصصی در حوزه مباحث قرآنی و حوزوي مشغول به فعالیت است که آمار یک و نیم میلیون بازدید

 
و دوهزار خبر را در سال گذشته به خود اختصاص داده است. 

حسینی در رابطه با عملکرد سازمان انتشارات جهاد دانشگاهی استان قم اظهارکرد: تاکنون 40 کتاب از این انتشارات به تولید رسیده
است و در حال حاضر نیز در پی مجوز نشر دیجیتال هستیم که خوشبختانه مراحل آخر کار در در حال طی شدن است. مرکز افکار

 
سنجی دانشجویان ایران ( ایسپا) نیز تحت نظر جهاد دانشگاهی در حوزه مطالعه اقدامات متعددي انجام داده است. 



معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم در ادامه گفت: فعالیت هاي دفتر مطالعات فرهنگی شامل خلاصه کتاب، گزارش کتاب،

 
دیدگاه دانشگاهیان و گفت وگوهاي فرهنگی و اجتماعی نیز می شود. 

حسینی یادآور شد: از دیگر بخش هاي معاونت فرهنگی می توان به مرکز فعالیت هاي قرآنی اشاره کرد که این مرکز اقداماتی همچون

 
برگزاري دوره هایی تحت عنوان کافه محمل و دانشجو معلم قرآن انجام داده است. 

وي قلب تپنده معاونت فرهنگی را سازمان دانشجویان دانست و بیان کرد: جهاد دانشگاهی هفت دفتر در دانشگاه هاي سطح استان
دارد که وظیفه آن ها کمک و آموزش ورود به فعالیت هاي دانشجویی، برگزاري کارگاه هاي آموزشی و توانمندسازي دانشجو در حوزه

 
هاي مختلف و ارتباط گیري بین دانشجو، اساتید و کارکنان است. 

حسینی از معرفی سازمان دانشجویی جهاد دانشگاهی استان قم به عنوان شعبه برتر خبر داد و گفت: 3300 عضو دانشجو در دل
مجموعه دانشجویان استان قم داریم که برنامه هاي ثابت هفتگی مانند دورهمی هاي پژوهش و کارآفرینی، دوشنبه هاي فیلم و گفت
وگو و سه شنبه هاي مهدوي انجام می گیرد؛ همچنین از طریق این برنامه ها ایده هاي دانشجویی به سمت مرکز شتابدهی هدایت

 
می شوند. 

وي در مورد اقدامات معاونت فرهنگی در دوران شیوع ویروس کرونا ابراز کرد: با توجه به فراگیري کرونا و تعطیلی دانشگاه ها،
گردهمایی ها و همایش ها و باور این که فضاي مجازي یک فرصت است، باید بریم به سمت استفاده از فضاي مجازي و تولید
محتواهاي جذاب برویم. از طرفی دیگر در فضاي مجازي محدودیت فضا نیز نداریم به همین دلیل با همکاري دانشگاه پردیس فارابی

 
نشست هایی با عنوان کرونا و زندگی مؤمنانه در حال برگزاري است. 

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم با تقدیر از مجموعه پردیس فارابی بیان کرد: این همایش ها آغازگر همایش ملی کرونا و

 
فضاي مجازي و زندگی مؤمنانه است که اواخر مهرماه برگزار خواهد شد. 

حسینی اظهار کرد: از طرف جهاد دانشگاهی چند طرح به مسئولین استان قم ارائه شد که یکی از آن ها طرح حمایت روانی در بحران،
با رویکرد مقابله با ویروس کرونا بود؛ هدف این طرح ایجاد آرامش روانی در افرادي است که درگیر ویروس کرونا می شوند و از نظر

 
روانی، خانوادگی و اجتماعی با مشکلاتی روبه رو می شوند. 

وي با اشاره به این که بسیاري از کسب و کارها با شیوع ویروس کرونا آسیب هایی را متحمل شدند گفت: طرح ایجاد و توسعه کسب و
کارهاي الکترونیک در دوران کرونا و پسا کرونا با رویکرد جهش تولید که شعار سال نیز می باشد ارایه شد؛ علاوه بر این براي پر کردن
اوقات فراغت جوانان، دانشجویان و مخاطبان جهاد دانشگاهی 15 وبینار مشترك با حوزه آموزش، طراحی و به صورت رایگان در سه

 
ماه در اختیار این دسته از مخاطبان قرار گرفت. 

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی استان قم در خصوص همکاري با بنیاد پژوهش هاي آستان قدس رضوي تصریح کرد: در دهه کرامت
با همکاري بسیار ارزشمند پژوهشکده آستان قدس رضوي 13 نشست ملی و 3 نشست بین المللی در بستر توانمند جهاد دانشگاهی

 
در حوزه آي تی برگزار شد. 

حسینی بحث بعدي در حوزه اقدامات انجام شده در دوران شیوع ویروس کرونا را جشنواره مهدویت بیان کرد و گفت: جشنواره ملی
مهدویت از جمله فعالیت هاي مهم معاونت فرهنگی در دو سال گذشته بوده است. با توجه به این که از سال 92 کارهاي ضعیفی در



حوزه مهدویت داشتیم طرحی به معاونت فرهنگی کل کشور داده شد که خوشبختانه مورد استقبال قرارگرفت و سال گذشته این
جشنواره به همت مدیران جهاد دانشگاهی، دکتر حیدري رئیس جهاددانشگاهی واحد استان قم و دکتر علیزاده در معاونت فرهنگی

 
کشور دومین سال برگزاري خود را پشت سر گذاشت. 

وي در ادامه سخنانش گفت: رویکرد امسال با توجه به بیانیه گام دوم، تمدن سازي و آمادگی براي ظهور بود و در بخش هاي هنري،
ادبی و کتابخوانی به علاوه زیر شاخه هاي هرکدام تعداد 2405 اثر در جشنواره شرکت داده شد؛ علاوه بر این ها حواشی جشنواره که
کارگاه ها و نشست هایی در مورد مهدویت و نقش رسانه در این حوزه بود نیز با همکاري خبرگزاري هاي ایسنا و ایکنا در این

 
جشنواره پیگیري شد و کتاب جشنواره نیز در دست تألیف است. 

حسینی با تشکر از مسئولان مسجد مقدس جمکران اظهارکرد: از طرف مسجد مقدس جمکران نیز مساعدت هاي شایانی در حوزه
افتتاحیه صورت گرفت. در افتتاحیه جشنواره ملی مهدویت در خدمت آیت االله علوي گرگانی بودیم. علاوه بر جشنواره مهدویت نشست

 
هایی با عنوان حکومت جهانی مهدي موعود هرروز در ایام ماه مبارك رمضان برگزار شد. 

انتهاي پیام



هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي

شروع به کار کرد

شماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان سمنان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر سیداحمدرضا پیش  بین معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع

 
علمی کاربردي از آغاز به کار هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت این دانشگاه خبر داد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي با اعلام این خبر افزود: واحد استانی گلستان به عنوان دبیر هشتمین
جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي آغاز به کار کرد و متقاضیان می توانند با مراجعه به
سامانهharekat.uast.ac.ir و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با ثبت آثار و دستاوردهاي خود در این جشنواره شرکت

 
کنند. 

وي بیان کرد: هشتمین جشنواره حرکت درون دانشگاهی، در 9 رشته رقابتی برگزار می شود که شامل انجمن علمی برگزیده، کتاب،
نشریه علمی، فعالیت علمی خلاقانه، مسابقه علمی، محتواي دیجیتال، اختراع، کارآفرینی و بخش ویژه می باشد که متقاضیان جهت

 
 harekat.uast.ac.ir شرکت در این جشنواره می توانند با مراجعه به سامانه مربوطه به آدرس

و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با توجه به رشته انتخابی نسبت به ثبت آثار و دستاوردهاي خود به صورت گزارش یا

 
اینفوگرافی اقدام و بارگذاري کنند. آثار شرکت کننده باید در فاصله زمانی خرداد 98 تا خرداد 99 به انجام رسیده باشد. 

 دکتر سیداحمدرضا پیش بین اعلام کرد: مهلت ثبت آثار در سایت مذکور تا پایان مهرماه 99 می باشد. لذا با توجه به زمان محدود
شرکت در جشنواره، لازم است متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر با دبیرخانه جشنواره در واحد استانی گلستان با شماره 6-
32451051-017 داخلی 204 تماس و یا در اسرع وقت نسبت به ثبت اطلاعات انجمن هاي علمی و دستاوردهاي فردي و گروهی

 
دانشجویان در سایت مذکور اقدام کنند. 





تولید و صادرات مسئله اول کشور است

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/07/21

ابوالفضل خاکی، رئیس اتاق قم در جلسه هیات رئیسه این اتاق، با اشاره به اینکه تولید و صادرات مسئله اول کشور در شرایط
فعلی است، از مشخص نبودن متولی امر صادرات انتقاد کرد و گفت: در سال جهش تولید، باید موانع و مشکلات احصاء و

حذف شوند؛ اما این اتفاق رخ نداده و صادرکنندگان در سخت ترین شرایط، فقط به ...

رئیس اتاق قم گفت: دستورالعمل جدید بانک مرکزي در
خصوص نحوه بازگشت ارز حاصل از صادرات نشان می دهد
مصوبات رسمی و عملکرد غیررسمی متولیان بخش
صادرات اعم از بانک و تصمیم گیران دیگر بخش هاي
دولتی موجب بروز مشکلاتی براي فعالان حوزه صادرات و
واردات شده درحالی که قرار بود که در سال جهش تولید

 
موانع احصاء و حذف شوند نه بلعکس. 

ابوالفضل خاکی در جلسه هیات رئیسه اتاق قم که با دستور کار بررسی دستورالعمل هاي ستاد ملی همایش تجلیل از صادرکنندگان
سال 99 برگزار شد، افزود: اگر در شرایط فعلی صادرات انجام می شود به دلیل تعهدات و قراردادهاي مالی است که صادرکنندگان ما
به مشتریان خارجی خود داده اند وگرنه شرایط براي فعالیت این حوزه مناسب نیست و سیستم هاي جاري علی رغم سیاست هاي

 
مثبت جمعی از مدیران کاملاً بازدارنده است. 

او ضمن انتقاد از مشخص نبودن متولی امر صادرات اظهار کرد: در حوزه صادرات نهادهاي زیادي تصمیم گیري می کنند اما یک
پاسخگو وجود ندارد و این اختلال بسیار بزرگی در روند صادرات است ما باید محوریتِ سازمان توسعه تجارت را به عنوان متولی
تجارت کشور بازتعریف کنیم این کار باعث می شود این سازمان با اقتدار بتواند موانع اداري و اجرایی را در توسعه صادرات شناسایی و

 
مدیریت کنند. 

عضو هیات نمایندگان اتاق ایران گفت: امروز تولید و صادرات مسئله اول کشور است صادرکنندگان در قامت خط شکنان جنگ
اقتصادي خواب دشمنان را آشفته کردند و ظرفیت هاي تولیدي را به کار گرفته و اشتغال ایجاد کردند او ادامه داد: مهم ترین کار در

 
توسعه صادرات بازاریابی است تا بستر لازم براي حضور صادرکنندگان در بازارهاي بین المللی فراهم شود. 

رئیس اتاق قم تصریح کرد: تحت هر شرایطی باید از ظرفیت ها و منابع عظیم خود غافل نشویم هر سال از صادرکنندگان نمونه تقدیر
می شود اما باید براي این قهرمانان ملی تسهیل امور براي اداره فعالیت را فراهم کنیم وي اظهار داشت ما از مدیران دولتی انتظار
داریم روز ملی صادرات را فقط به تجلیل از صادرکننده نمونه خلاصه نکنند و گل ریزان در قالب بسته هاي تشویقی جهت ایجاد

انگیزه براي صادرات در صادرکنندگان را فراهم کنند. 



او افزود: تحلیل ساختار صادرات کشور یکی از مطالعاتی است که با تغییر شرایط اقتصادي کشور ازجمله مواجهه با شدیدترین شکل

 
هاي تحریمی باید در دستور کار سیاست گذاران قرار گیرد. 

خاکی اظهار کرد: وجود بروکراسی بالا و مقررات و بخشنامه هاي خلق الساعه در شرایطی که صادرات به سهم مسئولان کشور از نان
شب واجب تر است تبدیل به بلندترین موانع صادرکنندگان شده است نگاه سلبی به بازگشت ارز حاصل از صادرات و چرخه پیچیده
اي از مقررات و شیوه نامه هاي بازگشت ارز حاصل از صادرات موجب سردرگمی واحدهاي تولیدي صادرکننده و درنتیجه توقف رشد

 
صادرات می شود. 

خاکی در جلسه هیات مدیره اتاق قم اظهار کرد: مشکل تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بیشتر از آنکه کمبود منابع مالی باشد نبود
برنامه ریزي و نقشه راه اقتصادي در کشور است ما در سیستم قاعده گذاري مشکل داریم تا زمانی که این سیستم تغییر نیابد و اصرار

 
بر طی مسیر گذشته داشته باشیم مشکل اقتصادي کشور حل نمی شود. 

خاکی گفت: در میدان نابرابري که. در امر صادرات براي فعالان اقتصادي کشور ایجاد شده است در برخی موارد به جاي حمایت از

 
آنان مانعی براي صادرات آنها گذاشته می شود که نتیجه آن کاهش 30 درصدي صادرات در شش ماهه نخست سال است. 

او افزود: اگر امروز سازمان هایی نظیر اداره کل امور مالیاتی و سازمان تأمین اجتماعی در استان ها ناگزیرند شیوه نامه هاي سازمان
هاي فرادست خود را اجرا کنند و گاهی خود آنها به آن خورده می گیرند می توان نتیجه گرفت که عدم هماهنگی درون سیستمی و

 
برون سیستمی در آرمان هاي اقتصادي یک سازمان موجب این پدیده گردیده است که باید رفع شود. 

خاکی ادامه داد: روز ملی صادرات امسال علاوه بر توجه به بخش هاي صنعت، معدن و تجارت نقش شرکت هاي دانش بنیان، آي تی و

 
استارتاپ ها باید به طور کارآمد و اثربخش در آن دیده شود. 

رئیس اتاق قم افزود: راه برون رفت از مشکلات صادراتی اولاً می تواند از طریق بازارچه هاي مرزي و گمرکات به کشورهاي همسایه
باشد و با برنامه ریزي مدون توسعه یابد و توافقنامه هاي موردي که ویژگی هر یک از کشورهاست برحسب ضرورت طراحی و به اجرا

 
درآید. 

او ادامه داد می توان براي جایگزین کردن اقتصاد نفتی و فروش مشکل ساز نفت، توسعه صادرات بر اساس مزیت نسبی و رقابتی بین

 
کشور ما و بازار هدف را ایجاد نمود که این امر قابل ردیابی است. 

ثانیاً جلوگیري از قوانین انقباضی و گرفتن امتیازات دولت از صادرکنندگان یک امر ملی و ضروري است تا راه ورود منابع را به اقتصاد

 
ملی هموار سازد و درنتیجه ارزش پول ملی بالاتر رود. 

ثالثاً حضور سرمایه گذاران جدید چه داخلی و چه خارجی زمانی امکان پذیر است که آمار صادرات اوج گیرد آنها به این آمار (افزایش

 
یا کاهش آن) توجه استراتژیک دارند و بر اساس آن تصمیم می گیرند. 

خاکی تصریح کرد: اصولاً باید گفت ویترین اقتصاد هر کشور صادرات آن کشور است آمار و ارقام در کشورهایی که در چند دهه اخیر

 
توسعه یافته اند گویاي این امر است و اهمیت بنیادي دارد. 



ابوالفضل خاکی در پایان با اشاره به تمدید مهلت ثبت نام صادرکنندگان در پایگاه بیست و چهارمین مراسم روز ملی صادرات گفت:
طبق آخرین شیوه نامه انتخاب صادرکنندگان از سوي ستاد ملی برگزاري مراسم این زمان به هیچ عنوان تمدید نخواهد شد بنابراین

 
شرکت ها تا پایان روز جمعه 25 مهرماه فرصت دارند در این سایت ثبت نام کنند. 

 
موضوعات: 

اتاق قم



تنزل ارزش پول ملی، افزایش خط فقر و شکاف طبقاتی؛ چه خبر است؟

منبع: روز نوشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/07/21

یکی از علل فقر در جامعه سیاست هاي داخلی دولت است که منشأ آن بودجه هاى سالیانه، عدم تخصیص منابع، عدم انتظام
مالی بودجه و همچنین هزینه هاي عظیم فرابودجه اى است که دولت نظارتی هم بر مصارف آن ندارد. تورم اعلامی 41.2

درصد است در حالی که حقوق کارمندان 20 درصد افزایش یافته است. یعنی آن ها بیست و یک و ...

یکی از علل فقر در جامعه سیاست هاي داخلی دولت است که منشأ آن بودجه هاى سالیانه، عدم تخصیص منابع، عدم انتظام
مالی بودجه و همچنین هزینه هاي عظیم فرابودجه اى است که دولت نظارتی هم بر مصارف آن ندارد. تورم اعلامی 41.2 درصد است
در حالی که حقوق کارمندان 20 درصد افزایش یافته است. یعنی آن ها بیست و یک و دو دهم درصد فقیرتر می شوند که نتیجه آن

 
کوچک شدن سبد معیشتى آنان است. 

یکی از علل فقر در جامعه سیاست هاي داخلی دولت است که منشأ آن بودجه هاى سالیانه، عدم تخصیص منابع، عدم انتظام مالی
بودجه و همچنین هزینه هاي عظیم فرابودجه اى است که دولت نظارتی هم بر مصارف آن ندارد. تورم اعلامی 41.2 درصد است در
حالی که حقوق کارمندان 20 درصد افزایش یافته است. یعنی آن ها بیست و یک و دو دهم درصد فقیرتر می شوند که نتیجه آن

 
کوچک شدن سبد معیشتى آنان است. 

افزایش نرخ تورم و عدم تناسب میان هزینه و درآمد این روز ها بیشتر از هر وقت دیگري احساس می شود. در روز هایی که دلار ثانیه
به ثانیه قیمت می زند تا بخش بیشتري از جامعه زیر فشار تورم له شوند، بازرس مجمع عالی نمایندگان کارگران کشور هم از رسیدن

 
خط فقر خانوار چهارنفره ایرانی به 10 میلیون تومان خبر می دهد. 

به گزارش روز نو ، حمیدرضا امام قلی تبار گفته بود: «براساس این برآورد و دریافت خوشبینانه حقوق ماهانه سه میلیون تومانی

 
کارگران، به راحتی می توان اثبات کرد که کارگران (بیش از نیمی از جمعیت کشور) در فقر مطلق به سر می برند.» 

تصویري که وضعیت اقتصادي این روز ها پیش روي هر ایرانی می گذارد زمانی وحشتناك تر می شود که بدانیم طبق آمار هاي مرکز
آمار ایران، در فاصله سال هاي 1395 تا 1398، تولید ناخالص داخلی سرانه حدود 10 درصد کاهش پیدا کرده است. این در حالی
است که هنوز آمار هاي کامل مربوط به سال 1399 منتشر نشده اند، اما می توان حدس زد وضعیت خیلی وخیم تر از قبل شده باشد.
به بیان ساده، ایرانی ها طی این سه سال، 10 درصد فقیرتر شده اند. البته این آمار گویاي همه مسایل نیست و در ضمن وضعیت

 
وخیم سال 1399 را هم در بر نمی گیرد. 

 
شاخص فلاکت در کشور افزایش یافته است 

 
خط فقر و شکاف طبقاتی در ایران ///////////////////////// 

محمود جامساز اقتصاددان و کارشناس ارشد اقتصادي در گفتگو با فرارو در این باره اظهار کرد: خط فقر روز به روز افزایش پیدا می
کند و کثیري از آحاد جامعه را در بر می گیرد حتی بسیاري از طبقات متوسط ریزش کردند و فاصله طبقاتی بسیار زیاد شده است. ده
دهک را بر اساس درآمد مشخص کردند، اما دهک ده که بالاترین درآمد را دارد از نظر میزان تعداد افرادي که در این دهک هستند

 
بسیار بسیار اندك اند و طبقات پایین همانطوري که به دهک یک نزدیک می شویم افزایش پیدا می کنند. 

وي درباره چرایی این وضعیت گفت: اقتصاد ما اقتصاد دولتی، نفتی، رانتی و ایدئولوژیک است که تخصیص منابع بین بخش هاي



واقعی اقتصاد به صورت بهینه انجام نمی شود. یعنی ما با داشتن درآمد سرشار نفتی در سال هاي گذشته فقط درصد اندکی را صرف
زیر ساختار ها و امنیت جانی، مالی، رفاه اجتماعی، آموزش و بیمه و سایر مسایل مبتلا به آحاد جامعه می کردیم که دولت حتی به

 
موجب اصول 30 تا 32 قانون اساسی مکلف به انجام آن است. در حقیقت بودجه ما بودجه اي است که مصارفش بسیار زیاد است. 

او در ادامه گفت: این بودجه به دو بخش تقسیم شده است؛ یکی بودجه عمومى شامل مخارج جاري دولت و مخارج عمرانی و یکی هم
بودجه کل دولت که علاوه بر بودجه عمومى شامل شرکت هاي دولتی هم می شود. چون حجم بزرگی از هزینه ها از سوى نهاد ها و
بنیاد هاي فرادولتی بر دولت تحمیل می شود لذا حجم مصارف دولت بسیار زیاد شده و براي متوازن کردن ترازنامه، درآمد ها را
افزایش می دهند. در مورد درآمد نفت و صادراتش با توجه به تحریم ها و قیمت نفت خیلی خوش بینانه و خیال پردازانه بودجه سال
99 را بر اساس صادرات یک میلیون و 500 هزار بشکه 50 دلاري بستند یعنی درآمد ها را در حالی که بر شدت تحریم ها افزوده می

 
شود بلندپروازانه افزایش دادند تا بودجه را متوازن کنند. 

وي افزود: معلوم است این درآمد ها محقق نمی شود و دولت مجبور است براي پوشش دادن هزینه هاي خود به اوراق قرضه، افزایش
خدمات دولتی یا تحمیل مالیات بیشتر برکسبه یا فروش اوراق ودیعه و دیگر ابزار بپردازد یا حتی تشویق مردم به بورس و عرضه سهام
در بورس و آزاد کردن سهام عدالت تا بتواند از بورس مالیات دریافت کند. اگر تمام این برنامه هایی که دولت در دست اجرا دارد به
نتیجه برسد که خیلی تردید آمیز است؛ شاید تنها پنجاه درصد کسري بودجه دویست تا دویست و پنجاه هزارمیلیارد تومانی را تامین

 
کند. 

این اقتصاددان تشریح کرد: نه تنها این دولت که دولت هاي گذشته سالیان سال، کسري بودجه خود را از طریق بانک مرکزي تامین
می کردند. بانک مرکزي پول چاپ می کرده و به دولت می داده است. به این ترتیب، بدهی خالص دولت افزایش و در نتیجه پایه پولی
بالا می رفته و بر حجم نقدینگی افزوده می شده و از آنجایی که نقدینگی به سمت بخش هاي مولد اقتصادي هدایت نمی شد باعث
ایجاد تورم می شده است. وقتی تورم ایجاد می شود بمنزله افزایش سطح عمومى قیمت ها و در نتیجه کاهش ارزش پول ملى است.
طبیعتا" با افزایش نرخ تورم، قدرت خرید اقشار آسیب پذیر و کارمندان، حقوق بگیران و صاحبان مشاغلى که درآمد ثابتی دارند

 
کاهش می یابد و روز به روز سبد معیشتی شان کوچک تر و بر فقرشان افزوده می شود. 

جامساز تصریح کرد: یکی از علل فقر در جامعه سیاست هاي داخلی دولت است که منشأ آن بودجه هاى سالیانه، عدم تخصیص منابع،
عدم انتظام مالی بودجه و همچنین هزینه هاي عظیم فرابودجه اى است که دولت نظارتی هم بر مصارف آن ندارد. تورم اعلامی 41.2
درصد است در حالی که حقوق کارمندان 20 درصد افزایش یافته است. یعنی آن ها بیست و یک و دو دهم درصد فقیرتر می شوند که

 
نتیجه آن کوچک شدن سبد معیشتى آنان است. 

او اضافه کرد: این نرخ تورمی رسمى اعلام شده با واقعیات رشد قیمت ها همخوانى ندارد؛ لذا بى اعتمادى مردم را نسبت به آمارهاى
دولتى افزایش می دهد. این تورم میانگین شاخص مصرف کننده است که حدود 375 قلم کالا را در بر می گیرد که بسیارى از آن ها
خارج از اقلام معیشتى و کالا هاى اساسى است. بدیهى است که اگر میانگین تورم کالا هاى اساسى مورد نیاز مبرم عامه مردم محاسبه
شود با تورم بیش از صد درصدى مواجه خواهیم بود. افزایش روز به روز کالا ها توجیه کننده تورم اعلامى نیست. کسی نمی تواند باور

 
کند تورم سبد معیشتى مردم 40 یا 42 درصد است. 

وي افزود: تنزل ارزش پول و قدرت خرید و رکود مردم را در فقر و فلاکت قرار داده و باعث سوء تغذیه کودکان و نوجوانانى که آینده
مملکت باید بدست آن ها ساخته شود؛ گردیده است. این سوء تغذیه سلامتى آنان را در خطر جدى قرار داده است. بویژه که کرونا
ویروس هم مزید بر علت شده و شرایط را سخت تر ساخته است. متاسفانه یک برنامه مشخص و منسجمى هم جز توصیه هاى رعایت



پروتکل هاى بهداشتى به مردم ارائه نشده در حالیکه براى بسیارى از آحاد جامعه رعایت این توصیه ها امکان پذیر نیست و بتدریج بر

 
تعداد جان باختگان افزوده می شود. 

این کارشناس ادامه داد: ما 17 میلیون نفر جمعیت حاشیه نشین داریم که کار مشخصی ندارند و به تکدي گري و گل فروشی در
چهارراه ها مشغول هستند یا در سطل زباله دنبال غذا یا براي خواب در پی اجاره سقف خانه ها آن هم شبی 50 هزار تومان هستند.

 
روستائیان و شهرنشینان هم از این خطرات در أمان نیستند حتى رده هاى فوقانى طبقات متوسط هم رفاهشان را از دست داده اند. 

جامساز بیان کرد: براي ساماندهی اقتصاد نیازمند تغییرات کلی در ساختار اقتصاد دولتی هستیم. نه این که خلق الساعه اعلام شود به
شصت میلیون نفر افراد جامعه، یارانه معیشتى کالایى تعلق می گیرد. این اعتراف به این است که 60 میلیون نفر فقیر در کشور وجود
دارد که نیازمند معیشت هستند. این براي ایران خیلی تاسف بار است آن هم با وجود این همه منابع طبیعی زیرزمینی و روزمینی و

 
سرمایه هاي اجتماعی. 

وي افزود: سرمایه ها اجتماعی ما بسیار مهم است. از بین بردن این سرمایه هاي اجتماعی یعنی از دست دادن اعتماد مردم نسبت به
دولت. ما واقعا توانایی هاي بسیار زیادي در مردم داریم. یکی از سناتور هاي کانادا گفته بود اگر پزشکان ایرانی روزي در کانادا اعتصاب
کنند وضعیت پزشکی ما مختل می شود. این یعنی مهاجرت سرمایه هاى اجتماعی، چقدر در ایران براي این ها هزینه شده، اما
منافعش را غرب می برد. آن هم فقط به خاطر سیاست هاي غلط حکومت، دشمن پنداري ها و دیپلماسی که به روش مطلوبی پیش

 
نمی رود و مذاکره انجام نمی شود. 

این کارشناس گفت: به نظر من باید با حفظ مصالح ملی این مذاکرات انجام شود و تا این مذاکرات صورت نگیرد و روابط حسنه برقرار
نشود تا ما در زنجیره اقتصاد جهانی قرار نگیریم و تجارت خارجى مان از انزوا بیرون نیاید نه تنها اقتصادمان بسامان نمی شود بلکه بر
فقر و فلاکت عامه مردم نه خواص افزوده می شود. ما دو سال پی درپی در سال هاي 98 و 97 رشد اقتصادي منفی داشتیم، امسال
هم پیش بینی می شود 10 الی 12 درصد رشد اقتصادي منفی داشته باشیم پس نه تنها درآمد سرانه افزایش نمى یابد بلکه شاهد
کاهش اشتغال و رشد بیکارى هم خواهیم بود که افزایش دهنده فقر است، در حال حاضر رکود و بیکارى شاخص فلاکت را بشدت

 
افزایش داده است. 

او همچنین با توجه به اعلام خط فقر 10 میلیونی در کشور عنوان کرد: به نظر من، اگر یک خانواده چهارنفري مستاجر و در طبقه
متوسط باشد با ده میلیون تومان نمی توانند زندگی را بگذرانند، چون اجاره مسکن درصد عمده اى از درآمد آن ها را می بلعد. تامین
سر پناه یکى از چالش هاى عمده اي است که دولت ها طى سال ها در راستاى حل آن ناموفق بوده اند. مستأجرین بویژه طبقات
متوسط که از جایگاه و شأن اجتماعى برخوردارند هر سال با درخواست افزایش مبلغ ودیعه و اجاره روبرو می شوند که در توانشان
نیست و مجبور هستند هرساله رنج خانه بدوشى را تحمل کنند و به نقاط پست ترى که در شأن خانواده آن ها نیست کوچ کنند؛ و
هر سال محل تحصیل فرزندان خود را تغییر دهند و در نتیجه فشار روانى فرزندان و خانواده را سرخورده و أفسرده می سازد. زیرا
ناچارند بتدریج امید دستیابى به رفاه ناداشته را از دست بدهند و از آینده اى که در انتظارشان است بیمناك باشند. این ها تبعات فقر

 
است. 

 
اعلام خط فقر رقم ده میلیون تومانی، ایران شمول نیست 

خط فقر و شکاف طبقاتی در ایران /////////////////////////هادي حق شناس کارشناس مسایل اقتصادي نیز در گفتگو با فرارو در این باره
بیان کرد: اگر ما واژه جنگ اقتصادي را بپذیریم و قبول کنیم که بر اساس اظهار نظر غرب و آمریکا اقتصاد ایران در حداکثر فشار
ممکن قرار گرفته است و اگر باز بپذیریم صادرات و واردات کشور دچار اخلال شده است بر مبناي پذیرش این پیش فرض ها، باید آثار



و عوارض آن ها را هم بپذیریم. اینکه نماینده هاي محترم مجلس می خواهند براي افزایش بخشی از یارانه ها براي برخی از دهک

 
هاي درآمدي اقدام کنند، این ها واقعیت هاي آن پیش فرض اصلی است. 

وي ادامه داد: پیامد تحریم هاي ناجوانمردانه غرب و کرونا این شده است که اقتصاد ایران رشد منفی داشته باشد، رشد منفی به بیان
ساده یعنی کوچک شدن کیک اقتصاد ایران. اگر بپذیریم که حتما باید پذیرفت اقتصاد ایران کوچک شده و از طرف دیگر تقاضا به
لحاظ رشد جمعیت و تنوع مصرف، افزایشی بوده است، این منجر به شکاف می شود یعنی هر جا عرضه و تقاضا از تعادل خارج شود،
اولین نتیجه آن شکافی است که تفسیر آن شکاف همان تورم است و تورم یعنی تمام شدن ظرفیت آن بخشی از جامعه که درآمد

 
ثابت دارند و بدتر شدن وضعیت کسانی که درآمدي ندارند. 

این کارشناس اظهار کرد: همین که اقتصاد داراي تورم است یعنی پذیرفتیم که فاصله دهک هاي درآمدي افزایشی است و شکاف بین
دهک هاي درآمدي ایجاد شده است. حالا این شکاف بر اساس اینکه خط فقر را چگونه محاسبه کنیم ممکن است داراي نوسان کم یا

 
زیاد باشد، اما مهم این است که به دلیل تورم، شکاف ایجاد شده است. 

او افزود: این تورم بیماري نیست بلکه علامت بیماري اقتصاد است و علت اینکه اقتصاد ایران چنین وضعیتی پیدا کرده است عمدتا به
دلیل تحریم ها و شرایط کرونا و عوامل دیگر است وگرنه درسال هاي 94 تا 96 پس از پایان دور اول تحریم ها شرایط اقتصادي به
ثبات رسید. دولت یازدهم در شرایطی استقرار پیدا کرد که دور اول تحریم ها بود. نقطه اوج آن تحریم ها در سال 92 بود، اما به دلیل
پذیرفتن برجام، اقتصاد ایران از سال 94 آرام گرفت. حتی در سال هاي 95 و 96 دو سال پیاپی نرخ تورم یک رقمی داشتیم که در

 
چهل سال گذشته رخ نداده بود. 

حق شناس اضافه کرد: اما 17 اردیبهشت 97 و خروج آمریکا از برجام به عنوان یک تکانه در اقتصاد ایران یاد می شود که از جمله
پیامد هاي این خروج این بود که در صادرات نفت ما و نقل و انتقال پولی ما مشکل ایجاد شد. همچنین در سه سال گذشته تورمی بی
سابقه ایجاد شده است. آثار این تورم ایجاد شکاف درآمدي بین دهک هاي درآمدي است که خروجی آن فقر در طبقات پایین و

 
ثروتمندتر شدن تعداد محدودي در دهک هاي بالاست. 

وي افزود: بی شک به خاطر تحریم ها و کرونا خط فقر ارتقا پیدا کرده است. اما این رقم 10 میلیونی که ذکر می شود ممکن است در
منطقه اي در تهران مصداق پیدا کند، اما شهرستان ها و چهل درصد جمعیت که در روستا ها هستند با یک سوم این مقدار هم می
توانند حداقل زندگی را داشته باشند. ده میلیون در روستا با تهران معناي متفاوتی دارد. این که بگوییم خط فقر در ایران 10 میلیون

 
است باید اعلام شود در کجا. آیا در کردستان، ایلام و سیستان و بلوچستان کسی که 10 میلیون دارد فقیر است. 

این کارشناس در ادامه گفت: باید کنار این اعداد تفسیر هم کرد. این 10 میلیون در کدام منطقه خط فقر است. در منطقه اي که
اجاره یک واحد مسکونی 10 میلیون است یا در جایی که با خیلی کمتر از این می توان واحدي را اجاره کرد. مسلم است خط فقر 10

میلیون تومان، ایران شمول نیست و کل جغرافیاي ایران را در بر نمی گیرد.



تصاویر | خط تولید و مونتاژ لامپ در بوشهر

منبع: همشهريشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/07/21

2 واحد تولید لامپ در استان بوشهر فعال است که براي 120 نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است، سرمایه گذارانی که سال
هاي گذشته درزمینه واردات کالا فعالیت می کردند با ایجاد واحدهاي تولید و مونتاژ سرمایه هاي خود را به حوزه تولید و

اشتغال منتقل کردند.

2 واحد تولید لامپ در استان بوشهر فعال است که براي 120 نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است، سرمایه گذارانی که سال هاي
گذشته درزمینه واردات کالا فعالیت می کردند با ایجاد واحدهاي تولید و مونتاژ سرمایه هاي خود را به حوزه تولید و اشتغال منتقل

کردند.



اجراي طرح آبیاري نوین در پنج هزار هکتار از اراضی اردبیل

منبع: همشهريشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/07/21

فرماندار اردبیل گفت: دولت اجراي طرح آبیاري نوین را مورد توجه قرار داده و در این شهرستان هم اجراي پنج هزار هکتار
آبیاري نوین در دستور کار است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، مسعود امامی
یگانه روز یکشنبه در جلسه کارگروه آب، کشاورزي و منابع
طبیعی شهرستان اردبیل افزود: در حال حاضر اجراي طرح
آبیاري نوین در 2 هزار و 800 هکتار از اراضی شهرستان
اردبیل آغاز شده و مقرر است این طرح در موعد مقرر به

 
بهره برداري برسد. 

وي از اختصاص 500 میلیارد ریال براي اجراي طرح
آبیاري نوین در اردبیل خبر داد و گفت: کشاورزان براي
اجراي این طرح همکاري لازم را داشته باشند و نسبت به

 
دریافت تسهیلات آبیاري نوین اقدام کنند. 

فرماندار اردبیل مدیریت مصرف آب را یادآور شد و گفت: این شهرستان در اجراي طرح آبیاري نوین جزو شهرستان هاي پیشرو بوده و

 
روند اجراي طرح آبیاري نوین در آن مطلوب است. 

امامی یگانه گفت: تفاهم نامه مشترکی بین آب منطقه اي، جهاد کشاورزي و دستگاه هاي مربوطه با استفاده از نظرات بهره برداران و

 
کارشناسان در توزیع منابع آب، میزان حق آبه، مقدار برداشت و مدیریت مصرف آب در بخش کشاورزي منعقد می شود. 

وي با بیان این که اردبیل یکی از قطب هاي مهم تولید سیب زمینی است، افزود: با پیگیري نمایندگان منطقه و مسئولان مربوط، روند

 
صادرات سیب زمینی تسهیل می شود تا دغدغه و نگرانی سیب زمینی کاران در فروش محصول برطرف شود. 

وي گفت: اعتبارات سال 99 استان اردبیل بسیار ناچیز است ولی در حوزه تولید و اشتغال اقدامات خوبی انجام شده و احیاي واحدهاي

 
راکد مبناي کار قرار گرفته است. 

 
وي افزود: نیاز است تسهیل روند سرمایه گذاري بخش خصوصی در استان به ویژه در بخش کشاورزي در اولویت باشد. 

فرماندار اردبیل همچنین بیان کرد: یکی از پروژه هاي مهم این شهرستان اجراي تصفیه خانه اردبیل است تا بتوانیم جمعیت آن را در

 
حوزه آب شرب تحت پوشش قرار دهیم. 



امامی یگانه گفت: عملیات رینگ زون بندي آب شرب اردبیل نیز در مراحل پایانی خود بوده و براي این پروژه 450 میلیارد ریال
هزینه شده است.



چقازردي خبر داد:پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم

درآمد

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/07/21

چقازردي خبر داد:پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد مدیرعامل بانک سپه از پرداخت 18
هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط این بانک به اقشار کم درآمد جامعه خبر داد.  به گزارش  روابط عمومی بانک سپه،

مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 ...

 
چقازردي خبر داد:پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد 

مدیرعامل بانک سپه از پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال

 
تسهیلات توسط این بانک به اقشار کم درآمد جامعه خبر داد. 

 به گزارش  روابط عمومی بانک سپه، مدیرعامل بانک سپه اعلام
کرد: این بانک براي حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار
فقره تسهیلات در قالب تسهیلات اشتغال زایی خانواده هاي تحت
پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی،
بهسازي و نوسازي مسکن روستایی، قرض الحسنه ازدواج و ودیعه

 
مسکن از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري پرداخت کرده است. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود: رقم تسهیلات پرداختی

 
بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و 600 میلیارد ریال بوده است. 

 
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی،
تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي

 
واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

 
بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه 

چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان
شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت

 
کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب



دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 

 
افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال

 
1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. چقازردي به
روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام ازدواج پرداختی
این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش از 30 هزار فقره

 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 

وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است



فروش پوشاك نسبت به پارسال تقریبا صفر شده/ هزینه ها 30 تا 40 درصد

افزایش دارد/ تولیدکنندگان دیگر به سود فکر نمی کنند

منبع: نماشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك مطرح کرد: فروش پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا صفر است، زیرا
بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به دلیل شیوع ویروس کرونا ضربه مهلکی به

تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است.

رئیس اتحادیه تولید کنندگان و فروشندگان پوشاك مطرح
کرد: فروش پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا صفر
است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید
ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به دلیل شیوع ویروس
کرونا ضربه مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده

 
است. 

به گزارش نما،ابوالقاسم آقاحسین شیرازي در گفت وگو با
ایلنا در مورد وضعیت بازار پوشاك اظهار داشت: گرانی
پوشاك نسبت به سایر کالا هاي دیگر آنچنان چشم گیر
نیست. زیرا پوشاك به اندازه کافی تولید شده و اکنون در

 
بیشتر انبار ها کالاهاي دپو شده از شب عید سال گذشته وجود دارد که متاسفانه تقاضا براي آن نیست. 

وي ادامه داد: به دلیل اینکه این اجناس قبلا دوخته شده اکنون قیمت مناسبی دارد و افزایش قیمت ارز بر روي قیمت آنها تاثیر گذار
نبوده است. اما اقلامی که پس از عید تولید شده به دلیل کمبود، عدم دسترسی به مواد اولیه و افزایش قیمت مواد اولیه، نسبت به

 
سال گذشته 30 تا 40 درصد افزایش قیمت تمام شده را دارند. 

شیرازي اضافه کرد: البته باید در نظر داشت که کالاي ایرانی نسبت به کالاي مشابه خارجی ارزان تر فروخته می شود و نسبت به کالا
و صنایع دیگر با قیمت نازل تري به بازار عرضه می شود. زیرا فروش عادي، فصلی و تابع مد است که با اتمام فصل و مد قیمت لباس
به شدت افت می کند، به همین دلیل با کمترین سود به بازار عرضه می شوند. به عنوان مثال اور کت زنانه در عمده فروشی ها 400

 
هزار تومان قیمت دارد که در خرده فروشی 500 الی 550 هزار تومان قیمت داشته باشد. 

وي خاطر نشان کرد: درحال حاضر عرضه زیاد است و تقاضا وجود ندارد که همین موضوع موجب به وجود آمدن رکود مضاعف در بازار
پوشاك شده است. البته شیوع ویروس کرونا بر این مسئله دامن زده چراکه اگر با تمام چالش ها کسب و کار بخواهد رونق بگیرد،
متاسفانه مردم خانه نشین شده، خرید نمی کنند و تنها مایحتاج روزانه خود را تامین می کنند. البته آب و هوا در این مسئله نیز

 
تاثیرگذار است و در صورتی که هوا سرد شود و مسائل مالی اجازه خرید به مردم دهد در بازار تغییري ایجاد می شود. 

شیرازي تصریح کرد: به طور کلی بازار ما بازار خوبی نیست و موانع زیادي مانند؛ عدم دسترسی به مواد اولیه را داریم. اما امید می رود

 
دولت براي کسبه بسته هاي حمایتی در نظر بگیرد و در بخش مالیات نگاه ویژه اي داشته باشند. 



وي یادآور شد: مادر حوزه پوشاك بیشترین اشتغال و ارزش افزوده را داریم و در صورتی که صادرات نیز پا بگیرد بسیار ارزآور خواهیم
بود. دولت باید نگاه ویژه اي به آن داشته باشد تا تولید کننده بتواند با کمک مردم به بازار خود رونق ببخشد. در صورتی که مردم براي
کالاي ایرانی ارزش قائل شوند و آن را خریداري کنند بسیار مثمر ثمر خواهد بود. زیرا ما در زمانی هستیم که باید براي تولیدکننده

 
شرایطی را فراهم کنیم که توان از دست رفته را به دست بیاورد. 

شیرازي با اشاره به اینکه تولیدکنندگان در شرایطی به سر می برند که به سود فکر نمی کنند، اظهار داشت: کالاي پاییزه و زمستانه
نسبت به مدت مشابه سال گذشته نزدیک به 30 تا 40 درصد در قیمت تمام شده افزایش داشته است. اما به دلیل رکود حاکم بر بازار،
بسیاري از تولید کنندگان و فروشندگان محصولات را بدون سود به بازار عرضه می کنند تا به تقاضاي مردم پاسخ داده باشند و بتوانند
به کارشان ادامه دهند. در وضعیتی هستیم که تولیدکنندگان به سود فکر نمی کنند و می خواهند چرخه کاري ادامه پیدا کند. فروش
پوشاك نسبت به سال گذشته تقریبا صفر است، زیرا بازار در مدت مشابه سال گذشته رونق و تولید ایرانی نیز سرپا بود که متاسفانه به

 
دلیل شیوع ویروس کرونا ضربه مهلکی به تولیدکنندگان پوشاك وارده شده است. 

ایلنا



نهاده نداریم؛ تولید را متوقف کردیم/ برخی مرغداران دلال شده اند

منبع: ملیتشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/07/21

یک تولیدکننده بلدرچین و بوقلمون با بیان اینکه به دلیل عدم تأمین نهاده از تولید بازمانده است، از وجود تخلف در بازار
نهاده هاي دامی انتقاد کرد.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، نابسامانی بازار نهاده هاي دامی در حالی پس از حدود 10 ماه به اوج خود رسیده که بسیاري از
مرغداري هاي کوچک که هریک براي چند نفر اشتغال ایجاد کرده بودند، به دلیل ناتوانی در تأمین خوراك مرغ، تولید خود را متوقف

 
کرده اند. 

یک تولیدکننده بلدرچین و بوقلمون با بیان اینکه به دلیل عدم تأمین نهاده از تولید بازمانده است، از تخلفات گسترده در بازار نهاده

 
هاي دامی انتقاد کرد. 

مهدي ملکان، پرورش دهنده بوقلمون و بلدرچین که از 5 سال قبل فعالیت خود را آغاز کرده است، در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: در
آغاز کار خودم به تنهایی تمام امور را انجام می دادم اما وقتی که کار کمی پیشرفت کرد 3 کارگر اضافه شد ضمن اینکه 4 تا 5 نفر نیز
امور مربوط به پخش و فروش را انجام می دادند اما در حال حاضر به دلیل بحرانی شدن بازار نهاده هاي دامی، مدتی قبل مجبور به

 
تعدیل همه نیروها شدم و جز خودم تنها یک نفر دیگر در مجموعه ما همکاري می کند. 

 
تغییرات چشمگیر قیمت نهاده ها در بازار 

این پرورش دهنده بوقلمون و بلدرچین با اشاره به تغییر چشمگیر قیمت نهاده و با بیان اینکه از ابتداي فعالیت نهاده ها را از بازار آزاد
تهیه می کرده است، گفت: سال اولی (سال 1395) که را کار را آغاز کردم قیمت هر کیلوگرم ذرت 700 تومان و کنجاله سویا 1200
تا 1,300 تومان بود اما الان قیمت هر کیلوگرم کنجاله سویا به 16 تا 17 هزار تومان و ذرت به 3800 تا 4,900 تومان رسیده است و

 
با این قیمت ها، حتی اگر نهاده ها پیدا کنم، تولید صرفه اقتصادي ندارد. 

 
قیمت دان آماده 3 برابر شده است 

ملکان با بیان اینکه قیمت هر کیلوگرم دان آماده که قبلاً 2800 تا 3,500 تومان بوده هم اکنون به کیلویی 9,000 تومان رسیده
است، افزود: واقعاً الان براي ما نمی صرفد که بخواهیم تولید را ادامه دهیم. هم اکنون در بهترین حالت می توانم جوجه بوقلمون را به
قیمت 20 هزار تومان بخرم که یک جوجه 28 کیلوگرم دان آماده مصرف می کند تا به وزن مناسب و اقتصادي براي عرضه به بازار
برسد یعنی قیمت تمام شده تولید هر کیلوگرم بوقلمون براي بنده 24 هزار تومان تمام می شود اما در بازار آن را به قیمت کیلویی 20

 
هزار تومان می خرند؛ تازه این در شرایطی است که همکاران بنده جز یک نفر در قزوین هیچکدام جوجه ریزي نکرده اند. 

وي با اشاره به اینکه چند ماه قبل جوجه بوقلمون ریختم و الان می خواهم جوجه بلدرچین بریزم اما نهاده پیدا نمی شود، گفت:

 
بوقلمون ها را نیز به دلیل عدم تأمین نهاده کافی به شکل جوجه فروختم. 



ملکان درباره اینکه در حال حاضر مشکل نهاده ها گرانی است یا کمبود هم وجود دارد؟،افزود: هم کمبود وجود دارد و گیر نمی آید و
هم گران است. روزهایی وجود دارد که باید به 50 نفر مراجعه کنیم تا یکی نهاده داشته باشد و بتواند به ما بدهد و آن یک نفر هم، به

 
هر قیمتی که بخواهد نهاده را می فروشد. 

 
فروش حواله دولتی به دلالان! 

وي با اشاره به تخلف هاي گسترده اي که در این حوزه انجام می شود، ادامه داد: بسیاري از مرغداران که حواله دولتی براي دریافت
نهاده دارند جوجه ریزي نمی کنند، در واقع این تولیدکنندگان پیش فاکتور خرید جوجه را می گیرند اما هیچ گاه اقدام به جوجه

 
ریزي نمی کنند و حواله را به دلال می فروشند، دلال نیز نهاده را می گیرد و در بازار آزاد به قیمت گران تر می فروشد! 

ملکان درباره اینکه گفته می شود برخی مرغداران بعد از اینکه حواله دریافت می کنند جوجه هاي خود را با گاز خفه می کنند و
حواله نهاده دولتی را در بازار می فروشند، افزود: احتمال این کار وجود دارد و بعید نیست که انجام شود. چون فروش دان بیشتر از

 
تولید سود دارد و ریسک کمتري هم دارد و همین مساله، تولید کننده را به دلال تبدیل کرده است. 

 
دولت نظارت کند نهاده کجا می رود 

وي تصریح کرد: دولت باید نظارت کند و ناظرانی را بفرستد که ببینند آیا فلان مرغداري که حجم زیادي نهاده دولتی گرفته، جوجه
ریزي کرده یا نه؛ آیا کسی که حواله گرفته واقعاً مشغول به تولید است؟ آیا نهاده به دست تولید کننده واقعی می رسد یا سر از بازار

 
آزاد در می آورد؟ 

ملکان ضمن انتقاد از شرایط ایجاد شده در بازار نهاده هاي دامی، گفت: متأسفانه مسئولان با اختصاص ارز 4200 تومانی به واردات
نهاده، راه سودجویی و دلالی را باز و براي عده اي رانت ایجاد کرده اند و باعث شده اند عده اي در این بازار کاسبی کنند و
تولیدکنندگان واقعی نیز از بین بروند. ما امیدوار هستیم دولتمردان با اتخاذ تدابیر ویژه شرایطی را ایجاد کنند که تولیدکننده واقعی

 
بتواند به تولید ادامه بدهد و بیش از این خسارت نبیند چرا که عواقب آن قطعاً جبران ناپذیر است. 

وي تصریح کرد: این نابسامانی گسترده در بازار نهاده هاي دامی قطعاً علاوه بر اینکه منجر به کاهش شدید تولید و بروز مشکل در
تأمین بازار داخلی خواهد شد، دولت را ناچار می کند براي تأمین نیاز داخلی به واردات روي بیاورد؛ ضمن اینکه اشتغال موجود در این

بخش به شدت کاهش خواهد یافت که البته از مدتی قبل شاهد ریزش اشتغال در این بخش هستیم.



اعضاي ستاد انتخاباتی روحانی در شستا به کار گرفته شدند+ اسناد

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/07/21

سخنگوي کمیسیون اصل 90 مجلس اعضاي ستاد
انتخاباتی روحانی در شستا به کار گرفته شدند+ اسناد
مرصاد نیوز: سخنگوي کمیسیون اصل 90 مجلس گفت:
خبرهایی به دست ما رسیده مبنی بر اینکه اعضاي ستاد
انتخاباتی رئیس جمهور در هیئت مدیره شرکت هاي زیر

 
مجموعه شستا به کار گرفته شده اند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از راه دانا ,
علی خضریان، سخنگوي کمیسیون اصل 90 مجلس شوراي اسلامی در خصوص " به کارگیري اعضاي ستاد انتخاباتی رئیس جمهور
در هیأت مدیره شرکت هاي زیرمجموعه شستا" گفت: در حالی که کشور در شرایط اقتصادي سختی به سر می برد؛ در ایامی که
بیماري کرونا به بسیار از شغل ها آسیب وارد کرده و باعث تعطیلی مشاغل و بیکاري افراد زیادي شده است، مدارکی به دست بنده
رسیده که نشان می دهد شماري از اعضاي ستاد انتخاباتی آقاي حسن روحانی با دستور معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
شرکت هاي زیر مجموعه شستا به کار گیري شده اند این در حالی است که آمارها نشان می دهد حدود 30 درصد از جوانان کشور
بیکار هستند که بسیاري از این جوانان تحصیل کرده و متخصص، می توانستند واجد شرایط جذب در برخی شرکت هاي دولتی

 
باشند. 

سخنگوي کمیسیون اصل نود قانون اساسی در ادامه گفت: با توجه به اینکه به کارگیري افراد در مشاغل تخصصی و مدیریتی، نیازمند
داشتن تخصص، تجربه و سوابق شغلی موثر و مرتبط می باشد سوال بنده از وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی این است که
اعضاي کمیته جوانان و دانشجویان ستادهاي انتخاباتی جناب آقاي روحانی با کدام سابقه موثر شغلی، براي جذب در مشاغل کلیدي و
هیأت مدیره بزرگترین و مهمترین هلدینگ ها و شرکت هاي اقتصادي و تولیدي کشور (زیر مجموعه هاي شرکت سرمایه گذاري
تامین اجتماعی) معرفی شده اند؟ آقاي شریعتمداري که مدعی شفافیت در وزارتخانه تحت امرشان و بخصوص شرکت هاي شستا
هستند آیا حاضر به شفاف سازي در خصوص جذب بدون ضابطه این افراد نیز هستند؟ آیا چنین امکانی براي سایر جوانان کشور هم

 
فراهم می باشد؟ آیا این مصداق اتمّ بی عدالتی و تخلف آشکار مدیریتی نیست؟ 

این نماینده مجلس افزود: آقاي شریعتمداري به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ که متولی اشتغال در کشور است چه پاسخی

 
به خیل جوانان بیکار در کشور خواهد داشت و این اقدام خود را چگونه توجیه می کند؟ 

وي گفت: در چنین شرایطی که مسائل اقتصادي اولویت اول کشور است و اقشار مختلف مردم با مشکلات عدیده معیشتی و بیکاري
دست و پنجه نرم می کنند و هر روز هم این فشار در حال افزایش است و مردم زیر فشار اقتصادي در حال له شدن هستند، با پشتوانه
کدام تصمیم کارشناسی شده در سال پایانی دولت اقدام به معرفی جوانان عضو ستاد انتخاباتی آقاي روحانی جهت عضویت در هیات

 
مدیره شرکت هاي بزرگ اقتصادي کرده اید؟ 



خضریان تصریح کرد: به استناد لیست ها و مدارك موجود این افراد با امضاي جناب محمد کبیري معاون وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی به شستا معرفی شده اند، درخواست بنده از وزیر محترم این است که در خصوص به کارگیري این افراد در چنین پست هاي

مهمی شفاف سازي صورت گیرد.



نفس واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی کافی نیست، نظارت و

حمایت دولت هم لازم است

منبع: داناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس قوه قضاییه با تقدیر از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان تأکید
کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها

در چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه زحمت آفرین خواهد بود.

رئیس قوه قضاییه با تقدیر از پیگیري ها و تلاش هاي نهاد
هاي نظارتی در ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان
تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي ضابطه مند
که موجب رونق اشتغال و تولد شود حمایت می کند، اما
اگر واگذاري ها در چارچوب مصالح مردم نباشد، براي همه

 
زحمت آفرین خواهد بود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ آیت االله سید ابراهیم
رئیسی در جلسه صبح امروز شوراي عالی قوه قضاییه با
تسلیت ایام رحلت جانسوز پیامبر اعظم (ص) و شهادت
امام حسن مجتبی و امام رضا علیهم السلام اظهار داشت:
آنچه امروز براي سعادت دنیوي و اخُروي بشر پیش روي ما

 
قرار دارد، حاصل تلاش ها و رنج هایی است که نبی مکرم اسلام متحمل شدند. 

رئیس قوه قضاییه افزود: صبر و نرمش قهرمانانه امام حسن مجتبی (ع) و زمینه سازي آن حضرت براي حماسه حسینی و هجرت امام
رضا (ع) از مدینه به طوس و تلاش هاي علمی آن حضرت موجب حفظ دین و آموزه هاي دینی شد و تمدن رضوي در امتداد تمدن

 
نبوي در منطقه ما شکل گرفته است. 

آیت االله رئیسی ادامه داد: امروز که نظام اسلامی در ایران مستقر شده و جامعه دینی شکل گرفته، مهم ترین مأموریت ما عمل به
آموزه هاي دینی پیامبر اسلام و معارف اهل بیت و اعتلاي جامعه اسلامی است و همه دشمنی ها و کینه توزي ها نیز براي مقابله با

 
این حرکت است. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: دشمنان نظام اسلامی براي ضربه زدن به دین تلاش می کنند آموزه هاي دینی را در افکارعمومی
مشوه جلوه دهند و برخی کشور ها در منطقه که نام اسلام را هم یدك می کشند، ساقدوش دشمنان اسلام شده اند و دستشان در

 
دست کسانی است که تا آرنج به خون کودکان و زنان مسلمان و تضییع حقوق انسان ها آلوده است. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس به پیروان و دوستداران پیامبر عظیم الشان اسلام تأکید کرد براي حفظ و تحکیم دین به ارزش هاي
دینی از جمله اجراي عدالت و رعایت حقوق مردم و گره گشایی از کار آن ها توجه ویژه داشته باشند و به دنبال تحقق احکام و مبنی

 
دین باشند. 



رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش با اشاره به توطئه هاي دشمنان علیه نظام اسلامی اظهار داشت: اگر در برابر فشار هاي دشمن که
خودشان آن را فشار حداکثري توصیف کرده اند، به آموزه هاي دین و راهبرد مقاومت حداکثري توجه کنیم همه توطئه هاي دشمن

 
نقش بر آب می شود. 

آیت االله رئیسی افزود: هدف دشمن خدشه دار کردن نظام مقدس اسلامی و ایجاد نارضایتی و یأس در جامعه اسلامی و القاي
ناکارآمدي جمهوري اسلامی و کارگزاران نظام است، اما اگر مقاومت فعال و اقدام و عمل را سرلوحه قرار دهیم قطعاً هدف شوم آن ها

 
تحقق نخواهد یافت. 

رئیس دستگاه قضا با اشاره به تحولات یک هفته اخیر آمریکا از جمله موضع گیري سخیف دونالد ترامپ علیه کشورمان و تکرار تحریم
هاي بانکی و اقدام دادگاه فدرال این کشور، هفته گذشته را «هفته جنون حکمرانی در آمریکا» توصیف کرد و این اقدامات را نشانگر

 
ابتذال و انحطاط این رژیم دانست. 

آیت االله رئیسی بر همین اساس خاطر نشان کرد: حکمرانی غیرعادي در آمریکا، درستی نگاه و مسیر ما را ثابت و ما را در پیگیري

 
مواضع و اقدامات مان در برابر نظام سلطه مصمم تر می کند. 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگري از سخنانش به ابطال قرارداد خصوصی سازي دشت مغان اردبیل پرداخت که در حاشیه سفر دو
هفته پیش وي به این استان صورت گرفت و با تقدیر از نهاد هاي نظارتی براي صیانت از بیت المال تأکید کرد: خصوصی سازي
ضرورت امروز ماست که سیاست هاي آن از سوي مقام معظم رهبري ابلاغ و در برنامه هاي توسعه تکلیف شده است، اما خصوصی
سازي باید با حفظ منافع ملی و حقوق مردم همراه باشد و براي آن پیوست هاي اقتصادي و امنیتی طراحی شود تا منجر به افزایش

 
تولید کالا هاي اساسی و استراتژیک براي کشور شود. 

آیت االله رئیسی همچنین خاطر نشان کرد که پس از واگذاري یک شرکت و واحد تولیدي دولتی به بخش خصوصی باید هم به موضوع
نظارت توجه داشت و هم از کسی که آن را تصاحب می کند حمایت کرد و تسهیلات لازم براي اداره آن واحد تولیدي تخصیص یابد تا

 
در مدیریت مجموعه مشکل و وقفه به وجود نیاید. 

رئیس قوه قضائیه تأکید کرد: دستگاه قضایی از خصوصی سازي با رعایت ضوابط و قواعد آن که موجب اشتغالزایی و رونق تولد می
شود حمایت می کند، اما اگر واگذاري ها داراي یک روند درست و منطقی نباشد، هم براي مردم و هم براي قوه قضاییه زحمت آفرین

 
است. 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنانش به سفر پنجشنبه گذشته خود به خراسان جنوبی و بازدید از گذرگاه هاي مرزي این
استان اشاره و از تلاش ها و نقش بازدارنده مرزبانان ارتش و نیروي انتظامی در مقابله با اشرار و تروریست ها و تأمین امنیت منطقه

 
تقدیر کرد. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: در کشور ظرفیت هاي اقتصادي فراوانی داریم که فعال سازي آن ها نیازي به سرمایه گذاري ندارد و

 
بهره برداري از آنها، بسیاري از مشکلات را کاهش می دهد و موجب رونق اشتغال و تولید و شکست توطئه هاي دشمن می شود. 

آیت االله رئیسی با انتقاد از مغفول ماندن برخی ظرفیت ها در همکاري اقتصادي ایران با همسایگان، از گذرگاه مرزي «یزدان» به عنوان



یکی از این ظرفیت ها و مرکزي براي تبادلات تجاري قانونمند کالا بین ایران و افغانستان یاد کرد که سال ها معطل مانده بود، اما در

 
جریان سفر اخیر او این به نقطه مرزي باردیگر احیا شده است. 

رئیس قوه قضاییه متذکر شد: وقتی سیاست کلان کشور ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي انجام شده و بخش
هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد، چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان، باید سال ها معطل

 
بماند؟ 

آیت االله رئیسی بر همین اساس به همکاران دستگاه قضا در سراسر کشور دستور داد که منابع و ظرفیت هاي عظیم اقتصادي و تجاري

 
استان هاي مختلف را با همکاري مسئولان اجرایی و فعالان اقتصادي شناسایی و به سرعت وارد چرخه تولید کنند. 

ادامه دارد...



رئیس سازمان بسیج سازندگی در کرمان: بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید

براي کشور است

منبع: تسنیمشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها- رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید براي کشور است و اگر این معضل حل
نشود مشکلات زیادي در آینده خواهیم داشت.

گروه استان ها- رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت:
بیکاري امروز بزرگ ترین تهدید براي کشور است و اگر این
معضل حل نشود مشکلات زیادي در آینده خواهیم داشت.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، سردار محمد
زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور صبح امروز در
آیین امضاي تفاهم نامه اشتغال در استان کرمان بین سپاه
ثاراالله استان و کمیته امداد امام (ره) که با حضور
عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد برگزار

 
شد اظهار داشت: فرصتی بین کمیته امداد و سپاه ایجاد شده که باید به بهترین نحو این تفاهم نامه اجرایی شود. 

وي با اشاره به اینکه هم افزایی بسیار خوبی بین سپاه پاسداران و کمیته امداد امام (ره) وجود دارد گفت: ماموریت هاي انقلاب اسلامی

 
ما در این دو نهاد پیگیري و اجرایی می شود. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه حضرت آقا به تبدیل تهدیدها به فرصت تأکید دارند افزود: بیکاري امروز بزرگ ترین

 
تهدید براي کشور است و اگر این معضل رفع نشود مشکلات زیادي در آینده خواهیم داشت. 

وي با اشاره به اینکه استان کرمان یک استان الگو در همه زمینه ها است گفت: تمام تلاش خود را به کار خواهیم گرفت تا تفاهمنامه

 
امروز بین این نهاد اجرایی شود. 

 
ورود سپاه استان کرمان به حوزه هاي مختلف خدمت رسانی به مردم 

 
فرمانده سپاه استان کرمان: مکتب "حاج قاسم" مکتب مصونیت انقلاب است 

 
جانشین سپاه استان کرمان: جلوگیري از تحریف دفاع مقدس وظیفه اصلی ماست 

یحیی صادقی مدیرکل کمیته امداد استان کرمان در این جلسه با گرامیداشت یاد و خاطره شهید سپهبد قاسم سلیمانی اظهار داشت:

 
اشتغال همواره مورد تأکید حاج قاسم سلیمانی بود. 

وي با اشاره به امضاي تفاهم نامه اشتغال بین سپاه و کمیته امداد در استان کرمان گفت: در راستاي این تفاهم نامه 2 هزار و 500

 
شغل با کمک سپاه و کمیته امداد در استان کرمان ایجاد می شود. 



مدیرکل کمیته امداد استان کرمان افزود: 91 میلیارد تومان اعتبار براي ایجاد این اشتغال در استان کرمان توسط کمیته امداد امام
خمینی (ره) اختصاص داده شده است.



بودجه بیشتر براي محله هاي فعال تر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - شهر: اینکه اعتبار پروژه هاي توسعه محله
اي بین محلات چگونه توزیع شده متفاوت است ممکن
است یک محله چون شورایاري فعال و دفتر توسعه محلی
بهتري دارد اعتبار بیشتري دریافت کند، درواقع هر چقدر
مشارکت پایین به بالا بیشتر باشد آن محله اعتبار بیشتري

 
دریافت می کند. 

راضیه رضابیگی ثانی، رئیس اداره برنامه ریزي و کنترل
عملکرد معاونت برنامه ریزي شهرداري تهران، در گفتگو با
خبرنگار شهر، درباره توجه به توانمندسازي اجتماعی و

اقتصادي محلات در برنامه توسعه محلات توضیح داد: در پروژه هاي توسعه محل، پروژه هایی هم از جنس اجتماعی وجود دارد اما

 
بیشتر پروژه ها رنگ و بوي عمرانی دارد و فعالیت و تمرکز در این بخش بیشتر از حوزه اقتصادي و اجتماعی است. 

به گفته او؛ گرچه بحث توانمندسازي ساکنان محلات و ابعاد اجتماعی و اقتصادي در پروژه ها کمرنگ است اما از این جنس پروژه ها
مانند طرح هاي فراغتی، گردشگري با نگاه به اشتغالزایی مثل محله امام زاده یحیی و پامنار وجود داشته است. یا مثلا در راستاي

 
توسعه محلات مجتمع کارآفرینی در منطقه 19 راه اندازي شد. 

رضابیگی ادامه داد: به دلیل اینکه اعتبارات این پروژه ها از محل بودجه تملک دارایی سرمایه اي است، تمرکز در برنامه ریزي ها هم
بیشتر روي مباحث عمرانی در محلات است. بیشتر پروژه هاي ما بعد کالبدي دارند اما این معناي بی توجهی به سایر ابعاد نیست. از
طرف دیگر پروژه هایی هم هستند که همه ابعاد را در برمیگیرند مثلا پروژه زمین هاي کشاورزي یافت آباد شمالی محلی است که با

 
ساماندهی قرار است در آن کشاورزي شهري ایجاد شود که به نوعی به توانمندسازي مردم محله کمک می کند. 

او با اشاره سه فاز توسعه محلات گفت: در فاز نخست؛ حدود 19 محله منطقه 20 پوشش داده شد که بیشترین تعداد را به خود
اختصاص داد، یا منطقه 11 و 14 تحت پوشش پروژه هاي توسعه محله اي قرار گرفتند. پروژه هاي فاز دوم هم ابلاغ شده البته به جز

 
چهار منطقه که هنوز پروژه هاي خود را ارایه نکردند پروژه ها براي 18 منطقه ابلاغ شده است. 

به گفته رئیس اداره برنامه ریزي و کنترل عملکرد معاونت برنامه ریزي شهرداري تهران؛ برنامه این بوده که در این فاز دوم همه
محلات تهران پوشش داده شوند و براي همه پروژه تعریف شود. اما اینکه اعتبار پروژه ها بین محلات چگونه توزیع شده متفاوت است
ممکن است یک محله چون شورایاري فعال و دفتر توسعه محلی خوب و فعالی دارد اعتبار بیشتري دریافت کند، درواقع هر چقدر

 
مشارکت پایین به بالا بیشتر باشد آن محله اعتبار بیشتري دریافت می کند. جمع بندي هاي براي فاز سوم هم در حال انجام است. 

خبرنگار: فریبا رحمانی



استفاده از پهپاد در حوزه هاي کشاورزي و صنعتی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا- مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد
حمایت از ایده هاي نوآورانه و دانش بنیان مددجویان را
سیاست این نهاد در اشتغال زایی براي خانواده هاي تحت
حمایت دانست و گفت: در حال حاضر به دنبال تامین 24

 
پهپاد براي مصارف کشاورزي و صنعتی هستیم . 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
کمیته امداد، آقاي احمد خانی با تشریح مدل طرح هاي
راهبري اشتغال در کمیته امداد، افزود: محور اصلی در طرح
راهبري شغلی، توسعه زنجیره هاي تولید و اشتغال با
مالکیت منفرد و مدیریت متمرکز براي تکمیل سیاست

 
هاي تسهیلات خوداشتغالی است. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد با بیان اینکه کمیته امداد در زمینه توسعه مشاغل خانگی و طرح هاي کوچک مقیاس تلاش
بسیاري براي زنان سرپرست خانوار و خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد کرده است، ادامه داد: 70 درصد طرح هاي اشتغال
مددجویان کمیته امداد در گذشته در حوزه قالیبافی، دامپروري و کشاورزي بود، اما امروز یک متخصص در کنار مددجویان به عنوان

 
راهبر قرار گرفته است تا در قالب زنجیره هاي تولید، فعالیت کنند. 

وي ادامه داد: راهبران شغلی از تامین مواد اولیه، فرآیند هاي تولید و بازاریابی محصولات تا فروش تولیدات در کنار مددجویان هستند

 
و از مدیریت این فرآیند یک درصدي نفع می برد. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد با بیان اینکه در سال 97 حدود 100 طرح به شکل پایلوت در سراسر کشور تصویب و به مرحله
اجرا رسید، خاطرنشان کرد: از اردیبهشت سال 98 تا کنون نزدیک به 2500 طرح راهبري شغلی در 31 استان کشور بررسی و تصویب

 
شده که این طرح ها شامل 100 هزار فرصت شغلی است. 

وي با بیان اینکه حدود 70 رشته شغلی در طرح هاي راهبري در نظر گرفته شده است، گفت: این طرح ها در حوزه دامپروري شامل
پرورش دام سنگین و دام سبک، در حوزه کشاورزي شامل گیاهان دارویی، تراش سنگ هاي قیمتی، پرورش ماکیان مثل بلدرچین،

 
شترمرغ، بوقلمون، پرورش کرم ابریشم (نوغان) می شود و زنجیره بعدي فرآوري پیله ابریشم و حوزه فرش است. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد با اشاره به جایگاه راهبر شغلی گفت: در حقیقت راهبر شغلی ریسک فروش بازار را از دوش

 
مددجو برمی دارد و هدفگذاري کمیته امداد براي 50 درصد طرح هاي اشتغال مددجویان در حوزه راهبري به همین دلیل است. 

وي همچنین با اشاره به تاسیس صندوق نوید براي حمایت از طرح هاي دانش بنیان و نوآورانه، گفت: صندوق سرمایه گذاري
خطرپذیر «نوید» با همکاري کمیته امداد امام خمینی (ره) و موسسه دانش بنیان برکت ایجاد شده است. هدف از تاسیس این صندوق
کمک به گسترش کسب و کار هاي نوپا و دانش بنیان به منظور اشتغال جوانان، کاهش بیکاري و گسترش خدمات اجتماعی در

 
راستاي کاهش محرومیت است. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد با تاکید بر اینکه صندوق نوید سرمایه گذاري روي ایده هاي نو و طرح هاي دانش بنیان



مددجویان را برعهده دارد، خاطرنشان کرد: صندوق نوید در حال حاضر 2 میلیارد تومان اعتبار دارد که از این مبلغ 50 درصد توسط

 
کمیته امداد و مابقی از سوي بنیاد برکت تامین شده است. 

وي اظهار کرد: نیازمند یک مرکز رشد، کارآفرینی و نوآوري اجتماعی هستیم تا همانند پارك هاي علم و فناوري به طرح ها و ایده

 
هاي مددجویان مسیر و شتاب دهی دهد. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد با بیان اینکه راه اندازي مرکز نوآوري کمیته امداد در این نهاد تصویب شده است، گفت: براي

 
تکمیل و راه اندازي این مرکز با معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در حال همکاري هستیم. 

آقاي خانی در خصوص اولین محصول در حوزه دانش بنیان مددجویان گفت: استفاده از پهپاد ها در سم پاشی و مه پاشی براي

 
محصولات کشاورزي از اولین نتایج دراین حوزه است. 

وي با اشاره به اینکه ایران جزو چهار کشور نخست است که در این مسیر گام برداشته است، گفت: 24 پهپاد در مراحل تامین براي

 
گروه هاي آموزش دیده از مددجویان است. 

مدیرکل راهبري شغلی کمیته امداد گفت: هم اکنون کسانی که با موفقیت آموزش ها را گذرانده اند، وارد بازار کار شده اند و به عنوان
مثال در استان خراسان رضوي یک گروه در حوزه نقشه برداري مسیر هاي خطوط لوله نفت و گاز کار می کنند و برآوردمان این است

که ماهانه دستکم 10 میلیون تومان درآمدزایی داشته باشند.



بررسی شیوه نامه اجرایی تفاهم نامه مشترك با وزارت ورزش و جوانان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/07/21

به منظور اجرایی شدن تفاهم نامه ي فی مابین صندوق
کارآفرینی امید و وزارت ورزش و جوانان، جلسه اي با هدف
هماهنگی و همفکري جهت اجراي بهتر تفاهم نامه مذکور
با حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی و

 
مدیرکل ورزش و جوانان استان برگزار گردید. 

در این جلسه نحوه اجراي این تفاهم نامه ، شرایط پرداخت
تسهیلات و چگونگی روند اعطاء آن به متقاضیان مورد

 
بحث و گفت وگو قرار گرفت. 

زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی هدف از انعقاد این تفاهم نامه را ایجاد اشتغال براي جوانان 18 تا 35 سال، توسعه
ورزش هاي همگانی، ایجاد و توسعه کارگاه هاي ساخت تجهیزات ورزشی در راستاي حمایت از تولید داخل، ایجاد باشگاههاي ورزشی

 
در مناطق محروم عنوان کرد و گزارشی از عملکرد صندوق ارائه نمود. 

ایشان میزان تسهیلات پرداختی در سال گذشته را از محل تفاهم نامه فی ما بین 12 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: این مبلغ به 35

 
طرح در حوزه ورزش و جوانان اختصاص یافته است. 

عزیزي مدیرکل ورزش و جوانان استان ضمن قدردانی از عملکرد صندوق گفت: در نظر داریم با همکاري بنیاد نخبگان، پارك علم و
فناوري، ادارات تابعه، سمن هاي جوانان، نسبت به شناسایی طرح هاي توجیه پذیر و اشتغالزا اقدام کنیم و اولویت در معرفی این طرح

 
ها با شهرستان هایی خواهد بود که از امکانات ورزشی و زیرساختی کمتري نسبت به سایر شهرستان هاي استان برخوردار هستند. 

لازم به ذکر است میزان اعتبار در نظر گرفته شده این تفاهم نامه در استان خراسان جنوبی 8 میلیارد ریال است و مقرر گردید در
صورت نیاز به اعتبار بیشتر از سقف تعیین شده، مساعدت هاي لازم در این خصوص صورت گیرد.



پرداخت بالغ برهزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه در بخش صنعت

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/07/21

به گزارش روابط عمومی/خوش قامت سرپرست صندوق
کارآفرینی امید استان در دیدار با کلانتر رئیس خانه
صنعت،معدن و تجارت استان با اشاره به پرداخت 38
درصد تسهیلات قرض الحسنه صندوق استان یزد بالغ بر
هزار میلیارد ریال به بخش صنعت در دولت تدبیر و امید
گفت:با توجه به صنعتی بودن استان یزد،صندوق کارآفرینی
امید نیز توجه خاصی به این بخش داشته و طرح هاي
اشتغالزاي موفقی را با اولویت بومی استان در حوزه شهري

 
و روستایی حمایت نموده است. 

وي ادامه داد:حمایت از صنعت زیلوي میبد با اعتباري معادل 50 میلیارد ریال در همین راستا بوده که تاکنون 124 فقره تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال بملغ 30 میلیارد ریال در جهت ایجاد و توسعه کارگاههاي زیلوبافی،طراحی،بسته بندي و فروش این محصول

 
پرداخت گردیده است. 

رئیس خانه صنعت،معدن و تجارت استان نیز با مثبت ارزیابی کردن فعالیتهاي صندوق کارآفرینی خواستار تعامل و همکاري دو
مجموعه در حمایت از کسب و کارهاي بخش صنعت و صنعتگران استان شد.



دیدار سرپرست صندوق کارآفرینی امید با مدیر اجرایی پروژه
ترسیب کربن

دیدار سرپرست صندوق کارآفرینی امید با مدیر اجرایی پروژه ترسیب کربن

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/07/21

به گزارش روابط عمومی/در راستاي شناسایی نقاط مشترك
فعالیتهاي صندوق کارآفرینی امید و اداره کل منابع طبیعی استان در حمایت از مشاغل روستایی و نحوه تعامل دو مجموعه خوش

 
قامت سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان با زارع مدیر اجرایی پروژه ترسیب کربن استان دیدار و گفتگو نمود. 

در ابتداي جلسه خوش قامت با تشریح فعالیتهاي صندوق و اقدامات صورت گرفته در حمایت و رونق کسب و کارهاي روستایی و
ایجاد اشتغال پایدار،اولویت هاي سالجاري صندوق را سه استراتژي روستاي بدون بیکار،هر روستا یک محصول و صندوقهاي خرد
محلی زنان روستایی عنوان کرد و گفت:تاکنون 14 فقره تسهیلات قرض الحسنه اشتغال بمبلغ 580 میلیون تومان در حمایت از

 
صندوق هاي خرد محلی پرداخت گردیده است. 

در ادامه زارع هدف از اجراي پروژه ترسیب کربن را توسعه و پیشرفت روستا،ترویج و مدیریت مشارکتی منابع طبیعی در قالب

 
سازماندهی و تشکیل گروههاي توسعه روستایی،تنوع درآمدهاي طبیعی و در نتیجه کاهش فشار بر منابع طبیعی نام برد. 

در پایان مقرر گردید مدیر اجرایی پروژه،مزیت هاي رقابتی و سند معیشت 35 روستاي شناسایی شده در شهرستانهاي ابرکوه،خاتم و
اردکان را جهت بررسی و حمایت در قالب استراتژیهاي صندوق ارائه نماید.



گوشی هاي گلکسی سامسونگ تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد دچار ناتوانی

جسمی دریافت کردند

منبع: ایستناشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/07/21

سامسونگ در راستاي تعهد خود براي فراهم کردن دسترسی به فناوري براي افراد داراي ناتوانی جسمی، اعلام کرد که گوشی
هاي گلکسی S20 و گلکسی Note10 این شرکت تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد داراي ناتوانی جسمی را از بنیاد

غیردولتی ONCE در اسپانیا دریافت کرده اند. نشان Amovil بخشی از پروژه بنیاد ONCE در ...

سامسونگ در راستاي تعهد خود براي فراهم کردن
دسترسی به فناوري براي افراد داراي ناتوانی جسمی، اعلام
کرد که گوشی هاي گلکسی S20 و گلکسی Note10 این
شرکت تاییدیه قابلیت استفاده براي افراد داراي ناتوانی
جسمی را از بنیاد غیردولتی ONCE در اسپانیا دریافت
ONCE بخشی از پروژه بنیاد Amovil کرده اند. نشان

در همکاري با سازمان ILUNION Tecnologia y Accesibilidad است که در حوزه مشاوره توسعه دسترسی افراد داراي
ناتوانی جسمی فعالیت دارد و هدف آن توسعه اطلاعات درباره قابلیت هاي گوشی هاي تجاري در زمینه دسترسی افراد داراي ناتوانی

 
جسمی است. 

 
پیشگام دسترسی 

شرکت سامسونگ اولین تولیدکننده اي است که نشان تاییدیه بنیاد ONCE را دریافت می کند که تایید می کند دستگاه هاي
ONCE سامسونگ استانداردهاي دسترسی جهانی را برآورده می کنند. این دستاورد نتیجه همکاري نزدیک میان سامسونگ و بنیاد
با سازمان هایی است که به دنبال استفاده از فناوري به عنوان یک ابزار براي حمایت از استقلال افراد دچار ناتوانی جسمی و بالا بردن

 
کیفیت زندگی آنها هستند. 

آلفونسو فرناندز، مدیر بازاریابی و روابط سازمانی سامسونگ می گوید «افتخار می کنیم که اولین دریافت کننده نشان تایید بنیاد

 
ONCE هستیم که مهر تاییدي بر تلاش هاي ما براي افزایش دسترسی بیشترین افراد ممکن به همه محصولات مان است». 

خسوس هرناندز، مدیر نوآوري بنیاد ONCE هم می گوید «این تاییدیه به منظور برآورده کردن تقاضاي نهادهاي متعددي ایجاد شده
است که می خواهند بدانند آیا فناوري که آنها خریداري می کنند مسئولیت پذیري دارد یا خیر. سامسونگ به خوبی از اهمیت این

 
مسئله اطلاع دارد که دستگاه هایش باید براي بیشتري افراد ممکن، قابل دسترس باشند». 

 
 Note 20 و گلکسی S20 افزایش دسترسی در گلکسی

خانواده گلکسی S20 شامل گوشی هاي S20، S20+ و S20 Ultra می شود که همگی تاییدیه بنیاد ONCE را براي تامین
دسترسی براي افراد نابینا و کم بینا و همینطور کم شنوا، افراد داراي مشکلات متوسط و شدید حرکتی و افراد داراي مشکل در دیدن
رنگ و صحبت دریافت کرده اند. علاوه بر این تمامی مدل هاي گلکسی S20 داراي یک منوي دسترسی فراگیر هستند که به کاربران
کمک می کنند تا قابلیت هاي موردنظر خود را با سرعت و به سادگی پیدا کنند. همچنین در همان زمان روشن شدن دستگاه به کاربر



5G که داراي قابلیت S20 این امکان داده می شود تا گزینه قابلیت هاي دسترسی خود را فعال کند. کل دستگاه هاي گلکسی
هستند به کاربران امکان می دهد تا محتوا را سریعتر و بدون هیچ اختلال و تاخیري دانلود کرده و همزمان تماس ویدیویی برقرار

 
کرده و یا محتواي زنده را تماشا کنند. 

علاوه بر این گلکسی Note 10 سامسونگ هم مجهز به قابلیت هایی براي دسترسی افراد نابینا و کم بینا و همینطور کم شنوا، افراد
داراي مشکلات متوسط و شدید حرکتی و افراد داراي مشکل در دیدن رنگ و صبحت کردن است. این گوشی همچنین مجهز به قلم

 
S Pen است که به کاربران امکان یادداشت برداري، کشیدن طرح هاي دقیق و تکمیل ساده تر انواع کارهاي مختلف را می دهد. 

 
تعهد سامسونگ به فراهم کردن دسترسی 

تعهد سامسونگ به توسعه این دسترسی بخشی از برنامه «فناوري هدفمند» است که به دنبال تاثیرگذاري مثبت بر بیشترین تعداد
افراد ممکن از طریق بکارگیري فناوري در زمینه برداشتن موانع است. این تلاش ها در اسپانیا به حوزه هاي مهمی مانند آموزش،
فرهنگ، رفاه، کارآفرینی و افزایش امکان استخدام هم راه پیدا کرده است. سامسونگ همواره به دنبال همکاري با نهادهاي برجسته اي

مانند بنیاد ONCE است تا بتواند پیشرفت فناوري و حضور همگان در آن را تسهیل کند.



60 میلیارد ریال اعتبار طرح "یک روستا یک محصول"

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی از پرداخت 60 میلیارد ریال براي طرح "یک روستا یک محصول" در استان
خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیمامرکز آذربایجان غربی، آخوندزاده مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: براي
اجراي طرح هاي "یک روستا یک محصول" در 14 روستاي این استان 60

 
میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

آخوندزاده افزود: این میزان تسهیلات به 250 فقره طرح مختلف از جمله
گلخانه، دامداري، کشاورزي، مجسمه سازي، کنسانتره و قالی بافی پرداخت

 
شده است. 

وي ادامه داد: این طرح ها در روستا هاي اوچ تپه بوکان، حسنلو نقده، حمزه
کندي و مافی کندي سلماس، کندال شوط، کلاکین پیرانشهر، ارس پلدشت،

 
آغبلاغ خوي، نصرت آباد تکاب، قره قوزلوي افشار شاهین دژ، عسکرآباد کوه ارومیه و گل سلیمان و قوزلو میاندوآب اجرایی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: این تعداد طرح براي 280 نفر از جوانان روستایی این مناطق اشتغال زایی کرده

 
است. 

آخوندزاده بیان کرد: همزمان با روز ملی روستا طرح «یک روستا یک محصول» روستاي کندال از توابع شهرستان شوط در زمینه قالی

 
بافی افتتاح شده و به بهره برداري رسید. 

وي افزود: 34 روستا تا پایان سال براي حمایت در 2 زمینه یک روستا یک محصول و روستایی بدون بیکار هدف گذاري شده که
تاکنون 14 روستا حمایت و تسهیلات آن ها پرداخت شده است



استقبال از داراسوم چگونه خواهد بود؟

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/07/21

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: در صورت تداوم شرایط فعلی، نمی توان استقبال خوبی از عرضه سهام داراسوم را متصور
بود، مگر اینکه حقوقی ها و سهامداران عمده بازار را حمایت کنند.

به گزارش «نود اقتصادي»، محمدابراهیم احمدي در
خصوص آینده داراسوم در بازار بورس اظهار کرد: طبیعتا
هرچه تعداد سهام وارد شده به بورس بیش تر باشد، بازار
عمق بیش تري پیدا می کند و این موضوع، به وزین تر
شدن بازار کمک خواهد کرد. در واقع شرکت هاي بزرگ
می توانند نقدینگی خوبی را جذب بازار سرمایه کنند،
همان طور که در بحث خرید سهام دارا یکم و دوم نیز

 
چنین اتفاقی رخ داد. 

وي افزود: واگذاري دارایی هاي دولت به مردم می تواند در راستاي گسترش خصوصی سازي و چالاك سازي دولت، مثبت ارزیابی
شود. استقبال مردم از دارا یکم که شامل بیمه اتکایی امین، بیمه البرز و بانک هاي صادرات، ملت و تجارت بوده، درخور توجه و بی

 
سابقه بود، البته دولت نیز براي جلب اعتماد مردم از این سهام حمایت بسیاري به انجام رساند. 

این کارشناس بازار سرمایه در خصوص موفقیت سهام دارایکم و دوم در بازار تصریح کرد: سرمایه گذاران زمانی که متوجه شدند سهام
دارادوم، پالایشگاهی است، براي خرید آن در صف هاي طولانی نشستند و این سهام نیز پیش از عرضه دارا دوم در بازار با استقبال
خوبی مواجه و حتی اصطلاحا رشد آن ها پیش خور شد اما با اصلاح سنگین بازار و ریزش هاي سهمگینی که در دو ماه گذشته اتفاق
افتاد، به بسیاري از سهام داران تازه وارد بورس، شوك شدیدي وارد و اعتماد از بسیاري از آن ها سلب شد. شعارزدگی مسئولان نیز
این موضوع را تشدید کرده و مداخلات بیش از اندازه گردانندگان بازار و دستوري شدن روند بازار سرمایه، باعث شد تعداد کثیري از

 
افراد با زیان هاي سنگین دست به فروش سهام خود بزنند. 

 
اگر شرایط فعلی تداوم یابد، استقبال خوبی از عرضه سهام داراسوم نخواهد شد 

احمدي بیان کرد: در صورت تداوم شرایط فعلی، نمی توان استقبال خوبی از عرضه سهام داراسوم را متصور بود، مگر اینکه حقوقی ها
و سهامداران عمده بازار را حمایت کنند تا سودآوري سهم هاي دارایکم و دوم بار دیگر در بازار جلوه گري نماید، همچنین مردم
احساس رضایت نسبی از سهامداري در بازار سرمایه داشته باشند و در یک کلام اعتماد از دست رفته آن ها از بازار به مردم بازگردد تا

 
در آن صورت مردم براي استقبالی باشکوه از سهام داراسوم آماده شوند. 

وي با بیان اینکه در ماه هاي پایانی سال 91 و در هشت ماه نخست سال 92 بورس رشد شتابانی به خود گرفت، عنوان کرد: از اواخر
دولت دهم تا پنجمین ماه پس از استقرار دولت یازدهم، بازار رشد خوبی کرد و با استقبال قابل توجهی مواجه شد. دولت یازدهم



معتقد بود که نقدینگی در زمان دولت دهم افزایش چشمگیري یافته و میزان تورم در کشور بسیار بالا است، از این رو به دنبال راه
هایی براي کاهش نقدینگی در جامعه بود و یکی از راه هاي استفاده شده براي کاهش این نقدینگی، ایجاد جذابیت چند ماهه در بازار

 
بورس بود. 

این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: هیجان مذاکره مستقیم با آمریکا نیز دستاویز این موضوع قرار داده شد، با شعار حمایت از سهام
و سهام داران، دارایی هاي چند صد هزار نفر از مردم را در دماسنج اقتصادي کشور یعنی بورس جمع کرد و پس از آن در حرکتی
کاملا سنجیده، نخست با خروج سنگین حقوقی ها بازار را دچار شوك نمود، سپس نرخ خوراك پتروشیمی را افزایش و به عبارتی
سودآوري آن ها را به میزان چشمگیري کاهش داد و پس از آن صف هاي خرید سهام پتروشیمی را که عمدتا شاخص ساز بودند به

 
صف هاي فروش تبدیل نمود. 

احمدي خاطرنشان کرد: به تدریج و در زمانی که امید سهام داران به یاس مبدل شده بود، در آخرین حرکت بازي، با بالا بردن نرخ
سود بانکی تیر خلاص را بر پیکر نیمه جان بورس زد و بازار سرمایه را حداقل تا دو سال از نفس انداخت. سال 98 و 99 برخی از
کارشناسان و افراد باتجربه بازار معتقد بودند که دولت مجددا این سناریو را اجرا خواهد کرد که البته همه چیز مشابه سال 92 اجرا
شد و تنها تفاوت آن در عدم تغییر نرخ بهره بانکی بود که این روزها زمزمه هایی از افزایش این نرخ هم به گوش می رسد، البته

 
شرایط امروز بازار بورس، شرایط اقتصادي کشور و تحریم ها با سال 92 تفاوت هایی دارد. 

 
بازار بورس آینده اي مثبت پیش رو خواهد داشت 

وي خاطرنشان کرد: در صورت افزایش نرخ سود بانکی، با توجه به هیجانی بودن رفتار اکثر سهام داران حاضر در بازار سرمایه، به
احتمال زیاد عده اي با بروز رفتارهاي هیجانی دچار لغزش شده، از بازار بورس با زیان هاي مضاعف خارج و بازار براي مدتی دچار
نوسانات عمدتا منفی خواهد شد اما در میان مدت، اثر این اتفاق کم شده و بازار، با توجه به پارامترهاي بسیاري نظیر افزایش قیمت
هاي جهانی در اکثر زمینه ها، سودآوري بالاي صنایع، گران شدن قابل ملاحظه کالاها در کشور طی سال جاري، استقبال مردم از
تولیدات داخلی با عنایت به اعمال سخت ترین تحریم هاي غرب علیه ایران و کاهش کالاهاي خارجی، آینده اي مثبت پیش رو خواهد

 
داشت. 

این کارشناس بازار بورس گفت: اخیرا به بانک ها اجازه سرمایه گذاري در بورس داده شد، هر چند بانک ها در بخش هاي مختلف
دیگر اقتصادي نیز سرمایه گذاري هایی داشته اند، بنابراین با افزایش نرخ سود سپرده بانکی، پرداخت آن براي بانک ها با دشواري
روبرو خواهد بود اما تا آرام کردن جو متلاطم اقتصاد سردرگم ایران، احتمال اینکه به صورت موقت این اتفاق توسط سیاست گذاران
اقتصادي کشور رقم بخورد، وجود دارد. به نظر می رسد که از اواسط مهرماه، بازار به تعادل رسیده و به سمت قله قبلی حرکت کند و
خوشبختانه این اتفاق، طی چهار روز اخیر رخ داده است. چنانچه دولت قصد تخریب این بازار را نداشته باشد، کلیت بازار با یک کف

 
سازي خوب به سمت بالا حرکت خواهد کرد. 

احمدي در خصوص راهکاري براي جلب اعتماد عمومی عنوان کرد: اگر مسئولان اقتصادي به دنبال تامین سرمایه مورد نیاز در شرایط
سخت تحریمی براي رشد و ارتقاي صنایع داخلی و رفع مشکل اشتغال جوانان و رفع موانع تولید هستند، باید پیش از هر چیز به
دنبال جلب اعتماد مردم براي جذب این سرمایه از طریق بورس بروند. فروش اوراق تبعی، اعمال سیاست هاي درست، پرهیز از
مقررات شتاب زده، اهتمام به استفاده از بازارگردانان متعهد و همین طور اعمال مقررات خرید و فروش سهام خزانه که در آن امکان
خرید و فروش سهام شرکت به میزان 10 درصد از دارایی ها به افراد داده می شود، می تواند جنبه حمایتی داشته و سبب جلب

 
اعتماد عمومی شود. 



منبع: ایسنا



فعال سازي ظرفیت هاي معطل اقتصادي از برنامه هاي اولویت دار دستگاه

قضایی است

منبع: ایرناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/07/21

تهران - ایرنا - رئیس قوه قضاییه گفت: شناسایی و فعال کردن ظرفیت هاي معطل اقتصادي کشور از برنامه هاي اولویت دار
دستگاه قضایی است و مسئولان قضایی با همکاري استانداران، براي شناسایی و احیاي ظرفیت هاي معطل اقتصادي کشور

اقدام کنند.

تهران - ایرنا - رئیس قوه قضاییه گفت: شناسایی و فعال
کردن ظرفیت هاي معطل اقتصادي کشور از برنامه هاي
اولویت دار دستگاه قضایی است و مسئولان قضایی با
همکاري استانداران، براي شناسایی و احیاي ظرفیت هاي

 
معطل اقتصادي کشور اقدام کنند. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه،
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در نشست
عالی مسئولان قضایی افزود: وقتی سیاست کلان کشور
ارتباط با همسایگان است، سرمایه گذاري هاي میلیاردي

انجام شده و بخش هاي اداري لازم از جمله گمرك هم حضور دارد چرا ظرفیت تجاري مثل بازارچه مرزي یزدان در مرز افغانستان،

 
باید سال ها معطل بماند. 

رئیسی ضمن تشکر از هیات داوري و دستگاههاي نظارتی، بابت تصمیم گیري در قبال شرکت کشت و صنعت مغان افزود: اصل
خصوصی سازي یک ضرورت و مورد حمایت دستگاه قضایی است اما باید با حفظ حقوق عامه، تامین منافع مردم، رونق تولید و اشتغال

 
و پیوست هاي امنیتی و تخصصی همراه باشد. 

وي خاطرنشان کرد: نفس واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی کافی نیست، نظارت و حمایت دولت هم لازم است وگرنه

 
براي همه زحمت و براي دستگاه قضایی پرونده درست می کند. 

 
ادامه دارد... 

 
برچسب ها 

 
- سید ابراهیم رییسی 

 
- توسعه اقتصادي 

- قوه قضاییه



خضریان: به کارگیري اعضاي ستاد انتخاباتی «روحانی» در شستا

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/07/21

سخنگوي کمیسیون اصل 90 مجلس گفت: خبرهایی به دست ما رسیده مبنی بر اینکه اعضاي ستاد انتخاباتی رئیس جمهور
در هیئت مدیره شرکت هاي زیر مجموعه شستا به کار گرفته شده ا…

سخنگوي کمیسیون اصل 90 مجلس گفت: خبرهایی به دست ما رسیده مبنی بر اینکه اعضاي ستاد انتخاباتی رئیس جمهور در

 
هیئت مدیره شرکت هاي زیر مجموعه شستا به کار گرفته شده اند. 

به گزارش افکارنیوز، علی خضریان در خصوص به کارگیري اعضاي
ستاد انتخاباتی رئیس جمهور در هیئت مدیره شرکت هاي
زیرمجموعه شستا، گفت: در حالی که کشور در شرایط اقتصادي
سختی به سر می برد؛ در ایامی که بیماري کرونا به بسیار از شغل ها
آسیب وارد کرده و باعث تعطیلی مشاغل و بیکاري افراد زیادي شده
است، مدارکی به دست بنده رسیده که نشان می دهد شماري از
اعضاي ستاد انتخاباتی حسن روحانی با دستور معاون وزیر تعاون، کار
و رفاه اجتماعی در شرکت هاي زیر مجموعه شستا به کارگیري شده

 
اند. 

وي ادامه داد: این در حالی است که آمارها نشان می دهد حدود 30 درصد از جوانان کشور بیکار هستند که بسیاري از این جوانان

 
تحصیل کرده و متخصص، می توانستند واجد شرایط جذب در برخی شرکت هاي دولتی باشند. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل 90 قانون اساسی گفت: با توجه به اینکه به کارگیري افراد در مشاغل تخصصی و مدیریتی، نیازمند
داشتن تخصص، تجربه و سوابق شغلی مؤثر و مرتبط می باشد سوال بنده از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی این است که اعضاي
کمیته جوانان و دانشجویان ستادهاي انتخاباتی روحانی با کدام سابقه مؤثر شغلی، براي جذب در مشاغل کلیدي و هیأت مدیره
بزرگترین و مهمترین هلدینگ ها و شرکت هاي اقتصادي و تولیدي کشور (زیر مجموعه هاي شرکت سرمایه گذاري تأمین اجتماعی)

 
معرفی شده اند؟ 

خضریان تاکید کرد: شریعتمداري که مدعی شفافیت در وزارتخانه تحت امرش و به خصوص شرکت هاي شستا است آیا حاضر به
شفاف سازي در خصوص جذب بدون ضابطه این افراد نیز هست؟ آیا چنین امکانی براي سایر جوانان کشور هم فراهم می باشد؟ آیا

 
این مصداق اتمّ بی عدالتی و تخلف آشکار مدیریتی نیست؟ 

وي افزود: شریعتمداري به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که متولی اشتغال در کشور است چه پاسخی به خیل جوانان بیکار

 
در کشور خواهد داشت و این اقدام خود را چگونه توجیه می کند؟ 



نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در چنین شرایطی که مسائل اقتصادي اولویت اول کشور است و اقشار
مختلف مردم با مشکلات عدیده معیشتی و بیکاري دست و پنجه نرم می کنند و هر روز هم این فشار در حال افزایش است و مردم
زیر فشار اقتصادي در حال له شدن هستند، با پشتوانه کدام تصمیم کارشناسی شده در سال پایانی دولت اقدام به معرفی جوانان عضو

 
ستاد انتخاباتی روحانی جهت عضویت در هیأت مدیره شرکت هاي بزرگ اقتصادي کرده اید؟ 

خضریان تصریح کرد: به استناد لیست ها و مدارك موجود این افراد با امضاي محمد کبیري معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
شستا معرفی شده اند، درخواست بنده از وزیر این است که در خصوص به کارگیري این افراد در چنین پست هاي مهمی شفاف سازي

صورت گیرد.



نقش دیپلماسی اقتصادي در جهش تولید؛ از رونق سرمایه گذاري تا تعاملات

چند جانبه تجاري

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/07/21

ایجاد دیپلماسی فعال اقتصادي براي استفاده مطلوب از مزیت هاي بین المللی در حوزه برون مرزي با هدف توام کردن نقش
آفرینی حاکمیتی جهت رونق سرمایه گذاري، صادرات غیر…

ایجاد دیپلماسی فعال اقتصادي براي استفاده مطلوب از مزیت هاي بین المللی در حوزه برون مرزي با هدف توام کردن نقش

 
آفرینی حاکمیتی جهت رونق سرمایه گذاري، صادرات غیر نفتی و تعاملات چند جانبه تجاري ضروري است. 

 
 

به گزارش افکارنیوز، رهبر معظم انقلاب اسلامی از سال 1387 با توجه به اهمیت مسائل اقتصادي و شروع جنگ هاي اقتصادي توسط
دشمنان جمهوري اسلامی ایران نگاه ویژه اي به مشکلات اقتصادي داشتند به طوري که از سال 1387 تاکنون به طور مستقیم در
شعار سال هاي مختلف به آن اشاره کردند. در سال 1392 نیز سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی در 24 بند توسط رهبري ابلاغ شد

 
که نقش دیپلماسی اقتصادي و روابط اقتصادي بین المللی ، درون زایی و برون نگري اقتصادي به وضوح در آن منعکس شده است. 

با توجه به اهمیت مسئله تولید در اقتصاد، دو سال است که رهبري در انتخاب شعار سال به مسئله تولید اشاره کردند. بهره گیري از
ظرفیت دیپلماسی اقتصادي می تواند منجر به بهبود مستمر محیط کسب و کار و تولید شود . تولید تنها مقوله اقتصادي تحولگراي هر
کشور است که می تواند با افزایش عرضه و صادرات و همچنین بالا بردن سطح ارزش پول ملی موجب کاهش نرخ تورم و بیکاري شود.
تولید است که می تواند سهم کمتر از یک درصدي ایران از تجارت جهانی را افزایش دهد؛ لذا اولویت قائل شدن در تولید براساس

 
چشم انداز 1404 بعنوان ضرورتی اجتناب ناپذیر است. 

جهش تولید در حالی می تواند از شعار به عمل تبدیل شود که در کنار تولید کالاي با کیفیت ملی، بازار عرضه داخلی و خارجی و
حفظ منافع بخش خصوصی تولیدي نیز را به همراه داشته باشد، این مهم به سرانجام نخواهد رسید مگر آنکه بتوانیم با شناخت دقیق
بازارهاي کشورهاي همسایه با محوریت سفارت هاي جمهوري اسلامی به شبکه سازي براي ایجاد هویت رسمی بخش خصوصی در
کشورهاي میزبان بپردازیم، این موضوع باعث شکل گیري جریان شفاف اطلاعات و محفلی براي همکاري هاي شرکت هاي بخش

 
خصوصی در کشورهاي میزبان می شود . 

 
توجه ویژه رهبر معظم انقلاب به اقتصاد در انتخاب شعار سال 



رهبر معظم انقلاب:این جنگ یک جاهایی جنبه ي وحشیانه و کینه ورزانه می گیرد؛ مثل جنگی که با ما در زمینه ي اقتصاد دارد می
شود، که این تحریم ها دیگر جنبه ي کینه ورزانه و جنایت آلود به خودش گرفته؛ البتّه تحریم از اوّل انقلاب بود، (امّا) در این ده سال
اخیر طبعاً شدّت بیشتري پیدا کرده؛ و این تحریم فعلاً خواهد بود؛ اینکه کسی امید ببندد به اینکه حالا یک سال دیگر، دو سال دیگر
این تحریم تمام می شود، خیال باطل است، این را من به شما عرض بکنم. با آشنایی اي که با مسائل این جبهه ما داریم، آنچه بنده
میفهمم، این تحریم حالاحالاها هست، باید باشد و خواهد بود. ما براي نجات اقتصاد کشور، چشممان را، امیدمان را نبندیم به اینکه
حالا کِی بشود این تحریم برداشته بشود یا این شخص نباشد یا آن جمع نباشد یا این کشور چنین بکند، نه؛ اینها تأثیري ندارد، این
تحریم هست. حالا البتّه یک زرنگی هایی بعضی میکنند، تحریم را دُور میزنند، خیلی هم خوب است، عیبی ندارد، دستشان درد نکند
امّا کار اساسی مصون سازي اقتصاد کشور از آسیب دیدن از تحریم است؛ کار اساسی این است. دُور زدن تحریم یک تاکتیک است،
مصون سازي کشور در مقابل تحریم، یک راهبرد است، باید این کار را کرد، باید کاري کرد که ما در مقابل تحریم آسیب پذیر نباشیم.
الان این جور نیست، الان اقتصاد ما متّکی به نفت است؛ حالا خوشبختانه با تحریم نفت، یک خرده کمتر شده، ترکیب تراز بازرگانی

 
فرق کرده امّا علی الاصول اقتصاد ما متّکی به نفت است . 

 
سال 1387 سال نوآوري و شکوفایی نام نهاده شد 

 
سال 1388 با توجه به سرانه بالاي مصرف انرژي در کشور، سال اصلاح الگوي مصرف نام گذاري شد. 

سال 1389 در شرایطی آغاز شد که کشور یک سال بحرانی را بواسطه فتنه گري هاي سیاسی سپري کرده بود و به نوعی اهداف کلان

 
توسعه اي کشور مغفول مانده بود؛ از این رو مقام معظم رهبري این سال را سال همت مضاعف و کار مضاعف نامیدند. 

سال 1390 با توجه به تحولات رخ داده در عرصه اقتصادي و فزونی یافتن اقدامات خصمانه غربی ها در تحریم کشور، این سال جهاد

 
اقتصادي نام گرفت. 

سال 1391 سال تولید ملی و حمایت از کار و سرمایه ایرانی نام گرفت که علت این نامگذاري، تحریم هاي اعِمال شده لجام گسیخته

 
از جانب غرب و همچنین برخی سوء مدیریت ها از جانب مسئولان در عرصه اقتصادي بود. 

سال 1392 با توجه به در پیش بودن انتخابات ریاست جمهوري یازدهم و همچنین ضرورت عزم راسخ مسئولان براي عبور از معضلات

 
اقتصادي، سال حماسه ي سیاسی و حماسه ي اقتصادي نام نهاده شد. 

سال 1393 همچون سه سال گذشته، مقوله اقتصاد در نامگذاري سالیانه جاي داشت؛ البته در این سال مقوله فرهنگ نیز مورد توجه

 
قرار گرفت و مقام معظم رهبري این سال را سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادي نامیدند. 

 
سال 1394 نیز سال دولت و ملت، همدلی و همزبانی نام نهاده شد. 

سال 1395 از سوي رهبر فرزانه انقلاب سال اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل نام نهاده شد؛ بیست و نهم بهمن سال 92، مقام معظم
رهبري سیاست هاي کلی «اقتصاد مقاومتی» را ابلاغ کردند. این سیاست ها که داري 24 بند است بر اساس بند یک اصل 110 قانون

 
اساسی پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام ، از سوي معظم له تعیین و ابلاغ شد. 

سال 1396 سال اقتصاد مقاومتی: تولید- اشتغال نام گذاري شد. رهبر انقلاب در نام گذاري این سال نیز همچون سال پیش از آن، با
توجه به نیاز کشور به اقتصاد مولد و درون زا و دندان تیز کردن هاي دشمن در جنگ تحمیلی اقتصادي، شعار سال را با محوریت

 
اقتصاد مقاومتی تعیین فرمودند. 

سال 1397 از سوي مقام معظم رهبري با عنوان سال حمایت از کالاي ایرانی نام گذاري شد. این نام گذاري نشان از اولویت اهمیت به

 
کار و سرمایه و فعالیت اقتصادي و ذهن و ابتکار ایرانی بود. 

سال 1398 از سوي مقام معظم رهبري با عنوان سال رونق تولید نام گرفت؛ این عنوان و این نام گذاري با توجه به اینکه اولویت و



 
مسئله فوري و جدي کشور، مسئله اقتصاد است و کلید حل همه مشکلات اقتصادي،«توسعه تولید ملی» می باشد، صورت گرفت 

 
و در نهایت سال 1399 که با مشکلات ناشی از ویروس کرونا آغاز شد ، سال جهش تولید از سوي ایشان برگزیده شد.. 

 
نگاه رهبري به راهبرد درون زایی و برون نگري در اقتصاد 

رهبري: نقطه ى کانونى اقتصاد مقاومتى عبارت است از درون زایى در کنار برون گرایى. درون زایى به معناى انزواطلبى تعبیر نشود؛

 
درون زایى با نگاه به بیرون و با گرایش به بیرون جامعه امّا تکیه به توانایى درونى و به ظرفیّت درونى. 

اقتصاد مقاومتى در مقابل مدل قدیمى دیکته شده ى از سوى قدرت ها براى کشورهاى به اصطلاح در حال توسعه یا به اصطلاح جهان
سوّم است. یک مدلى را آنها - که من حالا شرح آن مدل را نمی خواهم بدهم - دیکته کردند که اگر کشورهاى جهان سوّم می
خواهند به رشد اقتصادى، رونق اقتصادى و به سطح اقتصاد جهانى برسند، باید این مدل را دنبال کنند که عمده ى تکیه ى آن، نگاه
به بیرون با تفاصیل خودش است. این اقتصاد مقاومتى نقطه ى مقابل آن است؛ این یک الگوى کاملاً مغایر با آن چیزى است که در آن
مدل قدیمى تکیه میشد و تکرار می شد؛ هنوز هم گوشه و کنار کسانى از آن ذکر میکنند و یاد میکنند. (در اقتصاد مقاومتى ) تکیه به
ظرفیّت هاى داخلى است. ممکن است کسانى تصوّر کنند که این الگو الگوى مطلوبى است امّا در امکان آن تردید کنند. من قاطعاً

 
عرض می کنم این الگو یک الگوى ممکن در کشور ما است؛ الگوى اقتصاد مقاومتى کاملاً امکان پذیر در شرایط کنونى کشور است. 

رهبر معظم انقلاب:در زمینه ي مسائل دیپلماسی، استفاده از ظرفیّتدیپلماسیبراي اقتصاد است. دستگاه هایاقتصادیبا وزارت خارجه، در
زمینه ي مسائلاقتصادیبایستی تعامل دائمی داشته باشند. خب مگر ما نمی گوییم مثلاً فرض کنید که انتقال فلان فنّاوري پیشرفته از
فلان کشور (انجام شود)، یا صادرات (به فلان کشور) -که روي صادرات تکیه می کنیم- خب، در این زمینه ها وزارت خارجه بایستی
محور کار باشد. ما شنیده ایم و دیده ایم مواردي را که یک وزارتخانه اي، در یک کشوري دارد مذاکره ي اقتصادي می کند، (امّا)
وزارت خارجه اصلاً خبر ندارد! این ضرر است، این زیان محض است. البتّه این وظیفه اي است دوطرفه، هم وظیفه ي دستگاه ها است
که با وزارت خارجه همکاري و همراهی داشته باشند در این زمینه، هم وظیفه ي وزارت خارجه است که براي این کار بنشینند برنامه
ریزي کنند؛ یعنی در یک بخش ویژه اي -البتّه در وزارت خارجه یک بخشاقتصادیعلی الظّاهر هست، یعنی از سابق که بوده- باید
برنامه ریزي کنند، فعّال کنند، این هم یک مطلب است. آن چیزي که مورد اعتماد است در دیپلماسی، آن کار ثابت مسلّم امضاشده ي

 
قابل احتجاج است، این در مسائل ارتباطات ما با خارج از کشور مهم است که خب باید روي این دقّت کرد 

 
دیپلماسی فعال اقتصادي موتور جهش تولید 

جهش در اصطلاح عام به هرگونه جستن، پرش وپریدن اطلاق می شود که همراه با تغییر بوده و بتواند منجر به نتایج متفاوت قابل
بهره برداري شود. به عبارتی وجه مثبت این اتفاق برنامه ریزي شده وقتی است که فرایند آن بصورت مفید و معنادار مدیریت شود. در

 
نظریه جهش سه رویکرد تغییر ، توارث ، کار گروهی نهفته است . 

تولید تنها مقوله اقتصادي تحولگراي هر کشور است که می تواند با افزایش عرضه و صادرات و همچنین بالا بردن سطح ارزش پول
ملی موجب کاهش نرخ تورم و بیکاري شود. تولید است که می تواند سهم کمتر از یک درصدي ایران از تجارت جهانی را افزایش دهد؛

 
لذا اولویت قائل شدن در تولید براساس چشم انداز 1404 بعنوان ضرورتی اجتناب ناپذیر است 

اولویت هایی که عمدتا در بخش تجهیزات الکترونیکی و الکتریکی، ماشین آلات صنعتی ،حمل و نقل،محصولات شیمیایی و نساجی،
حامل هاي انرژي،خدمات مهندسی،فناوري اطلاعات و ارتباطات،خدماتبیمه اي،مالی و گردشگري متمرکز بودهو توجه صنعت به



 
احیایکامل و به هنگام آن لازم است. 

جهش تولید می تواند تغیري زنجیره اي با جستار در تولید به اتکا ظرفیت هاي جمعی براي پدید آوري نوآورانه انواع کالا و خدمات در
راستاي توسعه ثروت ملی به منظوراشتغال و صادرات باشد که علاوه بر تقویت مولفه هاي کلان، بسترساز دیپلماسی موفق اقتصادي

 
کشور شود. 

در این مسیر تبعا مجموعه اي از روش هاي تصمیم گیري متاثر از فرصت هاي بین المللی در پیوند با نقش آفرینی هاي نظام
حاکمیتیبه محوریت بخش خصوصی باید در زمینه هاي مختلف سرمایه گذاري، تجارت،خدمات و... شکل گیردتا شتاب دهنده تولید

 
اثر بخش باشد. 

تجربه آزموده شده در بسیاري از کشور هاي آسیایی و اروپایینشانگر آن است کهتولید محوري اساسا در کنار دانش پژوهی و ادغام

 
منابع بر اساس اهداف و نیاز بازارهاي مقصد داخلی و خارجینتایج ارزنده اي براي توسعه کشورها داشته است. 

نگاهبه جهش تولید از دو منظر قابل توجه است: منظر فنی و منظرسیاستی؛از منظر فنی باید الزامات متناسبی در تولید پیش بینی
شود مانند ظرفیت سازي، کیفی سازي، بازارسازي، نوسازي، بهسازي و اقدامات تکنیکال براي افزایش راندمان.بعد مهم دیگر توجه به
سیاست ها و اقدامات حمایتی، جبرانی وتوسعه ایاستکه این مسئله در ابعاد مختلف بصورت فرابخشی بایدعینیت یابد تا نقش تکمیل
کنندگی در جهش تولید داشته باشد؛نظیر طراحی بسته هاي تحریک تقاضا، اصلاح فرهنگ عمومی، حمایت از کارگاه هاي کوچک
مشاغل جمعی و تسهیل گري در صادرات به بازارهاي هدف بویژه کشورهاي همسایه، تغییر نگاه در سیاست هاي دیپلماسی کشور به

 
سمت اقتصاد محوري، تبین شرایط سهل در انتقال ارز و تامین مواد اولیه در شرایط تحریم ... 

به نظر می رسدراهبرد اساسی در تحقق جهش تولید، انجام اصلاحات درست و برنامه ریزي شده در سه بخش گفتمانی،ساختاري و
رویه اي است که باید به سرعت در دستور کار نظام اجرایی، قانون گذاري و قضایی کشورمان قرار گیرد و دستورالعمل هاي عملیاتی

 
متناسب آماده سازي شود. 

نیاز امروز ایران اسلامی بویژه توانایی بازیابی اقتصاد در تخصیص بهینه منابع و بهبودسریع شاخصه هاي کسب وکار در مواجهه با نا
اطمینانی هاي اقتصادیاست که از طریق تولیدممکن خواهد بود؛ لذا سهمسیر مهم در پیش رو وجود داردتا این نیاز به شکل منطقی و

 
مطمئن درکشور دنبال شود: 

 
الف) تبین شیوه هاي مقابله ایجابی با اثرات منفی تکانه هاي اقتصادي 

ب) تدوین برنامه انطباق با شرایط تاب آوري اقتصادي در سه بخش کلان (کل اقتصاد،تعامل بازارها و تمامی افراد)،میانی(صنایع و

 
بازارهاي منفرد)، خرد(اشخاص و فعالیت هاي اقتصادي) 

ج) ایجاد دیپلماسی فعال اقتصادي برایاستفاده مطلوب از مزیت هاي بین المللی در حوزه برون مرزي با هدف توام کردننقش آفرینی

 
حاکمیتی جهت رونق سرمایه گذاري، صادرات غیر نفتی و تعاملات چند جانبه تجاري 



 
 

 
شکل 1 : نقش دیپلماسی اقتصادي در تولید 

 
25 پیشنهاد اجراییبراي جهش تولید 

1 ) انتقال سیاست هاي صنعتی سنتی به سیاست هاي صنعتی دانش بنیان از طریق ارتقاي دانش کارکنان و جذب نیروي ماهر

 
تخصصی 

2) اصلاح قوانین مختلف براي مقررات زدایی از بازار کار، متنوع سازي فعالیت هاي صنعتی، ادغام و همسو سازي فعالیت هاي تولیدي
و نوسازي صنعتی، برقراري سیستم تعرفه اي مناسب براي صنایع داخلی وفعال شدن کامل ظرفیت هاي خالی کارخانجاتی که

 
محصول آنها داري مزیت است. 

 
ایجاد مراکز مدیریت استراتژیک در بنگاه هاي تولیدي3) 

 
کاهش نرخ مالیات شرکت هاي با تولیدات رقابتی4 ) 

 
5 ) توسعه صنایع فناور محور ، خدمات ( حمل و نقل ، مخابرات ، پزشکی ) 

 
تبدیل صنایع نوزاد به پیشرفته6 ) 

 
ایجاد رابطه درست بینمراکز علمی و صنعتی براي توسعه7 ) 

 
8 ) هدایت نقدینگی و تخصیص منابع به سمت تولید با اعمال سیاست هاي پولی مولد 

 
9)تقویت صادرات در حوزه هاي با ارزش افزوده بالا 

10 ) تدوین نقشه راه سرمایه گذاري براي تولید و حفظرقابت پذیري صنایع از طریق سیاستهاي سرمایه گذاري فعال و اشتغالزا در

 
داخل و خارج از کشور 

11 ) تسهیل در عملیات تجاري بین الملل از طریق اقدامات سیاستی مانند ثبات در تامین برق، حمایت موثر از سرمایه گذاري، تنظیم

 
موافقتنامه هاي مشارکت واحدهاي اقتصادي براي فعالیت هاي مشترك تولیدي در مسیر اولویت هاي کشور 

 
12 ) جهت گیري به سمت صنایع سنگین، محصولات شیمیایی،فولاد و ماشین آلات، صنایع الکترونیک و فلزات غیر آهنی 

13 ) هدایت ترجیحی یارانه هاي تولیدبه بنگاه هاي اقتصادي تولیدي براساس میزان تولید، کیفیت تولید، وضعیت مشارکت در

 
سرمایه گذاري، ارزآوري، بسته بندي و صادرات 

14 ) انظباط دهی بخش خصوصی از طریق منطقی کردن فعالیت صنایعی که دچار گسترش بیش از اندازه شده اند و کمک به

 
ورشکستگی بنگاه هاي بد اداره شده براي صنایع مهم کشور و همچنین کنترل جریانهاي پولی و ارزي 

 
بالابردن متغیرهاي اصلی رفاه کشور و توزیع عادلانه منابع مالی کشور براي امکان رشد تولید15 ) 

 
اتخاذ سیاست هاي روشن در بخش تجارت خارجی و تنوع دهی به بازارهاي هدف صادراتی براي پایداري تولید16 ) 

17 ) طراحی راهبرد عملیاتی جهش تولید صنعتی، نیمه صنعتی و کارگاهیکشور در بخش هاي با ظرفیت صنعت، معدن، تجارت،

 
مسکن، کشاورزي، گردشگري، دانش بنیان و...براي همسویی و اتصال متوازن اهداف و خروجی ها 

 
افزایش حداقل دوبرابري سهم وزارت صمت کشور از بهره مالکانه معادن و هدایت آن به سمت رونق زیرساخت هاي معدنی18 ) 

 
19 ) ثبات در شاخصه هاي کلان اقتصادي .رویه ها و قوانین و امنیت محیط کسب و کار 



 
20 ) ترغیب تقاضاي رشته فعالیتهاي صنعتی مانند کانی غیرفلزي و فلزات اساسی با سیاستهاي جذب بخش مسکن و عمران 

21 ) تحریک تولید براي پاسخ به تقاضاهاي داخلی از طریق ارایه اعتبار خریدار، توزیع گسترده زنجیره اي و توسعه بازارهاي صادراتی
براي بخش هاي پوشاك ، مبلمان و محصولات الکترونیکی داخلی، صنایع غذایی و ساختمانی، دارو و ماشین آلات صنعتی، صنایع

 
پلاستیکی و شیمیایی 

22 ) ایجاد نگرش جدید در برنامه توسعه و تکمیل فوري طرح هاي تایید شده و نیمه تمام شهرك هاي صنعتی کشور: ایجاد امکانات

 
لازم،اختیارات و امتیازات ویژه و رفع برخی محدودیت ها 

23 ) اولویت به توسعه خوشه هاي صنعتی کشور : درحال حاضر بیش از 400 خوشه (صنعتی) در ایران شناسایی شده که عمدتا
ایجادي بودهو حرکت جدي براي تجاري (صادراتی ) شدن آنها نیاز است که هم رونق تولید باشد و هم ظرفیتهاي منطقه اي استانهاي

 
مختلف کشور در مسیر اتصال به بازار استفاده شود. 

این اولویت توسعه خوشه هاي صنعتی صادراتی در بخش قطعات خودرویی، چرم، سرامیک و چینی آلات، محصولات چوبی، مبلمان،

 
ادوات کشاورزي، زعفران، فیروزه، عرقیجات گیاهی و گلاب، تجهیزات نفت و گاز، نساجی و پوشاك مورد تاکید است . 

24 ) بیش از 90 درصد صنایع کشور در واحدهاي کوچک و متوسط قرارگرفته اند.جهش تولید در آنها مستلزم ایجاد زمینه همکاري
بین بنگاهی، بهره برداري از تکنولوژي نوین، ایجاد الزامات قانونی و حقوقی، تامین سرمایه در گردش، بازاریابی، بازارسازي و اعمال

 
تفکر ناب مدیریتی در نظام تولیدي کشور است . 

25 ) سرمایه گذاري در تولیدات فناورانه و پیشرفته نیاز به اطلاعات تخصصی و پذیرش مخاطره دارد و موسسات مالی، اعتباري و
تحقیقاتیموجود معمولا چنین قابلیت هایی رایا ندارند و یا متناسب سازي نشده است.بنابرین باید صندوق هاي تخصصی مخاطره پذیر

 
با حمایت دولت ایجاد و حجم عملکرد آنها براي جهش تولیدات بخشهاي مختلف کشور قابلیت سازي شود. 

 
موافقتنامه هاي تجارت منطقه اي محصول دیپلماسی فعال اقتصادي 

موافقت نامه هاي تجاري بین المللی به عنوان یکی از قدیمی ترین و با ثبات ترین ابزارهاي توسعه تجارت بین کشورها مطرح است که
امکان نفوذ محصولات تولیدي کشورها به بازارهاي مقصد را از طریق کاهش قیمت و افزایش توان رقابت پذیري محصولات را مهیا می
کند. برخی کشورهاي سلطه طلب در قبال امتیازات سیاسی و نظامی، موافقت نامه هاي تجاري یک جانبه را با کشورهاي تحت سلطه
خود امضا و براي واحدهاي تولیدي خود بازارهاي جدید ایجاد می کنند. همچنین برخی کشورها در قالب کمک هاي بین المللی،

 
موافقت نامه هاي یکجانبه را عملیاتی می کنند . 

 
از جمله دلایل انعقاد موافقتنامه هاي تجاري منطقه اي می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
الف- دلایل اقتصادي از جمله تمایل به رشد اقتصادي از طریق: 

 
- توسعه بازار داخلی 

 
- ایجاد صرفه هاي ناشی از مقیاس 

 
- تخصص گرایی در سطح منطقه 

 
- جذب سرمایه گذاري 

 
- توسعه رقابت ب- دلایل سیاسی 



 
- ثبات سیاسی 

 
- مسایل امنیتی 

 
- افزایش قدرت چانه زنی کسب تجربه براي حضوردر مذاکرات جدي تر تجاري در سطح چندجانبه 

 
تلاش براي رسیدن به اهدافی که در سطوح چندجانبه قابل دستیابی نیستند 

تا پایان سال 2006 ، بیش از 367 موافقنامه منطقه اي منعقد شده که 124 مورد آن به گات و 243 منورد آن به سازمان تجارت

 
جهانی اعلام شده که مجموعا 200 مورد آن لازم الاجراست . 

 
 

84 درصد موافقتنامه ها به صورت تجارت آزاد و 8 درصد موافقتنامه هاي آزادسازي محدود (ترجیحات تجاري) و8 درصد اتحادیه هاي

 
گمرکی می باشد . 

 
عضویت جمهوري اسلامی ایران در ترتیبات اقتصادي و تجاري منطقه اي: 

 
سازمان همکاریهاي اقتصادي (اکو) ایران 

 
اعضاي عضو : ترکیه ، پاکستان ، افغانستان ، آذربایجان ، ترکمنستان ، تاجیکستان ، ازبکستان ، قزاقستان ، قرقیزستان 

 
 (D-8) گروه هشت کشور مسلمان در حال توسعه

 
اعضاي عضو : ایران ، ترکیه ، پاکستان ، مصر، اندونزي ، مالزي ، نیجریه ، بنگلادش 

 
 (OIC) سازمان کنفرانس اسلامی

 
بنگلادش،گینه، ایران، کامرون، لیبی، مصر، 

 
پاکستان، سنگال، تونس، ترکیه، اوگاندا، اردن، لبنان، مالزي، سوریه، امارات، مالدیو، مراکش، قطر 

 
 (GSTP) نظام جهانی ترجیحات تجاري بین کشورهاي در حال توسعه



 
 (IOR-ARC) اتحادیه همکاریهاي منطقه اي کشورهاي حاشیه اقیانوس هند

 
دلایل طولانی شدن فرآیند اجرایی شدن توافقنامه هاي اقتصادي 

 
ماهیت چندجانبه بودن این موافقتنامه ها 

 
طولانی بودن مراحل تصویب در مراجع ذیصلاح کشورهاي عضو 

 
لزوم تنظیم قواعد و قوانین مربوط به موافقتنامه ها 

 
عدم ثبات و شناخت مقررات تجارت خارجی کشورها، 

 
سنت تساهل در آغاز و دقت در مرحله عمل در کشورهاي در حال توسعه 

 
مشکل کشورها در تعیین فهرست کالاها، تغییر سیاستها با تغییر دولت ها؛ 

مثال: (در مورد کشور ما در زمینه اتخاذ تصمیم قاطع در فهرست کالاهاي حساس... و طرح مشکلات جدید از سوي وزارتخانه هاي

 
ذیربط )مشکل وزارت کشاورزي در زمینه استانداردهاي محصولات، سموم حد مجاز، ناتوانی در رقابت 

محمد مهدي بازگیر خوب-پژوهشگر دفتر مطالعات دیپلماسی اقتصادي



صدور مجوز تأمین ارز شرکت آذین فورج به ارزش 4 میلیون یورو

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/07/21

خراسان شمالی- استاندار خراسان شمالی از تأمین چهار میلیون یورو ارز موردنیاز کارخانه آذین فورج اسفراین از سوي بانک
مرکزي خبر داد.

خراسان شمالی- استاندار خراسان شمالی از تأمین چهار
میلیون یورو ارز موردنیاز کارخانه آذین فورج اسفراین از

 
سوي بانک مرکزي خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل استانداري
خراسان شمالی، محمدعلی شجاعی اظهار داشت: در جلسه
مشترك با معاون ارزي بانک مرکزي، مجوز تأمین ارز

 
موردنیاز براي توسعه فعالیت هاي این کارخانه اخذ شد. 

وي افزود: شرکت آذین فورج اسفراین، بزرگ ترین شرکت صنعتی بخش خصوصی در استان خراسان شمالی است که ظرفیت تولید
سالیانه 9 هزار تن انواع قطعات صنعتی را دارد که با راه اندازي فاز توسعه شرکت صنعتی آذین فورج علاوه بر تولید محصولات

موردنیاز کشور، اشتغال زایی خوبی نیز رقم خواهد خورد.



پرداخت تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/07/21

پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه تصویر

 
چقازردي خبر داد: 

 
پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه 

مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات در قالب تسهیلات اشتغال
زایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و نوسازي مسکن روستایی، قرض الحسنه

 
ازدواج و ودیعه مسکن از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري پرداخت کرده است. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود: رقم تسهیلات پرداختی

 
بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و 600 میلیارد ریال بوده است. 

 
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی،
تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي

 
واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

 
بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه 

چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان
شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت

 
کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب
دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 

 
افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال

 
1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

 
وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. 

چقازردي به روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام
ازدواج پرداختی این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش

 
از 30 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 

وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است.



رکورد تامین مالی در بانک اقتصادنوین شکسته شد

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/07/21

پرداخت 207 هزار میلیارد ریال تسهیلات به صنعت

بانک اقتصادنوین در راستاي کمک به تحقق شعار سال جاري موسوم به «جهش تولید» و حمایت از واحدهاي تولیدي تنها در

 
نیمه نخست سال جاري، 207 هزار میلیارد ریال تسهیلات به بخش هاي مختلف صنعت و معدن پرداخت کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این بانک در شش ماهه نخست سال جاري رشد قابل ملاحظه اي را در دو شاخص
عملکردي تجربه کرده به طوري منابع جذب شده و تسهیلات پرداختی در این دوره به ترتیب 49 و 43 درصد رشد داشته اند و به تبع

 
آن پرداخت تسهیلات به بخش هاي صنعتی و تولیدي نیز با شتاب بیشتري انجام شده است. 

بر این اساس بانک اقتصادنوین در شش ماهه ابتدایی سال جاري 207.2 هزار میلیارد ریال تسهیلات به بخش صنعت و معدن پرداخت
کرده که 15 درصد بیشتر از کل تسهیلات پرداختی توسط این بانک به این بخش در سال گذشته بوده است. مقایسه این دو عدد
نشان می دهد بانک اقتصادنوین در شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا و تداوم تحریم هاي ظالمانه علیه کشورمان به پشتوانه اعتماد
مشتریان ضمن عملکرد بسیار خوب در جذب منابع با شتاب مضاعفی نسبت به سال گذشته از صنایع و واحدهاي تولیدي کشور

 
حمایت مالی کرده تا بتواند نقش خود در تولید و اشتغال ملی را به درستی ایفا کند. 

گفتنی است، صنایع نفت، گاز، پتروشیمی و مشتقات نفتی، خودرو، فلزات اساسی، دارویی، مواد غذایی و آشامیدنی و خوراك دام و
طیور به ترتیب بیشترین سهم از تسهیلات پرداختی بانک اقتصادنوین را داشته اند.



قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور منصوب شد

منبع: عصر پرسشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/07/21

وزیر صنعت، معدن و تجارت در حکمی، "بابک دین پرست" را به عنوان قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید
کشور منصوب کرد.

به گزارش عصرپرس به نقل از وزارت صنعت، در حکم ابلاغی علیرضا رزم حسینی،

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت آمده است: 

 
"جناب آقاي بابک دین پرست 

نظر به تعهد، تخصص و تجارب ارزشمند جنابعالی و در راستاي تحقق سیاست هاي کلی نظام در خصوص ضرورت حمایت موثر از
بنگاه هاي اقتصادي و تولیدکنندگان به منظور افزایش و ارتقاي توان تولید داخل و ایجاد اشتغال در کشور به موجب این حکم به

 
سمت "قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور" منصوب می شوید. 

انتظار می رود در راستاي نامگذاري شعار سال 1399 از سوي مقام معظم رهبري به عنوان سال "جهش تولید" و دستور رئیس
محترم جمهوري در اجراي وظایف مندرج ماده 61 قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و آیین نامه اجرایی آن با همکاري کلیه حوزه
هاي ستادي وزارت متبوع و با بهره مندي از ظرفیت دستگاه هاي عضو و کارگروه هاي متناظر استانی ستاد در سراسر کشور اقدامات

 
زیر صورت پذیرد: 

1_ تلاش در جهت حل و فصل مشکلات واحدهاي تولیدي به ویژه در موارد مربوط به تکمیل و راه اندازي طرح هاي نیمه تمام،
تامین مالی، تعیین تکلیف بدهی هاي معوق و همچنین رفع مشکلات مرتبط با محیط زیست، منابع طبیعی معادن و رفع موانع

 
صادراتی به منظور بهره مندي حداکثري از ظرفیت تولید و اشتغال آنها. 

 
2_ ارائه پیشنهادهاي لازم در راستاي اصلاح قوانین مقررات و ضوابط و رویه هاي مانع و مزاحم روند تولید و ایجاد اشتغال. 

3_ ارائه پیشنهاد برنامه سالانه جهت تامین منابع مالی مورد نیاز واحدهاي تولیدي اعم از (سرمایه در گردش و سرمایه ثابت) و

 
همچنین تکمیل طرح هاي نیمه تمام. 

4_ پیگیري و بررسی لازم براي تعیین تکلیف در صورت امکان احیا و استمرار فعالیت واحدهاي صنعتی و تولیدي راکد تملک شده
توسط شبکه بانکی، داراي پرونده قضایی، ورشکسته موضوع ماده 141 قانون تجارت و در اختیار اداره کل تصفیه و امور ورشکستگی

 
قوه قضاییه و سایر دستگاههاي اجرایی. 

5_ تعامل با دستگاه قضایی در جهت ارتقاء ضمانت اجراي مصوبات ستاد و کارگروه هاي استانی آن و اجتناب از صدور احکام منجر به



 
توقف روند تولید و تعطیلی واحدهاي تولیدي. 

 
6_ نظارت مستمر بر عملکرد کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید در استان هاي سراسر کشور. 

7_ در اسرع وقت نسبت به راه اندازي مرکز شبانه روزي فوریتهاي بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و طرح هاي سرمایه گذاري پیرو

 
دستور رئیس محترم جمهوري مورخ 1399/06/13 به شماره 65317 اقدام گردد. 

(رهبر معظم انقلاب در ارتباط تصویري اعضاي محترم هیئت دولت در تاریخ دوم شهریور ماه 1399 در فرازي از بیانات خود فرمودند
من البته قبلا پیشنهاد کردم که براي شناسایی موانع تولید و برطرف کردن موانع تولید، یک کارگروهی تشکیل بشود از طرف روساي
سه قوه، چون مربوط به سه قوه است و روساي محترم اعلام پذیرش کردند و گفتند که "بله"، این کار خوبی است من نمی دانم تا
حالا تشکیل شده یا تشکیل نشده اگر نشده، خیلی خوب است که این کارگروه تشکیل بشود و به صورت شبانه روزي کار بکند و

 
انشااالله بتوانند موانع تولید را برطرف کند چون تولید در بخش اقتصاد از همه چیز مهمتر است). 

8_ ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور حداقل هفته اي دو مرتبه تشکیل جلسه دهد و در صورت امکان جلسات این ستاد با حضور

 
استانداران برگزار شود 

بدیهی است در راستاي تحقق اهداف فوق الذکر دستگاه ها و نهادهاي عضو ستاد، کلیه معاونت ها، مراکز و سازمانهاي وابسته به این

 
وزارت و دبیرخانه ستاد همکاري و هماهنگی لازم را به جنابعالی خواهند داشت. 

رجاي واثق دارم با استفاده از ظرفیت هاي قانونی ستاد و با تعامل و هم افزایی با "کارگروه رفع موانع جهش تولید"، مقدمات لازم
براي تحقق فرمایشات رهبر معظم انقلاب(مدظله العالی) و رفع دغدغه هاي رئیس محترم جمهوري، در عرصه تولید و ایجاد اشتغال

فراهم خواهد شد.



افزایش 7 برابري بودجه تحقیقات فولاد مبارکه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/07/21

معاون ایمیدرو گفت: بودجه تحقیق و توسعه شرکت فولاد مبارکه، از 7.2 میلیارد تومان در سال 98 به 48 میلیارد تومان در
سال 99 رسیده که حدود 7 برابر افزایش نشان می دهد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما و به نقل از سازمان توسعه و
نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، آقاي امیر خرمی شاد
در جلسه کنترل مدیریت گروه فولاد مبارکه افزود: این شرکت تاکنون
1220 پروژه تحقیقاتی از طریق ارتباط با 20 دانشگاه و مراکز

 
پژوهشی کشور در حال اجرا دارد. 

وي با اشاره به اقدامات مطلوب شرکت فولاد مبارکه در زمینه بومی
سازي در شرایط تحریمی گفت: در 6 ماهه نخست امسال، 820 قطعه
و تجهیز راهبردي (استراتژیک) براي نخستین بار در این شرکت بومی

 
سازي شده است. سال گذشته نیز در 6 ماهه اول 520 قطعه و تجهیز استراتژیک در شرکت مذکور بومی سازي شده بود. 

خرمی شاد ادامه داد: میزان صرفه جویی ناشی از قطعات و تجهیزات بومی سازي شده در نیمه نخست سال 98 حدود 56.5 میلیارد
تومان بوده که این رقم در نیمه نخست سال 99 به 178.8 میلیارد تومان افزایش یافت. همچنین میزان صرفه جویی ناشی از خرید

 
داخلی قطعات و تجهیزات طی 6 ماهه نخست امسال، 1500 میلیارد تومان بود. 

نتایج بومی سازي ها معاون برنامه ریزي و توانمندسازي ایمیدرو از اقدامات انجام شده در زمینه بومی سازي در سایر شرکت هاي گروه
فولاد مبارکه را کاملا مهم توصیف کرد و گفت: این اقدامات از یکسو، ایجاد باور و اهمیت دادن به توان مهندسان کشورمان است که با

 
امکانات موجود، گام هاي ارزنده اي در برابر شرایط تحریمی انجام می دهند. 

خرمی شاد افزود: بومی سازي قطعات و تجهیزات صنایع در داخل، سبب ایجاد کسب و کار هاي جدید شده و درنهایت، از خروج ارز از
کشور جلوگیري می کند. البته اقدامات بومی سازي توسط شرکت ها باید در یک شبکه واحد قرار گیرد تا از دوباره کاري ها ممانعت

 
شود. 

طرح هاي توسعه اي فولاد مبارکه مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه نیز با اشاره طرح هاي در حال اجراي این شرکت گفت: این شرکت
در سال جاري 9 طرح به ارزش 921.5 میلیون یورو و 18500 میلیارد تومان در حال اجرا دارد که براي 6540 نفر اشتغال مستقیم و

 
براي 41 هزار نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد می کند. این طرح ها، طی سال هاي 99 تا 1402 تکمیل خواهند شد. 

آقاي حمیدرضا عظیمیان ادامه داد: طرح 5 میلیون تنی کنسانتره سنگان در خرداد امسال توسط رئیس جمهور افتتاح رسمی شد. فاز

 
نخست طرح الکترود گرافیتی اردکان نیز با 330 میلیون یورو امسال افتتاح می شود. 

وي تصریح کرد: مشارکت در اجراي طرح هاي 10 میلیون تنی فولاد در منطقه آزاد چابهار و منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس، از
دیگر برنامه هاي این شرکت است.



سرمایه گذاري 40 درصدي هلدینگ ایرانیان در پارك پلی پروپیلن ایلام

منبع: تابناكشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/07/21

 
سرمایه گذاري 40 درصدي هلدینگ ایرانیان در پارك پلی پروپیلن ایلام 

استاندار ایلام گفت: فراخوان سرمایه گذاري در این واحد صادر شده و هلدینگ ایرانیان نیز آمادگی خود را براي مشارکت 40 درصدي
در این پارك اعلام کرده است، ضمن اینکه تعدادي از ایلامیان که با شرکت هاي نفت و گاز خارج از ایران همکاري می کنند براي

 
مشارکت در این پروژه آمادگی خود را ابراز داشته اند. 

به گزارش تابناك ایلام؛قاسم سلیمانی دشتکی اظهار داشت: توسعه و تکمیل زنجیره محصولات پتروشیمی ایلام
به منظور جلوگیري از خام فروشی، افزایش حجم تولید در زنجیره ارزش، ایجاد رونق صنایع پایین دستی و اشتغالزایی از راهبردي

 
ترین برنامه هاي استان براي توسعه اشتغالزایی است. 

وي افزود: با راه اندازي واحد الفین پتروشیمی ایلام خوراك مورد نیاز براي ایجاد صنایع پایین دستی فراهم می شود که یکی از اصلی

 
ترین برنامه ها براي استفاده از این خوراك ایجاد واحد پلی پروپیلن(p.p) است. 

استاندار ایلام یادآور شد: ایجاد یک پارك با 6 زون (منطقه) براي ایجاد صنایع پایین دستی واحد پلی پروپیلن در دستور کار قرار
گرفته است که در زمینی به وسعت 30 هزار مترمربع ایجاد خواهد شد، در هر زون ایجاد 16 کارخانه پیش بینی شده است که در

 
مجموع 96 کارخانه در این مجمتع بزرگ راه اندازي خواهد شد. 

سلیمانی دشتکی تاکید کرد: زیرساخت هاي مورد نیاز شامل آب، برق، گاز و راه دسترسی و سایر لوازم در اختیار این مجموعه قرار می

 
گیرد و مجوزهاي لازم نیز در حال صدور است تا سرمایه گذاران بخش خصوصی بدون دغدغه در این زمینه فعالیت کنند. 

وي اضافه کرد: فراخوان سرمایه گذاري در این واحد صادر شده و هلدینگ ایرانیان نیز آمادگی خود را براي مشارکت 40 درصدي در
این پارك اعلام کرده است، ضمن اینکه تعدادي از ایلامیان که با شرکت هاي نفت و گاز خارج از ایران همکاري می کنند براي

 
مشارکت در این پروژه آمادگی خود را ابراز داشته اند. 

استاندار ایلام گفت: پارك پلی پروپیلن ایلام در مراحل ساخت براي حدود هفت هزار نفر شغل ایجاد می کند و در صورت بهره برداري

 
نهایی نیز فراهم کردن 9 هزار شغل پایدار در آن پیش بینی شده است. 

سلیمانی دشتکی مجموع بیکاران استان را در شرایط کنونی حدود 15 هزار نفر عنوان کرد که با بهره برداري نهایی از طرح هاي در

 
دست اجراي حوزه نفت و گاز استان ایلام تحول بزرگی در زمینه اشتغالزایی فراهم خواهد شد. 

به گزارش ایرنا، ظرفیت پارك پلی پروپیلن ایلام بالغ بر 35 هزار تن است که سبب اشتغال مستقیم چهار هزار و 830 نفر و اشتغال



 
غیرمستقیم 9 هزار نفر خواهد شد، حجم سرمایه گذاري براي احداث این پارك بیش از 12 هزار میلیارد ریال است. 

واحد 150 هزار تنی PP ایلام هم اکنون حدود 45 درصد پیشرفت دارد که طبق برنامه زمان بندي نصب آن در سال 1400 به پایان
می رسد و با بهره برداري از این طرح در سه ماهه نخست سال حدود 35 هزار تن از محصول این واحد به پایین دست منطقه

 
اختصاص داده خواهد شد. 

پروپیلن یکی از محصولات کلیدي و پایه صنعت پتروشیمی براي تولید محصولات میانی و پایین دست به شمار می رود و به دلیل دارا
بودن زنجیره ارزش به عنوان خاویار صنعت پتروشیمی محسوب می شود، این ماده بعد از اتیلن رتبه دوم پرمصرف ترین الفین را به
خود اختصاص داده و مهمترین مشتقات پروپیلن به ترتیب، پلی پروپیلن، پروپیلن اکساید، آکریلونیتریل، آکریلیک اسید، کیومن، دو

 
اتیل هگزانول، بوتانول و ایزوپروپانول است. 

پلیمر پلی پروپیلن که به اختصار PP نامیده می شود با 66 درصد بیشترین سهم از حیث میزان مصرف در زنجیره ارزش پروپیلن،

 
دارایی کاربرد بسیار وسیع در طراحی محصول است. 

پلی پروپیلن در صنایع خودروسازي ، اسباب بازي، تولید فیلم و ورق، صنایع بسته بندي شیرینی و شکلات، فیلم هاي گرافیک و
چاپ، شیت هاي تولید فیلم هاي بسته بندي مواد غذایی، فرش و موکت، پارچه لباس هاي عایق گرما و سرما، تجهیزات آزمایشگاهی

 
و پزشکی، لوله صنعتی و ساختمانی، لوله هاي فاضلاب، انواع کابل و سیم، لوازم الکتریکی و الکترونیکی و لوازم خانگی کاربرد دارد./ع 

ایرنا



راه اندازي مراکز گردشگري کشاورزي در استان ها

منبع: تابناكشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/07/21

 
راه اندازي مراکز گردشگري کشاورزي در استان ها 

برخی کارشناسان اقتصادي براین باورند در صورت اعمال راهکار هاي مطالعه شده، پتانسیل غنی حوزه کشاورزي همدان خواهد

 
توانست حرکت لاك پشتی اقتصاد محلی به واسطه گردشگري را با کشاورزي به یک جهش محسوس تبدیل کند. 

«گردشگري کشاورزي» یکی از شاخه هاي گردشگري است که می تواند ناجی توسعه این
بخش استراتژیک در همدان شود تا آن جا که شاید بتوان این ادعا را کرد که نهال نارس توسعه

 
گردشگري، شاید در مزارع همدان به بار بنشیند. 

به گزارش فارس، سال هاست در مصوبات کاغذي مسئولان استانی مطرح می شود، گردشگري
محور اول توسعه همدان است. این محور توسعه، اما انتخابی با هزار و یک، اما و اگر است حال پریشان فعالان اقتصادي در حوزه

 
گردشگري در روز هاي بحرانی کرونا و پس از آن خود اثباتی براي این ادعا خواهد بود. 

چه بسا اگر باور برنامه ریزان استان بر این مهم معطوف بود که گردشگري در چرخه اقتصاد محلی همدان تاثیرگذار است امروز باید
شاهد اعمال تصمیم گیري هاي تاثیرگذار در این راستا بودیم، حالا که توسعه از هیچ یک از شاخه هاي گردشگري در همدان محقق

 
نشد می توان دلخوش کرد که ظرفیت کشاورزي در همدان؛ ناجی توسعه گردشگري شود. 

برخی کارشناسان اقتصادي براین باورند در صورت اعمال راهکار هاي مطالعه شده، پتانسیل غنی حوزه کشاورزي همدان خواهد

 
توانست حرکت لاك پشتی اقتصاد محلی به واسطه گردشگري را با کشاورزي به یک جهش محسوس تبدیل کند. 

 
دستورالعمل صدور مجوز فعالیت گردشگري کشاورزي 

در ماه هاي اخیر، دستورالعمل صدور مجوز فعالیت گردشگري کشاورزي و نظارت بر آن توسط دفتر همکاري و توافق هاي ملی وزارت

 
میراث فرهنگی تهیه شده در این دستورالعمل نحوه فعالیت افراد در حوزه گردشگري کشاورزي تشریح شد. 

دستورالعمل مجوز فعالیت گردشگري کشاورزي صادر شده تا افراد و یا کشاورزانی که می خواهند از زمین یا باغات خود در راستاي

 
رونق گردشگري استفاده کنند، با مراجعه به این دستورالعمل از نحوه صدور مجوز آن مطلع شوند. 

این دستورالعمل با هدف بهبود معیشت کشاورزان و توسعه پایدار روستایی، حفظ حقوق و منافع قانونی فعالان بخش گردشگري
کشاورزي و استفاده از ظرفیت آن ها در راستاي پیشبرد اهداف گردشگري و نظارت بر فعالیت و عملکرد آنها، کاهش بیکاري و افزایش

 
درآمد روستاییان و کاهش نامطلوب آثار زیست محیطی مصوب و براي اجرا ابلاغ شده است. 

گردشگري کشاورزي شامل فعالیت هایی می شود که در آن بازدیدکننده در مزرعه و یا دیگر محیط هاي کشاورزي با اهداف آموزشی



و تفریحی و یا گذران اوقات فراغت انجام می دهد بنابراین گردشگري کشاورزي شاخه اي از گردشگري روستایی است که در آن
کارآفرینان کشاورزي و اعضاي خانوار آنها، خدماتی را براي فراهم شدن امکان مشارکت عملی و اقناع نیاز هاي بازدیدکنندگان در
محیط هاي کشاورزي ارائه می کنند و گردشگران در ازاي برخورداري از خدمات مذکور هزینه اي را به کشاورز و خانوار وي می

 
پردازند. 

 
کسب و کار هاي گردشگري کشاورزي عموماً فعالیت محور یا تجربه گرا بوده و فعالیت هاي ذیل را شامل می شود: 

فعالیت هاي بدون نیاز به سازه مانند کسب تجربه و همکاري در امور کشاورزي تولیدي از قبیل میوه چینی، گل چینی، ماهیگیري،

 
هرس درختان و آبیاري. 

 
تماشاي امکانات و تجهیزات مزارع (باغات) و مراکز پرورش گونه هاي حیوانی و پرنده نگري و بازدید از ابزار کاشت محصول. 

 
فعالیت هاي تفریحی مانند برگزاري تور پیاده روي و تفریح و بالن سواري بر فراز مزرعه، عکاسی و نقاشی. 

 
ارائه فرآورده ها و محصولات کشاورزي و دامی و عرضه غذا هاي محلی. 

 
برگزاري دوره هاي آموزشی مرتبط با کشاورزي. 

 
برگزاري جشنواره رویداد و همایش هاي مرتبط و موضوعی. 

 
رشته هاي مرتبط با گردشگري شامل گردشگري مزرعه، گردش در باغات، گردشگري براي بازدید از شیوه دامداري و دامپروري، 

 
گردشگري براي بازدید از شیوه پرورش ماکیان، گردشگري در مراکز وابسته کشاورزي و شیلات. 

 
درهم تنیدگی توسعه گردشگري و بخش کشاورزي 

قابلیت هاي کشاورزي همدان یک فرصت بی بدیل براي توسعه گردشگري است بی شک می توان بنابر دستورالعمل صدور مجوز
فعالیت گردشگري کشاورزي از سوي وزارتخانه عنوان کرد وقت آن رسیده که گردشگري کشاورزي به جمع گردشگري فرهنگی،

 
سلامت، غذا و بوم گردي در همدان اضافه شود. 

درهم تنیدگی توسعه گردشگري و بخش کشاورزي در همدان به قدري مشهود است که بار ها مسئولان و متولیان امر در این زمینه
صحبت کرده اند، ظرفیت هایی همچون مزارع گل محمدي، باغ هاي گردوي تویسرکان، گل هاي شاخه بریده، پرورش کروکدیل و

 
انگور ملایر جاذبه هاي چشم نواز گردشگري است و باید از این ظرفیت ها بهره برد. 

ایجاد و توسعه ظرفیت هاي گردشگري فقط برعهده میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري نیست که اگر هم بود آنقدر این مقوله
با برنامه هاي پراکنده پیش می رفت که قطع یقین به نتیجه درستی ختم نمی شد. در این زمینه همه بخش ها مانند صنعت،

 
کشاورزي و آموزش استعداد هاي خوبی در این زمینه دارند که ناشناخته است. 



«مزارع گل محمدي»، «گل هاي شاخه بریده» و «نهالستان هاي گردو»، این بخش از کشاورزي جلوه اي زیبا به همدان داده و
تماشاگران و گردشگران بسیاري را جذب کرده است. گلاب گیري صنعتی و سنتی در روستا هاي خردمند و گنج تپه از دیگر جلوه

 
هاي گردشگري است که قابلیت سرمایه گذاري دارد. 

همدان می تواند با راه اندازي مزارع پرورش و تکثیر کروکدیل و زالو در این زمینه ظرفیت هاي مغفول را احیا کند؛ این ظرفیت ها

 
افزون بر صرفه اقتصادي می تواند ابعاد تازه اي از گردشگري را براي این منطقه رقم بزند. 

 
راه اندازي مراکز گردشگري کشاورزي در استان ها 

لیلا اژدري رئیس کمیته توافق هاي ملی گردشگري در این زمینه به رسانه ها اعلام کرده: وزارت میراث فرهنگی در سال هاي گذشته
با تمرکز دادن گردشگري موضوعی درصدد رفع موانع حوزه گردشگري بوده است. پس از دو سال بحث و تبادل نظر میان بخش
خصوصی و دولت، ارتباط گردشگري و کشاورزي جاي خود را در کشور پیدا کرده است. در بسیاري از استان ها مراکز گردشگري

 
کشاورزي راه اندازي شده و تلاش شده تا این مراکز شناسنامه دار شوند. 

یکی از حوزه هاي نوین کسب وکار بین دو بخش گردشگري و کشاورزي، با نام گردشگري کشاورزي شکل گرفته است. «گردشگري
کشاورزي» از جمله ظرفیت هاي فراموش شده صنعت گردشگري ایران به شمار می رود که توسعه آن نیازمند شناسایی، تدوین طرح

 
جامع و فراهم کردن زیرساخت هاي این بخش است. 

ایران از نظر ظرفیت هاي موجود در صنعت گردشگري کشوري بسیار غنی است و با توجه به درآمدزایی و ارزآوري این صنعت،
ضروري است این ظرفیت ها شناسایی شده و براي اجراي آن برنامه ریزي اصولی و هدفمند انجام شود. در این میان، گردشگري مزرعه
از جمله ظرفیت حوزه گردشگري است که تاکنون توجهی به این بخش نشده در حالی که می توان با برنامه ریزي، زمینه بازدید

 
گردشگران و آشنایی آن ها با جاذبه هاي بکر و متنوع روستا ها را فراهم کرد. 

 
راهی براي توسعه اقتصاد روستا 

به اعتقاد کارشناسان، «گردشگري مزرعه» یا کشاورزي شامل مکانی براي اقامت گردشگران و شرکت در فعالیت هاي کشاورزي و
دامپروري است. این نوع گردشگري به خاطر محیطی که در اختیار دارد، محل همپوشانی گردشگري محیطی و گردشگري فرهنگی

 
است. 

در این نوع گردشگري، گردشگران در خانه هاي روستایی اقامت می کنند، سر سفره میزبان می نشینند و در امور کار و زندگی

 
روستاییان مشارکت می کنند. بسیاري از شهر هاي ایران قابلیت بهره برداري از این نوع گردشگري را دارند. 

گردشگري کشاورزي الگویی پایدار از گردشگري است با قابلیت اجراي ایده هاي نو و کارآفرینی که در بخش هاي گسترده اي از
آمریکا، آسیا و اقیانوسیه (استرالیا، هند، چین، مالزي، ویتنام و به طور وسیعی در اروپا (ایتالیا، فرانسه، اسپانیا، آلمان) مورد استقبال

 
قرار گرفته است، این نوع گردشگري در بسیاري از کشور هاي همسایه مانند ترکیه نیز رونق یافته است. 

در این شیوه از گردشگري، گردشگران به تعداد محدود به یک مزرعه یا محلی که به امور کشاورزي، باغبانی، گلکاري یا دامپروري
وابسته است، سفر کرده و با خانواده کشاورز یک یا چند روز زندگی کرده و فعالیت هاي کشاورزي را تجربه می کنند، علاوه بر این در



 
مزرعه و مکان اقامتی ساکنان مزرعه اقامت خواهند کرد. 

در گردشگري کشاورزي تجربه فعالیت کشاورزي، مزرعه داري و دامپروري هدف سفر گردشگران است و بازدید از روستا ها و مناطق

 
اطراف آن ها مورد نظر گردشگران نیست. 

گردشگري کشاورزي می تواند معیشت مکملی براي کشاورزان و روستاییان به شمار رود، به شرط آنکه کشاورزان شغل خود را تغییر
ندهند و گردشگري به معیشت جایگزین تبدیل نشود. نوع دوم گردشگري کشاورزي که در کشور ما بیشتر متداول شده، گردشگري
جشنواره هاي کشاورزي است، در این نوع گردشگري افراد در دوره هاي خاصی مانند زمان برداشت محصولات یا باغداري به این مراکز

 
مراجعه می کنند، مانند جشنواره برداشت گردو، انگور، آلو، عسل، توت فرنگی و مانند آنها. 

 
گردشگري کشاورزي در اولویت 

در روز هاي اخیر معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از نهایی شدن دستورالعمل صدور مجوز
گردشگري کشاورزي پس از تعامل، همفکري و اخذ نظرات نهاد هاي فرابخشی مرتبط خبر داد و گفت: با ابلاغ این دستورالعمل به
طور رسمی، بخش گردشگري کشاورزي به حوزه مصادیق و مشاغل گردشگري اضافه خواهد شد و افراد زیادي از مزایاي آن بهره مند

 
می شوند. 

ولی تیموري با بیان اینکه فعالیت ها و برنامه هاي گردشگري کشاورزي به عنوان یکی از اولویت هاي عملیاتی در برنامه هاي وزارت
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قرار گرفته است، گفت: معاونت است که در آن گردشگران به تعداد محدود به یک مزرعه
یا محلی گردشگري به منظور توسعه زمینه هاي شغلی مرتبط با گردشگري، نسبت به تهیه چندین دستورالعمل و ضوابط فنی از
جمله کمپ هاي گردشگري عشایري، مجوز هاي مرتبط با گردشگري دریایی، پارك هاي طبیعت گردي و... اقدام کرده که در آینده، با

 
پیوستن این زمینه ها، اشتغالزایی مناسبی در حوزه هاي تخصصی گردشگري ایجاد خواهد شد. 

براي نمونه می توان توجه برنامه ریزان همدان را به استفاده از تجارب ملی جلب کرد، نخستین نمونه فعالیت گردشگري روستایی در
استان گلستان سال گذشته از سوي 6 جوان در روستاي خیرات گرگان راه اندازي شد که در آن، پنج هکتار از یک مزرعه به فعالیت

 
هاي گوناگون مرتبط با گردشگري کشاورزي اختصاص یافت. 

این مزرعه با رویکرد کشاورزي و گردشگري از دو سال قبل در گلستان احداث شده و تمام فعالیت هایی که در این مزرعه انجام می
شود، براساس الگوي کار داوطلبانه است. تمام محصولات تولیدي این مزرعه در خود مزرعه به فروش می رسد و همه کار ها توسط
افرادي که داوطلب فعالیت هستند، انجام می شود و در ازاي آن برخی از خدمات تفریحی و گردشگري به آن ها داده می شود.

 
بسیاري از شهر هاي ایران قابلیت بهره برداري از این شاخه گردشگري را دارند. 

 
راهکار مهاجرت معکوس در گردشگري کشاورزي 

مهاجرت روستاییان به شهر ها چالشی بزرگ براي استان همدان است که باید برنامه ریزان استانی چاره اي براي آن بیندیشند.

بهترین پاسخ براي این مسئله تنوع بخشی به اقتصادروستا و هدایت روستاییان به کسب درآمد از جنبه هاي دیگر زندگی است.
ترکیب گردشگري و کشاورزي یکی از نسخه هاي علاج این بیماري براي همدان است. امروزه در پی تغییر شکل زندگی جوامع شهري
به جوامع مدرن و ماشینی، مردم براي مشاهده طبیعت و مناظر بکر و یادآوري خاطرات گذشته خود در روستا حاضرند هر مبلغی



 
بپردازند. 

گردشگري کشاورزي با نهادینه کردن این بخش از صنعت گردشگري در مناطق روستایی با توجه به ظرفیت هاي استان، راهی موثر

 
براي تحقق تولید پایدار و توسعه درآمد اقتصادي کشاورزان به شمار می رود. 

آثار گردشگري کشاورزي در نواحی روستایی بسیار گسترده است که از آن جمله می توان به گسترش بهره برداري از مزرعه، نوآوري
در کسب درآمد براي روستاییان فاقد مزرعه، افزایش مصرف کنندگان محصولات کشاورزي، افزایش آگاهی پیرامون محصولات
کشاورزي محلی، کمک به احیا و توسعه سنت ها و صنایع محلی، ارتباط و درك درون منطقه اي و تدارك فرصت براي مدیریت بحران

هاي اقتصادي در زمینه کشاورزي اشاره کرد.



«نسیم توکل»، مهمان نوزدهمین نشست اقتصادي بازارنیوز

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/07/21

نوزدهمین جلسه از سلسله نشست هاي اقتصادي بازارنیوز، سه شنبه 22 مهر ساعت 14 با حضور «نسیم توکل» برگزار خواهد
شد.

نوزدهمین جلسه از سلسله نشست هاي اقتصادي بازارنیوز، سه شنبه 22 مهر ساعت 14 با حضور «نسیم توکل» برگزار خواهد

 
شد. 

گروه اقتصاد کلان بازارنیوز: هجدهمین نشست اقتصادي بازارنیوز، سه شنبه، بیست و دوم مهرماه، راس ساعت 14، با حضور جمعی از

 
اقتصاددانان، دانشجویان اقتصاد و اهالی رسانه برگزار خواهد شد. 

 
جلسه با رعایت کلیه پروتکل هاي بهداشتی برگزار خواهد شد. 

برچسب ها: نشست اقتصادي ، نسیم توکل ، کارآفرینی زنان



برگزاري مجازي پانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی

منبع: ایسناشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/07/21

پانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی به صورت مجازي برگزار می شود.

با توجه به شیوع و همه گیري کرونا و لزوم رعایت شیوه
نامه هاي بهداشتی، پانزدهمین دوره جشنواره ملی فن
آفرینی شیخ بهایی که قرار بود، نیمه دوم شهریور ماه سال
جاري با حضور فعالان عرصه نوآوري و فناوري کشور برگزار

 
شود، به ناچار لغو و به تعویق افتاد. 

بر اساس اعلام روابط عمومی جشنواره ملی فن آفرینی
شیخ بهایی، این رویداد مهم فن آفرینی، با هدف معرفی
طرح ها و کسب و کارهاي برتر بخش هاي مسابقه اي،
توسعه سرمایه گذاري هاي واقعی، مذاکرات دوجانبه و

ایجاد زمینه همکاري هاي بین المللی در تاریخ 28 و 29 آبان ماه مقارن با هفته جهانی کارآفرینی و به صورت مجازي، برگزار خواهد

 
شد. 

به گزارش ایسنا، برگزاري مجازي و آنلاین جشنواره فرصتی مغتنم براي جذب مخاطبان بین المللی در هفته جهانی کارآفرینی و ایجاد
زمینه همکاري با مرکز منطقه اي توسعه پارك ها و مراکز رشد علم و فناوري تحت نظارت یونسکو (IRIS) و انجمن بین المللی

 
پارك هاي علم و فناوري و مناطق نوآوري (IASP) فراهم آورده است. 

انتهاي پیام



مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی: توسعه کسب و کارهاي

اینترنتی یکی از اولویت هاي اصلی وزارت کار

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - حسین فتحی با اشاره به ضرورت توسعه
کمی و کیفی خدمات اینترانتی ، توسعه کسب و کار
اینترنتی را یکی از اولویت هاي اصلی وزارت تعاون کارو

 
رفاه اجتماعی عنوان کرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار ور فاه
اجتماعی آذربایجان شرقی،مدیر کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استانآذربایجان شرقی با حضور در محل مؤسسه
فرهنگی و هنري طلایه داران افق علم (شبکه
مترجمیناشراق) لوح تقدیر و تندیس ویژه واحد نمونه

استان را به علی پیري مدیریت مجموعه اشراقاهدا و از فعالیت هاي تحسین برانگیز و نوآوري و خلاقیت این موسسه وزین که نقش

 
مهمی در اشتغال و کارآفرینی با استقرار روشهاینوین خدماتی داشته است قدردانی کرد. 

مؤسسه فرهنگی و هنري طلایه داران افق علم(شبکه مترجمین اشراق) به عنوان واحد نمونه خدماتی استان آذربایجان شرقی در
سال1398 انتخاب شد که با حضور مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان آذربایجان شرقیبه همراه مدیران ارشد این اداره در
اقدامی نوآورانه و تحسین برانگیز در محل فعالیتشبکه مترجمین اشراق حاضر و از تلاش هاي کارکنان و مدیریت این مجموعه وزین
قدردانی ولوح تقدیر استاندار آذربایجان شرقی و تندیس ویژه سی و یکمین جشنواره امتنان از واحدهاینمونه استان در سال 1398 را

 
به دکتر علی پیري مدیریت مجموعه طلایه داران افق علم اهدا کرد. 

فتحی بر اهمیت و توسعه کارآفرینی الکترونیکی و بهره مندي ازنیروي کار نخبه و متخصص توسط مدیریت شبکه مترجمین اشراق
تأکید کرد و افزود: دوران فعالیتسنتی در حوزه کسب و کار به پایان رسیده و ارباب کسب و کار خوب می دانند که براي موفقیتدر

 
عرصه هاي مختلف باید به سمت توسعه زیرساخت هاي الکترونیکی و کسب و کار اینترنتیحرکت کنیم. 

وي افزود: طی سال هاي اخیر، درخواست هاي فراوانی براي ایجاد اشتغال اینترنتیو کسب و کارهاي الکترونیکی در این اداره کل ثبت

 
شده است. 

فتحی ادامه داد: فعالیت کاریابی ها نیز دیگر از فضایسنتی خارج شده و به سمت الکترونیکی شدن در حال جریان است که به دنبال

 
طراحی اپلیکیشنیهستیم که تمام مسیر خدمات کاریابی به صورتی اینترنتی بعمل آید. 

با طراحی این اپلیکیشن، کارفرما و فردیکه در جستجوي کار است در این سامانه ثبت نام و از این طریق خدمات دریافت خواهند کرد
و متقاضیانی که شرایط لازم براي احراز شغل موردنظر را داشته باشند با همدیگر ارتباط برقرار نموده و حتی بستر مصاحبه هم به

 
صورت اینترنتیفراهم شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجانشرقی در این دیدار گفت: امروز شاهد این هستیم که با استقرار سیستم جامع آموزش
آنلاین،آموزش از طریق زیرساخت هاي الکترونیکی صورت می گیرد بدون این که در مدرسه حضور پیداکنند و این خود نشانه یک

 
تحول بزرگ در حوزه آموزش است. 

وي خاطرنشان کرد: ویروس کرونا علی رغمتمامی جنبه هاي منفی زمینه را براي شناختهشدن یک امکان و فرصت را پیش روي ما



 
قرار داده است. 

وي افزود: فعالیت هاي کسب و کاراینترنتی شبکه مترجمین اشراق از این لحاظ بسیار تحسین برانگیز است که این خدمات دقیقاًدر

 
راستاي سیاستگذاري هاي کلان مدیریتی درسطح کشور است. 

فتحی در بخش دیگري به تسهیلات و توافقات صورت گرفته با بانک توسعهتعاون جهت حمایت از کسب و کارهاي نوآور و استارت آپ
هاي برتر در سطح کشور و استان خبر داد و اعلام کرد، تلاش ما این است که زمینههاي بیشتري را براي حمایت مالی از این نوع

 
فعالیت ها فراهم کنیم . 

فتحی در خاتمه از تلاشهاي صورت گرفتهتوسط کارکنان علی الخصوص علی پیري مدیریت شبکه مترجمین اشراق به خاطر سرمشق
بودنبراي سایر نخبگان در حوزه کارآفرینی الکترونیکی تشکر و قدردانی کرد.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام: آرامش امروز مدیون از خود

گذشتگی و تلاش هاي بی منت نیروي انتظامی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان ایلام رییس شوراي هماهنگی مدیران و کلیه مدیران
دستگاه هاي تابعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام با

 
سردار یاري فرمانده نیروي انتظامی ایلام دیدار کردند. 

به گزارشروابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی
استان ایلام، شیرخانیمدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان ایلام ضمن یاد و خاطره شهداي گرانقدرنیروي
انتظامی و تبریک هفته ناجا و ارائه گزارشی کامل و جامع
از آخریناقدامات دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی در استان، گفت: نیروي انتظامی همواره براي آرامش و آسایش مردم این مرز و بوم از جانخود مایه گذاشته اند و بخش
اعظمی از آرامش امروزي که در کشور حکم فرما است رامدیون از خود گذشتگی ها و تلاش هاي بی منت نیروي انتظامی جمهوري

 
اسلامی ایرانهستیم. 

شیرخانیاظهار کرد: اتفاقات بسیار بزرگی در طول تصدي استاندار ایلام در استان به وقوع پیوستهو هلدینگ هاي بزرگی همچون
هلدینگ خلیجفارس، بنیادهاي علوي ، کوثر ، برکت و شرکت هاي زیر مجموعه وزارت تعاون ، کار ورفاه اجتماعی هم اکنون در استان
ایلام حضور دارند که حجم سرمایه گذاري آنها قابلتوجه است و می توانند در اجراي پروژه هاي در دست اجرا نقش آفرین باشند که

 
جاي تقدیرو تشکر دارد. 

سرداریاري در این دیدار ضمن تقدیر از تلاش کلیه مدیران دستگاه هاي تابعه گفت: مدیرکلتعاون، کار و رفاه اجتماعی از همه ظرفیت

 
هاي سازمانی براي خدمت رسانی و ایجاداشتغال و تولید به جامعه هدف استفاده کرده است. 

ویتصریح کرد: استان ایلام به برکت رزمندگان جانبازان خانواده شهداء، مدیران اجراییفعال و مشارکت هاي خوب مردمی از امنیت

 
بسیار مطلوبی برخوردار است. 

 
وي بهتلاش دولت در مدیریت کرونا اشاره کرد و گفت: نقش دولت در بحث کرونا بسیار عالی بودهاست. 

وي بابیان اینکه امنیت و آرامش شهروندان خط قرمز پلیس است خاطرنشان کرد: با همکاري وپشتیبانی دستگاه قضاء در مقابله با

 
اراذل و اوباش شناسنامه دار قدیمی و نوظهوراقدامات موثري و برخورد قاطع و قانونی داشته باشیم. 

 
ویگفت: نیروي انتظامی استان ایلام در طول 4سال گذشته در برخورد با سوداگران مرگ عملکرد بسیار موفقی داشته است. 

دراین جلسه، مدیران کل آموزش فنی و حرفه اي، بانک رفاه کاران،، بهزیستی، مدیریتدرمان تامین اجتماعی و تامین اجتماعی،
صندوق هاي کارآفرینی امید، بازنشستگی کشوریو بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر، نیز ضمن تبریک هفته نیروي

 
انتظامی،اقدام ها و فعالیت هاي خود را تشریح کردند. 

درپایان این جلسه مدیران دستگاه هاي تابعه تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان ایلام باتقدیم لوح تقدیري از زحمات فرمانده نیروي
انتظامی تقدیر کردند.



مهارت زندگی/ نشانه هایی که هشدار می دهد تحول شغلی مطلوبتان روي

نخواهد داد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/07/21

مهارت زندگی/ نشانه هایی که هشدار می دهد تحول

 
شغلی مطلوبتان روي نخواهد داد 

یوکن/ یک کارشناس مالی(مثلا اسمش را می گذاریم
جِین)، بسیار صریح گفت که می خواهد شغلش را از بخش
فروش به بخش توسعه و آموزش تغییر دهد و چون به
مدت یک سال این دو کار را به صورت هم زمان انجام می

داد اما چیز خاصی تغییر نکرد، احساس می کرد که علاوه بر کار اصلی خود، یک بار اضافی نیز به دوش می کشد. در همان حین که
بقیه ي اعضاي گروه از او پرسیدند که چگونه می خواهد به طور رسمی تغییر شغل دهد و نمک بر زخمش می پاشیدند، من متوجه

 
الگوهاي رفتاري خاصی در جین شدم که نشان می داد او هرگز نمی تواند شغلش را تغییر دهد. با آخرین خبر همراه باشید. 

کارهاي جین شبیه به دیگر افراد مشتاق تحول شغلی بود که هیچ کدامشان موفق نبودند. با این کارها و باورها، حتی کارشناسان
بااستعداد هم نمی توانند در شغل خود تحولی ایجاد کنند. آیا احساس می کنید مدت هاست براي تحول شغلی مطلوبتان تلاش می

 
کنید اما آب از آب تکان نمی خورد؟در اینجا پنج علامت که هشدار می دهد تحول شغلی شما روي نخواهد داد را فهرست کرده ایم: 

 
1. علاقه اي به ایجاد تحول ندارید 

اولین نشانه براي جِین این بود که دیگر نتوانست چیزي را تغییر دهد. او در ابتدا روي پروژه هاي مربوط به توسعه و آموزش که بسیار
هم به آن علاقه داشت کار می کرد و آن چنان خوب بود که در آن زمینه، مشهور شد. البته او براي تغییر شغل داخلی درخواست داد،
اما نه عنوانش، نه حقوقش و نه وظایفش، هیچ کدام به طور رسمی تغییري نکرد. به اینجا که رسید، اعضاي گروه پیشنهادهایی مطرح
کردند: می توانست باز هم روي پیشنهاد تغییر شغل داخلی پافشاري کند، سراغ سازمان هاي دیگري برود و از همان ابتدا شروع به کار
در شغل جدیدش کند، یا حتی اگر می خواست بیشتر کار کند، کارهاي جانبی دیگري انجام دهد. جِین گفت که همه ي این

 
پیشنهادها را در نظر گرفته بود، اما هیچ کدام از این راه ها را امتحان نکرده است. 

تحول شغلی هم مانند جستجوي شغلی، سختی هاي خود را دارد. امکان ندارد کسی با پشت سر نگذاشتن مشکلات، شغل جدیدي
کسب کند. ممکن است ارائه تان رد شود، ممکن است از کسی کمک بخواهید اما جوابی نگیرید، یا حتی ممکن است براي شرکتی
رزومه یا تبلیغ کسب و کار خودتان را بفرستید اما از آنها خبري دریافت نکنید. بهتر است درباره ي کارهاي خود فکر کنید تا اگر نیاز
شد، استراتژي و تاکتیک هایتان را تغییر دهید. در هر صورت، تا خودتان نخواهید، چیزي تغییر نخواهد کرد. شما تحت هیچ شرایطی

 
نباید بیکار بنشینید. 

 
2. انتظار دارید کارفرمایان و استخدام کنندگان، درکتان کنند 



به گفته ي جِین، یکی از دلایلی که باعث شد او روي تحول شغلی اش پافشاري نکند، این بود که او قبلا سر کارفرماي فعلی اش و
چند استخدام کننده ي دیگر، تمام تلاش خود را کرد اما فایده اي نداشت. کارفرمایش می خواست او سر همان شغل فعلی اش بماند.
هم چنین به دلیل 10 سال سابقه ي کاري که داشت، از نظر بانک ها و کارفرمایان مشاغل دیگر، او فقط به درد بخش فروش می

 
خورد. 

ممکن است کارفرماي فعلی شما با تغییر شغل شما موافقت نکند، چون برایش به صرفه نیست. انتقالتان، جور کردنتان با شغل جدید و
پر کردن جاي خالی تان ، باعث ایجاد اختلالات می شود. تازه این کار براي کارفرمایان و استخدام کنندگان دیگر سخت تر هم خواهد
بود، زیرا آنها از کیفیت کار شما به اندازه ي کارفرماي فعلی تان آگاه نیستند. احتمالا فکر می کنید انتقال زمینه ي شغلی تان کار
آسانی است، اما این طور نیست. انتظار نداشته باشید که کارفرمایان یا استخدام کنندگان درك تان کنند و به شما کمک کنند.
درخواست تغییر شغل شما، براي کارفرمایان یک ریسک است، چراکه می توانند به جاي شما، شخصی که قبلا هم در این شغل تجربه

 
داشته را بپذیرند. چراکه کارفرمایان همیشه تا جاي ممکن ریسک را کاهش می دهند. 

 
3. خود را بیش از حد، وقف شغل قدیمی خود می کنید 

ما علاوه بر تشویق جین به انتقال داخلی یا رفتن به شرکت هاي دیگر، پیشنهاد تغییرات کوچکتري هم دادیم. مثلا گفتیم او می تواند
براي تمرکز روي شغل مطلوبش، برنامه فعلی خود را کمی تغییر دهد و بقیه کارها را به بعد محول کند. می تواند مخاطبین شبکه
سازي (Networking) خود را از فروشندگان به مربیان، کارشناسان منابع انسانی و دیگر ارتباطاتی که به شغل جدید او مرتبط
است، تغییر دهد. هم چنین می تواند در شغل فعلی اش کمی زمان براي کار هاي جانبی شغل جدیدش خالی کند. اما خب، جین به

 
فکر اهداف پیشرفت بخش فروش بود و می خواست هم چنان فرد برجسته اي باقی بماند. 

شما قطعا نمی خواهید به طور کامل با کارفرمایتان قطع رابطه کنید، اعتبار خود را به خطر بیاندازید یا شغل خود را از دست بدهید.
باید در حد قابل قبولی بازده داشته باشید، اما احتمالا می دانید که قبلا هم توانسته اید با تلاش نه چندان زیاد، موقعیت فعلی خود را
حفظ کنید. اگر می خواهید شغل جدیدي به دست آورید، بی خیال شغل قدیمی خود شوید تا فکر و زمانتان خالی شود و به اندازه ي
کافی براي شغل دیگرتان انرژي داشته باشید. اگر همچنان در گذشته سیر کنید، فقط در همان حرفه نتیجه می گیرید. شما در حرفه
قدیمی تان نقش بسیار مهمی دارید، بنابراین شغل جدیدتان هیچ گاه به پاي شغل قدیمی تان نمی رسد، مگر اینکه توجه خود را فقط
به آن معطوف کنید. درست است که این گونه در حرفه ي قدیمی تان پیشرفت نمی کنید، اما مگر قرار نبود شغل قدیمی تان را ترك

 
کنید؟ 

 
4. فکر می کنید شغلتان باید تمام وقت با دست مزد بالا باشد 

یکی از مراجعه کنندگانم(بگذارید صدایش بزنیم جان) برخلاف جین، توانست تمرکزش را از شغل قبلی اش (تدارکات شرکت هاي
بزرگ) روي هدف جدیدش(استراتژي استارتاپ) بگذارد. جان همه ي تلاش هاي داخلی خود را روي هر چیز مربوط به استارت آپ
متمرکز کرد. او برنامه ي خود را به حداکثر اانعطاف پذیري رساند تا وقت انجام پروژه هاي جانبی با استارت آپ ها و هم چنین شرکت

 
در رویدادهاي کارآفرینی را داشته باشد. او حتی بارها استراتژیک و کارآفرین بودن را با خود تمرین می کرد. 

جان توانست نقش هاي مشورتی با چندین استارت آپ را به دست آورد، اما هنوز هم یک شغل تمام وقت نداشت. همین مشکل باعث
شده او هرچه نخ تا حالا ریسیده را پنبه کند! حتی هنگامی که براي او شغل تمام وقتی در نظر می گیرند (او حتی تا مرحله ي آخر
مصاحبات، پیش رفته است)، هنوز احساس بدي نسبت به خود دارد، زیرا حس می کند تجربه هایی که او از پروژه هاي جانبی و
خودیادگیري کسب کرده است، کافی نیستند. و هنگامی که در مرحله ي آخر مصاحبه است، عدم اعتماد به نفس ش نمایان می شود.
این درست است که حقوق بالا و حرفه هاي تمام وقت، مهم تر از کارهاي جانبی، داوطلبی یا خودیادگیري است، اما تحول شغلی به



این معنا است که شما در حرفه یا جاي جدیدي کار کنید، آن هم بدون این که یک شغل تمام وقت و حقوق بالایی داشته باشید.
وقتی تا این حد نزدیک به موفقیت هستید، اعتماد به نفس خود را از دست ندهید و از هر راهی براي به دست آوردن تجربه هاي

 
جایگزین تلاش کنید. 

 
5. به این که می توانید تحولی ایجاد کنید، باور ندارید 

در پایان شام، جین متوجه شد که هنوز راه هاي زیادي براي امتحان کردن وجود دارد، و تحول شغلی او، آن قدرها هم که فکر می
کرده ناامید کننده نبوده است. این یک نشانه مهم و مثبت است، زیرا باید قبل از رسیدن به هدفتان، درست آن را برانداز کنید. اگر

 
واقعا به این که می توانید تغییري ایجاد کنید باور نداشته باشید، هزار دلیل براي تسلیم شدن پیدا می کنید. 

این، دقیقا همان مشکلی است که یکی دیگر از مشتریان مالی من با آن مواجه شود. با این که او هم مانند جین قصد داشت از بخش
فروش خارج شود، شغل مدنظر جدیدش به بخش فروش بیشتر مربوط بود، براي همین نمی شود آن را تغییر چندان بزرگی به حساب
آورد. ما یک استراتژي و مجموعه اي از تاکتیک ها را براي اهدافش چیدیم، برندش را تغییر دادیم، نتورکش را گسترش دادیم و آماده
ي جستجوي کارهاي ناگهانی شدیم. این مشتري من بیش از دو سال ناپدید شد و هنگامی که دوباره باهم حرف زدیم، او هم چنان در
همان شرکت بود و اصرار داشت با این که واقعا خواهان تحول است، نمی تواند تغییري ایجاد کند. اما آیا او هیچ کدام از تاکتیک هاي
موقت را امتحان کرده است؟ خیر، چون فکر می کرد هیچ تاکتیکی جواب نمی دهد و هیچ کس یک زن 40 و خورده اي ساله که از

 
یک شرکت بزرگ به استارت آپی کوچک منتقل شده را استخدام نمی کند. 

 
تحول شغلی، امري امکان پذیر است 

من قبلا هم از تحولات شغلی موفقیت آمیز پست گذاشته ام، از جمله یک کارشناس رسانه که از قضا زنی 50 ساله بود، از یک شرکت
بزرگ اخراج شد و توسط شرکت کوچکی با یک شغل جدید، حقوق بیشتر و پست و مقام بالاتر استخدام شد. ملیندا، کارشناس رسانه،
هم زمان که سر شغل قدیمی اش بود، با پروژه هاي جانبی و نتورکی قدرتمند، اساس تحول شغلی اش را بنا کرد. او منتظر نماند تا
کارفرمایان، او را استخدام کنند، بلکه شبکه سازي اش باعث موفقیتش شد. او در توانایی هایش لحظه اي شک نکرد، بلکه حاضر بود

 
حرفه اي خارج از شغل همیشگی اش امتحان کند. شما چطور؟ 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



برگزاري دوره آموزشی سربازان وظیفه در استان چهارمحال و بختیاري

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات و ارتباطات استان چهارمحال و بختیاري گفت : با اجراي طرح مهارت آموزي سربازان
،تلاش می شود کسب و کارهاي حوزه فناوري اطلاعات در استان تقویت شود .

برگزاري دوره آموزشی سربازان وظیفه در استان چهارمحال
و بختیاري مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات و
ارتباطات استان چهارمحال و بختیاري گفت : با اجراي
طرح مهارت آموزي سربازان ،تلاش می شود کسب و

 
کارهاي حوزه فناوري اطلاعات در استان تقویت شود . 

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري برنا؛ مرتضی بلالی،
مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات این استان در جلسه
هماهنگی مهارت آموزي سربازان پایور در استان، اظهار

کرد: آموزش مربیان براي اجراي تفاهم نامه ستاد کل نیروهاي مسلح با وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در این استان برگزار شده و
با تکمیل و معرفی مربیان، دوره هاي آموزشی و مهارت هاي مرتبط با حوزه فناوري اطلاعات به سربازان ارائه و این افراد براي ایجاد

 
کسب و کارهاي جدید آماده می شوند. 

او با اشاره به اهمیت این دوره ها افزود : حمایت از اشتغال پایدار و توسعه کسب و کارها و ایجاد کارآفرینی از اهداف این اداره کل
بوده و همواره تلاش شده از تمام کسب و کارهاي حوزه فناوري اطلاعات با پرداخت تسهیلات و همچنین با برگزاري دوره هاي

 
آموزشی در استان حمایت شود. 

بلالی افزود: بهمین منظور تعدادي از کادر نیروي انتظامی و سپاه استان براي آموزش هایی از جمله اینترنت اشیاء ، شبکه هاي
کامپیوتري، تجارت الکترونیک، تعمیرات تلفن همراه و فیبر نوري انتخاب شده و با صدور کارت مربیگري براي این افراد، دوره آموزشی

 
سربازان انجام می شود. 

مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات و ارتباطات استان چهارمحال و بختیاري تصریح کرد: با اجراي این طرح و ارائه دوره هاي
مهارتی متناسب به علاقمندي این افراد آمادگی لازم براي ورود آنها به بازار کار در حوزه ارتباطات و فناوري مهیا می شود.



قالیباف: بورس یک فرصت براي جذب نقدینگی است

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: بورس یک فرصت بزرگ براي جذب نقدینگی و جهت دهی آن به سمت پروژه هاي ملی
است.

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: بورس یک فرصت بزرگ براي جذب نقدینگی و جهت دهی آن به سمت پروژه هاي ملی

 
است. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در جلسه هم
اندیشی با فعالان بازار سرمایه پس از شنیدن دغدغه هاي آنان در
این زمینه، اظهار داشت: باید با شناخت محیط استراتژیک در
شرایط فعلی و با همکاري یکدیگر، به یک اتفاق نظر و فهم

 
مشترك نسبی در خصوص بازار هاي حوزه اقتصادي برسیم. 

رئیس مجلس در ادامه بورس را یک فضاي زنده دانست و گفت:
ما در مجلس معتقدیم در تمام امور باید به شفافیت، هوشمندي،

 
مردمی سازي و کارآمد سازي توجه داشته باشیم. 

قالیباف همچنین پیشنهاد داد، جمعی از فعالان بازار سرمایه برآیند بورسی باشند، یعنی جمعی از بخش هاي حقیقی و حقوقی با

 
گذاشتن وقت، ارتباط مداوم در این زمینه داشته باشند. 

وي به بودجه سال 1400 اشاره کرد و گفت: می خواهیم بدانیم فعالان بازار سرمایه از بودجه سال 1400 چه چیزي می خواهند و

 
آنان باید پیشنهادات و نکته هاي خود را به ما ارائه کنند. 

رئیس مجلس در ادامه گفت: بسیار مهم است که بازار سرمایه استقلال خودش را داشته باشد و این بازار باید برنامه اش را براي برنامه

 
هفتم توسعه ارائه کند. 

 
قالیباف افزود: ما در بورس باید مسایل مختلف اجتماعی، فرهنگی، محیط زیستی، سیاسی و امنیتی را در نظر بگیریم. 

وي همچنین با اشاره به برنامه تلویزیونی میدان با موضوع کارآفرینی گفت: صدا وسیما باید چنین برنامه هایی مشابهی را داشته باشد.



با این اقتصاد، جوانان می توانند ازدواج کنند؟

منبع: آفتابشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/07/21

یک فعال اجتماعی گفت: شاهد جوانانی هستیم که نیازها و کارکردهایی را که تاکنون در خانواده مرتفع می کردند از روش
هاي دیگر و با ایجاد اشکال جدیدي از ازدواج و خانواده برطرف می کنند و این یکی از زنگ هاي خطر اجتماعی است.

یک فعال اجتماعی گفت: شاهد جوانانی هستیم که نیازها و کارکردهایی را که
تاکنون در خانواده مرتفع می کردند از روش هاي دیگر و با ایجاد اشکال
جدیدي از ازدواج و خانواده برطرف می کنند و این یکی از زنگ هاي خطر

 
اجتماعی است. 

آفتاب نیوز : الهام شریفی با اشاره به اینکه ازدواج مهمترین قرار داد اجتماعی
میان دو نفر از دو جنس مختلف است، درباره روند صحیح ازدواج گفت: روند صحیح ازدواج از سه مرحله شناخت، ازدواج، و عشق می
گذرد. هرگونه جابجایی در این روند عواقبی را به دنبال دارد و بخش عمده اي از مشکلات و نابسامانی ها در وضعیت خانواده ها ناشی
از جابجایی حلقه هاي این روند است. به طور مثال می بینیم که برخی جوانان بدون شناخت با بیان اینکه عاشق شده اند ازدواج می
کنند و پس از اینکه زیر یک سقف می روند اختلافات شروع می شود که همین مسئله منجر به به نابسامانی در زندگی و گاهی طلاق

 
می شود. 

وي مهمترین کارکرد ازدواج را ایجاد آرامش عنوان کرد و افزود: همانطور که در کتاب آسمانی قرآن ذکرشده، ایجاد آرامش و تربیت
انسان از مهمترین کارکردهاي ازدواج است. هر چه این کارکرد بیشتر دچار اختلال بشود شاهد گسترش بیشتر نابسامانی ها و اختلال
اجتماعی خواهیم بود.هر آسیب اجتماعی از نهاد خانواده گذشته و به آن باز می گردد و سایر کارکردهاي اجتماعی، اقتصادي و

 
فرهنگی خانواده تحت تاثیر این دو هستند. 

شریفی درباره عوامل کاهش میزان ازدواج در بین جوانان، گفت: انگیزه جوانان به شدت متاثر از بسترهاي اجتماعی، اقتصادي و
سیاسی است. در واقع با توجه به شرایط پیش آمده، این وضعیت قابل پیش بینی بوده است. شرایط سخت اجتماعی و اقتصادي امکان
ازدواج را از جوانان سلب کرده است. به نظر من اگر کشور در مسیر توسعه گام هاي ملموس بر دارد می توانیم شاهد افزایش انگیزه
جوانان براي ازدواج باشیم. عوامل فردي، خانوادگی، اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی موثر بر کم شدن انگیزه جوانان ناشی از میزان

 
توسعه یافتگی کشور است. 

وي با اشاره به این که ازدواج و طلاق در کشور در وضعیت قرمز و بحرانی قرار گرفته است، افزود: با توجه به شرایط پیش رو می
توانیم پیش بینی وضعیت فوق قرمز را کنیم. میزان ازدواج سیر نزولی پیدا کرده و در مقابل میزان طلاق سیر صعودي گرفته به طوري

 
که در سال 98 تعداد 530 هزار و 335 ازدواج و 174 هزار و 831 طلاق ثبت شده است. 

شریفی افزود: افزایش قیمت مسکن، طلا و... تامین رفاه حداقلی براي شروع یک زندگی را دور از ذهن کرده است. علاوه بر مواردي
مانند رفاه حداقلی، مسکن و اشتغال که به شدت بر انگیزه جوانان موثر است، گاهی شاهد این هستیم که نگرش جوانان نسبت به
ازدواج تغییر کرده و مسئولیت پذیري و تلاش براي ایجاد کانون خانواده در آنان کمرنگ تر شده است.گرچه بخش عمده اي مربوط به



مشکلات اجتماعی است اما نمی توانیم تغییر نگرش جوانان در ساختن خانواده را نادیده بگیریم. همچنین شاهد جوانانی هستیم که
نیازها و کارکردهایی را که تاکنون در خانواده مرتفع می کردند از روش هاي دیگر و با ایجاد اشکال جدیدي از ازدواج و خانواده

 
برطرف می کنند و این یکی از زنگ هاي خطر اجتماعی است. 

وي ادامه داد: در این شرایط فرهنگ ازدواج به شدت تضعیف شده و قوانینی که در مقابل ازدواج جوانان قرار گرفته اند کم نیستند. اما
سوالی که امروز با آن مواجه شده ایم این است که آیا دیر ازدواج کردن بهتر از بد ازدواج کردن نیست؟سوالی درست که دغدغه هاي

جوانان را نمایان می کند و پاسخی مطلوب و همه جانبه می طلبد.



فرمانده سپاه استان کرمان: محرومیت زدایی، تأمین آب شرب، اشتغالزایی و

ازدواج آسان در اولویت است

منبع: تسنیمشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها- فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان گفت: محرومیت زدایی، تأمین آب شرب، اشتغالزایی و ازدواج آسان در
اولویت اقدامات سپاه در استان کرمان است.

گروه استان ها- فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان گفت:
محرومیت زدایی، تأمین آب شرب، اشتغالزایی و ازدواج
آسان در اولویت اقدامات سپاه در استان کرمان است. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، سردار حسین
معروفی صبح امروز در آیین امضاي تفاهم نامه اشتغال در
استان کرمان بین سپاه ثاراالله استان کرمان و کمیته امداد
امام (ره) که با حضور سردار زهرایی رئیس سازمان بسیج
سازندگی و عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته

امداد برگزار شد با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا به ویژه شهید سپهبد قاسم سلیمانی اظهار داشت:خدمت بی منت و صادقانه به

 
مومنین تأکید اسلام است. 

وي با بیان اینکه مردم ما 41 سال تمام کمبودها و مشکلات را تحمل کردند و پاي ارزش هاي نظام ایستاده اند گفت:نگاه ما به

 
محرومین ترحم نیست و اعتقاد و باور داریم که باید به آنها تکریم شود و در جهت رفع مشکلات آنها نوکري کنیم. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره اینکه نوکري امروز به مردم آقایی در آخرت است افزود:مخلصانه کار کردن براي مردم و در

 
جهت رضایت خداوند همان مکتب حاج قاسم است. 

وي با بیان اینکه شهید سلیمانی الگوي عملی جبهه حق است و مدیریت جهادي داشت گفت:در مدیریت جهادي نمی شود و نمی

 
توانیم نداریم و از تهدیدها فرصت ایجاد می شود. 

سردار معروفی با اشاره به اینکه مدیریت جهادي روحیه انقلابی نیاز دارد و در خدمت به مردم به جناح و دسته بندي هاي سیاسی

 
توجه نمی شود بیان کرد:امروز حضرت آقا از ما خدمت به مردم را می خواهد. 

وي با بیان اینکه حرکت هاي جهادي بسیج سازندگی و کمیته امداد باعث امیدواري مردم می شود و دشمنان را ناامید خواهد کرد

 
گفت:سپاه و بسیج سازندگی پیمانکار نیست و الگوي عملی کار جهادي را گسترش می دهد. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره اینکه در کار جهادي هزینه ها کم شده و مشارکت مردم افزایش داده می شود افزود:حضرت



آقا به اثرات کار جهادي اعتقاد دارند و تأکید می کنند که جهادي عمل کنید و گروه هاي جهادي را یک کار فرهنگی در وهله اول می

 
دانند. 

وي با بیان اینکه حاج قاسم سلیمانی با کار جهادي معادلات نظامی دنیا را بر هم ریخت گفت:زمان بندي کار براي سپاه بسیار اهمیت

 
دارد و کم شدن زمان در اجراي هر پروژه اي را باید مورد توجه قرار داد. 

سردار معروفی با اشاره به اینکه بسیج سازندگی در راستاي محرومیت زدایی اولویت بندي کرده و ارائه خدمات اجتماعی به مردم جزو

 
اولویت هاي اول سپاه است افزود: در استان کرمان تأمین آب شرب براي نقاط مختلف را اولویت سپاه قرار داده ایم. 

 
فرمانده سپاه استان کرمان: سپاه پاسداران در خدمت به مردم هیچ نگاه سیاسی ندارد 

 
فرمانده سپاه استان کرمان: توزیع کمک هاي مومنانه در بین دانش آموزان نیازمند در راستاي ترویج مکتب حاج قاسم است 

 
ورود سپاه استان کرمان به حوزه هاي مختلف خدمت رسانی به مردم 

وي با عنوان اینکه در نرماشیر، فهرج، رودبار و ریگان خیرین هم کمک کردند و اتفاقات خوبی براي آبرسانی به این مناطق شده است

 
گفت:اولویت دوم سپاه اشتغال محرومان است و باید تلاش کنیم با آموزش مردم ما توانمند شوند. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره اینکه ازدواج آسان از اولویت هاي سپاه پاسداران در استان کرمان است افزود: در سالگرد
شهادت حاج قاسم 800 ازدواج آسان در استان کرمان را پیگیري می کنیم.



آیا می توان براي آموزش به فیلم هاي مستهجن نگاه کرد؟/ حجت الاسلام

عباسی آغوي: زنان بیشتر از راه شنوایی محبت را دریافت کرده و تحریک می

شوند

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/07/21

اگر احساس کردیم که در یک شبکه از شبکه هاي اجتماعی همانند اینستاگرام و تلگرام که زمینه بسیاري (براي تحریک
شدن) در آن وجود دارد، دچار چنین فضایی می شوم، از آن فاصله بگیرم و از شبکه هاي داخلی بیشتر استفاده کنم.

به گزارش دیده بان ایران؛ برگزاري «نشست بررسی فقهی
و روانشناختی صنعت سیاه برهنه نگاري» در دستور کار
رسانه رسمی حوزه هاي علمیه قرار گرفته است. در اولین
نشست آن به بررسی فقهی این صنعت مورد بحث قرار
گرفت و در دومین جلسه به بررسی روانشناختی این
صنعت سیاه با حضور یکی از کارشناسان عرصه روانشناسی

 
پرداخته ایم. 

مطلبی که ملاحظه می کنید، بخشی از گفت و گو با حجت

 
الاسلام محمدمهدي عباسی آغوي، کارشناس مسائل روانشناسی است که به بررسی روانشناختی این موضوع پرداخته است . 

 
پیرامون صنعت پورنوگرافی و سابقه آن توضیحاتی را بیان نموده و بفرمایید مرکز اصلی این صنعت در کدام کشور است؟ 

مسئله پورنوگرافی از مباحثی است که شاید سابقه دیرینه داشته باشد؛ یعنی حتی در سنگ نوشته هایی که از قدیم رسیده، تصاویر

 
برهنه وجود داشته است. 

هشت درصد فعالیت هاي تجاري آمریکا که بیش از 18 میلیون دلار است به ترویج پرنوگرافی اختصاص دارد و قربانیان آن هم عمدتا

 
نوجوانان 12 تا 17 ساله هستند که خیلی نکته عجیبی است. 

آمارهایی که به صورت رسمی از صفحات مستهجنی که در فضاي مجازي است، وجود دارد، بیانگر این واقعیت است که 60 درصد
صفحات مستهجن مربوط به کشور آمریکاست و این کشور بیش از تمام کشورهایی مثل هلند، انگلیس، فرانسه و ... که صنعت
پورنوگرافی دارند، در این صنعت کار کرده است؛ به این معنا که هر فردي اگر بخواهد براي هر صفحه مستهجنی که آمریکا تولید
کرده، پنج ثانیه وقت بگذارد، باید 113 سال عمر کند تا تمام این صفحات را ببیند. آنان حجم گسترده اي از این فیلم ها و تصاویر را

 
وارد این فضا می کنند. 

تا ده سال قبل، یک میلیارد و 800 میلیون نفر از مردم جهان، کاربر اینترنت بودند و قطعا امروز این آمار بسیار گسترده تر شده است
و دسترسی به فضاي اینترنت بیشتر شده و به همان اندازه صنعت پورنوگرافی که صنعتی ثروت زاست، بیشتر شده و همچنان این



 
صنعت پابرجاست و افراد در حال کسب درآمد هستند. 

بر اساس آمار سازمان بهداشت جهانی تا پایان سال 2000، سی و شش میلیون نفر حامل ایدز بوده و 22 میلیون نفر تا آن زمان فوت
کرده بودند و سالانه 5 میلیون نفر مبتلا به این بیماري می شوند و سه میلیون نفر از این پنج میلیون نفر نیز هر سال می میرند و این
آمار هر سال افزایش پیدا می کند و قطعا این بیماري مرتبط با صنعت پورنوگرافی است؛ از آن طرف نوزادان نامشروع در قاره آمریکا

 
بیشتر از هر جایی است و قطعا بیماري ایدز و نوزادان نامشروع و سقط جنین به موازات صنعت پورنوگرافی افزایش پیدا می کند. 

آمریکایی ها غیر از اینکه اهداف شیطانی خود را براي آسیب رسانی به جوامع مختلف پیگیري می کنند، قطعا مسئله تجاري و سود

 
اقتصادي هم در آن وجود دارد. 

با تحقیقاتی که بر روي چند زن پرتغالی انجام شده، به این نتیجه رسیدند که آنان با اینکه متأهل هم بوده اند، براي کنجکاوي جنسی
سراغ پورنوگرافی رفته اند؛ پس لزوما اینطور نیست که اگر در جایی روابط آزاد وجود داشت، دیگر نیازي به این مسائل نباشد؛ انسان

 
زیاده خواه است و در مسئله غریزه جنسی هم این مسئله ثابت شده است. 

 
مراجعات زیادي داریم که نشان می دهد بین مجرد و متأهل فرقی نیست و افراد همسردار هم مبتلا هستند. 

 
دلیل تمایل برخی انسان ها به مشاهده فیلم هاي مستهجن چیست؟ 

برخی از اختلافات خانوادگی ارتباط با این قضیه دارد؛ یعنی افرادي هستند به این خاطر که با همسر خود اختلاف دارند، به این فضا
روي می آورند و از جهت عاطفی یا زناشویی اقناع نمی شوند و یا افرادي هستند که مهارت کافی در مسائل جنسی ندارند و به این

 
خاطر سراغ این فضا می روند و متأسفانه اعتیاد به این فضا پیدا می کنند. 

اضطراب با این قضیه ارتباط دارد و با برخی از انواع افسردگی مرتبط است؛ بی هدفی و بی هویتی نیز در این مسئله مؤثر است و برخی

 
وب گردي در ولگردي اینترنتی انجام می دهند و مبتلا می شوند. 

تحقیقات نشان داده است که خانم ها و آقایانی که از اعضاي جنسی خود رضایت ندارند، کسانی هستند که مبتلا به هرزه نگاري

 
هستند. 

هرزه نگاري نگرش آنان را نسبت به بدن خودشان خراب کرده است و فضاي فریب کاري و غیرواقعی در هرزه نگاري وجود داشته و

 
احساس رضایت را از خود از دست می دهند و فرد را مبتلا به یکسري از عوارض دیگر خواهد کرد. 

 
یکی از دلائل هرزه نگاري را عدم اقناع زن و شوهر بیان کردید؛ آیا می توان براي آموزش به فیلم هاي مستهجن نگاه کرد؟ 

نکته اول اینجاست که زن و شوهري که مهارت کافی براي رابطه همسري ندارند و یا تجربه کافی ندارند، باید شناخت خود را بالا
ببرند و فیلم هاي هرزه نگارانه نه تنها شناخت را بالا نمی آورد؛ بلکه شناخت هاي منفی و نگاه غیرواقع بینانه به انسان می دهد و این

 
نگاه نه تنها مفید نیست که مضر است. 

نکته دوم اینکه وابستگی که نسبت به این فیلم ها ایجاد می شود، قطعا براي آنان آسیب زاست و خلاف حیا، عفت، غیرت و ... است و



 
قطعا آسیب به فرزندي است که از این مسیر متولد خواهد شد. 

 
توصیه ما این است زن و شوهري که می خواهند آموزش ببیند، کتاب بخوانند و کتاب هاي مفیدي در این زمینه داریم. 

همچنین نزد مشاور بروند؛ ما مشاورین متعهد و متخصصی داریم که در زمینه سکس تراپی آموزش می دهند و البته گاهی مشاهده

 
شده که برخی از متخصصین غیرمتعهد به مشاهده این فیلم ها توصیه می کنند که مشاوره غلطی است. 

در یکی از تحقیقات به یک سري از مردان پرسشنامه اي داده شد تا همسر خود را از مناظر گوناگون ارزیابی کنند؛ سپس به همین
افراد، تصویر زیباترین زن سال را نشان دادند؛ مجددا آن پرسشنامه را به آنان دادند و همین مردان، همسر خود را با زیبایی کمتري
ارزیابی کردند؛ چون سطح توقع با این تصاویر اینگونه بالا رفته بود و وقتی توقع غیرواقعی بالا رفت، نسبت به همسر خود هم رضایت و

 
اقناع نخواهی داشت. 

مشاهده این فیلم ها غیر از اینکه خلاف احکام و اخلاق است و نگاه غیرعفیفانه در آن وجود دارد، به روابط همسري نیز آسیب می زند

 
و مواردي داشتیم که انتظارات غیرواقعی از همسر خود داشتند که گاهی به سلامت همسر آسیب می رساند. 

 
آیا مشاهده این فیلم ها اعتیادآور است؟ 

 
مسئله نگاه به تصاویر یا فیلم هاي هرزه نگارانه از جهت اعتیاد هم آسیب زاست. 

 
ما در منابع آسیب شناسی روانی، اختلال اعتیاد رفتاري یا اعتیاد فرآیند را داریم که این افراد دچار چنین اختلالی می شوند. 

 
کسی که این نشانه ها را در زیر یک سال تجربه کند، ممکن است این اعتیاد را داشته باشد. 

اولا اینکه نیاز به این نگاه داشته باشد و مدام این نگاه بیشترشود؛ حالت بیقراري و تحریک پذیري داشته باشد و هنگامی که این رفتار

 
هرزه نگارانه کاهش پیدا می کند و این تصاویر را کمتر می بیند، بی قرار می شود. 

 
سوم اینکه فرد براي کنترل یا کاهش توقف این رفتار، تلاش هاي ناموفق زیادي دارد. 

 
چهارم، اشتغال ذهنی مکرر نسبت به این فیلم ها و تصاویر است و هنگامی که احساس ناخوشایندي دارد، این کار را تکرار می کند. 

همچنین دروغ گویی براي پنهان نمودن این مسئله دارد؛ ممکن است موقعیت هاي شغلی یا تحصیلی را به خاطر این مسئله از دست

 
بدهد و مواردي را در این زمینه داشته ایم. 

 
نشانه دیگر این اعتیاد آن است که براي اینکه امکانات این هرزه نگاري را به دست بیاورد، به دیگران متوسل می شود. 

 
اعتیاد به پورنورگرافی وجود داشته و در سطح دنیا مراکزي وجود داردند که کارهاي ترك اعتیاد در این زمینه را انجام می دهند. 

معمولا افرادي که اعتیاد به این فضا دارند، 40 تا 80 ساعت وقت خود را در هفته به این کار اختصاص می دهند و این افراد در حد



 
شدید قرار دارند. 

کسی که زیر یک ساعت از فضاي مجازي (ولو درست) استفاده کند، استفاده کم است؛ بین یک تا دو ساعت استفاده متوسط است و

 
بالاي دو ساعت در روز اعتیاد به فضاي مجازي است. 

اگر اعتیاد به فضاي مجازي، معمولی باشد که می شود اعتیاد به فضاي مجازي و اگر اعتیاد به این فیلم ها باشد، می شود اعتیاد به

 
هرزه نگاري. 

 
اگر این استفاده ها در هفته بیشتر از 14 ساعت شود، اعتیاد است و فرد باید تلاش کند که ترك کند. 

 
براي هر مشکلی یک سري درمان و راهکار وجود دارد؛ براي حل این مشکل چه راهی وجود دارد؟ 

گام اول در این مسئله نیز پیشگیري است و فردي که مبتلا به این فضا شده، باید تلاش کند که مبتلا به این مسئله نشود و راه آن

 
این است که از زمینه هاي ابتلا به این فضا دوري کند. 

به عنوان مثال اگر احساس کردیم که در یک شبکه از شبکه هاي اجتماعی همانند اینستاگرام و تلگرام که زمینه بسیاري در آن وجود

 
دارد، دچار چنین فضایی می شوم، از آن فاصله بگیرم و از شبکه هاي داخلی بیشتر استفاده کنم. 

و یا به عنوان مثال تا می توانم از فیلترشکن استفاده نکنم و در فضایی که دیگران هستند، از فضاي اینترنت استفاده کنم و یا به گونه

 
اي استفاده کنم که دیگران هم ببینند و انجام این کارها براي پیشگیري مناسب است. 

 
یکی از ویژگی هاي افراد مبتلا به هرزه نگاري این است که تا دیروقت بیدار هستند و این افراد به سراغ فضاي هرزه نگاري می روند. 

اینترنت هاي شبانه اي که گاهی اپراتورها می دهند، بسیار مشکل زاست؛ این اپراتورها براي اینکه در یک تایمی که مشتري ندارند،
اینترنت خود را بفروشند، اینترنت هاي شبانه را گذاشته اند؛ اما به این مسئله فکر نمی کنند که نوجوان ما با هزینه کم به این فضا

 
مبتلا می شود. 

شخصی که مبتلا به این فضاست، نباید اینترنت شبانه بگیرد؛ باید به موقع بخواهد و خوراك نیز در او تأثیرگذار است. نباید غذاي
چرب بخورند و از غذاهاي با طبع گرم بکاهد و در کنار این کارها، حتما ورزش و تحرك منظم داشته باشد؛ چراکه وقتی انرژي در

 
قالب ورزش تخلیه می شود، کمتر به سمت و سوي این مسائل خواهد رفت. 

 
در بعُد شناختی هم چند راهکار وجود دارد. 

 
جدولی هست به نام جدول سود و زیان؛ باید ذهن خود را اقناع کنم این باید این کار را ترك کنم. 

 
جدولی تهیه می کنم با عناوینی همچون: «مزایاي ترك هرزه نگاري»؛ «مزایاي ادامه هرزه نگاري»؛ 

 
«ضررهاي ترك هرزه نگاري» و «ضررهاي ادامه هرزه نگاري». 



این چهار عنوان در جدول نوشته شده و پس از پاسخ به این عناوین، باهم مقایسه می شود؛ قطعا با مقایسه متوجه خواهیم شد که
ضررهاي ادامه هرزه نگاري زیاد بوده و سودهاي ادامه آن بسیار کمتر است؛ وقتی باهم مقایسه می کنیم، مشاهده خواهیم کرد که چه

 
مقدار آسیب خواهد داشت. 

نکته دیگري درباره این مسئله آن است که شخصی ك مبتلا به این مشکل شده است، باید اطلاعات بیشتري درباره این اعتیاد پیدا

 
کند؛ هرچه اطلاعات بالاتر رود و کنترل فکر بیشتر گردد، اثرگذار خواهد بود. 

همه چیز از فکر شروع می شود و امام علی علیه السلام نیز در این باره می فرماید: کسی که به لذت ها زیاد فکر کند، شهوت بر او
غلبه می کند؛ پس من در فکر خود مدام این مسائل پورنوگرافی را مرور نکنم؛ برخی وسواس فکري می گیرند، قبلا این تصاویر را دیده

 
اند و الان به ذهن آنان می آید و همین سبب می شود که تحریک شوند. 

 
براي این افکار سه راه داریم. 

راه اول این است که دنبال این افکار برویم و راه دوم اینکه با این افکار مقابله کنیم که البته هر دو راه غلط است و انسان را مشغول
خود می کند؛ راه سوم و راه درست این است که باید این افکار را نادیده گرفت؛ به این معنا که یا اصلا به آن فکر نکنیم و یا به چیز

 
دیگر فکر کرده و خود را درگیر کارهاي دیگر نماییم. 

نکته بعدي اینکه اهداف مثبت خود را در زندگی بنویسیم؛ بسیاري از این کارها به دلیل بی هدفی است؛ لذت گرایی از بی هدفی است

 
و به این دلیل است که سراغ این فیلم ها می رویم. 

 
نیچه می گوید: «کسی که چرایی براي زیستن داشته باشد، بر هر چگونگی غلبه می کند»؛ من باید بدانم چرا دارم زندگی می کنم. 

 
انسان باید بداند که هدف نهایی اش از آمدن به دنیا چیست؟ آیا این کارم با اهدافم سازگار است؟ 

 
هرچه مرا از هدف دور کند، باید کنار گذاشته شود. 

یک ورزشکار حرفه اي وقتی به المپیک فکر می کند، هر غذایی نمی خورد، دیر نمی خوابد، چون می داند این رفتار با آن هدف نمی

 
سازد. 

 
اگر هدف علمی، کاري، معنوي، درسی و ... داریم، قطعا هرزه نگاري به این اهداف کمک نمی کند و باید کنار گذاشته شود. 

 
نکته بعدي اینکه سعی کنم وضعیت کار خود را بسنجم. 

 
امروز نرم افزارهایی وجود دارد که مقدار استفاده از اینترنت را براي انسان مشخص می کند. 

 
تحقیقی نشان می دهد که 60 درصد از کاربران اینترنت دنبال مسائل سکس هستند. 



 
اگر این نرم افزار را بر روي گوشی یا کامپیوتر خود داشته باشیم و چک کنیم، می بینیم که وضعیت خود را باید تغییر دهیم. 

یک تحقیقی نشان داده اگر میزان کالري هاي بدن خود را روزانه حساب کنیم، خود به خود وزن ما کم می شود و کاهش پیدا خواهد

 
کرد. مراقبه و ""حاسبوا انفسهم "" همین است و ثمرات خوبی خواهد داشت. 

نکته بعدي اینکه براي فعالیت مثبت در اینترنت، زمان مشخص را معلوم کنم و وبگردي بیهوده نداشته باشم؛ باید براي خود مشخص

 
کنم که براي چه برنامه اي قصد استفاده از اینترنت را دارم و زمانی را براي آن مشخص کنم. 

از دیگر نکاتی که باید به آن توجه کرد این است که اگر من در فضاي مجازي مبتلا به هرزه نگاري شدم، یقینا در غفلت هستم و
معمولا در لحظات مشاهده، یک لحظه به خودمان می آییم. همان یک لحظه را باید قدر دانست و این کار را ترك کرد و ادامه نداد؛

 
نگوید که حالا که آمده ام، تا ته آن بروم. 

این محتواها اینقدر وجود دارد که اگر انسان بخواهد تا آخر عمر نگاه کند، مطلب تکراري نخواهد دید و نباید به هواي تمام شدن این
فضا باشد؛ باید همان لحظه تمام کند؛ اگر بدانیم داریم سم می خوریم، ادامه نمی دهیم؛ اگر فهمیدیم نگاه زهرآلود و حرام و سمی
است، همان لحظه باید کنار بگذاریم و به خاطر خدا این کار را انجام دهیم و یقینا حس خوبی پیدا خواهیم کرد. خداي متعال نگاه

 
رحمت به جوانی خواهد کرد که نگاه حرام براي او فراهم می شود، اما نگاه نمی کند. 

تحقیقات نشان داده است که مردها بیشتر از چشم تحریک می شود؛ لذا خداوند متعال در آیه 30 سوره نور می فرماید: «قُلْ
وا مِنْ أبَصَْارِهِمْ وَیحَْفَظُوا فُرُوجَهُمْ ۚ ذَلکَِ أزَْکَيٰ لهَُمْ/ به مؤمنان بگو چشمهاي خود را (از نگاه به نامحرمان) فروگیرند و للِْمُؤْمِنِینَ یغَُضُّ
عفاف خود را حفظ کنند؛ این براي آنان پاکیزه تر است»؛ سپس در آیه بعد به بانوان تذکر داده و فرموده اند: «وَ قُلْ للِْمُؤْمِناتِ یغَْضُضْنَ
/ و به آنان با ایمان بگو چشمهاي خود را (از نگاه هوس آلود) فرو گیرند و دامان مِنْ أبَصْارِهِنَّ وَ یحَْفَظْنَ فُرُوجَهُنَّ وَ لا یُبْدینَ زینَتَهُنَّ

 
خویش را حفظ کنند و زینت خود را -جز آن مقدار که نمایان است- آشکار ننمایند». 

از نکات مهم این است که نگاه خود را فرو بکاهیم و فرقی میان عکس، فیلم یا شخص زنده نیست؛ این دستور قرآن است که نگاه خود

 
را فرو بکاهید و از کلمه «امر» هم استفاده نموده که حکایت از وجوب دارد. 

 
در گذشته خلوت با نامحرم و ... در فضاي حقیقی بود؛ اما امروز در فضاي مجازي هم بسیار است و همان حکم حرمت را دارد. 

حال که سوره نور مطرح شد، باید عنوان کنیم که سوره نور، سوره عفت است و در روایت آمده است کسی که سوره نور را مرتب

 
بخواند، در خانواده این فرد کسی مبتلا به بی عفتی نمی شود و خود او هم می تواند مراقب بیشتري از عفت کند. 

 
پیامبر گرامی اسلام (ص) سه مسئله را پیش بینی کردند و فرمودند: 

تُ الفِْتَنِ وَ شَهْوَةُ البَْطْنِ وَ الفَْرْجِ/ سه چیزند که پس از خودم به خاطر آن لاَلۀَُ بعَْدَ المَْعْرِفَۀِ وَ مَضَلاَّ تِی مِنْ بعَْدِي الضَّ ثلاََثٌ أخََافُهُنَّ عَلَی أُمَّ

 
نگران امتم هستم: گمراهی پس از شناخت و فتنه هاي گمراه کننده و شهوت شکم و شهوت جنسی. 

نکته بعدي این است که جایگزین مثبت داشته باشم؛ شما از فضاي مجازي براي تفریح و استراحت استفاده می کنی، برو ورزرش کن،

 
برو بازي کامپیوتري کن، برو کارهاي مفید انجام بده، لیستی از تفریح ها داشته باش و جایگزین این کارها کن. 



توصیه مهم دیگر به متأهل هایی که مبتلا به این قضیه شدند، این است که حتما در فضاي روشن با همسر خود همبستر شوند؛
درست است در روایات داریم که نگاه کردن به عضو خاص از اعضاي همسر کراهت دارد، اما این حکم براي کسی که مبتلا به مسئله
هرزه نگاري شده، احتمال دارد که دیگر کراهت نداشته باشد؛ البته فقها باید در این مسئله نظر بدهند؛ اما در روایت آمده که کراهت

 
دارد، حرام که نیست. شاید بگوییم که شما باید نگاه کنی؛ چون براي اینکه مرتکب حرام نشوي، مکروه را انجام دهی. 

 
شما به جاي اینکه به آن حرام نگاه کنی، این مکروه را انجام بده و به همسرت نگاه کن. 

در روایتی از امام صادق (ع) آمده است یکی از حقوق زن و مرد نسبت به یکدیگر این است که نزد هم با هیأت حسنه و ظاهر زیبا

 
حضور پیدا کنند. 

افراد متأهلی که دچار این مشکل شده اند، در فضاي روشن مجامعت داشته باشند؛ اشکال ندارد که نگاه کنند؛ نگاه خود را از حلال

 
سیر و پر کنند تا از حرام خالی شود. 

اگر احساس نیاز جنسی بیشتر است، زمان هاي ارتباط زناشویی خود را با فاصله کوتاه تر و منظم تر انجام دهند و کیفیت آن را بالا

 
ببرند. 

برخی مهارت کافی ندارند یا همسرآنان سرد مزاج است که نزد مشاور بروند و این مشکل را حل کنند؛ اگر کیفیت را بالا ببرند، دیگر

 
مبتلا به این مسائل نمی شوند. 

 
مشاهده این ویدئوها فقط مخصوص مردان است یا بانوان هم به آن گرفتار هستند؟ 

بنده اخیرا مراجعه کننده اي داشتم که در فضاي مجازي از بنده سوال کرد که به چنین مسئله اي مبتلا هستم و اتفاقا همسر هم
داشت؛ به نظر می آید تفاوتی بین آقا و خانم نیست؛ ولی آمارها نشان می دهد که در بانوان کمتر از آقایان است؛ ابتلاي پورنوگرافی

 
آقایان بیشتر است؛ چون بانوان بیشتر از راه شنوایی محبت را دریافت کرده و تحریک می شوند و آقایان از طریق بینایی. 

جنابعالی به عنوان یک طلبه و روحانی به چه مقدار وزارت ارتباطات را مقصر گسترش این فضا در کشور می دانید؟ امروز نمی توان

 
انکار کرد که این فضا در کشور وجود دارد. 

بنده بحث سیاسی نمی کنم و با هیچ فردي خصومتی نداریم؛ اما دردهایی که مقام معظم رهبري به عنوان شخصی که ناظر بر کل

 
کشور هستند و آگاهی ایشان بیشتر از همه است، بسیار زیاد است. 

اینقدر ایشان دردآمیز نسبت به فضاي مجازي صحبت می کنند که این فضا مسلخگاه جوانان ماست و مدیریت آن دست بیگانه ست و

 
هرکاري که دوست دارند، انجام می دهند. 

مسئولین ارتباطات کشور باید فکر اساسی براي این فضا کنند؛ مهمترین فکري هم که می توان کرد، راه اندازي شبکه ملی اطلاعات

 
است؛ چراکه این شبکه ابعاد مفید و گسترده اي دارد. 



امروز بیش از 3000 شبکه ماهواره اي داریم که غلبه مسائل سکس در آن زیاد است و دشمن کمر بسته است که جوانان ما را به

 
انحراف بکشاند؛ همانطوري که در افغانستان این کار را کردند. 

منبع: خبرگزاري حوزه



وکیل: صنعت سیمان الان نابود شد، فولاد 5 سال دیگر/معصومی: با طرح هاي

جهانگیري کشور دو بار زمین خورد

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/07/21

دنیاي معدن - دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران و یک معدن دار و تولیدکننده مواد معدنی
در میزگردي با موضوع تولید و صادرات محصولات معدنی در تسنیم، به بیان ابعاد تازه اي از «معدن، گنج پنهان» پرداختند.

به گزارش دنیاي معدن، این روزها معدن حال خوشی ندارد. معدن داران و معدن کاران با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می
کنند تا سنگ خارا را از دل کوه بیرون آورده، برش دهند و براي مصرف داخل و فروش در خارج آماده کنند اما نامهربانی متولیان این
بخش چونان پتکی بر گرده آنها، نفسشان را بریده است. از قانون مصوب علیه حقشان بهره می برند و و حقوق ناحق دولتی را از آنها
مطالبه می کنند. درهاي صادرات را به روي آن می بندند و اگر راهی را هم به بازارهاي صادراتی دنیا باز کنند با گرفتن عوارض

 
غیرقانونی صادرات، نقره داغشان می کنند. 

با کامران وکیل، دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران و فرزانه معصومی، عضو خانه معدن ایران، معدن
دار و تولیدکننده مواد معدنی، میزگردي را با موضوع تولید و صادرات محصولات معدنی برگزار کردم تا از زاویه اي دیگر پرونده
«معدن، گنج پنهان» را بررسی کنم. این میزگرد مهمان دیگري هم داشت اما متأسفانه بهرام شکوري، رئیس کمیسیون معادن و
صنایع معدنی اتاق ایران در روز برگزاري این میزگرد به دلیل حضو در جلسه اي دیگري نتوانست در جمع ما حضور پیدا کند ولی قول

 
داد در فرصت دیگري مهمان تسنیم باشد. شرح این گفت وگوي دو ساعته را در ادامه می خوانید. 

«معدن، گنج پنهان»|عضو انجمن ملی سنگ ایران: دولت کمکی به صادرات سنگ نمی کند«معدن، گنج پنهان»|بازرس انجمن ملی
سنگ: سنگ هاي بروکراسی را جلوي پاي معدنکار نیندازید«معدن، گنج پنهان»| با معدن آشتی کنیم!«معدن، گنج
پنهان»|4000میلیارد دلاري که دفن شده/کرباسیان:وزارت معادن احیا شود؛ نفت و سیاست، معدن را به حاشیه برُد«معدن، گنج
پنهان»|ظرفیت بخش معدن براي جبران 60درصد درآمدهاي نفت/ چرا فقط نیم درصد اکتشافات به استخراج می رسد؟«معدن، گنج
پنهان»|ناگفته هایی از بی مهري ها به معدن/ معدن 1.5 میلیارد تنی سنگ آهن رها شده؛ سالانه 140 میلیارد دلار را از دست می
دهیم«معدن، گنج پنهان»|تعطیلی 1000 معدن سنگ ایران و بازار صادراتی 1 میلیارد دلاري که به رقبا واگذار شد«معدن، گنج

 
پنهان»| ایران، روي کمربند طلایی دنیا/ معدن، اقتصاد ایران را نجات می دهد؟پرونده ویژه تسنیم| «معدن، گنج پنهان» 

اگرچه همه می دانیم تولید در کشور سخت شده و شرایط دشواري دارد با این حال میزگرد را با این پرسش آغاز می کنم که وضعیت

 
تولیدات معدنی در کشور چگونه است؟ 

معصومی: تولید بدون فروش و بازرگانی معنایی ندارد. تولید در ایران شرایط خاص خود را دارد نه تنها تولید سنگ آهن و مواد معدنی
حتی تولید تخم مرغ و مرغ تا چه رسد به کار معدن که سخت ترین کار دنیاست. به نظرم روي بسترهاي تولید معدن برویم ببینیم
بسترهاي این تولید در کشور وجود داشته است؟ آیا بسترسازي هاي مناسب در این صنعت شکل گرفته بوده تا سرمایه گذار بیاید و

 
سرمایه گذاري کند؟ 

 
اشاره شما به چه دوره زمانی است؟ 



معصومی: عملیات تولید معدنی ایران از زمانی آغاز شد که چین بازارهاي کشورش را گشود و نخستین قدم را در سنگ هاي تزئینی
برداشت چون ایران در زمینه سنگ هاي تزئینی پتانسیل خوبی داشت اما خودش خبر نداشت. چینی ها دریافتند که ایران معادن
غنی سنگ هاي تزئینی دارد. وقتی به این نتیجه رسیدیم که می توانیم در بازارهاي جهانی حضور پیدا کنیم و راهی به بیرون پیدا

 
کنیم، این راه به ما نشان داد که باید جاده ها را براي تولید هموار کنیم و سنگ تولیدي خود را بفروشیم. 

از 15سال پیش به قبل هیچ بسترسازي براي تولید معدنی در کشور وجود نداشت. حتی در آن زمان به هیچ سرمایه گذاري، کار
معدن پیشنهاد نمی شد حتی کسی که پول داشت ولی ایده نداشت به دلیل اینکه بستري فراهم نبود و زمینه آن ایجاد نشده بود کار

 
معدن را به او پیشنهاد نمی کردند. تعداد معادن فعال در سال 1383 حدود 600 باب بود. 

طبق قانون معادن، اکتشافات معدنی بر عهده سازمان زمین شناسی است اما چون در آن زمان درخواستی وجود نداشت و دولت هم
ارده اي براي انجام این کار نداشت و نمی خواست هزینه هاي آن را پرداخت کند این مهم را بر عهده بخش خصوصی گذاشت. طبق
قانون دولت باید بلوك بندي ها را در کشور انجام می داد، پتانسیل ها را شناسایی می کرد و سپس آنها را در اختیار بخش خصوصی

 
می گذاشت. 

وکیل: دولت همیشه آماده خور بوده است. اکتشاف هزینه دارد. می گویند ذوب آهن اصفهان بزرگترین تولیدکننده آهن و فولاد کشور
معدن ندارد. چرا ندارد؟ چون نخواسته هزینه اکتشاف بدهد چون نمی خواسته ریسک آن را تحمل کند. براي اکتشاف، معدنکار در 10
معدن سرمایه گذاري می کند این سرمایه گذاري هم بی بازگشت است. جاده می سازد، ماشین آلات می برد، حفاري می کند با

 
سازمان محیط زیست، میراث فرهنگی، منابع طبیعی، پروانه چرا و ... طرف است تا موافقت آنها را بگیرد و کارش را شروع کند. 

 
شما چند تا معدن اکتشاف کردید که چیزي نداشته؟ 

 
معصومی: 40 معدن پی جویی کردم، 15 تا اکتشاف کردم و فقط 2 معدن ذخیره قابل استحصال داشت 

وکیل: هزینه معدن مثل کاشت درخت است. اکتشاف 6 سال زمان می برد. نمی توان زمان را کوتاه کرد. دولتی ها حتی براي خودشان
هم نرفتند. نشستند تا بخش خصوصی برود، هزینه کند، معدن را پیدا کند و استخراج کند. تحقیق کنید چند صدتا معدنکار ورشکسته

 
داریم. اما دولت نشسته کنار و می گوید: اکتشاف کردید و به تولید هم رسیدید حالا بدهید به من. 

معصومی: 15 سال پیش این شرایط در کشور حاکم بود. اتفاقا در آن زمان تشویق بود چون همه می دانستیم ایران یک کشور معدنی
است و 32 عنصر جدول مندلیف را دارد. باید بدانیم بزرگترین اکتشافات در کشور را دولتها انجام ندادند حتی در قبل از انقلاب هم
دولت برنامه اي براي اکتشاف معادن نداشت. بهترین کمربندهاي مس دنیا را داریم که آن را هم ما اکتشاف نکردیم بلکه یوگسلاوها

 
اکتشاف کردند. این کار ریسک بالایی دارد، سرمایه بر و هزینه براست. 

 
پس چه کسی این ریسک را پذیرفت؟ 

معصومی: در 14سال گذشته ریسک این اکتشافات را چینی ها به دلیل درخواست بالایی که براي سنگ داشتند، پذیرفتند.
درخواستشان از سنگ هاي تزئینی شروع شد سپس درخواست سنگ آهن آنها بالا رفت به دلیل افزایش تولید فولاد آن هم نه از ایران

 
بلکه از دیگر کشورها نیز خریدهاي کلان انجام دادند. ایران هم سهم کوچکی در تأمین مواد اولیه آنها داشت. 



در آن زمان که سنگ آهن مورد نیاز چینی ها بود ایران فقط می توانست سالانه 300 هزار تن سنگ آهن از بافق به پاکستان صادر
کند. آن زمان شرکت تهیه و تولید سنگ آهن خراسان ورشکسته بود. همان که بعدها نخستین کارخانه کنستانتره را در ایران راه
اندازي کرد. از این شرکت، سنگ آهن را تنی 8 هزار تومان براي چینی ها می خریدیم و مدیر عامل شرکت با درآمد حاصل از این

 
فروش توانست حقوق عقب افتاده 4 ماه کارگران را پرداخت کند. 

 
پس نمی توانیم انتقاد کنیم چرا چینی ها در معادن ایران سرمایه گذاري کردند؛ آنها همه ریسک کار را قبول کردند؟ 

معصومی: در این مسیر چین به ما کمک کرد. هر آنچه را که صادر کردیم از سنگ آهن، سنگ تزئینی، کرومیت و مس درآمدش به

 
کشور برگشت و خرج اکتشافات و سرمایه گذاري و توسعه پایدار در بخش معدن شد. 

بخش خصوصی بسیار تلاش کرد تا این تجارت را رونق دهد و سبب شد در ادامه دولتی ها ازجمله بانک ها، شستا و .... آمدند و
سرمایه خود را به بخش معدن آوردند. 90 درصد ریسک این کار را از ابتدا بخش خصوصی قبول کرد و معدن داري را در ایران پیش

 
برد و تجارت را با چینی ها انجام داد. 

بزرگترین توسعه در بخش غیرنفتی را بخش خصوصی انجام داد. وقتی این رونق انجام شد و زمانیکه معادن سنگ آهن از سوي بخش
خصوصی اکتشاف شد و توانست 23 میلیون تن سنگ آهن صادر کند، رویاي تولید 55 میلیون تن فولاد در ذهن دولتمردان نقش
بست. کسی با اینکه به سنگ آهن ارزش افزوده داده شود و با سود متناسب به فروش برسد، مخالف نیست اما توهمی به وجود آمد که

 
یک عده سودجو دارند انفال را می برند. این اتهامات از سوي عده اي زده شد که دنبال سودجویی بودند. 

 
آیا بخش خصوصی در صنعت فولاد هم پیشقدم بود؟ 

معصومی: در ادامه آن رویا، کارخانه هاي کنستانتره و گندله سازي راه اندازي شد و نخستین کارخانه 300 هزارتنی کنستانتره را 15
سال پیش تهیه و تولید سنگ آهن خراسان با همکاري شرکت دانیلی(شرکت ایتالیایی سازنده تجهیزات صنعت فولاد) با 800 میلیون

 
دلار سرمایه راه ندازي کرد. 

براي تولید 55 میلیون تن فولاد بالغ بر 168 میلیون تن سنگ آهن نیاز است. امروز که تولید فولاد کشور به 30 میلیون تن رسیده،
100 میلیون تن سنگ آهن نیاز دارد که در کشور تولید می شود و به طور قطع این میزان سنگ آهن با بیل و کلنگ تولید نمی شود.

 
همه ماشین آلات معدنی که در آن زمان خریداري شده قبل از آن در کشور وجود نداشت. 

اگر یک ترازو بود و اینها را در آن می گذاشتند می فهمیدند بخش خصوصی اي که امروزه این قدر مورد اتهام است چقدر زحمت
کشیده تا این میزان ارزرش افزوده را ایجاد کند و این ادعاي دولتی ها را که پشت میز نشسته و چاي و نان بیت المال را می خورند و

 
ادعاي عکس می کنند را جواب دهد. کاش فقط یک ترازو بود! 

چرا آقاي وکیل؟ چرا این اتهاماتی را که خانم معصومی متوجه دولت می کنند پیکانش به سمت بخش خصوصی رفته. بخش خصوصی

 
پس از گذشت این 15 سال حالش چطور است؟ 

 
معصومی: حالش خیلی خرابه. کار بزرگ را وقتی دست آدم کوچک بدهند نتیجه اش می شود همین. 



 
به طور قطع باید بهتر باشد. از صفر شروع کرده و به یک نقطه بسیار خوب رسیده با این همه دستاورد پس باید حالش خوب باشد. 

 
معصومی: بله باید بهتر باشد اما نیست. شما ببینید من با چه ناراحتی دارم این مطالب را بیان می کنم. 

وکیل: همان روحیه آماده خوري و مفت خوري است. طرز تفکر دولتی همین است. نه تنها در بخش معدن بلکه در دیگر بخش ها هم
این گونه است. شما به میزان مالیات دریافتی از شرکتها دقت کنید. ساز و کار قانونی ندارد بلکه بر اساس تخمین، عددي را اعلام می
کنند. آن وقت ما ادعا می کنیم نرخ مالیات در ایران از دیگر کشورها پایین تر است. اگر نرخ مالیات و نرخ سوخت در ایران پایین است
پس چرا سرمایه گذار خارجی نمی آید در ایران سرمایه گذاري کند؟ علاوه بر این چرا مقام اول خرید املاك در ترکیه براي ایرانی
هاست؟ چرا مقام اول سرمایه گذاري در عراق براي ایرانی هاست؟ چرا ایرانی ها در افغانستان دارند از چینی ها، آمریکایی ها و آلمانی

 
ها جلو می زنند؟ به خاطر همین است. 

تفکر دولتی محکوم به شکست است. چین بازارش را باز کرد، محدودیت ها را برداشت و معادلات اقتصادي را در دنیا برهم زد. از زمان
دولت خاتمی گفته شده خصوصی سازي و کاهش تصدي دولت در اقتصاد، اما هر سال برعکس آن عمل شده و دولت به اشکال

 
مختلف بزرگتر شده است. 

درباره بخش معدن مثالی که درباره صنعت فولاد است نمونه آن را درباره صنعت سیمان در دهه 80 شمسی داشتیم. آن زمان ایران
سیمان وارد می کرد، صادرات ممنوع بود و حتی عوارض صد درصدي داشت و توجیهات فراوان که یک تن سیمان چه میزان آب(یک
متر مکعب) سوخت(80 تا 120 لیتر بسته به نوع کارخانه) و برق(90 کیلووات) مصرف می کند. جمع این اعداد با قیمت امروزي به

 
50 دلار می رسد. در آن دهه گفتند باید بشویم قطب تولید سیمان در دنیا. 

 
چه کسانی؟ 

وکیل: آقاي جهانگیري(وزیر وقت صنایع و معادن) و سرقینی(معاون وقت معدنی جهانگیري) گفتند ایران می تواند سیمان دنیا را
تولید کند. آمدند از حساب ذخیزه ارزي وقت مبلغ 100 میلیون دلار به هر کارخانه با ظرفیت 3300 تن دادند و همه کشور شد

 
کارخانه سیمان. 

 
معصومی: با طرح هاي جهانگیري در این کشور دو بار زمین خوردیم. 

وکیل: اکنون قیمت هر تن سیمان صادراتی ایران 18 دلار و قیمت هر تن سیمان صادراتی ترکیه در بندر مرسین 75 دلار است.
سیمان هرمزگان تنی 18دلار و سیمان ساروج بوشهر(متعلق به بانک ملی) تنی 16دلار صادر می شود. سیمان ساروج بوشهر، سنگ
آهک دانه بندي شده را تنی 5 دلار صادر می کند اما همین سنگ آهک را در کارخانه تنی 50 دلار خرجش می کند و با قیمت تمام
شده 55 دلار، سیمان تولیدي را تنی 16 دلار می فروشد. این وضع امروز سیمان ایران است. در مرزهاي شرقی و غربی وضعیت

 
تولیدکننده هاي سیمان این است چه رسد به کارخانجاتی که در استان هاي مرکزي قرار دارند! 

فرق سیمان و فولاد در چیست؟ هر دو مصالح ساختمانی هستند؛ فولاد هم در آینده نزدیک سرنوشت سیمان را پیدا می کند. قول می
دهم به شما 5 سال دیگر صنعت فولاد کشور سنگ آهن 100 دلاري را می خرد 100 دلار هم خرج آن می کند و فولاد تولیدي را
تنی 50 دلار می فروشد شبیه اتفاقی که براي سیمان افتاد. تا 5 سال دیگر باید نصف این کارخانه هاي فولاد را تعطیل کرد چون



 
مشتري ندارند نه مشتري خارجی نه مشتري داخلی و مشکل انرژي هم خواهند داشت 

امسال مصرف فولاد کشور 8 میلیون تن بوده است. چه کسی گفته که ایران باید 55 میلیون تن فولاد تولید و صادر کند؟ نصف این
کشور خشک است مگر ایران در جنگل هاي استوایی قرار دارد. تمام سرمایه گذاري هایی که در صنعت فولاد می شود که الان آقایان
می گویند جلوش را بگیریم براي آن زمان، این ضرر در ضرر است. اگر می خواهید جلوي آن را بگیرید باید خودتان ایجادش می
کردید. نشستید کنار تا بخش خصوصی هزینه کند، انتحار کند، ایثار کند و برسد به یک ذخیره و بازاري آن هم در وضعیت جهانی

 
امروز که بارش را روي آب نگه می دارند و بعد بیایید تعطیلش کنید. 

در کنار همه این سختی ها و مصائبی که پیش می آید از آن طرف مسؤلان دولتی مطرح می کنند که بخش خصوصی دارد خام
فروشی می کند. این یک شعار بی محتواي دهان پر کن است و هر کس هیچ ادله اي براي بیان کردن ندارد از این شعار استفاده می

 
کند. 

 
این نگاه منفی به خام فروشی از کجا شروع شد؟ 

 
وکیل: کارخانه زدن برکت دارد چون همه کسانی که در ایجاد آن نقش دارند ازجمله مدیران دولتی، نفع می برند. 

چرا شستا زیان ده است؟ چرا ایران خودرو 80 هزار میلیارد تومان زیان انباشته دارد ؟ چرا ذوب آهن زیان انباشته دارد؟ شرکتی که
سنگ آهن مجانی دریافت می کند، آب، برق و گاز مجانی می گیرد و از آن طرف هم بالاتر از قیمت جهانی محصولش را در بورس می

 
فروشد. 

این همه ضرر و زیان کجا دارد تولید می شود؟ کارخانجاتی که می سازند همه محلی براي تولید زیان ملی شده است. از سال 1385 تا
1395 چند طرح در کشور افتتاح شده؟ این تعداد طرح چه نقشی در اقتصاد کشور داشته اند؟ پس چرا نمادي در اقتصاد ملی ندارند و
وضعیت اقتصادمان این است؟ چرا پول ملی هر روز دارد ضعیف تر می شود؟ اکنون دیگر طرح هاي کوچک 300 تنی و 500 تنی به
صرفه و اقتصادي نیست چون محصولشان گران و بی کیفیت می شود و این محصول را به اجبار به مردم می فروشند چون نمی توان

 
صادر کرد. از آن طرف هم دیوار تعرفه را بالاتر می برند باز اقتصاد را فقیرتر می کنند و نتیجه آن می شود کسري بودجه دولت. 

وزارت صنعت، معدن و تجارت از ادغام 3 وزارتخانه به وجود آمده، کار آنها را که انجام نمی دهد هیچ، 3 برابر آن وزارتخانه ها هم نیرو

 
دارد و روز به روز بزرگتر می شود. 

20 سال پیش صادرات سنگ تزئینی ایران در سال 1378 بالغ بر 125 میلیون دلار و ترکیه 25 میلیون دلار بود. در آن سال ایران 50

 
معدن فعال و ترکیه 4 معدن فعال داشت. در سال 1398 رقم صادرات ایران به 300 میلیون دلار رسید و ترکیه 6 میلیارد دلار. 

 
معصومی: تفاوت خیلی زیاد است. ایران مهد سنگ دنیاست. 

 
چرا صنعت سنگ ایران همپاي ترکیه رشد نکرد؟ 

وکیل: ارزان بودن سوخت و سیاست هاي حمایتی؛ سیاست هاي حمایتی سم هر اقتصادي است. سیاست هاي حمایتی یعنی اینکه
آقایان می آیند می گویند چون ایران 6 هزار کارخانه سنگبري دارد تعرفه واردات سنگ تزئینی را 80 درصد بگذاریم که محصول



خارجی تولید نشود. نتیجه آن این شده که صنایع سنگ ایران براي حضور در بازار جهانی شکل نگرفته و کارخانجات براي این بازار

 
تربیت نشده اند. 

 
معصومی: با اینکه مکانیسم جهانی را دارند و بهترین ماشین آلات را از ایتالیا آورده اند. 

 
دلیلش این است که حمایت دولتی می شوند و خیالشان از بابت درآمدزایی راحت است؟ 

وکیل: دولت آمده بازار داخل را بسته است. اگر کارخانه سنبگري یک بازار حمایت شده داخلی دارد با 80 درصد تعرفه دیگر به بازار
امارات فکر نمی کند و اگر هم فکر کند، نمی تواند برود. می گویند جلوي صادرات بلوك سنگ را بگیرید، خام فروشی نکنید تا در
داخل فرآوري شود. سنگ مرمریت لاشتر اصفهان می رود چین، برش می خورد فرآوري و اسلب می شود، بسته بندي می شود و

 
سپس به دوبی می رود. تا امروز نتوانستیم این سنگ را مستقیم از ایران به دوبی ببریم. 

 
چرا نتوانستیم؟ 

وکیل: چون یک لیفتراك است که سنگ اسلب شده را از کارخانه توي کامیون می گذارد و 6 هزار کارخانه سنگبري در کشور این
لیفتراك را ندارند و با لیفتراك هاي معمولی این کار را انجام می دهند و سنگ هاي اسلب در هنگام جابجایی می شکنند. این کارخانه

 
ها براي این کار ساخته نشده اند. 

معصومی: ما بهترین و جدیدترین ماشین آلات ایتالیایی را در ایران داریم اما سنگ ها را یک کارگر ساده بدون تخصص می برد.
نرفتیم از ایتالیا یا چین نیرو براي آموزش بیاوریم. کارخانه را آورده ایم اما دانش فنی آن را نیاورده ایم. به عنوان نمونه چنانچه شما
قصد ساخت یک بناي لوکس داشته باشید، طراح شما اجازه نمی دهد سنگ کف آن را از داخل بخرید چون سنگ هاي برش خرده در

 
ایران اندازه هاي دقیق و یکسان ندارد. 

 
با این وضعیت سنگ ایرانی با خودش هم نمی تواند رقابت کند. 

وکیل: از سنگ بدتر، صنعت کاشی و سرامیک است. 600 میلیون متر مربع ظرفیت تولید دارد. چینی آلات بهداشتی هم داستان
دیگري دارد. بروید فروشگاه هاي کاشی و سرامیک را ببینید. کاشی اسپانیا، ایران و ترك را ببینید. آنها نه خاك ما، نه یزد، نه گاز و
سوخت ارزان و نه هیچ یک از امکانات تولیدي کشور ما را دارند. ما این امکانات را داریم و البته یک تعرفه واردات ممنوع هم براي

 
حمایت از تولید داخل داریم. 

قالبی که کارخانجات ایرانی دارند، پختی که انجام می دهند، محصولی که مصرف می کنند، فلدسپاتی که مصرف می کنند با آن
چیزي که بازار امروز دنیا می خواهد زمین تا آسمان متفاوت است. کاسه توالت را نمی توانند در ایران تولید کنند. اگر تعرفه واردات را

 
بردارند تمام صنایع کاشی و سرامیک کشور ورشکسته می شود. 

 
تکنولوژي آن را ندارند؟ 

 
وکیل: دنبالش نرفتند. 



معصومی: صادرات و واردات در هر کشوري ضروري است. اکسیژن یک کشور است. وقتی بنزي وجود ندارد که با آن رقابت کنی، پراید
می شود بنز. وقتی روح رقابت را در تولید کشتی، نتیجه این می شود. در فولاد هم همین طور است. ما روح رقابت را در سنگ تزئینی
کشتیم. مرغوب ترین سنگ کشور به دست یک کارگر غیرمتخصص برش می خورد و به هر حال در کشور به فروش می رسد اما راهی

 
به بیرون پیدا نمی کند و میلیاردها تن سنگ تزئینی در دل کوه ها می ماند. 

آیا 50 سال دیگر کسی از سنگ تزئینی براي ساختمان خود استفاده می کند؟ تکنولوژي ساختمان همین الان هم تغییر کرده و

 
سنگ ها تبدیل به یادگاري شده اند. 

وکیل: نمونه اش سنگ گرانیت؛ دهه 70 شمسی می گفتند نماگرانیت. الان شما نماگرانیت می بینید؟ بیش از 60 معدن گرانیت در

 
کشور تعطیل شده و بازار ندارد. 

معصومی: توسعه پایداري که تعریف می کنند یعنی اینکه من امروز بتوانم از این منابعی که دارم استفاده کنم تا در آینده زیرساختی
خوب و مناسب در کشورم فراهم کنم. ما از این امکان استفاده نمی کنیم. مگر مقدار مصرف سنگ تزئینی کشور چقدر است؟ مازاد بر
آن را باید صادر کرد. ببینید 30 میلیون تن فولاد در کشور تولید می شود که مصرف داخلی آن 8 میلیون تن و مازاد بر آن باید صادر

 
شود. 

وکیل: در حال حاضر صنعت خودروسازي به سمت بدنه کامپوزیت حرکت کرده است. «بازالت کامپوزیت ریبار»؛ میلگرد با منشاء
سنگ بازالت. دارند میلگردهایی درست می کنند که مقاومت خمشی آن هم اندازه میلگرد فلزي است، جذب آن بیشتر و با بتن جوش
می خورد و در سازه هاي دریایی زنگ نمی زند. با زلزله تخریب نمی شود، با آتش سوزي ذوب نمی شود و وزن آن هم یک دهم
میلگرد معمولی است. چین تولید آن را شروع کرده و به تولید انبوده که برسد نیاز به آهن و فولاد در دنیا به یک سوم کاهش پیدا می
کند. 5 سال دیگر میلگرد معمولی در ساختمان سازي، سدسازي، سازه هاي فلزي و پل ها حذف می شود و میلگرد بازالت جایگزین

 
می شود. پس تولید 55 میلیون تن فولاد و آهن در آن زمان توجیه ندارد. 

خانم معصومی شما در ابتداي میزگرد به بحث بازاریابی و فروش اشاره کردید و اینکه درآمد حاصل از فروش باید براي توسعه معادن و
... هزینه شود. براي فروش باید بازار ایجاد شود که فعالان این بخش تاکنون بازارهایی را ایجاد کرده اند و اعتماد ساخته اند. این بازار

 
را چگونه باید حفظ کرد؟ آیا در بازارهایی که در این سال ها ایجاد کرده ایم، حضور داریم؟ 

معصومی: یک کشور زمانی ثبات اقتصادي پیدا می کند که امنیت سرمایه گذاري و ثبات قوانین داشته باشد و روح سرمایه گذاري در
آن نمرده باشد. من نزدیک به 20 سال است در حوزه معدن کار می کنم و تاکنون این ها را ندیده ام. ما روي موج سوار هستیم و
بسیار سخت توانستیم بازارهایمان را حفظ کنیم. در صادرات سنگ آهن سهمی از بازارهاي جهانی نداریم و سهم ما از بازار چین 2 تا
3 درصد است. اما در سنگ هاي تزئینی این گونه نیست. 4 هزار معدن سنگ تزئینی داریم اما همیشه موج سواري کرده اند یک روز

 
فروش داشتند روز بعد نداشتند. 

 
چرا؟ 

 
معصومی: چون قوانین هیچگاه درباره این بخش از معدن ثبات نداشته است. 

 
ثبات نداشته یا اجرا نشده است؟ 



 
معصومی: ثبات نداشته است. 

 
وکیل: روي سنگ تزئینی 70 درصد تعرفه صادرات گذاشتند و بعد هم آن را برداشتند. 

 
چرا؟ 

معصومی: یک آقایی نشسته بیخ گوش معاونت معدنی وزارت صمت و گفته بیچاره شدم و او هم بدون اینکه تحقیق کند و بپرسد،
ناگهان تعرفه 70 درصد وضع می کند. با این تعرفه کرکره همه تولیدکنندگان سنگ تزئینی پایین کشیده شد چون نمی توانستند

 
صادر کنند. 

سنگ تزئینی کالایی است که محدودیت زمانی دارد و سرمایه گذار نمی تواند روي کالایی سرمایه گذاري کند که محصولش امروز
اجازه صادرات دارد و فردا ندارد. صادرات سنگ تزئینی ایران به همین دلیل از ترکیه عقب افتاد. مسؤلان دولتی بدون اینکه بدانند چه
می کنند و بدون اطلاعات کارشناسی از بازارهاي جهانی، بازار جهانی مواد معدنی را از دست فعالان معدنی کشور گرفتند. درباره

 
سنگ آهن نیز چنین کردند. در 2 سال گذشته صادرات سنگ آهن را ممنوع کردند. 

آقاي جهانگیري دوبار به این کشور ضربه زد؛ زمانیکه ایشان طرح هاي سیمانی را ارائه کرد و با تفکر سیمانی بخشی از سرمایه این
کشور را به باد داد. دیگر اینکه در دوران تبلیغات انتخاباتی بحث خام فروشی را توسط معاونت معدنی وزارت صمت به راه انداخت و

 
سرمایه گذاران این کشور را متهم به منفعت طلبی و سودجویی شخصی کرد. آنجا روح سرمایه گذاري در کشور خوابید. 

این کشور 40 سال تحریم است اما به واسطه همین بخش خصوصی گردش مالی کشور در عرصه بین المللی انجام شده و می شود.
ریسک کار براي سرمایه گذار بود و انجام می داد. در هیچ کجاي دنیا هم از نظر حقوقی حمایت نمی شد ولی رفت و برگشت پول
صورت می رفت. ناگهان آقاي جهانگیري در یک شب، دلار 4200 تومانی را تعیین و یک سامانه تعریف کرد که همه باید دلارهاي

 
خود را به آنجا بیاورند و یک فهرست ارائه کرد که اینها باید ارزشان را بیاورند. 

کمتر از یک ماه بعد ترامپ آن فهرست را تحریم کرد. یعنی جهانگیري گراي صنعت و تجارت کشور را به آمریکا و اسرائیل داد. همه
داشتند کار خودشان را می کردند اما او تمام ظرفیت هاي دلاري کشور را در اینترنت پخش کرد. چقدر گفتیم این کار را نکنید اما
گوش نکردند. 2.5 سال از این شیرین کاري می گذرد. الان دلار به 30 هزار تومان رسیده و صادارت و واردات کشور تعطیل شده

 
است. چرا؟ چون دلار نداریم، تقاضا زیاد و عرضه کم است. 

وقتی اجازه ندهیم سنگ آهن، کرومیت، سنگ تزئینی و پتروشیمی صادر شود و جلویش را بگیریم، فولاد هم که تحریم است نتیجه

 
اش می شود همین. چون آقایان آمدند منابع درآمدي غیرنفتی کشور را فهرست کردند و در اختیار بیگانه قرار دادند. 

 
وکیل: سامانه نیما را هم براي واریز ارز معرفی کردند. هرکس از خارج کشور در این سامانه پول واریز کند، یقه اش را می گیرند. 

 
معصومی: دقیقاً از جایی که می توانستیم ضربه بخوریم، خودمان گرایش را دادیم. 

چه میزان توان صادراتی در بخش معدن ایجاد کردیم و تا چه میزان می تواند افزایش پیدا کند به رغم همه دست اندازها و ممنوعیت



 
هایی که در هر فصلی و براي هر سنگی به هر بهانه اي ایجاد کردند؟ 

وکیل: فعلاً که منتفی است. بازارهایی که داشتیم به مرور زمان در حال از دست رفتن است و حدود 7، 8 سال است که این جریان
شروع شده است. شدت تقاضا هم براي این قبیل محصولات معدنی دوره هاي 10 تا 15 ساله دارد. تکنولوژي ها تغییر می کند و
محصولات جایگزین می آید. سنگ تزئینی جاي گرانیت را دوره 1375 تا1385 گرفت و در سال 85 بازار گرانیت به پایان رسید. در
دوره 1385 تا 1395 مرمریت هاي کرم رنگ بازار را تسخیر کرد و از سال 1395 تا 1405 رنگ ها و طرح ها به سمت سنگ هاي
طوسی رفته است. در دوره قبل مرمریت کرم رنگ دهبید بود هم زمان با آن در اقلید معدن سنگ طوسی هم بود اما تعطیل بود چون
مشتري نداشت. الان این معدن اقلید از شدت تقاضا فرصت پاسخگویی به مشتري را ندارد ولی مرمریت کرم رنگ بدون مشتري است.
این تقاضا هم تا چند سال دیگر به پایان می رسد بنابراین براي هر نوع سنگ و معدنی حتی سنگ آهن یک دوره طلایی وجود دارد.

 
همین سنگ آهن یک زمان تنی 15 دلار بود تا رسید به تنی 100 دلار و الان 40 دلار است. 

 
معصومی: سال 1394به تنی 10 دلار هم رسید. 

وکیل: خیلی از معادن سنگ آهن به خصوص آنها که عیار پایین داشتند در دوره کاهش قیمت، تعطیل شدند. متأسفانه در این دوران
طلایی فروش، دولتی ها سر و کله شان پیدا می شود و دنبال منافع خود از این مسیر هستند و با وضع عوارض، درآمدهاي کلان
کسب می کنند. شما به عنوان رسانه بررسی کنید و ببینید راه انداختن بحث وضع عوارض و مبارزه با خام فروشی سنگ آهن در
کشور دقیقاً زمانی است که قیمت جهانی این سنگ بالا رفته است. یعنی زمانیکه قیمت جهانی به 40 دلار رسید کسی از مبارزه با
خام فروشی صحبتی نکرد و کسی نپرسید چند معدن تعطیل شد اما زمانیکه قیمت به 100 دلار رسید گفتند 25 درصد درآمد خود

 
را به ما بدهید. 

مادامیکه نهادي به نام دولت می آید و هر نوع دخالتی که دلش می خواهد در اقتصاد می کند اعم از تعیین نرخ ارز، اینکه پول خود را
کجا بیاورید، پول خود را کجا ببرید، چی تولید کنید و چی تولید نکنید سرنوشت کشور به اینجا می رسد. بازارهاي صادراتی ایران هم
محدود می شود به یک تعداد بازارهاي متکی بر منابع خدادادي نه یک پله بالاتر؛ یعنی ورق سنگ هم نه بلکه بلوك سنگ. کاشی و
سرامیک هم نه بلکه خاك کاشی و سرامیک. جالب اینکه همین الان هم این خاك صادر می شود و کسی به آن خام فروشی نمی

 
گوید اما به خاك صادراتی هرمز می گویند خام فروشی! 

معصومی: خاك جزیره هرمز، خام نیست بلکه خاك فرآوري شده طبیعی است. هماتیت غلیظ شده است. این نوع خاك دیگر نیازي به
فرآوري ندارد. خاك هاي فرآوري شده قشم و هرمز نیازي به هیچ نوع فرآوري در دنیا ندارند مثل سنگ آهن ایران که با 2مرحله

 
فرآوري به 65 درصد می رسد و در کوره بلند باکیفیت ترین فولاد را تولید می کند. حالا می گویند این را تبدیل به کنستانتره کنید. 

وکیل: همین سنگ آهن با عیار 65 درصد را با صرف کلی آب، برق، گاز و انرژي به 68 درصد می رسانند که نیازي به این کار نیست

 
اما محملی براي کسب درآمد عده اي شده است. 

 
معصومی: این کار را انجام می دهند تا معدن را از چنگ بخش خصوصی بیرون بیاورند. 

 
برگردیم به بازارهاي صادراتی. 

وکیل: بازارهاي صادراتی تثبیت می خواهد و بحث سیاسی آن هم مطرح است. بازار محصول معدنی، آهن و فولاد نیست. آهن و فولاد



که سودي ندارد. هر تن سیمان که از این کشور صادر شود، بالغ بر 60 دلار آن ضرر است. فولاد و آهن تولیدي کشور هم ضرر است.
آیا در کشور کارخانه اي با ظرفیت 5 میلیون تن داریم؟ مادامیکه بتوانیم نفت بفروشیم و با پول آن این کارخانجات را اداره کنیم وضع

 
بر همین منوال خواهد بود. چرا اقتصاد کشور به این وضعیت افتاده؟ 

اقتصاد بدون نفت یعنی همین. اینکه پاشنه کفشت را ور بکشی، نیروي مازاد را بیرون بریزي و بشوي بخش خصوصی. فرق دولتی و
خصوصی این است که مدیر بخش خصوصی اگر دخل و خرج خود را نتواند مدیریت کند نمی تواند حقوق کارگرش را پرداخت کند اما

 
مدیر دولتی یک کیف دارد که فقط محل کارش تغییر می کند. 

به هر حال دخالت دولت در اقتصاد همچنان ادامه دارد. تشکل هایی که در حوزه معدن فعال هستند، تقویت بخش خصوصی لازمه کار
آنهاست اگر بخواهیم به سمت بهتر شدن اوضاع برویم. اما اینکه بخواهیم دولت را حذف کنیم در حال حاضر امکان ندارد. چه انتظاري

 
می توان از تشکل هاي معدنی داشت؟ کاري از دستشان بر می آید یا اینکه تعدادي فعال معدنی هستند که دور هم جمع شده اند. 

معصومی: تا الان هم توسعه بخش معدن با کمک تشکل هاي معدنی انجام شده است. از اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان
محصولات معدنی گرفته تا خانه معدن، انجمن سنگ، انجمن سنگ آهن و ... . همه کار کرده اند. در کشور ما دولت قدرتمند است و
می خواهد قدرتش را به طرف مقابل نشان دهد. تشکل ها تا الان تلاش کرده اند جلوي ناملایماتی را که دولتی ها ایجاد کرده اند،
بایستند. متأسفانه آنقدر فشار دولتی ها زیاد بوده که برخی از اعضاي بخش خصوصی هم مانند آنها شده اند و در حال حاضر یکی از

 
مشکلات بخش معدن این است که برخی از فعالان این حوزه، منتقد نیستند و فقط متذکرند. 

 
چرا؟ 

معصومی: شاید شجاعتشان را از دست داده اند. متأسفانه آنهایی که منتقد هستند تحت فشار قرار گرفته و حتی کسب و کار شخصی
شان آسیب دیده و تهدید شده است. این اهرم فشار دولتی علیه بخش خصوصی است. ما باید منتقد باشیم تا بتوانیم در جاهایی که
منافع بخش خصوصی و دولت در تضاد است از منافع خود دفاع کنیم. اما در برخی جاها این قدر سیاست ها یک طرفه شده که حتی

 
اجازه انتقاد هم نمی دهند. 

باید بدانند وظیفه شان به عنوان متولی بخش معدن حمایت از آن است. بارها به آقاي سرقینی گفتیم وظیفه تو حمایت از بخش
معدن است نه فولاد. تو نباید معدن را سرکوب کنی که فولاد راه بیندازي. اما ایشان به جاي اینکه پدر خوبی براي بخش معدن باشد

 
پسر خوبی براي بخش فولاد بود. 

بخش خصوصی ریسک کرد و در معادن به خصوص معادن کوچک توسعه ایجاد کرد که اتفاقاً بیشترین اشتغال زایی هم در این معادن
بود مثل معدن سنگان در مرز افغانستان. 17میلیون تن صنایع معدنی در سنگان تعریف شده چون بخش خصوصی کار کرد، امنیت
آورد و سبب شد مهاجرت معکوس صورت گیرد. ولی متولی بخش معدن به جاي اینکه آن را تقویت کند، بزرگ کند و بگوید که می

 
تواند جاي نفت را بگیرد بر سرش زد و بی جانش کرد. 

همیشه با یک شعار روبه روي ما ایستادند؛ انفال. بله معدن انفال است اما براي دولت نیست بلکه براي همه مردم است و نمی توان

 
براي آن تصمیم غلط گرفت. 

در اصل 44 و 45 قانون اساسی اجازه داده شده که انفال به بخش خصوصی واگذار شود. وقتی دولت آن را به بخش خصوصی واگذار



 
می کند و منافع خود را می برد دیگر اجازه ندارد هر طور دلش خواست با بخش خصوصی رفتار کند. 

در تقابلی که این سال ها بخش خصوصی با دولت داشت برخی از فعالان معدنی در آن حل شدند اما مرحوم ابوالقاسم شفیعی توانست
خانه معدن را به عنوان جامع ترین تشکل در قانون جاي دهد و در تصمیم گیري ها مشارکت کند. انتقاد از خانه معدن این است که

 
در خیلی از جاها مماشات کرد. 

 
عملکرد معاونت معدنی وزارت صمت در دولت روحانی چگونه بود؟ 

معصومی: در 8 سال گذشته در بخش معدن متأسفانه با مدیریت سرقینی، معافیت مالیاتی برداشته شد و صادرات مواد معدنی با اما و
اگر و با تعرفه هاي بالا مشمول عوارض شد. صادرات این کشور در مواد معدنی خوابیده، طرح هاي توسعه اي تعطیل شده و حقوق
دولتی چند 10 برابر شده(7 درصد از قیمت فروش). اگرچه ماده 14 قانون معادن خلاف این را می گوید و دولت حق ندارد 7 درصد
قیمت فروش را از معدن دار بگیرد. متأسفانه با وجود همه این تخلفات قانونی و فشارهایی که علیه بخش خصوصی انجام شده، خانه

 
معدن به عنوان تشکلی که در قانون صاحب جایگاه است دفاعی از این بخش نکرده است. 

وکیل: قانون معادن می گوید معدن براي دولت است و دولت اختیار آن را به بهره بردار می دهد مثل موجر و مستأجر. حال اگر در
این بخش اختلافی پیش آمد چه باید کرد؟ براي این منظور شوراي عالی معادن را ایجاد کردند و گفتند نماینده بخش خصوصی هم

 
در آن حضور داشته باشد. اما این گردونه به گونه اي چرخید که آن نماینده بخش خصوصی هم تبدیل به نماینده بخش دولتی شد. 

در 27 مرداد 1397 شوراي عالی هماهنگی اقتصادي مصوبه اي را با اعتبار یکساله براي تنظیم بازار تصویب کرد و به وزارت صمت
اجازه داد تا هر کالایی که در بازار دچار کمبود شد جلوي صادرات آن را بگیرد. با این مصوبه جلوي صادرات خیلی از مواد غذایی
گرفته شد. اعتبار مصوبه در 27 مرداد 1398 به پایان رسید اما رحمانی، وزیر وقت صمت در 26 شهریور 1398 مستند به آن مصوبه
گفت از فهرست 25تایی مواد معدنی از 15 تا 25 درصد عوارض صادراتی بگیرید. مهلت مصوبه اصلی به پایان رسیده بود بنابراین در
19 شهریور 98 نامه اي از شوراي عالی هماهنگی اقتصادي مبنی بر تمدید مصوبه تا پایان سال 98 گرفتند. بنا بر این دستورالعمل
دریافت عوارض صادراتی تا پایان سال 98 ادامه داشت اما در سال 1399 هم ادامه پیدا کرد و همچنان ادامه دارد. یعنی 7 ماه پس از
پایان مهلت قانونی مصوبه و دستورالعمل، از صادرات سنگ، عوارض می گیرند. در شوراي عالی صادرات به سازمان توسعه تجارت
اعتراض کردیم که دریافت این عوارض بر چه مبنایی است؟ در پاسخ گفتند: ما فعلاً می گیریم و غیرقانونی هم است اما استرداد آن

 
می رود به دولت بعد. 

مدیر صادرات گمرك می گوید ما نمی دانیم گرفتن این عوارض بر چه مبنایی است و نامه هاي متعددي هم به دستگاه هاي دولتی

 
نوشته ایم اما کسی پاسخی نداده است. 

 
معصومی: علاوه بر اینکه عوارض را می گیرند صادرات را هم ممنوع کرده اند. 

وکیل: از ابتداي سال 99 تاکنون بالغ بر یکهزار و 270 میلیارد تومان عوارض غیرقانونی از بخش خصوصی گرفته اند. دولت و دستگاه
هاي دولتی اگر پولی می گیرند باید مستند به قانون باشد. بابت این عوارض غیرقانونی در دیوان محاسبات، دیوان عدالت اداري،
کمیسیون اصل 90 و ... اقدام کرده و دارد پیگیري می شود و باید مستر شود. تشکل معدنی یعنی چه؟ خانه معدن باید حامی بخش
خصوصی باشد، در تصمیم سازي ها حضور داشته باشد و از فعالان معدن حمایت کند. اما این تشکل علاوه بر اینکه کاري نمی کند از

 
آن طرف هم در شوراي عالی معادن به نفع دولت کار می کند. 



چرا باید از بخشی که بیشترین نقش را در اشغالزایی مولد کشور داشته، بیشترین سهم را در توزیع عادلانه و یکنواخت ثروت و امکانات

 
داشته، این گونه عوارض بگیرند. 

 
آماري از میزان اشتغالزایی بخش معدن دارید؟ 

 
وکیل: در بخش معدن هر عددي اعلام می شود غیرواقعی است. 

 
ریاست شوراي عالی معادن با کیست؟ 

 
معصومی: ریاست با وزیر صمت و دبیر آن معاون معدنی وزیر است. 

وکیل: عمده گرفتاري این است که دارند این بخش را می چاپند. می گویند بیایید مجوز صادرات سنگ بگیرید و بعد از اینکه صادر
کردید پولش را در سامانه نیما واریز کنید و اگر دلار 28 هزار تومان است 21 هزار تومان بفروشید و 25 درصد عوارض صادراتی
غیرقانونی هم بدهید. معافیت مالیاتی هم ندارید. آیا اینها غیر از دزدي است؟ از آن طرف هم می گویند سرمایه گذاري در بخش

 
معدن افت کرده است. خب با این وضع برخورد با فعال معدنی چه کسی حاضر به سرمایه گذاري در این بخش است؟ 

ما اگر منتقد خانه معدن هستیم و عزم خود را جزم کرده ایم تغییر اساسی در آن ایجاد شود دلیلش این است که سال ها ماندن در

 
پست مدیریت، خانه معدن را تبدیل به «خانه ما» کرده است. 

چندي پیش خانه معدن با صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی تفاهم نامه اي را براي احیاي هپکو امضاء کرد. اینکه بیایند ماشین هاي
هپکو را به معدن داران بفروشند. یعنی خانه معدن نمی داند معادن کشور به چه ماشین آلاتی نیاز دارد و ماشین هاي هپکو توان کار

 
در معادن را ندارد. 

صندق بیمه فعالیت هاي معدنی که با تلاش و پیگیري هاي فراوان بخش خصوصی ایجاد شد و هدف از تشکیل آن حمایت از اکتشاف

 
معادن است بر چه اساسی باید از هپکو حمایت کند و منابع مخصوص فعالان معدن را به شرکت دیگري بدهد؟ 

مثالا دیگري بزنم؛ 2 سال پیش اتحادیه نرم افزاري را براي محاسبه و پرداخت حقوق دولتی معادن طراحی و ارائه کرد تا دیگر قلم
کارشناس در این موضوع ورود نکند و هرگونه مفسده در وزارت صمت و ادارات تابعه از بین برود. در آن زمان سرقینی(معاون وقت
معدن وزارت صمت) گفت اتحادیه صلاحیت ندارد و باید سازمان نظام مهندسی معدن متولی باشد. الان 2 سال است که نرم افزار در

 
اختیار سازمان است و خبري از آن نیست. 

 
معصومی: 11 هزار موضوع معدنی داریم که به راحتی در این نرم افزار قرار گرفته و قابل محاسبه است. 

وکیل: کارشناسی که براي محاسبه حقوق دولتی معدن مراجعه می کند به راحتی می تواند با جابه جایی ردیف درجه بندي بلوگ
سنگ ها، اعداد متفاوتی از حقوق دولتی را از شرکت هاي معدنی مطالبه کند و در این میان ارقام قابل توجهی زیر میزي جابه جا می
شود. با این نرم افزار بساط زیرمیزي جمع می شد اما سازمان نظام مهندسی معدن، معاونت معدنی وزارت صمت، کمیته معدنی

 
مجلس و خانه معدن همکاري نکردند. 



گفت وگو: دانش پورشفیعی



پدیده قاچاق کالا، نابود کننده تولید و اشتغال است

منبع: شبستانشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/07/21

ثمینی با تاکید بر ضرورت برنامه ریزي جدي براي مقابله با پدیده قاچاق کالا، گفت: پدیده قاچاق کالا، نابود کننده تولید و
اشتغال است.

ثمینی با تاکید بر ضرورت برنامه ریزي جدي براي مقابله با پدیده قاچاق کالا، گفت: پدیده قاچاق کالا، نابود کننده تولید و

 
اشتغال است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از خرم آباد، « محمود ثمینی» امروز(21 مهر)
در جلسه تودیع و معارفه مدیر اداره جمع آوري و فروش اموال تملیکی، اظهار
داشت: تلاش براي رونق تولید مهم ترین گام در بهبود وضعیت اشتغال و

 
اقتصاد جامعه است. 

معاون سیاسی امنیتی استانداري لرستان با اشاره به اهمیت مقابله با پدیده قاچاق کالا، افزود: پدیده قاچاق کالا نابود کننده تولید

 
واشتغال است. 

 
وي خاطرنشان کرد: برنامه ریزي براي مبارزه جدي با پدیده قاچاق و مشارکت جدي مردم در این امر ضروري است. 

ثمینی اظهار داشت: خرید و مصرف کالاي قاچاق نابود کننده سرمایه گذاري تولید، اشتغال و نیروي فعال بوده و در مواردي هم ضمن

 
صدمه به سرمایه گذاري و اشتغال، سلامتی مردم را به خطر انداخته و چالش هاي امنیتی فراوانی براي کشور ایجاد کرده است. 

وي بیان کرد: پراکندگی و کوچک بودن انبارهاي موجود و کمبود نیروي انسانی آموزش دیده از مشکلات اداره اموال تملیکی استان

 
است که باید مورد توجه قرار گرفته و در راستاي برطرف کردن آنها تلاش شود. 

ثمینی خاطرنشان کرد: نمایندگان سازمان جمع آوري و فروش اموال تملیکی نسبت به رفع این مشکلات متناسب با موقعیت خاص
استان لرستان، توانایی هاي این مجموعه را از حیث جلوگیري از ورود قاچاق به داخل استان و ظرفیت هاي کشف کالاي قاچاق ارتقا

 
دهند. 

معاون سیاسی امنیتی استانداري لرستان اظهار کرد: مبارزه با قاچاق کالا و جلوگیري از گسترش این مهم می تواند بستر تقویت تولید

 
و جهش تولید شود. 

گفتنی است، در این مراسم «فرزاد رستمی» به عنوان مدیر جدید اداره جمع آوري و فروش اموال تملیکی استان معارفه و از زحمات
«حمید طاهري» تقدیر شد.





صادرات به عراق و افغانستان از مقررات رفع تعهد ارزي مستثنی شوند

منبع: بازار کارشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/07/21

جمشید نفر، دبیرکل کنفدراسیون صادرات و رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران بر این باور است که صادرات ریالی
به ویژه به کشورهاي پیرامونی براي استان هاي مرزي می تواند یک موهبت باشد و اقتصاد ایران را زنده نگه دارد.

جمشید نفر، دبیرکل کنفدراسیون صادرات و رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران بر این باور است که صادرات ریالی به

 
ویژه به کشورهاي پیرامونی براي استان هاي مرزي می تواند یک موهبت باشد و اقتصاد ایران را زنده نگه دارد. 

تعیین شرایط ویژه براي صادرات به کشورهاي منطقه مانند عراق، افغانستان که دلار مبناي مبادله با آنها نیست، از جمله توافق هایی
است که در نشست اعضاي هیات رئیسه اتاق ایران و رئیس بانک مرکزي حاصل شده است. حالا اما حدود یک ماه از این نشست
سپري شده و ظاهرا این تفاهم فعالان اقتصادي و رئیس بانک مرکزي هنوز محقق نشده است. این تعلل در شرایطی رخ داده است که
طبق گزارش عملکرد شش ماهه نخست تجارت خارجی ایران در سال 1399 عراق با 2 میلیارد و 971 میلیون دلار خرید کالا از ایران،
21.9 درصد از صادرات کشورمان را به خود اختصاص داده و افغانستان با یک میلیارد و 103 میلیون دلار واردات از ایران، سهم 8.13
درصدي را در میان مقاصد صادراتی کشور داراست. چنانکه این دو کشور به ترتیب دومین و چهارمین مقاصد صادرات ایران نیز
محسوب می شوند. حال آنکه به دلیل اعمال مقررات سخت گیرانه براي بازگشت ارز صادراتی توسط دولت و بانک مرکزي، فعالان

 
اقتصادي نگران افول جایگاه عراق و افغانستان در میان مقاصد صادراتی کشور هستند. 

جمشید نفر، دبیر کل کنفدراسیون صادرات ایران، با تاکید بر ایجاد سهولت در روش هاي رفع تعهد ارزي، دست کم در مورد این دو
کشور می گوید: به نظر می رسد در شرایط کنونی که کشور با جنگ اقتصادي دست به گریبان است و البته با توجه به هدفگذاري
کشور براي توسعه صادرات به 15 کشور همسایه، صادرات ریالی می تواند یک ابزار بسیار مناسب براي تحقق این هدف باشد. اگرچه
صادرات ریالی نیز دچار چالش هایی است اما برخی از ارگان ها به چالش هاي این نوع صادرات، بیش از مزایاي آن توجه نشان می
دهند. باید به این نکته توجه داشت که ریال را جز بانک مرکزي جمهوري اسلامی، هیچ کشور دیگري چاپ نمی کند و ما خود باید به

 
این پول ملی، ارزش بگذاریم. 

او با بیان اینکه صادرات ریالی به ویژه به کشورهاي پیرامونی براي استان هاي مرزي می تواند یک موهبت باشد و اقتصاد ما را زنده
نگه دارد، ادامه داد: روش هایی که بانک مرکزي براي بازگشت ارز معرفی کرده، روش هایی است که براي حدود 30 درصد صادرات
کشور امکان پذیر نیست؛ در واقع باید توجه داشت که خریداري که در مقابل کالاهاي ایرانی ریال پرداخت می کند، باید دلار را به
بازار ایران تزریق کرده باشد که ریال دریافت کرده و به تولیدکننده یا صادرکننده ایرانی پرداخت کند. اما بانک مرکزي روش هاي
محدودي را به بهانه کنترل قیمت ارز، براي بازگشت ارز حاصل از صادرات تعیین کرده که متاسفانه در این امر نیز موفق نبوده و شاید

 
لازم است که در این مقررات بازنگري کند. 

نفر با اشاره به اینکه دو مسئولیت "حفظ ارزش پولی کشور" و "تامین ارز مورد نیاز کشور" بر عهده بانک مرکزي قرار دارد، ادامه داد:
ارز تامین شده نیز عمدتا دو کارکرد در اقتصاد ایران دارد که یکی تامین ارز کالاهاي اساسی و دیگري تامین ارز مواد اولیه تولید است.
حال اگر تامین ارز مواد اولیه کارخانجات بر دوش صادرکنندگان قرار داده شود و صادرکنندگان از روش هاي معمول مانند واردات در
مقابل صادرات، تهاتر و فروش ریالی بتوانند به اقتصاد کمک کنند و ظرفیت هاي تولید و اشتغال را بالا ببند، سود این واگذاري به
مراتب بیشتر از کنترل هایی است که بانک مرکزي اعمال می کند. البته بخشی از این ارز ها نیز در مسیر قاچاق کالا براي واردات قرار
می گیرد که این هم جزو مسئولیت هاي بخش خصوصی نیست. قاچاق کالا یک بحث حاکمیتی است و به رغم آنکه سالیان سال



 
مبارزه علیه قاچاق هنوز توفیقی در جلوگیري نسبی از آن حاصل نشده است. 

او با تاکید بر ضرورت روان سازي مسیر تجارت گفت: چنانچه دولت 30 درصد صادرات کالاها را که معمولا به صادرات عراق و

 
افغانستان اختصاص دارد، از مقررات رفع تعهد ارزي مستثنی کند، کمک هاي شایانی به اقتصاد کشور کرده است. 

نفر در گفت وگو با روابط عمومی اتاق تهران گفت: صادرات ایران در سال 1399 با افت چشمگیري روبه رو خواهد شد که عراق و
افغانستان نیز به عنوان مقاصد مهم صادراتی ایران، از این رویداد مستثنی نخواهند بود. در عین حال نباید به ارقام کنونی صادرات به
عراق و افغانستان دلخوش باشیم؛ چرا که کالاي ایرانی در این دو بازار از مزیت هاي فوق العاده اي برخوردار است که تا دو برابر مقدار
کنونی نیز امکان صادرات آن وجود دارد. البته مساله صادرات صرفا، مقررات رفع تعهد ارزي نیست؛ بلکه دیپلماسی اقتصادي ضعیف
کشور نیز به این وضعیت دامن زده است. مساله این است که حتی کشورهاي معاند می توانند با کشورهایی که ما از آنها حمایت کرده
ایم و سرمایه هاي هنگفتی را براي ثبات آنها پرداخته ایم تجارت داشته باشند و خود ما نمی توانیم. به هر صورت باید مجموعه اي از

قوانین و مقررات که این مشکلات را ایجاد می کند در تعامل میان دولت و بخش خصوصی اصلاح شود.



پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/07/21

چقازردي خبر داد: پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به
اقشار کم درآمد مدیرعامل بانک سپه از پرداخت 18 هزار و 600
میلیارد ریال تسهیلات توسط این بانک به اقشار کم درآمد جامعه خبر

 
داد. 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی بانک سپه، مدیرعامل بانک
سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات در قالب تسهیلات اشتغال زایی خانواده هاي
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و نوسازي مسکن روستایی، قرض الحسنه ازدواج و ودیعه

 
مسکن از سال 1395 تا پایان شهریورماه سال جاري پرداخت کرده است. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود: رقم تسهیلات پرداختی

 
بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و 600 میلیارد ریال بوده است. 

 
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی،
تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي

 
واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

 
بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه 

چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان
شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت

 
کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب
دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 



 
افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال

 
1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. چقازردي به
روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام ازدواج پرداختی
این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش از 30 هزار فقره

 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 

وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است.



ارسال یک نظر در: ''افزایش 3 میلیارد تنی ذخیره پتاس در خراسان جنوبی''

منبع: معدن 24شماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/07/21

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی از شناسایی 3 میلیارد تن
ذخیره جدید پتاس در شهرستان طبس این استان خبر داد.

حجت ایمان طلب با اعلام این خبر افزود: با افزایش این میزان که معادل 2 و نیم میلیارد مترمکعب شورابه است، مجموع ذخایر

 
پتاس استان به 4 و دو دهم میلیارد تن رسیده است. 

وي با بیان اهمیت و جایگاه ویژه این ماده معدنی و نحوه استخراج آن اظهار کرد: ذخایر این ماده معدنی به طور کلی به دو صورت

 
منابع سنگی و شورابه اي می باشد که در خراسان جنوبی تنها به صورت شورابه اي و در شهرستان طبس در حال استخراج است. 

ایمان طلب تصریح کرد: معدن پتاس با سرمایه گذاري 1725 میلیارد ریالی توسط شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران و استخراج

 
اسمی سالانه یک میلیون و 200 هزار تن شورابه زمینه اشتغال 40 نفر را به صورت مستقیم در شهرستان طبس فراهم نموده است. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بیان کرد: مهمترین کاربرد پتاس به
عنوان کود شیمیایی در صنایع کشاورزي است و تولید صابون و شوینده ها، رنگ هاي شیمیایی و داروها، صنایع شیشه و سرامیک،

 
صنایع غذایی، تهیه گل حفاري و … از جمله سایر مصارف این ماده معدنی هستند. 

ایمان طلب با اشاره به پیگیري هاي صورت گرفته در راستاي تعیین و ثبت ذخیره این معدن گفت: تعیین تکلیف و فعالسازي معادن
راکد و غیرفعال و همچنین شناسایی ذخایر جدید معدنی به منظور افزایش ظرفیت تولید و ایجاد اشتغال در استان از برنامه هاي

 
سازمان در سالجاري است. 

گفتنی است؛ معدن پتاس خوربیابانک در 150 کیلومتري شهر طبس واقع شده و از جمله معادن منحصر به فرد و جذاب استان
خراسان جنوبی است که به عنوان یکی از جاذبه هاي گردشگري شهرستان طبس مورد توجه علاقه مندان می باشد.



پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیرعامل بانک سپه از پرداخت 18 هزار
و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط این بانک به اقشار کم

 
درآمد جامعه خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک
سپه، مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي
حمایت اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات
در قالب تسهیلات اشتغال زایی خانواده هاي تحت پوشش

کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و نوسازي مسکن روستایی، قرض الحسنه ازدواج و ودیعه مسکن از سال

 
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري پرداخت کرده است. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود: رقم تسهیلات پرداختی

 
بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و 600 میلیارد ریال بوده است. 

 
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی،
تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي

 
واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

 
بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه 

چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان
شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت

 
کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب
دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 

 
افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال

 
1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. چقازردي به
روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام ازدواج پرداختی
این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش از 30 هزار فقره

 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 



 
وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است. 

<--



مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر: طرح مهارت آموزي زنان

سرپرست خانوار در استان بوشهر توسعه می یابد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر از
اجراي طرح توسعه مهارت آموزي زنان سرپرست خانوار،بد
سرپرست و بی سرپرست در راستاي کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی در استان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر، عبدالمجید دراهکی در نشست
برنامه ریزي آموزش هاي مهارتی در حوزه آسیب هاي
اجتماعی استان بوشهر، اظهارکرد: جایگاه مهارت در جامعه
ضعیف بوده و باید یک وضع اجتماعی به مهارت دهیم و به

 
یک نهضت اجتماعی تبدیل کنیم و مهارت را به یک فرهنگ تبدیل کنیم. 

وي با بیان این که طبق فرمایش مقام معظم رهبري لازمه افزایش تولیدات داخلی و بالا بردن بهره وري ارتقاي آموزش فنی و حرفه
اي است، اضافه کرد: اکنون که در بحران اعتباري تحریم و کرونا قرار داریم آموزش هاي فنی و مهارتی و ارتقاي کیفیت تولیدات

 
داخلی می تواند در جهت تحقق شعار سال مقام معظم رهبري مبنی بر جهش تولید موثر باشد. 

دراهکی با اشاره به اهمیت فراهم کردن زمینه فعالیتهاي اقتصادي براي بانوان سرپرست خانوار،بی سرپرست و بد سرپرست و هدایت
آنان به سوي کارآفرینی و اشتغا لزایی ادامه داد: متولی اصلی آموزش و تربیت نیروي انسانی ماهر اداره کل فنی و حرفه اي بوده که

 
آموزشها جهت پرورش نیروي انسانی ماهر، اساس و پایه جهش تولید شعار امسال است. 

وي با بیان اینکه 463 نفر از زنان سرپرست خانوار در سال جاري با آموزش هاي مهارتی توانمند شده و نسبت به راه اندازي مشاغل
خانگی اقدام کرده اند، افزود: در راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی 463 نفر در حوزه آسیب هاي اجتماعی،207 نفر در حوزه
معتادین بهبود یافته و 100 نفر نیز در حوزه هاي زنان خانه دار و معلولین در سال جاري با فراگیري آموزش هاي فنی و حرفه اي

 
توانمند شده اند. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: تربیت نیروي انسانی ماهر، اشتغال پذیر و کارآفرین، ایجاد بستر مناسب جهت
تحقق سند چشم انداز1404 سیاستهاي ابلاغ شده از سوي مقام معظم رهبري و برنامه هاي توسعه ششم به ویژه در زمینه مهارت
آموزي و کارآفرینی، تعامل با دستگاه هاي اجرایی و بخشهاي غیر دولتی با هدف بکارگیري تمام ظرفیت ها، شناسایی وضعیت بازار
نیروي کار ، زمینه سازي در جهت رشد مهارتهاي فردي اجتماعی، افزایش سطح تاثیرگذاري آموزشهاي مهارتی در مولفه هاي رشد و

 
توسعه اقتصادي استان بخشی از اهداف فنی و حرفه اي در سال جاري دانست. 

دراهکی با بیان اینکه اقدامات انجام شده از سوي دستگاه هاي آموزش فنی و حرفه اي، بهزیستی،کمیته امداد و امور بانوان استانداري
در مناطق حاشیه اي، خروجی رضایت بخشی در سال گذشته داشته است،افزود: توانمندسازي و فقر زدایی زنان سرپرست خانوار مهم
ترین اهداف آموزش هاي مهارتی براي این قشر از جامعه محسوب می شود و در همین ارتباط امسال بر اساس الگوي ملی که شوراي

 
اجتماعی کشور تعریف کرده آموزش هاي مهارتی براي این قشر بصورت ویژه توسعه خواهد یافت. 

وي یکی از مهم ترین نیازهاي جامعه هدف زنان سرپرست خانوار را مهارت آموزي و توانمندسازي آنها در راستاي تولید فرصت هاي



جدید شغلی بیان کرد و گفت: به همین منظور یک برنامه ملی تدوین شده و هر دستگاهی وظایفی دارد که از جمله آن سازمان
آموزش فنی و حرفه اي است که اداره کل آن در بوشهر نیز ماموریت هاي ویژه اي پیدا کرده تا در توانمندسازي مهارتی و ایجاد زمینه

 
هاي اشتغال براي این قشر نقش آفرینی کند. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر، تصریح کرد: باید بدانیم براي کاهش نرخ بیکاري و معضلات اجتماعی، آموزش هاي مهارتی و
اشتغال زود بازده و ایجاد تحولات اجتماعی نقش مهمی دارد همچنین گواهی نامه سنجش مهارت و صلاحیتهاي حرفه اي سه رکن

مهم فنی و حرفه اي است که باید مهارت گرایی را جایگزین مدرك گرایی کنیم تا در حوزه اشتغالزایی به جایگاه درستی برسیم.



لزوم افزایش آموزش فراگیر در فضاي مجازي

منبع: ایتناشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/07/21

ایتنا -        نتایج یک مطالعه نشان داد که فضاي مجازي در کنار وجود فرصت هاي بی شمار، به دلیل فقدان آموزش مناسب و
کافی، تهدیدهایی نیز دارد. بنابراین آموزش فراگیر سواد رسانه اي و مدیریت این فضا ضروري است.

در سال هاي اخیر استفاده از اینترنت و فضاي مجازي
گسترش بسیار زیادي داشته است. همه گیري ویروس
کرونا نیز باعث شد اینترنت در ابعاد مختلف زندگی افراد به
خصوص آموزش دانش آموزان و دانشجویان نفوذ کند و

 
جزء جدا نشدنی زندگی امروزه شود. 

به گزارش ایتنا از ایسنا، فضاي مجازي می تواند نقشی
دوگانه در امنیت زایی و امنیت زدایی داشته باشد. از یک

سو ابزار قدرتمندي در عرضه اطلاع رسانی است و از سوي دیگر در صورت فقدان آموزش مناسب و فرهنگ سازي می تواند خطرهایی

 
براي جامعه داشته باشد. 

با توجه به گسترش نفود فضاي مجازي، «آرزو غفوري» و «کیوان صالحی»؛ پژوهشگران دانشکده روان شناسی و علوم تربیتی دانشگاه

 
تهران، در مطالعه اي درك بزرگسالان درباره فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي براي خود، فرزند و جامعه؛ را بررسی کردند. 

در این پژوهش از طریق مصاحبه ایمیلی با 22 نفر مصاحبه انجام شد. افراد شرکت کننده در این پژوهش 14 زن و هشت مرد بودند

 
که در گروه هاي سنی مختلف بزرگسال قرار داشتند و تحصیلات آن ها از فوق دیپلم تا دکتري متفاوت بود. 

در این پژوهش شش امکان پرکاربرد فضاي مجازي؛ شبکه هاي اجتماعی، ماهواره، وب سایت ها و وبلاگ ها، آموزش هاي الکترونیکی،
بازي هاي رایانه اي و پست الکترونیکی (رایانامه) مورد بررسی قرار گرفت و مشخص شد شرکت کنندگان این پژوهش بیشترین

 
استفاده را از شبکه هاي مجازي داشتند و از بازي هاي رایانه اي کم ترین استفاده را می کردند. 

در این مصاحبه ها از افراد سوالاتی در خصوص فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي در چهار حوزه فردي، خانوادگی، فرزند یا دانش

 
آموز و جامعه پرسیده شد. 

از نظر این افراد فرصت هاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل؛ روحیه مثبت، تسهیل ارتباطات، صرفه جویی، افزایش همدلی،
ساماندهی امور شغلی و ... بود. آن ها این فرصت ها را در حوزه خانواده؛ کارآفرینی، ارتقاي روحیه مثبت، آگاهی از اخبار روز، تسهیل
انجام امور خانواده و ... می دانستند. از نظر این افراد؛ فضاي مجازي می تواند فرصت هایی براي سرگرمی، افزایش سطح اجتماعی
شدن، هم گرایی با دوستان، استفاده از اخبار و ... براي فرزندان و دانش آموزان فراهم کند. همچنین از نظر شرکت کنندگان در این



مطالعه؛ فضاي مجازي در حوزه جامعه فوایدي مثل تحول، شتاب و تسهیل کارها، کارآفرینی، دستیابی به اطلاعات و آموزش و ... را

 
دارد. 

شرکت کنندگان در این پژوهش معتقدند تهدیدهاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل: فاصله از ارزش ها، از دست رفتن اطلاعات،
کم رنگ شدن ارتباطات خانواده، اتلاف وقت و... است. آن ها این تهدیدها را در حوزه خانوادگی؛ ضرر اقتصادي، دگرگونی ارزش ها،
عوارض جسمی و روان و ... می دانند. از نظر آن ها فضاي مجازي براي فرزندان یا دانش آموزان می تواند باعث دگرگونی ارتباطات،
آمیختگی مرز درست و نادرست، ایجاد زمینه براي دسترسی هاي نامناسب و ... شود. آن ها معتقدند فضاي مجازي می تواند باعث

 
دگرگونی عرف، زمینه سازي تشویش در جامعه، دگرگونی دینداري و... در جامعه شود. 

با توجه به فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي، پژوهشگران این مطالعه می گویند: «شناخت آسیب ها و چالش هاي فرهنگی و
ارزشی فضاي مجازي در ساحت تربیت اجتماعی و سیاسی جامعه و نحوه عملکرد آن نباید منتج به عقب نشینی و گرفتن موضع
تدافعی در مقابل این ابزارهاي نوین فناورانه شود؛ بلکه باید در مقابل هجمه هاي فرهنگی و واپایش اطلاعاتی یک طرفه شبکه هاي
مجازي، جامعه را مجهز به شناخت و مهارت بهره برداري کرد. البته تمام مسئولیت اجتماعی مقابله با هجمه هاي فرهنگی و رسانه اي
نوین بر عهده جامعه نیست و مسئولان امر نیز باید با قاعده مندسازي و نظارت مؤثر از جامعه در برابر آسیب ها و بداخلاقی هاي
فضاي مجازي همانند فضاي حقیقی محافظت کنند و به جاي بستن و حذف صورت مسئله، به دنبال حل مسئله از طریق شناخت و

 
بهره برداري از فرصت ها باشند». 

نتایج این مطالعه به صورت مقاله علمی پژوهشی با عنوان « تجربه زیسته بزرگ سالان از فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي: یک
مطالعه کیفی» در فصل نامه علمی «مطالعات فرهنگ-ارتباطات» وابسته به پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات وزارت فرهنگ و ارشاد

اسلامی؛ منتشر شده است.



چرخش چرخ هنر - صنعت هاي بومی محلی با دستان هنرمند بانوان روستایی

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/07/21

بعضی از بانوان هزینه شرکت در کلاس هاي آموزشی را ندارند از این رو طرح " نذر اقتصادي " و " نذر فرهنگی" در راستاي
آموزش رایگان بانوان می تواند زمینه ها را براي اشتغال زایی آنها فراهم کند.

به گزارش سرویس بسیج جامعه زنان کشور خبرگزاري بسیج، کارآفرینی از محورهاي اصلی و اساسی رشد و توسعه است به
طوري که آن را موتور توسعه اقتصادي در هر کشور می دانند. تجربه کشورهاي داراي رشد بالاي درآمد ملی نشان دهنده آن است که
مدیران این کشورها به نقش و اهمیت کارآفرینی در پیشرفت و توسعه کشور پی برده اند. از آنجا که بخش عظیمی از جامعه را زنان
تشکیل می دهند، لذا کارآفرینی این قشر از جامعه از اهمیت بخصوصی برخوردار است. به گونه اي که یکی از شاخص هاي مهم براي
ارزیابی و سنجش توسعه و پیشرفت هر کشور میزان مشارکت زنان در تولید است. آمارها نشان می دهد کمتر از 10 درصد از
کارآفرینان در ایران زن هستند از این رو گفتن و شنیدن رموز موفقیت بانوان کارآفرین می تواند در ایجاد انگیزه براي سایر بانوان مؤثر

 
باشد! . 

زنان در بحث اقتصاد مقاومتی، افسران قَدَري هستند که علاوه بر داشتن دستی در تولید با مدیریت میزان خرید خانواده به خوبی می
توانند با صرفه جویی، حذف هزینه هاي زائد و جلوگیري از تجمل گرایی نقش اساسی در اقتصاد و مدیریت خانواده و جامعه داشته

 
باشند 

زنان را با حضور همه جانبه در تولید و مدیریت دخل و خرج خانه می توان، جریان انداز خون تازه در رگ هاي اقتصاد کشورمان
دانست به همین سبب، باید براي فعال سازي اقتصاد مقاومتی در درون کشور به حضور زنان در عرصه هاي مختلف اقتصادي -

 
اجتماعی همت گمارد. 



 
 

اکرم ارادتی، یکی از بانوان کارآفرینی است که در حوزه کارآفرینی شهري و روستایی دستی برآتش دارد. او که متولد سال 1345 و
زاده تهران است اکنون مادربزرگ خانواده اي 8 نفره است. او را می توان خیاطی ماهر و هنرمندي خوش ذوق در عرصه ي جاجیم
بافی دانست که در هر دو زمینه توانسته است موفقیت هاي قابل توجهی به دست بیاورد. بقطع می توان گفت که بزرگ ترین موفقیت

 
خانم ارادتی، کارآفرینی او براي بانوان شهري و روستایی است که نیازمند شغل و کسب درآمد هستند. 

او در گفت وگو با خبرنگار ما می گوید: سال 1360 ازدواج کردم در آن دوران کمی با خیاطی آشنایی داشتم اما با شرکت در دوره
هاي تکمیلی توانستم خیاطی را طوري یاد بگیرم که بتوانم از آن کسب درآمد کنم. 6- 5 سال بعد با کسب تجربه اي که به دست
آورده بودم اقدام به آموزش خیاطی به سایر بانوان کردم در این سال ها بود که توسط یکی از دوستانم که شاغل در صنایع دفاع بود به
عنوان مربی خیاطی وارد بخش فرهنگی صنایع دفاع شدم و به مدت 10 سال کلاس هاي خیاطی را براي بانوان کارمند در این

 
سازمان دایر کردم. این دوره ها با استقبال خوب خانم ها همراه بود و کلاس ها با رونق خاصی برگزار می شد. 



ارادتی در ادامه با بیان اینکه بعد از بازنشستگی همسرم و تحویل خانه سازمانی به تهران مهاجرت کردیم، می گوید: همان سال دخترم
ازدواج کرد و من یک سال بیکار بودم تا اینکه توانستم یک واحد آپارتمان اجاره کرده و کار آموزش را دوباره شروع کنم. کارم خوب
پیش می رفت تا جایی که اصلا متوجه گذر زمان نمی شدم، اینکه کی شب می شود! بعد از 8 سال، با بیماري همسرم مجبور به ترك

 
کار شدم و تا بهبودي کامل ایشان که 4 سال طول کشید، خانه داري می کردم. 

 
 

 
عکس تزئینی است 

بعد از بهبودي کامل هسمرم دوباره فکر کار و آموزش خیاطی به سرم افتاد اما نه مکانی داشتم و نه سرمایه اي که بخواهم کارم را آغاز
کنم به سراي محله نزدیک خانه مان رفتم و فرم مربی گري خیاطی را پر کردم. یک سال بعد با تماسی که مدیریت سراي محله با من

 
گرفت کلاس هاي آموزش خیاطی را از نو برگزار کردم. 

این بانوي هنرمند بسیجی، با اشاره به استقبال خوب خانم ها از کلاس هاي آموزش خیاطی سراي محله و رضایت مدیریت آنجا، ادامه
می دهد: بحمداالله استقبال بانوان منطقه 15 تهران از کلاس ها به حدي بود که مجبور شدیم در 4 شیفت کلاس ها را برگزار کنیم به

 
طوري که کارگاه هاي آموزشی من هر روز شلوغ تر از روزهاي قبل می شد! 

همنشینی با بانوان در سراي محله من را به این نتیجه رساند که بعضی از خانم ها هستند که دوست دارند مهارت یا شغلی داشته
باشند اما حتی هزینه اولیه ي ثبت نام در کلاس هاي آموزشی را هم ندارند از این رو نیت " نذر فرهنگی " کردم و براي زکات مهارتی
که داشتم تصمیم گرفتم در مناسبت هاي خاص مثل روز زن، روز دختر، هفته دفاع مقدس، هفته بسیج و هفته عفاف وحجاب با

 
همکاري سراي محله دوره هاي آموزشی رایگان خیاطی براي بانوان برگزار کنم. 

کلاس هاي رایگان در سراي محله ادامه دار شد تا از طرف فرهنگسراي خاوران، پارك پردیس بانوان و مساجد اطراف براي آموزش
رایگان بانوان از من دعوت به عمل آمد به یاد دارم در یکی از هفته هاي مقدس در غرفه دوخت رایگان چادر توانستم سه ساعته 16
چادر برش بزنم و بدوزم! البته در این چند سال فعالیت جهادي و بسیجی وار هدیه ها، تقدیرنامه ها و لوح هاي زیادي به من اهدا

 
کردند اما بهترین هدیه از نظر خودم عنوان « تنها زن کارآفرین در منطقه مالک اشتر تهران» است و این برایم افتخار بزرگی است! 



 
 

خانم ارادتی می گوید: فعالیت هاي من ادامه داشت تا سال 96 که رهبر انقلاب آن را سال "اقتصاد مقاومتی، تولید و اشتغال" نام
گذاري کردند. در آن سال من آخر هفته را براي استراحت به روستاي لاسجرد از توابع استان سمنان می آمدم، روزي با خودم فکر
کردم چرا در روستاي خودم این مهارت را به بانوان آموزش ندهم و براي بانوان روستا کارآفرینی نکنم!؟ فکر اشتغال زایی براي بانوان
روستا را با خانم شهادت فرمانده بسیج درمیان گذاشتم، ایشان هم تبلیغات برگزاري کلاس خیاطی را در کانال روستا قرار داد و خانم

 
ها هم با استقبال خوبی در این کلاس ها ثبت نام کردند و دوره آموزش خیاطی ما از هفته بعد ثبت نام آغاز شد. 

این کارسه سال ادامه دار شد تا اینکه کرونا آمد و همه را درگیر کرد. آموزش خیاطی سه ساله باعث شد که خانم هاي روستایی
خیاطی را خوب یادبگیرند و با جذب مشتري کسب درآمدي داشته باشند البته در تمام طول هفته از طریق شبکه هاي اجتماعی با

 
فراگیران و نوخیاطان در ارتباط بودم و اشکالات شان رفع و سؤالاتشان را پاسخ می دادم . 

وي با اشاره به اینکه با شیوع کرونا دوباره من بیکار شدم، می افزاید: بیکاري را دوست نداشتم و در این فکر بود که چگونه اوقات خود



را پر کنم! تا اینکه سفري به لاسجرد پیش آمد و براي خرید مایحتاج خانه به شهرستان سرخه رفتیم . در ماشین همسرم نشسته بودم
که تابلوي "ننه کوکب" توجه ام را جلب کرد. این اسم کارگاه خانم مونسیان بود. وارد مغازه که شدم هنرهاي دستی و صنایع محلی
زیبایی را دیدم با راهنمایی خانم مونسیان کارگاه تولید این محصولات را نیز دیدم و از ایشان خواستم تا هنر جاجیم بافی که از

 
هنرهاي ریشه دار در روستاي لاسجرد بود به من آموزش دهد. 

 
 

 
 

در دو هفته آموزش هاي جاجیم بافی را فراگرفته و با تمرین در آن کسب مهارت کردم، قصد دارم هنر جاجیم بافی را که صنعتی
ریشه دار در روستاي ما است، احیا کنم و با کمک مسئولین روستا علاوه بر آموزش دختران و بانوان از آن به عنوان یک هنر - صنعت

 
اقتصادي در بهبود معیشت روستاییان بهترین بهره برداري اقتصادي را داشته باشیم. 

طنین یاس - از سمنان - لاسجرد



پرداخت 60 میلیارد ریال براي طرح "یک روستا یک محصول"

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی از پرداخت 60 میلیارد ریال براي طرح "یک روستا یک محصول" در استان
خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیمامرکز آذربایجان غربی، آخوندزاده
مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: براي اجراي طرح
هاي "یک روستا یک محصول" در 14 روستاي این استان 60 میلیارد

 
ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

آخوندزاده افزود: این میزان تسهیلات به 250 فقره طرح مختلف از
جمله گلخانه، دامداري، کشاورزي، مجسمه سازي، کنسانتره و قالی

 
بافی پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: این طرح ها در روستا هاي اوچ تپه بوکان، حسنلو نقده، حمزه کندي و مافی کندي سلماس، کندال شوط، کلاکین
پیرانشهر، ارس پلدشت، آغبلاغ خوي، نصرت آباد تکاب، قره قوزلوي افشار شاهین دژ، عسکرآباد کوه ارومیه و گل سلیمان و قوزلو

 
میاندوآب اجرایی شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: این تعداد طرح براي 280 نفر از جوانان روستایی این مناطق اشتغال زایی کرده

 
است. 

آخوندزاده بیان کرد: همزمان با روز ملی روستا طرح «یک روستا یک محصول» روستاي کندال از توابع شهرستان شوط در زمینه قالی

 
بافی افتتاح شده و به بهره برداري رسید. 

وي افزود: 34 روستا تا پایان سال براي حمایت در 2 زمینه یک روستا یک محصول و روستایی بدون بیکار هدف گذاري شده که
تاکنون 14 روستا حمایت و تسهیلات آن ها پرداخت شده است



ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی تمدید شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس جهاددانشگاهی واحد استان ایلام از تمدید مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی تا پنجم آبان ماه خبر
داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ سیدغلامرضا حسینی با اعلام این خبر اظهار داشت: براساس این طرح 54 هزار و
300 شغل خانگی در کشور ایجاد شود که سهم استان

 
ایلام1700 مورد است. 

وي افزود: متقاضیان می توانند در صورت داشتن شرایط لازم تا
پنجم آبان ماه سال با مراجعه به سامانه http://inhb.ir در

 
رسته ي شغلی مورد علاقه ي خود ثبت نام کنند. 

رئیس جهاددانشگاهی واحد استان ایلام رسته هاي شغلی مورد
نظر براي این طرح را گلیم بافی، نخ ریسی، خیاطی، مترجمی،
ویراستاري و انیمیشن اعلام و تصریح کرد: شرایط در نظر گرفته

شده براي متقاضیان ثبت نام در این طرح حداقل سن 18 سال، بومی استان محل ثبت نام، نداشتن اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه

 
کارفرمایی است. 

وي با تاکید بر اینکه افرادي که بیمه خویش فرمایی دارند، منعی در ثبت نام ندارند، تصریح کرد: ثبت نام در سامانه مذکور و شرکت
در طرح به معناي آموزش و توانمندسازي به صورت رایگان و لینک شدن به پیشران هاي داراي بازار است که در نهایت منجر به ایجاد

 
اشتغال پایدار براي ثبت نام کنندگان در این طرح خواهد شد. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با هدف ساماندهی، استعدادسنجی، توانمندسازي و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار در
دبیرخانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه، کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري جهاد

دانشگاهی در حال اجرا است.



فضاي مجازي؛ فرصت ها و تهدیدها

منبع: ایستناشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/07/21

نتایج یک مطالعه نشان داد که فضاي مجازي در کنار وجود فرصت هاي بی شمار، به دلیل فقدان آموزش مناسب و کافی،
تهدیدهایی نیز دارد. بنابراین آموزش فراگیر سواد رسانه اي و مدیریت این فضا ضروري است. در سال هاي اخیر استفاده از

اینترنت و فضاي مجازي گسترش بسیار زیادي داشته است. همه گیري ویروس کرونا نیز باعث ...

نتایج یک مطالعه نشان داد که فضاي مجازي در کنار وجود فرصت هاي بی شمار، به دلیل فقدان آموزش مناسب و کافی،

 
تهدیدهایی نیز دارد. بنابراین آموزش فراگیر سواد رسانه اي و مدیریت این فضا ضروري است. 

در سال هاي اخیر استفاده از اینترنت و فضاي مجازي گسترش بسیار زیادي داشته است. همه گیري ویروس کرونا نیز باعث شد

 
اینترنت در ابعاد مختلف زندگی افراد به خصوص آموزش دانش آموزان و دانشجویان نفوذ کند و جزء جدا نشدنی زندگی امروزه شود. 

فضاي مجازي می تواند نقشی دوگانه در امنیت زایی و امنیت زدایی داشته باشد. از یک سو ابزار قدرتمندي در عرضه اطلاع رسانی

 
است و از سوي دیگر در صورت فقدان آموزش مناسب و فرهنگ سازي می تواند خطرهایی براي جامعه داشته باشد. 

با توجه به گسترش نفود فضاي مجازي، «آرزو غفوري» و «کیوان صالحی»؛ پژوهشگران دانشکده روان شناسی و علوم تربیتی دانشگاه

 
تهران، در مطالعه اي درك بزرگسالان درباره فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي براي خود، فرزند و جامعه؛ را بررسی کردند. 

در این پژوهش از طریق مصاحبه ایمیلی با 22 نفر مصاحبه انجام شد. افراد شرکت کننده در این پژوهش 14 زن و هشت مرد بودند

 
که در گروه هاي سنی مختلف بزرگسال قرار داشتند و تحصیلات آن ها از فوق دیپلم تا دکتري متفاوت بود. 

در این پژوهش شش امکان پرکاربرد فضاي مجازي؛ شبکه هاي اجتماعی، ماهواره، وب سایت ها و وبلاگ ها، آموزش هاي الکترونیکی،
بازي هاي رایانه اي و پست الکترونیکی (رایانامه) مورد بررسی قرار گرفت و مشخص شد شرکت کنندگان این پژوهش بیشترین

 
استفاده را از شبکه هاي مجازي داشتند و از بازي هاي رایانه اي کم ترین استفاده را می کردند. 

در این مصاحبه ها از افراد سوالاتی در خصوص فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي در چهار حوزه فردي، خانوادگی، فرزند یا دانش

 
آموز و جامعه پرسیده شد. 

از نظر این افراد فرصت هاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل؛ روحیه مثبت، تسهیل ارتباطات، صرفه جویی، افزایش همدلی،
ساماندهی امور شغلی و ... بود. آن ها این فرصت ها را در حوزه خانواده؛ کارآفرینی، ارتقاي روحیه مثبت، آگاهی از اخبار روز، تسهیل
انجام امور خانواده و ... می دانستند. از نظر این افراد؛ فضاي مجازي می تواند فرصت هایی براي سرگرمی، افزایش سطح اجتماعی
شدن، هم گرایی با دوستان، استفاده از اخبار و ... براي فرزندان و دانش آموزان فراهم کند. همچنین از نظر شرکت کنندگان در این
مطالعه؛ فضاي مجازي در حوزه جامعه فوایدي مثل تحول، شتاب و تسهیل کارها، کارآفرینی، دستیابی به اطلاعات و آموزش و ... را

 
دارد. 



شرکت کنندگان در این پژوهش معتقدند تهدیدهاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل: فاصله از ارزش ها، از دست رفتن اطلاعات،
کم رنگ شدن ارتباطات خانواده، اتلاف وقت و... است. آن ها این تهدیدها را در حوزه خانوادگی؛ ضرر اقتصادي، دگرگونی ارزش ها،
عوارض جسمی و روان و ... می دانند. از نظر آن ها فضاي مجازي براي فرزندان یا دانش آموزان می تواند باعث دگرگونی ارتباطات،
آمیختگی مرز درست و نادرست، ایجاد زمینه براي دسترسی هاي نامناسب و ... شود. آن ها معتقدند فضاي مجازي می تواند باعث

 
دگرگونی عرف، زمینه سازي تشویش در جامعه، دگرگونی دینداري و... در جامعه شود. 

با توجه به فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي، پژوهشگران این مطالعه می گویند: «شناخت آسیب ها و چالش هاي فرهنگی و
ارزشی فضاي مجازي در ساحت تربیت اجتماعی و سیاسی جامعه و نحوه عملکرد آن نباید منتج به عقب نشینی و گرفتن موضع
تدافعی در مقابل این ابزارهاي نوین فناورانه شود؛ بلکه باید در مقابل هجمه هاي فرهنگی و واپایش اطلاعاتی یک طرفه شبکه هاي
مجازي، جامعه را مجهز به شناخت و مهارت بهره برداري کرد. البته تمام مسئولیت اجتماعی مقابله با هجمه هاي فرهنگی و رسانه اي
نوین بر عهده جامعه نیست و مسئولان امر نیز باید با قاعده مندسازي و نظارت مؤثر از جامعه در برابر آسیب ها و بداخلاقی هاي
فضاي مجازي همانند فضاي حقیقی محافظت کنند و به جاي بستن و حذف صورت مسئله، به دنبال حل مسئله از طریق شناخت و

 
بهره برداري از فرصت ها باشند». 

نتایج این مطالعه به صورت مقاله علمی پژوهشی با عنوان « تجربه زیسته بزرگ سالان از فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي: یک
مطالعه کیفی» در فصل نامه علمی «مطالعات فرهنگ-ارتباطات» وابسته به پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات وزارت فرهنگ و ارشاد

اسلامی؛ منتشر شده است.



راه آهن فارس طرح متفاوت و منحصر به فرد بود/خیرین بانی رفع مشکلات

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/07/21

شیراز- استاندار دولت نهم در استان فارس س گفت: طرح راه آهن استان فارس طرح منحصر به فردي بود و تسهیلات
مختلفی از منابع مختلف به این طرح تزریق گردید.

شیراز- استاندار دولت نهم در استان فارس س گفت: طرح
راه آهن استان فارس طرح منحصر به فردي بود و
تسهیلات مختلفی از منابع مختلف به این طرح تزریق

 
گردید. 

سید محمدرضا رضا زاده در گفت وگو با خبرنگار مهر بیان
کرد: یکی از طرح هاي مهم و قابل توجه در استان فارسی
در دولت نهم به آن توجه ویژه اي نیز صورت گرفت موضوع
راه آهن بود که امکانات مختلفی نیز در راستاي افتتاح از

 
این طرح مورد استفاده قرار گرفت تا شاهد بهره برداري از این پروژه باشیم. 

وي افزود: در دولت نهم به این طرح بزرگ صنعتی بالغ و 101 میلیون یورو و 100 میلیارد تومان اعتبار اختصاص یافته بود و سعی

 
شد با بهره گیري از ظرفیت هاي موجود در کشور این طرح به پایان برسد. 

استاندار فارس در دولت نهم تصریح کرد: در راستاي بهره برداري از این طرح بزرگ صنعتی قراردادهاي مختلفی براي ساخت قطعات
این طرح امضا شد و بالغ بر دو هزار نفر در کارگاه هاي مربوط به این طرح صنعتی به اشتغال مشغول شدند این در حالی بود که با

 
توجه به محدودیت بودجه این طرح تلاش شد اعتبارات مختلفی در راستاي جذب سرمایه به این طرح اختصاص یابد. 

رضازاده افزود: با توجه به اعتباراتی که به این طرح اختصاص یافته بود و فعالیت بیش از 2 هزار نفر در کارگاه هاي صنعتی این طرح

 
بزرگ اقتصادي در استان فارس این امید وجود داشت که تا پایان دولت نهم راه آهن استان فارس به سرانجام برسد. 

وي یادآور شد: اختصاص اعتبارات مختلف در کنار فعالیت حجم وسیعی از افراد در کارگاه هاي صنعتی این طرح موجب شد که راه

 
آهن فارس طرحی متفاوت و منحصر به فرد در کشور باشد. 

 
ایجاد اشتغال و کار آفرینی 

استاندار دولت نهم در استان فارس که اکنون به عنوان عضو هیأت مدیره خیریه رضا زاده فعالیت می کند در خصوص اقدامات این
مؤسسه نیز تصریح کرد: یکی از اهدافی که این مؤسسه به دنبال تحقق آن است افزایش کارآفرینی و ایجاد اشتغال در استان فارس
بوده و در این راستا با ارائه وام هاي قرض الحسنه تلاش می کند تا شرایط ایجاد سرمایه در گردش را براي واحدهاي جدید اقتصادي

 
فراهم کند تا موجب توسعه استان در تمامی شاخص هاي اقتصادي گردد. 



رضا زاده تصریح کرد: در کنار ایجاد اشتغال این مؤسسه به دنبال برطرف کردن مشکلات نیازمندان اجتماعی نیز بوده و سعی کرده با
ارائه وام هاي قرض الحسنه به افراد نیازمند اجتماعی نقش مؤثري در کاهش آمال این گونه افراد داشته باشد لازم به ذکر است این

 
مؤسسه تاکنون بالغ بر 420 بسته معیشتی در راستاي کاهش فشارهاي اجتماعی به اقشار ضعیف جامعه تحویل داده است. 

وي افزود: این مؤسسه اهداف والایی را دنبال کرده و در کنار فعالیت در حوزه هاي اشتغال و کارآفرینی و برطرف کردن معضلات
اجتماعی تلاش مستمري در راستاي کاهش مشکلات افراد نیازمند اجتماعی در حوزه بهداشت و درمان کرده و سعی کرده با ارائه
خدمات بهداشتی و درمانی توسط درمانگاه خیرساز نقش ویژه اي در کاهش مشکلات بهداشت و درمان اقشار آسیب پذیر جامعه

 
داشته باشد در حالی که در کنار تمامی فعالیت هاي فوق فعالیت تبلیغی نیز یکی از وظایف این مؤسسه خیریه است. 

 
روند ایجاد هیأت هاي مذهبی در شیراز 

عضو هیأت مدیره مؤسسه خیریه شهید رضا زاده در خصوص روند ایجاد هیأت هاي مذهبی در استان نیز گفت: فعالیت ها در استان
فارس و شهر شیراز در ابتدا به صورت حلقه هاي تبلیغی بود و فعالیت ها به گونه اي بود که این حلقه هاي تبلیغاتی یکدیگر را هم

 
نمی شناختند اما در سال 1320 تمامی حلقه هاي تبلیغی با تجمیع در کنار هم نخستین هیأت مذهبی را در شیراز ایجاد کردند. 

وي ادامه داد: پس از ایجاد نخستین هیأت مذهبی در شیراز فعالیت ها به صورت مستمر افزایش یافت و موجب گشت هیأت هاي
مختلفی در این شهر ایجاد گردد اما ریشه تمامی این هیأت هاي مذهبی به حلقه هاي برادران باز می گردد که موجب شد حیات

 
هیأت هاي مذهبی در شیراز شکل بگیرد. 

رضا زاده در خصوص ایجاد مؤسسه خیریه رضا زاده نیز تصریح کرد: این مؤسسه در سال 1389 تأسیس شد و رویکرد این مؤسسه نیز
توجه به تمامی مشکلات اجتماعی و جوانان است و تلاش می کند تا با برطرف کردن مشکلات جوانان زمینه رشد و بالندگی در میان

نسل جوان را فراهم کند.



آغاز همکاري سازمان دانشجویان جهاد و کانون پرورش فکري در حوزه بازي

هاي رومیزي و محیطی

منبع: ایسناشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/07/21

تفاهم نامه همکاري سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی و اداره کل سرگرمی هاي سازنده و بازي هاي رایانه اي کانون پرورش
فکري کودکان  و  نوجوانان در حوزه بازي هاي رومیزي و محیطی در محل معاونت فرهنگی جهاددانشگاهی به امضا رسید.

به گزارش ایسنا، مهدي عباسی سرپرست سازمان
دانشجویان جهاددانشگاهی گفت: مطابق مطالعات و بررسی
هاي انجام شده، اصلی ترین حوزه هاي فعالیتی دانشجویان
به ترتیب حوزه علم و فناوري، حوزه فرهنگی و جایگاه آخر
فعالیت هاي سیاسی است. رویکرد اصلی سازمان
دانشجویان براساس وظایف و اهداف تعریف شده حوزه
فرهنگی و علم و فناوري است که همین مساله، باعث شکل
گرفتن اهداف مشترك بین سازمان دانشجویان و کانون

 
پرورش فکري شده است. 

عباسی با بیان این که یکی از اصلی ترین وظایف سازمان دانشجویان، نوآوري در فرم و محتواي فعالیت هاي فرهنگی است، تصریح
کرد: بازي هاي رومیزي و محیطی در انواع فکري و حرکتی آن، یکی از جذاب ترین قالب هایی است که امروزه دانشجویان به سمت
آن روي آورده اند و این موضوع براي سازمان دانشجویان، با نظر به مسوولیت و رسالت این نهاد، زمینه ي فعالیت هاي فرهنگی موثر

 
در قالب بازي ها را براي دانشجویان توسط سازمان دانشجویان ایجاد و ایجاب می کند. 

وي اذعان داشت: یکی از اهداف مهم در سازمان دانشجویان، تشکیل شبکه دانشجویی با هدف توسعه و تقویت مشارکت اجتماعی

 
دانشجویان است و بازي هاي رومیزي نیز یک طرح مشارکتی و جمعی است. 

سرپرست سازمان دانشجویان و مدیر کل مطالعات فرهنگی جهاددانشگاهی به نمایندگی از مجموعه جهاددانشگاهی، عنوان کرد: به
واسطه این تفاهم نامه، مجموعه هاي جهاددانشگاهی در حوزه هاي مختلف آموزشی، پژوهشی و فرهنگی، اشتغال و کارآفرینی در
خدمت اهداف مشترك دو مجموعه قرار خواهند گرفت و از پتانسیل هاي موجود در جهاد در راستاي عملیاتی کردن اهداف این تفاهم

 
نامه استفاده خواهد شد. 

محسن حموله، مدیرکل سرگرمی هاي سازنده و بازي هاي رایانه اي کانون پرورش فکري کودکان  و  نوجوانان، امضاي این تفاهم نامه را
نقطه عطفی در صنعت بازي و اسباب بازي در ایران دانست و خاطرنشان کرد: در این تفاهم نامه که با هدف ترویج و اشاعه فرهنگ
بازي در سطح جوانان دانشجو منعقد می شود، گام هاي مهمی براي شناسایی ظرفیت هاي علمی و عملیاتی بازي و اسباب بازي در

 
کشور برداشته می شود. 

وي با تاکید بر تاثیرات بازي در انتقال مفاهیم و فرهنگ سازي جامعه تصریح کرد: با شناسایی ظرفیت هاي خلاق جوانان و علاقه
مندان به این صنعت، آینده درخشانی فراهم خواهد شد. نبود رشته دانشگاهی، نبود ساز و کار مناسب براي پیگیري امورات صنفی



 
اسباب بازي و طراحی اسباب بازي غیرایرانی از مشکلاتی است که صنعت اسباب بازي در کشور با آن مواجه است. 

حموله افزود: گروه هاي متعددي مانند پژوهشگران، طراحان، تولیدکنندگان، توزیع و پخش در صنعت اسباب بازي فعالیت می کنند

 
که لزوم ورود اساتید دانشگاه و دانشجویان علاقه مند به طراحی اسباب بازي به این صنعت حس می شود. 

وي با اشاره به این که در کشورهایی که صنعت اسباب بازي توسعه یافته است، اتاق هاي فکر و پژوهشکده ها در سطح دانشگاه و
دانشجویان حرف اول را می زند، گفت: جوانان امروز، طراحان و سازندگان سرگرمی هاي فردا و بنیان هاي خانواده هاي سلامتی
خواهند بود؛ بنابراین فضاي دانشگاه و جامعه دانشگاهیان سهم چشم گیري در ساختن نگاه صحیح نسبت به کالاي فرهنگی خواهد

 
داشت. 

حموله تاکید کرد: اداره کل سرگرمی هاي سازنده و بازي هاي رایانه اي کانون پرورش فکري کودکان  و  نوجوانان به دنبال ایجاد
فرهنگ صحیح و زاویه دید به روز در میان جوانان است تا با کمک جوانان خوش فکر و خلاق بتواند قدم هاي مثبت و تاثیرگذاري در

 
راستاي اعتلاي صنعت اسباب بازي بردارد. 

این تفاهم نامه به منظور بسترسازي و ارتقاي مشارکت دانشجویان در طراحی و تولید بازي هاي رومیزي و محیطی با رویکرد بازي
هاي فکري و حرکتی، بین سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی و اداره کل سرگرمی هاي سازنده کانون پرورش فکري کودکان و

 
نوجوانان منعقد شد. 

در بخشی از این تفاهم نامه آمده است: بازي در انواع آن، یکی از مهم ترین راه هاي فرهنگ سازي در جامعه است. بازي هاي رومیزي
و محیطی در انواع فکري و حرکتی آن، تاثیر به سزایی در پرورش ذهن و جسم آحاد جامعه دارد. با این حال، حوزه بازي در ایران، به
ویژه بازي هاي رومیزي و محیطی، حوزه اي جوان و پویا است که می توان با مشارکت و همکاري نهادها و دستگاه هاي گوناگونی که
وظایفی در خصوص توسعه فرهنگی جامعه برعهده دارند، به آن رونق بخشید. موتور محرکه توسعه طراحی و تولید بازي در ایران،

 
جوانان هستند. از این رو، مشارکت جوانان، به ویژه دانشجویان در این عرصه، تاثیري انکارناپذیر در رشد این بخش خواهد داشت. 

بنا بر اعلام روابط عمومی سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی، ترویج و اشاعه فرهنگ بازي در سطح جامعه به خصوص جوانان و
دانشجویان، برگزاري رویدادهاي بازي محور در محیط هاي دانشگاهی مانند مسابقات، رویدادهاي ایده آزاد، رویدادهاي استارتاپی،
اجراي طرح هاي مطالعاتی درزمینه بازي ها، برگزاري دوره هاي آموزشی مرتبط در فضاهاي دانشجویی و ایجاد شبکه تولید بازي هاي

 
منطبق بر فرهنگ ایرانی اسلامی با مشارکت دانشجویان از جمله اهداف این تفاهم نامه است. 

انتهاي پیام



واگذاري بدون نظارت کارخانجات گیلان؛ شرایط حفظ سرمایه گذار در استان

فراهم نیست
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عضو مجمع نمایندگان گیلان ضمن انتقاد از واگذاري هاي بدون نظارت کارخانجات استان گفت:

 
شرایط حفظ و نگهداري از سرمایه گذار در استان گیلان فراهم نیست. 

به گزارش گیلانستان، رسول فرخی، وجود ظرفیت ها و پتانسیل هاي قوي اقتصادي در گیلان و
ضرورت بهره گیري مناسب از این داشته ها را براي رشد و توسعه استان امري لازم و ضروري خواند و اظهار داشت: در حال حاضر

 
شرایط حفظ و نگهداري از سرمایه گذاران در استان گیلان فراهم نیست و باید در این مورد چاره اندیشی شود. 

عضو مجمع نمایندگان گیلان با بیان اینکه چیزي حدود 90 درصد ظرفیت کارخانجات استان گیلان تعطیل است تأثیرات مخرب این
موضوع را در اشتغال مورد تأکید قرار داد و عنوان کرد: آمار و ارقام نشان می دهد اکثر کارخانجات موجود در استان گیلان خصوصی

 
بوده و تنها درصد کمی از این واحدهاي تولیدي و صنعتی دولتی هستند. 

فرخی نامگذاري امسال به نام سال جهش تولید توسط مقام معظم رهبري و تأکیدات ایشان روي مباحث اقتصادي و معیشتی به
عنوان اولویت هایی که باید در دستور کار مجلس یازدهم قرار گیرد را متذکر شد و تصریح کرد: ظرفیت هاي لازم براي تحقق این

 
شعار راهبردي به شکل کامل در کشورمان وجود دارد و تنها باید از آن ها استفاده کنیم. 

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهاي مجلس خدمت بی منت و تفکر مدیریت جهادي بر محور پاکدستی را رمز حل و فصل
بسیاري از چالش هاي موجود به ویژه در بخش اقتصادي اعلام کرد و بیان داشت: مبارزه با فساد آن هم در تمام عرصه هاي اقتصادي

 
و اجتماعی از جمله اولویت هایی است که مجلس یازدهم به دنبال عملیاتی کردن آن ها است. 

نماینده مردم لاهیجان و سیاهکل در مجلس استفاده از ابزارهاي قانونی توسط مجلس نظیر تحقیق و تفحص را امري لازم و ضروري
دانست و با اشاره به دیگر اهداف مورد تأکید مجلس خاطرنشان کرد: حل ریشه اي مشکلات و در کنار این امر ارائه راهکارهایی

 
مناسب براي حل چالش ها از جمله اهداف مهم مجلس یازدهم محسوب می شود. 

وي بیکاري را از جمله معضلات جامعه و استان گیلان خواند و با بیان اینکه به دلیل واگذاري هاي بدون نظارت، کارخانجات استان
گیلان تعطیل شده است اظهار داشت: به عقیده بنده از جمله نشانه هاي مهم فعال بودن کارخانجات افزایش اشتغال و رشد اقتصادي

 
منطقه است و باید با این معیار نوع فعالیت واحدهاي تولیدي و صنعتی را سنجش کرد. 

نماینده مردم لاهیجان و سیاهکل در مجلس جذب سرمایه گذاران و استفاده از ظرفیت آنان براي ایجاد اشتغال، رونق تولید و صنعت
را امري لازم و ضروري اعلام کرد و افزود: سرمایه گذاران وارد استان گیلان می شوند و رغبت لازم را هم براي سرمایه گذاري دارند اما

شرایط نگهداري از سرمایه گذار در این استان فراهم نیست. 



فرخی چاي و برنج را به عنوان دو محصول استراتژیک گیلان در کنار مزیت گردشگري و یا سایر محصولاتی که در این استان تولید
می شود را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: باید به گونه اي برنامه ریزي و سیاست گذاري انجام شود که چایکار گیلانی از ارزش

 
افزوده صنعت چاي بهره مند شود اما در حال حاضر این شرایط مهیا نیست. 

print انتهاي پیام/تسنیم



پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد

منبع: ایبناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیرعامل بانک سپه از پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد ریال تسهیلات توسط این بانک به اقشار کم درآمد جامعه خبر داد.

مدیرعامل بانک سپه از پرداخت 18 هزار و 600 میلیارد
ریال تسهیلات توسط این بانک به اقشار کم درآمد جامعه

 
خبر داد. 

به گزارش ایبِنا به نقل از روابط عمومی بانک سپه،
مدیرعامل بانک سپه اعلام کرد: این بانک براي حمایت
اقشار کم درآمد جامعه 410 هزار فقره تسهیلات در قالب
تسهیلات اشتغال زایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته

امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی، بهسازي و نوسازي مسکن روستایی، قرض الحسنه ازدواج و ودیعه مسکن از سال 1395 تا

 
پایان شهریورماه سال جاري پرداخت کرده است. 

محمدکاظم چقازردي ضمن اشاره به روند صعودي کمک هاي بانک سپه به اقشار کم درآمد جامعه، افزود: رقم تسهیلات پرداختی

 
بانک سپه به اقشار کم درآمد در این مدت 18 هزار و 600 میلیارد ریال بوده است. 

 
خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی با حمایت بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر ضرورت حمایت بانک هاي کشور از اقشار آسیب پذیر جامعه به ویژه در شرایط اقتصادي فعلی،
تصریح کرد: بانک سپه براي کمک به خوداتکایی خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی از سال
1395 تا پایان شهریورماه سال جاري 35 هزار و 290 فقره تسهیلات به مبلغ 6 هزار و 661 میلیارد ریال براي اشتغال این خانوارهاي

 
واجدالشرایط پرداخت کرده است. 

 
بهسازي و نوسازي 38 هزار مسکن روستایی با کمک بانک سپه 

چقازردي در مورد اقدامات بانک سپه در زمینه حمایت از بهسازي و نوسازي مسکن روستایی گفت: این بانک از سال 1395 تا پایان
شهریورماه سال جاري 11 هزار و 225 میلیارد ریال بابت بهسازي و نوسازي 38 هزار واحد مسکونی در روستاهاي کشور پرداخت

 
کرده است. 

مدیرعامل بانک سپه ضمن تأکید بر حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، تصریح کرد: این بانک براي کمک به اقشار کم درآمد آسیب
دیده از بیماري کرونا 8 هزار و 185 فقره تسهیلات به مبلغ هزار و 560 میلیارد ریال در قالب ودیعه مسکن به سرپرستان خانواده هاي

 
واجد شرایط اعطا کرد. 



 
افزایش پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه در مورد پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، گفت: براي کمک به تسهیل ازدواج جوانان این بانک از سال

 
1395 تا پایان نیمه نخست سال جاري 329 هزار فقره وام ازدواج ارزان قیمت به زوج هاي جوان پرداخت کرده است. 

وي رقم پرداختی بانک سپه بابت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این مدت را 66 هزار و 520 میلیارد ریال اعلام کرد. چقازردي به
روند صعودي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در بانک سپه طی پنج سال اخیر اشاره کرد و گفت: تعداد وام ازدواج پرداختی
این بانک از 55 هزار فقره در 1395 به حدود 73 هزار فقره در سال گذشته رسید و در نیمه نخست سال جاري بیش از 30 هزار فقره

 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج هاي جوان پرداخت شده است. 

وي افزود: بانک سپه در شش ماه اول سال جاري 15 هزار و 860 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده است.



نیاز کشور به سرمایه گذاري 700 تا 1000 هزار میلیاردي در سال
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وزیر اقتصاد اعلام کرد: کشور براي تحقق جهش تولید، حداقل 700 تا 1000 هزار میلیارد تومان در سال نیاز به سرمایه
گذاري دارد.

وزیر اقتصاد اعلام کرد: کشور براي تحقق جهش تولید،
حداقل 700 تا 1000 هزار میلیارد تومان در سال نیاز به

 
سرمایه گذاري دارد. 

به گزارش ایبِنا، فرهاد دژپسند طی سخنانی در دویست
وچهل و پنجمین نشست هیات سرمایه گذاري خارجی، بر
لزوم تعیین ضمانت ها و مشوق هاي لازم براي سرمایه
گذاران ایرانی مقیم خارج از کشور را تاکید کرد. وي با
اشاره به جلب 3.8 میلیارد دلار سرمایه گذاري خارجی در
قالب پروژه هاي مصوب هیات سرمایه گذاري خارجی طی

شش ماه اول سال 1399، عملکرد همکاران سازمان سرمایه گذاري و کمک هاي اقتصادي و فنی ایران و اعضاي هیات سرمایه گذاري

 
خارجی در این خصوص را با توجه به محدودیت ها و تنگناهاي موجود، بسیار ارزشمند و قابل تقدیر ارزیابی کرد. 

دژپسند با اشاره به اینکه جذب سرمایه خارجی به مراتب بهتر از دریافت وام است، تاکید کرد: سرمایه گذاري خارجی به معناي دریچه
ورود فنآوري، ایجاد اشتغال و افزایش تولید است، لذا دستگاه هاي اجرایی باید نهایت تلاش خود را بکار گیرند تا "جلب" سرمایه

 
گذاري خارجی را به "جذب" تبدیل کنند. 

وزیر اقتصاد گفت: یکی دیگر از مزایاي جذب سرمایه گذاري خارجی این است که با پذیرش یک سرمایه، عملا فرد سرمایه گذار تبدیل
به سفیر و حافظ منافع ما در کشور فرستنده سرمایه می شود، زیرا مطالبه او از دولت خود این خواهد بود که از اتخاذ تصمیماتی که

 
سرمایه وي در ایران را به خطر بیاندازد خودداري کند و به این شکل، به استحکام روابط دو کشور نیز کمک می کند. 

دژپسند تصریح کرد: یکی از راه هاي جذب سرمایه گذاري خارجی، رفع مشکلات و تسهیل رویه ها براي سرمایه گذاران داخلی است.
وزیر اقتصاد در ادامه با اعلام اینکه اخیرا، طرحی از سوي وزارت اقتصاد براي تسهیل و تسریع در جلب سرمایه ایرانیان مقیم خارج از
کشور به هیات دولت ارائه شده است، گفت: بر اساس این طرح، امتیازات، مشوق ها و تضامینی براي این دسته از سرمایه گذاران در
نظر گرفته می شود که از جمله این تضامین، تصویب امتیازات مذکور در قالب "قانون" توسط مجلس شوراي اسلامی است تا دیگر

 
کسی نگران تغییر احتمالی رویه ها به واسطه تغییر مقامات دولتی نباشد. 

وي یادآور شد: کشور براي تحقق جهش تولید، حداقل 700 تا 1000 هزار میلیارد تومان در سال نیاز به سرمایه گذاري دارد و جذب

 
سرمایه گذاري خارجی نیز می تواند در این زمینه نقش آفرین باشد. 



وزیر امور اقتصادي و دارایی در ادامه، عملکرد ادارات کل امور اقتصادي و دارایی استانهاي وزارت اقتصاد در جلب سرمایه گذاري
خارجی را از ملاك هاي مهم ارزیابی مدیران کل این ادارات عنوان کرد و اظهار داشت: هر استانی که رتبه بالاتري را به دست آورد
مورد تشویق قرار خواهد گرفت و یکی از بهترین گزینه ها براي جذب سرمایه گذاري خارجی در استانها، استفاده از ویژگی هاي

 
منطقه اي است. 

دژپسند با اشاره به توسعه سامانه هاي الکترونیکی سرمایه گذاري خارجی در استانها، خواستار همکاري بیشتر مدیران کل و مقامات
استانی جهت جلب و جذب سرمایه گذاري خارجی شد. گفتنی است در دویست وچهل و پنجمین نشست هیات سرمایه گذاري

 
خارجی 68 طرح سرمایه گذاري خارجی با ارزشی معادل یک میلیارد و 400 میلیون دلار به تصویب رسید. 

بر اساس این گزارش، این طرح ها که از سوي اتباع 15 کشور جهان ارائه شده است، شامل شامل 42 طرح سرمایه گذاري خارجی
جدید و 23 مورد مرتبط با تغییرات طرح هاي سرمایه گذاري خارجی و انتقالات ارزي سرمایه گذاران و همچنین 3 مورد افزایش

 
سرمایه گذاري است. شایان ذکر است که این طرح هاي سرمایه گذاري در 18 استان کشور اجرا می شوند. 

از دیگر مصوبات این نشست می توان به افزایش سرمایه گذاري، اصلاح مجوز سرمایه گذاري خارجی، تمدید مجوز سرمایه گذاري
خارجی با بازپرداخت اقساط تسهیلات مالی و انتقال سود سهام سرمایه گذاران خارجی اشاره کرد.



آینده داراسوم در بازار بورس چگونه خواهد بود؟

آینده داراسوم در بازار بورس چگونه خواهد بود؟

منبع: رادیو سهامشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/07/21

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: به نظر می رسد که از اواسط مهرماه، بازار بورس به تعادل رسیده و به سمت قله قبلی
حرکت کند. نوشته آینده داراسوم در بازار بورس چگونه خواهد بود؟ اولین بار در اخبار بورس بخوانید

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: به نظر می رسد که از اواسط مهرماه، بازار بورس به تعادل رسیده و به سمت قله قبلی حرکت
کند، خوشبختانه این اتفاق، طی چهار روز اخیر رخ داده و کلیت بازار با یک کف سازي خوب به سمت بالا حرکت خواهد کرد. به

گزارش رادیو سهام، محمدابراهیم احمدي در خصوص آینده داراسوم در
بازار بورس اظهار کرد: طبیعتا هرچه تعداد سهام وارد شده به بورس بیش تر

باشد، بازار عمق بیش تري پیدا می کند و این موضوع، به وزین تر شدن بازار کمک خواهد کرد. در واقع شرکت هاي بزرگ می توانند

 
نقدینگی خوبی را جذب بازار سرمایه کنند، همان طور که در بحث خرید سهام دارا یکم و دوم نیز چنین اتفاقی رخ داد. 

وي افزود: واگذاري دارایی هاي دولت به مردم می تواند در راستاي گسترش خصوصی سازي و چالاك سازي دولت، مثبت ارزیابی
شود. استقبال مردم از دارا یکم که شامل بیمه اتکایی امین، بیمه البرز و بانک هاي صادرات، ملت و تجارت بوده، درخور توجه و بی

 
سابقه بود، البته دولت نیز براي جلب اعتماد مردم از این سهام حمایت بسیاري به انجام رساند. 

این کارشناس بازار سرمایه در خصوص موفقیت سهام دارایکم و دوم در بازار تصریح کرد: سرمایه گذاران زمانی که متوجه شدند سهام
دارادوم، پالایشگاهی است، براي خرید آن در صف هاي طولانی نشستند و این سهام نیز پیش از عرضه دارا دوم در بازار با استقبال
خوبی مواجه و حتی اصطلاحا رشد آنها پیش خور شد اما با اصلاح سنگین بازار و ریزش هاي سهمگینی که در دو ماه گذشته اتفاق
افتاد، به بسیاري از سهام داران تازه وارد بورس، شوك شدیدي وارد و اعتماد از بسیاري از آنها سلب شد. شعارزدگی مسئولان نیز این
موضوع را تشدید کرده و مداخلات بیش از اندازه گردانندگان بازار و دستوري شدن روند بازار سرمایه، باعث شد تعداد کثیري از افراد

 
با زیان هاي سنگین دست به فروش سهام خود بزنند. 

 
حتما بخوانید : گارانتی بورس براي صعود 

 
اگر شرایط فعلی تداوم یابد، استقبال خوبی از عرضه سهام داراسوم نخواهد شد 

احمدي بیان کرد: در صورت تداوم شرایط فعلی، نمی توان استقبال خوبی از عرضه سهام داراسوم را متصور بود، مگر اینکه حقوقی ها
و سهامداران عمده بازار را حمایت کنند تا سودآوري سهم هاي دارایکم و دوم بار دیگر در بازار جلوه گري نماید، همچنین مردم
احساس رضایت نسبی از سهامداري در بازار سرمایه داشته باشند و در یک کلام اعتماد از دست رفته آنها از بازار به مردم بازگردد تا

 
در آن صورت مردم براي استقبالی باشکوه از سهام داراسوم آماده شوند. 

وي با بیان اینکه در ماه هاي پایانی سال 91 و در هشت ماه نخست سال 92 بورس رشد شتابانی به خود گرفت، عنوان کرد: از اواخر
دولت دهم تا پنجمین ماه پس از استقرار دولت یازدهم، بازار رشد خوبی کرد و با استقبال قابل توجهی مواجه شد. دولت یازدهم



معتقد بود که نقدینگی در زمان دولت دهم افزایش چشمگیري یافته و میزان تورم در کشور بسیار بالا است، از این رو به دنبال راه
هایی براي کاهش نقدینگی در جامعه بود و یکی از راه هاي استفاده شده براي کاهش این نقدینگی، ایجاد جذابیت چند ماهه در بازار

 
بورس بود. 

این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: هیجان مذاکره مستقیم با امریکا نیز دستاویز این موضوع قرار داده شد، با شعار حمایت از سهام و
سهام داران، دارایی هاي چند صد هزار نفر از مردم را در دماسنج اقتصادي کشور یعنی بورس جمع کرد و پس از آن در حرکتی کاملا
سنجیده، نخست با خروج سنگین حقوقی ها بازار را دچار شوك نمود، سپس نرخ خوراك پتروشیمی را افزایش و به عبارتی سودآوري
آنها را به میزان چشمگیري کاهش داد و پس از آن صف هاي خرید سهام پتروشیمی را که عمدتا شاخص ساز بودند به صف هاي

 
فروش تبدیل نمود. 

 
حتما بخوانید : می توانید سالی یک خودرو بخرید اما تا 2سال امکان فروش ندارید! 

احمدي خاطرنشان کرد: به تدریج و در زمانی که امید سهام داران به یاس مبدل شده بود، در آخرین حرکت بازي، با بالا بردن نرخ
سود بانکی تیر خلاص را بر پیکر نیمه جان بورس زد و بازار سرمایه را حداقل تا دو سال از نفس انداخت. سال 98 و 99 برخی از
کارشناسان و افراد باتجربه بازار معتقد بودند که دولت دوباره این سناریو را اجرا خواهد کرد که البته همه چیز مشابه سال 92 اجرا شد
و تنها تفاوت آن در عدم تغییر نرخ بهره بانکی بود که این روزها زمزمه هایی از افزایش این نرخ هم به گوش می رسد، البته شرایط

 
امروز بازار بورس، شرایط اقتصادي کشور و تحریم ها با سال 92 تفاوت هایی دارد. 

 
بازار بورس آینده اي مثبت پیش رو خواهد داشت 

وي خاطرنشان کرد: در صورت افزایش نرخ سود بانکی، با توجه به هیجانی بودن رفتار بیشتر سهام داران حاضر در بازار سرمایه، به
احتمال زیاد عده اي با بروز رفتارهاي هیجانی دچار لغزش شده، از بازار بورس با زیان هاي مضاعف خارج و بازار براي مدتی دچار
نوسانات عمدتا منفی خواهد شد اما در میان مدت، اثر این اتفاق کم شده و بازار، با توجه به پارامترهاي بسیاري نظیر افزایش قیمت
هاي جهانی در بیشتر زمینه ها، سودآوري بالاي صنایع، گران شدن قابل ملاحظه کالاها در کشور طی امسال، استقبال مردم از
تولیدات داخلی با عنایت به اعمال سخت ترین تحریم هاي غرب علیه ایران و کاهش کالاهاي خارجی، آینده اي مثبت پیش رو خواهد

 
داشت. 

این کارشناس بازار بورس گفت: اخیرا به بانک ها اجازه سرمایه گذاري در بورس داده شد، هر چند بانک ها در بخش هاي مختلف
دیگر اقتصادي نیز سرمایه گذاري هایی داشته اند، بنابراین با افزایش نرخ سود سپرده بانکی، پرداخت آن براي بانک ها با دشواري روبه
رو خواهد بود اما تا آرام کردن جو متلاطم اقتصاد سردرگم ایران، احتمال اینکه به صورت موقت این اتفاق توسط سیاست گذاران
اقتصادي کشور رقم بخورد، وجود دارد. به نظر می رسد که از اواسط مهرماه، بازار به تعادل رسیده و به سمت قله قبلی حرکت کند و
خوشبختانه این اتفاق، طی چهار روز اخیر رخ داده است. چنانچه دولت قصد تخریب این بازار را نداشته باشد، کلیت بازار با یک کف

 
سازي خوب به سمت بالا حرکت خواهد کرد. 

 
حتما بخوانید : بازارسرمایه، بازارِ یک شبه پولدار شدن نیست 

احمدي در خصوص راهکاري براي جلب اعتماد عمومی عنوان کرد: اگر مسئولان اقتصادي به دنبال تامین سرمایه مورد نیاز در شرایط
سخت تحریمی براي رشد و ارتقاي صنایع داخلی و رفع مشکل اشتغال جوانان و رفع موانع تولید هستند، باید پیش از هر چیز به



دنبال جلب اعتماد مردم براي جذب این سرمایه از طریق بورس بروند. فروش اوراق تبعی، اعمال سیاست هاي درست، پرهیز از
مقررات شتاب زده، اهتمام به استفاده از بازارگردانان متعهد و همین طور اعمال مقررات خرید و فروش سهام خزانه که در آن امکان
خرید و فروش سهام شرکت به میزان 10 درصد از دارایی ها به افراد داده می شود، می تواند جنبه حمایتی داشته و سبب جلب

 
اعتماد عمومی شود. 

 
  

 
  

منبع: ایسنا



اطاله دادرسی خلاف سیاست هاي تحولی دستگاه قضا

منبع: شعار سالشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/07/21

شعار سال: آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه با رئیس کل دادگستري، معاونان و سرپرستان مجتمع هاي قضائی استان
تهران با تقدیر از اقدام جهادي همکاران دستگاه قضا در تهران براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه و تعیین تکلیف بیش از

50 درصد آن ها در نیمه نخست امسال اظهار کرد: کشف حقیقت از پس غبارها، فضاسازي ...

شعار سال: آیت االله سید ابراهیم رئیسی در جلسه با رئیس کل دادگستري، معاونان و سرپرستان مجتمع هاي قضائی استان
تهران با تقدیر از اقدام جهادي همکاران دستگاه قضا در تهران براي رسیدگی به پرونده هاي معوقه و تعیین تکلیف بیش از 50 درصد

 
آن ها در نیمه نخست امسال اظهار کرد: کشف حقیقت از پس غبارها، فضاسازي ها و مدرك سازي ها مهم ترین وظیفه قضات است. 

رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: شناخت حق، گرایش به حق و ایستادگی در راه حق براي کسی که می خواهد در مقام قضا و احقاق
حق و ابطال باطل بنشیند ضروري است و براي کشف حقیقت باید از وجود مقدس حضرت حق و ائمه معصومین علیهم السلام یاري

 
جست. 

رئیسی علت دوري از حق را فراموشی خدا و قیامت عنوان کرد و گفت: خدا فراموشی انسان را دچار بلاي بزرگ خود فراموشی می

 
کند و وقتی انسانیت فراموش شود، حق گویی و عدالتخواهی و نوع دوستی هم فراموش می شود. 

رئیس قوه قضائیه توجه به حق را زمینه ساز سلامت نفس دانست و با تأکید بر لزوم سلامت دستگاه قضائی و مجموعه هاي مرتبط با
آن خاطرنشان کرد: همه کسانی که با قوه قضائیه مرتبط هستند باید بدانند همکاران این مجموعه سالم و پاك، هیچ گونه ناسلامتی و

 
فساد را برنمی تابند. 

رئیسی از وکلا به عنوان یکی از بزرگ ترین مجموعه هاي مرتبط با دستگاه قضا یاد کرد و با تأکید بر سلامت آن ها، اظهار کرد: وکلا
نیز باید از حق دفاع کنند و اگر وکیلی بداند از باطل دفاع می کند، اما فقط به خاطر دریافت حق الوکاله این کار را می کند، بی تردید

 
پولی که می گیرد اکل مال به باطل است. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به نقش تصمیم ساز ضابطین قضائی و دادسراها در کشف حقیقت و تصمیم گیري قضات، بر لزوم اتقان آراي
قضائی تأکید کرد و گفت: رأي قاضی باید آن قدر دقیق باشد که نتیجه بررسی ها و ارزیابی هاي دادگاه تجدیدنظر هم تأیید نظر باشد.

رئیسی در عین حال خاطرنشان کرد که دقت در رسیدگی به پرونده ها نباید موجب غفلت از سرعت در رسیدگی شود و متذکر شد:
اطاله دادرسی خلاف سیاست هاي تحولی دستگاه قضا و مورد گلایه مردم است و انتظار می رود دادگستري تهران در رسیدگی سریع

 
و دقیق به پرونده ها در کشور الگو باشند. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به تکلیف برنامه ششم توسعه در زمینه کاهش اطاله دادرسی از نقش صدور و اجراي به موقع حکم در
کاهش جرم نیز سخن گفت و تصریح کرد: احکام قضائی براي بازدارندگی از جرم و تضییع حق هستند و اگر حکمی در زمان خودش

 
صادر و اجرا شود، اثر بازدارندگی خواهد داشت. 



رئیسی از تلاش کارکنان و قضات دادگستري تهران در رسیدگی به پرونده هاي کثیرالشاکی نیز تقدیر کرد و آن را در گره گشایی از
کار هزاران نفر مؤثر دانست، اما به مسئولان اجرایی نیز تأکید کرد با اعتبارسنجی و بررسی صلاحیت مجموعه هاي اقتصادي که دنبال

 
جذب منابع مالی مردم هستند، مانع از بروز مشکل براي آن ها و دستگاه قضائی شوند. 

رئیس قوه قضائیه ضمن اعلام موافقت براي رسیدگی خارج از نوبت به پرونده هاي کثیرالشاکی به پیچیدگی هاي این نوع پرونده ها
هم اشاره کرد و هم به قضات و هم به مدیران مجموعه هاي قضائی توصیه کرد در رسیدگی به این پرونده ها و براي تسریع در حصول

 
نتیجه مطلوب، مشورت و هم اندیشی و انتقال تجربه را مورد توجه قرار دهند. 

رئیسی گفت که مشورت منافاتی با استقلال قاضی ندارد بلکه به او کمک می کند حکمی متقن و بلامنازعه صادر کند که وقتی براي

 
اطلاع افکار عمومی و اظهارنظر نخبگان منتشر شد، جاي هیچ حرف و حدیثی نمی ماند و مورد تحسین قرار می گیرد. 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به مشکل کمبود نیروي انسانی در دادگستري استان تهران تصریح کرد که با
انتقال 10 درصد از ظرفیت نیروهاي ستادي به صف و همچنین کارسنجی دقیق براي استفاده بهینه از نیروها می توان بخشی از این

 
مشکل را برطرف کرد. 

رئیسی در همین راستا به رئیس کل دادگستري استان تهران و معاونان او متذکر شد با همت و کار جهادي همانند روزهاي قبل از
شیوع کرونا، به پرونده هاي معوقه رسیدگی و پرونده هاي موجود را به جز در مواردي که نیازمند زمان بیشتري براي رسیدگی است،

 
به روزرسانی کنند و حتی نقل و انتقالات نیروها نیز منوط به پایان رسیدگی به پرونده ها شود. 

رئیس قوه قضائیه همچنین از تلاش هاي صورت گرفته در شوراهاي حل اختلاف استان تهران براي رسیدگی به پرونده هاي ارجاعی

 
به این شوراها تقدیر کرد و حل و فصل خصومت ها در این شوراها را موجب کاهش ورودي پرونده ها به دادگستري دانست. 

رئیسی در ادامه سخنانش بر لزوم برخورد قاطع محاکم قضائی با اشرار و ناامن کنندگان جامعه تأکید کرد و گفت که افراد شرور،

 
سارقین حرفه اي و سابقه دار تحت هیچ شرایطی نباید از امتیازات و ارفاقات قانونی بهره مند شوند. 

رئیس قوه قضائیه با تأکید بر اینکه جاي کسانی که می خواهند امنیت جامعه را مختل کنند در زندان است تا مردم از شر آن ها در
امان باشند، تصریح کرد: امنیت براي ما مساله مهم و محوري است و مسئولان اجرایی و قضائی هرگز نباید اجازه دهند احدي کوچه و

 
خیابان را ناامن کند. 

پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، آقاي محمدجواد حشمتی رئیس کل دادگستري استان تهران با ارائه گزارشی از وضعیت و عملکرد
این دادگستري اظهار داشت: دادگستري استان تهران با توجه به مرکزیت کشور و جمعیت بالاي 10 میلیون نفر، 5 هزار و 17 کارمند

 
دارد و هزار و 879 قاضی دارد که 308 تن آن ها از بانوان هستند. 

وي افزود: یک سوم پرونده هاي کشور مربوط به تهران است و 55 درصد مالیات هاي وصولی کشور در تهران محقق می شود که

 
دادگستري تهران نقش زیادي در این زمینه دارد و ما سال گذشته 25 درصد افزایش درآمد داشته ایم که به خزانه واریز شده است. 

رئیس کل دادگستري استان تهران وجود 24 شعبه بلاتصدي و کمبود قاضی مورد نیاز محاکم و اطاله دادرسی با توجه به حجم زیاد
پرونده هاي ورودي در تهران را به عنوان مشکلات این دادگستري عنوان کرد، اما در عین حال گفت که علاوه بر پرونده هاي وارده،



 
50 هزار پرونده از پرونده هاي موجود رسیدگی و از مجموع پرونده ها کم شده است 

حشمتی افزود: دادگستري تهران در راستاي اجراي بخشنامه رئیس قوه قضائیه، با اعزام تیم هاي بازرسی تخصصی به زندان ها
عملکرد خوبی در زمینه اعطاي مرخصی و عفو مشروط در ایام کرونا داشته و در راستاي اجراي قانون کاهش مجازات حبس نیز تیم

 
ویژه دادرسی در زندان ها مستقر شد و در حال حاضر 21 هزار پرونده به محاکم ارجاع شده که نیمی از آن ها رسیدگی شده است. 

وي با اشاره به ارجاع پرونده ها به شوراهاي حل اختلاف، در استان تهران بیش از 40 درصد ارجاعی و در شهرستان هاي استان بیش

 
از 80 درصد این پرونده ها به صلح و سازش منجر شد است. 

همچنین در این نشست تعدادي از سرپرستان مجتمع هاي قضائی تهران به بیان مطالبات، نظرات و پیشنهادات خود براي بهبود

 
عملکرد این مجموعه ها پرداختند: 

بابایی معاون فناوري اطلاعات دادگستري استان تهران گفت از برقراري ارتباط الکترونیک 40 واحد قضائی استان با زندان ها خبر داد

 
و گفت که 87 مرکز قضائی نیز براي بهره مندي از این ظرفیت در نوبت قرار دارند. 

وي از بررسی مشکلات 130 واحد تولید و اقتصادي با هزار کارگر و تلاش براي رفع مشکلات آن ها به عنوان یکی دیگر از اقدامات

 
دادگستري در حایت از رونق و جهش تولید یاد کرد و گفت که مشکلات 14 واحد به طور کامل رفع شدند. 

مهدوي سرپرست شوراهاي حل اختلاف استان تهران هم با ارائه گزارشی اعلام کرد 59 شعبه در شهر تهران و 50 شعبه ویژه در
شهرستان ها فعال هستند و به ازاي هر 90 فقره پرونده، در تهران 56 درصد و در شهرستان ها 47 درصد به صلح و سازش منتهی و

 
مختومه شده اند. 

وي تصریح کرد: از مجموع 45 هزار فقره پرونده معوقه که بالاي 6 ماه دادرسی آن ها طول کشیده، در حال حاضر 2 هزار و سه پرونده

 
باقی مانده است. 

مرادي سرپرست معاونت منابع انسانی دادگستري استان تهران نیز با تأکید بر لزوم تأمین نیروي انسانی براي ایجاد دادگاه ویژه
رسیدگی به دعاوي تجارت، تقویت مجتمع قضائی ویژه اقتصادي و ایجاد دادگاه ها و شعب تخصصی جدید، اعلام کرد: در حال حاضر
دادگستري تهران با کمبود 2 هزار و 221 کارمند مواجه است و براي هزار و 361 شعبه فعال در تهران هم نیاز به 2 هزار و 507

 
قاضی است که 628 قاضی باید در مجموعه جذب شود. 

وي از کتابخانه بزرگ مرکز آموزش دادگستري استان تهران با 26 هزار و 877 جلد کتاب به عنوان یک «گنجینه عظیم قضائی» یاد
کرد و با اشاره به وجود بیش از 13 هزار عنوان کتاب حقوقی در این مجموعه، آن را غنی تر از کتابخانه دانشگاه تهران و دانشگاه

 
شهید بهشتی دانست و خواستار حمایت رئیس دستگاه قضا براي حفظ و نگهداري این بانک اطلاعاتی حقوقی شد. 

 
تأکید رئیس کل محاکم تهران بر ایجاد دادگاه اختصاصی خانواده 

رئیس کل دادگاه ها و محاکم استان تهران نیز در سخنانش از لزوم انتخاب معاون اول و ایجاد معاونت در امور دادسراها و ضابطین
سخن گفت که آیت االله رئیسی در واکنش به این پیشنهاد، معاونان راهبردي و نیروي انسانی قوه قضائیه را مکلف به بررسی و اظهار



 
نظر در خصوص این موضوع کرد. 

جعفري همچنین خواستار «حذف شرط موافقت مبدا» براي «انتقال قضات متقاضی همکاري با مراکز قضائی تهران» و «صدور مجوّز
جذب دادرس علی البدل باسابقه کم» براي «تأمین کادر دادرسی مورد نیاز مجتمع هاي قضائی استان تهران» شد و از لزوم «ایجاد

 
دادگاه اختصاصی خانواده» که با گذشت 8 سال از تصویب قانون آن هنوز اجرایی نشده، سخن گفت. 

 
مأموریت یک ماهه براي ایجاد شعب خاص در تهران 

رئیس کل دادگستري استان تهران در پایان خواستار «تأسیس مجتمع قضائی ویژه غرب تهران» و «ایجاد 15 شعبه خاص در محاکم
تهران» شد و این کار را در صدور آراي متقن و تخصصی درباره پرونده هاي خاص و اشتغال 60 شعبه قضائی فعال در پایتخت به
پرونده هاي جاري مؤثر دانست که آیت االله رئیسی به رئیس حوزه ریاست قوه قضائیه مأموریت داد ظرف یک ماه موضوع را بررسی و

 
نهایی کند. 

رئیسی در پایان این نشست همچنین به معاون منابع انسانی قوه قضائیه مأموریت داد موضوع تأمین نیروي انسانی مورد نیاز 24 شعبه

 
فاقد مسئول در مجتمع هاي قضائی استان تهران را با فوریت پیگیري کند. 
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لزوم تقویت ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات از گیلان / ضرورت توجه جدي

به تحقق هدف گذاري صادراتی استان / میز کالایی تولیدات اختصاصی گیلان

فعال تر شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/07/21

نماینده عالی دولت در گیلان بر ضرورت اهتمام و توجه جدي به تحقق هدف گذاري صادراتی استان تأکید کرد و گفت: لازم
است ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات از گیلان همچون خطوط کشتی رانی تقویت شوند.

استاندار گیلان در جلسه مشترك کارگروه توسعه صادرات
غیرنفتی و شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی
مطرح کرد؛ لزوم تقویت ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات
از گیلان / ضرورت توجه جدي به تحقق هدف گذاري
صادراتی استان / میز کالایی تولیدات اختصاصی گیلان
فعال تر شود نماینده عالی دولت در گیلان بر ضرورت
اهتمام و توجه جدي به تحقق هدف گذاري صادراتی
استان تأکید کرد و گفت: لازم است ابزارهاي مرتبط با
توسعه صادرات از گیلان همچون خطوط کشتی رانی

 
تقویت شوند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان؛ دکتر ارسلان زارع در جلسه مشترك کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی و شوراي گفت وگوي دولت
و بخش خصوصی که نمایندگان شهرستان هاي آستارا و لنگرود در مجلس شوراي اسلامی نیز حضور داشتند؛ اظهار داشت : میزان
صادرات استان در شش ماه نخست سال جاري، 446 هزار تن با ارزش 264 میلیون دلار بوده که این دستاورد با وجود شرایط سخت

 
اقتصادي و تشدید تحریم ها محقق شده است. 

وي با بیان اینکه این میزان صادرات از نظر دلاري 45 درصد و از نظر وزنی 34 درصد بیشتر از میزان مشابه سال گذشته است، افزود:
به طور معمول در نیمه دوم سال به دلیل صادرات محصولات کشاورزي شاهد افزایش میزان صادرات کالا هستیم از این رو می توان
امیدوار بود که هدف گذاري صادرات غیرنفتی 600 میلیون دلاري از گیلان در سال جاري محقق می شود که البته باید تلاش ها براي

 
انجام این مهم استمرار یابد. 

استاندار گیلان بر لزوم گسترش ابزارهاي مرتبط با توسعه صادرات در استان از جمله خطوط کشتیرانی تاکید کرد و گفت: شرکت
کشتیرانی خزر تلاش هاي زیادي انجام داده ولی به دلیل فرسودگی ناوگان، با مشکلاتی مواجه است که می توان با بهره گیري از

 
ظرفیت سرمایه گذاران بومی، نسبت به نوسازي و افزایش کارکرد آن اقدام کرد. 

دکتر زارع گیلان را از قطب هاي بزرگ صنایع سلولزي ایران دانست که در تولید ام دي اف رکورددار کشور است و گفت: جنگل هاي
هیرکانی، سرمایه اي ارزشمند هستند و وارد آمدن آفت به این ثروت ملی غیرقابل جبران است از این رو ؛ برنامه زراعت چوب در



استان تدوین و دوره زمانی نیز براي آن تعیین شده که البته باید در کنار اهتمام به حفاظت از جنگل، به توسعه صنایع این بخش نیز

 
توجه شود. 

وي با بیان اینکه نیاز صنایع سلولزي گیلان با منابع درون استانی تأمین نمی شود، بر ضرورت انجام همکاري هاي لازم از سوي

 
جهادکشاورزي ،گمرك ، بنادر و دریانوردي براي واردات چوب مطابق با چارچوب هاي قانونی تأکید کرد. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به محصولات اختصاصی تولیدي استان همچون چاي، بادام زمینی و زیتون، بر لزوم تشکیل میز

 
تخصصی بررسی مشکلات پیش روي این محصولات تأکید کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش به همکاري بانک هاي دولتی با بخش هاي مختلف اقتصادي استان اشاره و اضافه کرد: بانک هاي
خصوصی نیز از منابع و سرمایه هاي مردم استان استفاده می کنند و لازم است حداقل 50 درصد منابع جمع آوري شده خود را در

 
راستاي تولید و اشتغال اختصاص دهند. 

وي تأکید کرد که در جلسه بعدي این شورا ، گزارش عملکرد بانک هاي خصوصی در ارتباط با اعطاي تسهیلات به واحدهاي اقتصادي

 
استان ارائه شود. 

دکتر زارع تعاونی مرزنشینان را ظرفیت خوبی براي استان دانست و گفت: باید با شناسایی مشکلات و اقدام براي رفع آنها، در جهت

 
توسعه عملکرد و فعالیت این مجموعه بزرگ اهتمام شود. 

در این نشست غلامرضا مرحبا نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برخی مشکلات در حوزه صادرات گفت: در

 
بخش واردات چوب که بصورت فله انجام می شود، اقداماتی براي ارزش افزوده آن صورت نمی گیرد که این امر باید مورد توجه باشد. 

پرویز محمدنژاد نماینده مردم لنگرود نیز بخش خصوصی را از ارکان اصلی در جریان تولید و توسعه کشور خواند و صادرات را مهم تر

 
از تولید ذکر و بیان کرد: باید با حذف بخشنامه هاي جزیره اي ، نسبت به رفع مشکلات حوزه تولید توجه کرد. 

در این جلسه گزارش هایی از سوي ناظر گمرکات گیلان در خصوص وضعیت تجارت خارجی استان ، مدیرعامل شرکت کشتیرانی
خزر در خصوص مسائل و مشکلات این شرکت، رییس سازمان صمت گیلان درباره برگزاري میز ملی چاي و همچنین گزارشی از

مشکلات واردات چوب به استان از سوي مدیرکل بنادر و دریانوردي ارائه شد.



جوانان با اشتغال و ازدواج به هنگام به شادي عمیق می رسند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/07/21

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان، گفت: جوانان با اشتغال و ازدواج به هنگام به شادي عمیق می رسند.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان: جوانان با
اشتغال و ازدواج به هنگام به شادي عمیق می رسند
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان، گفت:
جوانان با اشتغال و ازدواج به هنگام به شادي عمیق می

 
رسند. 

به گزارش خبرنگار برنا از همدان، آیت االله حبیب االله
شعبانی موثقی در دیدار با سیفی مدیرکل ورزش و جوانان
استان همدان ضمن تبریک انتصاب ایشان در این سمت،

 
گفت: امروز جوانان ما مشکلات فراوانی در حوزه هاي مختلف دارند. 

وي با اشاره به اینکه نیازهاي جوانان باید در زمان مقرر خودپاسخ مناسب داده شود، گفت: برخی می گویند جوانان با کنسرت ها شاد
شوند اما این موضوع گذرا و مقطعی است چراکه جوانان با اشتغال و ازدواج به هنگام به شادي عمیق و همیشگی دست پیدا می کنند.

وي در بخش دیگري از رهنمودهاي خود خطاب به متولی ورزش و جوانان استان همدان، گفت: متأسفانه در بحث توزیع بودجه و

 
اعتبارات و امکانات گلایه هایی وجود دارد لذا می طلبد با توجه ویژه تر به این مهم این دغدغه را مرتفع نمایید. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان با اشاره به اینکه امروز بیشتر تمرکز مسئولین به سوي فوتبال معطوف شده است،
گفت: استان همدان در سایر رشته ها مدال آوران و مستعدین فراوانی دارد لذا باید در این حوزه نیز برنامه ریزي ها عادلانه تر، دقیق

 
تر و مدون باشد. 

وي با تأکید بر اینکه امروز فرصتی براي از دست دادن نداریم و باید با تمام توان به سوي آینده پیشروي کنیم، گفت: حضور دکتر
سیفی براي تصدي ورزش استان همدان با توجه به سابقه درخشان ورزشی و پهلوانی و همچنین بهرم نده از سیره شهدا و اهل

 
بیت(ع) امیدوارکننده است. 

نماینده ولی فقیه در استان همدان امام جمعه همدان نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان آیت االله حبیب االله شعبانی

 
موثقی 

 
لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/07/21 11:13 شوراي راهبردي پتروشیمی قول توزیع تبلت بین دانش آموزان بوشهري را داده بود/چرا منطقه ي

 
سرشار از نفت، باید مردمان فقیر داشته باشد/ کمیته امداد به خانواده هاي مستضعف رسیدگی کند 

 
1 1399/07/21 10:26 نیم نگاهی به وضعیت کنکوري هاي دیروز 

 
2 1399/07/21 10:15 این افراد به مملکت خیانت کرده اند نه به پرسپولیس!/ بی خود شلوغش می کنند؛ مشکلات حل می شود 

3 1399/07/21 09:48 برخورد پلیس با افرادي که ماسک نمی زنند ایجابی و ارشادي است / کشف بیش از دو تن موادمخدر در

 
تهران 

 
4 1399/07/21 09:31 راه پرپیچ و خم تیم ملی تا صعود 

5 1399/07/21 09:31 تقویت میزان دسترسی در خیابان هاي منتهی به بیمارستان شهداي تجریش/ اعلام همکاري شهرداري

 
منطقه با بیمارستان شهداي تجریش و مسیح دانشوري/ مذاکرات براي پیاده راه شدن خیابان شهرداري 

6 1399/07/21 08:57 «خورشید» مناسب ترین گزینه سینماي ایران براي اسکار 2021 / صنوف براي انتخاب نماینده ایران باید

 
سازماندهی مناسبی داشته باشند 

 
7 1399/07/21 08:36 طلایی پوشان مدعی می شوند؟ 

 
8 1399/07/21 08:12 زورگیري خشن از یک شهروند در تهران/ گلوي صاحب خودرو بریده شد+ فیلم 

 
9 1399/07/21 07:54 برگزاري لیگ ووشو با وجود مشکلات مالی باز هم به صلاح نیست/ جوانان به انگیزه بیشتري نیاز دارند 

 
10 1399/07/21 07:08 4 هزار سیم کارت در اختیار یک شرکت کلاهبرداري/ کلاهبرداري با استفاده از قابلمه 

 
11 1399/07/21 06:59 سانسور یعنی حذف عقاید و سلایق مختلف/ خط قرمزها با تغییر مدیران عوض می شوند 
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جزئیات واگذاري اراضی ملی براي احداث کشت و صنعت ها در آذربایجان

شرقی

منبع: تابناكشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/07/21

 
جزئیات واگذاري اراضی ملی براي احداث کشت و صنعت ها در آذربایجان شرقی 

به گزارش تابناك تبریز، رئیس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی جزئیات واگذاري اراضی ملی به منظور راه اندازي کشت و

 
صنعت هاي کوچک مقیاس در استان را تشریح کرد. 

اکبر فتحی در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که بخش خصوص متقاضی راه اندازي کشت و صنعت در استان است، گفت: اجراي طرح
ایجاد کشت و صنعت هاي کوچک مقیاس، ابتدا براي شهرستان هاي مرند و شبستر مطرح شده بود اما به دلیل این که شبستر در
حوضه دریاچه ارومیه قرار گرفته و بر اساس مصوبه ستاد احیاي دریاچه ارومیه امکان، آبی کردن اراضی دیم در این منطقه وجود ندارد

 
در نتیجه اجراي این طرح در شبستر منسوخ شد. 

وي افزود: اکنون نیز طرح راه اندازي کشت و صنعت هاي کوچک مقیاس عمدتا در شهرستان هاي خداآفرین، جلفا، سراب و بستان
آباد انجام می گیرد که در این راستا متقاضیانی که مایل به فعالیت در امر کشاورزي هستند می توانند درخواست خود را به مدیریت
جهاد کشاورزي شهرستان ها ارائه بدهند تا امکان تولید، کشاورزي و فرآوري محصولات به صورت کشت و صنعت فرد متقاصی بررسی

 
شود. 

 
وي ادامه داد: وسعت کشت و صنعت هاي کوچک مقیاس می تواند از 50 تا 170 هکتار را شامل شود. 

فتحی در خصوص اراضی مختص این طرح، اظهار کرد: ممکن است برخی از کشاورزان و سرمایه گذاران، در اراضی شخصی خود کشت
و صنعتی را تاسیس کنند که در این راستا مجوزهاي لازم بدون مشکل صادر می شود اما در این طرح بهره گیري از اراضی ملی

 
مستعد کشت مدنظر بوده و تاکید بر استفاده از ظرفیت هاي مغفول استان است. 

وي افزود: اراضی ملی مستعد براي راه اندازي کشت و صنعت هاي کوچک مقیاس در استان مشخص شده و از طریق اداره کل منابع
طبیعی در اختیار مدیریت امور اراضی سازمان جهاد کشاورزي استان قرار گرفته است و زمینه براي ورود متقاضیان وجود دارد؛ حتی
تاکنون شش متقاضی نیز از سوي اتاق بازرگانی معرفی شده و سازوکارهاي اجرایی براي پیشروي و تکمیل کشت و صنعت انجام

 
گرفته است. 

وي ادامه داد: هر یک از این اراضی داراي فرایند واگذاري است، قبلا براي اراضی که در طرح هاي کشاورزي اختصاص می یافت، سند
مالیکت صادر می شد اما اکنون بر اساس قانون بهره وري، سندي صادر نمی شود و اراضی به صورت اجاره اي براي کشت در اختیار
کشاورزان قرار می گیرد البته بناهاي موجود در این مناطق داراي سند مالکیت خواهند بود؛ نرخ اجاره نیز توسط کمیسیونی مشخص

 
می شود و سالیانه بر اساس نرخ تورم متغیر می شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی در خصوص اهمیت کشت و صنعت ها، گفت: بخش کشاورزي استان با همراهی



کشاورزان زحمتکش در تولید محصولات کشاورزي مشکلی ندارد اما عمدتا در بحث بازار و فروش با مشکلاتی مواجه است؛ یکی از
مهمترین کارکردهاي کشت و صنعت ها نیز تامین بازار است، بازار فروش محصولی که توسط خود کشاورز در کنار کشاورزي و در

 
قالب صنایع فرآوري تهیه می شود. 

وي افزود: محصولات حاصل از کشت و صنعت ها را می توان با ماندگاري بالا تبدیل و فرآوري کرد، اگر تنها این کارکرد را که مزیت
بالایی براي کشاورزي است، لحاظ کنیم اقدام به ایجاد کشت و صنعت ها توجیه پذیر می شود؛ در این طرح از ظرفیت هاي مغفول

 
استان استفاده می شود که تاثیر بسیار بالایی در اشتغال و اقتصاد استان دارد. 

وي در خصوص وضعیت استان در فعالیت کشت و صنعت ها، اظهار کرد: استان ها عمدتا بر روي کشت متمرکز بوده و صنایع موجود
نیز جدا از کشت راه اندازي می شود اما این طرح جدید در قالب یک کشاورزي قراردادي است تا بتوانیم زنجیره تولید را تکمیل کنیم.

فتحی افزود: آذربایجان شرقی جزو استان هاي پیشرو در کشت و صنعت است و با ایجاد کشت و صنعت آذربایجان خاوري، زنجیره
کاملی از تولید و فرآوري محصولات کشاورزي را به صورت مالکیتی راه اندازي کرده است که نقش استان نسبت به سایر استان ها را

 
برجسته می کند. 

وي گفت: این نوع از کشت و صنعت از کشورهاي پیشرفته الگوبرداري شده است و کشاورز به جاي سردرگمی و یافتن بازار پس از
برداشت محصول، خودش بازار ایجاد می کند، اگر این امر به صورت صحیح و نظارت منظم در مراتع مستعد انجام گیرد افق روشنی در

 
آینده خواهد داشت. 

وي با اشاره به این که اغلب قطعات کشاورزي کشور و استان در اندازه کوچک هستند، گفت: صاحبان این قطعات کوچک و جمع
کشاورزان یک روستا می توانند در قالب یک تعاونی، صنایع وابسته به محصولات بومی خود را ایجاد کنند اما کشاورزان خرده پا توان

 
انجام این امر را به تنهایی ندارند. 

انتهاي پیام



«معدن، گنج پنهان»|وکیل: صنعت سیمان الان نابود شد، فولاد 5 سال دیگر/

معصومی: با طرح هاي جهانگیري کشور دو بار زمین خورد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/07/21

فصل اقتصاد - دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران و یک معدن دار و تولیدکننده مواد معدنی
در میزگردي با موضوع تولید و صادرات محصولات معدنی در تسنیم، به بیان ابعاد تازه اي از «معدن، گنج پنهان» پرداختند.

 
 

فصل اقتصاد - دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران و یک معدن دار و تولیدکننده مواد معدنی در

 
میزگردي با موضوع تولید و صادرات محصولات معدنی در تسنیم، به بیان ابعاد تازه اي از «معدن، گنج پنهان» پرداختند. 

به گزارش فصل اقتصاد، این روزها معدن حال خوشی ندارد. معدن داران و معدن کاران با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند
تا سنگ خارا را از دل کوه بیرون آورده، برش دهند و براي مصرف داخل و فروش در خارج آماده کنند اما نامهربانی متولیان این بخش
چونان پتکی بر گرده آنها، نفسشان را بریده است. از قانون مصوب علیه حقشان بهره می برند و و حقوق ناحق دولتی را از آنها مطالبه
می کنند. درهاي صادرات را به روي آن می بندند و اگر راهی را هم به بازارهاي صادراتی دنیا باز کنند با گرفتن عوارض غیرقانونی

 
صادرات، نقره داغشان می کنند. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

با کامران وکیل، دبیر اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات معدنی ایران و فرزانه معصومی، عضو خانه معدن ایران، معدن
دار و تولیدکننده مواد معدنی، میزگردي را با موضوع تولید و صادرات محصولات معدنی برگزار کردم تا از زاویه اي دیگر پرونده
«معدن، گنج پنهان» را بررسی کنم. این میزگرد مهمان دیگري هم داشت اما متأسفانه بهرام شکوري، رئیس کمیسیون معادن و
صنایع معدنی اتاق ایران در روز برگزاري این میزگرد به دلیل حضور در جلسه اي دیگري نتوانست در جمع ما حضور پیدا کند ولی

 
قول داد در فرصت دیگري مهمان تسنیم باشد. شرح این گفت وگوي دو ساعته را در ادامه می خوانید. 

اگرچه همه می دانیم تولید در کشور سخت شده و شرایط دشواري دارد با این حال میزگرد را با این پرسش آغاز می کنم که وضعیت

 
تولیدات معدنی در کشور چگونه است؟ 

معصومی: تولید بدون فروش و بازرگانی معنایی ندارد. تولید در ایران شرایط خاص خود را دارد نه تنها تولید سنگ آهن و مواد معدنی
حتی تولید تخم مرغ و مرغ تا چه رسد به کار معدن که سخت ترین کار دنیاست. به نظرم روي بسترهاي تولید معدن برویم ببینیم
بسترهاي این تولید در کشور وجود داشته است؟ آیا بسترسازي هاي مناسب در این صنعت شکل گرفته بوده تا سرمایه گذار بیاید و



 
سرمایه گذاري کند؟ 

 
اشاره شما به چه دوره زمانی است؟ 

معصومی: عملیات تولید معدنی ایران از زمانی آغاز شد که چین بازارهاي کشورش را گشود و نخستین قدم را در سنگ هاي تزئینی
برداشت چون ایران در زمینه سنگ هاي تزئینی پتانسیل خوبی داشت اما خودش خبر نداشت. چینی ها دریافتند که ایران معادن
غنی سنگ هاي تزئینی دارد. وقتی به این نتیجه رسیدیم که می توانیم در بازارهاي جهانی حضور پیدا کنیم و راهی به بیرون پیدا

 
کنیم، این راه به ما نشان داد که باید جاده ها را براي تولید هموار کنیم و سنگ تولیدي خود را بفروشیم. 

از 15سال پیش به قبل هیچ بسترسازي براي تولید معدنی در کشور وجود نداشت. حتی در آن زمان به هیچ سرمایه گذاري، کار
معدن پیشنهاد نمی شد حتی کسی که پول داشت ولی ایده نداشت به دلیل اینکه بستري فراهم نبود و زمینه آن ایجاد نشده بود کار

 
معدن را به او پیشنهاد نمی کردند. تعداد معادن فعال در سال 1383 حدود 600 باب بود. 

طبق قانون معادن، اکتشافات معدنی بر عهده سازمان زمین شناسی است اما چون در آن زمان درخواستی وجود نداشت و دولت هم
ارده اي براي انجام این کار نداشت و نمی خواست هزینه هاي آن را پرداخت کند این مهم را بر عهده بخش خصوصی گذاشت. طبق
قانون دولت باید بلوك بندي ها را در کشور انجام می داد، پتانسیل ها را شناسایی می کرد و سپس آنها را در اختیار بخش خصوصی

 
می گذاشت. 

وکیل: دولت همیشه آماده خور بوده است. اکتشاف هزینه دارد. می گویند ذوب آهن اصفهان بزرگترین تولیدکننده آهن و فولاد کشور
معدن ندارد. چرا ندارد؟ چون نخواسته هزینه اکتشاف بدهد چون نمی خواسته ریسک آن را تحمل کند. براي اکتشاف، معدنکار در 10
معدن سرمایه گذاري می کند این سرمایه گذاري هم بی بازگشت است. جاده می سازد، ماشین آلات می برد، حفاري می کند با

 
سازمان محیط زیست، میراث فرهنگی، منابع طبیعی، پروانه چرا و ... طرف است تا موافقت آنها را بگیرد و کارش را شروع کند. 

 
شما چند تا معدن اکتشاف کردید که چیزي نداشته؟ 

 
معصومی: 40 معدن پی جویی کردم، 15 تا اکتشاف کردم و فقط 2 معدن ذخیره قابل استحصال داشت 

وکیل: هزینه معدن مثل کاشت درخت است. اکتشاف 6 سال زمان می برد. نمی توان زمان را کوتاه کرد. دولتی ها حتی براي خودشان
هم نرفتند. نشستند تا بخش خصوصی برود، هزینه کند، معدن را پیدا کند و استخراج کند. تحقیق کنید چند صدتا معدنکار ورشکسته

 
داریم. اما دولت نشسته کنار و می گوید: اکتشاف کردید و به تولید هم رسیدید حالا بدهید به من. 

معصومی: 15 سال پیش این شرایط در کشور حاکم بود. اتفاقا در آن زمان تشویق بود چون همه می دانستیم ایران یک کشور معدنی
است و 32 عنصر جدول مندلیف را دارد. باید بدانیم بزرگترین اکتشافات در کشور را دولتها انجام ندادند حتی در قبل از انقلاب هم
دولت برنامه اي براي اکتشاف معادن نداشت. بهترین کمربندهاي مس دنیا را داریم که آن را هم ما اکتشاف نکردیم بلکه یوگسلاوها

 
اکتشاف کردند. این کار ریسک بالایی دارد، سرمایه بر و هزینه براست. 

 
پس چه کسی این ریسک را پذیرفت؟ 

معصومی: در 14سال گذشته ریسک این اکتشافات را چینی ها به دلیل درخواست بالایی که براي سنگ داشتند، پذیرفتند.
درخواستشان از سنگ هاي تزئینی شروع شد سپس درخواست سنگ آهن آنها بالا رفت به دلیل افزایش تولید فولاد آن هم نه از ایران

 
بلکه از دیگر کشورها نیز خریدهاي کلان انجام دادند. ایران هم سهم کوچکی در تأمین مواد اولیه آنها داشت. 

در آن زمان که سنگ آهن مورد نیاز چینی ها بود ایران فقط می توانست سالانه 300 هزار تن سنگ آهن از بافق به پاکستان صادر
کند. آن زمان شرکت تهیه و تولید سنگ آهن خراسان ورشکسته بود. همان که بعدها نخستین کارخانه کنستانتره را در ایران راه
اندازي کرد. از این شرکت، سنگ آهن را تنی 8 هزار تومان براي چینی ها می خریدیم و مدیر عامل شرکت با درآمد حاصل از این

 
فروش توانست حقوق عقب افتاده 4 ماه کارگران را پرداخت کند. 

 
پس نمی توانیم انتقاد کنیم چرا چینی ها در معادن ایران سرمایه گذاري کردند؛ آنها همه ریسک کار را قبول کردند؟ 

معصومی: در این مسیر چین به ما کمک کرد. هر آنچه را که صادر کردیم از سنگ آهن، سنگ تزئینی، کرومیت و مس درآمدش به

 
کشور برگشت و خرج اکتشافات و سرمایه گذاري و توسعه پایدار در بخش معدن شد. 

بخش خصوصی بسیار تلاش کرد تا این تجارت را رونق دهد و سبب شد در ادامه دولتی ها ازجمله بانک ها، شستا و .... آمدند و



سرمایه خود را به بخش معدن آوردند. 90 درصد ریسک این کار را از ابتدا بخش خصوصی قبول کرد و معدن داري را در ایران پیش

 
برد و تجارت را با چینی ها انجام داد. 

بزرگترین توسعه در بخش غیرنفتی را بخش خصوصی انجام داد. وقتی این رونق انجام شد و زمانیکه معادن سنگ آهن از سوي بخش
خصوصی اکتشاف شد و توانست 23 میلیون تن سنگ آهن صادر کند، رویاي تولید 55 میلیون تن فولاد در ذهن دولتمردان نقش
بست. کسی با اینکه به سنگ آهن ارزش افزوده داده شود و با سود متناسب به فروش برسد، مخالف نیست اما توهمی به وجود آمد که

 
یک عده سودجو دارند انفال را می برند. این اتهامات از سوي عده اي زده شد که دنبال سودجویی بودند. 

 
 

 
آیا بخش خصوصی در صنعت فولاد هم پیشقدم بود؟ 

معصومی: در ادامه آن رویا، کارخانه هاي کنستانتره و گندله سازي راه اندازي شد و نخستین کارخانه 300 هزارتنی کنستانتره را 15
سال پیش تهیه و تولید سنگ آهن خراسان با همکاري شرکت دانیلی(شرکت ایتالیایی سازنده تجهیزات صنعت فولاد) با 800 میلیون

 
دلار سرمایه راه ندازي کرد. 

براي تولید 55 میلیون تن فولاد بالغ بر 168 میلیون تن سنگ آهن نیاز است. امروز که تولید فولاد کشور به 30 میلیون تن رسیده،
100 میلیون تن سنگ آهن نیاز دارد که در کشور تولید می شود و به طور قطع این میزان سنگ آهن با بیل و کلنگ تولید نمی شود.

 
همه ماشین آلات معدنی که در آن زمان خریداري شده قبل از آن در کشور وجود نداشت. 

اگر یک ترازو بود و اینها را در آن می گذاشتند می فهمیدند بخش خصوصی اي که امروزه این قدر مورد اتهام است چقدر زحمت
کشیده تا این میزان ارزرش افزوده را ایجاد کند و این ادعاي دولتی ها را که پشت میز نشسته و چاي و نان بیت المال را می خورند و

 
ادعاي عکس می کنند را جواب دهد. کاش فقط یک ترازو بود! 

چرا آقاي وکیل؟ چرا این اتهاماتی را که خانم معصومی متوجه دولت می کنند پیکانش به سمت بخش خصوصی رفته. بخش خصوصی

 
پس از گذشت این 15 سال حالش چطور است؟ 

 
معصومی: حالش خیلی خرابه. کار بزرگ را وقتی دست آدم کوچک بدهند نتیجه اش می شود همین. 

 
به طور قطع باید بهتر باشد. از صفر شروع کرده و به یک نقطه بسیار خوب رسیده با این همه دستاورد پس باید حالش خوب باشد. 

 
معصومی: بله باید بهتر باشد اما نیست. شما ببینید من با چه ناراحتی دارم این مطالب را بیان می کنم. 

وکیل: همان روحیه آماده خوري و مفت خوري است. طرز تفکر دولتی همین است. نه تنها در بخش معدن بلکه در دیگر بخش ها هم
این گونه است. شما به میزان مالیات دریافتی از شرکتها دقت کنید. ساز و کار قانونی ندارد بلکه بر اساس تخمین، عددي را اعلام می
کنند. آن وقت ما ادعا می کنیم نرخ مالیات در ایران از دیگر کشورها پایین تر است. اگر نرخ مالیات و نرخ سوخت در ایران پایین است
پس چرا سرمایه گذار خارجی نمی آید در ایران سرمایه گذاري کند؟ علاوه بر این چرا مقام اول خرید املاك در ترکیه براي ایرانی
هاست؟ چرا مقام اول سرمایه گذاري در عراق براي ایرانی هاست؟ چرا ایرانی ها در افغانستان دارند از چینی ها، آمریکایی ها و آلمانی

 
ها جلو می زنند؟ به خاطر همین است. 



تفکر دولتی محکوم به شکست است. چین بازارش را باز کرد، محدودیت ها را برداشت و معادلات اقتصادي را در دنیا برهم زد. از زمان
دولت خاتمی گفته شده خصوصی سازي و کاهش تصدي دولت در اقتصاد، اما هر سال برعکس آن عمل شده و دولت به اشکال

 
مختلف بزرگتر شده است. 

درباره بخش معدن مثالی که درباره صنعت فولاد است نمونه آن را درباره صنعت سیمان در دهه 80 شمسی داشتیم. آن زمان ایران
سیمان وارد می کرد، صادرات ممنوع بود و حتی عوارض صد درصدي داشت و توجیهات فراوان که یک تن سیمان چه میزان آب(یک
متر مکعب) سوخت(80 تا 120 لیتر بسته به نوع کارخانه) و برق(90 کیلووات) مصرف می کند. جمع این اعداد با قیمت امروزي به

 
50 دلار می رسد. در آن دهه گفتند باید بشویم قطب تولید سیمان در دنیا. 

 
چه کسانی؟ 

وکیل: آقاي جهانگیري(وزیر وقت صنایع و معادن) و سرقینی(معاون وقت معدنی جهانگیري) گفتند ایران می تواند سیمان دنیا را
تولید کند. آمدند از حساب ذخیزه ارزي وقت مبلغ 100 میلیون دلار به هر کارخانه با ظرفیت 3300 تن دادند و همه کشور شد

 
کارخانه سیمان. 

 
معصومی: با طرح هاي جهانگیري در این کشور دو بار زمین خوردیم. 

وکیل: اکنون قیمت هر تن سیمان صادراتی ایران 18 دلار و قیمت هر تن سیمان صادراتی ترکیه در بندر مرسین 75 دلار است.
سیمان هرمزگان تنی 18دلار و سیمان ساروج بوشهر(متعلق به بانک ملی) تنی 16دلار صادر می شود. سیمان ساروج بوشهر، سنگ
آهک دانه بندي شده را تنی 5 دلار صادر می کند اما همین سنگ آهک را در کارخانه تنی 50 دلار خرجش می کند و با قیمت تمام
شده 55 دلار، سیمان تولیدي را تنی 16 دلار می فروشد. این وضع امروز سیمان ایران است. در مرزهاي شرقی و غربی وضعیت

 
تولیدکننده هاي سیمان این است چه رسد به کارخانجاتی که در استان هاي مرکزي قرار دارند! 

فرق سیمان و فولاد در چیست؟ هر دو مصالح ساختمانی هستند؛ فولاد هم در آینده نزدیک سرنوشت سیمان را پیدا می کند. قول می
دهم به شما 5 سال دیگر صنعت فولاد کشور سنگ آهن 100 دلاري را می خرد 100 دلار هم خرج آن می کند و فولاد تولیدي را
تنی 50 دلار می فروشد شبیه اتفاقی که براي سیمان افتاد. تا 5 سال دیگر باید نصف این کارخانه هاي فولاد را تعطیل کرد چون

 
مشتري ندارند نه مشتري خارجی نه مشتري داخلی و مشکل انرژي هم خواهند داشت 

امسال مصرف فولاد کشور 8 میلیون تن بوده است. چه کسی گفته که ایران باید 55 میلیون تن فولاد تولید و صادر کند؟ نصف این
کشور خشک است مگر ایران در جنگل هاي استوایی قرار دارد. تمام سرمایه گذاري هایی که در صنعت فولاد می شود که الان آقایان
می گویند جلوش را بگیریم براي آن زمان، این ضرر در ضرر است. اگر می خواهید جلوي آن را بگیرید باید خودتان ایجادش می
کردید. نشستید کنار تا بخش خصوصی هزینه کند، انتحار کند، ایثار کند و برسد به یک ذخیره و بازاري آن هم در وضعیت جهانی

 
امروز که بارش را روي آب نگه می دارند و بعد بیایید تعطیلش کنید. 

در کنار همه این سختی ها و مصائبی که پیش می آید از آن طرف مسؤلان دولتی مطرح می کنند که بخش خصوصی دارد خام
فروشی می کند. این یک شعار بی محتواي دهان پر کن است و هر کس هیچ ادله اي براي بیان کردن ندارد از این شعار استفاده می

 
کند. 

 
این نگاه منفی به خام فروشی از کجا شروع شد؟ 

 
وکیل: کارخانه زدن برکت دارد چون همه کسانی که در ایجاد آن نقش دارند ازجمله مدیران دولتی، نفع می برند. 

چرا شستا زیان ده است؟ چرا ایران خودرو 80 هزار میلیارد تومان زیان انباشته دارد ؟ چرا ذوب آهن زیان انباشته دارد؟ شرکتی که
سنگ آهن مجانی دریافت می کند، آب، برق و گاز مجانی می گیرد و از آن طرف هم بالاتر از قیمت جهانی محصولش را در بورس می

 
فروشد. 

این همه ضرر و زیان کجا دارد تولید می شود؟ کارخانجاتی که می سازند همه محلی براي تولید زیان ملی شده است. از سال 1385 تا
1395 چند طرح در کشور افتتاح شده؟ این تعداد طرح چه نقشی در اقتصاد کشور داشته اند؟ پس چرا نمادي در اقتصاد ملی ندارند و
وضعیت اقتصادمان این است؟ چرا پول ملی هر روز دارد ضعیف تر می شود؟ اکنون دیگر طرح هاي کوچک 300 تنی و 500 تنی به
صرفه و اقتصادي نیست چون محصولشان گران و بی کیفیت می شود و این محصول را به اجبار به مردم می فروشند چون نمی توان



 
صادر کرد. از آن طرف هم دیوار تعرفه را بالاتر می برند باز اقتصاد را فقیرتر می کنند و نتیجه آن می شود کسري بودجه دولت. 

وزارت صنعت، معدن و تجارت از ادغام 3 وزارتخانه به وجود آمده، کار آنها را که انجام نمی دهد هیچ، 3 برابر آن وزارتخانه ها هم نیرو

 
دارد و روز به روز بزرگتر می شود. 

20 سال پیش صادرات سنگ تزئینی ایران در سال 1378 بالغ بر 125 میلیون دلار و ترکیه 25 میلیون دلار بود. در آن سال ایران 50

 
معدن فعال و ترکیه 4 معدن فعال داشت. در سال 1398 رقم صادرات ایران به 300 میلیون دلار رسید و ترکیه 6 میلیارد دلار. 

 
معصومی: تفاوت خیلی زیاد است. ایران مهد سنگ دنیاست. 

 
چرا صنعت سنگ ایران همپاي ترکیه رشد نکرد؟ 

وکیل: ارزان بودن سوخت و سیاست هاي حمایتی؛ سیاست هاي حمایتی سم هر اقتصادي است. سیاست هاي حمایتی یعنی اینکه
آقایان می آیند می گویند چون ایران 6 هزار کارخانه سنگبري دارد تعرفه واردات سنگ تزئینی را 80 درصد بگذاریم که محصول
خارجی تولید نشود. نتیجه آن این شده که صنایع سنگ ایران براي حضور در بازار جهانی شکل نگرفته و کارخانجات براي این بازار

 
تربیت نشده اند. 

 
معصومی: با اینکه مکانیسم جهانی را دارند و بهترین ماشین آلات را از ایتالیا آورده اند. 

 
دلیلش این است که حمایت دولتی می شوند و خیالشان از بابت درآمدزایی راحت است؟ 

وکیل: دولت آمده بازار داخل را بسته است. اگر کارخانه سنبگري یک بازار حمایت شده داخلی دارد با 80 درصد تعرفه دیگر به بازار
امارات فکر نمی کند و اگر هم فکر کند، نمی تواند برود. می گویند جلوي صادرات بلوك سنگ را بگیرید، خام فروشی نکنید تا در
داخل فرآوري شود. سنگ مرمریت لاشتر اصفهان می رود چین، برش می خورد فرآوري و اسلب می شود، بسته بندي می شود و

 
سپس به دوبی می رود. تا امروز نتوانستیم این سنگ را مستقیم از ایران به دوبی ببریم. 

 
چرا نتوانستیم؟ 

وکیل: چون یک لیفتراك است که سنگ اسلب شده را از کارخانه توي کامیون می گذارد و 6 هزار کارخانه سنگبري در کشور این
لیفتراك را ندارند و با لیفتراك هاي معمولی این کار را انجام می دهند و سنگ هاي اسلب در هنگام جابجایی می شکنند. این کارخانه

 
ها براي این کار ساخته نشده اند. 

معصومی: ما بهترین و جدیدترین ماشین آلات ایتالیایی را در ایران داریم اما سنگ ها را یک کارگر ساده بدون تخصص می برد.
نرفتیم از ایتالیا یا چین نیرو براي آموزش بیاوریم. کارخانه را آورده ایم اما دانش فنی آن را نیاورده ایم. به عنوان نمونه چنانچه شما
قصد ساخت یک بناي لوکس داشته باشید، طراح شما اجازه نمی دهد سنگ کف آن را از داخل بخرید چون سنگ هاي برش خرده در

 
ایران اندازه هاي دقیق و یکسان ندارد. 

 
با این وضعیت سنگ ایرانی با خودش هم نمی تواند رقابت کند. 

وکیل: از سنگ بدتر، صنعت کاشی و سرامیک است. 600 میلیون متر مربع ظرفیت تولید دارد. چینی آلات بهداشتی هم داستان
دیگري دارد. بروید فروشگاه هاي کاشی و سرامیک را ببینید. کاشی اسپانیا، ایران و ترك را ببینید. آنها نه خاك ما، نه یزد، نه گاز و
سوخت ارزان و نه هیچ یک از امکانات تولیدي کشور ما را دارند. ما این امکانات را داریم و البته یک تعرفه واردات ممنوع هم براي

 
حمایت از تولید داخل داریم. 

قالبی که کارخانجات ایرانی دارند، پختی که انجام می دهند، محصولی که مصرف می کنند، فلدسپاتی که مصرف می کنند با آن
چیزي که بازار امروز دنیا می خواهد زمین تا آسمان متفاوت است. کاسه توالت را نمی توانند در ایران تولید کنند. اگر تعرفه واردات را

 
بردارند تمام صنایع کاشی و سرامیک کشور ورشکسته می شود. 

 
تکنولوژي آن را ندارند؟ 

 
وکیل: دنبالش نرفتند. 

معصومی: صادرات و واردات در هر کشوري ضروري است. اکسیژن یک کشور است. وقتی بنزي وجود ندارد که با آن رقابت کنی، پراید
می شود بنز. وقتی روح رقابت را در تولید کشتی، نتیجه این می شود. در فولاد هم همین طور است. ما روح رقابت را در سنگ تزئینی
کشتیم. مرغوب ترین سنگ کشور به دست یک کارگر غیرمتخصص برش می خورد و به هر حال در کشور به فروش می رسد اما راهی



 
به بیرون پیدا نمی کند و میلیاردها تن سنگ تزئینی در دل کوه ها می ماند. 

آیا 50 سال دیگر کسی از سنگ تزئینی براي ساختمان خود استفاده می کند؟ تکنولوژي ساختمان همین الان هم تغییر کرده و

 
سنگ ها تبدیل به یادگاري شده اند. 

وکیل: نمونه اش سنگ گرانیت؛ دهه 70 شمسی می گفتند نماگرانیت. الان شما نماگرانیت می بینید؟ بیش از 60 معدن گرانیت در

 
کشور تعطیل شده و بازار ندارد. 

معصومی: توسعه پایداري که تعریف می کنند یعنی اینکه من امروز بتوانم از این منابعی که دارم استفاده کنم تا در آینده زیرساختی
خوب و مناسب در کشورم فراهم کنم. ما از این امکان استفاده نمی کنیم. مگر مقدار مصرف سنگ تزئینی کشور چقدر است؟ مازاد بر
آن را باید صادر کرد. ببینید 30 میلیون تن فولاد در کشور تولید می شود که مصرف داخلی آن 8 میلیون تن و مازاد بر آن باید صادر

 
شود. 

وکیل: در حال حاضر صنعت خودروسازي به سمت بدنه کامپوزیت حرکت کرده است. «بازالت کامپوزیت ریبار»؛ میلگرد با منشاء
سنگ بازالت. دارند میلگردهایی درست می کنند که مقاومت خمشی آن هم اندازه میلگرد فلزي است، جذب آن بیشتر و با بتن جوش
می خورد و در سازه هاي دریایی زنگ نمی زند. با زلزله تخریب نمی شود، با آتش سوزي ذوب نمی شود و وزن آن هم یک دهم
میلگرد معمولی است. چین تولید آن را شروع کرده و به تولید انبوده که برسد نیاز به آهن و فولاد در دنیا به یک سوم کاهش پیدا می
کند. 5 سال دیگر میلگرد معمولی در ساختمان سازي، سدسازي، سازه هاي فلزي و پل ها حذف می شود و میلگرد بازالت جایگزین

 
می شود. پس تولید 55 میلیون تن فولاد و آهن در آن زمان توجیه ندارد. 

خانم معصومی شما در ابتداي میزگرد به بحث بازاریابی و فروش اشاره کردید و اینکه درآمد حاصل از فروش باید براي توسعه معادن و
... هزینه شود. براي فروش باید بازار ایجاد شود که فعالان این بخش تاکنون بازارهایی را ایجاد کرده اند و اعتماد ساخته اند. این بازار

 
را چگونه باید حفظ کرد؟ آیا در بازارهایی که در این سال ها ایجاد کرده ایم، حضور داریم؟ 

معصومی: یک کشور زمانی ثبات اقتصادي پیدا می کند که امنیت سرمایه گذاري و ثبات قوانین داشته باشد و روح سرمایه گذاري در
آن نمرده باشد. من نزدیک به 20 سال است در حوزه معدن کار می کنم و تاکنون این ها را ندیده ام. ما روي موج سوار هستیم و
بسیار سخت توانستیم بازارهایمان را حفظ کنیم. در صادرات سنگ آهن سهمی از بازارهاي جهانی نداریم و سهم ما از بازار چین 2 تا
3 درصد است. اما در سنگ هاي تزئینی این گونه نیست. 4 هزار معدن سنگ تزئینی داریم اما همیشه موج سواري کرده اند یک روز

 
فروش داشتند روز بعد نداشتند. 

 
چرا؟ 

 
معصومی: چون قوانین هیچگاه درباره این بخش از معدن ثبات نداشته است. 

 
ثبات نداشته یا اجرا نشده است؟ 

 
معصومی: ثبات نداشته است. 

 
وکیل: روي سنگ تزئینی 70 درصد تعرفه صادرات گذاشتند و بعد هم آن را برداشتند. 

 
چرا؟ 

معصومی: یک آقایی نشسته بیخ گوش معاونت معدنی وزارت صمت و گفته بیچاره شدم و او هم بدون اینکه تحقیق کند و بپرسد،
ناگهان تعرفه 70 درصد وضع می کند. با این تعرفه کرکره همه تولیدکنندگان سنگ تزئینی پایین کشیده شد چون نمی توانستند

 
صادر کنند. 

سنگ تزئینی کالایی است که محدودیت زمانی دارد و سرمایه گذار نمی تواند روي کالایی سرمایه گذاري کند که محصولش امروز
اجازه صادرات دارد و فردا ندارد. صادرات سنگ تزئینی ایران به همین دلیل از ترکیه عقب افتاد. مسؤلان دولتی بدون اینکه بدانند چه
می کنند و بدون اطلاعات کارشناسی از بازارهاي جهانی، بازار جهانی مواد معدنی را از دست فعالان معدنی کشور گرفتند. درباره

 
سنگ آهن نیز چنین کردند. در 2 سال گذشته صادرات سنگ آهن را ممنوع کردند. 

آقاي جهانگیري دوبار به این کشور ضربه زد؛ زمانیکه ایشان طرح هاي سیمانی را ارائه کرد و با تفکر سیمانی بخشی از سرمایه این
کشور را به باد داد. دیگر اینکه در دوران تبلیغات انتخاباتی بحث خام فروشی را توسط معاونت معدنی وزارت صمت به راه انداخت و



 
سرمایه گذاران این کشور را متهم به منفعت طلبی و سودجویی شخصی کرد. آنجا روح سرمایه گذاري در کشور خوابید. 

این کشور 40 سال تحریم است اما به واسطه همین بخش خصوصی گردش مالی کشور در عرصه بین المللی انجام شده و می شود.
ریسک کار براي سرمایه گذار بود و انجام می داد. در هیچ کجاي دنیا هم از نظر حقوقی حمایت نمی شد ولی رفت و برگشت پول
صورت می رفت. ناگهان آقاي جهانگیري در یک شب، دلار 4200 تومانی را تعیین و یک سامانه تعریف کرد که همه باید دلارهاي

 
خود را به آنجا بیاورند و یک فهرست ارائه کرد که اینها باید ارزشان را بیاورند. 

کمتر از یک ماه بعد ترامپ آن فهرست را تحریم کرد. یعنی جهانگیري گراي صنعت و تجارت کشور را به آمریکا و اسرائیل داد. همه
داشتند کار خودشان را می کردند اما او تمام ظرفیت هاي دلاري کشور را در اینترنت پخش کرد. چقدر گفتیم این کار را نکنید اما
گوش نکردند. 2.5 سال از این شیرین کاري می گذرد. الان دلار به 30 هزار تومان رسیده و صادارت و واردات کشور تعطیل شده

 
است. چرا؟ چون دلار نداریم، تقاضا زیاد و عرضه کم است. 

وقتی اجازه ندهیم سنگ آهن، کرومیت، سنگ تزئینی و پتروشیمی صادر شود و جلویش را بگیریم، فولاد هم که تحریم است نتیجه

 
اش می شود همین. چون آقایان آمدند منابع درآمدي غیرنفتی کشور را فهرست کردند و در اختیار بیگانه قرار دادند. 

 
وکیل: سامانه نیما را هم براي واریز ارز معرفی کردند. هرکس از خارج کشور در این سامانه پول واریز کند، یقه اش را می گیرند. 

 
معصومی: دقیقاً از جایی که می توانستیم ضربه بخوریم، خودمان گرایش را دادیم. 

 
 

چه میزان توان صادراتی در بخش معدن ایجاد کردیم و تا چه میزان می تواند افزایش پیدا کند به رغم همه دست اندازها و ممنوعیت

 
هایی که در هر فصلی و براي هر سنگی به هر بهانه اي ایجاد کردند؟ 

وکیل: فعلاً که منتفی است. بازارهایی که داشتیم به مرور زمان در حال از دست رفتن است و حدود 7، 8 سال است که این جریان
شروع شده است. شدت تقاضا هم براي این قبیل محصولات معدنی دوره هاي 10 تا 15 ساله دارد. تکنولوژي ها تغییر می کند و
محصولات جایگزین می آید. سنگ تزئینی جاي گرانیت را دوره 1375 تا1385 گرفت و در سال 85 بازار گرانیت به پایان رسید. در
دوره 1385 تا 1395 مرمریت هاي کرم رنگ بازار را تسخیر کرد و از سال 1395 تا 1405 رنگ ها و طرح ها به سمت سنگ هاي
طوسی رفته است. در دوره قبل مرمریت کرم رنگ دهبید بود هم زمان با آن در اقلید معدن سنگ طوسی هم بود اما تعطیل بود چون
مشتري نداشت. الان این معدن اقلید از شدت تقاضا فرصت پاسخگویی به مشتري را ندارد ولی مرمریت کرم رنگ بدون مشتري است.
این تقاضا هم تا چند سال دیگر به پایان می رسد بنابراین براي هر نوع سنگ و معدنی حتی سنگ آهن یک دوره طلایی وجود دارد.

 
همین سنگ آهن یک زمان تنی 15 دلار بود تا رسید به تنی 100 دلار و الان 40 دلار است. 

 
معصومی: سال 1394به تنی 10 دلار هم رسید. 

وکیل: خیلی از معادن سنگ آهن به خصوص آنها که عیار پایین داشتند در دوره کاهش قیمت، تعطیل شدند. متأسفانه در این دوران
طلایی فروش، دولتی ها سر و کله شان پیدا می شود و دنبال منافع خود از این مسیر هستند و با وضع عوارض، درآمدهاي کلان
کسب می کنند. شما به عنوان رسانه بررسی کنید و ببینید راه انداختن بحث وضع عوارض و مبارزه با خام فروشی سنگ آهن در



کشور دقیقاً زمانی است که قیمت جهانی این سنگ بالا رفته است. یعنی زمانیکه قیمت جهانی به 40 دلار رسید کسی از مبارزه با
خام فروشی صحبتی نکرد و کسی نپرسید چند معدن تعطیل شد اما زمانیکه قیمت به 100 دلار رسید گفتند 25 درصد درآمد خود

 
را به ما بدهید. 

مادامیکه نهادي به نام دولت می آید و هر نوع دخالتی که دلش می خواهد در اقتصاد می کند اعم از تعیین نرخ ارز ، اینکه پول خود
را کجا بیاورید، پول خود را کجا ببرید، چی تولید کنید و چی تولید نکنید سرنوشت کشور به اینجا می رسد. بازارهاي صادراتی ایران
هم محدود می شود به یک تعداد بازارهاي متکی بر منابع خدادادي نه یک پله بالاتر؛ یعنی ورق سنگ هم نه بلکه بلوك سنگ. کاشی
و سرامیک هم نه بلکه خاك کاشی و سرامیک. جالب اینکه همین الان هم این خاك صادر می شود و کسی به آن خام فروشی نمی

 
گوید اما به خاك صادراتی هرمز می گویند خام فروشی! 

معصومی: خاك جزیره هرمز، خام نیست بلکه خاك فرآوري شده طبیعی است. هماتیت غلیظ شده است. این نوع خاك دیگر نیازي به
فرآوري ندارد. خاك هاي فرآوري شده قشم و هرمز نیازي به هیچ نوع فرآوري در دنیا ندارند مثل سنگ آهن ایران که با 2مرحله

 
فرآوري به 65 درصد می رسد و در کوره بلند باکیفیت ترین فولاد را تولید می کند. حالا می گویند این را تبدیل به کنستانتره کنید. 

وکیل: همین سنگ آهن با عیار 65 درصد را با صرف کلی آب، برق، گاز و انرژي به 68 درصد می رسانند که نیازي به این کار نیست

 
اما محملی براي کسب درآمد عده اي شده است. 

 
معصومی: این کار را انجام می دهند تا معدن را از چنگ بخش خصوصی بیرون بیاورند. 

 
برگردیم به بازارهاي صادراتی. 

وکیل: بازارهاي صادراتی تثبیت می خواهد و بحث سیاسی آن هم مطرح است. بازار محصول معدنی، آهن و فولاد نیست. آهن و فولاد
که سودي ندارد. هر تن سیمان که از این کشور صادر شود، بالغ بر 60 دلار آن ضرر است. فولاد و آهن تولیدي کشور هم ضرر است.
آیا در کشور کارخانه اي با ظرفیت 5 میلیون تن داریم؟ مادامیکه بتوانیم نفت بفروشیم و با پول آن این کارخانجات را اداره کنیم وضع

 
بر همین منوال خواهد بود. چرا اقتصاد کشور به این وضعیت افتاده؟ 

اقتصاد بدون نفت یعنی همین. اینکه پاشنه کفشت را ور بکشی، نیروي مازاد را بیرون بریزي و بشوي بخش خصوصی. فرق دولتی و
خصوصی این است که مدیر بخش خصوصی اگر دخل و خرج خود را نتواند مدیریت کند نمی تواند حقوق کارگرش را پرداخت کند اما

 
مدیر دولتی یک کیف دارد که فقط محل کارش تغییر می کند. 

به هر حال دخالت دولت در اقتصاد همچنان ادامه دارد. تشکل هایی که در حوزه معدن فعال هستند، تقویت بخش خصوصی لازمه کار
آنهاست اگر بخواهیم به سمت بهتر شدن اوضاع برویم. اما اینکه بخواهیم دولت را حذف کنیم در حال حاضر امکان ندارد. چه انتظاري

 
می توان از تشکل هاي معدنی داشت؟ کاري از دستشان بر می آید یا اینکه تعدادي فعال معدنی هستند که دور هم جمع شده اند. 

معصومی: تا الان هم توسعه بخش معدن با کمک تشکل هاي معدنی انجام شده است. از اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان
محصولات معدنی گرفته تا خانه معدن، انجمن سنگ، انجمن سنگ آهن و ... . همه کار کرده اند. در کشور ما دولت قدرتمند است و
می خواهد قدرتش را به طرف مقابل نشان دهد. تشکل ها تا الان تلاش کرده اند جلوي ناملایماتی را که دولتی ها ایجاد کرده اند،
بایستند. متأسفانه آنقدر فشار دولتی ها زیاد بوده که برخی از اعضاي بخش خصوصی هم مانند آنها شده اند و در حال حاضر یکی از

 
مشکلات بخش معدن این است که برخی از فعالان این حوزه، منتقد نیستند و فقط متذکرند. 

 
چرا؟ 

معصومی: شاید شجاعتشان را از دست داده اند. متأسفانه آنهایی که منتقد هستند تحت فشار قرار گرفته و حتی کسب و کار شخصی
شان آسیب دیده و تهدید شده است. این اهرم فشار دولتی علیه بخش خصوصی است. ما باید منتقد باشیم تا بتوانیم در جاهایی که
منافع بخش خصوصی و دولت در تضاد است از منافع خود دفاع کنیم. اما در برخی جاها این قدر سیاست ها یک طرفه شده که حتی

 
اجازه انتقاد هم نمی دهند. 

باید بدانند وظیفه شان به عنوان متولی بخش معدن حمایت از آن است. بارها به آقاي سرقینی گفتیم وظیفه تو حمایت از بخش
معدن است نه فولاد. تو نباید معدن را سرکوب کنی که فولاد راه بیندازي. اما ایشان به جاي اینکه پدر خوبی براي بخش معدن باشد

 
پسر خوبی براي بخش فولاد بود. 



بخش خصوصی ریسک کرد و در معادن به خصوص معادن کوچک توسعه ایجاد کرد که اتفاقاً بیشترین اشتغال زایی هم در این معادن
بود مثل معدن سنگان در مرز افغانستان. 17میلیون تن صنایع معدنی در سنگان تعریف شده چون بخش خصوصی کار کرد، امنیت
آورد و سبب شد مهاجرت معکوس صورت گیرد. ولی متولی بخش معدن به جاي اینکه آن را تقویت کند، بزرگ کند و بگوید که می

 
تواند جاي نفت را بگیرد بر سرش زد و بی جانش کرد. 

همیشه با یک شعار روبه روي ما ایستادند؛ انفال. بله معدن انفال است اما براي دولت نیست بلکه براي همه مردم است و نمی توان

 
براي آن تصمیم غلط گرفت. 

در اصل 44 و 45 قانون اساسی اجازه داده شده که انفال به بخش خصوصی واگذار شود. وقتی دولت آن را به بخش خصوصی واگذار

 
می کند و منافع خود را می برد دیگر اجازه ندارد هر طور دلش خواست با بخش خصوصی رفتار کند. 

در تقابلی که این سال ها بخش خصوصی با دولت داشت برخی از فعالان معدنی در آن حل شدند اما مرحوم ابوالقاسم شفیعی توانست
خانه معدن را به عنوان جامع ترین تشکل در قانون جاي دهد و در تصمیم گیري ها مشارکت کند. انتقاد از خانه معدن این است که

 
در خیلی از جاها مماشات کرد. 

 
عملکرد معاونت معدنی وزارت صمت در دولت روحانی چگونه بود؟ 

معصومی: در 8 سال گذشته در بخش معدن متأسفانه با مدیریت سرقینی، معافیت مالیاتی برداشته شد و صادرات مواد معدنی با اما و
اگر و با تعرفه هاي بالا مشمول عوارض شد. صادرات این کشور در مواد معدنی خوابیده، طرح هاي توسعه اي تعطیل شده و حقوق
دولتی چند 10 برابر شده(7 درصد از قیمت فروش). اگرچه ماده 14 قانون معادن خلاف این را می گوید و دولت حق ندارد 7 درصد
قیمت فروش را از معدن دار بگیرد. متأسفانه با وجود همه این تخلفات قانونی و فشارهایی که علیه بخش خصوصی انجام شده، خانه

 
معدن به عنوان تشکلی که در قانون صاحب جایگاه است دفاعی از این بخش نکرده است. 

وکیل: قانون معادن می گوید معدن براي دولت است و دولت اختیار آن را به بهره بردار می دهد مثل موجر و مستأجر. حال اگر در
این بخش اختلافی پیش آمد چه باید کرد؟ براي این منظور شوراي عالی معادن را ایجاد کردند و گفتند نماینده بخش خصوصی هم

 
در آن حضور داشته باشد. اما این گردونه به گونه اي چرخید که آن نماینده بخش خصوصی هم تبدیل به نماینده بخش دولتی شد. 

در 27 مرداد 1397 شوراي عالی هماهنگی اقتصادي مصوبه اي را با اعتبار یکساله براي تنظیم بازار تصویب کرد و به وزارت صمت
اجازه داد تا هر کالایی که در بازار دچار کمبود شد جلوي صادرات آن را بگیرد. با این مصوبه جلوي صادرات خیلی از مواد غذایی
گرفته شد. اعتبار مصوبه در 27 مرداد 1398 به پایان رسید اما رحمانی، وزیر وقت صمت در 26 شهریور 1398 مستند به آن مصوبه
گفت از فهرست 25تایی مواد معدنی از 15 تا 25 درصد عوارض صادراتی بگیرید. مهلت مصوبه اصلی به پایان رسیده بود بنابراین در
19 شهریور 98 نامه اي از شوراي عالی هماهنگی اقتصادي مبنی بر تمدید مصوبه تا پایان سال 98 گرفتند. بنا بر این دستورالعمل
دریافت عوارض صادراتی تا پایان سال 98 ادامه داشت اما در سال 1399 هم ادامه پیدا کرد و همچنان ادامه دارد. یعنی 7 ماه پس از
پایان مهلت قانونی مصوبه و دستورالعمل، از صادرات سنگ، عوارض می گیرند. در شوراي عالی صادرات به سازمان توسعه تجارت
اعتراض کردیم که دریافت این عوارض بر چه مبنایی است؟ در پاسخ گفتند: ما فعلاً می گیریم و غیرقانونی هم است اما استرداد آن

 
می رود به دولت بعد. 

مدیر صادرات گمرك می گوید ما نمی دانیم گرفتن این عوارض بر چه مبنایی است و نامه هاي متعددي هم به دستگاه هاي دولتی

 
نوشته ایم اما کسی پاسخی نداده است. 

 
معصومی: علاوه بر اینکه عوارض را می گیرند صادرات را هم ممنوع کرده اند. 

وکیل: از ابتداي سال 99 تاکنون بالغ بر یکهزار و 270 میلیارد تومان عوارض غیرقانونی از بخش خصوصی گرفته اند. دولت و دستگاه
هاي دولتی اگر پولی می گیرند باید مستند به قانون باشد. بابت این عوارض غیرقانونی در دیوان محاسبات، دیوان عدالت اداري،
کمیسیون اصل 90 و ... اقدام کرده و دارد پیگیري می شود و باید مستر شود. تشکل معدنی یعنی چه؟ خانه معدن باید حامی بخش
خصوصی باشد، در تصمیم سازي ها حضور داشته باشد و از فعالان معدن حمایت کند. اما این تشکل علاوه بر اینکه کاري نمی کند از

 
آن طرف هم در شوراي عالی معادن به نفع دولت کار می کند. 

چرا باید از بخشی که بیشترین نقش را در اشغالزایی مولد کشور داشته، بیشترین سهم را در توزیع عادلانه و یکنواخت ثروت و امکانات



 
داشته، این گونه عوارض بگیرند. 

 
آماري از میزان اشتغالزایی بخش معدن دارید؟ 

 
وکیل: در بخش معدن هر عددي اعلام می شود غیرواقعی است. 

 
ریاست شوراي عالی معادن با کیست؟ 

 
معصومی: ریاست با وزیر صمت و دبیر آن معاون معدنی وزیر است. 

وکیل: عمده گرفتاري این است که دارند این بخش را می چاپند. می گویند بیایید مجوز صادرات سنگ بگیرید و بعد از اینکه صادر
کردید پولش را در سامانه نیما واریز کنید و اگر دلار 28 هزار تومان است 21 هزار تومان بفروشید و 25 درصد عوارض صادراتی
غیرقانونی هم بدهید. معافیت مالیاتی هم ندارید. آیا اینها غیر از دزدي است؟ از آن طرف هم می گویند سرمایه گذاري در بخش

 
معدن افت کرده است. خب با این وضع برخورد با فعال معدنی چه کسی حاضر به سرمایه گذاري در این بخش است؟ 

ما اگر منتقد خانه معدن هستیم و عزم خود را جزم کرده ایم تغییر اساسی در آن ایجاد شود دلیلش این است که سال ها ماندن در

 
پست مدیریت، خانه معدن را تبدیل به «خانه ما» کرده است. 

چندي پیش خانه معدن با صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی تفاهم نامه اي را براي احیاي هپکو امضاء کرد. اینکه بیایند ماشین هاي
هپکو را به معدن داران بفروشند. یعنی خانه معدن نمی داند معادن کشور به چه ماشین آلاتی نیاز دارد و ماشین هاي هپکو توان کار

 
در معادن را ندارد. 

صندق بیمه فعالیت هاي معدنی که با تلاش و پیگیري هاي فراوان بخش خصوصی ایجاد شد و هدف از تشکیل آن حمایت از اکتشاف

 
معادن است بر چه اساسی باید از هپکو حمایت کند و منابع مخصوص فعالان معدن را به شرکت دیگري بدهد؟ 

مثالا دیگري بزنم؛ 2 سال پیش اتحادیه نرم افزاري را براي محاسبه و پرداخت حقوق دولتی معادن طراحی و ارائه کرد تا دیگر قلم
کارشناس در این موضوع ورود نکند و هرگونه مفسده در وزارت صمت و ادارات تابعه از بین برود. در آن زمان سرقینی(معاون وقت
معدن وزارت صمت) گفت اتحادیه صلاحیت ندارد و باید سازمان نظام مهندسی معدن متولی باشد. الان 2 سال است که نرم افزار در

 
اختیار سازمان است و خبري از آن نیست. 

 
معصومی: 11 هزار موضوع معدنی داریم که به راحتی در این نرم افزار قرار گرفته و قابل محاسبه است. 

وکیل: کارشناسی که براي محاسبه حقوق دولتی معدن مراجعه می کند به راحتی می تواند با جابه جایی ردیف درجه بندي بلوگ
سنگ ها، اعداد متفاوتی از حقوق دولتی را از شرکت هاي معدنی مطالبه کند و در این میان ارقام قابل توجهی زیر میزي جابه جا می
شود. با این نرم افزار بساط زیرمیزي جمع می شد اما سازمان نظام مهندسی معدن، معاونت معدنی وزارت صمت، کمیته معدنی

 
مجلس و خانه معدن همکاري نکردند. 

 
گفت وگو: دانش پورشفیعی 

انتهاي پیام/



تولید و صادرات مسئله اول کشور است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/07/21

فصل اقتصاد - ابوالفضل خاکی، رئیس اتاق قم در جلسه هیات رئیسه این اتاق، با اشاره به اینکه تولید و صادرات مسئله اول
کشور در شرایط فعلی است، از مشخص نبودن متولی امر صادرات انتقاد کرد و گفت: در سال جهش تولید، باید موانع و

مشکلات احصاء و حذف شوند؛ اما این اتفاق رخ نداده و صادرکنندگان در سخت ترین ...

فصل اقتصاد - ابوالفضل خاکی، رئیس اتاق قم در جلسه
هیات رئیسه این اتاق، با اشاره به اینکه تولید و صادرات
مسئله اول کشور در شرایط فعلی است، از مشخص نبودن
متولی امر صادرات انتقاد کرد و گفت: در سال جهش تولید،
باید موانع و مشکلات احصاء و حذف شوند؛ اما این اتفاق
رخ نداده و صادرکنندگان در سخت ترین شرایط، فقط به
واسطه تعهدات و قراردادهاي قبلی با مشتري خارجی به

 
فعالیت ادامه می دهند. 

رئیس اتاق قم گفت: دستورالعمل جدید بانک مرکزي در خصوص نحوه بازگشت ارز حاصل از صادرات نشان می دهد مصوبات رسمی و
عملکرد غیررسمی متولیان بخش صادرات اعم از بانک و تصمیم گیران دیگر بخش هاي دولتی موجب بروز مشکلاتی براي فعالان

 
حوزه صادرات و واردات شده درحالی که قرار بود که در سال جهش تولید موانع احصاء و حذف شوند نه بلعکس. 

ابوالفضل خاکی در جلسه هیات رئیسه اتاق قم که با دستور کار بررسی دستورالعمل هاي ستاد ملی همایش تجلیل از صادرکنندگان
سال 99 برگزار شد، افزود: اگر در شرایط فعلی صادرات انجام می شود به دلیل تعهدات و قراردادهاي مالی است که صادرکنندگان ما
به مشتریان خارجی خود داده اند وگرنه شرایط براي فعالیت این حوزه مناسب نیست و سیستم هاي جاري علی رغم سیاست هاي

 
مثبت جمعی از مدیران کاملاً بازدارنده است. 

او ضمن انتقاد از مشخص نبودن متولی امر صادرات اظهار کرد: در حوزه صادرات نهادهاي زیادي تصمیم گیري می کنند اما یک
پاسخگو وجود ندارد و این اختلال بسیار بزرگی در روند صادرات است ما باید محوریتِ سازمان توسعه تجارت را به عنوان متولی
تجارت کشور بازتعریف کنیم این کار باعث می شود این سازمان با اقتدار بتواند موانع اداري و اجرایی را در توسعه صادرات شناسایی و

 
مدیریت کنند. 

عضو هیات نمایندگان اتاق ایران گفت: امروز تولید و صادرات مسئله اول کشور است صادرکنندگان در قامت خط شکنان جنگ
اقتصادي خواب دشمنان را آشفته کردند و ظرفیت هاي تولیدي را به کار گرفته و اشتغال ایجاد کردند او ادامه داد: مهم ترین کار در

 
توسعه صادرات بازاریابی است تا بستر لازم براي حضور صادرکنندگان در بازارهاي بین المللی فراهم شود. 

رئیس اتاق قم تصریح کرد: تحت هر شرایطی باید از ظرفیت ها و منابع عظیم خود غافل نشویم هر سال از صادرکنندگان نمونه تقدیر
می شود اما باید براي این قهرمانان ملی تسهیل امور براي اداره فعالیت را فراهم کنیم وي اظهار داشت ما از مدیران دولتی انتظار
داریم روز ملی صادرات را فقط به تجلیل از صادرکننده نمونه خلاصه نکنند و گل ریزان در قالب بسته هاي تشویقی جهت ایجاد

 
انگیزه براي صادرات در صادرکنندگان را فراهم کنند. 



او افزود: تحلیل ساختار صادرات کشور یکی از مطالعاتی است که با تغییر شرایط اقتصادي کشور ازجمله مواجهه با شدیدترین شکل

 
هاي تحریمی باید در دستور کار سیاست گذاران قرار گیرد. 

خاکی اظهار کرد: وجود بروکراسی بالا و مقررات و بخشنامه هاي خلق الساعه در شرایطی که صادرات به سهم مسئولان کشور از نان
شب واجب تر است تبدیل به بلندترین موانع صادرکنندگان شده است نگاه سلبی به بازگشت ارز حاصل از صادرات و چرخه پیچیده
اي از مقررات و شیوه نامه هاي بازگشت ارز حاصل از صادرات موجب سردرگمی واحدهاي تولیدي صادرکننده و درنتیجه توقف رشد

 
صادرات می شود. 

خاکی در جلسه هیات مدیره اتاق قم اظهار کرد: مشکل تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي بیشتر از آنکه کمبود منابع مالی باشد نبود
برنامه ریزي و نقشه راه اقتصادي در کشور است ما در سیستم قاعده گذاري مشکل داریم تا زمانی که این سیستم تغییر نیابد و اصرار

 
بر طی مسیر گذشته داشته باشیم مشکل اقتصادي کشور حل نمی شود. 

خاکی گفت: در میدان نابرابري که. در امر صادرات براي فعالان اقتصادي کشور ایجاد شده است در برخی موارد به جاي حمایت از

 
آنان مانعی براي صادرات آنها گذاشته می شود که نتیجه آن کاهش 30 درصدي صادرات در شش ماهه نخست سال است. 

او افزود: اگر امروز سازمان هایی نظیر اداره کل امور مالیاتی و سازمان تأمین اجتماعی در استان ها ناگزیرند شیوه نامه هاي سازمان
هاي فرادست خود را اجرا کنند و گاهی خود آنها به آن خورده می گیرند می توان نتیجه گرفت که عدم هماهنگی درون سیستمی و

 
برون سیستمی در آرمان هاي اقتصادي یک سازمان موجب این پدیده گردیده است که باید رفع شود. 

خاکی ادامه داد: روز ملی صادرات امسال علاوه بر توجه به بخش هاي صنعت، معدن و تجارت نقش شرکت هاي دانش بنیان، آي تی و

 
استارتاپ ها باید به طور کارآمد و اثربخش در آن دیده شود. 

رئیس اتاق قم افزود: راه برون رفت از مشکلات صادراتی اولاً می تواند از طریق بازارچه هاي مرزي و گمرکات به کشورهاي همسایه
باشد و با برنامه ریزي مدون توسعه یابد و توافقنامه هاي موردي که ویژگی هر یک از کشورهاست برحسب ضرورت طراحی و به اجرا

 
درآید. 

او ادامه داد می توان براي جایگزین کردن اقتصاد نفتی و فروش مشکل ساز نفت، توسعه صادرات بر اساس مزیت نسبی و رقابتی بین

 
کشور ما و بازار هدف را ایجاد نمود که این امر قابل ردیابی است. 

ثانیاً جلوگیري از قوانین انقباضی و گرفتن امتیازات دولت از صادرکنندگان یک امر ملی و ضروري است تا راه ورود منابع را به اقتصاد

 
ملی هموار سازد و درنتیجه ارزش پول ملی بالاتر رود. 

ثالثاً حضور سرمایه گذاران جدید چه داخلی و چه خارجی زمانی امکان پذیر است که آمار صادرات اوج گیرد آنها به این آمار (افزایش

 
یا کاهش آن) توجه استراتژیک دارند و بر اساس آن تصمیم می گیرند. 

خاکی تصریح کرد: اصولاً باید گفت ویترین اقتصاد هر کشور صادرات آن کشور است آمار و ارقام در کشورهایی که در چند دهه اخیر

 
توسعه یافته اند گویاي این امر است و اهمیت بنیادي دارد. 

ابوالفضل خاکی در پایان با اشاره به تمدید مهلت ثبت نام صادرکنندگان در پایگاه بیست و چهارمین مراسم روز ملی صادرات گفت:
طبق آخرین شیوه نامه انتخاب صادرکنندگان از سوي ستاد ملی برگزاري مراسم این زمان به هیچ عنوان تمدید نخواهد شد بنابراین

شرکت ها تا پایان روز جمعه 25 مهرماه فرصت دارند در این سایت ثبت نام کنند.



همه فن حریف ها درتوتیـا

منبع: همشهريشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/07/21

نخستین مرکز تخصصی کسب و کارهاي خرد محلی و کارآفرینی تهران در منطقه 9 افتتاح شد تا در این روزهاي بی سر و
سامانی اقتصادي و «کرونا» یی، روزنه امیدي براي خانواده هاي بی بضاعت، افراد مستعد کارآفرینی و جویاي کسب و کار

باشد.

 همشهري آنلاین_سحر جعفریان: در این مرکز آموزشی و
فرهنگی فرامنطقه اي قرار است با آموزش رشته هاي مختلف هنري و صنعتی، بستر مناسب اشتغال در بازار مصرفی کالاهاي تولید

 
شده فراهم شود. در این گزارش سري به نخستین مرکز «توتیاي شهر تهران» زده ایم تا از نزدیک با فعالیت هاي آن آشنا شویم. 

 
 

پس از راه اندازي و البته موفقیت نسبی مراکز کارآفرینی «رشد» (حمایت از کسب و کارهاي نوپا و استارت آپ ها)، نوبت به افتتاح
مراکز تخصصی کسب و کار کارآفرینی هاي محلی با نام اختصاري «توتیا» رسیده است. ساختمان این مرکز در خیابان «استاد معین»،
نبش خیابان شهید «دستغیب» واقع شده که در حال حاضر با اعلام فراخوان جذب هنرجو و افراد صاحب مشاغل خرد محلی و

 
خانگی، کارگاه هاي آموزشی آن به طور هفتگی برگزار خواهد شد. 



 
- آموزش تخصصی و حرفه اي  

«مجید کریمی»، یکی از اعضاي شورایاري محله استادمعین درباره فعالیت این مرکز می گوید: «کانون هاي کارآفرینی بسیاري در
منطقه فعال هستند که هرکدام به اندازه خود با آموزش یا اشتغالزایی، گره اي از مشکلات را باز می کنند. اما مرکزي که تخصصی به
این مهم بپردازد، تاکنون نداشته ایم. به گمانم باید همه مراکز و کانون هایی را که در همین راستاي کارآفرینی و کسب و کار فعالیت
می کنند با هدف جلوگیري از موازي کاري ادغام کرد تا نتیجه بهتري حاصل آید. در این محله ها، خانواده هاي که نیاز به چند شغل

 
براي امرار معاش داشته باشند، بسیار است. 

مراکزي این چنین به خوبی می توانند راهگشا باشند.» «مریم موسوي»، مسئول کانون کارآفرینی محله «مهرآبادجنوبی» نیز می
گوید: «یکی از اساسی ترین ویژگی هاي مراکز کارآفرینی، آموزش هاي حرفه اي و تخصصی آن است. آموزش هایی که قرار است افراد
به پشتوانه آنها درآمدزایی کنند. مراکزي که چنین ویژگی اي داشته باشند، هم بازدهی مطلوب دارند و هم چرخ اقتصاد را می
چرخاند.» «ابوالفضل ملاکی»، از اهالی محله «شمشیري» است که می گوید: «رونق کسب و کارهاي خانگی علاوه بر کمک به معیشت
خانواده ها، هزینه هاي رفت و آمد، آلودگی هوا و ترافیک را کاهش می دهد. بنابراین، گسترش این گونه مراکز هم به نفع افراد و هم

 
به سود مدیریت شهري و دولتی است.» 

 
- راه اندازي بازار کارآفرینی  

«صادق محمدي»، سرپرست معاونت خدمات اجتماعی شهرداري منطقه 9، در تشریح برنامه ها و فعالیت هاي نخستین مرکز تخصصی
کسب و کارهاي خرد محلی و کارآفرینی می گوید: «همان گونه که از عنوان مرکز پیداست، تمرکز فعالیت ها بر روي مشاغل خانگی و
خرد محلی است. آموزش ها براساس جدیدترین شیوه نامه هاي روز دنیا آن هم به شکل کاملاً رایگان ارائه می شود تا با توسعه کسب

 
و کار، توانمندسازي هاي محله محور و فن آموزي هاي نوآورانه، ظرفیت هاي بالقوه منطقه شناسایی و شکوفا شوند. 



این مداخله پایدار تسهیلگران کارآفرینی، می تواند در بلندمدت ضمن ایجاد فرصت هاي شغلی قابل توجه، شبکه فعالیت هاي
اقتصادي محله را گسترش و رونق دهد.» محمدي می افزاید: «ظرفیت پذیرش هنرجو و کارآفرین در این مرکز، 200 نفر در کارگاه
هایی مختلف فرش بافی، عروسک دوزي، صنایع چوبی، ساخت زیورآلات، طراحی لباس و خیاطی، نمددوزي، چرم دوزي، آشپزي،
شمع سازي، ویتراي، شماره دوزي، مجسمه سازي، طراحی تی شرت، محصولات سرامیکی، سبدبافی، گل سازي، جوشکاري و ترمیم و
رنگ آمیزي وسایل قدیمی است که در حال حاضر از طریق سراهاي محله، شورایاري ها و دفاتر توسعه محلی، افراد متقاضی شناسایی
می شوند.» او در ادامه می افزاید: «مرکز توتیا به عنوان مرکزي فرامنطقه اي در فاز دوم، راه اندازي بازار مصرف ویژه محصولات

 
کارآفرینان را پیگیري خواهد کرد که پیش بینی می شود تا پیش از پایان سال، اجرایی شود.» 

 
- با رونق کارآفرینی، آسیب ها کاهش می یابد  

«محمدجواد حق شناس»، رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شوراي شــــــهر تهران، با بیان این مطلب که افزایش کمـی و
کیفـی مراکـــز کارآفرینی می تـــــــواند از بروز آسیب هاي اجتماعـی جلوگیري کند، می گویـد: «توسعه فعالیت مراکز فرهنگی و
کارآفرینی در واقع مجموعه اقداماتی پیشگیرانه و مسئولانه از انواع آسیب هاي اجتماعی است که هزینه بر است. امیدواریم در آینده
اي نه چندان دور با تعریف مشاغل خرد و نوین محلی، اقتصاد را گام به گام از حالت راکد خارج کنیم. براي این منظور، شوراي شهر
در کنار شهرداري تهران و مناطق تلاش خواهد کرد تا طرح هایی مانند مرکز توتیا از بستر منطقه در مناطق دیگر شهر تهران

 
گسترش یابد و رشد و توسعه کارآفرینی به پیشرفت تعاملات محیطی و محلی و راه اندازي بازارچه هاي پویاي محلی منتهی شود.» 

 
- 500 مترمربع مساحت مرکز توتیاي منطقه 9 است. 

 
- 200نفر ظرفیت کارگاه هاي آموزشی و کارآفرینی مرکز است. 

 
- 20کارگاه ویژه آموزش هاي رایگان در مرکز فعالیت دارند. 

 
- 15مربی در گروه تخصص هاي مختلف مرکز، آموزش ارائه می دهند. 

- 19رشته هنري و صنعتی در مرکز به علاقه مندان آموزش داده می شود که در آینده اي نه چندان دور متنوع تر می شود.



نایب رئیس اتاق اصناف کشور: کاهش شدید سرمایه واحدهاي صنفی؛ اصناف

کشور حامی ندارند

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/07/21

نایب رئیس اتاق اصناف کشور با بیان اینکه واحدهاي صنفی با کاهش شدید سرمایه هاي خود مواجه هستند گفت: اصناف
برخلاف بخش هاي دیگر هیچ حمایتگري ندارند.

جلال الدین محمد شکریه ، با انتقاد از وضعیت موجود و اینکه در
شرایط حال حاضر اقتصادي اصناف هیچ حمایتگري ندارند و کاملاً به
حال خود رها شده اند اظهار داشت: واحدهاي صنفی کشور با معضل
کاهش سرمایه هاي خود مواجه هستند و کسی هم نیست که

 
مشکلات آنان را برطرف کند. 

نایب رئیس اتاق اصناف کشور نوسانات شدید نرخ ارز و شیوع ویروس
کرونا را دو عاملی که موجبات ایجاد چالش هاي جدیدي را براي

اصناف فراهم کرده اند خواند و عنوان کرد: وزارت جهاد کشاورزي در زمان خشکسالی حمایتگر کشاورزان است و وزارت صمت نیز از

 
صنایع بزرگ حمایت کرده تا کارخانه اي به خاطر مشکلات بانکی تعطیل نشود. 

شکریه با بیان اینکه اصناف کشور هیچ گونه چتر حمایتی در کنار خود ندارد از وضعیت موجود و عدم وجود چتر حمایتی دولت که
باید بر سر اصناف گسترده می شد انتقاد کرد و ابراز داشت: از دیگر مشکلات اصناف قیمت گذاري دستوري در کمیسیون هاي نظارت

 
است که این امر در حقیقت برخلاف وضعیت موجود در بازار است. 

وي نوخ تورم و افزایش نرخ ارز را از دلایل عمده کاهش سرمایه اصناف کشور اعلام کرد و در مورد هزینه هاي سربار واحدهاي صنفی
نیز افزود: پس از گذشت حدود 20 سال مقدار سود عمده فروشی ها و خرده فروشی ها هیچ تغییري نکرده در حالی که هزینه هاي

 
درمان، آموزش و سایر هزینه هاي سربار کسب و کار افزایش پیدا کرده اند. 

رئیس اتاق اصناف گیلان ضمن اشاره به مصائب بزرگ اصناف در زمان شیوع کرونا و تسهیلاتی که به کسب و کارهاي آسیب دیده
پرداخت شد خاطرنشان کرد: به عقیده بنده این تسهیلات و کمک ها باید در قالب بخش هاي دیگري مانند نظام تأمین اجتماعی از

 
اصناف حمایت می کرد و شیوه فعلی آثار مطلوب چندانی را براي اصناف به بار نمی آورد. 

نایب رئیس اتاق اصناف کشور اینکه بخش اصناف به عنوان بزرگ ترین قطب کار کارآفرینی کشور چیزي حدود 9 میلیون اشتغال را
ایجاد کرده است نشان دهنده جایگاه برتر اصناف دانست و اظهار داشت: اشتغال موجود در بخش اصناف، تولید امنیت براي دولت

 
است بنابراین دولت باید با وضع قوانین جدید نسبت به تغییر شرایط موجود اقدام کند. 

شکریه به نقش اصناف در سایر کشورها اشاره کرد و با تأکید بر اینکه کشورهاي پیشرفته آسیایی به SME کوچک یا همان بنگاه هاي
صنفی به شکل ویژه اي توجه دارند تصریح کرد: بدون تردید حمایت و نظارت دولت و اعتماد به بخش خصوصی می تواند راهگشاي



 
صنوف باشد و امیدواریم در این شرایط دشوار از اصناف به شکل مؤثرتري حمایت شود. 

وي یکی از ارکان مهم قانون و نیز ساز و کار نظام صنفی را بحث بازرسی و نظارت دانست و با بیان اینکه واحدهاي بازرسی و نظارت از
طرف اتاق هاي اصناف شهرستان ها مدیریت می شوند خاطرنشان کرد: در ایام کرونا کارگران می توانند بیمه بیکاري بگیرند اما

 
واحدهاي صنفی مشکلات زیادي دارند و حتی از تعداد زیادي از آنان اجاره اي هستند. 

نایب رئیس اتاق اصناف کشور نقش آفرینی اصناف در حوزه تحقق شعار رونق و جهش تولید را نیازمند عملیاتی شدن دو مؤلفه بسیار
مهم دانست و اظهار داشت: نهادینه کردن فرهنگ مصرف کالاهاي ایرانی در بین خانواده ها و تولید کالاهاي باکیفیت توسط بنگاه

هاي اقتصادي کشور از جمله این مؤلفه هاي اساسی محسوب می شوند.



گزارش|اجراي طرح مشاغل خانگی شاه کلید توسعه اقتصادي در اردبیل؛

وقتی کرونا هم در کسب و کارهاي خانگی بی اثر است

منبع: تسنیمشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/07/21

گروه استان ها - کسب و کارهاي خانگی را می توان جزو پربازده ترین شغل ها نام برد که در کم ترین زمان و کم ترین صرف
هزینه بهره وري خود را نشان می دهد و در جهان امروزي به عنوان یکی از ضروري ترین بخش هاي اقتصادي به شمار می

رود.

گروه استان ها - کسب و کارهاي خانگی را می توان جزو
پربازده ترین شغل ها نام برد که در کم ترین زمان و کم
ترین صرف هزینه بهره وري خود را نشان می دهد و در
جهان امروزي به عنوان یکی از ضروري ترین بخش هاي

 
اقتصادي به شمار می رود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، کسب و کارهاي
خانگی را می توان جزو پربازده ترین شغل ها نام برد که در
کم ترین زمان و کم ترین صرف هزینه بهره وري خود را
نشان می دهد و در جهان امروزي به عنوان یکی از ضروري

 
ترین بخش هاي اقتصادي به شمار می رود. 

براي ارتقاي کسب و کارهاي خانگی داشتن مهارت کافی و افزایش مشارکت هاي مردمی یک نیاز مبرم و اساسی است و با توجه به

 
امکان مشارکت تمامی اعضاي خانواده ها در اجراي این طرح می توان به اجراي این طرح یک امتیاز مثبت داد. 

توسعه و گسترش دانش تخصصی در کنار حوزه هاي اقتصادي براي راه اندازي کسب و کارهاي خانگی و ایجاد بازاریابی اولویت اساسی
است که نیازمند توسعه سرمایه هاي انسانی و اجتماعی خواهد بود و امسال با توجه به شرایط کرونایی می توان توسعه مشاغل خانگی

 
را به عنوان یکی از گزینه هاي مناسب مطرح کرد. 

از طرفی کارآفرینی در واحدهاي کوچک تولیدي را می توان موتور محرکه توسعه اقتصادي عنوان کرد که براي ایجاد درآمدزایی و

 
اشتغال زایی یک پیش نیاز مهم هستند و حمایت از این مشاغل می تواند اثرگذاري بالایی در جامعه امروزي داشته باشد. 

در واقع بحث مشاغل خانگی را می توان جزو یکی از حلال مشکلات بیکاري نیز نامید چرا که این بخش ظرفیت هاي زیادي در بحث
اشتغال زایی به ویژه براي بانوان دارد و می تواند براي افرادي که مهارت کافی براي شروع یک کسب و کار خانگی دارند یک منبع

 
درآمد بسیار مناسب باشد. 

براي رسیدن به مرحله خودکفایی اقتصادي شکل گیري یک شغل خانگی کارآفرینی بر محور علم و دانش می تواند تولید ثروت، تحقق
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و خودکفایی اقتصادي را به دنبال داشته باشد و با اشتغال زایی بزهکاري هی اجتماعی را به حدأقل



 
برساند. 

یکی از جنبه هاي مهم کسب و کارهاي خانگی افزایش صادرات موتد غیرنفتی و ارزآوري بیشتر به داخل کشور است که با توسعه

 
تولیدات بومی زمینه ارتقاي فعالیت هاي اقتصادي را در داخل کشور افزایش می دهد و می تواند اهداف ویژه اي را دنبال کند. 

از دیگر کسب و کارهاي نوپا می توان به طرح هاي استارتاپی نیز اشاره کرد که در توسعه اقتصاد و اشتغال زایی به دنبال نگاه جدي و
حمایتی است که تا حدودي در کشورمان جاي خود را گرفته و در هر نقطه از کشور این طرح ها به عنوان بنگاه هاي کوچک و

 
متوسط اقتصادي در حال فعالیت هستند. 

 
اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی بر مبناي ظرفیت استانی اولویت بندي می شود 

در این باره مهران اوچی اردبیلی رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل در جلسه کارگروه علمی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در
استان اردبیل اظهار داشت: به دنبال ارتقاي کسب و کارهاي خانگی با هدف توسعه مشاغل خانگی براي توسعه بخشی به اجراي طرح

 
توسعه مشاغل خانگی هستیم. 

وي با اشاره به این که هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی به عنوان یک اولویت اساسی براي توسعه اشتغال و بازار در کشور محسوب

 
می شود و در راستاي توسعه کارآفرینی و اشتغال زایی درصدد هستیم تا شبکه سازي هوشمند و هدفمند را محقق کنیم. 

اوچی اردبیلی ادامه داد: استفاده از ظرفیت هاي ملی و استانی زمینه ساز توسعه اشتغال و بازار است که در این زمینه استان اردبیل با
سهمیه دو هزار نفري در اجراي این طرح موفق عمل کرده است و ارتباط مشاغل خانگی و خوشه هاي کسب و کار را فراهم کرده

 
است. 

وي اظهار کرد: هم افزایی و تسهیل گري به عنوان یکی از اولویت هاي اساسی ما است و در این زمینه به دنبال ایجاد بازاریابی مناسب

 
و تقویت روحیه تیمی و گروهی هستیم تا بتوانیم به این شکل شکلات و موانع موجود را برطرف کنیم. 

 
سایه سنگین کرونا بر روي کسب و کار دستفروشان/ سکوت شهرداري براي ساماندهی دستفروشان 

 
تعیین تکلیف 80 درصد متقاضیان تسهیلات کسب وکارهاي آسیب دیده کرونا 

 
نعمتی: تیم ملی می تواند موفقیت هاي بزرگی کسب کند/ به پیروزي مقابل ازبکستان نیاز داشتیم 

 
روایت یک کارآفرین از کسب و کار ارزان / وقتی ماهی هاي زینتی منبع عظیم رزق حلال می شوند 

رئیس جهادانشگاهی استان اردبیل افزود: ثبت نام متقاضیان در این طرح از 6 شهریور آغاز شده و تاکنون 900 نفر در این استان ثبت

 
نام کرده اند و با توجه به ظرفیت هاي شغلی و تناسب فرهنگ و ظرفیت هاي استانی توسعه مشاغل خانگی را شاهد باشیم. 

وي بیان کرد: اجراي این طرح به دنبال بهبود وضعیت معیشتی و رونق اقتصادي خانواده ها است که در این زمینه باید شرایط

 
مناسبی فراهم شود تا پیشران هاي توانمند بتوانند محصولات خود را به بازار عرضه کنند و بستر مناسبی در این زمینه فراهم شود. 

اوچی اردبیلی ادامه داد: ارائه تسهیلات و نیز بسترسازي براي توسعه اقتصادي دغدغه اشتغال را در استان تا حدود قابل توجهی

 
برطرف می کند و در این زمینه به دنبال ساماندهی کسب و کارهاي خانگی و برطرف سازي مشکلات اقتصادي کشور هستیم. 



 
بسترهاي مناسبی با اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در اردبیل فراهم شد 

رحیم یونسی رئیس اداره اشتغال و هدایت نیروي کار اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان اردبیل در ادامه این جلسه با بیان
این که اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی رونق اقتصادي را به دنبال دارد گفت: در این زمینه استفاده از ظرفیت هاي موجود براي

 
انتخاب اولویت هاي شغلی یک نیاز مبرم و اساسی است. 

وي ادامه داد: به دنبال توانمندسازي افراد براي توسعه و رونق اقتصادي استان هستیم چرا که برندسازي محصولات یک اولویت اساسی

 
براي ایجاد زیرساخت هاي لازم در این زمینه و استفاده از ظرفیت هاي موجود است که باید مورد توجه واقع شود. 

وي اظهار کرد: استفاده از ظرفیت هاي دستگاه هاي اجرایی استان براي هدایت مشاغل خانگی یک اولویت اساسی است و در این

 
زمینه محدودیت هاي ثبت نام این طرح در نظر گرفته شده است. 

 
کسب و کارهاي خانگی زمینه توسعه صادرات را فراهم می کند 

در ادامه این جلسه بقیت اله بابایی رئیس اداره فرش استان اردبیل نیز گفت: تقویت حوزه بازاریابی یکی از اولویت هاي اساسی و مهم

 
در حال حاضر است که در این زمینه به دنبال توسعه مشاغل خانگی و گره گشایی از مشکلات و فعالیت هاي موجود هستیم. 

وي بیان کرد: هم افزایی و همراهی دستگاه هاي اجرایی با گسترش عرضه محصولات خانگی می تواند زمینه توسعه صادرات را نیز
فراهم کند و در رفع مشکلات و دغدغه هاي موجود نقش شایانی داشته باشد که انتظار می رود در این زمینه حمایت هاي لازم مبناي

 
کار قرار گیرد. 

رئیس اداره فرش استان اردبیل افزود: برنامه ریزي در راستاي تحقق اهداف مورد نظر براي ارتقاي وضعیت کسب و کارهاي خانگی

 
جزو اولویت هاي اساسی است و در این زمینه درصدد هستیم با همکاري و مشارکت هاي همه جانبه به اهداف خود دست یابیم. 

کسب و کارهاي خانگی یک اولویت اساسی براي توسعه وضعیت اقتصادي کشور است که در سایه حمایت هاي مسئولین و دستگاه

 
هاي ذي ربط بدون شک شاهد اجرایی شدن این برنامه ها و تحقق اهداف مورد نظر خواهیم بود. 

گزارش از زهرا رضازاده



پرداخت پنج هزار و 709 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال به بانک هاي خوزستان

ابلاغ شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
خوزستان گفت: پرداخت پنج هزار و 709 میلیارد ریال
تسهیلات به منظور اجراي طرح هاي اشتغالزاي پایدار

 
روستایی به بانک هاي استان ابلاغ شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی خوزستان، ارسلان غمگین در حاشیه کارگروه
اقتصادي اشتغال و سرمایه گذاري خوزستان با اشاره به
ارایه عملکرد اعتبارات قانون حمایت از توسعه و ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از

منابع صندوق توسعه ملی در استان اظهار کرد: این اعتبار را چهار بانک توسعه تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید

 
با هدف پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي روستایی در پنج مرحله دریافت کردند. 

وي افزود: از 10 هزار و 105 طرح ارسالی چهار هزار و 180 طرح تصویب شده است که از این تعداد به سه هزار و 940 طرح

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

غمگین گفت: پست بانک درصد کمی از اعتبارات در اختیار را پرداخت کرده است. از مجموع یک هزار و 29 میلیارد ریال اختصاصی

 
به این بانک تاکنون حدود 600 میلیارد ریال از آن باقی مانده و به متقاضیان پرداخت نشده است. 

وي ادامه داد: اعتبارات سهم استان، ابلاغی از سوي بانک مرکزي و وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در تاریخ 27 دي ماه سال 1397،

 
با اعتبار ابلاغ شده به پست بانک و بانک کشاورزي مغایرت دارد. 

وي درباره تخصیص نیافتن تسهیلات به برخی از طرح هاي اشتغالزاي روستایی خاطرنشان کرد: برخی از طرح ها مطابق دستورالعمل

 
اشتغال روستایی نمی توانند از این تسهیلات برخوردار شوند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان درباره عملکرد کمیته نظارت استان در سال هاي 97، 98 و 99 بیان کرد: در کمیته
نظارت استان تاکنون عملکرد 19 شهرستان مجددا مورد بررسی قرار گرفته و مطابق شیوه نامه مواجهه با مصادیق مغایر با تعهدات

 
متقاضیان، طرح هاي غیر فعال براي استرداد به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

وي افزود: تعداد طرح هاي بازدید شده میدانی در سال 97، 662 طرح، در سال 98، 186 طرح و در سال 99 تعداد 138 طرح بوده
است که تاکنون 31 طرح به مبلغ 118 میلیارد ریال به طور کامل استرداد شده و به 101 طرح براي جلوگیري از انحراف تذکر داده

 
شده است. 

 
به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خوزستان، تعداد 196 طرح نیز براي استرداد به بانک معرفی شده اند. 

غمگین پیگیر نشدن بانک هاي عامل در اجراي مصوبات کمیته نظارت استان و بی توجهی برخی فرمانداران به عنوان رئیس کمیته
نظارت شهرستان در ایجاد هماهنگی میان دستگاه ها و بانک ها در امر نظارت براي تهیه خودرو و حضور نمایندگان ( به ویژه بانک ها)

 
در بازدیدهاي میدانی را از جمله مشکل هاي کمیته نظارت استان عنوان کرد. 

وي به شرایط خاص به وجود آمده ناشی از بیماري کرونا و نوسان شدید قیمت ها، تعطیلی مدارس و رستوران ها اشاره کرد و گفت:



بسیاري از واحدهاي برخوردار از تسهیلات به ویژه تولیدکنندگان پوشاك تعطیل یا نیمه تعطیل شده اند که امر نظارت و تصمیم

 
گیري را براي کمیته نظارت سخت کرده است. 

غمگین در پایان پیشنهادکرد: بانک هاي عامل پست بانک، کشاورزي، توسعه تعاون و صندوق کارآفرینی امید اعتبار ابلاغی را کتبا به
دبیرخانه اعلام کنند و مکاتبه لازم با بانک مرکزي انجام شود؛ همچنین پست بانک اعتبار ابلاغی و طرح هاي ارسال شده به این بانک

 
را تعیین تکلیف کند. 

بر اساس این گزارش، پرداخت تسهیلات اشتغال زا به سرمایه گذاران، کارآفرینان و متقاضیان بخش خصوصی و تعاونی در رسته هاي

 
اولویت دار، در سامانه کارا از محل تلفیق منابع صندوق توسعه ملی با موسسات عامل انجام می شود. 

همه طرح هاي دریافت کننده تسهیلات، در چارچوب نظام نظارت، مدیریت و کنترل طرح هاي سرمایه گذاري و براي مصرف صحیح
منابع و ایجاد اشتغال پایدار نظارت می شوند.



هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي

شروع به کار کرد

شماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/07/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان قم -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان قم، دکتر سیداحمدرضا پیش  بین معاون فرهنگی و دانشجویی

 
دانشگاه جامع علمی کاربردي از آغاز به کار هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت این دانشگاه خبر داد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي با اعلام این خبر افزود: واحد استانی گلستان به عنوان دبیر هشتمین
جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي آغاز به کار کرد و متقاضیان می توانند با مراجعه به
سامانهharekat.uast.ac.ir و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با ثبت آثار و دستاوردهاي خود در این جشنواره شرکت

 
کنند. 

وي بیان کرد: هشتمین جشنواره حرکت درون دانشگاهی، در 9 رشته رقابتی برگزار می شود که شامل انجمن علمی برگزیده، کتاب،
نشریه علمی، فعالیت علمی خلاقانه، مسابقه علمی، محتواي دیجیتال، اختراع، کارآفرینی و بخش ویژه می باشد که متقاضیان جهت

 
 harekat.uast.ac.ir شرکت در این جشنواره می توانند با مراجعه به سامانه مربوطه به آدرس

و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با توجه به رشته انتخابی نسبت به ثبت آثار و دستاوردهاي خود به صورت گزارش یا

 
اینفوگرافی اقدام و بارگذاري کنند. آثار شرکت کننده باید در فاصله زمانی خرداد 98 تا خرداد 99 به انجام رسیده باشد. 

 دکتر سیداحمدرضا پیش بین اعلام کرد: مهلت ثبت آثار در سایت مذکور تا پایان مهرماه 99 می باشد. لذا با توجه به زمان محدود
شرکت در جشنواره، لازم است متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر با دبیرخانه جشنواره در واحد استانی گلستان با شماره 6-
32451051-017 داخلی 204 تماس و یا در اسرع وقت نسبت به ثبت اطلاعات انجمن هاي علمی و دستاوردهاي فردي و گروهی

دانشجویان در سایت مذکور اقدام کنند.



اقتصاد سوپرمنی

شماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/07/21
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

پیمان مولوي - کارشناس اقتصاد

 
پیمان مولوي - کارشناس اقتصاد 

اقتصاد ایران روزهاي سختی را می گذراند و در شرایطی ویژه شاهد حرکت صعودي تمام بازارهاي موازي هستیم. در ماه هاي اخیر

 
تقریبا دیگر قله اي نیست که فتح نشود و در این شرایط پرنوسان جریان سیال سرمایه از بازاري به بازار دیگر در حرکت است. 

این روند در شرایطی اتفاق می افتد که هر یک از بازارهاي موازي
براي کسب نظر موافق یا طرفدار بیشتر در حال سبقت از دیگري
براي نجات اقتصاد پا به عرصه رقابت می گذارند. به عبارت دیگر
پس از هر افزایش نرخ در هر یک از بازارهاي سرمایه اي، سایر
بازارهاي موازي مانند ارز، خودرو، مسکن و طلا وارد میدان شده
و بسیاري علاقه مندند تا با قبول نقش سوپرمن اقتصاد ایران،
وارد میدان شده و براي ساماندهی بازار یا کاهش قیمت ها کاري

انجام دهند. این اقدامات که در رسانه ها هم انعکاس می یابد با مصاحبه هاي فراوان و با رویکرد حمایت از مصرف کنندگان صورت
می پذیرد و تقریبا در همه جا این الگوي رفتاري به چشم می خورد! دولت هم براي حمایت از این نقش هاي سوپرمنی کم نگذاشته و
با اجراي طرح هایی مانند ممنوعیت درج نرخ خودرو در وب سایت ها و ممنوعیت درج نرخ زمین و مسکن در و ب سایت هاي ارائه

 
دهنده آگهی املاك به ساماندهی بازار می پردازد. 

در این بین طرح هاي دیگري نیز با هدف رونق اقتصاد اجرایی می شوند؛ از طرح هاي زودبازده براي کارآفرینی گرفته تا طرح هاي
اخذ مالیات از ملک و املاك و خودرو و سکه! خبرها هم براي تحقق هدف زنده نگه داشتن اقتصاد یکی پس از دیگري منتشر می
شوند تا بلکه به عنوان اهرمی براي هدایت بازار به سمت آرامش نقشی ماندگار ایفا کنند. از خبرهاي ورود بانک مرکزي به بازار ارز با
هدف کنترل بازار گرفته تا اعلام اخبار نتایج و تصمیمات جلسه بررسی مشکل مرغداران و تعیین نرخ مرغ و تخم مرغ. حال باتوجه به
تمام اقدامات صورت گرفته سوال اساسی این است که چرا اساسا «اقتصاد» با این پیچیدگی در ایران اینقدر ساده انگارنه دیده می
شود! به بیان دیگر هر فردي این اجازه را به خود می دهد که فقط با نگاه بخشی براي کلیت اقتصاد نسخه بپیچد. بدون شک این نبود
توازن در تصمیم گیري و تصمیم سازي خروجی جز پیامدهاي ایجاد شده در اقتصاد این روزها ندارد. اقتصادي که نیاز به «سوپرمن»
براي نجات از بحران داشته باشد، اقتصادي است که به جاي تفکر عمیق اقتصادي و تعیین رویه هاي معین و مشخص گوشه چشمی
به حرکات فردي دارد! همانند تیم فوتبالی که به جاي بازي تیمی به دنبال حرکت هاي فردي بازیکنان اش است. در این شرایط وقتی
بازیکنان هم ظرفیت لازم را نداشته باشند، وضعیت مشخص است. اقتصاد ایران روزي نجات خواهد یافت که دیگر از سوپرمن ها
خبري نباشد و به جاي آن سیستم هاي تصمیم گیري مدون جایگزین تصمیمات سلیقه اي و ناگهانی براساس شرایط روز شده باشد.



 
تنها در این شرایط است که تمام مسئولان و مهره گردانان اقتصاد در چارچوب تعریف و برنامه ریزي شده حرکت خواهند کرد. 

همانند تیم فوتبالی که تمامی اجزاي آن با نظم و الگو و استراتژي مشخصی کار می کنند! با برنامه ریزي می توان به آینده اقتصاد

 
امیدوار بود. در دنیاي امروز کشورهاي درحال توسعه دریافته اند که موفقیت در گرو داشتن برنامه و اجراي کارشناسی شده آن است. 

آنها می دانند که در مسیر توسعه به برنامه ریزي سیستم هاي اقتصادي نیاز دارند. اکنون ایران ما نیازمند برنامه ریزي دقیق و قابل
اجراست که در پی آن مشکلات و مسائل اقتصادي حل شود. بهتر خواهد بود اگر در این زمینه از متخصصان استفاده شود تا کارآیی
برنامه ها بالا برود و از منابع و ظرفیت ها به طور صحیح استفاده شود. در این صورت از هدررفت منابع جلوگیري و در نهایت مسیر

 
دستیابی به توسعه همه جانبه هموارتر خواهد شد. شاید در این صورت دیگر اقتصاد ما نیاز به سوپرمن نداشته باشد. 

نویسنده: پیمان مولوي



افزایش 45 درصدي صادرات کالاهاي غیرنفتی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/07/21

استاندار گیلان : حجم صادرات کالاهاي غیرنفتی استان در نیمه نخست امسال 45 درصد بیشتر از مدت مشابه پارسال است .

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان ؛ استاندار
گیلان در نشست کارگروه صادرات غیرنفتی و شوراي
گفتگوي بخش خصوصی گیلان با دولت که به طور
مشترك در استانداري برگزار شد، حجم صادرات کالاهاي
غیرنفتی استان در نیمه ي نخست امسال را حدود 263
میلیون و 500 هزار دلار اعلام کرد و با بیان اینکه این رقم
در مقایسه با پارسال 45 درصد بیشتر است گفت: این روند
اهداف پیش بینی شده ي استان مبنی بر تحقق بیش از

 
600 میلیون دلاري صادرات کالاهاي غیرنفتی در سال 99 را ، محقق می کند. 

- ارسلان زارع افزود : از آنجایی که گیلان استانی کشاورزي ست نیمه دوم هر سال تولیدات کشاورزي استان به بازار عرضه می شود و

 
این فرصت، روند صادرات غیرنفتی را تا پایان سال افزایش می دهد. 

- وي در ادامه، بر ضرورت تعامل دستگاه هاي دولتی براي تسهیل در روند واردات چوب از روسیه تاکید کرد و افزود: این امر سبب

 
جلوگیري از برداشت بی رویه درختان جنگلی می شود. 

- استاندار همچنین بانک ها را مکلف کرد تا 50 درصد هزینه ي اجراي طرح هاي تولیدي و اشتغالزا را به سرمایه گذاران بخش

 
خصوصی ، تسهیلات دهند. 

- غلامرضا مرحبا نماینده ي رشت و پرویز محمدنژاد نماینده ي لنگرود در مجلس شوراي اسلامی نیز به نقش تاثیرگذار تجارت
خارجی در رونق اقتصاد و اشتغال استان تاکید کردند و بزرگترین مشکل امروز صادرات از گمرکات گیلان را ضعف در هماهنگی بین

 
مراجع تصمیم گیرنده دانستند. 

- فرهاد دلق پوش ، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان نیز در گزارشی واردات چمدانی استان در نیمه ي نخست امسال را
451 میلیون و 784 هزار دلار اعلام کرد و گفت: این رقم در مقایسه با مدت مشابه پارسال از نظر وزنی 58 درصد و از لحاظ ارزش 5

 
درصد افزایش را نشان می دهد. 

- هادي تیزهوش تابان رئیس اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و کشاورزي گیلان نیز ، افزایش و تسریع در روند پرداخت تسهیلات بانکی
به سرمایه گذاران را خواستار شد و کاهش تعرفه ي واردات چوب را براي پیشگیري از تخریب جنگل و منابع طبیعی استان موثر

 
دانست. 

- در پایان این نشست هریک از اعضا ، پیشنهادات خود را در خصوص لزوم تشکیل میزهاي محصولات کشاورزي در شهرستان ها و
ظرفیت سازي براي صادرات آنها به حوزه ي خزر ، تقویت ناوگان کشتی رانی در این دریا و همچنین تعاونی هاي مرزنشینان گیلان

ارائه کردند.



افزایش ظرفیت نگهداري و پذیرش سالانه کالا در بندر نوشهر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/07/21

با ساخت سیلو ها و انبار هاي جدید ظرفیت نگهداري و پذیرش سالانه کالا هاي فلّه در بندر نوشهر به حدود 2 میلیون تن
افزایش یافته است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز مازندران ،
مدیرکل بنادر و دریانوردي مازندران با اشاره به جذب
سرمایه گذار بخش خصوصی براي افزایش ظرفیت عملیاتی
این بندر گفت : براي نگهداري کالا هاي فلّه خشک مانند
گندم ، جو و ذرت ، چند شرکت براي ساخت انبار
سرپوشیده و سیلوي غلات با مجموع ظرفیت سالانه 1.5

 
میلیون تن آغاز به کار کرده اند. 

محمد تقی انزان پور با بیان اینکه چهار مخزن نگهداري
روغن مایع نیز با ظرفیت سالانه 120 هزار تن و سرمایه گذاري بخش خصوصی در منطقه ویژه اقتصادي بندر نوشهر به بهره برداري
رسیده است افزود : مجموع سرمایه گذاري شرکت هاي بخش خصوصی براي اجراي این طرح ها بیش از 550 میلیارد ریال بوده و با

 
راه اندازي این شرکت ها هم براي 50 نفر اشتغال پایدار ایجاد شد. 

 
بیشتر بخوانید: ساخت سایت اختصاصی ترمینال کانتینري در بندر نوشهر 

مدیرکل بنادر و دریانوردي مازندران تصریح کرد: چند طرح در قالب سرمایه گذاري جدید از جمله ساخت سیلوي غلات، تولید و
فرآوري قهوه، ساخت کارخانه خوراك دام و نیز ساخت کارخانه فرآوري روغن خوراکی، در دستور کار این اداره کل قرار دارد.



افزایش 27 درصدي صدور جواز تاسیس در مازندران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/07/21

شمار جواز صنعتی در مازندران در 6 ماهه نخست سال در مقایسه با مدت مشابه پارسال 27 درصد افزایش یافت.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز مازندران ؛
حسینقلی قوانلو با بیان اینکه در 6 ماهه نخست سال تعداد
541 فقره جواز تاسیس صنعتی در مازندران صادر شده
است گفت: در همین مدت در سال گذشته تعداد 427

 
فقره جواز تاسیس صادر شده است. 

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت مازندران افزود :
سرمایه گذاري پیش بینی شده بر اساس جواز هاي صادر

 
شده میزان 34 هزار و 18 میلیارد ریال می باشد. 

قوانلو با بیان اینکه این میزان سرمایه گذاري در مقایسه با
مدت مشابه قبل از افزایش 39 درصدي برخوردار بوده است، تصریح کرد: پیش بینی اشتغال در جواز هاي تاسیس صادر شده در سال

 
جاري 10هزار و 105 نفر می باشد. 

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت مازندران در پایان یاد آور شد : بر اساس برنامه ریزي انجام شده در این سازمان هم اکنون
میانگین صدور جواز تاسیس در استان مازندران کمتر از سه روز می باشد.



پرداخت 49 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به مشاغل استان مرکزي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/07/21

49 میلیارد تومان تسهیلات به مشاغل آسیب دیده از کرونا در استان مرکزي پرداخت شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ استاندار
مرکزي در کمیسیون هماهنگی بانکهاي استان از
هدفگذاري پرداخت 141 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی
در استان هم خبر داد و گفت از این مبلغ 49 میلیارد

 
تومان به مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است. 

سید علی آقازاده افزود: با کمک بانک ها، مردم و خیرین، تا
پایان سال فاز سوم بیمارستان آیت االله خوانساري به بهره

 
برداري خواهد رسید. 

وي با اشاره به اینکه بانک کشاورزي امسال بیش از 861
میلیارد تومان بابت خرید گندم به کشاورزان پرداخت کرده است گفت: بانک هاي دیگر نیز باید این همکاري را در پرداخت تسهیلات

 
داشته باشند. 

استاندار مرکزي با اشاره به سال جهش تولید و نقش بانکها در تحقق این شعار افزود: شبکه بانکی باید در راستاي ایجاد اشتغال و
مقابله با تحریم ها پیشگام باشد.



بیش از 143 میلیارد ریال براي مددجویان کمیته امداد ماکو هزینه شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/07/21

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو گفت: در 6 ماه نخست سال جاري ارزش ریالی خدمات این نهاد به مددجویان بیش
از 143 میلیارد ریال بود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ارومیه ، محمد محمدنژاد مدیر کمیته امداد امام
خمینی (ره) ماکو با بیان اینکه بیش از 143 میلیارد ریال
براي مددجویان کمیته امداد ماکو هزینه شده است اظهار
داشت: این خدمات در قالب سرفصل هاي اشتغال، پرداخت
وام هاي قرض الحسنه، مشارکت مردمی، فعالیت هاي
فرهنگی، پرداخت مستمري، کمک هاي موردي، بیمه
تامین اجتماعی، احداث و تعمیر واحد مسکونی و جهیزیه

 
نوعروسان عرضه شد. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو افزود: 31 میلیارد ریال براي 62 طرح اشتغال در زمینه هاي دامپروري، پرورش طیور،

 
مشاغل صنفی و خدماتی پرداخت شد که نسبت به مدت مشابه سال قبل 108 درصد افزایش داشت. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو ادامه داد: 197 نفر نیز به ارزش 9 میلیارد و 850 میلیون ریال از تسهیلات صندوق قرض

 
الحسنه امداد ولایت تا سقف 50 میلیون ریال جهت رفع مشکلات جهیزیه، درمان و تحصیل و موارد دیگر بهره مند شدند. 

او با بیان اینکه در سرفصل مشارکت هاي مردمی در نیمه نخست امسال 33 میلیارد و 500 میلیون ریال جذب و هزینه شده، اضافه
کرد: از این مقدار، هشت میلیارد ریال از طریق طرح اکرام و ایتام، 15 میلیارد ریال از طریق ستاد زکات، 10 میلیارد و 500 میلیون

 
ریال از محل درآمد صندوق ها و مابقی از طریق سایر طرح هاي مشارکتی جذب شد. 

محمدنژاد ادامه داد: در نیمه نخست، براي 12 نوعروس نیز مبلغ 380 میلیون ریال و 980 میلیون ریال براي هزینه هاي درمانی

 
مددجویان تحت پوشش این نهاد پرداخت شده است. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) ماکو اظهار داشت: 19 واحد مسکونی با مشارکت سازمان منطقه آزاد ماکو نیز در نیمه نخست
امسال با هزینه هشت میلیارد و 900 میلیون ریال احداث شد.



زعفران گلخانه اي به روش ایروپونیک در دانشگاه رازي تولید می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/07/21

کرمانشاه- ایرنا- مجري طرح کشت زعفران گلخانه اي به روش ایروپونیک (هواکشت) دانشگاه رازي کرمانشاه گفت: به منظور
تلاش در راستاي اشتغال زایی و کارآفرینی دانشجویان، انجمن علمی مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی با حمایت معاونت

فرهنگی و اجتماعی دانشگاه رازي اقدام به کشت زعفران هواکشت در ساختمان آزمایشگاه ...

کرمانشاه- ایرنا- مجري طرح کشت زعفران گلخانه اي به
روش ایروپونیک (هواکشت) دانشگاه رازي کرمانشاه گفت:
به منظور تلاش در راستاي اشتغال زایی و کارآفرینی
دانشجویان، انجمن علمی مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی
با حمایت معاونت فرهنگی و اجتماعی دانشگاه رازي اقدام
به کشت زعفران هواکشت در ساختمان آزمایشگاه مرکزي

 
این دانشگاه کرد. 

«یاسین نوروزي» روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا، در
خصوص مزیت هاي این طرح، افزود: به واسطه مزیت هاي

زیاد و ارزش افزوده بالاي زعفران، پرورش این گیاه در کشورهاي پیشرفته جهان براي رسیدن به سوددهی بالا داراي اهمیت ویژه اي
است، از جمله این کشورها می توان به چین اشاره کرد که برنامه هاي مهمی را در راستاي دستیابی به کشت این گیاه با ارزش دنبال

 
می کند. 

وي اظهار داشت: به همین دلیل استفاده از روش هاي صنعتی و مدرن در کشت این گیاه مورد توجه قرار گرفته است، یکی از این
روش ها، کشت آیروپونیک یا هواکشت زعفران است، در این روش در مرحله تولید جوانه گل و تا زمان برداشت گل ها نیاز به زمین

 
کشاورزي و خاك براي پرورش محصول نیست. 

نوروزي، صرفه جویی در مصرف آب، کنترل آسان بیماري ها و آفات و کنترل دما و رطوبت، بازگشت سریع سرمایه، کاهش هزینه هاي

 
کاشت، داشت و برداشت از مزایاي این نوع کشت عنوان کرد. 

 
وي افزود: در این نوع از کشت زعفران امکان کاشت حدود چهار الی 6 تن پیاز زعفران در 100 مترمربع نیز وجود دارد. 

او اضافه کرد: در این طرح علاوه بر آموزش دانشجویان به صورت عملی، اهداف دیگري در قالب فعالیت هاي پژوهشی با مقایسه
پیازهاي کشت شده از پنج شهرستان کرمانشاه، جوانرود، نیشابور، تربت حیدریه و قائنات از نظر تاثیر بر عملکرد کمی و کیفی زعفران

 
بررسی خواهد شد. 

مجري طرح کشت زعفران هواکشت دانشگاه رازي کرمانشاه در ادامه اظهار داشت: انجمن علمی مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی



دانشگاه رازي، براي آموزش کشت زعفران به روش گلخانه اي براي مناطقی از استان که دماي هوا در آنجا بالاي 40 درجه سانتیگراد
است و امکان کشت این محصول به صورت مستقیم داخل زمین وجود ندارد و همچنین در راستاي اشتغالزایی دانشجویان و دانش

 
آموختگان و افراد عادي در بخش کشاورزي آمادگی خود را اعلام می کند. 

نوروزي افزود: این انجمن علاوه بر آموزش در حوزه بازاریابی و فروش این محصول با تمام ارگان هاي دولتی و بخش خصوصی

 
همکاري می کند. 

زعفران گیاهی چند ساله از خانواده زنبقیان و گران بهاترین ادویه جهان است، امروز کشت این گیاه گرانبها با توجه به چند ساله بودن
و نیاز به آب اندك مورد توجه کشاورزان قرار گرفته است. علاوه بر مزیت هاي زراعی زعفران نسبت به سایر گیاهان، در سال هاي اخیر

 
به دلیل خاصیت ضد افسردگی همواره مورد توجه شرکت هاي داروسازي جهان بوده است. 

دانشگاه رازي اکنون داراي 10 دانشکده و پردیس کشاورزي و منابع طبیعی بوده و با بهره گیري از دانش و تخصص 10 استاد، 49
دانشیار، 250 استادیار، 46مربی و در مجموع 355 عضو هیات علمی در 39 گروه آموزشی و تعداد 12 هزار و 347 نفر دانشجو در

 
چهار مقطع کاردانی، کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري یکی از دانشگاه هاي مطرح کشور است. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه رازي 

 
- زعفران 

- کرمانشاه



اتمام عملیات خاکبرداري جاده لنده – تشان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/07/21

فرماندار شهرستان لنده: تا دو ماه دیگر خاکبرداري جاده لنده – تشان به اتمام می رسد و کار ابنیه و زیر سازي این جاده
انجام می گیرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، فرماندار شهرستان لنده در بازدید از جاده لنده -
تشان گفت: در فاز اول طرح ملی از مسیر لنده به سمت
تشان 5 و نیم کیلومتر جاده با اعتباري افزون بر 47

 
میلیارد تومان در دست اجرا است. 

خدادوست موسوي با بیان اینکه اجراي طرح ملی جاده
لنده ـ تشان از 5.5 کیلومتر قطعه اول، 5.2 کیلومتر

خاکبرداري کامل انجام شده است، افزود: تا دو ماه دیگر خاکبرداري این طرح به اتمام می رسد و کار ابنیه و زیر سازي این جاده انجام

 
می گیرد. 

وي اضافه کرد: با تکمیل این طرح مسیر 137 کیلومتري لنده -تشان به 42 کیلومتر کاهش پیدا می کند و این کاهش مسافت

 
شهرستان را از بن بست خارج می کند. 

موسوي کاهش ترافیک، کاهش سوخت، کاهش تصادفات جاده اي و همچنین توسعه و رشد این شهرستان و ایجاد اشتغال پایدار را از

 
مزایاي این طرح ملی برشمرد. 

 
شهرستان لنده در 200 کیلومتري شمال غرب مرکز استان واقع شده و داراي 23 هزار نفر جمعیت است. 

محور ارتباطی لنده-تشان در ادامه محور دهدشت-پاتاوه است که اتصال دهنده استان کهگیلویه وبویراحمد به خوزستان و ایجاد
شاهراه ارتباطی جنوب به مرکز کشور است.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل اعلام کرد: با اجراي طرح اشتغال

روستایی بیش از 3 هزار نفر مشغول به کار شدند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/07/21

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان اردبیل گفت: با پرداخت 315 میلیارد تومان
تسهیلات ارزان قیمت بیش از 3 هزار نفر مشغول به کار

 
شدند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اردبیل،قاسم رحیمی در بازدید از طرح
هاي اشتغال روستایی با اعلام آغاز فرایندپرداخت مرحله
پنجم تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري گفت:
سهم استاناز محل اعتبارات قانون حمایت از اشتغال پایدار

 
در مناطق روستایی و عشایریبا احتساب منابع نهادهاي حمایتی جمعا مبلغ 105 میلیارد تومان خواهد بود. 

وي با بیان این که این تسهیلات فقط در مناطق روستایی و بخش هاي زیر 10هزار نفر جمعیت قابل پرداخت است، گفت: تاکنون
مبلغ 315 میلیارد تومان برایبیش از 3 هزار طرح روستایی در بیش از هزار روستا و بخش زیر 10 هزار نفرجمعیت پرداخت شده است.
دبیرکارگروه اشتغال استان اردبیل با تاکید بر اینکه اهلیت دریافت کنندگانتسهیلات از مهمترین اهداف اعطاي تسهیلات است، افزود:
سلامت هزینه کردتسهیلات به صورت مستقیم توسط کمیته نظارت دستگاه هاي اجرایی و بانک ها،دیوان محاسبات و سازمان بازرسی
به صورت مستمر رصده شده و همزمان با فرایندپرداخت تسهیلات هرگونه انحراف و عدم انجام تعهدات توسط صاحبان طرح ها پس

 
ارتذکر تبدیل به دین می شود. 

مدیرکلتعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل گفت: پس از پالایش طرح هاي ثبتنام شده در سامانه کارا تعداد نزدیک به 5 هزار

 
طرح به چهار بانک عامل ارسالشد که نزدیک به 3 هزار مورد از این طرح ها موفق به دریافت تسهیلات شدند. 

رحیمیبا تاکید بر این که شرط ایجاد اشتغال در این طرح فقط بیمه تامین اجتماعی ویا صندوق بیمه روستایی است افزود: با اجراي

 
طرح اشتغال روستایی در استانبیش از 3 هزار نفر مشغول به کار شدند. 

ویبا بیان این که 65 درصد تسهیلات اعطایی به طرح هاي جدید است اظهار کرد:مرحله آخر تسهیلات اشتغال روستایی با اولویت

 
طرح هاي حوزه صنعت و گردشگریپرداخت خواهد شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردبیل گفت: متقاضیان جهت پیگیري درخواست خود به سامانه کارا مراجعه کنند.



احمد مرادي نماینده مردم هرمزگان در مجلس : از اعضاي شوراي شهر گله

دارم

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/07/21

دریانیوز: نماینده مردم بندرعباس گفت: در مورد زمین خواري در مناطق بخش مرکزي بندرعباس از دستگاه قضایی می
خواهم با قدرت به این مسائل بپردازند.

 
احمد مرادي نماینده مردم هرمزگان در مجلس : از اعضاي شوراي شهر گله دارم 

دریانیوز: نماینده مردم بندرعباس گفت: در مورد زمین خواري در مناطق بخش مرکزي بندرعباس از دستگاه قضایی می خواهم با
قدرت به این مسائل بپردازند. البته تاکنون برخوردهاي خوبی صورت گرفته و ضروري است تا این برخوردها با زمین خواران با جدیت
ادامه پیدا کند. احمد مرادي نماینده مردم هرمزگان در مجلس شوراي اسلامی در یک گفت وگوي مجازي به بیان برخی نقطه نظرات
خود پرداخت و برخی سوالات عمومی مطرح در فضاي مجازي استان را نیز پاسخ داد. وي در بخش ابتدایی اظهارات خود به مشکلات
بخش درمان، اشتغال، انتظارات ورزشکاران استان، خدمات عمومی، راه، برق، آب و ... اشاره و گفت: این مشکلات و کمبودها را در
قالب مجموعه برنامه هایی در حال پیگیري هستم.نماینده مردم بندرعباس ادامه داد: در وهله اول بدنبال اشتغال نیروهاي استان در

 
صنایع و پالایشگاه ها هستیم تا اشتغال در استان تقویت شود. 

 
به دنبال رشد نیروهاي هرمزگان در صنایع هستیم 

مرادي بیان داشت: در حوزه رشد نیروي نخبه استان در صنایع نیز رئیس هیأت مدیره پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس یک جوان
نخبه هرمزگانی است. در پالایشگاه نفت بندرعباس نیز رییس هیأت مدیره آن یک نیروي هرمزگانی است. اگر استفاده از نیروهاي
هرمزگانی در راس صنایع حل شود، دیگر نیاز به نامه زدن و التماس کردن نیست و حضور نیروهاي هرمزگانی در مناصب مختلف این
صنایع جریان خواهد یافت.وي خاطرنشان ساخت: در مورد اشتغال در فولاد کاوه و فولاد صبا باید 100 درصد نیروها بومی باشند. در
دیگر صنایع نیز با جدیت در حال پیگیري هستیم که حق فرزندان هرمزگان در این زمینه پایمال نشود. در همین زمینه مصوبه اي در

 
مجلس نیز داشتیم که به حمداالله در زمینه جذب نیروهاي بومی به تصویب شوراي نگهبان نیز رسید و این یک گام بزرگ است. 

 
باید رویه ها در استخدام نیروهاي بومی را تغییر دهیم 

نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس گفت: معرفی فرد به فرد افراد به صنایع و دیگر دستگاه ها مطلوب نیست بلکه باید رویه ها را
اصلاح کنیم. در این زمینه به نماینده خود اعتماد کنید تا بتوانیم یک کار بزرگ در این راستا انجام دهیم.وي در همین زمینه عنوان
کرد: شما دیدید که 3 هزار نفر از پرسنل آلومینیوم المهدي که در آستانه تعطیلی قرار داشت را از بیکاري نجات دادیم و اکنون این
مجموعه در حال کار و تولید است. مرادي در زمینه حفظ آثار و میراث فرهنگی نیز گفت: سوالی از وزیر پرسیدم که سوالم ملی است و
در حال پیگیري هستم و روال آن در مجلس در حال طی شدن است تا وزیر به صحن بیاید و پاسخ دهد.نماینده مردم بندرعباس
درباره تبدیل وضعیت نیروهاي شرکتی در شرکت توزیع برق و برق منطقه اي نیز گفت: چند روز قبل در سفر حائري به هرمزگان،
موضوع را دوباره پیگیري کردم و صورتجلسه اي نیز در تهران داریم که معاون وزیر و مدیر توانیر نیز حضور داشتند و این ها تبدیل
وضعیت انجام خواهد شد.وي درباره وضعیت بازار منطقه آزاد قشم و تخریب و تصاحب زمین مربوط به مردم نیز اظهار کرد: می دانید
که طرح تحقیق و تفحص را در مجلس مطرح کردم و در کمیسیون اقتصاد نیز راي قاطعی آورد و احتمالا طی یکی دو هفته دیگر در



صحن علنی مطرح می شود و امیدواریم راي نمایندگان مردم را بگیریم و بتوانیم آنچه که بی توجهی به فساد و خطاهاست را پیگیري

 
کنیم که اگر کوتاهی شده با قدرت برخورد لازم را خواهیم داشت. 

 
اوضاع و احوال شهرداري را که خودتان خوب می دانید... 

مرادي در پاسخ به سؤوالی درباره عملکرد شهرداري بندرعباس نیز خاطرنشان کرد: در مورد عملکرد شهرداري بندرعباس نیز می دانید
که اوضاع و احوال شهرداري به چه شکل است. از اکثریت اعضاي شورا گلایه دارم که آنها باید اطلاعات را شفاف به مردم بگویند تا
قبل از آنکه دستگاه هاي نظارتی ورود کردند، خودشان جلوي مسائل را بگیرند و مسائل را با مردم در میان بگذارند. من هم به عنوان
نماینده شما از اعضاي شوراي شهر می خواهم که پاسخ لازم را در این زمینه به مردم بدهند و این موضوعی است که قطعا پیگیري
خواهد شد تا موضوعات حاشیه اي را برطرف کنیم.نماینده مردم بندرعباس، قشم، حاجی آباد، ابوموسی و بندرخمیر در خانه ملت
ادامه داد: آب و فاضلاب کشور در مورد قشم قول داده که مشکلات را تا پایان سال رفع کند. البته کوتاهی در منطقه آزاد بخصوص

 
درباره منطقه طولا صورت گرفته است. نباید بخاطر حرف من به مردم فشار بیاورید. 

 
هر هفته یک بخش را سرکشی می کنم 

وي در بخش دیگري از اظهاراتش تصریح کرد: در مورد کوهشاه احمدي طبق یک برنامه زمان بندي شده، هر هفته یک بخش را
سرکشی می کنم که تا الان 130 روستا را رفته ام و همین هفته برنامه اي در منطقه کوهشاه احمدي شمالی و جنوبی خواهم
داشت.مرادي عنوان داشت: حتما به تمامی روستاها سرکشی خواهم کرد. هرکجا احساس کردید که باید زودتر بیایم، حتما به من
پیامک بدهید.نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس افزود: طرح شفافیت آراي نمایندگان در مجلس قبل مطرح اما راي نیاورد. در هر دو
دوره موافق شفافیت آراي نمایندگان بوده و هستم و راي خودم را اعلام کردم. برخی نماینده ها یا ساختار مجلس اعتقاد به این دارند

 
که موضوعات مربوط به حرمت اشخاص را با محدودیت هایی مطرح کنند که البته جاي بحث دارد. 

 
زمین خواري در بخش مرکزي بندرعباس با دقت پیگیري شود 

وي درباره مورد زمین خواري در مناطق بخش مرکزي بندرعباس نیز از دستگاه قضایی خواست با قدرت به این مسائل بپردازند. البته
تاکنون برخوردهاي خوبی صورت گرفته و ضروري است تا این برخوردها با زمین خواران با جدیت ادامه پیدا کند.عضو مجمع
نمایندگان هرمزگان تصریح کرد: درباره عوارضی جاده قلاتو از وزیر راه و شهرسازي سوال کردم و بنا بر این شده که اگر پیامکی می
آید جریمه اي نشود و من معترضم و این عوارض باید از کسانی گرفته شود که تردد معمول دارند و مردم روستاهاي در مسیر مورد
جریمه قرار نگیرند. پاسخی که به من داده اند این بوده که این مشکل تا حدودي حل شده است. باز هم اگر مشکلی هست حتما به
من اطلاع دهید تا آن را پیگیري کنم.مرادي درباره پل خلیج فارس نیز عنوان داشت: ساخت این پل که از زمان دولت قبلی آغاز شد،
کاملا متوقف است که بدلیل کمبود منابع مالی عزم و اراده اي براي آن وجود ندارد و تا به الان کار زمین مانده است. از آخرین

 
وضعیت آن بی اطلاع هستم اما حتما کسب اطلاع خواهم کرد و اطلاع رسانی خواهد شد. 

 
همدلی خوبی در این دوره میان نمایندگان در جریان است 

وي خاطرنشان کرد: در این دوره همدلی بیشتري میان نمایندگان وجود دارد و تا الان مشکل خاصی نداریم. البته در دور قبل واقعا
این شرایط نبود. البته هر نماینده دیدگاه خودش را دارد ولی ما به اختلافات دامن نمی زنیم.نماینده مردم هرمزگان همچنین افزود:
وضعیت نیروهاي کادر بیمارستان شهید محمدي نیز قرار بر این شد که پیگیري هایی داشته باشیم. همین هفته نیز دوباره نشستی



براي پیگیري موضوع خواهیم داشت و البته حق مرزي را نیز پیگیریم و اضافی شرایط کرونا نیز باید به حساب آنان واریز شود. نباید
تلاش این عزیزان که زبان قاصر از بیان از خودگذشتگی آنهاست، نادیده گرفته شود.وي گفت: دیشب بازدیدي از منزل شهداي سلامت
داشتم. مرتبا با خانواده شهداي سلامت در ارتباط هستم. همچنین با خانواده شهدا مرتبا در ارتباطم و نیاز درونی خودم این است که
به این عزیزان سرکشی کنم.احمد مرادي تصریح کرد: آموزشیاران نهضت سواد آموزي نیز مشکلات خودشان را منتقل کردند و ما در

 
مجلس نیز تصمیم خوبی در این زمینه گرفتیم. 

 
احدي حق ندارد به هرمزگانی ها اهانت کند 

نماینده بندرعباس اضافه کرد: احدي حق ندارد به مردم هرمزگان در مراجعات به ادارات و دستگاه ها اهانت کند. خصوصا در این
زمینه به پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس تذکر داده ام که نگاه خودشان را در این زمینه اصلاح کنند.وي گفت: نیروگاه کلاس اف را
ملزم هستند دولتی قلمداد و 100 درصد نیروهاي شاغل در آن را بومی جذب کنند. حتما نظارت لازم را در این زمینه خواهیم
داشت.به گفته مرادي، بزودي معاون وزیر از آسفالت روستاي رضوان بازدیدي خواهد داشت. 20 میلیارد تومان پیمانکار در این پروژه
مطالبه دارد و قرار است نقدینگی به پیمانکار تزریق شود تا کار دوباره سرعت بگیرد. موضوع آسفالت سیاهو به احمدي را نیز در این

 
سفر معاون وزیر پیگیري خواهیم کرد. 

 
ایرادي به طرح آزادسازي خودروهاي منطقه آزاد گرفته اند 

وي اذعان داشت: درباره ورود خودروهاي منطقه آزاد ایرادي گرفته اند که منطقه آزاد قشم منطقه آزادي است که متصل به خشکی
نیست ولی در دیگر استان ها متصل به خشکی است که از نظر ما مورد قبول نیست.نماینده مردم بندرعباس در مورد سهم هرمزگان
از آبشیرین کن ها نیز گفت: دنبال آن بودند که سهم کمی به هرمزگان بدهند و پول خرید تضمینی آن را نیز از اعتبارات استان هزینه
کنند که ما جلوي این مسأله را گرفته ایم و باید سهم 30 درصدي به استان بدهند.مرادي بیان کرد: از مدیران استان می خواهم که از
خبرنگاران شکایت نکنند. شکایت در دادگاه از خبرنگاران مطلوب نیست و صلاح نیست بلکه با سعه صدر با خبرنگاران برخورد کنید.
وي در مورد شب بازار بندرعباس گفت: نیز از شهرداري بارها خواسته ام که برنامه مشخصی داشته باشند تا با همکاري اصناف کار به
جلو برود و مردم بتوانند در این شرایط سخت ارتزاق کنند.نماینده مردم هرمزگان عنوان کرد: در مورد جبران خسارات آتش سوزي در
بازارچه معبد هندوها نیز تاکنون دو جلسه گرفته ایم. قول هایی که داده شده است را باید پیگیري کنیم تا حتما انجام شود.به گزارش
فارس ، به گفته مرادي، کادر پرستاري ما واقعا خسته شده اند و از شما به عنوان برادري کوچک و فرزند کوچک این استان می خواهم
که مراقب خودتان باشید و با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی جلوي ابتلاي بیشتر به این بیماري را بگیرید و اجازه ندهید که شرایط

بحرانی و حاد شود.



تفکیکیان توانایی و دغدغه مواجهه با فلسفه جدید را ندارند

منبع: روزنامه فرهیختگانشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/07/21

عبداللهی ریشه اصلی نزاع میان اهل فلسفه و تفکیکیان را در این می داند که تفکیکیان میان «وحی ناب و خرد خالص

 
عندالنبی» و «فهم غیرمعصوم از وحی منقول»، تمایز قائل نمی شوند. 

به گزارش «فرهیختگان»، محمدعلی عبداللهی، دانشیار و عضو
هیات علمی گروه فلسفه پردیس فارابی دانشگاه تهران، دانش
آموخته دکتري فلسفه غرب از دانشگاه تهران است. او در آغاز
طلبگی از نزدیک بعضی از بزرگان مکتب تفکیک را نیز درك
کرده است. عبداللهی در این گفت وگو ریشه اصلی نزاع میان اهل
فلسفه و تفکیکیان را در این می داند که تفکیکیان میان «وحی
ناب و خرد خالص عندالنبی» و «فهم غیرمعصوم از وحی
منقول»، تمایز قائل نمی شوند. متن این گفت وگو را از نظر می

 
گذرانید. 

چنانکه می دانیم پیروان مکتب تفکیک، الهیات را به الهی و بشري تقسیم کرده و جریان وحی (دین-قرآن) را یکسره از جریان عقل
(فلسفه-برهان) متمایز می دانند. براساس چنین تمایزي است که می گویند روش فهم دین، روش عقل نیست، بلکه وحی است. در

 
باب این مدعا چه می توان گفت؟ 

براي پاسخ به این پرسش نخست باید تعریف خود را از وحی و عقل، دین و قرآن، فلسفه و برهان، معلوم کنیم. در همین آغاز بحث
مایلم بر این نکته تاکید کنم که من تا حدودي با دو قرائت از مکتب تفکیک آشنایم: قرائتی که آن را افراطی و قرائتی که آن را معتدل
می نامم. می توانم به صورت مختصر بگویم قرائت افراطی، قرائتی است که از اساس فلسفه را انکار می کند و با هر نوع معرفت عقلی و
اقامه برهان نه تنها سر سازگاري ندارد، بلکه استدلال و استعمال عقل را کار شیطان می داند که در جریان سجده نکردن شیطان بر

 
آدم ظهور و بروز یافته است. براي نمونه می توان چنین اظهارنظري را در آثاري چون مصباح الهدي و ابواب الهدي مشاهده کرد. 

من با این قرائت سروکاري ندارم و معتقدم از اساس با این جریان افراطی نمی توان گفت وگو و بحث کرد. قرائتی اعتدالی اما از
تفکیک وجود دارد که به صراحت، عقل، استدلال و برهان را می پذیرد و مراد خود را از عقل و دین و وحی و استدلال معلوم می کند

 
و به صراحت راه وحی را از راه عقل جدا و منفک می داند، من در اینجا با این قرائت سروکار دارم. 

 
این روایت معتدل از تفکیک در مخالفانش با فلسفه و روش فلسفی بر چند نکته تاکید می کند: 

 
الف) دین سه بخش اساسی دارد (عقاید، اخلاق و احکام) و به لحاظ معرفتی بر دو پایه عقل و وحی استوار است. 

ب) دین باید در هر سه بخش خود خالص و ناب بماند و بدون اندکی، حتی اندکی نیاز به بیرون از خود، باید به تمام و کمال و با

 
استناد به منابع اصلی، به دست داده شود. 



 
ج) دین باید ملاك پذیرشش، عقل و معیار نگرشش وحی باشد، به تعبیر دیگر دین باید عقلانی التصدیق و وحیانی التبیین باشد. 

د) مقصود از عقل که یکی از پایه هاي دین است، عقل عام بشري است نه عقل خاص صناعی و فلسفی و مقصود از وحی که ملاك

 
تبیین دین است وحی تحریف نیافته و نسخ نشده است. چنین وحی اي تنها قرآن کریم و وحی محمدي است. 

نکته هاي یادشده استدلالی را شکل می دهند که به وضوح نتیجه آن این است که راه عقل و وحی از یکدیگر جداست و انسان براي

 
رسیدن به آگاهی درست و معارف ناب تنها باید به وحی تمسک جوید. این استدلال به صورت زیر جریان پیدا می کند: 

مقدمه اول: فیلسوفان که با روش عقلی در باب عالم و آدم تامل می کنند، تقریبا در هیچ مساله اي، جز بدیهیات، اتفاق نظر ندارند. سرّ
این نکته آن است که خصوصیات شخصی، محیطی، استعدادي، تربیتی و ذهنی، اندیشگی، اعتقادي و حُبّی انسان ها در راي و نظر آنها

 
موثر است. 

مقدمه دوم: رسیدن به حقیقت درصورتی ممکن است که انسان براي رسیدن به آن از عقل به تنهایی استفاده نکند. هرچه اختلاف

 
بیشتر باشد، آدمی از حقیقت دورتر می شود. 

 
نتیجه اینکه باید علم صحیح و حقایق را تنها از طریق وحی به دست آورد و بر چشمان عقل، عینک وحی زد. 

به نظر می رسد رکن اساسی مکتب تفکیک، البته در تقریر معتدلش، بر تعریفی استوار است که از عقل و وحی به دست می دهند.
گمان می کنم اگر بتوانیم در فهم معناي عقل و وحی همدلی کنیم و به تعریفی جامع دست پیدا کنیم می توان تا حدودي به تفاهم

 
دست یافت. 

چنان که اشاره کردیم تفکیکیان گفته اند مراد از عقل همان معناي عام عقل یعنی عقل عام بشري است که حجت الهی باطنی است.
این عقل صناعی و فلسفی نیست، آلوده به آموزه هاي بشري نشده است. وظیفه چنین عقلی صرفا تصدیق است، تصدیق حقایقی که

 
وحی براي بشر به ارمغان آورده است. 

 
در نقد این سخن چند نکته را یادآوري می کنم: 

آیا این عقل عام بشري قدرت درك دارد یا ندارد؟ بی گمان باید قدرت درك داشته باشد، زیرا بنا بر ادعاي تفکیکیان تصدیق می کند
و تصدیق، فرع بر درك است. آیا این عقل فطري ناب، در درك خود تنها منفعل است و هرچه وحی می گوید، می پذیرد یا نه، امور
دیگري هم درك می کند و چه بسا به مخالفت هم برمی خیزد؟ از همه مهم تر آیا در باب اصل وجود خدا -که هنوز سخنی از وحی و

 
تبیین آن در میان نیست- آیا این عقل حکم تبیینی دارد یا نه؟ 

 
سخن اصلی ما این است که چگونه تفکیکیان عقل را از تبیین برکنار می دانند، با این حال او را داراي قدرت تصدیق می دانند؟ 

از نظر مکتب تفکیک عقل با قطع نظر از وحی، کور است و هیچ حقیقتی را نمی بیند، درصورتی هم که چیزي ببیند، وهم و گمان
باطل است. عقل باید عینک وحی را بر چشمانش بزند. حال پرسش این است که این عینک را چه کسی به عقل می دهد؟ این عینک
ساخته چه کسی است؟ و چه کسی آن را به چشمان عقل می زند؟ آیا جز بشري که با عقل، به اصطلاح صناعی به سراغ وحی منقول

 
رفته است؟ 



تفکیکیان میان وحی ناب و خالص عندالنبی و وحی منقول در اختیار ما، تفکیک قائل نمی شوند. به گمان من ریشه اصلی اختلاف و
نزاع هم در همین نکته است. آنچه خطاناپذیر، علم صحیح و حقیقت الهی است وحی عندالرسول است. الفاظ وحی در دسترس ما
است نه حقیقت وحی، ما موظف هستیم تمام تلاش خود را براي به دست آوردن وحی ناب و محض به کار گیریم، اما آنچه درنهایت به
دست می آوریم، فهم خویش از وحی است. ده ها و هزاران قاعده و قانون برگرفته از علوم (را) دست می یابیم (که) همان وحی منقول
است نه وحی ناب و خالص. مگر اینکه تفکیکیان بگویند هریک از ما(لا سمح االله) پیامبري هستیم که به وحی خالص و ناب دست می

 
یابیم. بی شک تفکیکی ها به چنین لازمه باطلی -که به انکار نبوت خاصه منتهی می شود- تن نمی دهند. 

نکته دوم نشان می دهد که اندیشه هم تراز دانستن عقل وحی -به عنوان دو راه براي رسیدن به حقایق الهی- نادرست است. هرگز
عقل و شهود و تجربه حسی و هیچ چیز دیگري هم تراز وحی ناب و خالص نیست. آنچه در تور آگاهی ما فراچنگ می آید و هم تراز

 
عقل می تواند باشد، وحی منقول است. بشر عادي از طریق الفاظ وحی، دسترسی نظرورزانه و مجتهدانه به مضمون وحی دارد. 

وحی منقول به اندازه عقل در دستیابی به وحی محض خطا می کند، بلکه فهم وحی منقول نیازمند دانش هاي مختلف بشري ازجمله
فلسفه زبان، زبان شناسی معانی و بیان، منطق، رجال، درایه و ده ها آگاهی دیگر است. مدعاي ما را نباید با مدعاي نظریه قبض و
بسط شریعت و یا نظریه بسط تجربه نبوي یکی دانست، زیرا نظریه بسط تجربه نبوي و وحی و الفاظ آن را چیزي جز تجربه نبوي نمی
داند، لازمه صریح این دیدگاه انکار نبوت خاصه و نفی تعین نبوت در شخص نبی است، اما مدعاي اصلی ما این است که وحی ناب و
محض در اختیار نبی مرسل و معصومین(ع) است، آنچه در اختیار ما انسان هاي عادي است وحی خطاناپذیر نیست، بلکه درك ما از
الفاظ و عبارات وحی است. بنابراین وحی (منقول)، درست است که حقایق الهی را تبیین می کند ولی فهم بشري و علوم بشري است.
درنتیجه الهیات بشري تنها الهیاتی است که در اختیار ماست نه الهیات الهی، الهیات الهی همان است که در اختیار پیامبر و شخص

 
معصوم است. 

 
آیا دیدگاه شما مستلزم این است که فلسفه و علوم بشري، الهیات و حقایق الهی را می سازند و الهیات، بالکل ساخته بشر است؟ 

در دیدگاه ما فلسفه و علوم بشري به الهیات شکل می دهند نه اینکه حقایق الهی را ایجاد کنند. حقایق الهی از سوي خداوند بر پیامبر
نازل شده اند. این حقایق خطاناپذیرند و در اختیار انسان هاي معصوم و برگزیده الهی. البته مساله وجود خداوند و لزوم بعثت نبی به
صورت عام، امري است عقلانی نه وحیانی، زیرا در این مرحله هنوز وحی اثبات نشده است. پس از اثبات وحی و نزول کتاب الهی بر
پیامبر، آنچه در اختیار بشر عادي قرار می گیرد، حقایق نقل شده است. خطاي مکتب تفکیک این است که رتبه وحی محض و خالص
را تنزل می دهد و در رتبه عقل -به عنوان راهی دیگر براي کسب معارف وحیانی- قرار می دهد، عقل بشري نه تنها هم رتبه وحی
محض نیست، بلکه قابل قیاس با آن (هم) نیست. آنچه براي ما نقل شده، عین الفاظ وحی شده بر پیامبر (است و) البته فهمش مبتنی
بر عقل است. پس عقل به صورت عام یعنی درك نظري بشر و عقل فلسفی به صورت خاص، هم در حدوث و هم در بقاء، الهیات را
شکل می دهند. این همان دیدگاهی است که من از آن چنین تعبیر می کنم که فلسفه و عقل، الهیات را حدوثا و بقائا شکل می دهند
و این معنایش این نیست که فلسفه و عقل حقایق الهی را ایجاد می کنند، حقایق الهی مخلوق خداوند براي کمال انسانند. عقل و
درك نظري انسان راهی است براي رسیدن به این حقایق. اگر اختلافی هم در دستیابی فیلسوفان و تفسیرهاي آنان وجود دارد مربوط

 
به همین نکته است و این قدح و ذم نیست، بلکه پیشرفت درك و آگاهی ما در گرو همین اختلاف هاست. 

فیلسوفان مسلمان در بحث هاي مختلف آرا و انظار مختلف دارند تا جایی که کمتر مساله فلسفی وجود دارد که در آن اختلاف نباشد.

 
اما به نظر می رسد پیروان مکتب تفکیک در آنچه ادعا می کنند، اختلافی ندارند. دلیل این امر چیست؟ 

تا جایی که من می دانم پیروان مکتب تفکیک چه پیروان قرائت معتدل و چه قرائت افراطی در استنتاج نتیجه سلبی و استخراج لازمه
از وجود اختلاف در فلسفه، متفق القولند، یعنی وجود اختلاف در فلسفه را دلیل یا نشان عدم حقانیت آن می گیرند و به دیگران به



ویژه طلاب علوم دینی توصیه می کنند که سراغ فلسفه نروند و به خصوص در فهم دین از آن بهره نبرند، زیرا دچار تناقض، تضاد و
کشمکش هایی بی حاصل خواهند شد. تفکیکیان به تفصیل در این باره سخن گفته اند تا جایی که عنان از کف داده، نه تنها وجود

 
اختلاف نظر در فلسفه را امري مذموم تلقی کرده اند، بلکه فیلسوفان را به التقاط (و) تقلید نیز متهم می کنند. 

پیش فرض این سخن آن است که اختلاف در آرا و اقوال فیلسوفان از این سرچشمه برخاسته که آنان به منبعی جز وحی تمسک می

 
جویند. اگر انسان عینک وحی به چشم عقل بزند به علم صحیح دست پیدا می کند و در اختلاف نمی افتد. 

تفکیکیان از جنبه ایجابی، مدعاي خود را چندان بررسی نمی کنند و یا مایل نیستند در این باب سخن بگویند. آنچه در آن اختلاف
وجود ندارد قرآن و وحی است نه مدعیات و یا فهم تفکیکیان از وحی. به تعبیر قرآن در «من عنداالله» اختلافی وجود ندارد، حق مطلق
است، خطاناپذیر است، اما آیا در میان تفکیکیان، فقیهان، اصولیان، اهل حدیث و متکلمان اختلافی وجود ندارد؟ واضح است که
اختلاف وجود دارد. اساسا اختلاف نشان بالندگی و آزاداندیشی است. میان برداشت میرزاي اصفهانی از عقل و برهان در کتب «مصباح
الهدي» و «ابواب الهدي» و فهم مثلا آقاي حکیمی از آن در آثارش، تفاوت بسیار است. میان دریافت شیخ طوسی از روایات مربوط به
اراده و مشیت خداوند و قضا و قدر و برداشت شیخ مفید از آن فاصله و اختلاف بسیار است، هر دو نیز به روایات و به تعبیر تفکیکیان
به وحی (به نظر ما «وحی منقول») تمسک می کنند. بنابراین وجود اختلاف امري چاره ناپذیر و البته میمون و مبارك است براي بشر،

 
رشد علم و آگاهی بشر بدان وابسته است. اختلاف نظر و تشتت آرا به فلسفه اختصاص ندارد. 

خطاي تفکیکیان و یا شاید بهتر باشد بگوییم مغالطه اي که در این میان رخ داده، همان خلط میان «وحی ناب» و (فهم بشري از)
«وحی منقول» است. آنچه در آن اختلاف نیست، وحی ناب و خالص است. وحی ناب هم در اختیار تفکیکیان و یا هر کس دیگري

 
(نیست بلکه نزد معصوم است). 

به راستی تفکیک میان عقل و وحی چگونه می تواند ما را به علم صحیح و آگاهی ناب برساند؟ در پاسخ می گویند عقل از درك
حقایق الهی عاجز است و عاقلان هریک به راهی می روند، فلسفه و ابزار معرفتی آن(عقل) به راه تاویل و توجیه می رود. بنابراین باید
معارف را از راه وحی الهی بدون امتزاج آن با هیچ اندیشه دیگري به دست آورد، اما به گمان ما تکرار این ادعاها مادامی که راهی براي
رسیدن به آن نشان داده نمی شود چه فایده اي دارد. تفکیکیان باید بگویند چرا دیگران به ساز آنان باید برقصند؟ برداشت آنان از
قرآن و روایات و وحی منقول چه مزیتی دارد؟ آیا آنان براي فهم وحی منقول جز علوم بشري ازقبیل صرف و نحو و معانی بیان و فقه
الحدیث و کلام و تامل و فکر -که همه خطاپذیرند- منطق و راه دیگري پیش می نهند؟ تکرار ادعا جزء ادله اثبات مدعا نیست.
تفکیکی ها چنان سخن می گویند که گویی هم اکنون از منبع وحی جدا شده اند و از مفاد حدیث و قرآن اطلاع قطعی و شناخت

 
کامل دارند. 

البته تفکیکیان بالکل با رفتن به سراغ فلسفه مخالف نیستند و دغدغه بعضی از آنان این است که هرکسی نباید سراغ فلسفه برود و از

 
آن در فهم معارف استفاده کند. به همین دلیل براي خواندن فلسفه شروطی قائل شده اند. 

بله، شاید اشاره شما به مطالب جناب استاد حکیمی باشد. ایشان در دو دهه گذشته تلاش بسیاري کرده اند که مدعیات مکتب
تفکیک را صورت بندي و در قالبی امروزین به جامعه علمی عرضه کنند. ایشان با درك درست این نکته که امروز دیگر تکفیر، منع و
برخورد سلبی راه به جایی نمی برد و بدین روش نمی توان جوانان را از فلسفه خوانی منع کرد، تلاش کرده اند براي فلسفه شرایطی
وضع کنند و در آثار خود این شرایط را یادآوري کرده اند. درواقع آنچه استاد حکیمی انجام می دهد نوعی تنزل از مکتب تفکیک

 
افراطی و صورت بخشی به روایت اعتدالی آن است. 



 
اما درخصوص شرایطی که ایشان وضع کرده اند به دو نکته باید توجه کرد. 

اول: به نظر می رسد ما در نقد جریان هاي مختلف فکري میان آسیب شناسی یک جریان و نفی آن خلط می کنیم، به عبارت دیگر
گاهی به عمد نفی و طرد و تکفیر را در لباسی حق به جانب و آسیب شناسانه طرح می کنیم. به گمان بنده آنچه تفکیکی ها در نقد
عقل، فلسفه و روش آن گفته اند، با حذف مطالب نادرست و تکراري اش، در بهترین حالت نوعی آسیب شناسی است که هیچ علم و

 
دانشی از آن بی نیاز نیست. 

دوم آنچه به عنوان «شروط خواندن فلسفه» از سوي تفکیکی ها عرضه می شود و در ظاهر صورت قید و شرط و پذیرش مشروط به
فلسفه را دارد، درحقیقت دستور به «نخواندن فلسفه» است. من این امر را به تفصیل در مقاله اي نشان داده ام که علاقه مندان می

 
توانند (براي دیدن آن) به (روزنامه) اطلاعات، (مورخ) 21 اردیبهشت 92 مراجعه کنند. 

فیلسوفان و عارفان مانند سایر دانشمندان همواره نگران بوده اند که افرادي مبادا بی ضابطه و بدون تهیه مقدمات لازم و کافی به
فلسفه و مدعیات آن تقرب جویند، به همین دلیل همواره خواندن فلسفه را مشروط دانسته اند (یا) دست کم دو شرط را لازم دانسته
اند: یکی دور کردن ذهن از حس و جزئیات روزمره. دیگر دور کردن قلب از هواها و شهوت ها و امیال نفسانی. این سخن چیزي است
و سخن تفکیکیان از اساس چیز دیگري. اگر به یک جست وجوگر و تشنه حقیقت بگوییم وقتی سراغ فلسفه می روي بدان که اولا
عقل و فلسفه خطا می کنند. ثانیا فلسفه (را) پیش کسی بخوان که آن را نقد می کند، ثالثا هدایت عقلی و شرعی منحصر در قرآن
کریم و روایات است و مانند آن، حتما در پاسخ خواهد گفت که پس چرا صریحا نمی گویید فلسفه نخوان. چرا آن را در لفافه بیان می
کنید. به گمان من هرچند شیوه بیان تغییر کرده ولی درحقیقت فی نفسه انکار آن است و یا به سخن دیگر تفکیکیان معتقدند فلسفه

 
بخوان تا آن را رد کنی. این گونه برخورد با جریان آزاد فکر، از منطقی صحیح پیروي نمی کند. 

آیا روي آوردن به فلسفه در دهه هاي اخیر باعث نشده است جوانان به سراغ مکاتب مختلف فلسفی و غیرفلسفی غربی و شرقی بروند

 
و از الهیات اسلامی دور شوند؟ 

به نظر می رسد علت روي آوردن جوانان به مکاتب فلسفی غرب، رواج فکر فلسفی -آن گونه که پیروان مکتب تفکیک گمان می
کنند- نیست. عوامل دیگري -در روزگار ما- موجب شده است که جوانان بیش از گذشته به سراغ افکار فلسفی غرب بروند. بعضی از
این عوامل چاره ناپذیر و نتیجه قهري عصر اطلاعات، اینترنت و شبکه هاي اجتماعی است و بعضی دیگر چاره پذیرند، اما چاره آن
دوري از فلسفه و نفی و طرد آن نیست، بلکه تعلیم درست و صحیح فلسفه اسلامی از سویی و ترجمه نظام مند و هدف مند آثار
فیلسوفان و متفکران مغرب زمین از سوي دیگر است. باید اعتراف کنیم که در دو دهه گذشته به صورت افسارگسیخته و بی ضابطه اي
کتاب هاي فلسفی مغرب زمین ترجمه شده، البته این کار بیشتر از سوي جریان روشنفکري و شبه روشنفکري صورت گرفته و جنبه
آکادمیک و حوزوي نداشته است. حوزویان و عالمان دانشگاه اگر دست به ترجمه برده اند -نه در همه موارد بلکه در بیشتر موارد-
درست و دقیق بوده است. تفکیکیان اصولا به این امور کاري ندارند یعنی به گمانم توانایی مواجهه با این مسائل را ندارند. آنان به
صورت سلبی هرنوع تفکر فلسفی -و در رتبه اول و مقدم بر همه- فلسفه و عرفان اسلامی را هدف گرفته اند. به گمان من راه مقابله با
آنچه امروزه هجوم فرهنگی و فلسفی غرب خوانده می شود تعلیم درست و دقیق فلسفه اسلامی و تامل و تفکر فلسفی است. این قصه

 
سر دراز دارد که مجال دیگري طلب می کند. 

 
سیره عملی بزرگان مکتب تفکیک در گذشته و اکنون در مواجهه با فیلسوفان یا علاقه مندان به فلسفه چگونه بوده است؟ 

پاسخ به این پرسش مربوط به مساله اخلاق باور و سیره علمی است. ما در اینجا به سلوك شخصی و اخلاق فردي کاري نداریم. اخلاق



باور اقتضا می کند که شخص عالم، خواه فیلسوف، خواه تفکیکی و خواه هر کس دیگري، اولا باید باور خود را مستدل کند و ثانیا از آن

 
دفاع کند. 

همه این مسائل جنبه ایجابی باور و تفکر است. اساسا اشتغال به جنبه هاي سلبی به ویژه تکفیر و تفسیق و طرد و لعن، با اخلاق باور
منافی است. من خود خاطره اي از دوران نوجوانی خود در مشهد مقدس دارم که بسیار برایم درس آموز است. در سال 1362 در
مشهد درس می خواندم. روزي با دو تن از دوستانم تصمیم گرفتیم به دیدن مرحوم آیت االله میرزاجوادآقا تهرانی برویم. ایشان در آن
زمان به عنوان یک عالم اخلاقی و انقلابی مورد احترام بسیار بود و ما که تازه طلبه شده بودیم و تشنه معارف الهی بودیم به منزل
ایشان رفتیم و از ایشان تقاضاي نصیحت و راهنمایی کردیم. ایشان هم یک دفترچه داشتند و از روي دفترچه حدیث می خواندند و به
تناسب توضیح می دادند. روز سوم که خدمت شان رسیدیم، پیش از اینکه ایشان شروع کنند، یکی از دوستان پرسیدند آقا ممکن
است بفرمایید این فقره از مناجات شعبانیه «الهی هب لی کمال الانقطاع الیک...» به چه معناست؟ آیت االله میرزاجواد تهرانی آن عالم
اخلاقی آرام، بسیار عصبانی شدند و سخنانی بر زبان راندند که براي ما عجیب بود. البته ایشان در آن جلسه گفتند تا زنده ام راضی
نیستم این مطالب را جایی نقل کنید، حال که ایشان به دیار باقی شتافته اند، درود خدا بر ایشان باد، بعضی از مطالب آن جلسه را
نقل می کنم. فرمودند: «شما جوانان و نوجوانان به جاي این سخنان عرفانی و فلسفی بروید کبریت بسازید تا کشور ما از کشورهاي
خارج مستقل شود. شما بدانید که تمام عقلیات فلسفه بی عقلی است.» سپس به تفصیل در باب مسائل فلسفی، با عباراتی تند و
باورنکردنی توام با برافروختگی سخن فرمودند و به صراحت گفتند: «تفسیر سوره حمد امام خمینی(ره) را من تعطیل کردم. به امام
زنگ زدم که این سخنان چیست که شما از تلویزیون می فرمایید.» ما پس از آن روز خدمت ایشان نرفتیم ولی روش آن عالم اخلاقی
در مواجهه با پرسش یک نوجوان طلبه به نظرم درست نیامد. سخنانی که فرمودند ناشی از رعایت اخلاق علمی و اخلاق باور نبود. به
صورت کلی من این روش را نمی پسندم، از هر طرفی که باشد. عالم باید جنبه هاي ایجابی فکر خود را عرضه کند (و) تحمل و سعه

 
صدر داشته باشد. 

نویسنده: سیدحسین امامی، روزنامه نگار



فضاي مجازي؛ فرصت ها و تهدیدها

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/07/21

نتایج یک مطالعه نشان داد که فضاي مجازي در کنار وجود فرصت هاي بی شمار، به دلیل فقدان آموزش مناسب و کافی،
تهدیدهایی نیز دارد. بنابراین آموزش فراگیر سواد رسانه اي و مدیریت این فضا ضروري است.

نتایج یک مطالعه نشان داد که فضاي مجازي در کنار وجود
فرصت هاي بی شمار، به دلیل فقدان آموزش مناسب و
کافی، تهدیدهایی نیز دارد. بنابراین آموزش فراگیر سواد

 
رسانه اي و مدیریت این فضا ضروري است. 

در سال هاي اخیر استفاده از اینترنت و فضاي مجازي
گسترش بسیار زیادي داشته است. همه گیري ویروس
کرونا نیز باعث شد اینترنت در ابعاد مختلف زندگی افراد به
خصوص آموزش دانش آموزان و دانشجویان نفوذ کند و

 
جزء جدا نشدنی زندگی امروزه شود. 

فضاي مجازي می تواند نقشی دوگانه در امنیت زایی و امنیت زدایی داشته باشد. از یک سو ابزار قدرتمندي در عرضه اطلاع رسانی

 
است و از سوي دیگر در صورت فقدان آموزش مناسب و فرهنگ سازي می تواند خطرهایی براي جامعه داشته باشد. 

با توجه به گسترش نفود فضاي مجازي، «آرزو غفوري» و «کیوان صالحی»؛ پژوهشگران دانشکده روان شناسی و علوم تربیتی دانشگاه

 
تهران، در مطالعه اي درك بزرگسالان درباره فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي براي خود، فرزند و جامعه؛ را بررسی کردند. 

در این پژوهش از طریق مصاحبه ایمیلی با 22 نفر مصاحبه انجام شد. افراد شرکت کننده در این پژوهش 14 زن و هشت مرد بودند

 
که در گروه هاي سنی مختلف بزرگسال قرار داشتند و تحصیلات آن ها از فوق دیپلم تا دکتري متفاوت بود. 

در این پژوهش شش امکان پرکاربرد فضاي مجازي؛ شبکه هاي اجتماعی، ماهواره، وب سایت ها و وبلاگ ها، آموزش هاي الکترونیکی،
بازي هاي رایانه اي و پست الکترونیکی (رایانامه) مورد بررسی قرار گرفت و مشخص شد شرکت کنندگان این پژوهش بیشترین

 
استفاده را از شبکه هاي مجازي داشتند و از بازي هاي رایانه اي کم ترین استفاده را می کردند. 

در این مصاحبه ها از افراد سوالاتی در خصوص فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي در چهار حوزه فردي، خانوادگی، فرزند یا دانش

 
آموز و جامعه پرسیده شد. 

از نظر این افراد فرصت هاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل؛ روحیه مثبت، تسهیل ارتباطات، صرفه جویی، افزایش همدلی،
ساماندهی امور شغلی و ... بود. آن ها این فرصت ها را در حوزه خانواده؛ کارآفرینی، ارتقاي روحیه مثبت، آگاهی از اخبار روز، تسهیل
انجام امور خانواده و ... می دانستند. از نظر این افراد؛ فضاي مجازي می تواند فرصت هایی براي سرگرمی، افزایش سطح اجتماعی



شدن، هم گرایی با دوستان، استفاده از اخبار و ... براي فرزندان و دانش آموزان فراهم کند. همچنین از نظر شرکت کنندگان در این
مطالعه؛ فضاي مجازي در حوزه جامعه فوایدي مثل تحول، شتاب و تسهیل کارها، کارآفرینی، دستیابی به اطلاعات و آموزش و ... را

 
دارد. 

شرکت کنندگان در این پژوهش معتقدند تهدیدهاي فضاي مجازي در حوزه فردي شامل: فاصله از ارزش ها، از دست رفتن اطلاعات،
کم رنگ شدن ارتباطات خانواده، اتلاف وقت و... است. آن ها این تهدیدها را در حوزه خانوادگی؛ ضرر اقتصادي، دگرگونی ارزش ها،
عوارض جسمی و روان و ... می دانند. از نظر آن ها فضاي مجازي براي فرزندان یا دانش آموزان می تواند باعث دگرگونی ارتباطات،
آمیختگی مرز درست و نادرست، ایجاد زمینه براي دسترسی هاي نامناسب و ... شود. آن ها معتقدند فضاي مجازي می تواند باعث

 
دگرگونی عرف، زمینه سازي تشویش در جامعه، دگرگونی دینداري و... در جامعه شود. 

با توجه به فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي، پژوهشگران این مطالعه می گویند: «شناخت آسیب ها و چالش هاي فرهنگی و
ارزشی فضاي مجازي در ساحت تربیت اجتماعی و سیاسی جامعه و نحوه عملکرد آن نباید منتج به عقب نشینی و گرفتن موضع
تدافعی در مقابل این ابزارهاي نوین فناورانه شود؛ بلکه باید در مقابل هجمه هاي فرهنگی و واپایش اطلاعاتی یک طرفه شبکه هاي
مجازي، جامعه را مجهز به شناخت و مهارت بهره برداري کرد. البته تمام مسئولیت اجتماعی مقابله با هجمه هاي فرهنگی و رسانه اي
نوین بر عهده جامعه نیست و مسئولان امر نیز باید با قاعده مندسازي و نظارت مؤثر از جامعه در برابر آسیب ها و بداخلاقی هاي
فضاي مجازي همانند فضاي حقیقی محافظت کنند و به جاي بستن و حذف صورت مسئله، به دنبال حل مسئله از طریق شناخت و

 
بهره برداري از فرصت ها باشند». 

نتایج این مطالعه به صورت مقاله علمی پژوهشی با عنوان « تجربه زیسته بزرگ سالان از فرصت ها و تهدیدهاي فضاي مجازي: یک
مطالعه کیفی» در فصل نامه علمی «مطالعات فرهنگ-ارتباطات» وابسته به پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات وزارت فرهنگ و ارشاد

اسلامی؛ منتشر شده است./ایسنا



ارتقاي جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد؛ از اهداف جهاددانشگاهی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/07/21

رئیس جهادانشگاهی اردبیل گفت: این نهاد با عملیاتی کردن اهداف طرح ملی «توسعه مشاغل خانگی» جایگاه کسب وکار
هاي خانگی را در اقتصاد ارتقا می دهد.

رئیس جهادانشگاهی اردبیل گفت: این نهاد با عملیاتی کردن اهداف طرح ملی «توسعه مشاغل خانگی» جایگاه کسب وکار هاي

 
خانگی را در اقتصاد ارتقا می دهد. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، مهران اوچی اردبیلی، رئیس
جهادانشگاهی استان، 20 مهرماه در نشست کارگروه علمی طرح
ملی توسعه مشاغل خانگی در استان، اظهار کرد: با اراده جهادي
و هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی می توان اهداف این طرح

 
را محقق کرد. 

وي با بیان اینکه این طرح تحت نظارت و مدیریت معاونت توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی توسط
جهاددانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي اجرا می شود،
یادآور شد: با شبکه سازي هدفمند و استفاده از ظرفیت پیشران

 
هاي ملی و استانی می توان زمینه مناسبی براي توسعه اشتغال و بازار در کشور فراهم کرد. 

رئیس جهادانشگاهی اردبیل سهمیه این استان را از این طرح دو هزار نفر اعلام و تصریح کرد: به همت جهاددانشگاهی اجراي طرح
مذکور از سال 1396 در 9 استان به صورت نمونه انجام شد که 261 مزیت نسبی به دنبال داشته و منجر به شناسایی و ایجاد ارتباط
مشاغل خانگی با 150 بنگاه تعاونی و خوشه هاي کسب و کار و جذب 550 نفر از کارآفرینان، سرمایه گذاران و خیران در حوزه هاي

 
مختلف شده است. 

اوچی اردبیلی ادامه داد: وظایف جهاددانشگاهی در این طرح به عنوان نهاد تسهیلگر و واسطه اي، مطالعات پژوهشی، رصد و پایش،
ارزیابی، اثربخشی، مستند سازي، بانک اطلاعاتی، شبکه سازي، هم افزایی و تسهیل گري، جلوگیري از اتلاف منابع، تقویت روحیه کار
گروهی، اتصال به بازار، توجه به زنجیره ارزش و ظرفیت سازي است. ثبت نام متقاضیان طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از 6

 
شهریورماه آغاز شده است و تاکنون 900 نفر از استان ثبت نام کرده اند. 

وي با بیان اینکه اولویت هاي شغلی این طرح با توجه به نیاز و ظرفیت هاي مناطق مختلف استان شناسایی و ارائه شده است، گفت:
به تناسب فرهنگ و ظرفیت استان اردبیل رشته هاي خیاطی لباس، چرم دوزي، قالیبافی، تابلو فرش بافی، گلدوزي سنتی، ویرایشگر

 
متون، مترجمی، برنامه نویسی و انیماتور از اولویت هاي شغلی شناسایی و معرفی شده است. 

اوچی اردبیلی افتتاح دبیرخانه طرح توسعه مشاغل خانگی، عقد تفاهم نامه همکاري با دستگاه هاي ذیربط و انجمن هاي کاریابی



استان و تشکیل کارگروه عملی و راهبري متشکل از نمایندگان، کارشناسان دستگاه هاي اجرایی، نخبگان و صاحب نظران این حوزه را

 
از اقدامات مهم انجام شده در راستاي عملیاتی کردن این طرح عنوان کرد. 

وي با بیان اینکه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در بهبود وضعیت معیشتی و رونق اقتصادي خانواده ها مؤثر خواهد بود، تصریح کرد:
به منظور ایجاد زمینه مناسب براي فروش محصولات، در حال حاضر فروشگاه و سامانه هاي مجازي راه اندازي شده است تا افراد و

 
پیشران هاي توانمند بتوانند محصولات خود را به راحتی به بازار عرضه کنند. 

رئیس جهادانشگاهی اردبیل بر مساعدت متولیان امر براي ارائه تسهیلات به پیشران ها، جهت پیشبرد روند هدایت افراد در این طرح
تأکید و تصریح کرد: با جهت دهی درست به جامعه هدف می توانند زمینه خوبی را براي توسعه اقتصادي فراهم و دغدغه اشتغال

 
استان را برطرف کنند. 

اوچی اردبیلی ادامه داد: امیدواریم با پیشبرد اهداف طرح توسعه مشاغل خانگی بتوانیم در ساماندهی کسب و کار هاي خرد خانگی و

 
رفع دغدغه هاي اشتغال کشور موثر عمل کنیم. 

 
طرح توسعه مشاغل خانگی؛ زمینه اي براي رونق اقتصادي استان 

در این نشست، رحیم یونسی، رئیس اداره اشتغال و هدایت نیروي کار اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان اردبیل ضمن
قدردانی از پیگیري و تلاش جهاددانشگاهی در پیشبرد اهداف طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان، افزود: جهاددانشگاهی با

 
نیازسنجی دقیق و توجه به ظرفیت هاي استان در انتخاب اولویت هاي شغلی این طرح موفق عمل کرده است. 

وي با بیان اینکه توانمندسازي افراد با توجه به مزیت هاي استانی انجام می شود، ادامه داد: این طرح زمینه خوبی را براي توسعه و

 
رونق اقتصادي استان فراهم خواهد کرد. 

وي با تأکید بر ایجاد زیرساخت هاي فروش محصولات خانگی در استان، اضافه کرد: در این طرح باید از ظرفیت هاي پیشران هاي

 
ملی و استانی استفاده شود تا در برندسازي محصولات اثربخش عمل شود. 

رئیس اداره اشتغال اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان با تأکید بر استفاده از ظرفیت هاي دستگاه هاي اجرایی استان در
هدایت متقاضیان مشاغل خانگی، یادآور شد: با کاهش برخی از محدودیت هاي ثبت نام این طرح می توان افراد بیشتري را تحت

 
پوشش قرار داد. 

در این نشست، بقیت اله بابایی، رئیس اداره فرش استان اردبیل با بیان اینکه باید حوزه بازاریابی استان تقویت شود، ادامه داد: ارائه
تسهیلات به پیشران ها در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی می تواند گره گشاي بسیاري از فعالیت هاي آن ها باشد که این امر

 
همراهی و هم افزایی دستگاه هاي اجرایی را می طلبد. همچنین با گسترش عرضه محصولات خانگی می توان به صادرات ورود کرد. 

یادآور می شود، در نشست کارگروه علمی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی اردبیل با حضور نمایندگان دستگاه هاي اجرایی متولی،

 
نحوه پیشبرد اهداف و دغدغه هاي اجرایی این طرح مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

انتهاي پیام




